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 12.04.1996г. 
 І ИР:Душата ражда смъртта, 
Духът ражда живота. 
Лекция:Несътвореното. 
ІІ ИР:За мълчанието. 
     ДУШАТА РАЖДА СМЪРТТА, 
     ДУХЪТ РАЖДА ЖИВОТА. 
  
 Една сложна идея, затова тя се нуждае от обяснения. Душата се отличава по 
това, че тя внесе смъртта в живота. Учителят казва: Тя е виновница за смъртта. 
Духът пък е внесъл живота. Както хората умират, Учителят казва, че те живеят по 
законите на душата. А когато живеят, то е по законите на Духа.  
 Когато Бог направи Адама, остави го сам в рая. Следва едно обяснение: Бог 
вложи жива душа в него, но той, като не можа да задържи тази душа в себе си, 
извади я навън. Жената е тази жива душа, която Адам извади извън себе си и така 
се създаде смъртта. После Учителят задава въпрос: Какво нещо е смъртта? И 
отговаря: В смъртта човек научава велики неща. Когато дойде смъртта, човек 
започва да мисли за Бога и за живота. А щом дойде живота, хората започват да 
мислят за по-леки работи. Следователно, всеки ден душата мени формите си и това 
сменяване ние наричаме смърт. Душата не е дошла още до една постоянна форма, не 
е завършила своето развитие. На нея й предстои да мине още през милиони форми и 
когато дойде до последната  форма, тя ще приеме безсмъртието и чак тогава ще се 
слее напълно с Духа. После Учителят казва изключителните думи: И тогава вече 
няма да има душа и дух. Какво ще има? Вечният живот ще излезе на сцената.  
     НЕСЪТВОРЕНОТО 
  (от окултна гледна точка и от гледна точка на Кабала) 
 Първо, една кратка мистична легенда:Според Кабала, Бог е извадил един 
скъпоценен камък из под трона си и го е захвърлил в космическата пропаст. От 
този камък се е образувало ядрото на нашия свят. Този камък съдържа в себе си 
сборът на всички земни и космически възможности. Кабала казва, че есенцията на 
земните възможности е била захвърлена първоначално в тъмния хаос, за да се 
превърне в ядро на нашия свят. Според същата легенда, едната част от камъка е 
останала до трона на Бога, а другата е погълната от хаоса, за да образува нашия 
свят. Това означава, че ние имаме връзка с трона на Отец и наистина, целта на 
всички висши същества е да се приближат до трона на Бога.  
 Според Кабала, животът не е създаден, той не се създава, но той е придобил 
образ. Ще обясня накратко:Първичните лъчи на Бога са несътворени. докато 
човекът, светът и вселената са от сътворени лъчи. Несътворената материя е авир 
или етера, който се смята за бащата на елементите. За тях Учителят 
казва:Елементите всъщност не са елементи. Това означава, че от етера излизат 
телесните и тъмни елементи, те са проектирани навън от него в една безформена 
маса, която изпълва пропастта на този свят. Това е малко костелива идея, но ще 
я свържа с библейския стих, “затова е казано:Земята беше неустроена и пуста”. 
Това означава, че тя е била освободена от форми. Това излъчване на камъка беше 
изходната точка за света. Този скъпоценен камък, според Кабала, е свързан със 
силата на безсмъртието. Във връзка с безсмъртието Учителят казва следното:В 
момента, в който любовта ви към Бога е по-силна от вашите желания, вие сте вече 
в областта на безсмъртието. Това е единственият, важният или скъпоценният 
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момент. Ще обясня за втория момент, за който Учителят казва:Всеки човек, който 
закъснее в пътя на своята еволюция, той става лош, тръгва по пътя на демоните.  
 Има един трети момент, който има мистична връзка с тези два момента, 
хубаво е ученикът да го запомни. В тази връзка той е една много важна мярка, 
много хора не могат да различат тази тънкост. Учителят казва следното:Човек 
може да говори вярно, без да говори истината. Верните и истинските неща не 
трябва да се смесват. Например, ако вие сте верни на един Учител, на една идея, 
това е само половината истина. Писанието казва:Верен и истинен. Това означава, 
че истинен е другата половина, която трябва да се придобие. Вярност и преданост 
не е достатъчна, необходимо е човек да стане истинен.  
 Понеже любовта е, която осветява сътворените същества, ще кажа за нея: 
Любовта е несътворена, тя е първородното излъчване на Бога, затова е Божествена 
и независима от хората и съществата. Това означава, че тя решава дали да посети 
едно същество или не, дали да му донесе живот или не и затова е казано, че Бог 
е любов, не е казано, че човек е любов, защото той е сътворен.  
 Еволюцията на земята започва със седем фази, със седем степени на 
сътворението. Това са седемте фази на просветлението, които завършват накрая с 
“Да бъде светлина”. В по-стари лекции сме говорили за седемте степени по пътя 
на Учителя, от обръщането към Бога, до възкресението. Това са седемте фази на 
просветлението, които завършват накрая с “Да бъде светлина”. Изразът “Да бъде 
светлина” е една много дълбока окултна идея и още по-точно кабалистичен израз, 
в който е скрито тайното име на Бога, което е прикрито и се изразява с “Да бъде 
светлина”. Според Кабала вселената милиони години се е подготвяла, за да приеме 
и получи Божествената дума, а заедно с нея и великото осветяване.  
 Когато говорим “Да бъде светлина”, ние говорим за великото име на Бога, 
което е отправило своята образуваща и изкупителна дума, а тя се е проявила 
точно като светлина, която се разтваря от мистерията на етера. От момента “Да 
бъде светлина”, материалната вселена е започнала да разгръща своето 
съвършенство. Това означава, че тайното име съдържа в себе си Божествените 
извори на живота. В сътворения свят това е същественото, животът, а в 
несътворения свят има едно лице, което е по-съвършено от лицето на живота. 
Разбира се, според Учителя за това се изисква истинско виждане, а това е 
дълбоко знание. Нямам пред вид трето око, защото то е бедно за тези знания. 
Най-големите окултни сили на природата обитават в несътворената същност на 
Любовта, затова Учителят е говорил много. А когато тези сили проникват в 
космоса и света, те само се загатват, но не се разкриват. Затова именно, 
дълбокото виждане не е достъпно за сътворените същества. Разбира се, има начини 
да бъде достъпно, но то се отнася до едни по-вътрешни степени на посвещението. 
Само ще загатна, в миналото те са се тренирали и сега се тренират в някои 
школи, в по-вътрешни кръгове. Става въпрос за победа над изкушенията в трета 
степен. Значи, има изкушения от първа степен, от втора; това се отнася до най-
силните изкушения във вътрешността, когато бъдат напълно победени, без 
изключение, т.е. по законите на принципа, тогава тези неща се разкриват. 
 Несътвореното прониква въ всички светове, но неговата област е 
непознаваема, тя се намира в невидимия свят., не е в астралния, а в невидимия 
свят. Астралният свят е порочната светлина, за която сме говорили. Древният Дух 
или Древният по дни, Който е несътворен, е Творец на висшите същества. Те са 
сътворени от Него и според Кабала те са сътворени от вибрациите на светлина и 
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звук. Такъв е и самият Бог, отвътре е светлина, а отвън е звук и глас. Този 
глас е закътан в най-дълбоката етерна част  на сърцето. Затова е казано:Само 
чистите по сърце ще познаят Бога. В Библията това се нарича тайната стаичка.  
 Любовта е несътвореното и затова тя държи в себе си ключа на светлината. 
Значи, само по нейния път можем да тръгнем към светлината. Ако един мъдрец няма 
любов, неговата мъдрост ще се изгуби. В тази връзка ще обясня нещо за 
Голгота:Когато Голгота попадне в ръцете на любовта, любовта побеждава, защото 
според Кабала тя осветява и най-голямата тъмнина. Това означава, че за 
обикновените и сътворени хора Голгота има черен цвят, цветът на отчаянието и 
смъртта. От друга страна това означава, че ученикът трябва да се домогне до 
силата на своята несътворена природа, защото само тя може да освети целия му 
живот и това е пътят към себепознанието. От кабалистическа гледна точка, душите 
са подобни на буквите, които произнесени веднъж, се връщат към своето начало, 
което е Божествената тишина. Това е светът на всичко сътворено и несътворено. 
По същия закон човешките души произлизат от първия звук на Божествената тишина 
и слизайки до долу, те се завръщат от своята крайна земна точка към изходната 
си небесна точка, която е в непрекъсната връзка с Бога, от Когото никога не са 
се разделяли. 
     ЗА МЪЛЧАНИЕТО 
 Истинското мълчание има свойствата на светлината. Казвам това, понеже 
някои мислят, че като мълчат се свързват с мъдростта, но Учителят казва, че и 
рибите мълчат. Морето не само е най-престъпния свят, но има и неща много по-
дълбоки. Пътят към това мълчание изисква особен стремеж, защото да можеш да 
мълчиш, това е тайна наука, това значи да утихнат всичките ти тела. Според 
окултната наука, който не е разбрал дълбочината на мълчанието, той не може да 
разбере спецификата и тайните на словото. В обикновеното мълчание няма 
дълбочина и разгръщане, няма аура. Това означава, че духът не може да се укрепи 
в обикновеното мълчание и в обикновеното говорене. Просветлението, което идва 
от истината, това е мълчаливата помощ на Духа. И когато ученикът попадне в 
ръцете на просветлението, той попада под силата на други закони. Това означава, 
че всяка нова светлина, която влезе в съзнанието, носи нова отговорност. И 
когато висшият свят дава нова светлина, той знае, че човек може да поеме тази 
нова отговорност.  
 С тази идея за мълчанието аз искам да ви накарам да обикнете не само 
словото, но и мълчанието. Затова в София казах, че ще изнасям лекции най-много 
до 98 година и после ги спирам съзнателно, може би пак ще се занимавам с по-
вътрешни групи или с повече издаване на книги. Но отдавна обичам мълчанието и 
затова ви давам някои идеи, някои ще ни сметнат за много особени хора, но ние 
можем да помагаме и с мълчанието също така интензивно, както и с говоренето.  
 
            АУМЪ 
 
  

 
 

 25.04.1996г. 
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 І ИР:За концентрацията в точка (според Кабала) 
 Лекция:Мистерията и величието на човека, според 
 Учителя и Кабала. 
 ІІ ИР:Невидимият свят; Божият глас. 
 
    ЗА КОНЦЕНТРАЦИЯТА В ТОЧКА 
 
 Според Кабала, светът е произлязъл от точката, от ядрото на невидимото. 
Невидимото се е проектирало чрез точката във всички посоки и е създало света. 
Това означава, че първичното излъчване на Бога е било излъчване на точка и тя 
става изходната идея за създаване на света. От друга страна това означава, че 
универсалната духовна материя на етера може да се сгъстява, да се смалява и да 
се превръща в точка. Освен това се знае, че в невидимия свят има невидими 
точки, в които са скрити окултните сили на природата, както има и невидими 
слънца.  
 Когато ние се концентрираме с постоянство в сърцето на тази точка, ще 
дойде един момент, в който тя ще се превърне в светлина, която носи духовни 
откровения. Но ученикът не спира до тук. Той продължава своята концентрация и 
открива нещо по-важно, на което ще се спра. Според Кабала това е следното: Той 
ще започне да вижда Божественото излъчване без було. Това означава, че тук се 
постига виждане без отражение, т.е. без способността, която се нарича 
възприемане, става нещо по-дълбоко. По друг начин казано, тук се постига пряко 
виждане на истината. А когато трябва да я предават на другите, те трябва да я 
възприемат чрез отражение или чрез пречупване. В тази връзка искам да ви кажа, 
че това директно съзерцаване на истината не зависи само от усърдната молитва на 
ученика, но от молитвата, която е одобрена от Древния Дух. И само тогава се 
явява спускане на Духа, който повежда ученика към съзерцаване тайните на 
космоса, които са тайни на Всевишния. Всичко това означава, че концентрацията в 
точка е мистичен въпрос, който води до свещен разговор с Духа, не въображаем.  
 Силата на великите същества е в това, че те могат да се смаляват в точка, 
и видима, и невидима. Когато Христос се роди, само трима на физическото поле го 
забелязаха, защото той беше много малка точка. Вярващите и до днес мислят, че 
тези трима мъдреци са отишли при Христос и са оставили дарение. Това е било 
направено, но то е едно прикритие, едно було. В тази връзка Учителят казва: 
Духът на Христос, който е извън точката, извън вселената или извън Творението, 
им предаде много важни сведения, затова те са отишли.  
 Човешкият дух е свързан с тайната на точката и с мистерията, която е извън 
точката и това означава, че човешкият дух може да го види реално (без було, без 
възприемане) само чрез метода на приемственост.  
 
 
   МИСТЕРИЯТА И ВЕЛИЧИЕТО НА ЧОВЕКА 
      (според Кабала) 
  
 Човекът е най-съвършеният образ в цялото Творение, (тук говорим специално 
за Творението), защото в него са всички космически възможности за проява. Това 
означава, че човекът е най-явният символ на десетте сефирота. Той обхваща 
всички светове и това е свързано с пътя на неговото развитие. Ще обясня: 
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Вътрешната същност на човека е чиста, както всички първични излъчвания или 
както всички прототипи от Дървото на живота. То е свързано с Ацилут и означава 
всички първични и вечни сияния. Човешкото същество е главната пресечна точка на 
сефиротските лъчи във вселената, става въпрос за всички ангелски йерархии. 
Кабала казва, че чрез думите на човека се излъчват най-големите богатства на 
Божествения свят. Във висшия свят богатството се определя от излъчването.  
 В своята дълбочина човек е построен по съвършените закони на Древния Дух. 
Това означава, че той има съвършен строеж и затова, когато той постигне своята 
висша степен на съвършенство, само на него Древният може да разкрие своето 
безкрайно знание, не на ангелите или архангелите, а само на този, който е образ 
и подобие. Това знание е тайна за ангелските йерархии и ще остане в тайна. Това 
означава, че човекът е тайнствено удостоен с тази специална чест и затова се 
казва, че той е образ и подобие, а за ангелските йерархии не се казва, че са 
образ и подобие. Това съвпада всъщност с времето, когато ще бъде разбрана 
тайната книга на Кабала “Зохар”, което означава “Книга на сиянието”, защото 
човек тогава ще бъде пълен с духовен блясък, това е неговото първично 
излъчване.  
 Всичко това е свързано с една голяма мистерия, която, накратко казано е 
следната:Когато човек стане съвършено същество, тогава Бог ще привлече към себе 
си всичко сродно, т.е. чрез човека Бог ще привлече всички съвършени същества от 
ангелските йерархии, но средоточието е човекът. И затова всички съвършени 
същества работят за развитието и еволюцията на човека и неговото съвършенство, 
за да могат да постигнат отново онази първична близост с Бога, която е била в 
древността. Бог привлича всички неща като завръщане при Себе Си, посредством 
човека, който е образ и подобие. В тази връзка Учителят дава един много важен 
закон:Когато се стремим към истината, цялата вселена загубва своята тежест.  
 Искам да ви загатна нещо от гледна точка на Кабала за произхода на 
законите:Законите произтичат от Божественото свиване, т.е. когато Бог се е свил 
в Себе Си, са произлезли законите. А при разширение има освобождаване от тези 
закони, става въпрос при разширение на съзнанието. В “Зохар” се казва, че 
сиянието, това е вродената светлина в човека и когато човек постигне една висша 
степен на съвършенство, тогава тази вродена светлина ще се яви в човека и той 
ще се върне в етера, който е вечно свързан с безкрайния живот.  
 В тази връзка трябва да разберем следното:Духът работи мистично и дълбоко 
в дълбочината на човека, в неговите космически корени. И така, чрез образа и 
подобието на човека висшите същества ще се върнат към своя вечен Отец, затова 
сега те са служители и съработници на човека, за да може той да постигне своето 
съвършенство. Това означава, че надеждата на висшите същества е в човека, 
тяхната съдба е тясно преплетена с човека, защото те знаят, че той е образът на 
Неговото подобие, т.е. образът на Единната Същност. Освен това, мистерията на 
човека е пряко свързана с мистерията на словото, ще обясня няколко момента в 
тази връзка. В древността отделни единици са се раждали в мистерията на святото 
слово. Когато двама човека се разбират и душите им са в хармония, това се дължи 
на съчетанието на словото, т.е. словото ги свързва и по този начин словото 
общува със себе си. Така душите стават близки, защото словото ги сближава и 
хармонизира, а словото е Бог. Това означава, че Бог има свещена идея, когато 
сближава две души.  
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 Значи, и земните, и небесните същества имат обща съдба – да служат на 
Бога. Това е общото, което ги сближава. Въобще, защо трябва да се служи на 
Бога? В тази връзка ще дам накратко основната идея, тъй като някои не приемат 
служенето. Служенето е важно, защото по пътя на служенето Бог се разкрива в 
нови степени на съвършенство, а те засягат пряко човека и разбира се, висшите 
същества. Това е един от най-силните методи за разкриването на Бога. По пътя на 
служенето съществата постигат своето място в природата. По този дълъг път те ще 
постигнат своето съвършенство. А светлината на съвършенството е, която ще води 
човека към трона на Бога. 
 
    НЕВИДИМИЯТ СВЯТ 
 
 Според окултната наука, за да стане невидимият свят достъпен и донякъде 
понятен за разбирането на хората, неговите вибрации трябва да се намалят и да 
се вижда чрез отражение. Учителят казва следното: Благодарение на това чрез вас 
се отразяват някои много напреднали същества, наречени адепти. Думата адепт, 
дешифрирана като букви, означава пълен господар на всички енергии, става въпрос 
и за малки, и за големи енергии. Думата посветен е нещо по-друго, макар, че е 
сродна. Значи, господар и на големия гняв и на малкия гняв, скоро ще говорим и 
за гнева от окултна и кабалистическа гледна точка.  
 Невидимият свят се населява от разумни и Божествени същества. Тук не 
говоря за астралния свят, а за невидимия свят, това е по-високо поле. Учителят 
казва, че за тези същества противоречия не съществуват. После казва: 
Противоречията съществуват само за неразумните хора и същества. За разумните 
същества противоречията са едно благоприятно условие за работа. Учителят казва 
за тях: Противоречията са едно удоволствие за разумните. Всички противоречия, и 
най-големите, в това число и най-смъртоносните, спадат към мистерията и силата 
на илюзиите. Само накратко ще ви припомня, че илюзията, това е смес от светлина 
и тъмнина. И понеже има малко светлина, хората навлизат в илюзията, но тази 
светлина е смесена, не е чистата светлина, която е извън илюзията. Злото, със 
всички сили на тъмнината, от гледище на невидимия свят, спада към големите 
илюзии. Това означава, че злото е впрегнато и най-важното, което трябва да се 
знае е, че крайната цел на злото е в това, че то ще се превърне в общо благо за 
всички народи.  

Злото ще помогне на човека да слуша само Божия глас. Божият глас е този, 
който носи истинското равновесие. Засега само ще ви загатна: Божият глас е над 
всички дарби и способности, той е по-важен от тях. А пътят на неуравновесените 
сили е винаги насочен към хаоса и разрушението. Примерно, ако някой от вас 
развие ума си и е много интелигентен, аз му препоръчвам да не чете толкова 
книги, а да започне да работи върху устройството на чувствата си, постепенно от 
там да се прехвърли на волята си. Учителят казва, че има хора с прекалена 
сърдечност, такива трябва да започнат да развиват ума си. Когато умът и сърцето 
се пречистят и хармонизират, волята ще се включи - духът ще я включи, ще стане 
много силна и ще се образува равностранния триъгълник. Тогава вече може да 
говорим за истинско равновесие. Сега в окултизма ще срещнете хора, които имат 
много остър ум, много схващат нещата, но имат много изопачено сърце или пък 
много слаба воля и все нещо не достига. И те продължават да развиват ума си, 
умът става за тях все по-голяма опасност и отклоненията стават все по-големи. 
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Давам ви тази идея дза размишление, да развиете другото, да започнете да 
уравновесявате. Както ви казах за неуравновесените сили, това е мястото, в 
което съществата загиват. Това означава, че неуравновесените сили са винаги 
обречени. В Кабала първата наука, която се смята за най-важна, е науката за 
равновесието. Може човек дълго време да е спокоен, обаче ако няма истинско 
равновесие между ума, сърцето и волята си, в момент на карма, на големи 
изпитания той ще се окаже, че е бил много далеч от равновесието и вие ще се 
чудите как толкова години този човек е бил толкова спокоен и приятен, даже 
прегръщаше животните, а в един миг се оказва, че той няма нищо общо с 
равновесието, със спокойствието и т.н. Според Кабала равновесието е наука, 
която се превръща в ключ към висшите науки, въобще към всички науки, а те 
слизат от невидимия свят. Те са извън астралния свят, където много хора още 
блуждаят. От тук се започва. 

 
           АУМЪ 

 
9.05.1996 

 
 
 І ИР:За мъчението и страданието. 
 Лекция:Доброто и злото. 
 ІІ ИР:Отговорът на всички въпроси. 
 
    ЗА МЪЧЕНИЕТО И СТРАДАНИЕТО 
 
 Учителят казва, че превъзпитанието на човека става, когато той слезе до 
дъното на мъчението, защото дъното е основата на живота. Според окултната наука 
ние трябва да слезем до дъното на мъчението. Защо? Защото в дъното на мъчението 
няма раздвояване. Тук или се определяш, или умираш. От друга страна, в дъното 
на твоето мъчение стои духът и чака да се обедини с теб. Който слезе до дъното 
на мъчението и го опита се преобразява и като се върне, т.е. като оцелее, той 
ще заработи по нов начин, така, както иска Бог.  
 Мъчението, страданието и скръбта са допуснати като фини елементи в 
окултната лаборатория на природата. Мъчението е привилегия. То ще дойде само за 
тези, които искат да разберат смисъла на живота. Според окултната наука, който 
не е разбрал мъчението, той тъпче и мачка хората, той не ги разбира, т.е. 
поставя се по-високо от тях. Без мъчението и страданието човек не може да 
завладее целостта на своето същество. Той не може да достигне и овладее всички 
сили в себе си, ето защо те са привилегия. 
 Страданието е една важна част към вътрешните измерения на човека и затова 
то е допуснато. Учителят казва:Ученик, който е влязъл в окултната школа, няма 
право да причинява мъчение никому. Той има право да причинява мъчение само на 
себе си, но ако може да различава, това е за будните. Мъчението и страданието 
работят за идването на светлината. На окултен език това означава новото небе. А 
идването на новата земя означава идването на новото поведение на човека, това е 
символът на новата земя. 
 Учителят казва:Скръбта всякога се ражда от нямане на светлина. Дойде ли 
светлината, скръбта ще изчезне. В Кабала се казва, че чрез страданието, т.е. 
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чрез скръбта се влиза в най-слабо осветения от всички светове, става въпрос за 
ада; адът, който е последното отражение на космическия ред. 
 Има един важен въпрос, който ми зададоха, искам да го кажа и на вас:Как да 
помагаме на тези, които обичаме, които са в астрала, в по-гъстата материя. Ще 
ви дам няколко правила, но едното е най-важното и фактически върху него пада 
ударението. Единият начин е с формули, с молитви, с ограждане, с кръгове от 
светлина. Вторият, по-дълбокият начин е формули с много дълбоко дишане, което 
трябва да се упражнява. Третият начин, още по-дълбок, е формули с дълбоко 
дишане плюс пост, еднодневен пост, без храна и без вода. Става въпрос за тези, 
на които наистина много държим и искаме да им помогнем, но не да им отнемем 
страданията, запомнете, а да им помогнем да издържат страданията. Четвъртият, 
най-хубавият начин, даден от Учителя с много прости думи: Този, когото обичате, 
не му отнемайте товара. Най-хубавото, което можете да направите за него е да не 
се съмнявате в него. Това са прости правила, но те играят много голяма роля. 
Значи и формули, и молитви и всичко ще се обезсмисли от най-малкото съмнение, 
защото чрез вярата в неговото подсъзнание тече жизнена сила, жизнена струя, 
която му дава увереност в себе си. Това е важен момент и някой път става 
незабелязано.  
 Ти можеш да помогнеш на един човек, който обичаш, при едно условие:ако 
можеш да изтърпяваш докрай, защото това е силата на любовта. Значи, наистина 
можеш да помогнеш на този човек, иначе всичко друго отпада. Ако трябва да 
продължа нататък да задълбочавам, ще кажа следното:Ако имаш търпение, вечността 
е твоя. Пак прости думи, но върху тях може да се медитира, да се преоткриват.  
 
     ЗА ДОБРОТО И ЗЛОТО 
 
 Без злото животът не може да изпълни своето вътрешно предназначение. Това, 
което взема лошият човек от другите хора е енергия. Учителят казва: Ако имаш 
малко лошо в себе си, като дойде по-лошия, той ще ти го вземе и ще те 
разтовари. За лошия човек е важно все нещо да вземе, в краен случай може да 
вземе една салфетка, енергия, защото той не може да дава; така той се храни. 
Злото търси все нещо да вземе, защото това е една гладна космическа сила. 
Гладна, защото е изгубила същността на живота.  

Предназначението на злото като космическа сила е да се движи обратно на 
доброто, а по този път доброто се утвърждава в своите вътрешни прояви. За 
доброто това е добро и така съществата се съхраняват. Според окултната наука 
лошият човек се движи по пътя на друга еволюция, това означава, че той няма 
избор. Ако и на вас се отнеме свободната воля един ден, след като дълго сте 
злоупотребявали с нея, и вие няма да имате избор, и вие ще действате като зло. 
Ето защо, когато лошият човек вземе нещо, той е доволен, все трябва да е 
доволен от нещо, за да не се разруши съвсем. Това доволство е един малък влог в 
неговата карта, т.е. в неговото подсъзнание. По друг начин казано, когато злото 
минава през хората, то прибира своето и с това помага за очистването на 
доброто. Ето защо злото не може да се унищожи, Бог не допуска това. Сещам се 
преди време, питали Учителя, на Изгрева е имало един брат, който е бил много 
недоволен и опасен. Учителят казал да го оставят, защото днес той е дежурен, а 
утре ще бъде друг дежурен. Значи, има дежурни в недоволството, които изпитват 
другите в братството и това е закон. Винаги в една група трябва да има най-
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малко един недоволен, който леко да създава малка дисхармония, за да може 
другите да се изчистват и същевременно той да си учи своите уроци. 

Бог не допуска злото да се унищожи, докато то не изпълни своята мисия. В 
тази връзка ще ви обясня още нещо: Когато злото те измъчва, то е дошло да те 
освободи от твоите нечистотии, значи то ти е дошло на помощ. Става въпрос за 
скритите зародиши, за скритите нечистотии, т.е. то ти е дошло на помощ, а не е 
случайно явление. Освен това, този закон е много деликатен, когато злото те 
измъчва, това е една много специална жертва от страна на злото, защото то иска 
да се откажеш от своите скрити нечистотии. Но ако ти се озлобиш срещу злото, то 
ще те вземе при себе си в своя ад. Разбира се, тук мога да допълня, че ако си 
буден и в ада е добре, защото има две степени, които са по-лоши: едната е 
пъкъла, а следващата е бездната. Ако някои от вас са в ада, да благодарят, че 
не са в пъкъла. А още по-лошото е в бездната, защото там вече няма съзнание, в 
бездната работят най-суровите закони на битието. Според Учителя, ако злото не 
беше допуснато в света, хората щяха да се застоят в своя застой. Злото подтиква 
към активност. 

Друг важен момент: За да се изпълни предназначението на живота, доброто 
трябва да влезе в аурата на злото, но без да се поддава на неговите внушения и 
вибрации, т.е. на неговите съвети. Атаката на злото срещу човека води до 
разголването на неговите намерения.  

В аурата на злото будният опознава себе си и това означава, че когато 
злото те атакува, то ти помага да погледнеш дълбоко в своята душа. Преди малко 
казах, че злото не може да дава. Даването на злото не е прието, това означава, 
че даването е велик закон за обмяна с духовните и съкровени сили на вселената и 
природата. Думата природа тук означава ангелските иерархии. Това означава още и 
следното: Който не познае тайната на безкористното даване, той не може да влезе 
в интимна обмяна с духовната и съкровена страна на живота. По друг начин 
казано, той не може да влезе в интимна връзка с живота.  

Едно важно правило от Учителя: Ако злото е вън от човека, а вътре го няма, 
то е безвредно. Значи, винаги трябва да спазвате този закон и да го разгледате 
дълбоко в себе си. Това важи и за най-големите опасности, при този закон злото 
е наистина безвредно. 

Друг важен момент: Учителят казва, че ако злото дойде във вас, това не 
показва, че вие сте лош човек. Опасното е друго: Когато вие се хванете със 
злото ръка за ръка и го направите господар в своя живот, това вече е наистина 
опасно.  

От какво зависи човек да се справи с лошите условия? Учителят казва: От 
начина на живот на човека зависи дали той ще се справи с лошите условия или не. 
Както виждате, цитатите и такива подобни неща няма да помогнат.  

 
   ОТГОВОРЪТ НА ВСИЧКИ ВЪПРОСИ 
 
Ако трябва да задълбочавам този въпрос, трябва да ви кажа, че в Библията 

има една специална книга, “Откровения на Йоан”, тя не се разбира от учениците 
на Христос, само от Йоан. Христос тайно е обучавал Йоан, за да напише тази 
книга и църквите на Петър, на Павел и т.н. са на голяма дистанция от църквата 
на св.Йоан, неговият любим ученик. Това е скрито от всички църкви, специално 
учението за Откровението, което е кабалистическа и същевременно окултна наука.  
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Ще ви разкажа една кратка история от Брат Михаил, за да видите, че този, 
който няма много добър, точен Учител, къде отива. Ще я разкажа със свои думи, 
но идеята е точна. Брат Михаил разказва за един случай в България, за един поп, 
който се оженил и който се смятал за много съвършен, бил сигурен, че ще отиде в 
рая. За жена си смятал, че тя е много несъвършена и за нея нама такъв път. 
Когато той умрял, заминал директно в ада. Малко по-късно умряла жена му, отишла 
в рая и започнала да го търси, но не могла да го намери. Накрая поискала от 
апостол Петър ключовете за ада, да го намерят и да му помогнат. Намерили го в 
ада, в един голям казан, само главата му стърчала и водата кипяла. Жената много 
го съжалила, но той не искал да го съжаляват и казал:Аз съм добре, не ме 
съжалявай, защото стоя на главата на владиката. Значи, има дълбочини на ада. 
Когато твоят учител е от черното братство, накрая ще го възседнеш, за да може 
всички да учат своите уроци, но всичко това става в ада. Не съм решил да го 
коментирам, само така го оставям по свобода, но той си има своя много дълбок, 
скрит смисъл. 

Духът не се нуждае от религия, защото в духа има само живот. Сега много 
хора имат религия, но нямат живот. Духът дава изобилен живот само на принципа, 
не на фактите или законите и не на формата, за които сме говорили. На формата 
не е дадено безсмъртие, защото Бог не е решил да бъде така. Това означава, че 
Бог има по-дълбока идея и тук накратко ще я обясня: Бог е създал живота като 
вечно излъчване, като вечно слънце. А формите трябва да се променят, за да 
могат да изразяват все по-съвършените излъчвания на Божествения живот, за да 
може животът да се ражда в нови нюанси и измерения, в нови степени на 
съвършенство.  

Учителят казва:Щом хората не могат да изправят живота си, те не могат да 
намерят правия път. Ученикът трябва да се пази от обикновения живот, защото 
според Учителя обикновеният живот е сборът от всички мътни реки. В обикновения 
живот няма истинска вяра, но има вярвания. Обикновените хора искат да подобрят 
живота си, но това е невъзможно, защото животът е съвършен. Накратко ще загатна 
в тази връзка:Животът трябва да се разбира и изпълнява, а не да се подобрява, 
защото съвършеното не може да се подобрява. Никой не може да подобрява любовта, 
мъдростта и истината, те са съвършени светове. Учителят казва, че смисълът на 
живота е във вечното движение, а не във вечната борба. И смисълът на живота е 
да познаеш себе си, това означава да познаеш Бога в себе си. Тогава пълнотата 
ще дойде. 

Пълнотата на живота е отговорът на всички въпроси. 
 
           АУМЪ 

     
23.05.1996г. 

 
 І ИР:За дървото на живота. 
 Лекция:Раждането на АУМ. 
 ІІ ИР:За съвършените вибрации. 
 
     ЗА ДЪРВОТО НА ЖИВОТА 
 
 Дървото на живота е вътрешен план на вселената. 
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Дървото на живота се състои от десет свещени окултни сили. Те са пътят към 
Древния Дух. Пътят към Древния Дух се постига по стълбата на десетте сефироти. 
А най-горе се намира любовта, която обобщава всички сефироти и ги осмисля. В 
случая осмисля, значи одухотворява, оживява.  

Пътят, на окултен език, се състои от разгръщането на космическото и 
тайното съзнание на ученика. Освен това Дървото на живота не е само окултна 
система, но то държи в себе си и методите, които са пътят. Всички неподготвени, 
които се занимават с Кабала, попадат в капан, защото тайната е извън 
сефиротите. За да се домогне до малките мистерии, ученикът трябва да разкъса 
змийския кръг около себе си, това е символ на посвещението. Змията е символът 
на прага на мистериите.  

Всяка сефира скрива една тайна, съкровена и окултна сила, която се намира 
в Древния Дух. Всичко това означава, че Дървото на живота се използва като 
метод за мощно окултно развитие. Учителят казва, че това, което човек не 
разбира и не знае е истината. Но в неразбраните неща ще намерите истината, а не 
в разбраните, обикновените, всекидневните неща. Хората не разбират истината, 
защото са се отделили от Дървото на живота. По друг начин казано, хората са се 
отделили от Съвършеното Съзнание. 

 
   РАЖДАНЕТО НА АУМ 
 
Свещеният огън в миналото не е могъл да бъде видян и чут. Според окултната 

наука, в един мистичен процес от дълбините на страхотната и тайнствена вечност 
и сред необятното и ненарушимо мълчание и окултен размисъл, Бог е излязъл навън 
и е родил първия звук. Това е буквата А, това е първата буква-искра. Може да се 
каже също и първият тон на живота, това е буквата А, водачът в почти всички 
азбуки и според Учителя, това е буквата на светлината. Тази буква-искра е 
живеела тайно в лоното на вечния и свят огън. Тази буква-искра е живеела в 
мистичната област на свещения огън. Именно от този огън се е излъчила тази 
буква-звук, самотна и триумфираща, за да разбуди живота. Това е едно старо 
предание. От тази буква-искра са се излъчили още много букви-искри в различни 
сияния, облечени в сила и светлина. Според преданието, от всеки атом на тези 
букви се родиха нови звукове и нюанси на живота. Това означава, че буквите са 
живи същества.  

И така, всички букви полетяха във всички посоки и изпълниха тайнствено 
вселената и безкрая. Тази красота от звукове и искри беше едно отражение на 
Древния Дух, това е кабалистическото предание. Първият звук беше АУМ и от това 
първично излъчване се създаде идеята за великото Цяло. Кабала казва, че всички 
букви, със своите тайнствени сили и излъчвания станаха дихания за душата, 
дихание за нейния път. От друга страна буквите-искри се превърнаха в музика за 
душата и от този ден всичко беше станало според Кабала възможно. И животът 
тръгна по своя мистичен път, т.е. животът се разля в битието, животът вече 
имаше своята цел и своя дълъг път към лъчезарния замисъл на Древния Дух, от 
Който се роди душата. Тази първична душа беше пълна с излъчването на живота. 
Същата тази душа по-късно трябваше да слезе и слизайки, срещна пустата земя и 
нейната неустроена и студена същност. Душата се посели в плътта и слезе в един 
неустроен свят, за да устрои себе си. Душата може да се върне в първичния звук 
на живота.  
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В начало беше словото, но от тогава изминаха милиони години,  душата 
странстваше и губеше значението на тайните букви и знаци. По този път душата 
слезе долу на земята и стана човек. Този човек започна да размишлява за буквите 
и числата, но нищо съществено не можеше да разбере. Той вече не можеше да 
разбере тайната за началото на словото, защото мистичната тайна за произхода на 
словото беше заключена в недрата на мълчанието. По този път животът стана 
неявен и загадъчен. Постепенно съществата забравиха за величието на словото, но 
все пак нещо остана. Остана музиката и тя напомня с нещо за древното начало, за 
песента на живота, но това вече беше отражение. Истинската първична музика беше 
тази, която се носеше като светли излъчвания и потоци, които напомнят за един 
загадъчен и отминал рай, за един Божествен живот. Само за малко ще се отклоня, 
преди да продължа: преди време ме питаха защо не играя паневритмия. Някой път 
ще ви обясня по-дълбоко, тук само ще ви загатна: по окултни закони мога да 
докажа, че паневритмията е излишна, но няма да се спирам на този въпрос, искам 
да ви кажа нещо друго. Тя си има своето място за някои хора.  Същественото е да 
разберете това, че силата на живота не се крие в красивите движения на 
паневритмията или в движанията, които се играят при Щайнер, или много други 
движения при бойните изкуства. Силата на живота се крие в самото качество на 
живота и в качеството на радостта, на пълнотата. Ако имаш пълнота, за 
паневритмията може и да няма място в живота ти. Но ако нямаш пълнота и много да 
играеш, говоря и за много видове бойни изкуства, няма полза, но има хора, които 
получават нещо от това. Тук наблягам на пълнотата на живота, на пълнотата на 
радостта, т.е. за предпочитане е да изиграеш един детски танц, но да участваш 
цялостно, дори да паднеш като дете, но да имаш нещо цялостно, т.е. да играеш с 
ума си, със сърцето, с душата и с духа си, отколкото само да подражаваш, да 
развиваш нещо от ума и сърцето си, но да не бъдеш цялостен. Наблягам на 
цялостното съзнание, т.е. всички съзнания на човека трябва да участват. Ако 
тези неща се внесат в паневритмията, това е също хубаво, но пак 
наблягам:пълнотата на живота, начинът на живот, начинът на мислене изпреварват 
всички видове науки, в това число и паневритмията, бойните изкуства, учението 
на Щайнер и неговото движение и т.н. Значи, това, към което трябва да се 
стремим е начинът на живот и начинът на мислене, това е първата наука, после 
всички други науки вече имат значение. Ако ти нямаш начин на живот, тогава 
каквото и да говориш, с каквато и наука да се занимаваш, няма значение. Трябва 
да разберем кое е първо и да погледнем към своя скрит вътрешен живот, който е 
за цялото небе открит. Ученикът трябва да погледне първо към този въпрос, после 
вече може да играе паневритмия и други неща. Това беше между другото. 

Първичната музика беше самият живот на душата, но тази музика беше 
изградена от чистото и върховно слово на Древния Дух. Кой долавяше тази музика, 
за кого беше създаден нейния говор? Кой познаваше мистичния език на тази 
върховна музика? Отговорът е:Душата. Само душата може да съзерцава мистично 
висшата сфера на живота, защото тя е излязла от него, от живота, от хармонията 
на сферите. Дървото на живота беше нейната слънчева родина.  Според окултната 
наука животът е една сфера, в която има такава духовна пълнота и светлина, че 
всички черпят от това изобилие, а то никога не свършва. Ще обясня нещо от 
окултна гледна точка:Това, според мен е една от най-богатите думи и идеи в 
българския език, думата животът. Животът е тайнствена духовна сфера, тук бурята 
идва, за да си почине, тя няма друго място за почивка. Имам предвид и 
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психическите бури, защото на друго място за тях няма условие. Освен това и най-
черната омраза, когато влезе в областта на живота се превръща в тиха усмивка. 
Кой ще покаже колко радост има в дълбочината на живота, ако не си ти, ако не е 
твоята душа. Животът на душата включва в себе си гласът на милиони същества, 
това са всички тонове на живота. Животът е първото слово на Древния Дух. 

В сътворения свят това е първата дълбочина. Това е дълбочината, която 
събужда сърцето на мистичната душа. Това е един велик и свят живот. Ще дойде 
ден, когато АУМ или първичният звук ще обедини всички. АУМ е звукът на живота и 
този звук се е родил преди световете, в първия ден на живота. Това е мигът, в 
който Бог е пожелал да се изяви животът навън. Чрез АУМ Духът твори вечността в 
ученика. Това означава, че АУМ или животът е общ за всички.  

 
   ЗА СЪВЪРШЕНИТЕ ВИБРАЦИИ 
     (за любовта) 
 
Учителят казва, че който живее по човешки, той се нуждае винаги от помощта 

на хората. На друго място Учителят казва, че който не разбира законите на 
злото, става на пепел, разрушава се. Ще обясня: В злото е Непроявения Бог, т.е. 
скритата сила на Бога. Ето защо никой досега не е победил злото и никой не може 
да го победи и премахне.  

В злото е Непроявения Бог, а в доброто е Проявения Бог. Това означава, че 
само Бог може да ни пази от злото, никой друг. Учителят казва, че сигурност има 
само когато любим Бога, това е първата заповед. 

Злото е могъща Божия сила и който не разбере злото, навлиза в ада, т.е. в 
сферата на постоянното разлагане. Учителят казва, че Бог е и в ада, но там Той 
произвежда такъв огън, какъвто никой не би желал да види.  Учителят казва: Ако 
любовта влезе в ада, тя осветява всички демони, но като се оттегли оттам, 
демоните пак поемат по своя път и казват: Бог ли беше това наистина или беше 
някаква халюцинация? Така действа Любовта. Това означава, че Любовта има 
обезоръжаващи излъчвания, любовта е свят на съвършените вибрации.  

От друга страна вибрациите на любовта могат да се свият в себе си и това 
означава, че най-страшното наказание за човека не е ударът на злото, не са 
психическите атаки, колкото и големи да са, а изоставянето на душата му от 
Бога.  

 
 
 

 
 
             6.06.1996 
І ИР:Мъжът и жената в окултната символика. 
Лекция:7-те степени за развитието на ученика 

 според Учителя и според окултната наука. 
 
 
  МЪЖЪТ И ЖЕНАТА В ОКУЛТНАТА СИМВОЛИКА 
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 Какво търси мъжът в жената? Мъжът търси в жената фината енергия. Това е 
енергията (тук говорим за будните, от окултна гледна точка), която облагородява 
и възвисява, това е енергията на любовта. А жената търси в мъжа силата на духа, 
която сила се намира в духовната мъдрост. 
 И мъжът, и жената търсят всъщност есенцията на енергията. Тази есенция, в 
края на краищата, е Отец. Тези, които са намерили тази чиста енергия и 
квинтесенция, те имат свещени отношения. Когато мъжът обича жената по Божествен 
начин, неговата енергия се обогатява и разширява в пространството и върви към 
Отец, към своя Първоизточник. Това означава, че стремежът в тази взаимна любов 
е да се постигне Отец, Бащата на тази любов или на тази енергия. 
 Ще ви кажа нещо за влюбените, тъй като този въпрос още не е разбран и 
осмислен. Когато влюбените се гледат много дълго, това е един окултен символ, 
който означава: чрез очите те искат да си предадат енергиите и елементите на 
небето. Но сегашните влюбени не са съзнателни и затова не могат да осмислят 
този процес, който е необикновен. Днес влюбените се гледат хипнотично, защото в 
тяхната любов участва змията. По друг начин казано, защото техните души още не 
са постигнали елементите на небето. В бъдеще този начин на гледане ще се 
превърне в един велик космически процес, защото тогава душите ще се сливат и 
чрез това сливане ще гледат аурата на Бога. Тогава любовта ще влезе в нови 
космически измерения, т.е. в Царството Божие.  
 Жената е сродна с космическата душа, а тази душа е наситена с любов. А 
мъжът е сроден с космическия Дух, защото това е неговия дълбок и мистичен 
произход. Жената е дъщеря на космическата душа, на космическата есенция, а 
мъжът е син на космическия Дух. И когато те се слеят заедно, те образуват 
вечността, става въпрос за принципното положение на любовта и мъдростта и 
затова именно те се търсят. Тук искам да припомня, че не говоря за търсенето на 
физическото поле. Това не е същественото, защото същественото е в принципа. 
Христос е изобилен на живот, защото е намерил принципа на любовта. Това е 
казано в Библията като всеизвестната първа заповед: Любов към Бога. 
 Жената е идея на фината есенция и субстанция, която носи живота, става 
въпрос за любовта. Тази есенция е вдъхната и оживена от Духа, това е жената, 
т.е. това е душата, която е наситена с елементите на любовта, такава е нейната 
първична природа. В бъдеще, когато тази любов бъде разбрана, тя ще насити 
цялата вселена, защото, минавайки през много страдания, тя ще намери своя Отец.  
 Жената е окултна и космическа идея и затова тя не е за преходни и смъртни 
хора, защото в нея има вложен базсмъртен и свещен замисъл. На окултен език “да 
обичаш истински” означава да придобиеш дълбоко окултно и мистично виждане на 
живота. Според окултната наука, любовта е тайна наука, докато евангелията са 
нейна сянка, това се отнася и за всички окултни книги. И наистина, учението на 
Учителя и учението на Христос са отражение на техния живот. Това означава, че 
за нас е важен техния живот, а отражението е второстепенен въпрос. Значи, 
трябва да наблегнем на същественото, за да можем да го съчетаем и с тяхното 
учение. По друг начин казано, начинът на живот разрешава всички проблеми и той 
е над всички евангелия, над всички проповеди. 
 Христос показа, че начинът на живот е този, който решава всички проблеми. 
 Любовта или тази квинтесенция на Бога е основата на окултната наука и 
затова Учителят казва:Окултизмът е наука за любовта и бъдещето е на окултната 
наука. Убежището на любовта е в абсолютния свят и това е т.н. Царство Божие. 
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Според окултната наука в древността и сега се дават много откровения, но 
любовта се смята за най-великото откровение в цялата вселена. Любовта, която е 
енергията на Бога, ще превърне хаоса в съвършен космос, защото звярът не може 
да устои в борбата с тази всемогъща и първична енергия на любовта, която 
всъщност е енергията на Бога. Любовта, това е скритото божество, което твори в 
дълбочините на хаоса, оттам ще произлезе новия живот.   
 Любовта има в себе си едно универсално вътрешно движение, което Учителят е 
обяснил по един изключителен начин. Ще го обясня с думите на Учителя: Докато 
Христос се е движел в света, той не е могъл да спаси човечеството. Когато го 
заковаха на кръста, чрез това вътрешно движение и действие на любовта той спаси 
света и отвори вратата. После Учителят казва: Злото заковава човека отвън, за 
да направи онова специално усилие, чрез което любовта заковава злото отвътре. 
Значи, докато Христос се е движел в света, той не е могъл да го спаси. Но 
когато е останал неподвижен, той е заковал злото в света. Някой път ще кажа 
повече неща за окултната тайна на неподвижността. Задачата на ученика засега е 
да закове злото вътре в себе си, в своята вътрешност.  
 
  СЕДЕМТЕ СТЕПЕНИ ЗА РАЗВИТИЕТО НА УЧЕНИКА 
    (по Учителя и според окултната наука) 
 
 Първата степен, от която започват нещата, се нарича “Обръщане към Бога”. 
Ще видите, че има степени, които зависят от Бога, има степени и усилия, които 
зависят от човека, за да не чакате от Бога нещата, които вие трябва да свършите 
и обратно. Така стават големите аномалии и ученикът изостава в своя път. 
Първата степен не зависи от човека, това е процес на Бога в човека, процес на 
словото. Ако Той не е решил, вие може да искате да обръщате хората, но накрая 
няма да обърнете и себе си. Този процес не зависи от човека. Обръщането е тайно 
проявление на словото, т.е. той е свързан с тайното проявление на словото. 
Словото говори на душата по един особен начин и душата тръгва в пътя от първата 
степен нататък. Обръщането изисква способността за възприемане. Тази нагласа е 
свързана с определено силово поле на Духа. (За първите степени ще говоря по-
малко, за последните три ще говоря повече, защото те са най-важни в пътя на 
ученика). 
 Втората степен:Покаянието. То е ликвидация на старите сметки и обръщане 
към Бога за нова енергия и за нов кредит, за нови възможности. Покаянието е от 
самия човек, то е лично, тук нито ангели се намесват, нито дяволи. Тук човек 
има избор, дали да го направи или не, много личен въпрос. Значи, няма Бог да 
дойде и да ви каже:Направете това, нито ангелите имат право, нито демоните. То 
е лично, тук и Бог няма намеса. То е подготовка за третата степен, то въвежда 
ученика в третата степен. Без тази степен ученикът не може да тръгне към 
третата степен. Ако някой иска да си прави покаяние или изповед, това трябва да 
се прави на заключена врата. Казвам това, понеже преди време някои идваха при 
мене от църквата и искаха аз да ги изповядвам. Аз им казах, че с такива неща не 
се занимавам и ги попитах защо идват при мене. Единият от тях каза, че ходил в 
някаква църква и искал от свещеника да го покае, а свещеникът му казал да се 
откаже от тази работа и той беше малко разочарован. Казвам ви това, защото ако 
отидете при свещеник, ще трябва двамата заедно да се покайвате и става много 
дълга историята. 
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 Третата степен, това е спасението. Спасението е от Бога. Ако човекът е 
изпълнил втората степен, вече може да премине към третата степен, т.е. тук вече 
ще действа Бог. Тук умът и сърцето се хармонизират и човек започва да учи. Ще 
обясня какво значи учене, защото някои още не знаят за какво става въпрос. 
Някои мислят, че като учат няколко години или едно прераждане, въпросът е 
решен. Тук става въпрос за нагласата да учиш вечно, това е идеята. Учителят 
казва:И за най-великите Учители животът е тайнство. 
 За да разбере ученикът учението на Учителя, има само едно условие:Ученикът 
да направи учението свой път. Това е път на голямо търпение, а в окултната 
наука търпението се смята за вратата, през която ще дойде светлината.  
 Четвъртата степен е възраждането. След усърдната и търпелива работа идват 
плодовете на Духа. Тук се явява вдъхновението и ученикът се възражда за нов 
живот и за нови измерения в Божественото поле, т.е. в Духа. Четвъртата степен, 
възраждането е от човека.  
 Петата степен е новоржадането. Тук ученикът става господар на своя живот и 
се освобождава напълно от кармичния закон. Както виждате, преди това трябва 
дълго да е работил върху себе си, върху контрола на своите намерения, мисли и 
т.н. и чак след това може да влезе в тази степен. Тук никой не може да владее 
над неговия живот, защото тук се намира науката за контрола в едно по-високо 
поле. В тази степен съмнението вече не съществува, в предните степени все още 
съществуват фини съмнения, заблуждения. Освен това, според окултната наука 
контролът решава най-важния въпрос в живота на ученика, това се отнася до 
магическото равновесие във вътрешността. Ето защо на контрола и 
себеовладяването се дава голяма власт. Между другото, дълго време Христос не е 
давал власт на своите ученици, но когато са стигнали до петата степен, тогава 
им е дадена власт над духовете, над болестите и над много неща. Значи, от 
петата степен нататък им се дава власт да управляват духовете, защото тогава 
вече не могат да злоупотребяват.  

Новораждането е от Бога. Учителят казва, че тук се образува правилната 
връзка между менталното и причинното тяло на ученика и душата тръгва в един 
много силен път на своето развитие. В тази степен към ученика се насочват най-
големите психически бури. Може да се каже, че става вихрушка в него. Точно тези 
големи психически бури предшестват новораждането. Това са белезите, че 
новораждането приближава. Когато се новородиш, умъртвяваш всичко нечисто в себе 
си, всяка тревога и всяко безпокойство, става въпрос за проблемите. Според 
Учителя, ученикът вече не може да се безпокои за проблема къща, прехрана, деца, 
семейство, пенсия и т.н., или смешния курс на долара. Дори курсът на долара да 
стане едно към хиляда, духът е толкова извисен, че всички тези неща са нищожни. 
Но това става в петата степен. Наистина е много смешно, един човек, който върви 
по Божествен път, да мисли за пенсия. Аз дадох аналогията, как изглежда Христос 
и пенсия. Както виждате, напълно несъвместимо, няма никаква връзка. В 
Божествения свят тези неща са изолирани, те не съществуват. Те съществуват само 
в едно паднало съзнание, за което Учителят казва, че от осем хиляди години се 
осигурява и гробищата са пълни с осигурени хора. Тук, в петата степен човешкият 
дух е толкова извисен, че всички проблеми стават малки и се обезличават. Искам 
да кажа, че в петата степен връзката с Бога никога не се губи. Защо? Защото 
новораждането определя абсолютната вяра, а това означава:да имаш всичко 
необходимо. Когато имаш абсолютна вяра, ти имаш всичко необходимо, защото тук 
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ученикът се е простил с вярата в обикновения смисъл на думата. Това означава, 
че вярата е над всички условия, това е нейната сила. Само загатвам като идея, 
как трябва да се действа в такива случаи:при най-тежките положения, дори и 
когато човек няма нищо какво да яде, най-малкото, което се иска от него е 
постоянна радост, това е минимумът. От там нататък трябва да върви към щастие и 
блаженство и ако има много силен дух в него, трябва да мине и отвъд 
блаженството. Както виждате, започва се от постоянната радост, навлиза се в 
щастието, където човек става съвсем независим и после вече в много по-висши 
полета. Това напрактика някой път се оказва трудно, все пак психиката ви трябва 
да е подготвена за най-тежките положения. Ние не чакаме, както някои чакат 
царят да дойде да оправи България. Понеже Учителят е дошъл и Христос е дошъл, 
учението е изнесено, ние чакаме изпитания, чрез които ще израстнем и ще влезем 
в новия живот. 

В петата степен ученикът се освобождава от ума. Тук, при най-големите и 
силни психически бури и страдания, ученикът свършва всичките си кармични 
задължения от древността. Всичко, което е писал, в голямата психическа буря се 
скъсва. Всички стари отношения и с живи, и с умрели, точно тук се скъсват, 
затова страданието му е голямо, защото всички длъжници са около него в тежкия 
кармичен час, всеки иска своето. И ако ученикът издържи, той вече се свързва с 
висшите светове, това става в петата степен. Тук не говоря за изпитанието на 
Голгота, говоря за други големи страдания. А Голгота е свързана със седмата 
степен. 

Шестата степен е посвещението. В тази степен се навлиза в окултното 
развитие на волята. Преди това умът и сърцето трябва да са постигнали хармония, 
а тук, в шестата степен се дават тайни методи, по вътрешен път, при които се 
развива волята. И когато волята се развие, тя може да скове всяка опасност и 
всяка фаталност. В тази степен се осъществява истинската медитация, защото 
истинската медитация произлиза от дълбокия и духовен начин на живот, другото са 
разни упражнения и размишления. Това може да се каже и така: медитацията трябва 
да стане начин на живот. Ще обясня: тук се осъществява истинското вглъбяване в 
словото, а на езика на посвещението това означава, че вглъбяването в словото е 
вглъбяване в тайните на живота и битието. В тази степен ще кажа нещо, което не 
съм казвал преди: В тази степен ученикът може да изненада и самата изненада, 
защото тук ученикът е посветен и той е в постоянна и мистична връзка със 
словото.  

Посвещението е от човека, той сам си го изработва, то не зависи от Бога. В 
тази степен се навлиза в тайната на словото и словото се изявява като чисто 
битие, а това е образът на прачовека. В тази степен ученикът се посвещава да 
служи на Бога и от ученик той се превръща в служител. Както виждате, до тук той 
е бил ученик. Ще обясня някои неща за понятието служител. Служител на Бога може 
да бъде само този, който има методи, не който търси методи, правила, а който ги 
е намерил. Тук методите на истината не се търсят, а са вече намерени. Но в 
сегашно време те се проявяват много мистично. Според окултната наука, в шестата 
степен се разкриват ключови тайни на природата и ученикът става посветен. В 
шестата степен става изключителна трансформация на съзнанието, става въпрос за 
по-низшото съзнание и се влиза в друга, специфична област на съзнанието. Тук 
няма карма за изплащане, а ученикът носи кармата на човечеството и затова 
трябва да мине през Голгота, за да дойде до седмата степен. В тази връзка искам 
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да ви кажа идея на окултната наука: в тази степен за окултния ученик не 
съществува такова страдание, което той да не може да превърне в радост и 
светлина, това става в шестата степен. 

В шестата степен има много видове дарби, но трябва да ви обясня нещо във 
връзка с дарбите, не както се разбира в църквите. Учениците на Христос са 
действали по един начин, а учениците на Учителя действуват по един друг, много 
по-дълбок начин. Макар, че това е една хармонична разлика, но по степени на 
дълбочина учениците действат с други методи, които дават плодове толкова 
дълбоко, че бих казал, че засягат осмата раса. Всяка дарба е свързана със 
специфичен род енергии и същества във вселената. Значи, тя не е лично 
притежание, тя идва от друго място. Дарбите са специфични енергии, чрез които 
Космическият Принцип излива една част от себе си в определеното човешко 
същество, за да може то да помогне на хората да се включат в духовното развитие 
на човечеството и вселената. Окултната наука казва:Освен явните има и тайни 
дарби, те имат по-дълбока окултна мисия. Задачата на тези дарби е да 
организират един по-вътрешен и духовен космос, а самите те работят в по-
вътрешни светове и измерения. По друг начин казано, тайните дарби работят в 
невидимите полета на живота и на Духа, за да могат да създадат след време една 
универсална култура, културата на осмата раса. 

За осмата степен няма да говорим, тя е много специална, става въпрос за 
възнесението Накратко само ще спомена, че възнесението е тотално сливане с 
космическия дух и той вече води към съвсем дълбоки светове, това е въпрос на 
бъдещето. 

Седмата степен е възкресението. Това е последната степен на земята, тук се 
завършва човешката еволюция. Възкресението е от Бога, то не зависи от усилията 
на човека, защото човек трябва вече да е направил всичко, което е зависело от 
него. В тази степен Бог въвежда ученика в космическото съзнание, това е 
подготовка за осмата степен. Той се подготвя с това да стане съработник на Бога 
и на земята, и отвъд и то в най-висшия смисъл на думата. При възкресението 
долните тела, физическото, етерното, астралното менталното и причинното се 
свързват с Божественото тяло в много силен синтез.  

Това са седемте степени, които показват колко е силен пътя на ученика, 
докато дойде той до числото седем, това е тайната на числото седем. Това е 
високият връх, в който ученикът ще извоюва своята свобода, в която той ще бъде 
зависим само от Бога. Това означава, че възкресението е връщане към Божествения 
свят.  

Йоан се смята, че е любимият ученик на Христос. Според окултната наука е 
представител на специалните, на тайните дарби. За другите ученици не може да се 
каже такова нещо, затова ви давам един пример, за да разберете каква е 
разликата. Той е бил обучаван само от Христос. И други от неговите ученици са 
били обучавани, но в много по-низша степен. Чрез тайните дарби Библията се 
изучава от съвсем друг ъгъл, от ъгъла на окултната наука, което е достояние 
само на невидимия свят, не на астралния, а само на невидимия свят. Истинската 
окултна наука днес черпи своите методи от най-дълбоките области на космическото 
и свещено пространство, не от книгите. Може да обясним това и по друг 
начин:Окултната наука казва, че и апостол Петър, и апостол Павел имат своя 
църква, и Йоан има своя църква, ще ви обясня разликата. Всички ученици на 
Христос са много изостанали по отношение на Йоан и затова само Йоан можеше да 
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напише великото Откровение, никой друг не можеше да има такива специални 
преживявания, за които ще говорим друг път. Другите ученици на Христос не само 
че не могат да напишат такова нещо, но те не могат и да го разберат. Това е 
свързано с тайните дарби. Това означава, че Йоан е посветен от съвсем друга 
област на вселената и някои от вас може би са чували легендата за неговия 
живот. Докато учениците на Христос умират мъченически, Йоан умира по съвсем 
друг начин. Една легенда разказва за живота му до дълбоки старини, на стари 
години е бил потопен в котел с врящо мляко, където всички, които са били 
вкарани, умират, но той е излязъл спокойно и е живял до старини. Друга легенда 
разказва просто, че той е умрял на стари години. 

В Откровението на Йоан са отразени знанията на древни и могъщи окултни 
школи. Това са школите, които винаги са работили тайно, те и сега работят така. 
Разликата е тази, че окултните школи в миналото и сега произвеждат Синове на 
Бога, докато в църквите тези неща не се произвеждат. Там се говори за вяра, но 
мъдростта е още далеч и не е дадена, макар, че се стараят. Както виждате, 
окултната наука работи тайно и произвежда синове и дъщери на Бога, които ще 
образуват ядрото на новата култура, която ще помага на вярващите не само от 
църквите, а и на много други вярващи, които ще се нуждаят от помощ. 

 
          ОМЪ 
 
 

                                                                                                                   
20.06.1996 
 
ІИР: Окултно съграждане на къща. 
Лекция: Проблемите. 
ІІИР: Тайната на ухото. 
 
   ОКУЛТНО СЪГРАЖДАНЕ НА КЪЩА 
 
 Какво чувство е гладът? Учителят казва:Физическо. Наяждаш се и усещаш една 
приятност. Какво чувство е приятността? В този случай е пак физическо, но на 
тази приятност не може да разчитате, защото тя е на физическото поле. Учителят 
продължава:Имате някой приятел, когото обичате. Когато е при вас, на вас ви е 
приятно, усещате се силни, мощни. Но отдалечи ли се той от вас, усещате една 
неприятност, т.е. една липса и това чувство е още непостоянно. И на него човек 
не може да съгради къща, както виждате, тук става дума за духовното право. 
Необходимо е постоянно приятно чувство, то е, което съгражда къщата. На това 
чувство можеш да разчиташ, то съгражда духовното тяло.  
 Когато вие обичате някой човек, независимо дали той е при вас или не, дали 
ви пише писма или не, това е Божествено чувство. То е постоянно чувство, на 
това можеш да разчиташ, на това можеш да съградиш къща. Когато си изработиш 
едно постоянно приятно чувство, тогава и по десет пъти на ден да те посещава 
злото, ти ще го трансформираш, защото това приятно чувство е една окултна сила 
на природата. 
 Човек, който постоянно мисли за земни неща, той не може да си съгради 
къща, той е осъден на израждане. Който мисли за земни неща, той ще се срещне 
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със звяра, със змията, това е закон.  Учителят казва:Що е змията? Тя е 
изявление на гнева Божи.  
 
      ПРОБЛЕМИТЕ 
 
 Ако имаш някакъв тежък проблем, иска се следното: Само трябва да спреш да 
мислиш за проблема, за да можеш да освободиш своята пленена енергия. А щом я 
освободиш, тя вече става твой помагач.  
 Проблемите се разрешават чрез проникване. Ако можеш да проникнеш в един 
проблем, той се трансформира. Но ако проблемът проникне в теб, той ще те руши. 
Ето защо от човека се изисква духовност, т.е. духовен начин на мислене. Това 
означава, че ако си духовен проблемите не могат да съществуват, защото никой не 
може да внуши някакъв проблем на духа, духът е извън света на проблемите. От 
друга страна това означава, че във всеки проблем, който имате, трябва да 
внесете повече дух, повече сила и проблемът, който е съставен от по-гъсти 
частици, ще започне да се разрежда. По друг начин казано, ако можеш да осветиш 
един проблем, той ще избяга, защото е нереална сила. В Библията е казано: Вие 
сте виделината на света. Това означава, че всеки може да насочи своята 
духовност към злото и то да се скрие, защото злото не обича светлината, за него 
тя е проблем. 
 Ако станеш дете, няма да имаш проблем, т.е. ако си чист, духът ще бъде с 
тебе. Но когато духът не е с тебе, ще бъдеш обкръжен с проблеми. Много 
естествено, духът го няма и това празно място трябва да се изпълни. Учителят 
казва: Природата не търпи празно пространство. 
 Проблемите идват, за да може да дойде духът в твоя живот. Ако проблемите 
идват, а духът не идва, това означава, че ти самият си станал проблем. Щом не 
вярваш, змията работи, а това означава, че безверието създава проблемите. 
Вярата е метод за разрушение на егото, на т.н. най-голям проблем. Можем да 
кажем, че вярата поглъща проблемите и това е нейната сила, затова много хора се 
стремят към нея. Това е така, защото вярата отключва силите на духовния свят. 
 За да може ученикът да разрешава своите проблеми, тук говорим за по-
дълбоки, по фини или по-интензивни проблеми, той трябва да живее интензивен, 
вътрешен духовен живот. Това е доброволен процес. Външно той ще си остане тих, 
няма да прави външни движения, но вътре в себе си той ще вибрира с голяма 
скорост, т.е. с много интензивни вибрации. Това са вибрациите на светлината. 
Скоростта на светлината, с която се движи един ученик, е мярка за неговото 
окултно съвършенство. Ученикът гледа с очите на реалността. Ще обясня: Погледът 
не ученика не е насочен (това е хубаво да го запомните, една важна мярка в 
окултната наука) към големите грехове, а към малките, микроскопичните, 
скритите, незабележимите отклонения. Само така можем да помогнем на себе си и 
на хората. 
 Обикновените хора ще видят най-малките си грешки и отклонения след години, 
тогава те ще бъдат техните големи врагове и проблеми. Такъв е пътят на света. 
Друг момент: Когато знанието попадне в нечистия човек, то се трасформира в 
спънка, в пречка, защото нечистият човек е проблем в съзнанието, проблем в  
духовния свят. Невежеството е изворът на всички проблеми, то е пълно с 
проблеми. Според окултната наука това означава, че ако невежият иска да се 
жертва за учението, той греши. Ще обясня, Учителят казва: Когато глупавият се 
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жертва, той умира. Това означава, че ученикът трябва да узрее за жертвата, за 
преданността, за да има какво да даде на хората и да може наистина реално да им 
помага. Иначе ще срещнете едно често явление сред обикновените хора, само ще 
вмъкна малко: Много майки, много хора искат да помогнат на своите деца, така им 
минава живота и накрая нямат методи. Оказва се, че не могат да помогнат нито на 
другите, нито на себе си, това е обикновеният път. Затова ученикът трябва да 
учи, за да се домогне до други истини, до други методи, до други правила. Други 
мислят, че са много интелигентни и напреднали. Окултната наука казва: Жертви на 
звяра са най-вече духовно напреднали и интелигентни хора, тези, които са 
злоупотребили със своите духовни сили. Затова е необходима и малка нечистота, 
за да злоупотребят те. Защо звярът е погълнал тези хора? Защото те са се 
приближили твърде много до светая светих на Духа, но не са били пречистени и 
тогава се е явило неизбежно съмнението или закона на разрушението. Има много 
учения и религии, които поддържат, че всичко е по Божията воля, но всъщност не 
е така, в следващи лекции ще разгледаме подробно този въпрос. Учителят казва: И 
много да си израстнал, пак може да бъдеш повален. Съмнението е червей, който 
разяжда и малките, и големите растения и дървета.  
 
     ТАЙНАТА НА УХОТО 
 
 Учителят казва:Страданията носят в себе си т.н. мъртва материя. Който 
страда съзнателно, той оживява тази материя и с това помага за еволюцията на 
космоса. 
 Когато съществува злото, това означава, че светът е в еволюционно 
състояние. Когато се завърши правата еволюция, когато целият космос се съгради, 
злото ще изчезне, то ще е изпълнило своята мисия. Ученикът трябва да знае, че 
когато страданието му е много голямо и повече не може да издържа, той се намира 
пред прага на реалността. 
 Слушането е много дълбок процес на пречистеното сърце. Окултната наука 
казва, че ухото и свободата са тясно свързани, защото в най-дълбокия процес на 
слушането ти се сливаш с Бога и имаш Божествено ръководство. Това означава, че 
ухото побеждава света. Според розенкройцерите ухото е най-съвършеният орган, 
донякъде са прави. Ухото е орган над менталния, над мисловния свят. Ухото е 
свързано с тайната на сърцето, а клетките на сърцето са много фини. Учителят 
казва:Клетките на сърцето са изградени от серафимите, т.е. от най-висшите 
иерархии, наречени в Кабала “живите святости”. 
 Истинското слушане е отвъден, невидим, чисто окултен процес. Бог има ухо, 
което чува на безкрайни разстояния, това е една универсална способност на 
любовта. Чрез тази способност любовта се грижи за всички същества, тя ги 
обхваща. Има един случай, който Учителят е обяснил, аз ще го разкажа със свои 
думи:Бог повикал при себе си един архангел да отиде на земята при една вдовица, 
да я вземе от нейните деца и да я заведе в другия свят. Архангелът слязъл, но 
изпитал едно състрадание, че ако вземе вдовицата, няма кой да гледа децата й. И 
понеже имал голямо състрадание, голяма любов, той се върнал при Бога и Му 
казал:Кой ще гледа децата? Тогава Бог му казал:Иди в морето и донеси онзи 
камък, който се намира на дъното на морето. Архангелът отишъл и го извадил. Бог 
му казал да го счупи и вътре в камъка имало един червей. Бог казал:Този, който 
се грижи за този червей, той ще се грижи и за децата на вдовицата. Има подобни 
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случаи и с Учителя, случая с пчелата, случая с мравуняка, който бил на хиляди 
километри и имал проблеми, при който Учителят прониква и помага. Накратко това 
е само един пример за идеята на тази универсална способност, която е тясно 
свързана с чистотата на любовта и сърцето.  
 Дълбочината на слушането и дълбочината на реалността се сливат, те са 
едно, душа и дух, те са реалността на вечността. Според окултната наука, да 
имаш ухо, означава да имаш душа, да имаш око, означава да познаеш светлината на 
своя дух. При истинското слушане човек се превръща в душа, целият трябва да 
станеш слух, душа, това е метод, по който всеки може да се упражнява.  
 Този, който не може да слуша с душата си, той обича удоволствията, това е 
неговия избор. Този избор става негова съдба. Удоволствията запушват ухото. 
Истината е дълбоко море, а удоволствията са повърхността на това море. В този 
смисъл нека нечистият да стои на повърхността, за да може да оцелее, въпреки че 
оцеляването на нечистия е трагедия. От окултна гледна точка, става въпрос за 
тайната на сухия клон. На такива хора окултната наука казва – дръж се здраво за 
егоизма, за счупения клон, но другия път ще обясня символа на този въпрос. 
Някои обичат злото, защото така се чувстват силни и така оцеляват за известно 
време. Това е голяма илюзия, защото те оцеляват до момента на своето 
разрушение. Защо? Нямали са ухото, изградено от духовните сили на Божествения 
свят. И само чрез тези сили ти можеш да разбереш езика на духовната наука и 
езика на символите. Например, думите ден и нощ са символи, няма да ги обяснявам 
подробно, накратко само ще ги изразя:духовният начин на виждане се нарича ден, 
това е окултното разбиране на думата ден. Земният начин на мислене се нарича 
нощ и тъмнина. Духовният начин на мислене излъчва светлина, която осветява 
живота и въвежда човека в безсмъртието. Щом стане безсмъртен, човек може да 
живее вече в необятния живот на вселената, за него вече вселената е достъпна. 
 
           ОМЪ 
 
 
 
 
             4.07.1996 
  
 ІИР:За дишането. 
 Лекция:Окултните отношения. 
 ІІИР:Сухият клон. 
 
     ЗА ДИШАНЕТО 
 
 При спокойното, дълбоко и концентрирано дишане ти вече не си обикновен 
човек, вече си духовен. Ти си същество от друг свят. Дълбокото дишане няма 
земя, ти си вече отвъд. Това означава, че дълбокото дишане е отвъден процес или 
процес на духа.  
 При дълбокото дишане ти изчезваш, ти ставаш точка, ти се сливаш с 
началото. Точката, това е първичното съзнание. Това означава, че има едно 
специално дишане, при което човек се превръща в бог. Това е една мистична 
област в дишането.  
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Змията не може да диша дълбоко, защото нейните желания са повърхностни, 
външни. Учителят казва:Колкото по-дълбоко можеш да дишаш, толкова повече се 
отдалечаваш от земята и навлизаш в други светове. Съзнателното дишане може да 
се превърне в лечение на повърхностния, земния живот. Силата на дълбокото 
дишане е това, че се постига независимост от змията и вибрациите на света.  

Очите също дишат. Очите дишат в съвсем друг свят, в света на тайното 
наблюдение. Тайното наблюдение се намира в непрекъснато общение с вътрешността 
на светлината. Когато енергията на човека се подчинява на тъмните сили, тогава 
материята на човека се втвърдява все повече и повече. Това втвърдяване може да 
се разрежда чрез дълбоко дишане. Според Учителя любовта е, която осмисля 
дишането и ако дишаш с любов, ти ще можеш да осветиш и най-голямото страдание, 
защото любовта има космическа власт.  

 
 
   ОКУЛТНИ ОТНОШЕНИЯ 
 
Да виждаш лошото в човека, значи да правиш преходна връзката си с него. А 

да виждаш красивите черти, значи да правиш връзката си с него вечна.  
От гледна точка на вечността, лошото, което виждаш в човека, е това, което 

ще отпадне. Това означава, че да виждаш лошото в човека, значи да си сляп. По 
друг начин казано, да виждаш по човешки начин, значи да си сляп. Красивите 
черти в човека са тайното лице на невидимия образ. Ще обясня:Когато ученикът 
има висок идеал в своя живот, тайно към него потичат Божествени енергии, които 
организират неговото духовно тяло и неговата вътрешна енергия. Човек, който има 
организирана енергия и организирано духовно тяло, има едни отношения; човек, 
който има разпръснато тяло, има други отношения. Разпръснато тяло означава, 
сърцето на една страна, умът на друга, волята на трета, всеки работи по своя 
начин, няма хармония между трите тела. Човек може да има истински отношения, 
(тук имам предвид и свещените отношения към нещата) само когато има 
организирано духовно тяло. Ако няма, тогава бъдете снизходителни към него, 
винаги лесно му прощавайте! В Библията се говори за това, 77 пъти по седем и 
после пак точка; точката е алхимически закон, друг път ще се спрем на него. И 
всяка добродетел представя по една черта от образа на вечния човек. Ако общуваш 
с лошите черти в човека, след време, имам предвид и в другия свят, не само в 
този, няма да го познаеш, защото те са време на градеж и затова след време няма 
да намериш човека. 

Когато виждаш лошото в човека, с човека ли общуваш ти? Не! Ти общуваш със 
звяра. Бързам да кажа, да не се стоварва всичката отговорност на змията и на 
дявола, но това е друг момент. Не можеш да постигнеш връзка с Бога, ако не си 
постигнал една от чертите на вечния си образ. Според окултната наука, във всяка 
епоха ти ще градиш една от тези черти, докато се домогнеш до Лицето на Вечния.  

Не виждай лошото в хората, защото ще го натрупаш в себе си и то ще стане 
голяма сила в твоя живот. А който не може да трансформира тази натрупана сила, 
той няма да може да оцелее.  

Истинското око прониква в нещата, забелязва всичко, но възприема само 
фината реалност, само духовната реалност. Тук се прави разлика между 
забелязване и възприемане. Злото можеш да го забелязваш, но не го възприемай и 
не го подхранвай, това е основно правило в учението. От окултна гледна точка, 
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буден е само този ученик, който възприема Божествения живот и го предава и на 
другите. Да виждаш лошото и да го подхранваш, това е качество на мрака и на 
неговите синове. Когато виждаш красивото, ти започваш да навлизаш в едно от 
невидимите полета на духа. Искам да кажа, че една от задачите на ученика е да 
проникне в неизвестното битие и да се докосне до аромата, наречен еликсира на 
живота. 

Ще кажа няколко неща за аромата, това е една много дълобка окултна идея. 
Когато пчелата прониква в едно цвете, тя прави връзка със своя създател (в 
миналото пчелите са били символ на посвещение и се смятат за много напреднали 
същества в духовно отношение, но понеже не са мислили за своите тела, са 
изостанали в тази област. Но това не пречи да са много напреднали в духовно 
отношение, но тук имам друга идея). Тя открива своя Създател в аромата на 
цветето. В аромата на цветята пчелите се намагнетизирват с фините енергии на 
духа, затова те търсят цветята. Това означава, че чрез аромата Бог споделя част 
от своята тайна, затова му обръщаме внимание. Същото важи и за Христос:Чрез 
Христос Бог е искал да сподели част от своето разбиране за живота. Този въпрос 
е много по-дълбок, тук засягам една идея, която се нарича Кетер, Лао Дзъ я 
нарича ДАО, много силна дума, само накратко ще ви загатна, защото това е много 
специален въпрос. Христос е станал път за хиляди същества и окултната наука 
отива по-далеч. Тя казва, че пътят предшества Христос и пътят е право на всички 
същества. Думата път е много по-дълбока от понятието Христос, това е една много 
специална област и за да не възникват противоречия, Учителят говори малко и със 
загатване, не обяснява докрай, както когато става въпрос за произхода на 
живота. Много книги са писани за произхода на живота, и учени, и религиозни, и 
напреднали окултисти, от всякакви области, но Учителят казва съвсем други неща. 
Той казва, че тайната на произхода на живота е това, че животът няма произход. 
Той има начало, но няма произход. Учителят казва, че началото не е произход, а 
нещо друго и това отвежда в съвсем друга област. И всички, които мислят, че има 
произход, попадат под друго влияние и в друга посока на бъдещето. Както 
виждате, една идея може да изиграя съвсем друга роля за съществата. 

В аромата има една красота и една опасност. Ще обясня:Ароматът има силата 
да хипнотизира. Какво всъщност е ароматът? Ще ви дам едно окултно обяснение. 
Ароматът е едно състояние на еволюиралата духовна енергия, тя е представител на 
фините сили в природата. Другата сила на аромата е в това, (става дума за 
духовното присъствие) че той има свойството да преобразява, а когато си 
преобразен, духът става твой водач и ти имаш вече истински отношения към цялата 
вселена. Учителят казва:Вие трябва да живеете за вселената, но това не 
означава, че с това той изчерпва въпроса. На друго място казва точно обратното 
и в това е красотата на Учителя, затова трябва да разбираме Учителя само с 
дълбока вяра. Само ще загатна идеята:Учителят казва, че окултният ученик няма 
право да прави тази грешка:да отдава живота си за народа, това е голяма 
глупост, защото ще умре. Ако си отдаде живота за отечеството и за света, пак ще 
умре; ако си отдаде живота за ангелите, пак ще умре. Ако иска да............, 
трябва да отдаде живота си за Бога. И казва:Тогава ще бъдеш вечно жив, винаги 
ще бъдеш жив, тогава вече ще осмислиш и любовта си към хората, към ангелите, 
към народа, към отечеството, но само по този път, когато на първо място е 
поставен Бога и когато от прераждане в прераждане живееш само за Него, 
изключително за Него. Тогава всички други видове любов, включително към 
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животни, към растения, към минерали, се осмислят от самата гледната точка на 
Бога.  

Ароматът е известното, познатото за пчелите, а Бог е още неизвестен, 
защото Той е зад аромата. Най-дълбоката същност на Бога не се намира в аромата, 
Той там само се проявява. Също Бог не се намира в светлината. Ще обясня, понеже 
някои спират до тук и казват, че Бог е светлина и мислят, че са разрешили 
въпроса, но Учителят отива по-далеч. Той казва, че Бог не е светлина, Бог е по-
дълбок от светлината, а тя е създадена, за да може висшите същества да общуват 
с Него. Но това означава вече съвсем друго нещо. Светлината можем да я 
възприемем и разберем като път към Бога, но Той е изразен от друга субстанция. 
Тези въпроси мога да ги загатвам по малко, защото те са много костеливи и 
когато човек не може да разбере много дълбоко един въпрос, след време този 
въпрос може да се настани в организма на човека и да се превърне в напрежение и 
в болест. Затова има дълбоки въпроси, на които не може лесно да се отговори, 
ако човек подхожда към тях с ума си, с логиката си. Затова за тях се говори 
бегло, защото настанят ли се един път дълбоко в организма на човека, има много 
опасности. 

И да си винаги постоянно буден, според акултната наука, Бог ще си остане 
тайнство за теб. Значи, будността също не разрешава великия въпрос. Засега е 
достатъчно да Го разберем и познаем като светлина и живот. А що се отнася до 
истинските отношения, имам предвид отношенията между души с души, както са 
отношенията между братя и сестри, истинските отношения, според окултната наука 
са една вечна и непревземаема крепост. Те са сплав от живот и светлина, те са 
недостъпни за разрушения на злото.  

 
    СУХИЯТ КЛОН 
 
Егоизмът е дълбоко неразбиране на живота, той символизира това, но чрез 

него човек оцелява поне временно. Който иска временно да оцелее, може да стане 
егоист, но това не значи, че окултната наука го препоръчва. Трябва да се знае, 
че като свърши определеното време, свършва оцеляването и ето трагедията, защото 
егоизмът не може да бъде вечен. Според мене, някои от тъмните сили, от демоните 
въздишат: Е, ако можеше да бъде вечен, но уви, Бог не му е дал вечност.  

Егоизмът е отрязан от дървото на живота, той е сух клон. Някои се хващат 
за този клон и често ме питат какво да правя. Някой път се шегувам, казвам:Дръж 
се здраво за счупения клон, защото ще изпуснеш и временното оцеляване. Този сух 
клон е символ, защото без него е още по-лошо, затова съществува егоизмът. 
Разбира се, смешно е, когато човек е вложил енергията си в сухия клон. Това 
означава разпиляване на енергията, а когато човек обича Бога, неговата енергия 
се скрива навътре и така се съхранява духовното тяло. Учителят казва:Аз няма да 
отнема всичките ви илюзии, а само до определена степен, защото ако ви ги 
отнема, вие ще изгубите смисъла на живота.  Това означава, че за обикновения 
човек смисълът на живота е в илюзиите, има пред вид най-различни привързаности 
и т.н. и ако ние изтръгнем илюзиите му, ще му отнемем и без това нищожния 
живот. Значи, необходимо е уважение и към илюзиите на хората. Затова ние трябва 
да обичаме хората с техните илюзии, с техните заблуждения и да сме много 
търпеливи.  
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Когато илюзията е силна, тогава тя те увлича в своя живот и тогава ти 
виждаш само обикновени неща. Тук няма дълбоко разбиране. Какво означава дълбоко 
разбиране? Дълбокото разбиране е виждане на необикновеното, на невидимото, тези 
неща са тясно свързани. Що се отнася до илюзията, независимо колко е голяма или 
малка, тя е произлязла от любовния избор на човека, свързана е с неговото 
минало. 

 
            ОМЪ 
 

               
            18.07.1996 
 
І ИР:За сродните души. 
Лекция:За предопределението на съдбата. 
ІІИР:Тайната на живота. 
 
     ЗА СРОДНИТЕ ДУШИ 
 
  Много е разумно, че сродните души са разделени, защото още в древността, 
когато са били заедно, те са изгубили условията. Още тогава те са нямали 
реалната пълнота на живота. Хората погрешно мислят, че са нещастни, защото са 
разделени от сродната си душа. Но душите, преди да се срещнат отново и да се 
слеят, трябва да изработят съвършени отношения към своя Отец. И чак след това 
ще могат да осмислят своето сродство, и тогава пълнотата на живота ще почне да 
оживявя в тях. В древността сродните души са си причинили нещастие, защото са 
нямали съвършени разбирания и съвършено отношение към своя Създател.  

Преди грехопадането е имало само една наука, това е науката за живота. След 
грехопадането тя се е раздробила от ума на много късове, на много науки и 
учения. Сродните души могат да се обменят, но те не могат да черпят живот една 
от друга, понеже са загубили съвършеното разбиране. Това означава, че преди да 
се съединят отново, те трябва да навлязат в най-дълбоките и мистични светове на 
Бога и след това могат да се сродят отново. Един дълбок окултен закон, който 
Учителят не е казвал досега, и той крие в себе си много неща, само малко ще 
загатна: Според окултната наука, душата черпи дълбок живот от своите най-
вътрешни и мистични преживявания, това е методът да черпиш живот от себе си. 
Искам да кажа, че тези, които са преживяли специални мистични преживявания, 
могат да черпят живот от себе си, и могат да дават и на другите. А иначе ще има 
само една обикновена обмяна. А чрез тези мистични преживявания може да се 
предава живот и на другите същества, нямам предвид само на хората, а и на 
животните, на растенията и т.н.  

Що се отнася до истинската романтика, във връзка със сродните души, искам 
да ви кажа нещо: има много хора романтични, но още не са разбрали точната сила 
на романтиката. Истинската романтика между сродните души, по принцип означава 
докосване до душата на живота, това е романтика без абсолютно никаква, 
запомнете,  сантименталност. Такъв е бил първоначалният замисъл на Бога, значи 
без никакви примеси. Това е романтика без абсолютно никаква сантименталност, 
т.е. без никакви намеса на низшата астрална душа. 
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   ЗА ПРЕДОПРЕДЕЛЕНИЕТО 
 
В това число влиза и първичния избор. Ще напомня, че доброто и злото са 

мощни принципи, които са участвали в строежа на нашия свят. Те са в постоянна 
борба, но според Учителя ученикът не трябва да е в постоянна борба, а в 
постоянно движение. Така тази борба ще завърши с победа на доброто, в което се 
заключава смисълът на еволюцията, т.е. на нашата вселена. В учението на 
Заратустра се казва: Когато предопределението встъпи в своята сила, никакъв 
спор не може да има.  

Човек има свободна воля и свободен избор. Но когато в миналото е сгрешил в 
избора, сега няма напълно свободна воля. В миналото когато е сгжрешил и е 
избрал злото, той няма сега напълно свободна воля. Дори има случаи, когато нищо 
не зависи от тях, става въпрос за тези, които са се превърнали в демони. Преди 
време ви загатнах, че има същества, които не могат да се развиват – в бъдеще ще 
имат възможност, от рода на вампири, демони и т.н. Те са се отдали в служба на 
злото, те не могат да се променят сега, за този етап. Има обсебени хора поради 
веригата от лоши избори в тяхното минало. Т.о., че те са избрали злото и то 
сега е заключило тяхната воля; ще видите много хора около вас със заключена 
воля. 

Според окултната наука, предопределението е израз на окултната сила на 
правдата. И когато тази мощна сила встъпи в правата си, човек няма никакъв 
свободен избор.  Ако сега сгрешиш в избора, един важен момент, ще носиш 
отговорност в своето бъдеще, тогава ще бъдеш ограничен.  

Другият важен момент: Свободата на избора е тясно свързана със 
съществуването на злото, то и затова живее. По друг начин казано, злото живее 
заради твоя избор и ако избереш погрешно, злото става твоя съдба. Това 
означава, че щом има свобода, трябва да има и зло, т.е. трябва да има нещо, 
което да предохранява свободата, един много важен момент. Избереш ли злото, 
твоята съдба се предопределя, но това не означава, че така е казал Бог.  

Когато избереш злото, ти противоречиш на закона на хармонията, тогава ти 
ставаш предопределен. Всеки, който има право на избор, злото го очаква. И при 
лошия избор злото става ръководител на твоя път, т.е. не те ръководи 
интуицията, защото Духът ръководи човека чрез интуицията, а те ръководи умът. 
Това ще бъде така, докато се научиш да избираш, защото свободата е Божествен 
дар, най-големият дар в цялата вселена. Всеки, който злоупотреби с нея е 
предопределен за нещастието. С това не искам да кажа, че ученикът трябва да се 
стреми към щастието, той трябва да надрастне щастието и да навлезе в една по-
дълбока област на мъдростта, която е извън полюсите на щастие и нещастие, в 
един по-висок свят на равновесие. Има две неща, които са по-лоши от нещастието, 
но това е друг въпрос, тук се спирам само на въпроса за нещастието. Само в 
нещастието е твоето спасение, защото то още не е дъното на нещата, това е 
моментът на пробуждането. Ако и в нещастието не можеш да се пробудиш, вече 
навлизаш в по-опасните зони на пробуждането, по-голямото зло. Дадени са 
Боажествените закони на живота (в Библията десетте Божи заповеди, от Учителя – 
законите на пентаграма – любов, мъдрост, истина, правда и добродетели, и т.н.) 
и ако хората не искат да ги следват, те си предопределят свой самостоятелен, 
жалък път и старателно се движат по него, това е пътят на егото. Затова 
Учителят казва, че хората цял живот се трудят, за да станат накрая нещастни. 
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Този свят, в който живееш, е устроен по законите на твоята собствена воля, 
по законите на твоите собствени минали избори.  Това означава, че ти си в 
ръцете на твоите избори, в ръцете на своята съдба. 

Злото съществува, за да охранява свободата, или свещеният закон на Бога, 
който е бил даден като дар на цялата вселена. Това означава, че Бог няма нищо 
общо със злото, човек сам си предопределя пътя.  

В началото словото е създало света в невъплътен вид, т.е. във вид на идеи, 
идейния свят или идеалният мир. В тази фаза на творчеството съществата са 
нямали избор, нямали са това право. Но е съществувала една потенциална 
възможност за разгръщането на свободата. Тази възможност е съществувала тайно в 
недрата на Духа. Това означава още, че е съществувала и възможност за 
злоупотреба със свободата, т.е. съществувала е възможност и за създаването на 
злото. До тогава тя е била само скрита идея в недрата на Духа, т.е. в утробата 
на живота и на битието. На едно място Учителят казва, че в древността е имало 
събрание на Бялото братство, където се е обсъждало дали да се даде свобода на 
всички същества. Тогава предложението да се даде свобода на всички същества е 
било дадено от Христос. И после, след злоупотребата, понеже той е гласувал, той 
трябваше да изкупи на кръста този свой избор и тази своя идея. Точно той 
трябваше да слезе, на кръста да изкупи тази свещена идея за свободата, понеже 
милиони същества злоупотребиха с нея. 

Докато не е имало свободен избор, не е имало и реално зло в действие. 
Злото атакува свободния избор и ако той е погрешен, това означава, че раждането 
на злото е започнало в човека. Когато съществата са излезли от идейния, от 
невъплътения свят навън, във въплъщение, от тук нататък на Бог Му се е наложило 
да даде на голяма сила на злото и да го създаде като канара и като сила на 
ужаса срещу тези, които са злоупотребили със свещения закон на Бога, законът на 
свободата. Така звярът е станал страхотна сила и в Библията се казва, че той 
мами цялата вселена. Но от друга страна той охранява Царството Божие и така 
трябва да бъде. Това е наречено Пазачът на прага. По друг начин казано, в 
Царството Божие можеш да влезеш само ако истината е с теб, тогава змията те 
пропуска. Единственият свят, в който няма никакви подкупи, това е светът на 
Царството Божие.  

Злото навлиза във всеки живот, където има злоупотреба със свободната воля 
и със свободния избор. Това означава, че когато едно същество сгреши в своя 
избор, веднага се включват силите на разрушението, защото се е посегнало на 
светостта на Древния Дух на вечността. Този свят се руши, защото греши в своя 
свободен избор. А злото е зло, защото не е съгласно с истината и свободата, 
затова неговата основа е разрушението. Това означава, че всеки, който не е 
съгласен с истината, ще живее в аурата на злото. 

Страданията говорят за лошия избор в миналото на човека, ето защо той 
трябва да си ги изживее, а не да бяга от тях. Лошото не се намира в 
страданията, лошото е, че и сега човек избира пътя на удоволствията и с това си 
подготвя бъдещи страдания и ограничения. Тези, които избират лошо и привличат 
страданията, да му са честити, защото само чрез тях човек може да се пробуди за 
нови избори, това е хубавата страна на страданията. От една страна трябва да 
разберем, че страданията наказват погрешния избор на човека, те са един 
помощник. Красотата на свободния избор е в това, че в него се крие един 
потенциален и идеален свят, който може да се разгърне на физическото поле. Но 
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вече има свободен избор и затова и звярът получава свобода за външна изява. 
Тези неща, както и доброто и злото, са тясно свързани.  

Хермес казва, че за да може ученикът да има живот, става въпрос за живот в 
пълнота, той трябва да умее да желае, трябва да разбира свободния избор. Когато 
чуеш абсолютния глас на Древния до себе си, тогава любовта в тебе е прекрачила 
предопределението, един важен и дълбок момент, защото любовта е силата, която 
преминава през кармичния кръг и го разкъсва (преди време говорихме за змийския 
кръг). Забележете, не казвам мъдростта, не казвам истината, не казвам знанията, 
а точно любовта. Например, от всички, които присъстват тука, аз не искам да има 
знаещи хора, а искам да има пречистени хора, които се стремят все повече към 
чистота, т.е. знаещите са обречени, защото те не могат да използват знанието за 
Божествени цели. Само чистият може да използва знанието за Божествени цели, 
нечистия знанието го използва и още по-надълбоко го разрушава. На чистите, на  
тези, които искрено се стремят, мога да им помогна; на знаещите не мога да им 
помогна и Бог не може да им помогне, защото в знаещия има много его и големият 
проблем за нечистите хора е знанието. Понеже много знаят, те са си създали 
много проблеми и точно това е тяхното нещастие. 

 
   ТАЙНАТА НА ЖИВОТА 
 
Тайната на живота е достъпна само за тези, които имат свещена воля. Много 

учени и религиозни са писали за произхода на живота, но окултната наука казва, 
че всичко това е забавление. Учителят казва:Тайната на живота е в това, че 
животът няма никакъв произход. Той има начало, но началото не е произход. 
Когато кажем, че водата извира от някой извор, изворът е само началото на тази 
вода, но той не е нейният произход. Водата там само се проявява, но къде се 
образува живота, Учителят казва, това никой не знае. Учителят, изхождайки от 
едно велико смирение, казва:Даже и най-великите Учители не знаят нищо за 
произхода на живота ,той е мистерия. На друго място Учителят казва, че тайната 
на живота е законът на любовта, но този закон той не го обяснява, става въпрос 
за любовта като принцип.  

Животът може да се изрази, но неговата тайна си остава. Животът може да се 
изрази само на един древен и свещен език, ще загатна нещо за този свещен език. 
Той е свързан с едно тихо и дълбоко, мистично ръководство. Не става въпрос за 
книги, това специално ръководство дава отвъдна будност и докосване до 
съвършенството на Древния по Дни. Според Учителя и Кабала, само Древният е 
могъщ в своето съвършенство, затова само Бог може да се гневи; нито обикновен 
човек, нито змията, нито звярът, нито други същества нямат право на гняв, 
защото са несъвършени. Само Бог може да се гневи, защото когато Той се гневи, 
това не произлиза от слабост, а от Неговото съвършенство. Това означава, че 
Неговият гняв създава по-съвършени светове. Ето защо потопът е промяна на 
световете, на начина на мислене и това означава, че идва нещо по-хубаво. 

Учителят казва, че само Бог може да е могъщ в своята самота, защото е 
съвършен и защото Той може да изпълни и самотата с живот. Обикновеният човек не 
може да изпълни самотата с живот. Тук не става въпрос за обикновена самота, тук 
самотата е тайнствена енергия с много висока октава, не става въпрос за 
обикновената човешка самота. Тук самотата има вкус и това е вкусът на 
съвършенството. Всичко това е свързано със свещения език и със святата 
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революция, която трябва да направи всеки ученик вътре в себе си. Но това също е 
свързано със свободния избор. 

Тъмнината е отсъствие на пълнота и затова тя винаги желае да получава. Ето 
защо, от гледна точка на Кабала, за тъмнината не е имало място във вътрешността 
на Бога, на Създателя. Затова тя е била отделена и така е трябвало да бъде 
сътворена. Казвам това, защото първичната светлина, която Учителят нарича 
виделина, не е сътворена, понеже е цялостна в себе си, тя не е сътворена. 
Значи, светлината не е сътворена, защото тя винаги е цялостна. Кабалистически 
това изглежда така: От нищото е било създадено нещото, което винаги желае да 
получава, това е неговата празнота. Нищото в Кабала се нарича Скритата Причина 
или Аин Соф. Светът е бил създаден от желанието да получаваш. Сътворението на 
света е външно или оформено изражение на желанието да получаваш. Някои казват, 
че Бог няма никакви желания, но Той има едно желание и това е съвършено - това 
е желанието да дава. 

 
             

          ОМЪ 
 
                                                                                                                                     
1.08.1996 
 
ІИР:За различаването. 
Лекция:Отвъд щастието. 
ІІИР:Дървото на живота и Дървото 
          за познаване на доброто и злото. 
 
    ЗА РАЗЛИЧАВАНЕТО  
 
 Казано е:Люби Бога. Защо това е важно? Когато човек обича Бога истински, 
той се освобождава от земното мислене, това е една мярка. Говорим за истинската 
любов и веднага свързваме с тази мярка. Това е така, защото когато Бог те 
посети, започва един нов начин на виждане. И когато си заслужил Бог или 
Учителят да те посети, т.е. когато си създал условия, това е една от най-
големите награди за ученика. Това означава,  Учителят да даде на ученика част 
от своя поглед, част от своето дълбоко виждане. Този поглед е мистичен. При 
този поглед вече не се интересуваш от факти. Защо? Ти виждаш отвъд фактите, 
защото знаеш, че истината не се явява като факт, а като реалност, като 
присъствие и ти можеш да влезеш в нея. Твоята къща е факт, но духът е реалност. 
 Коя е мярката за истинското знание? Истинското знание се отличава по това, 
че то трансформира човека. По друг начин казано, ако едно знание не те 
трансформира, то е от змията. Тук говорим за два вида знание:Истинското знание 
не е дошло по умствен път, а по пътя на прозрения, медитация и по пътя на 
душата и духа. Истинският стремеж на ученика е решение на душата, а не на ума. 
Когато ученикът иска да стане ученик, когато говорим за решение, истинското 
решение не принадлежи на ума, а на душата, тогава можем да говорим за ученик. 
 Пробуждането е методът, който отстранява ума, ето защо ние го смятаме за 
много важна наука. Това е постепенен процес. Това означава, че будният върви по 
пътя на трансформацията и той знае, че знание, което не те трансформира е от 
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змията. За будния всяка дума си има път към един друг смисъл, по-богат и по-
духовен. Искам да ви кажа, че когато е започнало пробуждането на ученика, 
змията вече е в смъртна опасност. Трябва да се знае, че науката за 
различаването са основава на окултните сили на природа, не е обикновен въпрос. 
Казвам това, защото и сега ще срещнете много хора от най-различни учения, които 
не могат да различат дали им говори съзнанието, дали е сърцето, дали е душата, 
дали е духът, дали е ангел, дали е арахангел, дали е Бог – всички тези неща са 
различни. Някои казват, че истинското знание се изучава заради самото знание 
или от любов към знанието, това не е точно и не е вярно. Истинското знание, 
кабалистически, се изучава не заради самото знание, а заради претворяването му 
в живот. Това е специалната причина, за да е допуснато знанието. 
 Пробуждането е методът за излизането от ума, от всички проблеми, 
безпокойства, тревоги и т.н. Когато ученикът се пробуди, той се прощава с 
надеждата, тя е за обикновени хора и влиза в живота на вярата. Тук искам да 
видите една разлика между обикновените хора и ученика. Ученикът върви от вярата 
към любовта, ще ви обясня нещо:От окултна гледна точка, надеждата е особен род 
енергия, тя е само за един ден, тя е за днес. За утре не можеш да имаш надежда, 
защото не знаеш какво ще стане. Вярата е за вечни времена. Това означава ,че 
вярата е свързана с една по-дълбока, вътрешна и духовна степен на енергията. 
Вярата е свързана с живота на ангелите и Учителят казва ,че тя е завършен 
процес, тя е съвършена и както любовта не се усъвършенства. Вярванията могат да 
се усъвършенстват, но вярата е завършен процес. Това не означава, че ученикът 
не минава от степен в степен във вярата, това е друг въпрос. 
 Една от задачите на пробудения ученик е да се научи да удвоява енергията 
си. Това става чрез разумен начин на говорене и разумен начин на мълчание. При 
него и мълчанието, и говоренето е богато. Дали някой може да проникне и да види 
това, това е друг въпрос, но в реалността така стоят нещата. Той знае как да 
говори и знае как да мълчи. За пробудения ученик, за човека на различаването 
няма изненади, защото той се движи с голяма скорост. Той не се движи с бавната 
скорост на мислите и на чувствата, той се движи със скоростта на душата и на 
духа. Преди време бях ви обяснил, че духът изпреварва мига, умът не може да 
изпреварва мига. Този, който е буден, работи с духа и изпреварва мига. Някой 
път ще ви кажа нещо за начина на слушане, сега само ще загатна:Истинското 
слушане не е да слушате всичко, което ви говорят, с голяма точност, т.е. не 
само да слушате моите думи, а да улавяте нещо между техните паузи, нещо, което 
премълчавам, нещо, което е между миговете на моите мисли, на моите изказвания, 
нещо, което е свързано с вътрешните излъчвания и т.н. Тогава ще имате вече по-
точна представа, тогава вече ще можем да говорим за слушане от окултна гледна 
точка. Иначе се изпущат много неща, ако слушате само това, което говоря. Това е 
само една идея, друг път ще ви я обогатя, ще ви разкажа нещо по-дълбоко от тази 
гледна точка. 
 Будният живее в съвършенството, в пълнотата на вярата, а тези, които 
живеят в съмнение искат да намерят истината отвън. Това е всъщност и техният 
проблем. Пробуденият ученик мисли и за съдбата на своя вътрешен живот, не само 
за външната си съдба.  
 
     ОТВЪД ЩАСТИЕТО 
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 Щастието на ангелите в райската градина е било дълбоко илюзорно, 
хипнотично и нереално. Точно затова е трябвало да се създадат условия за 
падение, за грехопадане и те са се създали. Защо? Защото, за да може по пътя на 
падението и по пътя на опита да се придобие истинското, осмисленото, реалното 
щастие, т.е. това, което никой не може да ти отнеме. Това, което може да ти се 
отнеме, е нереално. Значи всичко, което може да ти се отнеме, деца, коли, къща 
и т.н., това е нереално. Реалните неща са много дълбоко в душата на човека, 
става въпрос за дълбочина и никой не може да ги отнеме. Само ще припомня, че 
ако наистина обичаш един човек, никой не може да ти го отнеме. Той е много 
дълбоко в тебе, даже няма да го търсиш и в другия свят. Скоро говорихме с една 
сестра, мъжът и починал от падане с парашут; аз й казах някои методи, как след 
време да постигне връзка с него, как да му помага; но не е необходимо да го 
търси в другия свят – сега да му помага, а след време връзката ще се осъществи 
и тя няма да го загуби, защото нещата не се губят, когато са дълбоки.  
 Окултната наука отива още по-далеч. Тя казва, че дори и осмисленото и 
реално щастие не е достатъчно да се познае величието на Бога. Това означава, че 
се иска друга мъдрост, а щастието не може да я даде. Външните хора трябва да се 
спасяват от своето щастие и от своето знание, но това е много тежка задача, 
един обикновен човек да се освободи от илюзията на успеха, от илюзията на 
своето щастие или от своето знание. Тази мъдрост може да се постигне само чрез 
тайната на един жив и съкровен опит. В тази връзка Учителят казва, че много 
ангели искат да слязат на земята, тъй като този опит може да се придобие 
изключително само на земята, в най-гъстите условия, в най-голямото 
предизвикателство за разгръщането на волята. Ангелите, макар, че са щастливи, 
усещат че нещо им липсва и много ангели искат да бъдат на нашето място. Те 
усещат, че има още нещо, което трябва да се търси. Това показва, че има нещо 
по-дълбоко и на щастието не може да се разчита напълно. Търсенето на първо 
време се превръща в щастие, но после то надраства щастието и достига една 
друга, реална цел. Докато човек търси, докато има непрекъснат, искрен стремеж 
към истината, всичко е наред. В момента, в който спре да търси, той умира, това 
е началото на духовната смърт, а след време умира и материално. По пътя на 
търсенето се навлиза в един по-вътрешен план на битието и това е целта. Дълбоко 
в своето щастие ангелите не са напълно реални, защото те трябва да търсят нещо 
друго. Това се отнася и за падналите ангели, за хората. Затова те е трябвало да 
паднат на земята, за да почне това търсене на другото, което е по-дълбоко. Не е 
необходимо, но ще го закатна:Един посветен, който е постигнал щастие на земята, 
не говоря за по-високите степени, защото идеята е за щастието; един Учител, 
едно Христос-съзнание, един посветен имат много по-дълбоко щастие от щастието 
на ангелите, защото никой не може да им го отнеме, но един посветен никога не 
се спира при щастието, той продължава напред.  
 Търсенето е, което ще избави ангелите от нереалното щастие и ще ги заведе 
в един по-дълбок и мистичен свят. За да е можело ангелите да надрастнат това 
нереално щастие, е трябвало да навлязат в областта на земята, в областта на 
страданието. Възраждайки се от дълбочините на страданието, да постигнат 
реалното щестие, което в Библията се нарича благодат. Ето защо земята е 
населена с много паднали ангели, наречена с общото понятие хора. Ангелското 
щастие не помага да се постигне една по-висша цел и затова трябва да се търси 
друга цел. Ще обясня нещо за важността на земното тяло, защото с негова помощ 
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се постига тази по-висша цел. Земното тяло е условие да се разгърне волята. 
Тази воля е силата, която преодолява препятствията и на земята, и в другия 
свят. Чрез волята човек се приближава по-близко до своето начало, до Древния, 
до т.н. в Библията Отец. Говорим за пречистената, за разумната воля за тази, 
която е в хармония с Бога. Точно това е пътят и целта, а не да спрем в щастието 
и да останем в застой. От само себе си се разбира, че много ангели и много хора 
са заковани от щастието, заковани в своя застой., а даже и много окултисти, ако 
говорим въобще, че са щастливи. 
 По пътя на истинското търсене се стига до едно специфично, мистично 
преживяване, а то от само себе си се превръща в истина. Става въпрос за 
посвещението, за Самадхи и т.н. Ако човек няма пречистването и дълбочината на 
мотивите, това не означава, че винаги трябва да има мотив, защото има неща 
,които са по-дълбоки от мотивите, пътят към Отец е непроходим. Пътят към това, 
което е повече от щастието е вътрешен път и ученикът трябва да го открие в 
светлината на своето свещено сърце. 
 Обикновените хора потъват в мрака на змията, на ума и по този път изгубват 
силата на своето свещено сърце. Бог иска и хората, и ангелите да си изработят 
своя, реална, чисто духовна и свята светлина, която да осветява техния вечен 
път в безкрайността. Бог иска и ангелите, и хората да не бъдат ограничени от 
дълбоката илюзия, че са щастливи и че това е целта на живота. Чрез силите на 
змията умът си е създал една външна и илюзорна светлина, която не води към 
реалната цел и затова хората са изгубили в своите пътища. Става въпрос за 
умствената светлина, която не може да покаже пътя на човека. Точно в тази 
светлина пътят е изгубен.  
 Свещената светлина на сърцето не е от умствено вещество. Ето защо, когато 
пробудиш свещеното си сърце, ти вече си стъпал на пътя. Змията, която работи 
чрез ума и чрез логиката на човека, може да осветява само външни неща, но по-
нататък логиката ослепява. Учителят казва, че логиката е пипане, а интуицията е 
виждане. Хората на логиката не знаят къде вървят и затова попадат в дълбоките 
пропасти на нещастието и на ада. Интуицията е чисто духовно виждане, тя не 
трябва да се смесва с разни видове усещания. Някои казват:усещам, но това не 
пречи да се изгубват чистата светлина и онази велика връзка с Бога. В много 
редки случаи интуицията може да се превърне в чисто Божествено чувство. Но 
интуицията не е Божествено чувство, тя е нещо повече, така, както Бог не е само 
любов, в по-предна лекция обяснихме. Бог не е само любов, не е само светлина, 
Той се проявява чрез тях, но е нещо повече. 
 От логиката нататък умът ослепява, защото се среща със свещената светлина 
на духа. Чрез тази полусветлина на ума душите се залъгват от прераждане в 
прераждане. Това е омагьосаният кръг, наречен колело на живота и те не могат да 
излязат от това колело. Без пречистването на сърцето и на неговите желания, 
илюзиите на човека се задълбочават все повече и повече, и започват да го 
ръководят. Когато осветяваш проблемите и нещата с външната светлина, ти си 
правиш погрешни изводи и твоите илюзии се задълбочават. Защо човек трябва да 
постъпва чисто? Защото по пътя на тези постъпки се пробужда вътрешната, 
духовната светлина, така пътят на ученика се променя. При лошите постъпки се 
пробужда умствената, фалшивата светлина и тя повежда човека по кривия път. По 
пътя на чистите постъпки, наречен карма-йога, което преведено означава силата 
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на постъпката, ако някой тръгне по този път, той ще се домогне до чиста 
светлина. 
 Има много хора, които изглеждат щастливи, има много хора, които са 
постигнали един възвишен начин на говорене. Но те не са могли да постигнат 
същественото. Кое е същественото? Същественото е прекосяването, т.е. те не са 
могли да постигнат прекосяването на своите тела и да достигнат до седмото тяло, 
човешкия дух. Става въпрос за етерното, астралното, менталното, причинното и 
т.н., шесте тела и да стигнат до седмото, до своя дух., т.е. до истинската 
светлина и до своята вечност. Това са хора, които са стигнали до астралното и 
менталното тяло. Такива хора могат да говорят много красиво и възвишено, но ние 
трябва да различаваме техния начин на говорене. Те се явяват голяма опасност, 
защото са развили много фино его, което в много случаи не се забелязва. Те 
могат да ви говорят за чистота, за морал, за пречистване, даже години наред 
може да одобряват това, но нямат резултати и понеже четат окултни книги и са се 
научили да говорят магнетично и красиво, но това не им пречи да са в много 
дълбок застой. Това означава, че те принадлежат на низши светове. Учителят 
казва: Змията е много умна, но е нещастна. Защо? Защото е прекъсната връзката с 
Бога. 
 Целта на този свят е да се върнеш в своята дълбочина, в своята духовност и 
в своята вечност, а не да гониш щастието, което няма да ти помогне. 
 Ангелите са щастливи, но не познават щастието. Те нямат опит, нямат 
дълбоко, Божествено осъзнаване и затова рано или късно трябва да се спасят от 
своето щастие. Това важи и за много хора, които трябва да се спасят от своето 
знание и от своя ум, пробуждането е този метод. Вътре във вселената няма 
щастие. То може да бъде унищожено в миг на                . Силата на звяра е 
толкова голяма, че тя може да отнесе всичко, което е дълбока илюзия. Затова не 
се стреми към щастие, а към себепознание. Тогава ставаш дух, ставаш неразрушим, 
тогава си отвъд щастието, ставаш независим и от смъртта. Ставаш зависим от 
Отец, най-хубавата зависимост, която съществува в света. Твоята цел не е да 
бъдеш щастлив, а неразрушим и вечен.  
 
  ДЪРВОТО НА ЖИВОТА И ДЪРВОТО ЗА 
  ПОЗНАВАНЕ НА ДОБРОТО И ЗЛОТО 
 
 Дървото за познаване на доброто и злото е символичен образ на скритата 
сексуална сила в човека, която той още не е овладял. Понеже не може да овладее 
тази сила, не е трябвало да яде от този опасен плод, за което е бил предупреден 
от Бог. Този плод е смъртта и разрушението. В тази връзка Хирушима, Нагазаки и 
т.н., тези, които не са овладяли тази сила са станали най-големите разрушители 
и са се съединили със смъртта, а не са били готови още да я победят. Ако човек 
може да овладее тази сексуална сила в себе си, той може да се преобрази и да я 
използва за висши духовни цели. Но ако не може да я овладее, човек става 
играчка на съдбата.  
 Понеже сексуалната сила е много голяма сила, ако не е овладяна, тя носи 
смъртта. Това не означава, че тя не е ценна енергия и сила. Но ако тази сила се 
овладее, тя вече се насочва към областта, наречена Дървото на живота. Бог беше 
предупредил Адам и Ева да не ядат от смъртта и разрушението, защото Той знаеше, 
че те не могат да владеят тази сила. А щом не я владеят, тя ражда смърт и 
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смъртни същества. Който не може да овладее сексуалната сила, тя изменя неговото 
съзнание и внася в него своето разрушение, своята смърт. Казвам това, 
независимо дали си вярващ или невярващ, в случая вярата няма да ти помогне 
много. Има случаи, когато вярата може да ти помогне, но ако тази сила ръководи 
твоя живот, ако ти си отдаден на разпуснатия живот, вярата ще стане твой 
проблем. Това е една много силна илюзия. Силата на илюзията спада към низшите 
степени на енергиите на Бога. След грехопадането съзнанието се свърза много 
тясно със смъртта и разрушението и хората от безсмъртни станаха смъртни.  
 Дървото на живота е единното, абсолютното съзнание в човека, чисто 
духовното и съвършено съзнание. Дървото на живота е абсолютния свят, светът без 
поляризация. Тук няма никакво разделение на добро и зло, няма щастие и 
нещастие, тези неща са надрастнати. Любовта е над доброто и над злото. Тук 
съзнанието за смъртта не може да се яви. Това не означава, че няма едно друго, 
вечно добро, за което само загатвам. Това е абсолютно единство, отвъд доброто и 
злото, даже няма радост и няма мъка. Има блаженство, има мистика, има благодат, 
има един изключителен, вътрешен, Божествен свят, наречен Царството Божие. Тук 
се намира отвъдното съзнание, което е над полюсите, говорим за единното 
съзнание. 
Тези две дървета се явяват като специфични области на една друга реалност. 
Едното дърво е свързано с вътрешното и съвършено съзнание в човека, в ученика. 
Това дърво е свързано с Бялото братство и с живота на белите братя. А другото 
дърво е символът на черното братство и живота на земните хора, които са приели 
земното мислене, умуването, разсъжденията, болките, радостта, щастието, 
нещастието и т.н., без да са приели чистотата. Тези две дървета не са растения, 
те не са борова гора, те са специални области на вътрешността и вечността на 
съзнанието. От една страна, това съзнание е свързано с външността и 
преходността, а от друга страна това съзнание е свързано с човешкия дух и с 
вечността.  

Когато Бог е заповядал на Адам и Ева да не ядат от забраненото дърво, това 
означава, че им е забранил да навлизат в областта на Дървото за познаване на 
доброто и злото, т.е. в областта на смъртта, в областта на поляризацията. Тези 
Дървета или съзнание, в случая говорим за два вида съзнание. И двете дървета, 
т.е. двете съзнания са създадени от Древния и това означава че те имат много 
дълбоки, окултни и мистични значения.  

 
 

ОМЪ 
 
 
                          15.08.1996 

ІИР:За понятието свят и светове. 

Лекция:Светлината и тъмнината според Кабала. 

ІІИР:За враговете. 

ЗА ПОНЯТИЕТО СВЯТ И СВЕТОВЕ 
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 Думата свят е символ на процеса на слизането от духовната област надолу. 
Това е окултен процес на едно голямо космическо събитие. Тези светове и 
съзнания са паднали, защото те не са могли да издържат на цялата светлина или 
понеже не са издържали на тази мощна светлина, те са паднали и това се е 
обозначило с понятието светове. Това означава, че тези същества, които не са 
могли да оцелеят в светлината, са нямали правилен подход към нейната същност и  
затова са нямали изход към нея.  Сега тези същества имат задача да си създадат 
нови, мощни и духовни тела, за да могат да се върнат отново в древната 
светлина. Това означава, че за да приемеш светлината на мъдростта, трябва да 
имаш много организирано духовно тяло, защото истината се състои от най-фината 
тъкан на енергията, затова съществата трябва да станат много духовни.  

 След падението, вътрешният, дълбокият, мистичен образ на човека е бил 
загубен от Бога. Защо? Защото да може физическото тяло да оцелее и затова, в 
името на оцеляването на външния свят, вътрешната светлина се е скрила навътре и 
е станала забулена. Оттеглянето на висшата духовна светлина е дала възможност 
на низшия свят да съществува. И понеже светлината се е оттеглила дълбоко 
навътре, тя е станала невидима, трудно достъпна. Ученикът може да постигне тази 
скрита светлина с много голяма настойчивост в ученето, в молитвата и в работата 
върху себе си. Много работа върху себе си не означава уморителна работа, 
означават естествени усилия, които произлизат от любовта, от мъдростта, от 
стремежа и т.н. По този път стремежът се превръща в спасение.  

 

СВЕТЛИНАТА И ТЪМНИНАТА 

(според Кабала) 

 

 Светът е бил създаден от желанието да получаваш. В Кабала се казва, че той 
произвежда светлина  и твори тъмнина. Това означава, че светлината не е 
сътворена. Думата сътворение означава липса на пълнота, а светлината, става 
въпрос за виделината е винаги нещо цялостно, защото тя е чисто духовна същност. 
Тъмнината е сътворена, защото тя е негативна, винаги има желание да получава. 
Тъмнината е отсъствие на пълнота и тя винаги желае да получава. Ето защо за 
тъмнината не е имало място в Създателя и затова тя е била отделена, трябвало е 
да бъде сътворена. Това означава, че от Нищото е било съдадено нещото, което 
винаги е имало желание да получи нещо. Нищото в Кабала се нарича скритата 
причина. По друг начин казано, Нищото е Айн Соф. Това означава мистичната 
пълнота на живота, а сътворението на света е външно и оформено изражение на 
желанието да получаваш. 

 Желанието да получаваш е характерно за всичко сътворено. Само Бог може да 
дава в чист вид, това даване е съвършено и без дефект. Според Кабала еволюцията 
в историята на света не е нищо друго, освен еволюция на желанията. Накрая 
трябва да се постигне най-чистото, Божествено желание, това е желанието на 
Бога. Според Учителя и в Бог има едно желание, желанието да дава. Например, 
когато искаш да получиш любовта чрез един човек, това желание е много 
несъвършено. Трябва да искаш любовта в нейния първичен вид, любов без обект, 
без привързаност. По друг начин казано, има само едно съвършено желание, това е 
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да получиш Нищото, Айн Соф или Безкрайността. Само тогава ще имаш цялата любов 
и тогава ще можеш да даваш, тогава ще имаш метода. 

 Фаталният момент в змията е това, че тя иска много да получава, но не може 
да дава, ето защо тя се е превърнала в зло. Метафизическата енергия, която идва 
от древната светлина и попада в змията, се превръща в зло, тук светлината се 
ограничава. Ето защо злото е изхвърлено от Бога и това означава, че Бог е 
безгранична светлина. Змията, която ограничава светлината, с това е създала 
своята пропаст и това е създало бездната. Опустошаването на светлината е зло и 
то води до безконечни желания, желания без край, безконечни желания за 
получаване и това, всъщност, са физическите, низшите светове.  Каквото и да 
получи егото, то винаги е малко. В Библията змията предлагаше на Христос всички 
царства, но Христос знаеше, че всички тези царства са нереални и бедни. И 
Христос каза:Моето царство не е от този свят. Наистина, Царството Божие няма 
нищо общо със съня. Това означава, че само в един суетен свят може да има силно 
желание за власт, за удоволствия, за пари, за развлечения и т.н.  

 Който не знае как да дава, се натъква на един основен закон във вселената, 
който отнема един жизнено важен елемент от неговата космическа енергия. И този 
човек естествено губи своето вдъхновение и силата на своя стремеж. Според 
Кабала обикновеният живот е грях, а създаденото от Бога е необикновено по своя 
замисъл и дълбочина. Природата на злото е в неудовлетвореното желание да 
получава. И когато хората се стремят към физически удоволствия, злото ще получи 
своето.  

 Стремежът към власт или богатство е стремеж на злото, защото злото иска по 
външен път да си възвърне изгубената пълнота, но това е невъзможно. По външния 
път на развитие пропастта става все по-дълбока и по-дълбока. Когато един човек 
има много силно развито желание да получава, той става нереален. Според Кабала 
светът е създаден, за да може Той да дари цялото творение със своите 
безгранични блага, безгранично добро. В този свят наистина все повече посветени 
се раждат, които ще дарят новата раса и творението с най-великите блага на 
живота.  Кое е най-великото благо? Зохар ни казва, че най-великото благо за 
съществата е да им дадеш изобилния живот. 

 Формата човек, означава желанието да получаваш, а формата Бог, нареченото 
образ и подобие, е желанието да даваш. По пътя на желанието да даваш се постига 
пълнотата на живота. От ученикът се иска да умее да желае. Това, преведено, 
означава да умее да удвоява енергията си, което ще му помогне да прониква в 
други светове и в друга мъдрост. 

 Защо има еволюция? Защото има много несъвършени желания, така отговаря 
Кабала. По пътя на еволюцията трябва да се стигне до върховното и съвършено 
желание:да даваш изобилен живот. От друга страна, когато говорим за желанието 
да получаваш, трябва да знаем, че то не трябва да се разглежда само в 
отрицателен смисъл, защото то си има своя преход. Ние не трябва да се стремим 
да разрушаваме егото, а да го надрастнем. Учителят казва: Ти не можеш да 
унищожиш дявола, но можеш да го направиш безвреден.  

 Когато осмислиш даването си, ти ще започнеш да преобразяваш своята човешка 
природа и ще я насочиш към Божественото начало. И когато се домогнеш до тайната 
на даването, ти ще придобиеш пълнотата на живота, тази пълнота никога няма да 



 38 

има край. Кабала казва, че ако отдаването на двама партньори, видими или 
невидими, това може да бъде душа и дух, брат и сестра, дух и Бог и т.н., в най-
широк смисъл, ако това отдаване е силно и искрено, тогава те усилват своята 
метафизическа енергия и тайната космическа система става обща и много силна. Тя 
става и неуязвима. Понеже Бог е съвършен, Той дава съвършено. Понеже 
човечеството е несъвършено в своите желания, то все има нужди и потребности. А 
щом има такива нужди и потребности, това е знак, че то винаги ще бъде 
неудовлетворено. Нуждите трябва да се надрастнат, това става вътре чрез силата 
на съзнанието, за което друг път ще говорим. В това число влизат гладът, 
нуждата от семейство, от къща и т.н., всичко рано или късно ще бъде 
надрастнато, за да се постигне скритата връзка с древната светлина. 

 В Кабала е казано, че когато Древният дава, Той дава в своя най-чист вид и 
винаги остава пълен в своя най-чист източник. Той дава, но никога не изтича, 
това изкуство трябва да научи и ученикът.  

 

ЗА ВРАГОВЕТЕ 

 

 В Библията е казано “Любете враговете си”. Според окултната наука, във 
враговете няма никаква враждебност и ако ученикът е буден, той може да проникне 
в тях и да разбере много тайни на живота. Една от малките тайни е, че в 
дълбочината на своя враг той ще види Бога, скритото лице на своя Учител. Ако 
обикнеш врага си, ти ще можеш да проникнеш в него и тогава неговата сила ще се 
трансформира и ще стане твоя сила. Когато възприемаш злото като опасен враг, 
това е неразбиране и точно това неразбиране е твоят проблем. Това неразбиране е 
твоят враг.  

 Според окултната наука злото е сътрудник на Божията воля и неговата цел е 
да изкорени твоето съмнение. Съмнението е по-лошо и от смъртта. Ако ученикът 
проникне в тайната на врага си, той ще види там лицето на един свой стар познат 
и приятел. Това е така, врагът е твой приятел, разбира се видът му е различан, 
но будният, ученикът трябва да проникне и да види. Врагът е приятел, защото ти 
помага да се насочиш навътре и да се установиш в Бога. По този начин врагът те 
укрепява и става твой сътрудник. Той ти помага да станеш по-вътрешен и по-
духовен.  

 Когато ученикът има голям психически натиск, той има голяма възможност да 
се възроди в себе си. За обикновения човек, врагът е враг, злото е зло и голяма 
опасност. Това означава, че злото не сътрудничи на обикновените хора. Злото и 
обикновените хора не се обичат и затова са врагове. Ето защо злото оковава 
обикновените хора със силата на заблудата, със силата на илюзията.  

 Кармата не е враг на човека, тя само показва, че много строги закони 
управляват нашата съдба и че само любовта е изходът. Любовта е по-висша от 
Божествената справедливост и затова чрез нея ученикът се освобождава от 
съдбата. Ако човек не влезе в аурата на любовта, кармата ще го съсипе, това го 
потвърждават строгите закони на вселената.  

 Всеки трябва да навлезе в своите външни и вътрешни трудности, да ги 
разбере и да открие там своето богатство. За да не се заблуждавате, да не 
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бягате от кармата: Всеки, който иска да избяга от своите външни и вътрешни 
трудности, той много се лъже. Това означава, че той не познава силата на 
строгите закони. По друг начин казано, всеки, който е избрал удоволствието на 
живота, за него кръстът ще става все по-тежък, че ще го удави и той ще се 
преражда при все по-тежки условия. Историята показва, че страданията са удавили 
много хора. Това са тези, които са отлагали работата върху себе си, в търсене 
на по-лек път, за други прераждания. Който е недоволен от съдбата си, той 
умножава своите страдания. Той обременява своите следващи прераждания. Ето защо 
Учителят казва, че недоволния човек е най-лошото нещо, което се среща на 
земята.  

 Силата на жертвата е в това (разбира се ученикът трябва да се подготви за 
нея, да узрее, да я осмисли, за да има наистина какво да даде на Бога и на 
хората), че жертвата превръща смъртта в живот; жертвата се трансформира в 
спасение. Жертвата поглъща змията цяла, заедно с главата и опашката, това е 
силата на жертвата, тя поглъща злото. 

 

          ОМЪ 

 

             29.08.1996 
 
 І ИР:За слабостите. 
 Лекция:Излизане от съдбата. 
 ІІИР:Пазителят на прага. 
 
     ЗА СЛАБОСТИТЕ 
 
 Слабостите в човека са живи същества и тяхната цел е да направят човека 
свой роб, своя храна. Науките и религиите не могат да помогнат със справянето 
на тези същества, наречени слабости и пороци. Тук е необходима друга наука и 
тук владее окултната наука. Изостаналата наука излъчва един термин – привички – 
и мисли, че с този смешен термин тя мисли, че въпросът е решен.  

 Слабостите са вселени духовни същества, защото е нямало светлина насреща. 
Имало е тъмнина и имало е отворена врата. В борбата със слабостите обикновената 
воля не върши никаква работа и затова и учените, и религиозните са затънали до 
гуша, заедно със своето знание и със своята вяра. В чистите желания слабостите 
умират, защото чистите желания са свързани със скоростта на светлината. Според 
Кабала, това, което учените наричат скоростта на светлината, това отговаря на 
най-чистия израз на желанието да получаваш. Има и необикновени желания, които 
отиват по-далеч, по-бързо от скоростта на светлината, но това е друг въпрос. 
Значи, трябва да разглеждаме скоростта на светлината като чистота на желанията. 
 При чистите желания слабостите не могат да ви хванат, защото те имат 
скоростта на светлината. Това означава, че скоростта на светлината отстранява 
всички слабости и означава още, че да имаш слабости и да нямаш слабости, това 
зависи от твоите собствени желания. Значи, ти си изборът и ти си този, който 
привлича скоростта на светлината или мрака.  
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 Животът има връзка със светлината, а слабостите имат връзка със смъртта, с 
тъмнината. Учителят казва: Животът е за необикновените хора, а смъртта е за 
обикновените. Смъртта, това е обикновеният живот, който не е могъл да се 
издигне до великото в света. Великото, това е любовта, говорим за Божествената 
любов, а това означава, че когато любовта те посети, посетила те е вечността, 
посетил те е Бог. Тогава скоростта на желанията, чувствата, мислите става 
изключително голяма. По друг начин казано: Истинското посещение на любовта носи 
живот, а този живот има силата да освободи човека от законите на света. Животът 
сближава човека с тайната на Бога и затова вяра в окултен смисъл означава Бог 
намерен, същевременно и животът намерен. Ето защо вярата нарежда живота по 
Божествени закони, а съмнението по човешки закони. Преведено по друг начин, 
това означава: Да вярваш, това означава да те ръководи животът, духът, а да се 
съмняваш, това означава да те ръководи смъртта или умът.  

                                              ИЗЛИЗАНЕ ОТ СЪДБАТА 

 

 Дълбоката причина за убийството е следната:Човек убива, защото в него е 
стаено дълбоко желанието да получи. Но понеже се е отклонил, той не знае 
правилните методи. 

 Даже и краткият живот, животът на едно три годишно дете, според Кабала има 
смисъл, защото има опит. Душата трябва да умира на различни възрасти, за да 
съхрани особено знание в другия свят и в своята духовна памет. Освен това, след 
три-годишната смърт, душата се връща и размишлява, осиротелите родители също. 
Това е път към мисълта, а мисълта, когато се одухтвори и пречисти, ще поведе 
човека към духа. От окултна гледна точка това не е трагедия, защото нищо не се 
губи, защото в душата се влива специфичен опит. Другият момент е, че се изплаща 
и част от кармата, малка или голяма, изплаща се на тази възраст. 

 Има много хора, които имат силни вътрешни страхове. Външно няма причина, 
но причината е скрита в предишни животи. Според окултната наука, тази причина, 
този страх не трябва да се събужда преждевременно, за да не оживее с по-голяма 
сила и тъй като човек е неподготвен, да не понесе по-големи сътресения. Самият 
страх, сам по себе си означава скрито знание, скрита информация за душата от 
нейното минало. Това е информация, към която може да пристъпиш само когато си 
подготвен. Защо? Когато се подготвиш, ти ще можеш отново да изживееш своя страх 
и своето минало и да го надживееш. Точно в надживяването е освобождението. Ето 
защо е необходим подготвителен период. 

 От преживяванията се извлича опит, който остава окултно скрит в нашата 
памет, независимо дали го помним или не. Това означава, че опитът живее тайно в 
нашето съзнание. Всеки си има свой скрит опит и от там той получава 
информацията, която му е необходима, това е от гледна точка на Кабала.  

 Често в семействата има голяма вражда, защото тук са събрани хора и души с 
много древно минало и много стари отношения. Това означава, че тази вражда е 
много стара и тя се явява отново, защото трябва да бъде разрешена и да бъдеш 
освободен.  

 Самата карма изисква човек да навлезе дълбоко в себе си, в своя дух, в 
своето съвършенство, в своя вечен мир и да промени позицията си към своята 
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съдба. Тук всяка вражда ще изчезне, тук погледът на ученика се променя. Дълбоко 
в хората, вътрешно, ученикът ще бъде удовлетворен в своя дух, а това води до 
отсъствие на ума и неговите фалшиви желания, с неговия стремеж да се бори със 
съдбата си. Дълбоко навътре е любовта, а тя е Бог и може да промени кармата. 
Значи, пътят на ученика е любовта.  

Любовта, според Кабала, е метафизичната сила, която създава вътре в нас 
живота. Зодиакалният кръг е отделен от Бога и именно затова този змийски кръг 
ограничава  времето и пространството. Ето защо любовта е същественото в живота 
на ученика, защото тя внася в душата динамиката на духовните сили, Учителят 
казва, че любовта е винаги динамична, а те разкъсват този змийски, омагьосан 
кръг. А ние знаем, че до любовта ще се домогнат само пречистените души и само 
те ще бъдат освободени от оковите на зодиакалния змийски кръг. Всеки обикновен 
човек, който е вътре в зодиакалния кръг е в ръцете на неумолимата съдба, но 
винаги има един изход. Единствената възможност за ученика да се освободи от 
влиянието на звездите, което е получил в мига на своето раждане и които се 
пресичат с неговата съдба, е съзнателно да работи върху себе си и да възстанови 
връзката със своя Бог. Това е пътят, по който се излиза от неумолимата съдба и 
по който се излиза от закона на необходимост. Излизайки, ученикът попада в 
това, което кабалистически е наречено Хесед, т.е.  в ръцете на любовта на Бога. 
От едни условия той попада в друга среда. Главното изискване, за да може 
ученикът да излезе от влиянието на звездите, в това число и от това, което е 
написано на неговата ръка, се нарича отричане от състоянието на привързаност. 
Това е въпрос на един малък духовен подвиг, от страна на ученика. Който не 
върви по този път, той е непокорен, а който е непокорен, ако няма съзнателна 
работа, молитви, пречистване и т.н., кармата ще го накаже двойно. И не случайно 
често такива хора се самоубиват. Това е поредната глупост, защото тези, които 
се самоубиват не могат да избягат от лошите условия. В следващото прераждане 
лошите условия ще бъдат в още по-тежък вид, сгъстени, с още по-голяма сила.  

 Съзнателната работа на ученика върху себе си го подготвя за един 
вътрешен и неизчерпаем живот. Според Учителя животът е създаден за съзнателни 
същества. Учителят казва: Вселената не е създадена за мъртвите хора, нито за 
глупавите същества. Светът не е създаден за модерните дами, не е създаден за 
декадентите-философи. Светът не е създаден и за днешните религии.  Светът не е 
създаден за днешните държавници и за днешните народи. Светът е създаден за 
възлюбените на Бога, за синовете на Бога. А другите, казва Учителят, живеят по 
благодат, от любовта към възлюбените.  

                                         ПАЗИТЕЛЯТ 

                   (пазачът на прага) 

  

 Ще ви кажа някои неща, макар, че това е много костелив орех. Тия, които 
чуят това, много малко ще разберат. Но тези, които имат една много дълбока 
интимна връзка с мене, със своя дух, те ще разберат това, което няма да кажа, 
което ще скрия между редовете. Тези, които имат обикновено приятелство към мене 
няма да разберат за какво става въпрос. Аз говоря на тези, които имат друго 
отношение към мене, както и аз към тях.  
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 За будния изкушението носи просветление, а то се явява като път към Духа, 
докато обикновените хора умерат в изкушенията, в удоволствията на живота. 
Зависи изкушението в какви ръце ще попадне и с какъв стремеж. Когато ученикът 
иска да навлезе в свещената област на живота, веднага се явява пазителят. За да 
проникнеш силата на злото, защото пазителят е звярът, трябва да ти бъде дадена 
сила, това е духовната сила на истината. Тогава пазителят застава настрани. 
Пред лицето на истината пазителят, ръководителят на черното братство, трите 
шестици, застава на почетно разстояние. 

 Пазачът на прага е поставен да пази светостта на живота и затова силата на 
неговото лице е зловещата сила на битието. Тази сила, наречена Пазачът на 
прага, поглъща всичко смъртно, всичко нечисто. Тази мощна сила пропуска само 
безсмъртните, само просветлените същества. 

 Когато ученикът влезе в областта на светостта на живота, той вижда, че 
няма нищо друго, освен Бог. Затова вижда Бога навсякъде, във всеки миг, няма 
миг, който да се пропуска. Не говорим за големи интервали, а за всеки миг.  
Силата на това могъщо лице на мрака е толкова голяма, че вселява ужас във всеки 
смъртен човек. Това означава, че животът не е за смъртните, не за обикновените 
хора. Наистина, обикновените хора нямат живот, те имат само остатъци от живот.  

 Свещената област няма нищо общо със смъртта, т.е. със съществата, които са 
злоупотребили със свободата. Свободата е един от най-големите дарове във 
вселената. Всички, които са злоупотребили със свободата, са станали 
несъвършени. В момента на злоупотребата със свободата, те са напуснали 
свещената област на живота. 

 Звярът е пазителят. Звярът е сборът от всички психически сили от низшата 
природа на човека. Това означава, че щом нямаш овладяване на себе си, 
пазителят, който е вътре в тебе, няма да те пусне вътре в свещената област на 
живота.  

 Защо? 

 Защото той не гледа на твоите размишления за живота, нито на твоите 
концентрации и медитации, нито каква е твоята окултна наука. Той гледа твоята 
чиста духовна сила и само нея пропуска. Всяка нечиста сила е в негово владение, 
което означава, че всичко нечисто ще бъде погълнато, т.е. на всичко нечисто ще 
бъде отнет пътя към други светове и измерения. 

 

           ОМЪ 

 

                                                                                                                              
12.09.1996 

 

 ІИР:Завръщането на блудния син. 

 Лекция:Високият идеал – 6-та степен от  

  Дървото на живота. 
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 ІІИР:За кометите от кабалистическа гледна точка. 

 

  ЗАВРЪЩАНЕТО НА БЛУДНИЯ СИН 

           Блудният син символизира цялото човечество и завръщането му в този 
смисъл е космическо събитие. Бог е знаел, че при свободния избор човек ще бъде 
нещастен, защото никой няма да може да го обича, както Него. Когато блудният 
син се връща при своя Отец, това е връщане от материята в реалността на чисто 
духовния свят. Блудният син е бил в света и е видял голямата илюзия, затова се 
връща смирен. Смирен, означава готов за новия живот, който Отец ще му посочи.  

 Тук трябва да разберем:Понеже Бог вярва в блудния син, затова той се 
завръща. Това означава, че в душата се таи незнайна мощ и красота. Учитеят 
казва:В душата има сили, които са в състояние да движат целия космос. 
Смирението на блудния син е придобиването на едно качество, пред което 
постепенно ще се разкрият висши светове. В този смисъл то е подготовка за едно 
друго пътуване, за навлизане в по-дълбоки измерения на космоса. Това е свързано 
с трите вида слънчеви системи, за които Учителят говори. Учителят казва:Животът 
не е задача, която можем да изучим за една, за сто, за хиляда или за няколко 
милиона години. Той е задача, която само вечността в своите прояви може да 
разреши.  

 Пробуждането на блудния син и намлизането му в дълбочината на смирението 
ще му даде съвсем друга представа за живота и за светлината. Скоростта, която 
учените наричат скорост на светлината е израз на най-чистото желание да 
получаваш, докато обикновените желания са тясно свързани с гравитационното 
магнитно поле. Това означава, че необикновените желания са метод, чрез който 
човек се освобождава от магнитното поле на гравитацията. Това е становището на 
Кабала. 

 Във вътрешността на реалността има желания, които са отвъд необикновените 
и за тях е необходимо едно изключително смирение, за да бъдеш приет. Защо 
говорим толкова за смирението? Защото в него обитава една истинска окултна сила 
и чрез тази окултна сила ученикът може да овладее полученото от висшия свят и 
да го превърне в отдаване за цялото.  Докато в другия случай, ако ученикът не 
може да трансформира голямата интензивност на низшите желания, скоростта на 
неговата светлина пада, скоростта на мисли, чувства и постъпки. От окултна 
гледна точка, смешно е, когато държавата контролира човека, а любовта и 
мъдростта не могат. 

 Смирението е пробуждане. Точно това пробуждане е изхода и излизането 
постепенно от съдбата и от света. Но тук трябва да не забравяте едно 
нещо:Пробуденият човек е опасен за държавата, за църквите, даже и за своите 
близки. Защо? Те вече не могат да го контролират. Той излиза вече от контрол. 
Те го изпускат, заедно с тяхните смешни анатеми. Изпускат го и близките, и 
роднините и много хора, но точно тука е красотата на живота на ученика, защото 
ти вече си се разделил със змията, с ума и с плановете на света. И наистина, 
няма по–хубаво нещо от това, да те контролират любовта, мъдростта и истината. 

 

ВИСОКИЯТ ИДЕАЛ – ШЕСТАТА СТЕПЕН В ДЪРВОТО НА ЖИВОТА 
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 Учителят има една лекция, “Високият идеал”. Тази лекция има основно три 
вида тълкуване. Двата са окултни, единият е кабалистически и мистичен. Тук ще 
се спрем на единия окултен начин. 

 Шестте степени от схемата на универсалното Дърво на живота: 

 1.Физически план, отговаря на корените. Отговаря на грубите, жестоките 
хора, садистите, развратените и изостаналите, в това число влиза и животинската 
любов. 

 2.Астралният план, обикновените хора, отговаря на ствола на дървото. 
Обикновените хора са наречени още спящите. Тук е човешката любов, за която 
Учителят казва, че винаги завършва с разочарование, такъв е нейният край, без 
изключение. 

 3.Менталният план – клонки и пъпчици. Тук са талантливите хора, те са 
полу-спящите.  

 4.Причинният свят – листата, отговарят на гениалните и учените хора, полу-
събудените. Тук се върви от знанието към мъдростта. Тук се изгражда причинното 
тяло, наречено още каузално. 

 5.Будическият план – отговаря на цветовете. Тук са ученици, светци, 
посветени, бодхисатви, адепти и т.н. Отговаря на тялото на любовта, наречено 
още будическо тяло. Тук са пробудените, те разнасят своя аромат в цялата 
вселена.  

 6.Тялото на истината, отговаря напълно на истината, тук са плодовете. Те 
са великите Учители и великите посветени, те са атмическия план. 

 

 1.Физическият живот, корените, това е гъстата материя в бититето, която е 
свързана най-вече със злото. Който не е минал през злото и корените, той не 
може да влезе в отношения с тънките и фини енергии  битието. Всеки ученик 
трябва да преработи в себе си Дървото за познаване на доброто и злото, и да го 
превърне в изобилен живот и за себе си и за другите. Това означава, че всеки 
има задача да преработи злото в себе си.  

 Корените, сиреч низшите, грубите същества, става въпрос за най-грубата 
психическа енергия, това са съществата с упорити, земни цели. Ще 
обясня:Грубият, низшият човек се развива чрез метода гледане навън. Това е 
методът на гледане с двете очи или двете разделени съзнания, докато истинското 
око е едно и единно. Това означава, че будността се развива чрез едното, 
третото око. Будността се развива чрез гледане навътре. При външното гледане, 
т.е. при гледане с двете очи, се явяват много различия. При това външно гледане 
човек огрубява и навлиза в гъстия свят, в корените на Дървото на живота. Това 
означава, че когато си в корените, твоето съзнание не може да види красотата на 
небето, както например при клоните. От друга страна, според окултната наука 
това означава, че низшата енергия на живота е складирана в корените, в грубия 
живот. Понеже има голямо изобилие на енергията, тя трябва някъде да се 
складира. Природата си има своите складове. 
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 За човека на висшата любов Бог е навсякъде, а за човека на низшата любов, 
т.е. за човека на корените, злото е навсякъде. Змията живее в корените на 
Дървото на живота, ето защо умът е свързан с низшите желания и със 
животинската, с грубата любов.  

 2.Астралният план, стволът, това са обикновените хора, спящите, човешката 
любов. Обикновеният човек е спящ и естествено хаотичен. Неговият слух е фалшив. 
Ще обясня:много желания, много посоки и нищо задълбочено, нищо изяснено, нищо 
смесено. В тази връзка може да се размишлява много. Неговият слух е фалшив, той 
е насочен към външните неща, които оформят неговия сън. Сънят при него е една 
много интересна способност. Чрез съня той превръща духовните неща в мечти, това 
е основното качество на астралния свят – мечти и халюцинации, колко големи, 
няма значение.  

 Всички въпроси на астралния човек са въпроси на съня, защото той не пита, 
за да разбере, той няма такава способност. Той може да пита много, но не може 
да слуша, понеже има две уши. Когато придобие третото ухо, символично това се 
нарича тоталния слух на душата. Когато се научи целият да се трансформира в 
слух, той ще стане от астрален духовен, ето прехода. Докато човек е астрален, 
той винаги ще търси илюзията и ще я намира. В това отношение астралният свят е 
пълен с помагачи – дори и да не искате, те шепнат.  

 Когато обикновеният човек те обича, той търси ползата. Когато духовният 
човек те обича, т.е. този, който обича Бога, тогава той те вижда Божествен и 
търси все по-дълбоко истината за живота и битието дълбоко в тебе. Ако 
обикновеният човек те обича, накрая той ще види в тебе илюзията. Наистина, 
обикновените хора имат големи постижения в илюзията. Всъщност те виждат в тебе 
своето отражение, своето огледало. Те имат  постижения в илюзията, но нямат 
постижения навътре, в себепознанието, макар че има нещо по-дълбоко от 
себепознанието. 

 3.Менталният план, клонки, пъпчици и талантливи хора. Полуспящите. 
Талантливите хора общуват с менталния план и се обновяват, доколкото могат, 
чрез своите таланти. Но те не познават себе си. Това означава, че 
себепознанието не е в менталния план. Понеже талантливите хора общуват с 
менталния свят, т.е. с клонките и пъпчиците от Дървото на живота и затова се 
изказват красиви мисли и са приятни. От окултна гледна точка тук също има 
голяма илюзия, но е много по-фина, отколкото при обикновените хора. Тук 
илюзията (в случая – непълнотата) иска да се скрие зад таланта. Тук егото е 
много изтънчено и почти незаблежимо. Точно поради финото его техните таланти са 
им поставили граници по пътя на съвършенстовто. Те стигат до талантите и често 
се връщат назад. Те са хора, които се залъгват с талантите си и със своето 
тщестлавие, а изпускат същността на развитието, затова живеят в клоните. Те не 
знаят дори какво означава думите истинско постижение, понеже талантът ги е 
заблудил, затова в много прераждания те си остават клонки. 

 4.Причинният свят, гении, учени, полусъбудени. Те са листата в Дървото на 
живота. Понеже все още имат остатъци от сънна материя, духът на вятъра често ги 
разнася на разходка по земята. От тук започва подготовката за пътя на ученика, 
за пътя към тайните и мистериите. От тук започва въведението, защото тук е 
каузалният свят, идейният свят, който им помага да се докоснат до знанието, 
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което е път към мъдростта. Рядко са приети от висшата мъдрост и затова Учителят 
ги нарича ученото невежество, понеже за смирението е много тясно да си направи 
истински дом. Един гениален човек все пак има какво да даде на хората, но 
Учителят казва, че ако един гениален човек застане пред един ангел, той ще се 
изпоти, защото неговата гениалност пред ангела не върши никаква работа. Затова 
Учителят казва, че когато гениалните хора отидат при ангелите, те стават общи 
работници, но това не им харесва, защото на земята те са били оценявани. Затова 
те предпочитат да слизат на майката земя, защото на земята има кой да ги оцени, 
има кой да подкрепи тяхното его, колкото и малко да е останало. Затова те 
предпочистат често да слизат и да се трудят от прераждане в прераждане докато 
се пробудят  чрез смирението за по-висши измерения и направят крачката към 
ученика, да станат ученици на окултната школа.  

 От своя труд на земята и на небето, те все пак получават едно 
удовлетворение, което им помага. Но не трябва да се забравя, че и тук има 
скрита много фина илюзия, затова те не познават духа и неговите пътища.  

 5.Будическият план, цветовете във вселената. Тук са учениците, светците, 
посветените, пробудените, които живеят в любовта. Чрез своята будност те живеят 
в любовта и познават новите методи на любовта, защото живеят в Бога. Те не 
търсят Учителя, защото вече са го намерили, защото вече са станали служители. 
Те вървят бавно и сигурно към високия идеал, който е плодът в Дървото на 
живота. За разлика от учените, те не размишляват, а медитират. Има много фина 
разлика между размишление и медитация, тук накратко ще я загатна. Понеже са 
отдадени в жертва на своето учение, те са ръководени от духа, затова те 
медитират и могат да навлизат в много дълбоки области на живота, там, където 
учените и гениите не могат да пристъпят. Гениалните хора и учените получават 
само прозрения, но това още не е медитация. Не бъркайте прозренията с 
медитацията. Ако ученикът или посветеният, например, е семеен, за него бракът 
се превръща в тайна наука, защото сам по себе си бракът е тайна наука, и чрез 
тази наука той изучава Бог в себе си. Той изучава душата, по друг начин казано, 
жената, като скрита форма, която се намира дълбоко вътре в тебе.  

 Когато ученикът и посветеният медитират, те навлизат в изобилната 
светлина, от която са приети. Това е един свят на мълчание, свят пълен с живот, 
който в Кабала се нарича светещото мълчание. Това мълчание не ухае на знание, а 
на вечност. Тук са скрити най-мощните потенциални възможности на битието.  

 6.Тялото на истината, атмическият план или плодът. Тук са великите Учители 
и великите посветени. След като любовта и мъдростта в тях са дълбоко 
хармонизирани, те са образували в тях най-висшето тяло, тялото на истината. Те 
работят с най-фините енергии на битието. Най-фини означава най-проникващите 
енергии. Плодовете отговарят на най-чистата същност в живота. Плодовете, т.е. 
Учителите и посветените имат на разположение за работа всички методи за 
цялостно космическо творчество. Те са върхът в Дървото на живота и затова са 
плодът. Например, ако сте ученици и попитате плода, как да разрешите сексуалния 
си въпрос или някой друг много важен въпрос, ще получите метода. Но ако не 
знаете тайната на задаване на въпроса, какъвто и да е той, методът веднага 
изчезва. Както виждате, да се задават въпроси е огромна наука. Ако знаеш как да 
зададеш въпроса, цялото небе ще се отвори за теб, защото цялото небе го чува. 
Не може да задаваш обикновен въпрос на плода на живота, т.е. на един Учител или 
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на един посветен. Обикновеният начин на задаване на един въпрос е за земни 
учители, трябва да търсиш други учители.  

За тялото на истината цялата вселена е отворена. 

 

   ЗА КОМЕТИТЕ  

(от Кабалистична гледна точка) 

 Според Кабала, тайната на желанието да даваш, говоря за чистото даване, се 
състои в това, че то отстранява времето и пространството. И когато ученикът се 
научи да получава, за да дава, той встъпва в контакт с космоса и висшите 
иерархии. Кабалистически, желанието да получаваш за себе си се явява като 
съкращение на вътрешното съзнание, това води до отнемане на свободната воля.  

 Човек, който злоупотребява със свободния избор, изгубва своята воля. За 
такива хора се явяват изненади, които внасят смут и разрушение в тяхното 
развитие, ако не се събудят. Кометите символизират изненадите. Според Кабала, 
кометите са бунтовници в нашата слънчева система. Те не се появяват по 
обикновените закони на живота, а неочаквано. Всички планети се движат по 
определен ред около слънцето, но за кометите няма ред. Те се явяват необичайно, 
внезапно и загадъчно. Кометата има тайно движение и затова учените винаги се 
объркват, защото то не е сопддава на техните изчисления, т.е. на изчисленията 
на ума.  

 Кометите са тайни членове на нашата слънчева система. “Шавит” означава 
комета на иврит. Нейната тайна е скрита във вътрешността на буквите. В 
еврейските букви е закодиран секретът на енергията на самата идея. Кометата се 
явява изненадващо, за да създаде в човека подтик за навлизане в ново равнище, 
нов подем, навлизане във вътрешността на световете. Според Кабала, това по-
дълбоко разглеждане е свързано с идването на месия. Това означава, че кометите 
са закони на Бялото братство. Кометата е окултна сила, която съкрушава 
преданите на ума. Учените са избрали пътя на науката, а не пътят на 
посвещението. 

За пробудените кометите се смятат за знамения на равновесието и свободата. 
За учените тя е знамение на злото. Тя руши техните представи, защото те са 
фалшиви. Според Кабала, кометите имат мистичен образ:глава и опашка. 
Кабалистически това е една от най-могъщите букви, свързани с тайното име на 
Бога. Тази буква носи голям заряд от енергия и прави кръговрата в човека, 
преобразява го. Тази буква има образа на змията. Чрез змията Бог преобразява 
човека, змията е инструментът. 

Кабалистите си задават един много деликатен въпрос:Явява ли се опашката на 
кометата като нещо отделно от главата или са едно цяло? Опашката е един символ, 
отделен от главата, който означава:опашката символизира света, т.е. излъченото 
от главата, а главата е Божествения свят. 

Да гледаш кометата с телескоп, това е глупост. Първо, телескопът е 
глупост. Втората глупост са двете очи, двете съзнания. Истината е в едно 
единствено око. Животът на кометата може да бъде наблюдаван само с тайното око 
и силата на благословението, идващо от Бога чрез Учителя. 
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Според Кабала, да видиш Бог в кометата е тайна наука. 

Ученикът задължително ще се сблъска с много опасни и мистични 
преживявания. Някои посветени не са издържали и са се връщали назад в своето 
развитие. Да видиш Бог, Древния в песъчинка, в една комета е тайна наука. За 
нея още не се говори.     

 

         ОМЪ 

 

            26.09.1996. 
 
ІИР:За истинското знание. 
Лекция:Очите и окото. 
ІІИР:Дяволът. 
 
    ИСТИНСКОТО ЗНАНИЕ 
 
 Истинското знание е родено от Дървото на живота или от съвършената и 
неизменна любов. Означава също, че всяко знание, което не е родено от любовта е 
самоубийство, то убива своите създатели. По пътя на любовта ученикът събужда 
вечността в себе си. Тези, които са се отклонили от любовта са пуснали корени в 
знанието, но знанието им дава само фалшива сигурност, защото опората е в 
любовта. Бог е дал живот на любовта, а не на знанието. В тази връзка искам да 
ви кажа, че знание без любов и мрак са едно и също нещо.  
 Стремежът към знание е дълбока илюзия, но стремежът към Божествен живот е 
от друг род. Знаещите нямат любов, ето защо те трябва да изгубят своето знание, 
което принадлежи на Дървото за познаването на доброто и злото. Любовта и силата 
в своята основа са девствени и чисти, първични сили. Учителят обяснява това 
така: Силата сама по себе си може да се употреби и за зло, и за добро. При 
това, дали тя ще се употреби за добро или за зло, тя не се опорочава, опорочава 
се човекът, този, който я употребява. Същото се отнася и до любовта. За каквото 
и да се употреби тя, за омраза или за любов, за престъпления или за добрини, 
сама по себе си тя не се опорочава, тя стои над нещата и винаги остава 
девствена. После Учителят продължава: Ако някой употреби енергията на любовта 
за омраза или за престъпление, той сам ще се опорочи, но не и любовта. 
Ще обясня накратко:Грешката в избора не опетнява любовта. Извън любовта 
знанието е опасен меч и знаещите ще агонизират заедно със злото. Това е така, 
защото според окултната наука, мракът умира в любовта, защото любовта създава 
нов живот и новото, истинското знание. То е истинско, защото неговите корени са 
в любовта. Само човекът на любовта може да има истинско ръководство, знаещият 
няма ръководство. Ето защо знаещият изгубва своя ум.  
 
     ОЧИТЕ И ОКОТО 
         Учителят казва: Дясното око е мъжко, лявото око е женско; дясното око 
е на слънцето, лявото е на луната. От друга страна, двете очи са символ на две 
различни съзнания и само когато тези два вида съзнания се слеят, ще се яви 
окото, единното виждане. Това означава, че двете очи говорят за разделено 
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съзнание, което трябва да се трансформира. По друг начин казано, с две очи не 
можеш да видиш Бога, те трябва да станат едно. Дясното око е на ума, лявото е 
на сърцето. Ако умът и сърцето се слеят, става въпрос за тяхната висша 
хармония, те образуват окото, което вижда. На окултен език може да се изрази и 
така: Гордият гледа с две очи, но в смирението няма две очи. Тук се символизира 
външното гледане, т.е. двете очи, двете съзнания, двата центъра. Смирението е 
виждане с окото на любовта, ето защо смирението, преведено, означава духовно 
виждане и затова е много ценно качество в окултната наука. 
 Духът има едно око, т.е. има единно виждане, тялото две. Духът вярва само 
в един център, а тялото вярва в двама господари, в два центъра. Чували сте, че 
в този свят хората учат децата си да бъдат ококорени (дано вие да не ги учите 
така), но колкото повече човек се кокори, толкова повече се свързва с външния 
свят, толкова повече излиза навън и започва да живее по законите на ума. При 
това кокорене третото око започва да заспива. Това означава, че този метод, 
ококорването, прави човека сляп.   
 Учителят казва:Да виждаш нещата с физическите очи, това не е истинското 
виждане. На друго място Учителят обяснява: Онзи, който направи очите, не вижда 
ли? Вижда. Господ вижда, без да има очи и говори, без да има уста. Това 
означава следното: Виждането не е нищо друго, освен енергията на духа. Тук не 
казвам енергията на душата, тя работи главно с психическите сили, за тях говори 
Мория. Говоря за духовните енергии, те се различават и са от различни 
измерения. Психическите енергии са от ниски полета, а духовната енергия е от 
други полета.  
 За сегашните хора отварянето на третото око е зло, защото те имат двойно 
съзнание и няма да могат да трансформират нещата, които ще видят, те ще ги 
превърнат в сън и в спомени. Дори и най-чисто изживяни неща от духовния свят те 
ще ги превърнат в сън и в спомени. И това, което всъщност им е било дадено като 
знамение, като подарък, като просветление, те го превръщат в сън. 
 Учителят казва: След като умрете, къде отиват вашите очи? Накратко, 
духовните елементи, които са подкрепяли очите отиват на слънцето. Очите са 
построени по законите на слънцето, т.е. по законите на абсолютната разумност. 
 Третото око е окото на висшата будност, а бъдещето се създава от 
будността, а не от знанието. Когато говорим за бъдещето, не означава, че трябва 
да мечтаем за него и да се надяваме на него, съвсем друго влагам. Накратко 
казано, в окултизма за надежда много не говорим, защото в духа няма надежда, в 
духа има само живот, тази разлика трябва да се разбере. С надежда се занимават 
обикновените хора и тези, които вървят към смъртта. Надеждата е с много ниско 
честотна енергия. В духа има живот, а не надежда, разликата е голяма.  

Истинската цел не се постига по пътя на знанието, необходим е друг процес. 
Необходимо е проникване. Ще обясня:Вие знаете, че водата не може да удави 
рибата, но рибата се дави във въздуха, тя не може да проникне в по-висшето 
поле. Така и човекът се е удавил в мътната вода на човешката любов. По друг 
начин казано, злото е зло, защото е знаещо. Ако беше смирено, щеше да разбере, 
че неговото знание е невежество и смърт. В този смисъл и злото, и рибите не 
знаят, че във въздуха и нагоре има по-хубав и още по-хубав живот. 

Окото е символ на прецизните сили на истината. Тези сили се таят дълбоко в 
душата и в духа на човека. Тези вътрешни, духовни и будни сили са оръжието на 



 50 

човека във всички светове. На човешки език се наричат духовността в човека. От 
друга страна, очите носят в себе си един специфичен начин на общуване.  

Когато посветеният навлиза в мрака, в това число страданията, нещастията и 
т.н., неговото око открива Божествени явления и скрит смисъл. В бунта на змията 
посветеният вижда Великата Разумност, която е предвидила всичко. Той знае, че 
бунтът е допуснат, за да се изродят съществата, а това ще се превърне в един 
ценен, космически урок за бъдещите вселени, един изключително важен космически 
урок. От друга страна това означава, че всеки, който е отклонен от Бога се 
изражда и всеки, който използва погрешно своя свободен избор, се изражда. По 
пътя на двете очи ученикът трябва да се домогне до  третото око, т.е. да 
привлече висшите духовни енергии на битието. Двете очи са създадени, за да 
бъдат надрастнати.  

Третото око е свързано с вътрешните енергии на битието, а истината се 
състои именно от тези най-фини енергии. Ето защо от ученика се иска да стане 
много духовен, а знанието не може да направи това. Само Божествената любов може 
да направи човека духовен.  

Учителят казва: Има очи, които възкресяват. В тези очи се проектират 
вътрешните сили на духа, а в тях наистина са скрити окултните сили на 
природата. В очите на определени хора е скрит духа на живота и тази искра на 
духа може да променя съдбите на хората, разбира се, ако те са готови и узрели 
за промяна. От друга страна духът може да всели своите сили и в двете очи и за 
такъв човек се казва:Какви очи! Той вижда особено. Тук става въпрос за едно 
особено излъчване, което се дължи на духовната енергия. Учителят обяснява един 
пример за един дядо. Този дядо е виждал много неща през живота си, много неща е 
чел, много неща е опитал, но един път е видял очите на една мома и те са 
останали за цял живот в него. Ангелът е направил една проекция на духовния свят 
в очите на момата  и този дядо разказвал, че всичко забравил – близки, роднини, 
децата си, но този поглед никога не го е забравил. Висшият свят може да 
превърне очите в нещо много важно, в проповед, в послание и от човека се иска 
само да бъде буден, за да разбере какво са искали да му кажат от висшия свят.  

Чрез духа очите могат да кажат съкровени неща на човека, неща, които не 
могат да се кажат на глас, неща, които и Библията не може да каже, нито книгите 
на Учителя. Това означава, че очите носят в себе си нещо от древния и свещен 
език на живота. Те носят в себе си нещо от първичното алхимическо вещество, 
т.е. първичната материя, която принадлежи на истината. Казано е:Люби Бога. 
Защо? Защото само в любовта си защитен, в знанието няма защита. Към тази 
заповед, “люби Бога”, посветените пристъпват с много голямо смирение, защото 
смирението е око. По друг начин казано, смирението е окултен метод за навлизане 
в реалността.  

В Кабала се казва, че още от първия ден скритата светлина не е била 
напълно разбулена. Това означава, че ако тя беше разбулена, очите нямаше да 
издържат, те трябваше да имат друго устройство и друго послание. По друг начин 
казано, очите са създадени от проявената светлина, която е излязла като 
излъчване, а третото око носи в себе си елемент от непроявената светлина.  

Адам е създаден от мистерията на вярата и точно тази вяра ще го заведе при 
скритата светлина, която е съхранена само за праведните. Жизненият огън на духа 
е скрит в третото око. Окото, това е символът, който унищожава змията или 
силите на тъмнината. Ще ви кажа една идея:Ученикът трябва да се подготвя за 
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такива интензивни  страдания и преживявания, които змията не може да издържи. 
Това е пътят към новото раждане, пътят към промяната. Значи, ученикът трябва да 
създаде условия  за промяна в себе си, за да може духът в определения час да го 
посети, иначе четенето, лекциите и т.н. ще се обезсмислят. От всички лекции, 
които досега съм ви говорил, едно нещо трябва да разберете:Тези, които вярват в 
мене, няма много да им помогна, разликата е много деликатна. Тези, които ми се 
доверяват, тези, които напълно ме уповават, с тях ще направим съвсем друга 
връзка. Тези, които ми вярват, с тях ще скъсам връзката, друг път ще обясня 
какво искам да кажа, защото е много сложно, но същевременно е много ясно. 
Казвам това, защото наскоро пак един брат за втори път дойде при мен, иска да 
посвети живота си на мен. Казах му за втори път, че не искам от него преданост, 
а от него искам разбиране. От други хора искам преданост и мълчание, те пък ми 
говорят за своите разбирания и това разминаване продължава дълго време. Често 
хората не знаят какво точно искам от тях и какво точно искат от себе си. Когато 
тези неща се уточнят, ще си говорим на един по-вътрешен план, където ще можем 
да си помагаме взаимно и същевременно и на други хора.  

Третото око е духовният огън в човека, сиреч неговата чиста, духовна 
енергия. Това е наречено от Заратустра Атар и означава Синът на Бога. С този 
огън Синът вижда своя Отец. Този огън осветява пътя на Синовете, на избраните 
от Бога. Когато в някои свещени книги се говори за погледа на огъня, това 
символизира следното: Това е символът на всепроникващата сила на Сина, наречен 
Атар или искрата. Двете очи са създадени, за да бъдат надрастнати от Сина, 
третото око. Светът също затова е създаден, за да бъде надрастнат. В 
последствие цялата вселена също с тази цел е създадена, за да бъде надрастната. 
При двете очи, при външното гледане, може да имате постижения в музиката, в 
бизнеса, в медицината, в някои дарби, способности и т.н., всичко това е 
илюзорно постижение. При третото око имаш истински постижения, това е пътят към 
себепознанието. Не отричам дарбите, но никога не смятайте дарбите за 
първостепенно нещо, за да не се отклоните дълбоко не само сега, но и в бъдеще, 
и в други прераждания. Първо човек трябва да познае себе си и да преоткрие 
истината. Истината в човека е нещо повече от дарбите. Дарбите извън истината 
винаги ще бъдат бедни.  

Двете очи са родени във времето, т.е. в ограничените условия, но третото 
око не е родено в този свят. Ето защо третото око е ценно и то е наречено Синът 
или огънят, който огрява пътя към вечността. Третото око е виждане, което внася 
дълбок мир в душата. Защо? Защото то има способността да вижда скритата страна 
на всяка ситуация в живота.  

Огънят на третото око може да се събуди само по един начин и това е по 
пътя на искренността и истината. Това е така, защото искренността е наситена с 
духовност, с динамика и тя води ученика към истината. 

Двете очи не са реални и те стават на прах, но временно вършат добра 
работа. Третото око е трайно и реално, и затова то извежда хората от света и 
застоя. Това означава, че третото око е спасителят на човека.  

 
   ДЯВОЛЪТ 
 
Всички критикуват дявола, с изключение на посветените, които познават 

тайния замисъл на Бога. Според окултната наука в дявола има тайна Божественост, 
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но заключена. Тук искам да ви кажа как го виждат посветените, а не обикновените 
хора. Обикновените хора не виждат Божественост даже и в Бога, затова говоря от 
гледна точка на посветените. Когато Бог влезе в неговата (на дявола) тайна 
стаичка, тази Божественост ще се разцъфти така, както когато е бил архангел. 
Ако Бог проникне в дявола, дяволът ще изчезне и ще остане само Бог. Но засега 
Бог не прониква, защото има замисъл, има идея. Това означава, че засега злото 
трябва да си остане зло. 

Никога не осъждай дори и дявола, защото не знаеш дълбокия замисъл на Бога. 
Затова при всяко осъждане една част от твоята фина енергия се разгражда. Тази 
фина енергия идва от Бога и е много ценна, защото тя е свързана с истинското 
разбиране на живота. На въпроса: Звярът може ли да се бунтува срещу Бога? 
Посветените отговарят с единствения отговор: Не. Това означава, че бунтът е 
допуснат, за да се изродят съществата и това да се превърне в космически урок 
за бъдещите вселени. Всичко, което се бунтува, се изражда и точно в това 
израждане човек трябва да се пробуди за един нов път. В това израждане човекът 
трябва да се пробуди за своето отклонение. От друга страна това означава, че 
будността може да се превърне в твоята вечност. Пак наблягам, знанието не може, 
само будността може да се превърне във вечност. 

Тайно в сърцето на змията се крие Бог и змията знае това. Тя знае, че в 
бъдеще ще се откаже от себе си, за да се възроди Бог. Но засега тя има своята 
неумолима мисия. Всичко това означава, че зад могъщите сатанински сили стои 
една по-мощна Божия сила, която движи всичко. Злото съществува на нивото на 
психическите енергии, но в духовните енергии то не съществува. Ето защо ние 
трябва да станем духовни. Това означава, че душата трябва да научи езика на 
духа. А духът не говори с езика на психическите сили, енергии и възможности. 
Той може понякога да се проявява в по-ниските полета, но това не е неговия 
език. Духът говори на един друг древен и свещен език, това е езикът на 
истината, а той не е дарби и способности. Извън истината всички дарби са 
бедност и сиромашия. Според окултната наука истината е тайна наука, наука без 
показ.  

 
       ОМЪ 

              
          10.10.1996. 

 
ІИР:За благодарността. 
Лекция:За изкушенията. 
ІІ ИР:Кабалистическа астрология. 
 
    БЛАГОДАРНОСТТА 
 
 При благодарността отрицателната енергия в човека се освобождава. Когато 
човек влезе със своята благодарност в дълбочината на изпитанието, т.е. в 
лабораторията на духа, той излиза чист и светъл. Това означава, че 
благодарността е метод за пречистване. От друга страна благодарността е метод и 
за общуване с висшия свят. Змията не може да бъде благодарна, защото 
благодарността не е умствен процес, не е процес на ума. Благодарността може да 
се изрази само от душата, а умът може да имитира. От друга страна 
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благодарността има две качества: едното е пълнене, другото е празнене. Ще 
обясня: Благодарността пълни душата  с лъчистата енергия на живота. От друга 
страна тя изпразва ума, защото той не може да живее в неизразимото, може да се 
каже, че тя разрежда ума. Това означава, че благодарността е капитал за душата. 
По друг начин казано, благодарността е метод за разширение на съзнанието, т.е. 
метод за освобождение от пределите на ума.  
 Учителят казва, че само благодарният може да се развива. Това означава, че 
благодарността не е религия, не е нито йога, нито учение, не е и окултизъм. Тя 
е самият живот. Не е необходимо на благодарността да се съединява с живота, 
защото тя е част от самия живот. Ето защо може да вярваш в някаква религия, а 
да нямаш благодарност, т.е. да нямаш душа. Проблемът религия, проблемът йога, 
проблемът окултизъм или наука, са проблеми на човека, а не проблеми на духа. 
Духът не е нито йога, нито е религиозен, нито е православен. Духът е живот, а 
не етикети. Благодарността е съществена, защото тя носи живот.  
 В дълбочината на своята благодарност ти ще видиш лицето на Бога. 
 
     ИЗКУШЕНИЯТА 
 
 Чрез устояване в изкушенията ученикът се издига над обикновения живот и 
над обикновените хора. Изкушенията са бездната, която трябва да надрастнеш. 
Само когато победиш изкушенията, можеш да разчиташ напълно на Бога.  
 Без абсолютна вяра не можеш да влезеш в дълбочината на изкушението и да 
оцелееш. Това означава, че пълната вяра позволява да навлезеш дълбоко в 
изкушението и да почувстваш там тайното присъствие на Бога и Неговото 
ръководство, чрез което ще овладееш силите на змията. Духовете на изкушенията 
са служители на Бога, а целта на Бога е чрез тези духове да направи човека 
силен. Изкушенията идват за вашето спасение и за вашата свобода. В изкушението 
се разкрива твоя вътрешен свят. Обикновеният човек превръща изкушението в своя 
гибел, а будният го превръща в свое спасение. В Кабала се казва, че блажен е 
този, който живее в будността и който заминава (умира) с нея. 
 Изкушенията показват доколко ученикът е уязвим или неуязвим. В борбата с 
изкушенията се решава въпроса за освобождаване на твоята космическа енергия. 
Това означава, че борбата с изкушенията е въпрос на оживяване в духа. Победата 
над изкушенията решава и въпроса за силата на мисълта. Изкушенията са опасни за 
тези, които обичат удоволствията. Според окултната наука, чрез изкушенията 
будният се развива и си изгражда силна аура, която става неговата Обетована 
земя. 
 Изкушенията и изпитанията се изпращат в твоя живот, за да намериш своя 
собствен покой. Изкушенията идват, за да ти изяснят дали обичаш повече света 
или Бога. В този смисъл изкушенията идват, за да се приближиш по-близо до Бога, 
това е за будните. Ученикът трябва да проникне в своите скрити желания и да 
разбере кой го ръководи – змията или духът. Когато духът навлезе в ученика, 
всички изкушения започват за губят своята власт. Що се отнася до търсенето на 
Учителя, който търси искрено, законът е такъв, той вече има Учител. И който 
обича Божествено, той има Учител, има ръководство. За такива хора не се 
тревожете. 
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 Изкушенията и мракът умират в Божествената любов, защото любовта създава 
нов живот, а низшите духове не могат да го възприемат. В това невъзприемане е 
тяхната смърт.  

Когато човек агонизира, се явява следния момент, това е много красив 
момент:Мракът е безсилен в любовта, в любовта той агонизира. Значи, не душата 
на човек, а самият мрак агонизира. 

Изкушенията идват, за да овладееш своята вътрешна сила. И когато небето ти 
праща силите на изкушението, то знае твоята сила, твоето търпение и 
устойчивост. И небето, и Бог знаят доколко човек може да издържи, но ти не 
знаеш. И ти самият трябва да се опознаеш. Това означава, че изкушението идва за 
самия човек. Изкушението идва и бърка дълбоко в тебе и ако ти си буден, ще 
започнеш да узнаваш своите скрити възможности, своето търпение и своите 
слабости. Ето защо изкушението е жест на небето. Това означава, че без 
изкушението ученикът не може да осъзнае своите скрити възможности, а това е 
много важно, защото точно в тези скрити възможности лежи скрита вечността. 
Всичко това означава, че когато ти се дават изкушенията, то е за да опознаеш 
своята дълбочина и своята вечност. Ето защо Учителят казва, не бягайте от 
изкушенията, а ги побеждавайте.  

Чрез борбата с изкушенията в ученика се възражда древната окултна сила на 
свещения огън, т.е. древната сила на любовта. В тайната борба с изкушенията 
ученикът се преобразува, а обикновеният човек заспива в дълбокия сън на Дървото 
за познаване на доброто и злото. Когато познаеш реалността, външната светлина 
не е вече изкушение за тебе, тя се явява като Бог. Изкушението, според 
окултната наука е непознатата същност на Бога, затова то се изпраща, за да 
можем по този път да Го опознаем. По друг начин казано, Бог идва в човешкия 
живот като изпитание, защото Той се постига само по пътя на смаляването. 
Колкото повече се смаляваш, толкова повече виждаш величието на Бога. 

 
 КАБАЛИСТИЧЕСКА АСТРОЛОГИЯ 
 
Това е една от най-важните идеи, затова поставям едно ударение на нея. 

Тези, които разберат това, което съм казал и това, което премълчавам между 
редовете, могат да променят безусловно лошата си съдба в добра. А тези, които 
имат добра съдба, могат да я променят в по-добра. 

Който има дълбоко и чисто желание да се усъвършенства, звездите не могат 
да му пречат, напротив, всички условия в живота му стават помагачи, в това 
число и най-лошите условия. Според Кабала животът на човека е предначертан, но 
не и неизбежен, защото винаги има изход и изходът се намира в свободния избор. 
Кабалистически, човек се ражда точно в този час, че ако има будност и стремеж, 
може да промени цялото си минало, цялата си съдба. Това означава, че и 
звездите, и ангелите, и демоните, всички са в услуга на самоусъвършенстването, 
всички са помагачи за будния.  

Промяната на съдбата става чрез следния закон:Когато човек се издигне в 
по-висока степен на своето съзнание, съдбата, предначертаното, писаното се 
променя. Това означава, че няма твърдо предопределена съдба. Когато името на 
Авраам се променя, това означава, че той се издига в нова степен на съзнаието. 
Ще обясня:Според Кабала, промяната в името е промяна в съзнанието. Тези, които 
имат много тежка болест, най-хубавото за тях е да си променят името и духовете, 
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които са свързани с тежката болест започват да ги напускат. За предпочитане е 
името да се даде от посветен. Авраам не е изменил просто своето име, а е 
направил промяна навътре.  Кабала казва, че с тази вътрешна промяна той променя 
и астрологичните влияния. В библията се казва, че Авраам е променил и своето 
местоживеене, кабалистически това също означава промяна на съдбата. Кабала 
казва, че ако си промениш местожителството, ти променяш своя хороскоп. И това 
не се ръководи от звездите, както мислят някои астролози, а от свободния избор. 

Всичко, което е писано на ученика може да се измени, но се иска голямо 
духовно извисяване. Ще обясня някои неща:Кабалистически вселената е започнала 
своя живот по законите на причината и следствието.  А влизането в по-високата 
степен на съзнание е влизане в духа, това е принцип, който е извън причината и 
следстивето. Това означава, че който влезе в духа променя своя път. Ще обясня 
защо е така. Само в по-високата степен на съзнание може да има оправяне на 
грешките, само тук има усъвършенстване. Говорим за усъвършенстване, а не за 
видения и сънища или ясновидство. Тази промяна в новата степен на съзнание 
привлича ново духовно ръководство от висшия свят.  

Според Кабала, звездите в хороскопа на човека са така поставени, че да 
тласнат човека в най-верния път. Но преди всичко се иска будност. Звездите не 
предопределят съдбата на човека, те само показват изхода и правия път. Точно 
будният, ученикът намира пътя и изхода, а тези, които не могат да намерят своя 
път мислят, че така им е предопределено. Това е тяхната илюзия, умът си играе с 
тях по този начин. 

Само пробуждането може да заличи миналото на човека. А минаването в по-
висока степен на съзнание, това е раждането отново. От всичко това става ясно, 
че няма нито една строго предопределена съдба от звездите. И всеки човек може 
да излезе от своето минало, ако се пробуди за един нов, духовен живот. Тогава 
звездите ще му покажат пътя и ще станат негови помагачи.  

Има един момент, за който ще загатна и за който астрологията е била 
безпомощна във всички времена да навлезе в тази област, тя не може да разреши 
този въпрос. Тук само ще го загатна, няма да го обяснявам:Астрологията не може 
да улови неуловимите изменения в тайното съзнание на ученика. А точно на този 
уровен, на това ниво стават скритите промени. Когато Учителят е гледал ръката 
на Борис Георгиев, художника, преди това ръката е гледана от една хиромантка и 
тя е казала, че от него няма да излезе художник. Когато Учителят погледнал 
ръката казал, че ще излезе гениален художник и след време той  наистина става 
такъв. Когато питали Учителя каква е причината, той казва, че на ръката има 
невидими линии. Точно тези невидими линии са свързани с тайната на съзнанието, 
неуловимите причини навътре, точно те правят промяната, а те не са написани на 
ръката. Значи, има една хиромантия, която се отнася до невидимата област. 

Ако един ученик навлезе в дълбоко самоусъвършенстване, ако подходи много 
искрено по този въпрос, звездите му стават помагачи и техните енергии се 
спускат да му помагат. Това е във връзка и с Царството Божие. При разбиране на 
живота, Царството Божие може и в ада да слезе и да го преобрази, това се отнася 
до разбирането на живота. 

Скоро една позната ме пита:Ти как правиш своите лекции, нали получаваш 
информация, по този начин. Тук искам да ви кажа, че това не само, че е 
невежество, но много повече. Когато се говори за мъдростта и по пътя на Учителя 
не се говори за информация, искам да ви кажа деликатната разлика. В окултизма 
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има много разлики и понякога те са много близки думи, а в същност е разлика от 
цели светове. Мъдростта никога не е информация и никога не е знание, а тя е 
проникване и разбиране. Думите проникване и разбиране са свързани с истинската 
мъдрост, докато знанията и информацията не са. Те може да са път към мъдростта, 
но не са мъдростта. Значи, мъдростта не е информация, не е получаване на 
информация, а проникване и разбиране. Проникване, ако има кой да те пусне, ако 
висшия свят те допусне, въпросът е по-сложен, някой път може да се спра и на 
него. 

 
                          ОМЪ 

                                                                                                                

              
          24.10.1996 

 
ІИР:Кабалистична астрология. 
Лекция:За предаността. 
ІИР:Будността не е знание, а разбиране. 
 
   КАБАЛИСТИЧНА АСТРОЛОГИЯ 
 
 Свободният избор е даден, за да може човек да измени своята съдба. Това 
означава, че звездите не владеят над човешкия дух, те са слуги на духа. 
Пробуждането на човека не е обект на звездни влияния, той се влияе само от 
духа. Това означава, че в космоса има две различни системи от закони, които 
управляват съществата.  

Космосът и звездите имат два вида отношения: 
 1.За хората те имат ограничителни условия и затова, каквото е писано, 

става. 
 2.Към пробудените хора имат друго поведение. Те им помагат да се 

развиват и стават все по-пробудени, Божествени същества.  
Само низшите светове са подхвърлени на влиянието на звездите. Не е 

необходимо астролог да ти гледа съдбата и живота, има много по-точен метод. 
Бъди искрен с Бог в себе си, вътре в своята душа, това е всичко. На тази 
искреност звездите ще се поклонят. 

Предопределението се променя с: 
1.Искрена молитва. 
2.Медитация. 
3.Промяна на името. 
4.Промяна на местожителството. 
Тези неща променят хода на събитията. Името Аврам е станало Авраам. Според 

Кабала само една буква е прибавена, но тя е достатъчна да отстрани влиянието на 
звездите в неговия хороскоп. Авраам е направил промяна в съзнанието, а не само 
в буквата. 

Всеки, който иска да постигне дълбоко и искрено една по-висша степен на 
съзнание, той привлича една мощна, невидима сила, която му помага да стане 
господар на своята съдба. Това означава, че свободният избор е голяма сила и че 
той може да промени всичко предопределено. 
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Свободата идва, когато съумееш да се свържеш със собствената си, вътрешна 
космическа енергия. Когато един човек си е избрал определен път в живота, 
космическата енергия му съдейства да върви в този път. Но ако е направил лош 
избор, тази енергия го насочва към капаните на злото. Това означава, че злото 
ще хване всички същества с лош избор в своята мрежа, защото то е част от 
мощната космическа енергия на Бога. 

Всеки ученик, който е познал любовта или който е познал Бога, не може да 
бъде зависим от условията на звездите или условията на света. По пътя на 
любовта се постига себепознанието, а това означава, че чрез пътя на 
себепознанието ще се усъвършенства цялото битие.  

По пътя навътре ученикът трябва да се срещне с разпятието, т.е. с най-
голямата благодат. На разпятието се решава един от най-важните въпроси на 
живота. Това е въпросът над всички религии, евангелия и всички събития – 
въпросът за влизане в посвещение. Човешкият дух има знания, които са далеч над 
Библията и всички свещени книги. Знанието е голяма опасност и затова е 
необходима любовта. Тя изважда човека от пропастта на ума. Това означава, че 
само чрез любовта можеш да навлезеш в разпятието и да възкръснеш, и само който 
е възкръснал, може да носи новия живот и благата на новия живот. 

 
    ЗА ПРЕДАННОСТТА 
 
Вярванията не постигат целта. Това, което постига целта е искрената 

преданост. Когато си отдаден напълно на една свещена идея, искреността идва. От 
друга страна страдания има, защото няма преданост, а предаността е метод на 
любовта. Енергията на любовта от Божествения свят се проявява като преданост в 
духовния, оттам слиза като жертва на физическия свят. Това означава, че чрез 
предаността и жертвата любовта се съхранява и после се връща обратно в 
Божествения свят в кръгово движение. 

Предаността е подготовка за служене във вечността. За да постигнеш Учителя 
или Бог в себе си, необходимо е отдаването на цялата си енергия, без остатък. 
От това следва, че само пълната преданост е мярка за искреност. Тя означава, че 
залагаш цялата си душа. Това е методът за освобождаване от хитростите на ума.  

Предаността е същевременно един риск, затова тя е личен въпрос. Все някога 
този риск трябва да го направиш, иначе ще остане едно празно пространство в 
твоя живот, дупка. Тя се запълва от страданията. Когато стане въпрос за целта 
на живота, целта на живота е скрита в самата преданост. Пътят на живота е скрит 
също в самата преданост. Това е пътят на Бялото братство, т.е. пътят на Бялото 
браство минава през самия човек, през самата преданост. Предаността е 
необходима, защото човешкият дух има своя неизменна цел, а тя е придобиване на 
трите неизменни тела:тялото на любовта, тялото на мъдростта и тялото на 
истината. Това е така, защото само когато духът придобие трите неизменни тела, 
ще започне да разбира първичните прояви на Бога, т.е. първичният език на Бога.  

Ако злото не съществуваше на този свят, предаността нямаше да може да се 
превърне в пробуждане и душата нямаше да може да се разцъфти.  

Кой може да стане истински предан? Само този, който е постигнел успех в 
любовта, т.е. който е разбрал правилно двете заповеди:Любов към Бога и любов 
към ближния, защото само той ще има преданост чрез разбиране, а не преданост 
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със знания. Иначе предаността трябва да узрее, за да бъде приета от Божествения 
свят, от една свещена идея, от един Учител.  

В твоя живот трябва да дойде любовта, защото предаността е любов. 
Предаността е по-важна от всички асани, паневритмии, дишане и упражнения от 
всякакъв род. Когато няма преданост, тогава тези неща трябва да забавляват 
човека. Тогава и по три часа човек може да стои с главата надолу, но това е, 
когато няма преданост. 

“Сине мой, дай ми сърцето си” – това означава преданост. В бъдеще Бог ще 
поиска ума, понеже Бог знае, че човек има каменно сърце, затова Той го иска. 
Каменното сърце е свързано с далечното минало, с минералното царство, затова 
все още не е освободено. Затова Бог го иска, за да го освободи от старите 
култури, има връзка и с животинското царство.  

В предаността е скрита онази сила на живота, която хвърля светлина в нашия 
вътрешен път. Предаността е по-важна от всички видове упражнения, защото ако си 
предан, ти вече дишаш въздуха на любовта, вече си в друга аура. Любовта е, 
която ще ти разкрие по-дълбоки неща от всичко, което си знаел досега. Красотата 
на предаността се състои в това, че тук човек постепенно започва да грее със 
своя собствена светлина, а не със светлина, взета назаем от висшия свят. С тази 
собствена светлина се излиза от ограничението на Дървото за познаване на 
доброто и злото.  

Преданост означава дълбоко окултно доверие в силата на живота и доверие в 
себе си.  

 
БУДНОСТТА НЕ Е ЗНАНИЕ, А РАЗБИРАНЕ 
 
Когато човек престане да гледа Бог в себе си и да се възхищава от Неговата 

любов, а започне да се възхищава от външния свят, той се намира върху пътя на 
престъпленията. Тогава всичко може да го подкупи. Ако вие се подкупвате от 
знанията на вашия Учител и го обичате само заради тях, вие вършите 
престъпление, защото знанието не е цел. Любовта е, която носи знанието в себе 
си. Вие се лъжете и мислите, че преди да придобиете любовта, може да придобиете 
знание. Но само онзи, който е придобил любовта във всичката нейна пълнота, може 
да има знание.  

Когато един човек работи с любов, той няма никаква идея за постижения и 
резултати, отнася се за истинската, безкористна любов. Понеже няма, той 
постига, но не резултати и постижения, а нещо по-важно: Пробуждане. Йоан казва, 
че Бог е съществувал преди зараждането на битието. Това означава, че той е 
съществувал преди будността. В човешкия дух е вложено началото, т.е. любовта, а 
във вселената е вложена будността като условие за връщане към прапроизхода. 
Това означава, че по пътя на пробуждането ние се завръщаме към изворите на 
невидимото, към любовта. 

Будността е важна, защото тя е другото име на любовта. Същото важи и за 
предаността, това е другото име на любовта. Това означава, че ако нямаш 
будност, изпускаш вечността, мига, защото тя е винаги тук. Имаш ли любовта, 
имаш и вечността. 

Будният човек никога не е съвършен, отнася се за всички степени; важи и за 
Учителя, и за Христос. Но той постепено се стреми към съвършенство, постоянно 
расте. Интензивното страдание е метод за отстраняване на ума. То носи нови 
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възгледи за живота, ето защо даже и Христос трябваше да мине през кръста, за да 
научи нещо ново, защото съвършенството му беше в опасност. Окултната наука 
казва: Съвършенство, което не расте, става опасност. Ако едно съвършенство не 
расте, то трябва да умре на кръста. Щом умре, това означава, че то не е 
истинско, няма Божествен произход. 

Всяко съвършенство трябва да расте, но ако Христос беше напълно съвършен и 
завършен, той нямаше да бъде пътят. Но той е съвършен, защото расте. Това 
означава, че съвършенството е вечен процес. Който не може да расте, той не може 
да общува с тайната на живота, т.е. със своя Творец, със своя Създател. 

Само когато станеш безкраен, ще можеш да видиш истината, иначе змията няма 
да те допусне. 

 
         ОМЪ 
 

              
           

              
          13.11.1996. 

 
 ІИР:ИСТИНАТА. 

 Лекция:Част от тайната на Ватан. 
 ІІИР:Дух и интуиция. 
 
     ИСТИНАТА 
 
 Енергията за разбиране на истината трябва да е много тънка и одухотворена, 
много фина, защото истината е явление на тайната. Когато ученикът навлиза 
дълбоко в себе си, в своята съкровена същност, само тогава той оплодява тайната 
в себе си. 
 Истината е тази способност, която дава разбиране за духовната същност на 
живота, а умът дава измислицата. Светът на истината е Божествено одухотворен и 
затова тук няма условия за проява на злото. Тайната Божия има много имена, 
например кръст, лавров венец, пентаграма или слънце, строгост или милост. 
Богомилите казват, че милостта се ражда от утробата на чистото и девствено 
Начало и е оплодена от любовта. Хермес казва:Когато страданието и радостта 
еднакво те водят към твоята цел, това е признак на истината. Вярата е само един 
елемент на истината, защото чрез вярата се преминава свободно през смъртта. 
Според богомилите, с вяра ученикът се преселва без да види смърт, защото чрез 
вярата си той е в друго съзнание. 

 Истината е великото излъчване на Древния. Това първо излъчване е създало 
невидимите сфери. Истината не е полюсна, полярна. Това означава, че ако нямаме 
скръб в радостта си и радост в скръбта си, ние не можем да надрастнем 
полярността. 
 Истината, това е духът, а духът е без образ. Понеже духът е без образ, той 
се наблюдава с разбиране. Ако не виждате Бог в това, което ви се случва и в 
което изпълнявате, и ако не го разбирате отвън и не го проявявате отвътре, 
никога не може да се доближите до целта на своя живот. Ако не можеш да познаеш 
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Бог като време, ти никога не можеш да влезеш  във вечността. Ако не познаеш 
Бога в ограниченията, никога не можеш да влезеш в свободата. 
 Който има уши да слуша, това е обръщение към ухото, защото според 
окултната наука ухото е врата към изключителни светове, символ на разбирането. 
Това означава да съумееш да чуеш гласа на живота.  
  
   ЧАСТ ОТ ТАЙНАТА НА ВАТАН 
 
 Най-стария език в света е ватанският. Учителят казва: Най-древният език, 
който слиза на земята, е Ватан. В последствие той се е скрил, защото е свързан 
с тайната на вътрешното мълчание на духа. Това мълчание, което ни разкрива, че 
животът е неизговорим. Когато музикантът постигне истината, той ще разбере, че 
музиката вече не е необходима. Когато молитвата достигне до краен предел на 
съвършенство и тя не е необходима, защото се превръща в постоянна будност. 
 Вотан, това означава ватански, това е синът на тайната, а сам той остава 
тайна неразгадана. Ватан е един от най-древните и велики учители, свързан с 
древните легенди за слънцето. От него е произлязъл и ватанския език.  
 Ватанският език се състои от 61 букви-духове. Това са букви-пентакли, 
букви-ключове на свещеното начало. Само тези букви-ключове могат да проникват и 
да изяснят тайната на небето и земята. Ватан, от една висока позиция на Христос 
е идвал в България много често, в Преслав. За достойните се е явявал Вотан и ги 
е дарявал с посвещението на буквите. Във ватанския език има букви, с които се 
минава от един свят в друг чрез самата духовна идея на буквите. Има други 
букви, чрез които се четат идеите на собственото вътрешно поле. Има букви, 
които пробуждат мистичния устрем, тези букви разкриват идеите на думите. 
Например: Що е искане? Отговор: Устрем за сливане. Има поредица от такива думи. 
 Има букви, чрез които се прониква във вътрешния ред на духа. Има букви във 
Ватан, които дават способности за апостолство и проповядване. Има букви, чрез 
които се поставя власт над скритата змия, която е във вътрешността на човека. 
Името на човека е съставено от букви. Това означава, че името на човека е пътя, 
по който човекът трябва да върви. Всяко име има своя скрита, специфична, 
вътрешна идея. Тя е скрита първо в буквите, второ в техните съчетания и трето, 
в духовните сили, произтичащи из между буквите. 
 Окултната наука казва: Ако човек прозре скритата идея в името си, той ще 
прозре и Божествения замисъл в себе си. Според Вотан, когато буквите станат 
съкровената същност на човека, те се превръщат в съкровено проникване в 
Древния. Свещените букви на духа имат свои езотерични комбинации. Чрез тях 
буквите се сливат с определени идеи в безкрайността. 
 Знае се, че Вотан е живял в Сирия, идвал е няколко пъти в България, в 
подзмемията на Преслав. Вотан е бил учител на Боян Мага и учениците му. 
Богомилите са издали много книги по Кабала, магия и т.н., почти всички книги са 
запазени. Вотан е главен организатор на богомилите. Връзката на Боян Мага и 
Вотан е стара. От миналото са били заедно и лично Боян е учил Йоан на Кабала и 
как да се пише Откровението. Кабала е точно тази наука, която е дала мистичното 
съдържание на откровението.  

Що се отнася до името, човек трябва да е предан на идеята, скрита в името, 
защото тя определя висше служене на Бога, осъзнато. Когато Вотан е посетил 
тайния храм на Преслав и е присъствал на клетвата на богомилите, Вотан е дал на 
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богомилите първообраза на Йоановото евангелие и Откровение. Било е свързано с 
клетва, защото за богомилите тайната на мълчанието е била първа и най-важна 
просветена добродетел.  

Книгите на богомилите са били горени от църквите. Един от най-преданите и 
ревностни пазители на словото е бил Симеон Антипа, който е спомогнал книгите да 
се прехвърлят в една държава на съхранение. Според кабалистичните книги на 
богомилите, който може да извърви пътя на седемте печата, той може да извърви 
пътя на звездите и да проникне в тяхната вътрешност.  

Ватанският език се е състоял от 61 букви-аркани. Те дават най-дълбока 
възможност да се тълкуват думите. Например, понятието небесна жена е с много 
дълбок смисъл. Част от идеята е: Очистване на духа чрез самооплодяване. За 
Вотан и посветените евреи се е смятало, че буквите са символи на сияещи 
същества. Единствено любовта е силата, даваща право да се проникне в тези 
букви. В древния език думата любов е символизирала виделината, не светлината, 
т.е. това, което вижда вътре в светлината. Затова се казва, че любовта вижда 
само себе си или Бог познава само Себе Си. Това е свързано и с древната, 
ранната реч. От нея са произлезли легендите за първите неща. Днес това се 
превежда по друг начин. Свързано е с незабележимата святост. Според Боян, в 
тайното учение на богомилите това е наречено “по стъпките на възторга и 
обожанието”.  

Вотан казва:Древният е дал на хората най-финото от Себе Си и това е 
изразено така:И даде им искра. В тази искра е силата, която овладява 
равновесието на мистичната змия. Това е бялата змия, символ на огнения свят. 
Ватанският език е свързан с диханието на първичните творчески форми. Според 
този древен и първичен език се смята, че любовта е лицето на вечността, а 
будността е окото на възраждането към тази вечност. Пред богомилите Ватан често 
е казвал:Ела и виж мистерията на думите, но пряко не е говорил за нея, за 
думата, защото е знаел, че е много дълъг пътят, който е въведение в света на 
буквите. Той е знаел, че думата е запечатана тайна и може да се разкрие само от 
мистичния език на духа.  

Във ватанския език има специална буква, която въвежда ученика в обожание 
на самотата, защото там се изгражда Божественото тяло, няма нищо общо с 
отчаянието. Други букви разкриват крилата на мълчанието, но всичко това е 
скрито в хранилището на любовта. Смята се, че буквите на ватански са направени 
от най-специално, невидимо, духовно вещество. И за да проникне ученикът в тях, 
той трябва да събуди вечността в себе си. Тогава той ще види живота и в камъка, 
защото тогава камъкът не е камък, а има вътрешен духовен образ. Името Петър 
погрешно се тълкува като камък, името означава скалата на силата и скалата на 
духа или означава:Роденият от мистерията на духа. В древната Кабала това се 
наричало извиращата скала. 

 
   ДУХ И ИНТУИЦИЯ 

 
Просветлението се движи с голяма бързина, с голяма скорост, затова 

ученикът трябва да е много духовен. Той трябва да разбира като Син посланията 
на своя Отец. Просветленията, които слизат в интуицията ни разкриват величието 
на човешкия дух, но и го забулват. Просветлението е само загатване. Това е 
така, защото в интуицията не може да се прояви целта на духа, защото духът е 
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ослепителен. Всичко това означава, че Божествените неща не са за разбиране, 
човешките са за разбиране. Божествените се разбират чрез извисяване, те са 
неизговорими.  

Когато искрата дава просветление в интуицията на човека, тя губи вече част 
от своята светлина и много бързо се връща в духа. Това е така, защото слизайки 
надолу, световете за нея са много груби, бавни и неорганизирани. Това се отнася 
и за душата. Понеже духът е ослепителен, от него се излъчва само една частица, 
само една искра и тя храни интуицията и окултното разбиране на живота. Ние 
благодарим на тази искра, защото тя е чисто, светлинно излъчване, тя е 
посещение на велико и мъдро небе. 

Щом интуицията е бедна и едва загатва за този ослепителен свят, какво може 
да обясни интелектът? Ето защо учениците на Бялото братство се обличат със 
смирение. С това се предпазват от въображаеми светове на ума, това са световете 
извън живата вода. В най-древния език живата вода символизира бързата кръв или 
точният огън, това е и според богомилите. В последствие се е стигнало до израза 
третото око, което също е бедно понятие. На древния език това означава 
специфично съчетание на дух и кръв. Кръв, означава светлина. 

Любовта, която е жива вода, е майка на будността, т.е. на третото око. Тя 
е тази, която го ражда. В древната, ранната реч, в третото око, т.е. в живата 
вода, змията е погълната и разтопена. Това означава, че да възлюбиш врага си, 
змията, значи да я погълнеш с огън, т.е. да я разложиш в собствената си кръв, 
или да разложиш  елементите на злото, скрити в кръвта на човека.  

Богомилите казват:Убий змията, което означава направи си от змията стълба 
към храма на слънцето. Огънят на третото око не допуска никога заблуждения, 
т.е. не допуска никога змията да размътва живата вода. Според богомилите, да се 
явиш чист, с брачна дреха пред Бога означава да се явиш с чист устрем. И ако не 
се явиш с тази дреха, ще бъдеш хвърлен във външната тъмнина. Пак според 
богомилите, който вижда когато трябва, той не вижда света, а само Бог. Така 
страданията не пречат на виждането. В тайната богомилска книга “Енигма за 
чашата” се казва:Който не разбере тайната на чашата, т.е на страданието, той 
винаги ще умира от жажда. Този, който струва пясък, е умът. Който струва 
канара, е духът. А бурята, която помита построеното на пясък, е изпитанието.  

За богомилите пътят на страданията е пътят на подземията, на битието. По 
този път са се преминавали три етапа, три степени на мистериите: 

1.Ученик-богомил. Занимава се сериозно и има постоянни вътрешни прозрения, 
не външни просветления. 

2.Проникване в смъртта.  
3.След смъртта – раждане в мистичния устрем. 
На езика на съвършените богомили, които са в четвърта степен, истината, 

това е разбираната и изживяна тайна. Тайната не е разбрана и позната. Оттук се 
почва началото на ватанския език, който е 61 тайни, т.е. толкова загадки трябва 
да реши душата в своя славен и вътрешен път.   

 
         ОМЪ     

 
 
           27.11.1996. 
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ІИР:Свещената река. 
Лекция:Енигма за чашата. 
ІІИР:Пътят на Христос. 
 
    СВЕЩЕНАТА РЕКА 
  (идеята е от Боян Мага, ръководител на  
      богомилите) 
 
 Боян Магът казва:Свещената река няма извор, няма начало. Тя извира от себе 
си, от своята вечност. Пътят на тази легенда е много дълбок. Това е вътрешен 
път и той води към безкрайността. Свещената река изтича от себе си и се втича в 
себе си. Тя е без граници и без предели.  
 Боян Магът казва:Отвъд реката искам да премина. Изразът “отвъд реката” е 
свързан с тайната на пустинята, това означава с тайната на посвещението. Сам 
Боян казва: В пустинята на посвещението, там до едно изгори всички съмнения. 
Образът, скрит в легендата е свещен. Легендата е свързана с началото, т.е. с 
произхода на словото. Обръщайки се към Боян, един от великите Учители, му 
казва:Очаровай душата си с мъдростта на жреците. От гледна точка на ватаните, 
легендата е древният дом на душата и в нея са скрити мистичните сили на живота. 
Това е свързано с тайното учение на древните български жреци. Но това свещено 
знание е винаги достъпно само за малцина.  
 Произходът на легендата е също мистичен процес и като правило, не може да 
се навлезе навътре в нея. Легендата се създава от тайнствената сила на случая. 
Легендата се създава в момента, в който духът на древността докосне словото, 
това е свещен момент. Всичко това означава, че легендата е първична форма, в 
която духът е вложил силата на живот. Легендата не може да бъде разбрана, може 
само да бъде изживяна и то само когато се навлезе в нейната метафизична 
енергия. Легендата, това е неизменната форма на живот, а само неизменното е 
реално. Само неизменността е дълбоката същност на човека. В легендите е вложен 
тайния живот на духа, а това означава следното:За да може ученикът да разбере 
легендата, той трябва да разбере самия живот.  
 Легендата може да има форма, но животът, скрит в нея, няма форма. Това 
означава, че легендата е първична форма на живот, първична матрица. Вотан 
казва:Тя, легендата е, която дава живот на онези, които искат да намерят 
истината. Умът е безпомощен пред лицето на легендата, пред тайния живот на 
духа. Той, умът или змията, не може да осакати легендата, защото тя е 
необяснима и неизразима. Това означава смърт за ума. Необяснимостта и 
неизразимостта са смърт за външния свят, за ума.   
 Пътят на ученика е навлизане в легендата или навлизане в светостта на 
живота. Навлизайки в утробата на легендата, душата постига своята най-голяма 
чистота, защото тя се докосва до духа на Древния. Легендата води ученика в 
невидимия свят. Според Боян Мага, вътре в легендата има стаен възторг, а според 
окултната наука този възторг е окултен метод, който отстранява тъмните сили на 
змията, които са се отклонили от древното предание, от древната легенда. 
Възторгът е метод, който унищожава всичко, което създава противоречия, защото 
той е реална сила.  
 Боян казва:Когато придобиеш реалността на живота, въпросът и отговорът се 
сливат. Няма въпроси, няма отговори, има само живот, това е истинското 
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разбиране. Легендата е път към дълбочината на вечността. Това означава, че 
легендата е скрит образ на Божественото слово. Словото, според окултната наука, 
е бездънна дълбочина. Ето защо е казано в преданието:В своята дълбочина човекът 
е образ на словото, образ на живота. Това означава, че ученикът има за задача 
да навлезе в свещения храм на легендата, т.е. в свещената област на живота.  
 Легендата е творение на духа и затова е обвита с мистична атмосфера. Умът 
няма такава. Тя е метафизично явление на енергията. Легендата е наситена с т.н. 
жизнена тишина, наречена още свещена тишина. Да се домогне ученикът да тази 
тишина означава, че той трябва да се домогне до собствения си глас. Това е 
Божият глас в душата, който освобождава ученика от космическите фантазии на 
ума. Да намериш този глас в себе си, това е свързано с вътрешните закони на 
битието. При това условие, звукът на Божия глас е твоето огледало, наречено в 
приказките магическо огледало. Да намериш този глас в себе си, това означава да 
станеш син на преданието или сина на тайната, според Вотан.  
 

ЕНИГМА ЗА ЧАШАТА 
  (тайна богомилска книга, която не е 
  в България, а е скрита в една страна) 
 
 Само пробуденият може да прочете в тайната на чашата това, което е 
написано в страданието. Само пробуденият може да разбере това, което е дълбоко 
вложено в страданието. Казва се, че който разбере тайната на чашата, той 
коренно напуска греха. И който разбере тази енигма, този говор на чашата, той 
става жертва.  Според богомилите от четвъртата степен, жертвата е метод, който 
поглъща страданието и носи нов поглед за живота. 
 Когато богомилите са умирали на кладата и всякакъв род мъчения, те са се 
жертвали за идеята, защото те са знаели, че след смъртта и освобождението от 
формата, следва навлизането във вътрешността на идеята, т.е. в нейния център. 
От там получаваш нова енергия, чрез която съграждаш в себе си новото духовно 
тяло, по-организирано и одухотворено. Знаели са, че космосът отваря своите 
врати за това организирано тяло. Това е награда за предаността с любов. 
Жертвата се превръща в светлина след смъртта.  
 Във втори аркан на богомилското Таро се казва:Не виждаш ли свитъкът, който 
е написан отвътре? Когато умреш като жертва, с любов, тогава в теб ще навлезе 
странното, необикновеното. То ще навлезе в теб като дихание на вятър, като 
спирално движение на вятър. Това движение или спираловидното движение на духа в 
човека има отвъден смисъл. Казва се:Пробуди се и прочети скрижалите. В тях е 
написано:Аз Съм Едно. Аз Съм навсякъде и затова не се плаши от морето на 
кръвта, не се плаши и влез в своята пещера, т.е. в своята съкровена същност и 
изгони всички бедствия, защото Аз Съм Едно. 
 Който разбере тайната на чашата, ще разбере тайнството на второто раждане, 
на новораждането, т.е. новият поглед на живота. Когато познаеш тайната на 
чашата, (на страданието), самото страдание ще ти даде крила и сила. В едно от 
преданията на богомилите се казва:Човекът е орел, който е изгорил своите крила. 
Който изостави чашата на страданията, той напуска тайната и неговият път се 
обезсмисля. Това важи за този свят, защото има други светове, в които не е 
необходимо да страдаш, за да разбереш мъдростта на Бога. Тогава смъртта е 
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негова участ, съдба. Това е участта на всеки, който е напуснал тайната на 
чашата.  
 Да приемеш дълбоката чаша в себе си, това означава да чуеш гласа на 
живота. Само когато преминеш през чашата с устрема на любовта, само тогава ще 
намериш еликсира на живота. Богомилите твърдят, че това е лекарство против 
смъртта. Който го има, никога не умира.  
 В тайната книга “Енигма за чашата” е казано: Жертвата е залагане на 
сърцето в утробата на хаоса, това означава първичната материя. Който знае как 
да се жертва, ще навлезе в дълбочината на чашата, а от тук в нея има една 
затворена врата, която се отваря. Това е вратата към Ватан, към древния език. 
 Идеята за окултната жертва е космически въпрос. Съществата се превръщат в 
светлина по този път. Това е космически въпрос, защото висшите духовни идеи 
осъществяват интензивна връзка с космическата енергия. Твоят дух, човешкият дух 
знае пътя към Древния. Твоята задача е да намериш пътя към себе си, към своя 
дух. Той е, който ще ти разкрие преданието на вечността, преданието на Вотан. 
Преданието е винаги ново.  
 Боян Магът дава една важна, дълбока мярка, закон:Древният не може да бъде 
обхванат от знание, което се опира на познати от преди истини.  
 
    ПЪТЯТ НА ХРИСТОС 
 
 Окултната наука казва: Христос идва от безкрайните глъбини на космоса, от 
Алфиола. Това е централното, невидимо слънце във вселената. Според архивите на 
Бялото братство, той е имал специалната задача да приобщи земята към великата 
хармония на космоса, което е постепенен процес. Защото, Христос е този, който 
имаше задача от Древния да организира целия космос като едно велико цяло.  
 Учителят казва: Без Христос няма космос, т.е. няма организиран свят. 
Според Учителя, всеки първоначален импулс в битието е дисхармоничен. Затова 
трябваше да дойде едно изключително същество като Христос, което да коригира и 
направлява битието. След като Христос дойде, земята и човечеството поеха по 
пътя на космоса. Това означава, че и земята в своето бъдеще някога ще участва 
във всемирната хармония, чийто център е Алфиола.  
 Христос слезе, за да даде един велик импулс на земята и хората, за да 
потеглят и те към своето безсмъртие и вечния живот, които са общо благо за 
цялата вселена. Откровенито на Йоан е дадено от най-висшите сфери на космоса, 
но то се разбира само чрез метода на Голгота, затова то е било дадено в своя 
първообраз от Вотан на богомилите и било тяхна тайна, настолна книга. Тя е 
тайно ръководство за посвещение, за пътя към Алфиола.  
 Когато апостол Петър дава глупав съвет на Христос, да избегне изпиването 
на чашата, Христос отговаря: Махни се от мен, Сатана, защото за този час аз 
дойдох! На Голгота на учениците се разкриват тайните на Царството Божие, а на 
другите се говори в притчи. Много учители и учени са се отклонили. Царството 
Божие няма нищо общо с нирвана. Учителят казва:Нирвана е един изостанал свят, 
който е заблудил много хора. 
 Каквото и да говорят хората за страданията на Христос, те ще останат 
загадка. Защо Христос трябваше да умре така трагично? Учителят отговаря: 
Свещената книга казва,че така е било писано и нищо повече. Това означава, че 
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това е трябвало да стане, за да се спаси света. На друго място Христос казва: 
Аз дойдох, за да свидетелствам за истината. 
 
           ОМЪ 
 
  
          11.12.1996. 
 
 
ІИР:Пътят на благодарността. 
Лекция:Пътят. 
ІІИР:Четирите вида мълчание. 
 
   ПЪТЯТ НА БЛАГОДАРНОСТТА 
 
 Благодарността отваря пътя на любовта. Според окултната наука, щом 
благодариш при лошите условия, змията няма да може да ти отнеме радостта. А 
тази радост е много силен коз срещу тъмните сили, срещу тъмнината. Учителят 
казва:Благодарете за страданията, защото те идват да ви показват новия път към 
любовта. Всичко това означава, че благодарността е метод, за да се освободиш от 
всички лоши условия. Учителят казва:Не ви казвам да излезете от времето и 
пространството, а да ги владеете. Търпението владее времето, а светлината 
владее пространството.  

 Гордият човек не може да бъде благодарен и разумен. Процесът на 
смаляването (смирението) означава, че трябва да изгубиш себе си, за да намериш 
Бога. Ето защо Бог идва като изпитание, защото Той се постига само по пътя на 
смаляването. Чрез благодарността постепено се придобива погледа на любовта. 
Само любовта вижда дълбоко. Тя знае, че даже и след Голгота, най-трудното е 
някъде напред. Даже и след идването на любовта, най-хубавото е някъде напред. 
Даже и след идването на Бога, Древният и Незнаен дух е някъде напред, някъде 
напред по твоя вечен път.  Това е красотата на вечното търпение, на вечното 
жадуване и вечното постигане.  Това е свързано с дълбочината на пътя, ще 
обясня. Пътят е път на разгадаване на себе си, разгадаването на скритото 
отвътре. Разгадаването е процес на постоянно  одухотворяване.  
 Пътят се явява като дълбочина в самия тебе. Само благодарният се домогва 
до любовта, а човекът на любовта получава своята истинска заплата. От окултна 
гледна точка тази заплата е:Бог не може да ти даде по-голяма заплата от разум, 
който да изпълнява Неговата воля, т.е. волята на вечността. Само този живее, 
който работи за вечността. Това е най-важното задължение за ученика, да работи 
за вечността.  
 
      ПЪТЯТ 
 
 За какво е пътя за човека, който трае от раждането до смъртта? Боян Магът 
казва:За да се роди човек в словото, в своето начало. Който не е достигнал до 
своето начало, до своя произход, той попада в непозната земя. Затова мнозина са 
тези, които са се изгубили в непознати земи. Според богомилите, човек не е 
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роден цял живот да върви напразно и да умре някъде по средата на пътя. Той е 
роден да намери пътя, а това е словото, това е неговото начало. 
 Словото е началото на човека, началото на великия път, началото на 
вечността. Едно от най-мистичните неща на този свят е пътят на словото. Пътят е 
път на проникване в словото или навлизане във вътрешността на словото. Това 
проникване означава връщане в духа. Какво струва целия твой път, ако не успееш 
да се върнеш в духа?! 
 Според Кабала, да имаш Божествена цел в живота си, това значи да се научиш 
да летиш със скоростта на светлината и постепенно да я надвишиш. Според Зохар, 
свещената книга на Кабала, проблемите на обикновените хора, както на учените и 
на религиозните са, че те не могат да се научат да надминават скоростта на 
светлината. В това има и нещо добро, защото, както се казва, ако днес учените 
не могат да уловят със своите прибори тайното движение на атомите, това е за 
добро. В Египет посветените са проникнали във вътрешното движение на атомите и 
са построили великите пирамиди. Как? Чрез тайния процес на космическата енергия 
на мисълта. Това е мощната мисъл на посветените, които са се освободили от 
робството на удоволствията, т.е. са се освободили от желанието за робство.  
 Ако например човек овладее космическата енергия, в Кабала се казва, че той 
ще може да управлява полета на птиците и дори да им попречи да летят. Всичко 
това означава, че мисълта на египетските посветени е била свързана с Дървото на 
живота, с този изключителен и извънземен свят. Моисей е докоснал нещо от тези 
тайни, защото е учил в Египет. Ще обясня нещо от тайната на Моисей за 
отварянето на морето, понеже някои мислят, че това е символ. Най-различни 
видове учени, в това число и учители, в това число и Ошо, когато обясняват 
такива неща ги превръщат в символи, понеже не могат да ги обяснят. Но в Кабала 
всички неща имат обяснения, много дълбоки, но те имат не човешка, а Божествена 
логика, това е разликата. Когато Бог е сътворил морето, според Кабала, Той е 
сключил договор с него, още от самото сътворяване. Той е сключил договор с 
неговия ангел, т.е. с неговия управител. Кабала казва, че този ангел е 
управлявал вътрешната космическа енергия, която движи водата. Договорът и 
условието на Бога бяха в това, че в определения час морето трябва да се отвори, 
за да премине еврейския народ. И договорът беше изпълнен, защото  определения 
час беше дошъл. Тогава вътрешната и космическа енергия на морето се отвори, 
защото чрез гласа на Моисей се излъчи Бог и този, който ръководеше морето, го 
отвори.  
 Кабала отива още по-надалече и по-надълбоко. Тя казва, че в най-висшата 
система на енергията е закодирано тайното име на Бога. То е наречено още кодово 
име или ключът, който отваря всички врати. Кабала обяснява 
следното:Космическата енергия на любовта управлява молекулярното движение на 
водата. Когато тази мощна енергия се задвижи, тя разделя молекулата на две 
части. Така тази космическа енергия е направила две стени и точно тук е минал 
еврейския народ. Това, което трябва да разберем е, че водата въобще се движи от 
тази космическа енергия, във вид на дъжда, на пара, на вълни и т.н. Това е 
космическата енергия на Дървото на живота, тя е необикновената и мощна енергия 
на любовта. Казва се, че тя е майката на нещата и световете и тя ги отглежда.  
 Космическото съзнание е нишката, чрез която се навлиза в други светове. 
Пътят на Зохар е славен вътрешен път, чрез който се навлиза във величието на 
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Мъдростта. По този път постепенно се неутрализира влиянието на отрицателната 
космическа енергия.  
 В най-дълбоките и интензивни страдания, които са всъщност тесният път, 
няма думи, няма слово, има само изживяване на Бога. Става въпрос за дълбочината 
на интензивните страдания, когато ученикът навлезе в тях. Това означава, че 
страданието помага на човека да се освободи от злото, защото само който е 
изживял Бога е свободен. 
 
    ЧЕТИРИТЕ ВИДА МЪЛЧАНИЕ 
 
 1.Естественото мълчание на човека. 
 2.Негативно мълчание. 
 3.Идейно мълчание. 
 4.Мистично мълчание. 
 
 1.Естественото мълчание. В тази категория хората са мълчаливи по рождение, 
техният път на развитие е бавен. Те могат естествено да пазят тайни, но това 
още не води до връзка с мъдростта, до дълбочината на мъдростта. В тази 
категория метафизическата енергия още не е развита, затова тук има още 
повърхностни мисли, чувства и желания. Това означава, че това мълчание е бедно.  
 2.Негативното мълчание е най-лошото мълчание. Тези хора не говорят, за да 
не се изложат, за да не сгрешат или за да скрият злото и помислите си. Това 
мълчание спъва тяхната еволюция, то е най-безплодното мълчание. Според 
окултната наука, мълчанието на тези хора им носи задгробно наказание, това, 
което не могат да предвидят. 
 3.Идейното мълчание се храни от идеята, която внася в ученика много 
дълбоки размишления. В него ученикът се домогва до явлението вдъхновение. Знае 
се, че вдъхновението е път към най-високите степени на енергията. Има преводи 
на свещени книги, които са по-хубави от оригиналните, това се извършва от 
специалната сила на вдъхновението. Ще обясня:Вдъхновението има дълбок вътрешен 
произход, то произлиза от идеята вдъхвам, вдишвам. Това означава, че при 
вдъхновението ти дишаш в едно друго, по-висше съзнание. Това висше съзнание 
вдъхва специалните сили на словото в тебе.  

Учителят казва, че идеята е живо същество и това живо същество храни 
душата с изливането на духовни сили. Това мълчание е най-творческото мълчание. 
Това мълчание е пасивно само на външен вид, но то е действено във вътрешния 
живот. Това творчество и тези специфични вътрешни усилия са незабележими за 
външния свят, затова то изглежда пасивно. Според окултната наука това мълчание 
не е пречка при общуването с други хора и с други светове. Това мълчание е 
метод за пречистване на ума, предните две мълчания не водят до това. Това 
мълчание е подготовка за навлизане в това, което в Кабала се нарича небесната 
колесница.  

4.Мистичното мълчание. В това мълчание се крият огромните и мистични 
богатства в битието, това е мълчанието на посветените. Според Кабала най-
дълбоките неща са откърмени в това, четвъртото мълчание. В тази връзка се 
казва, че Божественото слово може да узрее в своя апогей само в това четвърто 
мълчание. Това е така, защото в това мълчание словото е окъпано от аурата на 
мистичната реалност. Тук работи най-мощно небесната колесница. Небесната 



 69 

колесница, това е космическата енергия вътре в ученика. Тази вътрешна енергия е 
голямата тайна на живота. Ако отидем още по-навътре, според Кабала най-висшата 
енергия се нарича Дървото на живота. Тази енергия се намира също вътре в 
човека. Тази енергия осигурява огнен път и космически пътешествия на ученика. 
Това означава, че небесната колесница е средство и това е така, защото 
кабалистически се смята, че любовта съдържа в себе си огромно количество 
космическа енергия. Любовта е енергия, която няма начало и няма край. Тази 
енергия надминава скоростта на светлината.  

Според Кабала, законът Люби ближния си като себе си е универсален, защото 
той възвръща огненото естество в човека, т.е. небесната колесница. Тази енергия 
осигурява космически пътешествия в други светове, където се придобива 
истинската мъдрост.  

Чрез тайния закон Люби ближния си както себе си, ученикът постига 
същественото в живота си. На кабалистически език това е наречено динамичното 
равновесие. Хубаво е да запомните тези две думи, много важни думи. 

 
          ОМЪ 
 

         25.12.1996. 
 
ІИР:За предаността. 
ІІИР:Символът на пещерата. 
Лекция:Пътят. 
ІІІИР:Люби ближния си. 
ІVИР:За изкушенията. 
 
 
    ЗА ПРЕДАНОСТТА 
 

Чрез предаността се излиза от Дървото за познаване на доброто и злото. 
Преданият ученик има дълбоко разбиране, той знае, че навлиза в тесния път. 
Учителят казва:Пътят на спасението може да бъде разбран само когато се разбере 
дълбокия смисъл на страданието.  

Предаността е пряко свързана с разпятието. Разпятието е космически образ, 
една от най-дълбоките окултни идеи в битието. Тази идея обхваща цялата вселена 
и всички светове. Тя е идеята Отец. Това означава, че чрез метода на разпятието 
Отец обхваща и прониква навсякъде. Предаността е един от пътищата, по които 
може да бъде познат Бог. Чрез предаността ученикът ще се освободи от всички 
фалшиви желания. Това е така, защото чрез предаността се организират духовните 
тела. 

Който се жертва за истината, побеждава злото без борба. Това означава, че 
за да станеш господар на живота си, трябва да станеш жертва, трябва да се 
самоопределиш. Тогава ти се отделяш от ума, т.е. от пътищата на змията. 

Учителят казва:Всеки, който не е разбрал мъчението и страданието, и 
започне да се движи нагоре към Бога, него го очакват големи катастрофи. Когато 
човек има вяра, неговите страдания се осмислят. Когато няма вяра, страданията 
се обезсмислят и човек се обезличава. Това означава, че условията не могат да 
изненадат вярата. На окултен език казано, предаността е силата, която води 
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ученика навътре. Това означава, че предаността е метод, който обезличава 
постепенно змията. Ако навлезем дълбоко в тайната на думата откриваме, че 
предаността не е стремеж. Предаността е будност, ето защо много стремящи се не 
са постигнали.  

Лао Дзъ казва:Стремете се и ще изпуснете. Това означава, че има нещо зад 
стремежа, това е будността. Будността постига разбиране без стремеж, защото тя 
е другото име на любовта. Учителят се нуждае от будността на ученика, а не от 
стремежите, не от неговите науки и не от неговите занимания. Защото само 
будният може да учи, а стремящите се забавляват. Това е пътят, който води до 
посвещение.  

Едва при посвещението може да се постави основния камък на всяка наука. Не 
са науките, което подкрепя посвещението, а посвещението в духа подкрепя 
науките. Само посвещението е в сила да освети една наука отвътре. Първата наука 
е посвещението и тя се изучава по свой собствен път, не по пътя на другите 
науки. Пътят на посвещението е чисто духовен.  

 
   СИМВОЛЪТ НА ПЕЩЕРАТА 
 
Окултната наука казва:Пещерата е символ на цялостния, на пълния космос. На 

окултен език това означава, че пещерата е символ на космическото знание или 
посвещението. От друга страна пещерата символизира дълбоката вътрешност в 
човека, тя е първичен символ. Навлизайки в своята пещера, т.е. в своето 
съкровено битие, ученикът си изработва чисти отношения към Учителя. Отношението 
към Учителя е изработване на свещени отношения към вечността. Вечните отношения 
са специфичен начин за общуване с Древния. 

На земята ученикът се среща с Учителя, за да изработи вечно отношение към 
Отец. По пътя навътре към олтара на святата пещера, ученикът разбира, че злото 
е неговото тайно благословение. В света винаги има борба и ако си ученик, 
тъмните сили ще те атакуват, за да растеш в светлина. Ако си на страната на 
злото и мрака, тогава светлината ще те атакува, докато се пробудиш или изчезнеш 
в хаоса.  

Духът не иска да пробужда спящите, защото чрез пробуждането всички фалшиви 
надежди ще угаснат. За да останат техните надежди, ги оставя да сънуват. Това 
означава, че проблемът е зло за този, който обича съня и надеждата. Надява се 
този, който е изгубил любовта си. Този, който люби е в духа. В духа няма 
надежди, има само живот и пълнота. 

 
    ПЪТЯТ 
 
Думата “пътъ” се състои от четири букви, което съвпада с тайното име на 

Бога. Път, означава вход към отвъдното, вход към невидимото. В пътя е скрита 
преобразувателната сила на живота, от окултна гледна точка, защото пътят 
навътре е път на преобразуването. Това преобразуване се извършва от окултни 
сили на природата. Когато ученикът навлезе дълбоко в своята съкровена същност, 
той открива в себе си вярата. Преведено, това означава най-устойчивото място. 
Да навлезеш в пътя е окултен символ, който означава да навлезеш в състояние на 
висша будност. Това означава, да си Божествен. Щом си Божествен, бъдещето не 
съществува. Вечността е нещо постоянно. Тя е винаги тук, необходим е само един 
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Божествен поглед. Понеже умът няма истинско настояще и понеже няма поглед за 
невидимите сили, или понеже няма живот, той се залъгва или с миналото, или с 
бъдещето и постоянно изпуска вечността, която е пред него. 

Пътят на предания ученик е общение с духа. Това означава, че ученикът 
забогатява от своите тайни. Според павликяните, школа като богомилите, 
страданието се првръща в мъдрост и в път. В тяхното учение се казва, че добрите 
думи са знанието за пътя, но не са самия път. Това означава, че духът черпи 
окултните си сили от страданието, а за вярата си казват така: Нашата вяра се 
състои от умъртвяване на злото в себе си.  

Ако искате да познаете Бога, в тръните трябва да видите рози, в тревогите 
трябва да виждате покой, в болестите трябва да виждате здраве и в смъртта 
трябва да виждате живот. Или, когато ви обхване голяма скръб, запалете в себе 
си всички светилници, за да видите благословението на скръбта. Това означава, 
че скръбта е вашият скъп гост. Голямата скръб е част от пътя на ученика. Когато 
голямата скръб иде в твоя живот, могъществото на твоя дух се пробужда и веднъж 
пробуден, ти няма вече да разчиташ на външна помощ. Това означава: Окултният 
ученик трябва да стане помагач, а не човек, който се нуждае от помощ. 

За поп Богомил, пътят на чистотата е път на преобразуване на вътрешните 
тела, а стигайки до Голгота, в ученика се формира нова вселена. Нова вселена 
означава нова духовна материя и сам човек е зърното, семето на тази вселена. 
Чрез святото страдание богомилите са постигнали себеоплождане в тайната на 
духа.  

Учителят казва:Някой пита:Зная, че правият път е през страданията, през 
Христовия кръст. Това е относителна, не е абсолютна истина. Ако искаш да вървиш 
направо, следвай разумното слово, защото страданията са закон на необходимост, 
но не са закон на свободата. Път има само в любовта, защото само в любовта има 
разширение на знанието. Любовта е важна само когато се ръководи от Божествената 
мъдрост, защото само мъдростта може да употребява любовта.  

Според богомилите, самият човек е пътят и пътникът в пътя. Пътят е нещо 
реално и нещо постоянно. Нещастието е символ на строгия глас на Бога, който 
идва да ти даде нов поглед отвъд света. Нещастието не показва, че Бог е гневен 
към теб. Лично аз съм виждал, че Бог сияе дори когато се гневи. Това означава, 
че само Бог може да се гневи и само Божият гняв е истински, защото само той 
изхожда от съвършенството. 

Чрез нещастието Бог идва много мъдро в живота на ученика. Само тук може да 
се пробудиш и да плениш своята смърт, само тук може да се смириш, т.е. да 
обезличиш злото. Ако не се пробудиш и не се смириш, тогава невежеството ще 
изпие твоята енергия. Пробудените очи символизират духа. От друга страна те 
символизират сфинкса, а сфинксът знае тайната.  

 
   ЛЮБИ БЛИЖНИЯ СИ 
 

 В своята ядрена зона, чакрите имат стихийна огнена енергия. Когато 
енергията се натрупва в недрата на чакрите, това е много голяма опасност за 
знаещите. Тази енергия може в определен момент да експлодира отвътре и да 
разруши цялата натрупана еволюция, да помете низшите духовни тела. Окултният 
ученик не върви нито по пътя на инволюцията, нито по пътя на еволюцията. Той 
върви по пътя на пробуждането и сливането с Бога, а това означава следното:При 
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сливане с Бога еволюцията изчезва. При еволюцията има напредък, но няма сливане 
с Бога. При будността има сливане с Бога и от този момент нататък започва т.н. 
усъвършенстване. 
 Ако натрупаната енергия в човека се възпламени и ако човек няма любов, 
тогава той се намира в най-опасната зона на живота. В такъв случай най-
хубавото, което може да направи човек, е следното:да се моли продължително и 
горещо, за да оцелее, макар и да остане идиот и втвърден в глупостта, отколкото 
да бъде пометен във вътрешните полета. Има и друг изход. Този психически трап 
може да бъде прескочен чрез пробуждане и чрез самоопределение в живота на 
любовта, т.е. чрез една коренна промяна в курса на живота. Тук има спасение, 
защото самата любов става закрила.  
 Любовта към ближния спасява човека от избухване на натрупаната енергия в 
чакрите. Казано е:Люби ближния като себе си, това е законът за самосъхранение, 
но не като обичаш себе си да се съхраняваш. Ближният е скритият образ на Бога. 
Любовта към ближния е едно велико благо, което трябва да бъде оценено. Чрез 
любовта към ближния всичко хубаво, което си натрупал от своето минало, може да 
оцелее. Чрез любовта към ближния твоето сърце ще се трансформира в духовно 
сърце и сърцето ти вече няма да е от камък. Трансформирането е духовна сила, 
която може да проникне през Пазача на прага и да навлезе в други духовни 
светове. 
 Ако няма любов към ближния, ти неусетно навлизаш в отрицателната 
космическа енергия, т.е. в ръцете на космическото зло. За да имаш защита от 
космическото зло е необходима висша енергия, която призлиза от любовта. Тази 
любов е, която ще научи човека да мисли право. Учителят казва:Ако човек не се 
научи да мисли право, всяка наука е безполезна. 
 
    ЗА ИЗКУШЕНИЯТА 
 
 Изкушението, което е спасение, обикновените хора го превръщат в гибел. 
Изкушението е другото име на змията. Това изкушение на змията е свързано с 
много дълбок алхимически процес. Тук низшето се превръща в дух, а това е 
възстановяване на първичния елемент, ето защо изкушението е важно. 
 Часът на най-голямото изкушение и изпитание в живота на ученика е часът на 
неговото тържество, това е Голгота, часът на неговото убеждение и 
вероизповедание. Победата над изкушенията показва, че ученикът се е родил за 
небето и чрез това той навлиза в своето Божествено, не собствено, достойнство. 
Това означава, че часовете на големите изкушения са славни. Те внасят в ученика 
дълбока, сърдечна радост, радостта на един живот, който е победил земното и 
очаква небесното. В часа на изкушението  се вижда зрелостта на духа. Тази 
зрялост е свидетелство за един друг свят, който има други, по-дълбоки 
предназначения. Чрез страстта ти си купуваш ридания и фалшив живот. Това е пътя 
на ума, защото умът в човека желае изкушенията, а това осигурява време и 
пространство, т.е. ограничение. А духът в човека желае вечното, защото то му е 
сродно. 
 Окултната наука казва:Страстта не може да победи смъртта, защото тя е 
тъмният пламък на живота, наречен черния огън. Гневът е също изпадане в 
изкушения. Най-лошото качество на гнева в дълбочина е унищожаване на 
словесността на човека. Той (гневът) е от зверски произход и е наречен 
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смъртоносно пиянство. (Не Божият гняв, а несъвършеният гняв). В гнева човекът 
поврежда повече себе си, отколкото привидния неприятел. В гнева тържествува 
змията.  
 Самото зло не се намира в гнева, а в това, че човек не може да го 
използва. Гневът е едно богатство, страстта също е голям резрвоар на енергия, 
но трябва да се използва. Голямата сиромашия не е изкушение за ученика, а 
стихията, в която се разгръща духът. В голямата бедност се заражда духовното 
разбиране на живота. Това означава, че сиромашията осмисля вътрешния живот, тя 
е помагач, а не гибел за ученика, за будния. За другите е разрушения и 
изкушения.  
 Според Кабала, изкушението навлезе и в Авраам до своя пълен ръст,  но тук 
изкушението не успя, защото Авраам остана непривързан. Това беше послание към 
еврейския народ от Бог Отец. След това Авраам отново взе високото място, което 
имаше на небето преди слизането. Всъщност, цялото изпитание беше за сина на 
Авраам, Исаак, когато трябваше да бъде принесен в жертва. Вярата на Авраам не 
подлежеше на изпитание, той трябваше да бъде увенчан, за да навлезе в по-
дълбока сефирота на духа на живота. 
 Според Кабала, до този момент Авраам не беше цялостен. Ако синът на Авраам 
се беше отказал от жертвата, Авраам нямаше да бъде увенчан. Това означава, че 
това, което си родил, определя дали ще бъдеш увенчан. Това, което е родено от 
самия теб, ще реши твоя път и твоето посвещение. Според Кабала след това Авраам 
е навлязъл в нова степен на съзерцание на словото. Жертвата е метод за 
навлизане в метафизичната енергия на битието. Без тази жертва Исаак нямаше да 
изпълни своето предназначение. Който се жертва, получава в дар една мъдрост, 
която е от друг свят. Само жертвата не е достатъчна да получиш мъдростта, 
Хокма. Чрез жертвата се получава само проекция на мъдростта, но не и самата 
мъдрост. Да победиш изкушението, означава да станеш достоен за бъдещия си 
живот, който е тук в тебе, още сега. Самата вечност е в тебе и ти си животът на 
тази вечност. 
 Чрез жертвата човек не става едно с мъдростта, той получава проекциите на 
мъдростта, а те са нещо, което може да бъде прекъснато. Авраам беше духовното 
семе на еврейския народ. Според Кабала той е бил много силен в желанието да 
дава, дори и сина си в жертва, никаква привързаност. Затова е бил избран, но 
евреите не разбраха това послание на Отец. Окултната наука казва: Еврейският 
народ не е избраният народ, защото Бог е Бог на цялото, а не на избран народ. 
Авраам или еврейското семе на висшата духовност е още в потенциално състояние, 
още в застой. Според Кабала трябва да минат много трансформации, за да може 
Авраам, т.е. висшата духовност да се слее с душата на еврейския народ. Тази 
висша духовност е желанието за сливане с Божията воля. Човек е свободен само 
когато изпълнява Божията воля. Това е така, защото само тогава той изживява 
себе си.  
 
           ОМЪ 
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09.04.97 

І идея за размишление:Голямата цена 
Лекция:Етерният свят 
ІІ идея за размишление:Себепознанието. 

 
Учителят казва:”Аз за вас съм заплатил скъпо и прескъпо. За всеки един от 

вас е платена преголяма цена. Вие сте отмерени на два кантара:първо, на моя 
кантар, за да преценя заслужава ли си да ви откупя (става въпрос за откупване 
от астралния свят) и второ, претеглени сте на онзи кантар, откъдето трябваше да 
ви откупя”.  

Обяснение: 
1.С това откупване ви е даден голям шанс, а това означава - не създавайте 

условия за смъртта и страданията.  
2.На ученика е даден шанс от невидимия свят, в астралния свят няма шанс. 

Това означава, че на ученика е дадено нещо много специфично. В астрала няма 
шанс, ако не си откупен, защото Учителят казва:”В школата случайни хора и да 
искат не могат да дойдат”.  

3.С това откупване на ученика е дадена една разумност, която не идва от 
астрала. С други думи, не може да се разчита на ученик, който губи своята 
разумност, т.е. своята истинска сила.  

4.Не търсете помоща от вън, защото това е отклонение.  
Другият важен момент за ученика в тази връзка е следния: Времето, с което 

разполагате, също е откупено и не е ваше. Т.о., че няма време за светски 
живот.(това е специално за учениците).  

После Учителят казва следното:Някои от вас пак се връщат в света, а други 
остават докрая при мен. Но горко на онези, които се завърнат в света. Те 
минават през голямо опустошение и отвън, и отвътре, и си заминават при големи и 
трагични обстоятелства. За тях в Писанието се казва:”По-добре да не бяха 
вкусвали от Божията благодат на словото”. Ще обясня накратко:Тези, които са 
изменили на словото, духовете идват при тях и внасят знание, интелигентност и 
фалшива сила. Това е така, защото Духът не може да дойде в тях и да им даде 
живот, в тях няма условия за живот. И затова те са знаещи и интелигентни. Те не 
познават живота на скритото слово и затова нямат допир с вечността. Те нямат 
оградата на търпението и още нещо:нямат и смирението, което е първата крачка 
към свещената земя на словото. Тези хора символизират буквата, а от окултна 
гледна точка буквата е против живота. 

 
    ЕТЕРНИЯТ СВЯТ 
     (лекция) 
 
Исус Христос е светлина, която е проявление на етерния свят. Това също 

означава, че Второто пришествие е идване на етерния Христос. Когато ангелите се 
разкриват на един  
човек, това е разкриване също на етерния свят. А славата, за която се говори в 
Библията, това е лъчезарността на етерния свят. 
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Във вътрешността на сърцето има една много силна етерна област. И според 
окултната наука, ако сърцето на човека е пречистено, той постига виждане чрез 
сърцето. Когато говоря за виждане и за виделина, има голяма разлика между 
виделината и светлината, така, както има голяма разлика между будността и 
разбирането. В следваща лекция ще обясня, че разбирането е много по-висока 
степен от будността. 

Вярата не е нищо друго, освен дълбоко виждане чрез сърцето, чрез етерното 
сърце. Чрез етерното сърце това виждане внася светлината на Христос в човешкото 
съзнание. Дълбоко в това незнайно и невидимо сърце на човека, се крие етерната 
сила на душата. В дълбочината на етерното сърце душата застава лице в лице с 
космическите сили на Бога. В дълбочината на това сърце се намира и сияе 
вечността. Точно тук се намира първичното слово. В това свещено слово се 
намират всички науки. Това слово е всеобщият език, наречен ватански, същият 
този език в Библията е наречен “И Словото беше Бог”.  

Етерният свят е най-дълбокото място в душата на ученика и чрез този свещен 
етер душата отново става властна над своята небесна свобода.  

Другият важен момент е следният:Който намери и познае Христос преди смъртта 
си, той след смъртта си се намира в етерния свят. А който не намери Христос 
преди смъртта си, той се намира в тъмнина, защото Христос е светлината и в 
този, и в онзи свят.  

Всичко, което е в човека, се е родило от етерния свят, т.е. от една по-
вътрешна и духовна вселена. Етерното слово е небесното око за всички светове. 
Докато обикновеното око, според окултната наука, е пламък замръзнал; това важи 
и за обикновеното сърце, затова това сърце не дава плодове. 

Как може ученикът да се домогне до своето етерно сърце? Ще обясня 
накратко:Когато Духът го няма, ти трябва да проявиш своето разбиране, своята 
любов. Това разбиране и тази любов трябва да са духовни. Учителят обяснява това 
така:Когато любовта я няма, ти трябва да постъпиш пак по закона на любовта. 
Значи, когато любовта не те е посетила, ти, сам по себе си трябва да постъпиш 
пак така, както е по закона на любовта. И Учителят казва, че точно това е 
истинската постъпка:не когато дойде любовта, да постъпиш по нейния закон, 
защото тогава е лесно,а когато я няма. А когато Духът дойде в твоето разбиране, 
тогава ти трябва да се слееш с неговото разбиране. И тогава трябва да проявиш 
не своята, а Неговата любов. 

Когато Духът го няма, ти трябва да имаш свое евангелие и своя пълнота. А 
когато той дойде, тогава ти ще бъдеш готов и твоята пълнота ще се обогати. 
Тогава твоето евангелие ще се превърне в мъдрост. Когато Духът го няма, ти си 
изгревът сам за себе си. А когато той дойде, ти си вече в нова степен на 
изгрева. (В следващите лекции, когато ще говорим за тесния път, тесният път е 
окултно пътуване към самия себе си). 

Бог вечно идва в душата с нов изгрев и накрая, в деня на големия изгрев, 
когато се загледаш в себе си, ти ще се загледаш в тайната, която си самият ти. 
Това е тайната на мистичното оживяване. И тогава думата предан става 
разбираема. Предан, значи достоен за преданието, достоен за тайното поучение 
отвътре, поучението на етерния свят, което носи Първородната светлина.  

Учителят казва:Това, което ви говоря, не е абсолютната истина; абсолютната 
истина се предава в мълчанието. (Тъй като често се говори, че някои живеят в 
настоящето, някои живеят в бъдещето, някои в миналото, но Учителят казва нещо 
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по-дълбоко, което ще ви се обясни само по вътрешен път, аз ще го загатна, без 
да го коментирам:Исти                                                                                                                 
нският окултен ученик не живее нито в миналото, нито в настоящето, нито в 
бъдещето – той живее в разбирането.Не в будността, а в разбирането. Будността е 
само път към истинкото разбиране на дълбоките неща). 

Това етерно и свещено слово е винаги будно, но скрито. Кабалистически това 
слово е наречено Древното Лице на Бога. Древният е вложил в сърцевината на 
ватанкия език Своята най-дълбока мъдрост. Ехото на Ватан води душата към 
Обетованата земя. Тази обетована земя е символ на първичната святост на 
словото. 

Етерният свят може да бъде видян и чрез силата на страданията. Ето защо 
страданията идват. От друга страна, според окултната наука само в страданието 
се вижда дълбочината на човека. В тази връзка, само дълбочината на човека може 
да му даде разбиране за етерния свят. Както и преди ви обяснявах, безсмъртието 
в Нирвана не е основано на най-дълбоката мъдрост. Истинското безсмъртие не е 
свързано с будността, а с разбирането. Неразбирането на словото се е превърнало 
в ад. В случая неразбирането символизира змията и нейното царство. 

Неразбирането на Бога се е превърнало в Нирвана, т.е. в една особена утеха, 
в която липсва истинската мъдрост. Това означава, че разбирането тайната на 
живота е от друг порядък. 

 
     СЕБЕПОЗНАНИЕТО 
    (ІІ ИДЕЯ ЗА РАЗМИШЛЕНИЕ) 
 
Себепознанието е свързано с вътрешната светлина в човека, а Богопознанието 

е свързано с виделината. Ще обясня:При себепознанието ученикът се ръководи от 
интуицията, т.е. от вътрешното виждане, а при Богопознанието ученикът се 
ръководи от Духа. Тук ще обясня кога един ученик има интуиция, за да не си 
въобразявате, когато някакви чувства или ума ви говори. Ученикът има интуиция, 
т.е. вътрешно виждане само когато неговият умствен живот е осветен. Хората имат 
наука философия, социология и т.н., но нямат вътрешна светлина за своя път. 
Външните знаия пречат на човека (и на учения в това число) да бъде мъдър. Това 
е така, защото външните знания са смъртни. Не може мъртвият да бъде мъдър 
(става въпрос за външните знания).  

Щом нямаш себепознаие, ти нямаш светлина за себе си и за своя вътрешен път. 
Тогава с какви науки ще се занимаваш?! (Преди да продължа, ще кажа това, което 
казах и в София в неделя на лекцията: става въпрос за лошите социални условия, 
които според окултната гледна точка се разрешават от един окултен закон, всички 
видове условия – социални, политически и т.н. Само един закон, ако бъде 
разбран, всички тези условия отпадат, т.е. в любовта се намират най-хубавите 
социални условия и вътре в любовта е абсолютната демокрация. По друг начин 
казано:Любовта е мярката в твоя живот, а след  
нея следва всичко друго. Ето една важна мярка, по която всеки може да уреди 
живота си и, разбирасе, който разбира правилно.) 
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Най-дълбоките корени на злото се крият в дълбините на сърцето. Тук никакви 
науки и знания не помагат. Ще обясня това, което помага:Сърцето може да се 
преобрази само по пътя на любовта, не по пътя на знанията и науките, а само по 
пътя на любовта.  

Ученикът е откупен от астралния свят и затова той върви в тесния път. А в 
тесния път се крият най-големите и мистични бездни. Но ученикът върви напред по 
този път, защото вярва в Учителя си. Страданието помага на ученика да стане 
духовно същество. Но в тази връзка искам да обясня нещо:Няма училище, което да 
го направи духовен, освен страданията и мъченията. 

Да познаеш себе си, ще рече да познаеш висшия израз на любовта, която е 
твоята истинска същност. 

Любовта дава вътрешна способност на душата да вижда – едно от най-важните 
неща, които любовта дава. Всички вдъхновени учения се дължат на тази вътрешна 
способност на душата да вижда.  

           ОМ 
 
 
                                                                                                                    

23.04.97 
 

  Идея за размишление: Разбирането 
  Лекция:Тайният смисъл на живота. 
  Идея за размишление:Великото учение.  
 Ако в тебе има любов, ще има и разбиране. Ако в тебе има любов, ти ще 
можеш да осветиш и най-голямото страдание, и най-големия мрак.  Иначе 
неосветеният мрак ще остане твоя съдба. Когато страданието се бори с човека, то 
предизвиква вродената светлина, която е носител на новото разбиране. 
Страданието може да се превърне в мрак и този мрак може да те затъмни, т.е. да 
затъмни твоето его, но не и твоята вродена светлина. Ученикът разбира 
страданието и смъртта, за него те са откровение на любовта. Гладът е големият 
проблем на този свят. Този външен глад е гладът на егото. Този глад е 
произлязъл от неразбирането на Духа. Накратко ще обясня: Ако преодолееш глада, 
тогава ти излизаш извън ума и се отделяш от змията. По този път ученикът ще 
разбере мистичния глад, който е свещено отношение към Духа.  
 Разбирането е вътрешен поглед, чисто духовен поглед, то е повече от 
будността. Обяснение: Будността е свързана с интуицията, разбирането е свързано 
с Духа. Любовта е магическата тайна на разбирането, разбирането на нещата. Ще 
обясня нещо за любовта като метод: Любовта е светеща сила или казано по друг 
начин, любовта е светеща в тъмнината, защото тя е разбирането на живота в 
дълбочина. (Думата дълбочина е свързана с понятието Учителя: тълкуването на 
буквите в думата Учителя се различава от всички други думи. В думата Учителя 
буквите имат едно значение, а когато тези букви участват в много други думи, те 
имат съвсем друго значение. Буквата У в думата Учителя символизира празното 
пространство, свещеното пространство. Тази дума е много сложна и специално тази 
буква и след време, когато ще говорим за тайните на Нищото и на етера, тогава 
ще направим връзка, за да може да се разбере по-ясно. Защото думата Нищо има 
пет тълкувания, както една друга дума в еврейския език за създаването на света 
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има пет значения, но петте значения не отговарят. Има кабалистическа тайна, на 
която ще се спрем по-подробно в други лекции). 
 Разбирането на живота е път към посвещението в любовта. А знае се, че 
посвещението в любовта е безсмъртие. Любовта е тясно свързана с учението за 
свободата. Но учението за свободата е най-дълбоката окултна бездна. Точно 
затова трябва да имаш истинско разбиране за живота. Това означава, че само 
будност никога не е достатъчна. Най-трудното нещо за човека е да се справи със 
свободата си. Това е така, защото силата и величието на свободата е в това, че 
тя не посочва път и методи; тя те оставя сам да си ги намериш. Това означава 
доверие от най-висш порядък. Това означава, че трябва сам да станеш творец и 
сам да носиш своята отговорност.  
 Свободата е твоят път, двоен път: към бездната и разрушението, и от друга 
страна свободата е твоят възход и твоята вечност. Във връзка с това трябва да 
ви кажа, че учението на Учителя не е дадено за своето време, а за всички 
векове, които са път към вечността. Ето защо не трябва да искаме да стане 
масово учение и няма да стане. В този живот ще го разберат само тези души, 
които са определени, а за другите то ще бъде предмет за изучаване в бъдеще. 

 Вярата е скалата, т.е. опората за будността, а любовта е опората за 
истинското разбиране. Но любовта отива още по-далеч. Любовта е над разбирането 
и над думите.  
    ТАЙНИЯТ СМИСЪЛ НА ЖИВОТА 
 Казано е:”В начало бе словото”. Това означава, в начало бе Бог или 
мистичният Дух на вечността, а само по себе си словото е необикновено същество, 
то съдържа в себе си целия смисъл на битието. Това, което говоря, главно се 
отнася за словото и за любовта. Ще обясня: Човекът на любовта е също 
необикновено същество. Той също съдържа в себе си целия смисъл на битието. 
Човекът на любовта, когато го срещнете, може да го наречете Учител, любимо 
същество; Човекът на любовта се превръща в съдба и път на милиони души, но 
понякога такъв човек слиза дори и само за една душа. Говоря за посветени, които 
са незабележими. Понякога може да направи специална жертва и да слезе да живее 
долу за една душа, близко покрай нея, без да е обвързан. Това е така, защото 
любовта претворява човешкото битие отвътре. Човекът, който обичаш, е могъща 
алхимия. Той те пренасочва в съвсем нов път на развитието, в друг път и в друго 
бъдеще. Ето защо съществата на любовта стават смисъл за целия ни живот.  
 Любовта дава на ученика невидими очи или по друг начин казано, този, който 
те обича, те променя. (Това е мярка, че любовта е истинска). Властта на Любимия 
(в случая имам предвид Учителя, но можем да го наречем  за някои по-достъпно - 
любимото същество),  е безгранична, защото любовта е принцип, който преобразява 
духовните сили на природата. Тук става дума за преобразяване и на духовните 
сили, не само за преобразяване на материалните тела, защото това е принцип, 
който може да проникне в техния ритъм. Любовта прониква най-дълбоко и затова тя 
те води към ново битие. Вярвай в любовта, за да не изгубиш себе си. (Вяра при 
всички условия!). Човекът на любовта е избран, човекът на вярата е кандидат.  

След като словото е началото, това означава, че словото е дълбокият смисъл 
на живота, който хората търсят. В тази връзка ще ви обясня нещо за 
словото:Преди да се яви животът, словото е било скрито в себе си, в своето 
тайно могъщество, т.е. то е било непроявено, било е скрита воля. Ето защо 
“Земята беше неустроена и пуста”. Ученикът има задача да се насочи към живота 
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на скритото слово и скритата воля. Казано е:”Земята беше неустроена и пуста”. А 
първородният израз на словото е “светлина”. И когато в древността се произнасят 
мистичните думи “Да бъде светлина”, тогава скритата воля се проявява. А това 
означава, че словото вече се е превърнало в действие. Или, словото е проникнало 
в бездната на неустроеното и е вселило тайния и първичен подтик, наречен импулс 
на живота. Това е началото на живота. От тук започва произхода на живота, от 
произнасянето на скритото слово, на скритата воля, от тези думи. 

Животът вече имал своя подтик, своя възход. (Това е само една част от 
вечната легенда). Казва се още:”В началото Бог създаде небето и земята”. (В 
еврейският език се използва една дума “бара”, която има пет значения, но според 
кабала и петте значения не отговарят. След време ще ви обясня по-подробно 
скрития смисъл на тази дума, която не фигурира в речниците и която се различава 
от тези пет значения. Когато тази дума е била произнесена, тя е произнесена от 
Бога, а другите пет значения са произнесени от други същества и вече разликата, 
смисъла и нюансите се променят). Небето означава скрития или невидимия свят, а 
земята, която идва отпосле като видимост, е видимият свят. Небето, това е 
скритото дихание в човека, символ на невидимия свят. Учителят казва, че Бог е 
създал човека, но не го е устроил.  

Първият смисъл, който трябва да открие ученикът е намирането на себе си. 
Но без любов ти не можеш да се намериш. Това се отнася до величието на любовта, 
на Учителя и в по-ограничен смисъл, на любимото същество. Обяснение:Величието 
на любимото същество се състои в това, че то ни възвръща към самите себе си, 
т.е към себепознанието. Това означава, че разбирането на живота е разбиране на 
любовта. Най-хубавият подарък, който можеш да направиш в живота си е да се 
подариш на любовта, тогава се прераждаш за новия живот.  

Вярата се събужда най-дълбоко в своите корени, когато любовта се събужда в 
човека. Това означава, че трябва да цениш любимото същество или любовта, защото 
тя те води към тайната на живота, към тайната на твоя произход. Най-великият 
миг в живота на ученика е да види любовта, да види Неговото лице, лицето на 
Бога. Според Учителят достатъчно е един истински миг и твоят живот коренно се 
променя. Промяната се състои в следното и това е мярка:Когато Го видиш, ти вече 
по никой начин не можеш да искаш да имаш личен живот. Тогава разбираш колко 
жалко е да имаш личен живот. (Във вътрешните кръгове, които се подготвят тука, 
в Шумен, в София и на две места в чужбина, лично аз няма да допусна да има хора 
с личен живот. Те няма да са годни за най-високата работа за Учителя, за по-
мощна космическа работа в невидимото поле). 

 Когато любовта те докосне, тя ти дава нещо от своя вечен поглед. Накратко 
ще обясня:Когато този вечен поглед навлезе в твоето битие, той е насочен изцяло 
към светлия образ на жертвата. Точно тази жертва е пътят към тайния смисъл на 
живота, който ще се открива постепенно. В думата жертва влагам една 
изключителна идея. Човекът на жертвата става едно изключително същество и няма 
сила в света, която да го отклони от този път. 

    ВЕЛИКОТО УЧЕНИЕ 
Учението за любовта е синтез на вечността. То е окултно загатване за 

великия развой, по който ще минат световете (световете, означава съзнанията). 
Христос сам казва, че върши волята на своя Отец, т.е. волята на великото 
учение, волята на вечната Премъдрост. Пътят на Христос е великото учение на 
любовта и това е необходим и неизбежен път за всички времена за тези, които го 
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следват. Любовта е над всички видове цивилизации и културни придобивки, защото 
тя има съвършен образ и е началото на произхода. Но преди ученикът да навлезе 
във великото учение, той трябва да извърви пътят на мълчаливият вътрешен подвиг 
на себепознанието. Този подвиг е нещо много повече от всички науки и религии 
(става въпрос за себепознанието). Себепознанието отива по-далече и то самия 
подвиг. Себепознаието е ценно, защото в него умират всички астрални, непотребни 
желания. Тук човек се домогва до величието на своя дух. (При себепознанието 
нямаме познаване на Бога, а на своя дух, после следва дуг път). А духът е 
велик, защото в него няма и помен от личен живот.  

Духът, който е скрит в човека (говоря за човешкият дух, който е скрит в 
човека; Божият Дух също е скрит в човека, но на по-вътрешен план), искрата, е 
над всички качества и дарби, над всички науки и религи, над всяка слава и власт 
и над всяка будност. Той е, който ще ни даде истинското разбиране за живота по 
пътя към Божия Дух. 
              ОМ 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                     
07.05.97 
          Тема за размишление:Вътрешни закони. 
 Лекция:Проявеният Бог. 
 ІІ идея за размишление:Докосване. 
 
 
 Учителят казва:Истината се научава в един далечен свят, а се познава на 
земята. Човек носи знанието със себе си в потенциално или зародишно състояние. 
А на земята се дават само условията да се провери това знание. Земята е място, 
дето се прилага или проверява нашето знание, за да можем да го усвоим и това е 
един от вътрешните закони на битието, казва Учителят.  Например, отношението на 
един ученик към една душа се следи в космически план, защото това символизира 
отношението към космическата Душа. Въпросът за отношението към Духа отива още 
по-дълбоко. Тук се докосваме (чрез това отношение) до една друга реалност. 
Реалните придобивки на Духа са нещо, което винаги остава скрито в тайна. Тези 
придобивки не се намират нито в дарбите, нито в дълбокия вътрешен мир. Това 
означава, че има нещо друго, което е по-дълбоко. Това е една дума, която се 
намира само във ватанския език. В тази дума древното зло никога не е прониквало 
и никога няма да може да проникне. В тази връзка Учителят казва:Има неща, които 
са скрити даже и за най-съвършените същества. Това означава, че ученикът трябва 
да изучава най-древния език, ако иска да познава Бога. Учителят казва:Как ще 
познаваме Бога, ако не разбираме живота Му?! Бог не говори на друг език, освен 
чрез езика на живота. На ватански език думата “живот” символизира най-древното 
излъчване. Животът е създаден, за да се служи на Истината и Учителят това го 
обяснява по следния начин: 
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1.Да служиш на истината, това е най-малкото зло, което може да сполети 
човека. 

 2.Да се отклониш от истината, това е най-голямото зло, което може да 
сполети човека. 
 В България има обетована земя от хилядолетия. Но българите, а даже и много 
ученици, са от много особен род същества. Те все цъфтят, но никога не узряват. 
Това е особено лошо за учениците. Те все тръгват, но винаги остават извън 
тесния път, извън истинския път. И точно тесният път е мостът между земята и 
Бога. В този мост (тесния път) е заключена вечността. А как може да се навлезе 
във вечността? Ще обясня накратко:Истинската воля в ученика не черпи своите 
сили от ума и от чувствата, а от Духа. Този Дух е най-важното нещо за нас, 
защото в него е заключена вечността.  
 
      ПРОЯВЕНИЯТ БОГ 
    (за двата принципа – на доброто и злото) 
 
 Първият принцип, за който сме говорили преди време, е наречен от Христос 
Князът на този свят, а за втория принцип е казано “В начало бе словото” и това 
се отнася за Христос. Това са окултни факти вътре в битието. Тук искам да ви 
обясня едно богомилско гледище за падането на Сатанаил, което и досега не е 
разбрано, понеже силата му се крие в тълкуването:В момента, в който Сатанаил е 
поискал да стане равен на  
        
Бога, неговата сила е започнала да се губи, светлината започнала да се намалява 
и той е започнал да слиза надолу в низшите светове на битието. Но в процеса на 
падането той е създал видимия свят, на който е станал господар (това е 
богомилско схващане, което е вярно. В църквите това се отрича, но това е вярно 
и трябва да се обясни. Учителят казва, че в миналото богомилите са били ученици 
на херметичните школи, на херметичната мъдрост и затова не винаги те могат да 
бъдат разбрани). Силите, които са действали в Сатанаил, са били в началото си 
Божествени. Но при слизането си те се поляризирали и с това са станали 
негативни, защото на тях им е била дадена друга посока. Затова те са започнали 
да сгъстяват субстанцията и така се е създал видимия свят. Това е станало в 
седем дена, които са седем космически периода, в които се е създал физическия 
свят. Сатанаил е отрицателната творческа сила на Бога. Сатанаил, който в 
последствие става Сатана, не е самостоятелен Бог, а изпълнител на Божията воля. 
Това означава, че чрез отрицателните сили в битието Бог е създал видимия свят. 
Това е сила, която сгъстява материята и я принуждава да еволюира. Греховната 
плът е създадена от отрицателните сили на битието, а душата е вдъхната от Бога. 
За да се освободи човек от тази греховна плът, душата трабва да я одухотвори 
чрез добродетелите. Това е единственият начин, по който душата може да се 
избави. Значи, науката си е наука, религията си е религия, но добродетелите са 
истинският път, по който трябва да се мине. И колкото повече се одухотворява 
човек, толкова повече злото се обезсилва. Бог първо е създал материята, от 
която е произлязло злото (след време ще говорим за това създаване, защото тук 
става въпрос за три вида материя, но сега няма да се спирам на този въпрос), но 
понеже това зло и тази материя не могат да организират света, тогава е бил 
създаден и втория принцип, който одухотворява и освобождава пленената душа. 
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Вторият принцип, това е Словото. Така че, богомилите са точни, много точни, 
макар и трудно разбираеми, защото са херметици. Те са дълбоко окултно общество 
и затова все още не са разбрани, защото тези тайни на окултното учение няма да 
бъдaт изнесени. Това, което ви говоря, е повече като загатване. 
 Сатана, който символизира отрицателните сили на битието, е създал 
физическия свят и физическото тяло. Но когато поискал да вдъхне живот в това 
тяло, не можал и поискал помощ от Бога, Който вдъхнал душата в тялото. Така че, 
тялото е направено от физическите елементи, а душата е от Бога. На окултен език 
казано, тялото е последният продукт от творческия процес на негативните сили на 
битието. А душата е последният продукт на вътрешните сили на Духа. И за да 
спаси хората от греховната плът и от грях, Бог е излъчил от сърцето си своя 
Син, т.е. Словото или Синът Божи, това е Словото, това е излъчената енергия на 
любовта. Този Син Бог го е изпратил на земята със своето учение. Учителят 
казва:Сатанаил и Христос значат едно и също нещо – това е проявеният Бог (малко 
костелива мисъл, но вярна). Това означава, че само проявеният Бог е 
поляризиран, т.е. че само проявеният Бог се проявява двойно, по два различни 
начина.  
 1.Чрез любовта, т.е. чрез Христос, 
 2.Чрез строгостта или чрез Сатана. 
 Сатанаил е създал физическия свят, а вторият принцип го одухотворява – 
това е всъщност спасението. От окултна гледна точка спасението разбира да се 
превърнат енергииге от низходящо направление към възходящо. И когато вторият 
принцип, Христос, слезе на земята, той обърна енергиите на човешката еволюция 
във възходящо направление и с това обърна човечеството към Бога. Това е процес, 
който се извършва постепенно. 
 Всеки трябва да мине през кръста, за да изкупи своето непослушание. След 
грехопадането Духът на Бога е излъчил ума от човешкия Дух, преди това те са 
били едно. И този Божествен Дух създава вселената и поставя ума в нея, за да 
изучава законите на живота или законите на Духа. Всичко това означава, че 
вселената се е родила от съчетанието на Духа и Хаоса. Хаосът е станал тяло на 
Духа, тяло, което е самата вселена и която трябва да се одухотвори и осмисли.  
 Хаосът, както казах, става тяло на вселената, а етерът става душа. Духът 
работи с тези две същности. Хаосът, чрез съчетанието си с Духа доби усет, засия 
и така се роди Първородният, т.е. светлината. Това означава, че светлината е 
родена чрез Хаоса и точно затова Христос мина през разпятието, за да може да се 
роди отново от Хаоса и да заблести  с нова, по-висша светлина, това беше 
необходимо. 
 
     ДОКОСВАНЕ 
    (като символ, нещо духовно) 
 
 Докато търсиш Бога, още не си чист. Когато Го намериш, вече си чист. 
Разбира се, тази мисъл е малко костелива, това не означава, че който Го намери 
няма да продължи да го търси. Казвам това, защото някои могат да тръгнат в тази 
посока преждевременно и да се отклонят. Ще обясня:Когато Учителят те докосне, 
твоята любов става постоянна и неизменна. И когато Учителят те докосне, твоята 
светлина става постоянна и неизменна. Когато си докоснат, ти вече знаеш, че 
който воюва, не може да оцелее. Когато си докоснат, ти вече знаеш, че мирът е 
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една много по-дълбока наука от войната и затова мирът много трудно се постига. 
Войната е излизане от вечността, а дълбокият вътрешен мир е навлизане. Значи, 
два различни пътя. В тази връзка искам да ви кажа нещо за мира:Мирът е ценен 
само когато е вътре в тебе. Същото важи и за човека, когото обичаш, да кажем 
любимото същество или Учителя, т.е един човек е ценен, когато е приет вътре в 
тебе, в твоята душа. 
 Докосването е окултен символ на посвещението, а посвещението е въведение в 
живота на Духа. Посветеният познава красотата на отчаянието, защото той знае, 
че отчаянието може да се превърне в огромна духовна сила. Посветеният има 
окултен поглед, или той винаги върви една крачка пред дявола. И разбира се с 
една крачка след Бога. Посветеният е същество, в което се съдържат десетте Божи 
заповеди. Ето защо той е пълен с благодат и с истинско вдъхновение. А само по 
себе си това вдъхновение е гласът на небето. Посветеният работи със силата на 
благата дума. По друг начин казано, благата дума е Дърво на живота.  
 Ще ви дам един важен окултен съвет. Когато застанеш пред лицето на един 
посветен, няма значение дали от външно поле или от вътрешно, никога не говори 
усложнено и усукано или фалшиво. Бъди абсолютно искрен и смирен. Въобще, когато 
си изнасяш проблемите, това може да се каже много искрено и кратко, за да не се 
отдалечиш от Духа в него, Който те гледа по начин, за който нямаш и представа.  
        

Посветеният има слово, което само за един миг може да се превърне за тебе 
във врата към един друг свят. А с твоето невежество, което си мислиш, че е 
знание, ти губиш не само другия свят, но и този свят. Накратко казано, бъдете 
будни, за да не останете с въображаемото си знание, което е път към змията. 
Будността е това, което винаги ще ви помага. Между другото, в София може да се 
каже, че вече съм забранил въпросите след лекции, защото вече 13 години никой 
досега не ми е задал нито един истински въпрос. Затова вече въпроси няма да 
има, говоря за въпроси пряко след лекциите, тъй като години наред там се 
задаваха въпроси. Но лични въпроси винаги ще има, когато трябва да си 
помагаме... Другият път ще продължим. 
 
             ОМ 
                                                
21.05.97                                                                                         
        І идея за размишление:Посока на волята. 

                    Лекция:Проявеният Бог 

                    ІІ идея за размишление:Любовта.  

 Учителят казва:Ще приложиш диамантена воля, но само срещу греха. Но щом 
отиваш при Бога, никаква воля не ти е нужна. Ще обясня накратко:Не ти е нужна 
воля, нито ум. Например, когато се оглеждаш в огледалото, ти трябва да търсиш 
не своя ум и не своята красота, а трябва да търсиш първообраза. При Бог се 
отива с любов и смирение. За да разбереш това, трябва да мислиш духовно. Кратко 
обяснение: Всяко нещо, за което разсъждаваш без любов, е празно дело.  
 Щом обичаш истински, тогава словото навлиза в твоя живот. (Това го казвам, 
защото тук искам да ви обясня една разлика, която е важна, между словото и 
знанието). А щом не можеш да обичаш, тогава се занимаваш със знания. Това 
означава, че твоята воля трябва да се насочи към любовта на Бога. Защото, 
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любовта към Бога е методът, който определя вечната и неизменна връзка със 
живота. Тази неизменна любов е най-чистата храна в битието. Ако волята на 
човека не се насочи изцяло към любовта на Бога, той постепенно става на камък, 
става въпрос за втвърдяване на субстанцията. Всичко това означава, че любовта е 
сътворена (думата сътворена е условна), за да търси мъдростта. Любовта е 
посоката към вечността, а мъдростта е необходимото, защото без мъдрост ти не 
можеш да съградиш вечността в себе си.  
 Според окултната наука, когато човек не работи върху себе си по законите 
на мъдростта, той обърква себе си, посоката на своята воля и обществения живот. 
 Това, което трябва да обичате с особен род дихание, е мъдростта. Между 
другото тук не става въпрос само за Кабала, тъй като Учителят казва, че има 
една наука, която е над Кабалата. Макар, че ще говорим много за Кабала и там 
има много мъдрост, но това, което Учителят казва и тези книги, които 
подготвяме, четиритомна Кабала, на едно място се казва нещо, което 
означава:всички посветени досега, които са писали по Кабала, без изключение на 
какво ниво са, са още много далече и от тайната на азбуката, и от тайната на 
буквите. Защото Учителят казва:Има една азбука от 35 милиона букви (в книгата 
“Крадец и пастир” само загатва за тази азбука, но това вече означава много 
неща, азбука от 35 милиона букви. Тъй като много кабалисти смятаха, че 22 
(букви) означава могъществото на Кабала, донякъде е така, но само условно).  
 Тук трябва да кажа също е един много деликатен закон, че не всеки човек, 
когото обичате, може да ви бъде водач и може да ви помогне. Има и друг момент. 
Често съществото, което обичаш, може да ти донесе една особено голяма скръб и 
едно голямо страдание. Обяснение:Най-ценната информация за вашия живот идва от 
тази голяма скръб и от това голямо страдание. Точно тук трябва да се възпламени 
вашата воля (волята на ученика) и да се насочи в правата посока. Това е 
посоката, която ще те заведе при мъдростта, при Този, Който може да те 
ръководи. Само вярност и преданост не е достатъчна, защото вярност без будност 
и разбиране отклонява. 
 
 Понеже говоря за волята, ще кажа и нещо за ръцете, понеже ръцете са двоен 
окултен символ, накратко един извод. Ръцете, освен правдата, в по-вътрешен 
смисъл символизират волята. На окултен език ръцете са два пътя с десет 
разклонения, десет духовни течения. Тези течения трябва да се слеят в едно, за 
да образуват волята. 
 
      ПРОЯВЕНИЯТ БОГ 
      (продължение) 
 
 Хаосът е опорната точка на Духа за разгръщането на степените на 
светлината. Ето защо Единородният трябваше да мине през своята първа опорна 
точка, чрез която се е родил и заблестял. Това е трябвало да стане, да бъде 
потвърдено и това е станало на кръста.  
 Важен момент:Казано е:Духът се носеше над бездната и над хаоса и окултната 
наука казва, че ако Духът се отрази в хаоса, се явява разумността. Христос е 
тази разумност и това отражение. Христос е символ на разкрития Бог, но той е 
неговата външна проява. А сам Бог в своята дълбочина още не е разкрит.  
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 Хаосът дава тласъка на развитието, а животът на земята е тежък и сложен, 
защото е извлечен от този хаос. И понеже Бог е непознат, затова в миналото са 
Го наричали тъмнина. Преди да продължа, ще обясня още нещо за хаоса, понеже има 
пряка връзка с избора на човека. Хаосът, това е необособеното, неорганизираното 
вещество, а това означава, че всеки, който не е определен в живота си, 
постепенно се утвърждава в хаоса. (Става въпрос за който не е отдаден на една 
свещена цел с ясно, с будно съзнание). Този, който утвърждава хората в хаоса, е 
звярът, но той има сила дотолкова, доколкото Бог му я дава. В предната лекция 
ви казах за крайния израз от дейността на отрицателните сили, тук ще допълня, 
че крайният израз от дейността на отрицателните сили на битието е създаването 
на вселената и на всички форми на живот. А вторият принцип е това, което внася 
живот във формите, коригира ги и ги напътва. 
 Окултната наука казва, че в полето на Абсолютния Дух има шест космически 
свята, в които живеят същества, много по-напреднали и от серафимите, и от 
херувимите. Тук е стаено не Бялото, а Всемирното братство, което направлява 
целия космос и всички светове. Който не служи на Бога, ще бъде погълнат от 
първия принцип, който символизира строгостта на Истината. Накратко ще ви кажа 
как се е зародило Бялото и Черното братство. По силата на принципа на 
полярност, се осъществява космическото творчество. А творческото слово, това е 
най-първичната космическа енергия. Тази първична и чиста космическа енергия, 
която се е излъчила от Върховния Дух, се нарича Син Божи. Синът Божи е тази 
енергия, която е излъчена от Върховната Любов. Тази енергия движи цялата 
вселена. Учителят казва, че Бялото и Черното братство в началото са били едно, 
едно семейство, едно цяло. Впоследствие, когато се излъчва принципа на 
полярност, те са се разделили на две. Едните са тръгнали надолу и наляво, и са 
образували Черното братство, по силата на този принцип на полярност. На въпроса 
защо са се разделили, окултната наука не отговаря, а само казва, че това е една 
дълбока и мистична тайна, но това е факт. Те са се разделили след като този 
принцип се е задействал и от този момент те са се поляризирали на добро и на 
зло. Значи, това е един факт и те са се разделили, след като принципът на 
полярност се е задействал. Учителят казва:Центърът на разделението е в пъпа на 
човека. От пъпа нагоре работи Бялото братство, от пъпа надолу работи Черното 
братство. Това е централната точка. Искам да ви дам още едно обяснение. Казано 
е “В начало бе словото”, в началото на космическото творчество бе словото и 
това е периода, когато вселената се пробужда от космическата нощ и минава в 
космическия ден. Затова Библията казва “Стана вечер, стана утро, ден първи”. 
Както виждате, най-напред е вечерта, това означава, че светът излиза от 
космическата нощ и влиза в космическия ден, виделината. Това е свързано с 
израза “В начало бе словото”. Или, светът преминава от първия към втория 
ппринцип, т.е. от хаоса към еволюцията на елементите. По-късно се казва “И 
словото стана плът и всели се между нас”. Това означава, че словото проникна 
цялата природа. Точно в този момент словото навлиза в живота и в историята. 
Когато словото е станало плът, се явява Сатана и го изкушава. Както виждате, 
словото от колко дълбоки и изключителни светове слиза на земята и на земята се 
явява отново борбата, която е била в миналото, в астралния свят. Значи, след 
като светът е създаден и словото е станал човек, се явява Сатана, който 
изкушава. Тука виждаме, че двата принципа, които са създали човека и вселената, 
се явяват на среща и то много важна среща. В случая обяснението е главно за 
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учениците, които трябва да разберат нещо много важно, това е следното:Когато 
Духът трябва да стане господар в човека, тогава се явява Сатана със всички 
изкусителства. Говоря когато словото трябва да стане плът, да стане окончателно 
господар в човека, тогава явяването на Сатана със всички изкусителства е 
абсолютна необходимост. Това означава, че въпросът “Защо Сатана изкушава 
човека” е напълно излишен. И тогава словото, което е станало плът, побеждава. 
Тогава идват едни от най-красивите думи в Библията: “Дерзайте, аз победих 
света”. Това означава още:Дерзайте, аз победих тъмнината, аз победих първия 
принцип. 
 Другият важен момент е следния:За най-грубата работа във вселената Бог е 
създал Сатана. Кабалистически е наречен служебен принцип. А словото е създадено 
като бащата на творческата светлина. Тъй като говорим за змея и за хаоса, 
трябва да кажем, че змеят е символ на неорганизираните първични сили на 
битието. И когато Безграничното се ограничава се ражда светлината, която е 
създала видимия свят. Според окултната наука, към Този, Който Е се стига само 
чрез висшата истина, която е скрита в човека и затова е необходимо явяването на 
изкушенията.  
 Змията, която е изгубила живота, няма достъп до това дърво и затова 
окултната наука казва, че тя се вие и увива около второто дърво – за 
познаването на доброто и злото. Това означава, че всяка душа има задача да се 
изтръгне от хаоса, но това не може да стане с човешка любов. Човешка е любовта 
на ума или змийска любов. Това може да стане само с Христовата любов, 
Божествена Любов и това е методът.  
 
      ЗА ЛЮБОВТА 
   
 Да нямаш стремеж към Бога, това значи да се отказваш от живота. Т.е който 
няма стремеж към учене, сам си прави проклятие. Според окултната наука, това е 
самото зло, старите възгледи, това е проклятието. За да се освободиш от 
проклятието, т.е. от старите възгледи, ти трябва да започнеш да търсиш истински 
Бога. Тук използвам думата истински, защото когато започнеш да търсиш истински 
Бога, ти започваш да се  
променяш. По пътя на тази промяна ти ще разбереш защо си дошъл на земята. А 
едно от нещата, за които си дошъл на земята е да видиш Бога.    
    
 Учителят казва:От учениците се иска по-ново и по-дълбоко разбиране на Бога 
от пророците и от учениците на Христос. Учителят казва за тях, че и те имаха 
някакво разбиране за Бога, но вашето разбиране трябва да отговаря на новия 
момент, в който сега живеете. Това винаги е било така, защото важно е как Бог 
днес се изявява, не в миналото. Важно е новото разбиране на любовта, защото 
това разбиране се превръща във врата, през която ти трябва да минеш, за да 
влезеш в космическия живот. Любовта е в досег с вечно новата сила на Бога и че 
да познаеш любовта, това значи да влезеш в ново развитие, независимо от това, 
дали живееш в мрак. Защото, една от малките тайни на живота е, че мракът може 
да бъде източник на светлина. Но тук е необходима Божествена любов. Само чрез 
нея ти можеш да извлечеш силата и енергията, която е скрита под символа на 
мрака. В тази връзка другят важен момент е следния:Ако имаш Божествена любов, 
Духът ще сподели тайните си с тебе. Но ако нямаш Божествена любов, тогава какво 
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ще стане? Когато нямаш любов и навлезеш в мрака, (в случая под мрака разбирам 
нещастията, страданията, мъките и т.н.), тогава ще се мъчиш, а това означава, 
че който се мъчи, това е белег, знак, той изживява своята неразумност от 
миналото и настоящето. Той изживява своето време, своето ограничено съзнание. 
Учителят казва:За да победиш времето, трябва да възприемеш живота. Или:Щом си 
във времето, не си възприел живота.  
 Някои се оплакват с тежка карма или планетни влияния, но няма оправдания. 
Учителят казва един важен закон:Всички планетни влияния се подчиняват на 
пробуденото съзнание. Няма значение дали влиянията са тежки или съвсем тежки, 
те нямат значение. Този закон е много дълбок, в следващи лекции ще се спра на 
него с кратък коментар, за да видите как пробуденото съзнание може и най-
тежките планетни влияния да превръща в изгреви за ново разбиране. 
 
             ОМ 
 
                                                                                                                                
04.06.97 
 І идея за размишление:Неосветената земя. 
 Лекция:Друидите – един клон на Бялото братство. 
 ІІ идея за размишление:За буквата У в думата УЧИТЕЛЯ. 
 
     НЕОСВЕТЕНАТА ЗЕМЯ 
 
 Когато човек е в мрак, той пребивава в неосветената част в себе си. И той 
трябва да навлиза в този мрак, защото неговата задача е да го освети. Учителят 
казва:Ангелите са осветени отвсякъде, а човекът само от една страна. Това 
означава, че в ръцете на човека е поверено късче хаос, което той трябва да 
освети и обожестви. Това става, когато човек се свърже с Божественото съзнание, 
което е заедно с него в недрата на мрака. И чрез тази връзка с Божественото 
съзнание, неосветената земя получава диханието, истинското, вътрешното дихание. 
Много пъти човек ще слиза в недрата на мрака, т.е. в недрата на своето 
неосветено място, в своята неосветена земя. Но когато открие скритата светлина, 
която е на предела на два различни свята, тогава Голгота ще му се изяви като 
едно велико, окултно откровение. Защото само на Голгота се придобива истинската 
мъдрост. На Голгота човек може да види дъното на неосветената земя и точно тука 
се намира тайната на живота. И ако човек я освети, той завършва своето земно 
развитие. В предишни лекции ви казах, че когато човек постигне виждане на 
истината, той продължава пак да я търси. Този въпрос е вечен, за това сме 
говорили. След като завърши земното си развитие, той навлиза в нова фаза на 
духовен живот.  
 Голгота е дъното на неосветената земя и когато тази земя бъде осветена, се 
явява лицето на свещеното вдъхновение, т.е. истинското вдъхновение, което няма 
нищо общо с фанатизма. Това свещено вдъхновение се храни с една единствена 
храна – това е словото Божие, което е хлябът на вечността.  
 Чрез змията човек опознава по-добре тъмната и неосветената страна в себе 
си, затова тя е важна и допусната. Чрез змията човек може да види тъмната 
страна в себе си, но не може да победи злото. Ето защо Учителят казва:Люби Бога 
повече от себе си. Този закон е метод, който организира напълно Божественото 
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съзнание. (В следващата лекция, между другото, ще ви кажа повече неща за друг 
закон:често се говори за небесната колесница в Кабалата, но това не е много 
ясно разбрано още за много хора, включително и кабалисти, тъй като това е 
голяма мистерия. Много учени искат да  изработят  съвършени кораби, за да 
проникнат и в най-отдалечените места, но и най съвършените кораби не могат да 
достигнат до тези места, защото човешкият живот е кратък и тези учени трябва да 
умрат по пътя. Точно тази небесна колесница върши работата за 11 минути. Някои 
от големите пророци, например Йезекил са го постигнали и следващия път ще ви 
разкажа нещо в тази връзка. Йезекил е един от малкото пророци, които са 
надрастнали себепознанието и са се освободили от разговор със себе си, със своя 
дух и със своята душа, и са отишли извън. Затова той има методът на небесната 
колесница, за което ще говоря другия път, нещо много дълбоко не само в 
Кабалата). Когато змията или нейната огнена енергия не се качва нагоре по 
чакрите, тя пълзи надолу към мрака и води човека към опознаването на неговите 
тъмни страни. Това е науката за опознаването на дървото за доброто и злото. Но 
човек е тръгнал неподготвен и преждевременно е започнал да изучава тази наука 
(става въпрос за отрицателната космическа сила в битието), затова е станал 
смъртен.  
 
    ДРУИДИТЕ – ЕДИН КЛОН НА БЯЛОТО БРАТСТВО 
        

Според друидите учението избира ученика, а не ученика учението. Затова 
друидите не позволяват на своите ученици да търсят и водят други ученици за 
учението. За правдата, те смятат, че тя става смъртоносна за тези, които не са 
достатъчно любящи и силни. В тяхното учение има специално отношение към числото 
три. Ще ви дам тяхни важни правила, които са на тройки, които се съдържат в 
числото три. 
 В тяхното учение има три достойнства на мъдростта: 
 1.Да знаеш за всичко. 
 2.Да преживееш всичко. 
 3.Да бъдеш далеч от всичко. 
 Да знаеш за всичко е пътят, по който ученикът се освобождава от 
безкрайните лабиринти на егото. И само тогава той се докосва до живия език на 
невидимото, езикът на мъдростта. Както видяхте, първият закон е свързан с 
мъдростта. 
 Да преживееш всичко, това е методът на любовта, методът на проникването. 
Защото само любовта е силата, която прониква в най-дълбоките и мистични недра 
на живота.  
 Да бъдеш далеч от всичко, това е методът на истината. Това означава да си 
непривързан и свободен. Защото само свободният може да навлиза в себе си, в 
последствие и във вечността. Същевременно, да навлезеш много дълбоко в себе си, 
означава да навлезеш във вечността на истината.  
 Според друидите има три белега, които показват, че в човека има скрита 
жестокост: 
 1.Когато без нужда плашиш животни. 
 2.Когато без нужда късаш растения и цветя.  
 3.Когато без нужда искаш милост и милостиня. 
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 Има три белега в човека, които показват, че в него има състрадание. 
Разбира се, върху тези неща трябва да се медитира, за да се открие тяхната 
дълбочина, но това са дълбоките признаци. 
 1.Да се разбират детските чувства и молби, разбира се по Божествен начин. 
 2.Да не се безпокоят лежащи животни. 
 3.Да бъдеш искрен с непознати.(Това е правило въобще на Бялото братство). 
Разбира се, тук трябва да се постигне една специфична мярка на будността, но 
тук няма да коментирам, само го изнасям. Тази искреност е насочена към Бог, 
който е в човека. 
 Според друидите, правилно действие има само там, където истината е позната 
реално. (Преди да продължа, ще ви кажа нещо накратко за тях:всички друиди са 
били келти, от келтската раса, но малко келти са друиди, това е същественото. 
Думата друид означава дъб и символично означава мъдрец и посветен в мъдростта). 
Според друидите истински маг е този, който се е родил маг, всички други ги 
очаква разочарование.  
 За друидите словото е и ключ, и метод да получиш знания, които не 
принадлежат на този свят. Според друидите има три неща, които мъдреците 
избягват.  
 1.Очакване на невъзможното. 
 2.Съжаление за непоправимото. 
 3.Страх пред неизбежното. 
 Това са много важни, много точни, с чиста съвест мога да кажа 
кабалистически правила. Един посветен друид казва:Когато аз постигна 
блаженството, аз трябва да продължа по-нататък да търся друг смисъл. Значи, 
смсълът на живота на друида се 
заключава във вечното търсене на истината. Затова ви казах, че и според 
Учителя, когато човек намери истината, той продължава да я търси, това е вечен 
въпрос. 
 Ученикът-друид трябва да открие вътре в себе си врата, която води към цели 
сфери с нови възприятия и прозрения. Ето защо на учениците-друиди не са се 
давали готови решения на духовните въпроси, а това означава, че те сами е 
трябвало да си ги изработят в процеса на ученичеството. 
 Според друидите, дълбокото уважение към истината се явява като мярка за 
качеството на нашата душа.  
 
     ЗА БУКВАТА У В ДУМАТА УЧИТЕЛЯ 
 
 Буквата У е символ на една от най-дълбоките окултни идеи. Тя символизира 
празното пространство, т.н. Нищото, за което ще говорим. Затова Учителят казва 
на едно място:Аз живея извън космоса. (Разбира се, той казва няколко такива 
неща, но аз в момента само на това се спирам).  
 Празното пространство има четири значения. Това е според учените, но те не 
знаят тънкостта на мярката за тези значения във вътрешността.  
 1.Отрицание на битието. (В много положителен смисъл, макар, че така е 
казано). 
 2.Изчезване. 
 3.Духовност. 



 90 

 4.Първородната светлина или най-вътрешното поле, която най-трудно се 
определя. 
 Тези четири значения са окултни символи и нямат нищо общо с човешко 
тълкуване. Накратко само ще обясня думата изчезване:означава изчезване на 
всички преживявания. Тук говоря за много дълбоките и вътрешни, съкровенни 
преживявания, не само за астралните. И само когато всички преживявания 
изчезнат, тогава ТОЙ се проявява като Нищото или по-достъпно казано, като 
Първородното или Свещеното, макар, че тези думи не са съвсем точни. В своето 
второ значение, свещеното пространство е място (става въпрос за Нищото), където 
няма нито земя, нито вода, нито въздух, нито огън. Това означава, че най-
великото нещо, което съществува, е Нищото. Празното пространство е 
несъществуващо и затова то често се нарича небитие. Всичко това означава, че 
този,  който е Учителят е постоянно изявление на силата и съвършенството, а 
човекът е в непрекъснато изправяне на себе си.  
 В Кабала се смята, че Нищото е мистичната слава на невидимия свят. Това 
нищо е квинтесенцията на живота. Когато Той излиза от Нищото, се заражда 
понятието Учителя и понятието движение. Обяснение:движението в битието и 
съществата са възможни само тогава, когато Скритата Причина е в покой. 
(Скритата Причина е наречена Ен Соф в Кабала и точно там е създадена душата. В 
следваща лекция ще ви разкажа за древната борба между душата и тялото, между 
другото една от най-важните лекции и всеки трябва да разбере как душата иска 
със силата на даването да покори тялото, и как тялото иска да обсеби душата с 
желанието да получаваш само за себе си. Една много стара борба, в която всеки 
трябва да разбере как трябва да се насочи, за да помогне на душата си. 
 За да се обхване разнообразието на живота, трябва да се запази 
еднообразието на съзнанието.  Думата еднообразие в случая означава единния 
образ, окото на вечността, окото на истината. Символът на вечността е празното 
пространство, на нашия план това се изразява с буквата У. Тя е, която определя 
небитието, самата реалност, наречена още Нищото, от което всичко е произлязло. 
Преди да продължа искам да ви кажа, че всяка буква има три степени на тълкуване 
и четвърта, скрита, тайна степен, за която не се говори. Свързана е с тайното 
съзнание, не свръхсъзнанието, за което преди време ви казах някои неща. По 
същия закон всеки свят си има свое слънце, ще обясня за трите вида слънца. 
 1.На физическия свят слънцето е видимо. 
 2.В духовния свят слънцето е словото. 
 3.В Божествения свят слънцето, това е виделината на Древния, Който обитава 
в Нищото. Затова Учителят казва:Има сто милиона слънчеви системи и когато 
минете през всички тях (след време ще говоря по-подробно в тази връзка по 
Учителя за вселената и космоса) и завършите развитието си, тогава ще дойдете 
при мене. Този свят, разбира се, не е най-виското поле на Ен Соф, а онези 
скрити шест космически свята, за които ви казах преди, в които обитават 
същества, които работят с по 25 милиона очи. Накратко ще преведа:25 милиона очи 
е символ, който означава една изключителна интензивност на виделината, не на 
светлината, една изключителна вътрешна интензивност на виделината, която 
прониква в изключителни светове. 
 Нищото е тайното лице на Древния и от тази сфера се е излъчило словото. 
Това също означава, че съвършеното слово символизира вечността. Учителят 
казва:Само чрез закона на любовта ти ще можеш да привлечеш онази материя, от 
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която се гради вечния живот. Но за да вървиш към вечността, трябва да имаш 
символично крака (знаете, че краката символизират добродетелите в окултизма, 
ръцете – правдата и в по-вътрешен смисъл волята, челото и очите – истината, 
ушите символизират мъдростта, устните – любовта, брадичката – волята. Това са 
различни светове, които трябва да бъдат хармонични, за да може да се постигне 
проникване в други светове. Краката (добродетелите) са създадени за нови 
пътища, трябва да открият нов път, не утъпканите пътища) Буквата У в други думи 
имат друго тълкуване и други значения според идеята. Тази буква У е част от 
свещения език на учението. Само в низшия свят тя има черен цвят и съвсем друго 
значение, понеже не е позната, чували сте я по мачове... Думата Учителя 
изразява вечността и поглъща всички понятия. И когато ученикът навлезе в 
третата и четвъртата степен на буквата У, тогава вече не се зараждат никакви 
въпроси  и той вече не търси смисъла на живота. Наистина, когато навлезеш в 
сферата на Нищото, ти не можеш вече да търсиш смисъла на живота, защото вече си 
в Абсолютната Реалност. Това  
означава, че смисълът на живота се търси само тогава, когато си извън 
реалността. А когато си в реалността, ти изживяваш Бога и тогава е напълно 
безсмислено да търсиш нещо друго. И когато ученикът постигне в себе си 
светлината на богопознанието, той вече няма да има съдба и за него няма да има 
земна участ, защото за Бог в човека няма участ, няма съдба. Това е така, защото 
Бог е вечна будност. 
 Според Учителя, ако искаш да имаш пробудено съзнание, трябва да имаш храна 
за него. Ако нямаш храна за него, тогава нека то да спи. В следващи лекции ще 
видите, че когато душите са били създадени в този свят, те са пожелали нещо 
друго и затова е трябвало да бъдат излъчени от света на изобилието, за да 
научат някои неща. За древната борба между душата и тялото ще говорим другия 
път. 
 
              ОМ 
            18.06.97  
 

Идея за размишление:Търпението. 
 Лекция:Небесната колесница. 
 ІІ идея за размишление:Душата и тялото. 
 
      ТЪРПЕНИЕТО 
 
 Учителят казва:Нямаш ли търпението, никога не можеш да започнеш с 
истината, т.е.нямаш начало. В света истината е добита чрез търпението. И когато 
говоря за търпението, аз разбирам същественото в истината. Търпеливият човек е 
човекът на истината, това е мярка, защото той е роден от истината. Преди да 
продължа ще вмъкна една идея:Ако срещнете разни проповедници, спасители, които 
бързат да спасяват хората, ще знаете, че те са извън мярката. Учителят казва, 
че бързането е метод на черното братство. Бавно, с търпение, с любов, с 
постоянство, по тези методи на всеки ще му стигне времето. Защото висшият свят 
може да сгъсти събития за една минута, когато има такова търпение, постоянство, 
за да може човек да види нещо важно и коренно да преобрази живота си. А с 
бързината се отива към обсебване. Разбира се, има изключения по този въпрос. 
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Посветени, които са развили воля в предишни прераждания могат да направят 
големи скокове, но това е друга тема и друг въпрос, на който сега няма да се 
спирам, но пак казвам, това е изключение. 
 Учителят казва:Чрез любовта към Бога се раждаш, а чрез любовта към хората 
се развиваш. Ще обясня накратко. Духовните сили на търпението се изработват 
чрез страданието. И когато постоянно търсиш истината, тогава словото става твой 
спътник и твое духовно слънце. А когато отдадеш себе си изцяло на истината, 
тогава словото става твоя живот.  
 Търпението неутрализира злото, защото то го лишава от противодействие и от 
противник. Голгота не беше нищо друго, освен великият ритуал на търпението, 
т.е. на силата на любовта. Това означава, че само тук, на Голгота, когато 
изтърпиш докрай, се придобива истинското знание, което се превръща в път. 
Всичко това означава, че без търпението ти не можеш да имаш ясни възгледи за 
живота. Ще направя едно отклонение:Много хора в този свят са заблудени, като 
вървят и търсят пътя на доброто, а други търсят пътя на злото. И двете неща са 
заблуждения, и двете неща са свързани с дървото за познаване на доброто и 
злото. Истинският ученик не търси нито доброто, нито злото, забележете 
разликата, а истината, защото от там ще получи мярката за истинското добро, 
което се различава от този свят. Значи, не търси нито доброто, защото този път 
накрая води до злото, понеже е свят на полюси, и този, който търси злото, в 
последния предел то се превръща в добро. Пак се остава в това дърво, в което 
няма истинско развитие. Затова в този свят ще срещнете много хора, които 
казват:Все правя добрини, а зло насреща, така е. Понеже си още в старото дърво, 
в дървото на змията, ще получиш зло, за да разбереш коя е мярката. Освен това, 
твоето добро няма нищо общо с истинското добро и затова получаваш зло, за да се 
насочиш към нещо по-дълбоко.  
 Без търпение Духът не може да се всели във вас, а това означава, че 
великата наука за живота не може да започне. Изучаването на търпението води до 
много дълбоки прозрения за най-висшите тайни на живота. То е методът, в който 
Духът постепенно узрява. Търпение, което изхожда от любовта, отваря мистичните 
врати на съзнанието. 
 Най-трудният съперник, който кармата може да срещне в човека, е 
търпението, защото търпението символизира думата духовност. Съдбата е по-силна 
от всички интелигентни хора, но тя отстъпва на духовността, което е качество на 
търпението, т.е. на дълбочината на живота. След думата търпение следва думата 
духовност, а след тях, най-общо казано, следва дълбочината на живота. Учителят 
казва:Когато търпението, този Син на Истината ви обикне и намери някоя стая във 
вас да живее, тогава вие ще бъдете най-щастливия човек в целия свят. Ще 
обясня:В своето дълбоко търпение ученикът се научава да вижда истински, извън 
намесата на астралния свят. Той вижда даже и това, как Сатаната е вътре в него, 
вижда и различава неговите методи, защото вижда духовно. Вижда как Сатана пипа, 
дълбае и рови, и иска да се скрие от очите на Бога. Но, разбира се, не може. 
Това е така, защото търпението дава духовен поглед, погледът на любовта. Всичко 
това означава, че вътре в търпението демоничните сили се преобразяват. Значи, 
вътре в търпението има една сила, една способност, която поглъща змията. Но 
когато Адам е изгубил своето търпение, тази мистична способност се е скрила. А 
точно тя е била връзката с т.н. изгубения рай. На окултен език всичко това 
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означава, че грехопадането е станало, когато съзнанието на Адам е било в криза. 
Възвръщането на тази мистична способност е възвръщане към изгубения рай. 
 
     НЕБЕСНАТА КОЛЕСНИЦА 
     (кабалистическа лекция) 
 
 Мистичната способност, за която говоря, е много дълбок окултен и 
кабалистически въпрос едновременно. В Кабала тя се нарича небесна или 
космическа колесница. 
 1.Тайното име на Бога е ключът за тази колесница, защото това име 
символизира всеобемащата и цялостна енергия на Духа, значи цялата енергия. По 
друг начин казано, енергията на ума, сърцето и волята са в абсолютна хармония. 
Например, ако се разбере окултната тайна на буквите в думата УЧИТЕЛЮ или 
буквите в думата ГОСПОДИ, тогава тази енергия може да заведе ученика при 
небесната, космическата колесница. Или, енергията на космическото съзнание и на 
космическия Дух се движат по права линия. Кабала обяснява, че висшите форми на 
енергията и живота са съществували преди написването на книгата Изход и на 
Библията. Това означава, че пътищата в духовните светове са били познати на 
определени същества. И когато в Кабала е казано:Да бъде благословено Името 
Божие за всички времена, защото мъдростта и силата са в него,(забележете, 
казано е :И мъдростта, и силата са в Него!), това е един много дълбок откъс и 
никой, освен посветените не познават тайната на този израз и на тези думи. Няма 
да го тълкувам подробно, само ще загатна, че първо е казано Името Божие, после 
е казано мъдростта и накрая чак е казана силата; силата трябва да заема 
последно място. Мъдростта е истинска само когато е поставена пред силата – тя е 
водач, а силата е слуга. 
 Силата е реална само когато е слуга на мъдростта. Ще ви загатна, че в 
окултизма, в окултните науки, Учителят много бегло е загатнал този въпрос, не е 
навлизал, защото става въпрос за бойните изкуства. Те са създали много опасни 
хора вместо мъдреци. Вокултната наука също има бойни изкуства и там основният 
закон е, че ударът на мъдростта никога не се вижда от противника, защото е удар 
от друго измерение. Това означава, че удар, който се вижда е от низш свят и той 
има за обект противници, независимо дали са физически или астрални. Ударите на 
мъдростта, бомбите на любовта, на мъдростта, за които Учителят говори са от 
много високо измерение, никога не могат да се видят и те са винаги помагащи, 
винаги благословени и нямат нищо общо с противници. Но това е друга тема и друг 
въпрос. 
 Древният е дал велика мъдрост на Адам, но той се е объркал в нея и 
започнал да изучава негативните и отрицателните сили на битието. След това е 
потънал в грях и с това е загубил скрития източник на мъдростта, който се 
намира в небесната колесница. В тази връзка искам да ви обясня, че когато 
блудният син се завръща със смирение при своя Отец, той отново се докосва и 
насочва към тази мистична способност. Но това е само началото. Чрез тази 
способност истински смиреният може да чете в тайната книга на живота. От тук 
той получава това, което е повече от смирението, истинското разбиране за 
живота. Но блудният син в последствие отново е изгубил тази способност и сега, 
в епохата на Водолея, определени същества ще получат отново тази мистична 
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способност. Защото те знаят какво означава стиха:И ще вселя Духа си във вас. 
Това спада към мярката на висшия окултизъм. 
 Пророк Йезекил, един от необикновените пророци, рисува своя собствен опит 
с космическата колесница. Ето защо той спада към необикновените пророци, ще ви 
загатна нещо за него. В групата еврейски пророци, той е един от малкото 
необикновени.(разбира се, не са само тези, които участват в Библията, има 
повече от 60 други, които спадат също към тази категория и други, които спадат 
към големите). Има нещо особено, което го отличава от виденията на другите 
пророци. Той има видения, които са извън човечеството. Една част от неговата 
книга разкрива цяла и вътрешна нова система за мислене. Колесницата има скрита 
метафизична природа, такава природа има и душата на човека. Когато тази тайна 
книга на Йезекил се изучава, накратко ще ви кажа какво видях, засега няма да се 
спирам върху нея. Когато той е навлизал дълбоко в себе си, той не е спрял до 
тук, за разлика от обикновените пророци, не е спрял до себепознанието, а е 
минал мярката. Той е излязъл извън себе си, но по законите на Духа, не по 
законите на ума, а по законите на небесната колесница. Той не е разговарял със 
себе си, както душата на обикновените пророци е разсъждавала със своя дух, а е 
надминал тази мярка. Той е излязъл извън себепознанието, извън своя дух, извън 
този предел и е навлязъл в същността на Бога. Ето една разлика. Другите пророци 
са навлязли в същността на себе си, на човешкия си дух и на  себепознанието, не 
са могли да прекрачат тази граница. Той е навлязъл в същността на Бога и в 
тайната на това присъствие той се е домогнал до мярката на специалното 
пространство, наречено още свещеното пространство, а това вече е мярката за 
познаване на тайната колесница. Всичко това означава при един по-дълбок окултен 
анализ, че Йезекил е запознат с един друг, по-висок морал и един друг, по-
безупречен живот, който не е познат на другите пророци. Това е морал с друга 
мярка, от друг свят. Ето защо той е надхвърлил себепознанието, но разбира се, 
светът не знае тайната на неговия вътрешен живот. Накратко ще кажа, че неговата 
вяра не е била силна, а вечна. Казвам това, защото има около 30 вида вяра, тука 
посочвам само два. Това означава, че неговата вяра почива на морал от друго 
измерение. Но тези неща се разбират само във великолепието на вечността. 
 Посветеният е самата колесница. Това означава, че в този свят, ако има 
само един посветен, (в случая в България има много), той може да поведе не само 
определена група хора, но и цялото човечество с тази способност, стига те да са 
готови. 
 Човешкият дух е надарен с окултната мъдрост, която може да управлява целия 
космос и небесната колесница. Главното условие е следното:Когато обичаш Бога 
изцяло, ти се свързваш с величието на Неговия Дух. А когато обичаш хората 
изцяло, ти се свързваш с величието на космическата Душа. Учителят казва:Хората 
казват, ние трябва да се осигурим. Как може човек да се осигури? Като намери 
истината, ето я мярката за истинското осигурявана във всички полета. На този 
въпрос ще се спра по-нататък, защото той е много дълбоко свързан и с 
търпението, и със смирението. Тъй като има много хора, които са стигнали до 
смирението и от там са се върнали назад, не са могли да надрастнат и да минат в 
по-висока област, откъдето да получат истинско познание и от там – мъдрост. 
 После Учителят казва:Всяка неприятна мисъл, която достига до вашия ум, не 
е нищо друго, освен странстваща душа, която е грешила на земята и не е могла да 
завърши своето развитие. Допълвам:След като не е могла да завърши своето 
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развитие, тя сега не може да си намери място и странства между физическия и 
астралния свят. Учителят казва, че всички тези мисли са скърбящи души, които 
седят вързани между физическия и астралния свят, и не могат да се развиват. 
Затова, ако ви посещават, те търсят утеха и помощ. В тази връзка искам да ви 
кажа:ако вие казвате:тъжно ми е, лошо ми е, вие не познавате закона и сте извън 
ученичеството. Приели сте състоянието и не помагате нито на себе си, нито на 
тях. Целта е да помогнете и на тях с молитва, с вътрешен разговор и те да си 
заминат с... как да кажа, с пълна кесия. Изразът пълна кесия е условен и в 
случая означава сърце, пълна вътрешност, да получат нещо, доколкото вие им 
дадете и вие да получите. Защото, помагайки на такива същества, след това 
погледът на по-висши същества се насочва към вас, погледът на техните ангели се 
насочва към вас в критични моменти и ще ви помага. Когато ви нападне една 
такава мисъл, трябва да помогнете на тази душа, без да бързате да стреляте с 
формули, да се освободите от това присъствие и да се чувствате зле. Същият 
закон важи и когато ви нападне някаква болка, някакъв зъбобол, да кажем, да 
забравите, че има окултна наука, че има Бог и да ви хване този зъбобол, да 
забравите даже че сте живи, да загубите съзнание и т.н. Значи, не да бързате с 
формула да си оправите зъбобола, защото има нещо, той иска да ви помогне в 
изтърпяването. Да се научите да надмогнете онова човешко търпение, което не 
върши никаква работа; да влезете в едно по-духовно търпение, после в едно по-
Божествено търпение и т.н. 
 Учителят казва:Можеш да имаш брат само в живота на космическото съзнание 
(не в астралния свят). Ще обясна накратко:Ако човек е духовен и има космическо 
съзнание, тогава и мракът му е светлина. Но ако главното в него е плътта, 
тогава и светлината му е мрак, което означава, че тогава няма такова слънце и в 
трите свята, което може да му освети пътя.  
 
     ДРЕВНАТА БОРБА 
 
   (между душата и тялото, борба преди сътворението) 
 Душата, това е специфична, метафизическа сила, която създава вътре в нас 
живота. (Духът създава други неща, по-дълбоки, но за това друг път ще се 
спирам). Ето защо, когато душата остави тялото, в него вече няма живот. Душата 
изоставя тялото по една съществена, вътрешна причина и тя, общо казано е 
следната: когато душата изостави тялото и няма вече живот в него, това 
означава, че няма повече условия за човека, няма повече такава цел, която да е 
реално важна за съществуването. Истинските, благоприятните условия, но от 
гледна точка на душата, са отминали. 
 Душата и тялото се намират във вечно противоборство, за което Учителят 
много говори. Също така и в Кабала се отделя голямо внимание. Тялото също се 
бори, ще ви обясня, защото в него има скрита енергия, която го движи. Много 
учени не са познали тази енергия и са я объркали с енергията на клетките, а 
това няма нищо общо. Това е силата на желанието да получаваш, изключителната 
сила на астралния свят, силата на егоизма, силата на желанието да получаваш 
само за себе си, негативните сили на битието. Тази енергия не зависи от 
деятелността на клетките, тя е от друг род енергия. Само душата може да 
трансформира тази енергия от желание да получаваш, в желание да даваш, ето защо 
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е сътворена душата. Всъщност, това е и нейната цел, да превърне това желание да 
получаваш, в желание да даваш. 
 Тялото и душата имат два различни подхода в живота. Често душата изхвърля 
тялото и го оставя да се разпадне, защото то иска  чрез тази скрита енергия да  
я завладее и да я обсеби. Това е много стара, древна борба. Подходът на душата 
е основан на желанието да получаваш, за да даваш.  
 Следващият момент, който искам да обясня на много от вас и на хората, 
които не могат да си обяснят психическите кризи, включително епилепсии, 
припадъци от всякакъв род и т.н., е следния: когато в човека се явяват душевни 
кризи, това е скритата борба между желанието да получаваш, за да даваш и 
низшето желание да получаваш само за себе си, отново древната борба. Това е на 
вътрешен план и затова хората не го разбират. Така душата и тялото се борят на 
вътрешен план. Когато низшата астрална енергия на тялото овладее душата, тогава 
се прекъсва притока на положителната космическа енергия. Тогава става винаги 
опасно за пътя на душата, за тези, които не разбират пътя на душата. В тази 
връзка искам да ви кажа няколко много важни неща, които и в окултизма, и в 
църквата не са разбрани, за тайната на десятъка, за която преди време говорих. 
Тази тайна е много дълбока, много мистична, даже никой от вас не подозира за 
какво става въпрос. Тя е свързана със седемте тела на човека. Тя разлага тази 
скрита енергия на астрала, точно този десятък, но само този, който го дава с 
любов, с лекота. Ние няколко пъти сме отказвали десятък на някои хора, които са 
искали да помагат за книгите, тъй като те нямаха пълнота. Даже единият брат си 
призна, каза, понеже спечелих голяма сума, не мога да ти дам една част, един 
вид – свиди ми се. По-хубаво е да не дава, по-добре е да помогне на някоя бедна 
жена, но да се научи да дава по онези закони, които правят връзка с неговите 
вътрешни тела. Но, тъй като не искам сега да ви разкривам тази тайна, свързана 
с десятъка, а друго, ще ви обясня следното: едно нещо, което много помага на 
душата в тази древна борба, освен десятъка като изключително тайна идея, много 
дълбока, защото не става въпрос само за организиране на ново тяло за следващото 
прераждане, но изработване на такова духовно тяло с израз на даване, което 
човек  не може и да си представи. И освен това, онези 90 процента  ще му дойдат 
в плюс, но това е въпрос много мистичен, много дълбок, към който трябва да се 
подходи изключително чисто, с дълбоко разбиране, затова този въпрос засега съм 
го отложил за разяснение. Значи, едно нещо, което много помага на душата в тази 
древна борба за оцеляване, това е чудният дар на съня, защото тогава душата 
изоставя тялото и навлиза в своя Първоизточник и получава нови сили за тази 
древна борба, която започва със събуждането. Тази борба се отнася за двете 
мощни желания, които са и в космически мащаб. Според Учителя, учениците от 
школата от вътрешния кръг на Учителя, които стават посветени, могат да обучават 
много ангели, без те да паднат на земята и да изучават тези уроци чрез 
страданията. Учениците могат да вършат във вътрешни полета изключителна работа 
в служба на Учителя, но това се отнася към друг момент, към друга лекция.  
 По време на съня душата се освобождава от тази скрита енергия на тялото и 
се зарежда с нови сили за борбата. Ако не беше съня, тялото щеше да руши все 
повече душевния устой и щеше да завладее и обсеби душата. Сънят е голям 
помагач, помага и на посветените, които са извън борбата, на тях помага по друг 
начин. Тези хора, които по собствено желание се подлагат на безсъние, ще бъдат 
атакувани на първо време от халюцинации, а те са въведение в безумието. Само в 
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тялото, което е затворът на душата, може да се извоюва свободата, не чрез фалша 
на самоубийството и други подобни методи, но по пътя на пречистването. Само тук 
душата може да заслужи своя вечен покой, след като победи тялото и неговата 
скрита енергия по всички правила, по законите на мъдростта. 
 Нашите души са били създадени в света на Ен Соф. Това е отнело много време 
и чак в последствие са създадени звездите и галактиките. В някои лекции, ако 
Учителят ми позволи, ще ви разкажа по-подробно за самото сътворение на душата. 
Понеже душите са произлязли от много високо поле, затова те търсят възвишеното 
и първично битие – това е желанието да даваш. Искам да ви обясня един деликатен 
момент, както при изучаването на истината от истински търпеливите хора, 
разумните, любящите, има един много деликатен момент, който изглежда като 
противоречие, но няма противоречие. Става въпрос за следното: Истината не търпи 
никакви крайности, тя никога не изпада в крайности, не е нито на страната на 
добото, нито на страната на злото, нито на страната на любовта, нито на 
страната на мъдростта; тя е в много по-високо поле, в много по-висока степен на 
равновесие. Любовта може да ви даде много високо равновесие на живота, но 
истината ще ви даде от много по-високо измерение. Истината допуска само един 
компромис, само една крайност: това е да отдадеш живота си на Древния, другия 
път ще говорим по този въпрос. 
 В душата има една скрита и разумна мъка. Тази мъка няма нищо общо с мъката 
на света. Това произлиза от следния окултен факт: когато душата е пробудена, тя 
вижда, че получава изобилни блага, тя получава, получава, получава толкова 
много, а няма какво да даде. В сърцето й се заражда тази мъка, за която ви 
говоря. В последствие душата започва да се стреми към Божествената мъдрост, за 
да може да дава. По този път душата се избавя от тази мъка и болка, това е и 
метод. Тогава тя става т.н. предана душа; ето мястото на предаността. 
 В света на Ен Соф душата е нямала възможност за избор. Тя е била пълна с 
живот, но не е могла да дава. А тя много е искала да дава. Тя е искала да дава, 
за да сподели своето изобилие. Тези неща не са религия, нито наука, даже нямат 
и нищо общо с вярата. Тук същественото е в духовното разбиране, в последствие 
ще разберете, че то е над вярата, над смирението и е нещо много повече. Вяра 
без истинско разбиране  е наистина сляпа. Не съдбата, не вярата и не религията 
определят нашия живот в дълбочина. Духовното разбиране надминава мярката и на 
окултното разбиране, и на Кабала, затова Учителят казва: Има само една наука, 
която е над Кабала, това е науката за Истината. Това означава, че тази дума е 
ключ и аз постепенно ще се спирам и на нейните букви, за да можем да навлезем 
по-дълбоко в нейната вътрешност, в нейната книга. Нашето духовно разбиране 
определя всичко, което произхожда в живота ни: не това, което е писано, не 
това, което ще бъде писано, не вярата, а нашето духовно разбиране и което ще 
произхожда в бъдеще.  
 Тежките и отрицателни космически състояния, които нападат душата, не идват 
за да те заведат в отчаяние, а те са само знак и предупреждение да бъдеш буден 
и въздържан (търпението пряко е свързано с въздържанието) в най-опасните 
периоди на своя живот. Точно тогава човек изтърва опасни кармически думи и се 
слива с тези духове на астрала, които са носители на опасната енергия, за която 
ви говорих. Ученикът трябва да е буден и въздържан, за да не се слива с тази 
опасна енергия на тялото, която обвързва душата. 
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 Според Кабала, човекът владее всяко свое мигновение и това е така, защото 
душата му е излязла от Ен Соф, от най-великия свят. 
 
             ОМ 
 
           02.07.97  
  
 
 Идея за размишление:Божият глас. 
 Лекция:Небесната колесница (продължение). 
 ІІ идея за размишление:Отворената врата. 
 
      БОЖИЯТ ГЛАС 
 
 Учителят казва:За хората няма начало, няма и край. Но за Бог има начало, 
има и край. Затова Той казва:Аз съм алфа и омега. Във вътрешния храм на човека 
има външна и вътрешна светлина. Външната светлина е изразена чрез 
вдъхновението, а вътрешната светлина чрез духовното разбиране. Това означава, 
че духовното разбиране може да извлича вдъхновение и от скръбта, и от смъртта. 
Това е погледът, на който се разкрива вечното благовестие.  
 Учителят казва:На хората се благовествува навсякъде – и в живота, и в 
смъртта, и в радостта, и в скръбта. Това е за онези, казва Учителят, които 
разбират великия закон на живота или за тези, които разбират Великия глас. 
Това, което хората наричат разговор с Бога не е нищо друго, освен област на 
тяхното съзнание. Учителят казва: За Божия глас са необходими специални органи. 
Сега Бог не говори на хората, други същества им говорят, защото те нямат тези 
органи да Го чуват директно. За да се възприеме енергията на Божия глас, тя 
трябва да мине през девет сфери, което означава девет превода. Ето защо никога 
този глас не се е разбирал лесно. После Учителят казва: Ако ти беше чул гласа 
на Бога, ти никога нямаше да бъдеш човек на условията, това е една мярка. 
Достатъчно е Бог само един път да е проговорил на човека през целия му живот и 
ако му проговори втори път, човек губи същността на живота. Това означава, че 
ако се наложи трети път да му проговори в един живот, това е най-лошото нещо, 
което може да се случи на човека. 
 Защо Бог говори толкова малко и толкова рядко на човека? Ще дам кратък 
отговор: Защото в Бога няма желание хората да Го познават. Ако чуеш този глас, 
трябва да си готов да служиш с любов винаги. Ако не сте готови, казва Учителят, 
ще треперите пред кармата, пред силата на съдбата. За съдбата Учителят казва 
следното: Съдбата е един от най-строгите и най-лошите ангели, които стоят пред 
нозете на Бога. Ще обясня: Да *******  на любовта не означава да я разбереш. 
Ето защо Учителят казва, че всеки, който се е опитал да я обясни, да я разбере 
и да я определи е попадал в нейните дълбоки води. 
 Накратко искам да ви обясня нещо за сина Божи, което важи за всички 
синове. Според окултната наука и според Учителя означава, че става въпрос за 
същество, което е проникнало в истинския живот, но не го е придобило. Животът 
не е нещо, което можеш да придобиеш, той е даден като дар. И ако живееш по 
закона на духа, постепенно ще проникваш в неговите тайни. Животът е даден като 
велик дар, но любовта не е дадена като дар, именно затова тя само се явява и 



 99 

заминава. Това означава, че любовта е дадена само при едно условие. Учителят 
казва:сега мнозина от вас искат да заместят живота с любовта. Не, казва 
Учителят, любовта е сила, която разрушава. Тя има много силни вибрации. Тази 
сила, която изучават учените, Учителят казва, че това не е истинската сила на 
любовта, а само проекция на нейната сила. Любовта във висш смисъл се явява като 
силата на Божия глас.  
 
     НЕБЕСНАТА КОЛЕСНИЦА 
      (продължение) 
 
 Учителят казва:Физическото тяло на човека е утроба, в която духовното му 
тяло се развива. В миналото животът се е родил между душата и Бога. Днес 
животът ще дойде между ученика и Учителя, това е новият момент. Това означава, 
че днес Бог е слязъл в образа на Учителя, а душата е станала ученик. Понеже 
любовта е много силна в своето вътрешно поле, тя досега е принудена да действа 
и да дойде отвън, за да помогне на нашия организъм постепенно да се организира. 
Затова сега любовта идва отвън. Като казвам отвън, разбирам от слънцето, 
звездите, растенията, хората, животните и така нататък. В своето вътрешно поле 
любовта е съвършена и много строга. Но когато душата започне истински да се 
пречиства в своя път, тогава за нея вече не съществува строгостта на Бога и 
понятието наказание се отдалечава.  
 Пречистването е път към небесната колесница, за която говорихме, но докато 
човек не разбере дълбоката тайна на даването, той не може да бъде изпълнен с 
величието на Ен соф. Това означава, че не може да разбере и тайната колесница. 
Когато добрият човек дава, той дава от душа, но това не е истинската мярка за 
даването. Когато посветеният в любовта, т.е. любящият, а не добрият дава, това 
е разликата между любящия и добрия, това даване произлиза пряко от Бога, това е 
даване от вечността, това е даване от друг род. Това даване е мярка. Когато 
даваш с любов и разбиране, тогава твоята метафизическа енергия се освобождава и 
ти растеш в духа, растеш във величието на даването, което е сам Бог.  
 И така, даването е тайна наука и когато имаш нещо много ценно да дадеш на 
някого или на много хора, не бързай. Защо? Защото за това има строго определен 
космически момент, другият важен момент в тайната на даването. Точно в този 
строго определен момент участва Бог, а не твоята душа и, разбира се, твоето 
сърце, твоят ум и т.н. Тогава твоята душа само се слива с Неговото даване и 
засиява.  
 И така, тайната на даването е свързана с небесната колесница. Когато 
добрият човек дава, той се обменя с хората, а когато любящият дава, той се 
обменя с Бога. Малко са съществата, които знаят тайната на даването и затова 
само те могат да дават, т.е. само те могат да внасят дух в човека, това е 
истинското даване. Ако това трябва  да го кажа по друг начин, означава според 
Хермес:да дадеш дух на човека, означава да го въведеш в посвещение, това е 
много висока мярка на даването. Истинското даване е въвеждане в лъчистата 
материя на Ен соф, т.е. тази лъчиста материя се въвежда в човека от този най-
висок свят, наречен Ен соф, в душата на ученика. Чрез тази лъчиста духовна 
материя се образува мистичната способност, която е пътят към небесната 
колесница. И когато се казва, че човекът е създаден по образ и подобие, той е 
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създаден, за да открие тази мистична способност в себе си или да открие Бог в 
себе си.  
 Душата не може да бъде наситена с благата на този свят. Тя може да бъде 
наситена само с лъчистата вътрешна енергия на Ен соф. Любовта, която е свързана 
с тайната на даването и с небесната колесница, е съществувала преди този и онзи 
свят. Това означава, че любовта е началото на абсолютния ред и порядък и затова 
Учителят казва, че хаосът е произлязъл от порядъка. Високият идеал е път към 
любовта, път към този вечен порядък. Високият идеал е нещо, което говори, той 
не е отвлечена област. Високият идеал говори с езика на живота. Но този език на 
живота е само пътят към истината. Трябва да обясним нещо за истината:истината, 
това е вечното движение вътре в човека със все нови идеи, които то постоянно 
носи (става въпрос за това вечно движение). Според окултната наука любов, която 
може да се превърне в омраза, никога не може да постигне истината, защото това 
е полярната любов. 
 Друг важен момент е следният:Който няма смирение се озовава от едната 
страна на живота или от другата, т.е. в кръговрата на полюсите. Но който има 
съвършено смирение, което е изработено от духовното, истинско разбиране, остава 
там, където вечно тече животът. Всичко това означава, че небесната колесница е 
свързана с вечния поток на живота.  
 Когато смирението се разбере духовно, то води до сливането на човека с 
живота. Но за много хора то е само път и възможност и затова те не стигат до 
неговата истинска цел. Дарбата на мистичните откровения може да бъде изгубена, 
ако ученикът не разбере дълбочината на смирението. Духовното разбиране на 
смирението е един метод да се освободиш от дървото на змията и нейния живот. Ще 
обясня:Понеже в човека са заложени и доброто и злото, и ако той се стреми само 
към доброто, той никога няма да постигне небесната колесница. Той никога няма 
да постигне истината за себе си, това става с милиони същества. Това означава, 
че истината за човека не е нито в доброто, нито в злото, а в съчетанието му с 
Божията воля. 
 Другият важен момен, с който се обръщам към всички ученици, които искат да 
станат истински, е една мярка от Учителя: Ако не заложиш целия си живот, без 
остатък, никога няма да намериш истината, това е мярката. Онези хора, които 
твърдо преследват своите цели са винаги извън равновесието, защото същността се 
намира в Божествените цели. Ето защо говорим за духовно разбиране и за 
съвършенството на смирението. Накратко ще обясня:Истинското смирение означава, 
че си се отказал от всяка своя цел и си се отдал само на една цел – Божията 
воля.  
 Другият важен момент за смирението, което е свързан с въпроса за 
децата:Смирението символизира вечната възприемчивост за истината.  
 Дървото за познаване на доброто и злото е пълно и наситено с болно знание, 
защото то почива на фалшива основа.  
 
      
      ОТВОРЕНАТА ВРАТА 
 
 Една от най-големите илюзии на хората е, че те мислят, че ограничението е 
отвън. А то е вътре, то е част от човека и си има своята мисия. То е част от 
същността на човека. Ще обясня:То е част от неговата еволюция и от неговото 
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велико бъдеще. Това ограничение ще се превърне в неподозирана дълбочина на 
духа, ето защо то е станало част от човека. В ограничителните условия (тук 
искам да запомните една деликатна разлика) трябва да се бориш не за свободата 
си, а за придобиването на любовта. Защо? Защото любовта е истинското начало, а 
освобождението ще дойде отпосле, като резултат. За да стане по-ясно, ще обясня 
още нещо: Ако по някакъв начин излезеш от ограниченията без да си придобил 
любовта, ти си изгубил напразно своето време и силите на природата, които са 
работили за теб. И тогава Великата Разумност трябва отново да създава условия 
за тебе, за да надмогнеш вътрешното зло, което е ограничението  и да се 
организираш за един нов живот. За да може да организираш в себе си един нов 
живот, трябва да имаш необикновен стремеж към вечността.  
 Има ли трудност по пътя към вечността? Има ли съюз между Сатана и Бога. Ще 
обясня накратко, тъй като много хора подозират, но не знаят, че между тях има 
таен съюз, в тази връзка ще ви загатна нещо: Между Бог и Сатана има таен съюз и 
в него са скрити много тайни на битието. Сатана може да твори форми и светове, 
това право му е дадено от Бога. Дори Бог му е помогнал със своето участие чрез 
един таен и мълчалив съюз между двамата. Но в замяна на това Сатана е длъжен да 
остави една отворена врата за човека. Той трябва да остави един отворен път 
нагоре, към вечността и именно по този път се придобива Бог. Това е само за 
тези същества, които имат копнеж за вечността. Чрез тази отворена врата нагоре 
ще се спаси само чистата духовност, само тези, които се новородят за живота на 
Бога. След това велико космическо новораждане ще се яви дарът на мъдростта. Тук 
пак трябва да кажа една важна разлика, тъй като в това число и много учители са 
постигнали отклонение, не са разбрали този въпрос. Велик дар е мъдростта, но от 
нея има по-голям дар, на което правя ударение:това е дарът на единението (много 
особена дума, с много дълбоко значение, някой път може да се спра на нея). То е 
заложено в душата,но малцина го постигат.  
            
 
             ОМ 
                                                                                                                
16.07.97 
 Идея за размишление:Величието на Бога. 
 Лекция:Друидите-един клон на Бялото братство (продължение). 
 ІІ идея за размишление:Разбирането. 
 
     ВЕЛИЧИЕТО НА БОГА 
 
 Учителят казва:Духът образува движението, но сам той не е движение. Бог е 
Любов, но сам Той не е любов. Бог е нещо много по-велико от любовта. Но 
условията, при които сега живеем, не познават по-велика мярка от любовта и 
затова е прието да се казва, че Бог е любов. Любовта е само плод, тя е плодът 
на Духа, но не е плод на Бога. Плодът на Бога е нещо много по-специално, това 
е, което се нарича символично Духът. За благото на целия свят и на всички вас, 
аз премълчавам дълбоката истина, защото ако я произнеса, всичко ще изчезне.  
 Друго важно нещо, което е казал Учителят: Истинското сърце на човека не е 
в него, то е взето, то е извадено. А на негово място е сложено неразумното 
сърце. С това се обяснява, казва Учителя, падането на човечеството. 
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Първоначалното сърце е взето и скрито на сигурно място и окултната история 
мълчи по този въпрос. Но Писанието казва:Ще им отнема каменните сърца и ще ги 
заместя с нови сърца. Учителят допълва, че тогава ще се постави отнетото сърце. 
В тази връзка искам накратко да ви кажа, че овладяването на себе си е пътят към 
това първоначално сърце и още нещо, като мярка, че овладяването на себе си е 
мярка за безсмъртието.  
 Учителят казва: Досега Бог се е проявявал в нашето съзнание като любов, 
мъдрост и истина. Но каква е Неговата същност извън нашето съзнание, не знаем. 
Учителят казва: Милиони години са нужни, за да познаем величието на Бога. 
 Душата не е създадена пряко от Бога, а от Неговия Дух. Това са различни 
неща, различни степени на силата на светлината, различни изяви. Ето защо на 
друго място Учителят казва: Душата няма право да говори за Бога, нито може да 
го познае. Тя може да говори само за Духа, а Духът само може да говори за Бога, 
защото е по-първична изява от душата. 
 
 
    ДРУИДИТЕ-ЕДИН КЛОН НА БЯЛОТО БРАТСТВО 
  
 Според друидите ученикът трябва да мине през много големи изпитания, за да 
навлезе в посвещение. Това е задължително необходимо, защото когато човек е 
посветен, той ще получава нови възприятия зо истината. Тези възприятия нямат 
нищо общо с ясновидството. Тук искам само да ви напомня, че ученикът не върви 
по пътя на ясновидството, което е изостанала, стара степен от миналото. 
Ясновидството не е пътят на ученика, пътят на ученика е много по-дълбок. Пак 
напомням, когато стане посветен, той ще получава нови възприятия за истината. 
 Според друидите, в своята най-голяма дисхармония и страдания, ученикът-
друид постига своята най-голяма стабилност. За друидите, както и в учението на 
Бялото братство, страданието е необходимост, защото то носи нов духовен ръст. 
 Учителят-друид благославя страданието на своя ученик и казва се, че това е 
една от неговите ключови функции, защото неблагословеното страдание не може да 
произвежда разум, става въпрос за Божествен разум.  
 Според друидите страданието напада най-слабото място в ученика и му помага 
да се извиси и освободи от тази своя слабост. В голямото изпитание ученикът-
друид овладява себе си и тогава той си спечелва силни невидими помагачи. Това 
същевременно е метод. След като издържи голямото изпитание, ученикът-друид 
говори на ти с невидимия свят, защото невидимият свят е вече негов приятел. 

 Както говорихме в предни лекции, любимото число на друидите е три. Има 
три причини, които могат да изключат ученика-друид от учението, това важи и за 
ученика от Бялото братство.  

1.Убийство. 
2.Лъжа. 
3.За несъхранена доверена тайна. 
Според друидите човек има три лица, ще ги изредя: 
1.Това, което мисли за себе си. 
2.Това, което другите мислят за него. 
3.Това, което е той самият. 
За друидите мълчанието е метод за придобиване на лично могъщество.  
Има три неща, които изискват постоянна будност. 
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1.Ръката. 
2.Езикът. 
3.Желанието. 
Според друидите, единственият начин да се разбере какво представлява един 

истински посветен е да се изоставят всички опити в това отношение. Според тях 
истината е против света, а масовата истина в света е истината на змията, 
истината на егото. Те дават една мярка дали човек правилно слуша своя вътрешен 
глас: Ако правилно слушаш своя вътрешен глас, ти ще придобиеш Божествена 
увереност в живота си и ще постигнеш правилното действие. Искам само да 
вмъкна:При много хора има един опасен оптимизъм, който се подхранва от ума. 
Умът също дава една привидна, една временна увереност, един оптимизъм, който 
нищо на струва, нито неговите усмивки, нито неговия начин на мислене. Затова 
тук говорим за една Божествена увереност, която идва от Духа, това е нещо много 
повече от оптимизъм. Значи, ще придобиеш Божествена увереност в живота си и ще 
постигнеш правилното действие. Според тях физическия свят постоянно пребивава в 
духовния свят. По този въпрос в следваща лекция ще засегна окултната гледна 
точка за паралелни светове, за да видите този много дълбок въпрос. Единият 
паралелен низш свят е Дървото за познаване на доброто и злото, а истинският, 
вътрешен паралелен свят е Дървото на живота, за което другият път повече ще 
говорим. 

Стоунхендж е свързано с един от главните учители на друидите и с друидите, 
става въпрос за Мерлин. Това накратко е енергиен космически център на 
мъдростта, но на земята. За друидите това е свещена област. Посветените в 
определен час и със съответен ритуал навлизат в много високи полета на 
мъдростта. 

Според друидите, когато човек носи бели дрехи и когато носи светли мисли, 
той става невидим за тъмните сили от астралния свят. Този цвят на дрехите и 
този вътрешен свят като светли мисли, правят учениците-друиди да бъдат по-
независими, незабележими и невидими от тъмните сили в астралния свят. В по-
следващи лекции ще се спра повече по този въпрос.  

Според тях дървото е символ, който свързва небето със земята. Листата и 
клоните улавят енергията на слънцето, а плодовете имат друга задача: съхраняват 
слънцето в себе си. Дървото препраща слънчеви сокове в корените, т.е. във 
физическия свят. Затова те казват, че дърветата са Божествени изображения и 
хората са дървета. 

Според друидите човек може да стане това, което мисли, защото подобната 
енергия може да привлече подобна енергия.  

Тяхната мярка за да станеш истински друид е следната:трябва да получиш 
власт над светлината и над тъмнината, значи трябва да бъдеш извън полюсите. 
Според тях страхът е първата и най-тежка верига, която те сковава в твоя път за 
постигането на тайната. 

Следващият важен момент се отнася само за посветените друиди, което важи и 
за богомилите, и за учениците: посветеният друид не зависи от нито един човек 
на земята. Той носи отговорност само пред своята Божествена съвест. Казвам 
Божествена, не човешка, не примесена, а Божествена. 

В учението на друидите е дадена мярката, която постига висшата цел на 
живота. Накратко казано (както и Учителят говори – кратко, задълбочено и ясно): 
Те казват: ако ти черпиш своите знания отвътре, ти ще достигнеш високата цел.  
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Една тяхна идея за чашата:чашата символизира господство, защото тя 
управлява морето, което означава емоциите на астрала. Накратко ще ви напомня 
едно упражнение, дадено от Учителя за този, който иска да овладее своя астрален 
свят. Макар и просто, то е много ценно за изпълнение:напълвате чаша с вода 
почти догоре, с много малко полюлявания трябва да излезе вода. С тази чаша 
обикаляте стаята, като се стараете да не разливате водата; да се учите да 
вървите бавно и да се научите да овладявате същевременно ръката си, движенията 
и силите на астралния свят. Това упражнение може да го прави всеки, чували сте, 
че някои носят подобни неща на главата си. 

Според друидите, истинският откривател не търси нови земи, а нов поглед за 
живота.  

Стоунхендж е келтски вход към дълбоката и скровена пещера в човека. Преди 
време говорихме повече за символа на пещерата, тук ще кажа само тяхната идея. 
Това е вход и на келтски означава точно това:портал. Старобългарският свещен 
език има пряка връзка със санскритския и с ватанския. Този език може би не сте 
го изучавали, но е един от най-дълбоките и древни езици, няма да се спирам 
подробно на неговите качества. Според този език думата Варна също означава 
врата, тука е портал и  е място за обмяна на най-различни способности и дарби, 
тук е портал, космически портал на големи космически сили, тези сили се обменят 
и имат своя мисия в бъдеще. Варна е наистина един изключителен център, един 
изключителен град. Както казах, Стоунхендж на келтски портал, означава път към 
съкровеното Богопознание. Ако отидем още по-навътре, според друидите този вход 
е също и женски пасивен принцип и този символ е пещерата на света, от която 
самият свят е произлязъл. Това е символът на мистичната врата от миналото към 
бъдещето и още нещо, идеята за земята майка.  

Според друидите силата и Божествеността на този свещен символ, става 
въпрос за портала, космическата врата, е скрит далече зад пределите на този 
свят, този свят не може да обхване неговата дълбочина. 

 Още една важна мярка, кога една молитва е силна според друидските 
учители. Тъй като много хора се молят и аз съм наблюдавал в окултизма, молят се 
някои искрено, някои са развили сила на мисълта и мислят, че това е решаващо; 
други са развили силата на сърцето и мислят, че това е решаващо. Но има нещо 
друго, което е по-важно и искам да ви го покажа чрез тяхната мярка:според 
друидите заклинанието или истинската молитва (думата молитва в миналото е 
означавала заклинание, но понеже тази дума е малко опасна, я нарекли молитва, 
по-безопасно, но молитвата, това е бяла магия, също влиза в тази система на 
бялата магия. Не случайно Учителят казва, че формулите са магически инструменти 
в ръцете на ученика, нещо много важно и отговорно), заклинанието или истинската 
молитва не са въпрос на сила и на енергия, а въпрос на духовен авторитет в 
невидимия свят. 

Според друидите нищо не трябва да се нарича добро или лошо, то е просто 
друго. Нито светлината, нито тъмнината трябва да се наричат добри или лоши, те 
са просто нещо друго. 

 
 
     ЗА РАЗБИРАНЕТО 
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(Понакога някои лекции и идеи могат да се повтарят, но ги разглеждам от 
друг ъгъл.) 

Духът, това е проявеният Бог, душата не е проява на Бога, а на Духа. 
Следователно, казва Учителят, душата ще ни говори за Духа, а Духът за Бога. 
Обикновеното човешко съзнание не е синът, който познава Отца. Това съзнание е 
смъртно, защото то няма опорна точка. Искам да ви дам една мярка за безсмъртие 
от Учителя:Безсмъртен е този, който има в себе си поне една точка на 
равновесие, от която никой не може да го помести.  

Окултната наука и Учителят казват:Разбирането на живота не е нещо 
установено, то е вечен процес на задълбочаване. Когато Христос възкръсна, 
тогава той стана в пълнота Христос, до това време той беше Исус. Това означава, 
че като Исус той имаше едно разбиране, а като Христос друго разбиране. Когато 
ученикът има една свещена идея в живота си, както с Христос, тя е зародиш за 
неговото възкресение, от нея ще произлезе възкресението. Става въпрос за идея, 
която е неизменна. Ето защо Учителят казва:Геният разбира раждането, светията 
разбира смъртта, ученикът разбира възкресението.  

За дълбокото разбиране на живота в една по-дълбока степен, за да можете да 
ме разберете по-ясно, пак ще цитирам Учителя, защото той дава тази мярка:За да 
разбере човек смисъла на живота, всичко в него трябва да се разруши. Докато 
човек не изпита в себе си това голямо разрушение и големите противоречия в 
живота, човек не може да разбере неговият дълбок вътрешен смисъл.. Ще обясня:За 
будния човек голямото разрушение е процес на съграждане по простата причина, че 
се разрушава човешкото и се възкачва Божественото. Но за обикновения човек 
разрушението е унищожение. Това означава, че обикновените хора са унищожени 
хора, те не са синът на Отца, става въпрос за обикновеното съзнание. Те са от 
старата култура на дървото за познаване на доброто и злото. 

Според окултната наука животът е велико нещо, велик дар, но от по-
дълбоката позиция на учителя, като и смъртта, така и животът са сенки. В 
последните години наблюдавам много ученици, които правят много неща за Учителя, 
но ще останат в сянката на нещата. Има много такива, които работят, издават 
книги, печатат, съхраняват книги на Учителя, печата на компютри и т.н., скоро 
говорихме с някои хора, тук искам да го напомня пред всички:тази работа няма 
нищо общо с пътя на ученика, тя даже не е второстепенна. Учителят не се нуждае 
от това разпространение, то вече е разпространено. Може, допуска се, но то е 
между другото. Това, което прави ученикът ученик е работата върху себе си, 
единствената работа, защото по този път той трябва да постигне себепознание и 
ако работи още по-усърдно, трябва да надмине себепознанието и да навлезе в една 
друга степен, в една по-дълбока връзка с Древния, за което стана въпрос в по-
предните лекции. Това е същественото, което Учителят иска от ученика. Другите 
работи може да ги правиш, може да не ги правиш, но те са сянка.  

Според Учителя, животът е сянка на Духа, а смъртта е сянка на живота, умът 
е сянка на Духа, сърцето е сянка на душата. Понеже човек е сгрешил и е много 
трудно да живее в духа, в неговата светлина и затова той е отишъл, казва 
Учителят, да живее под сянката на ума, така както един червей се пази от силата 
на слънцето и се крие под земята, по същият закон човек се е скрил в сянката на 
ума, в сянката на своето тяло и понякога под сянката на дърветата, защото 
силата на светлината на духа е от много високо поле. Това означава, че в духа 
се крие една по-дълбока тайна от живота и смъртта. Ученикът трябва да върви от 
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науката за живота и да изучава най-вече науката за духа. След време ще върви от 
науката за духа към науката за Древния.  

Според окултната наука, разбереш ли Духа, това е ключът, чрез който 
навлизаш в мистерията на Древния. Ако разбереш душата, не можеш да имаш този 
ключ. Това означава, че Духът е истинският и таен съобщителен канал с Древния, 
а не душата, не умът и не видовете съзнания. Преди време ви говорих за четири 
вида съзнания и бях загатнал за едно извънредно, тайно съзнание, това е Духът. 
То е извън четирите съзнания, които знаете и само ще ви ги припомня:съзнание, 
самосъзнание, подсъзнание и свръхсъзнание. Но свръхсъзнанието не е още Духът. 
То е посока към Духа, затова ви казах за тайното съзнание. Тайното съзнание 
отговаря в най-висш смисъл за идеята на Духа. Душата нищо не може да каже за 
Древния, тя само може да го обича и да му се възхищава, това е оставено за нея. 
Тя може да го обожава, но не може да го разбере.  

Тайната на разбирането е скрита в Духа. Това е този, който е успял да се 
обедини с Неговата Съвършена Воля. Всичко това означава, че истинското 
разбиране за тайните на живота идва само след вътрешното обединение с Неговата 
универсална воля. 

 
             ОМ 
 
 

                                                                                                                                  
30.07.97 
          1.Вечност и време. 
 2.Авир (етер). 
 3.Силата на светлината и нейната цел. 
 
      ВЕЧНОСТ И ВРЕМЕ 
 
 Когато се казва “Да бъде светлина”, това означава, че светлината се появява 
от място, в което вече е съществувала. Тя излиза при повика от това място и се 
изявява. По друг начин казано, тя е била скрита, а сега става явление. Според 
Кабала от момента, в който Той (Древният) се е оттеглил в своята дълбока 
безкрайност, от този момент във външния план се е явила една точка. Тя се е 
разширила и е станала светлината на света. Ето защо концентрацията в точка е път 
към авир, едно от имената на етера и от там към Ен соф. Но това не се отнася до 
концентрацията на ума, а до концентрацията на духа. Умът не може да разбере пътя 
на първородната светлина. Тази светлина, която е облечена в авир е с друга 
форма, която не е първична, но в Ен соф тя е първородната, вечната и 
неизменната. Етерната светлина е подложена на много промени, докато светлината 
на Ен соф е неизменна и постоянна. От тук следва, че всички форми са произлезли 
от трансформацията на тази светлина в нейното слизане.  
 При човека тази светлина се намира в неговите пет сатанински чувства, които 
не могат да му помогнат от хиляди години да види своя път. Това означава, че се 
изисква ново чувство, друго чувство, виждане от друг свят. Това чувство 
принадлежи на висшата душа и то е наречено шестото чувство. Искам само да ви 
загатна, че това чувство е също бедно, но все пак то е един път към истинското 
виждане, което се намира в духа. Ученикът трябва да върви към виждането от духа. 
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Ясновидството, което произлиза от шестото чувство е сляпо за истинските тайни на 
живота.  
 Пътят на ученика е път към духа, но тази дума е много специална. Следващите 
няколко лекции са посветени на един клон от Бялото братство, учението на Лао 
Дзъ, което досега не е изнасяно така, както трябва, а много общо. То засяга 
много важни въпроси в тази връзка. Тази дума е коренна дума, но не е корен на 
този свят (думата дух) и затова този свят не може да я разбере. Тази дума е 
тръгнала на поход от едно по-висше, невидимо поле. В тази връзка ще дам едно 
сравнение: Ето защо има древни букви, думи и езици, които са наречени измрели. 
Всъщност те са влезли в друго поле на многоизмерния свят. Например, думата 
време, която е останала в този свят, също не е разбрана. Тя е също ефирна дума, 
същевременно тайнствено понятие. Учителят казва, че и в духовния свят има време 
и пространство, но ще се върна специално на времето. В книгата по Кабала, която 
подготвям, има по-обширен отдел по този въпрос, но в по-късни лекции ще се спра 
повече по този въпрос. 

 Времето е много еластично понятие. То е принцип на съзнанието, а не на 
духа. То е принцип на съзнателната дейност на човека и затова то може да се 
разширява и да се сгъстява. Ето защо ние организираме своя живот по календари, 
по часове, минути, години и т.н. Според Кабала това означава, че на хората 
влияят закони и подтици, които са установени в царството на Дървото за познаване 
на доброто и злото. Точно от това царство произлизат много фалшиви пътища, 
пътечки и проходи. Също и голямото и фино заблуждение, че всички пътища водят 
към Бога. Но вечният път не води там, защото той е друг път. Към фалшивата 
вечност води човека бащата на лъжата. Това е вечността, построена по законите за 
познаване на доброто и злото. Бащата на времето е един, а бащата на вечността е 
друг. Времето е един проход, докато в мощното Дърво на живота няма време и хаос. 
И този, наречен в Кабала Черния Господ, става въпрос за змията, не може да 
проникне, защото неговите пътища не са приети. 

Докато човек живее в космоса, т.е. в Дървото за познаване на доброто и 
злото, винаги ще има процес на време и процес на остаряване. Времето е в 
зависимост от нашето знание и от нашето разбиране. И времето, и вечността са 
свързани със системата на нашите убеждения и нашите знания. Това означава,че 
всеки ученик е длъжен да се откаже от своето време, в случая означава от своето 
его и да повиши своята степен на съзнание, за да може да се насочи към 
космическото съзнание, което ще му покаже постепенно пътя към Ен соф. Накратко, 
пътят към космическото съзнание започва с молитвата. Тук само ще ви загатна от 
кабалистическа гледна точка, че молитвата е по-първична от думите. Тя е мистичен 
подход към живота, тя е преди думите. Но днес думите са важни, понеже се явяват 
като велики канали (Кабала).  

Най-елементарното, но и важно нещо, което молитвата дава, е 
следното:Молитвата дава възможност да станеш господар на собствената си съдба, 
това е една идея от Кабала. Ще обясня:Това е така, защото буквите и думите са 
сгъстени енергии на силата на светлината на Господа. Словото е пропито с духа на 
Създателя. Кабала ни казва, че Бог е близък на всички, които Го призовават. Това 
е отношение на доверие. Преди да продължа, за малко ще ви кажа, например:ако 
някой от вас се довери напълно на учението, всичките му проблеми ще станат наука 
и част от учението. Всичките му проблеми, всичките му задачи, всичките болести, 
всички събития случки, които се случват с него, щастие и нещастие стават част от 
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него, стават плът и кръв от учението. Тогава той ще ги види от друг ъгъл, от 
друга светлина и най-вече от силата на светлината, за която после ще стане 
въпрос.  

Ще завърша с някои важни идеи от Лао Дзъ. Учителят казва за него, че това е 
един велик бял брат. Лао Дзъ казва:Дълбокото не е време, дълбокото не е знание, 
а владеене. Това означава, че знаещият не е господар на живота и на съдбата си, 
а само този, който е преодолял себе си. Казано е много точно:Преодолей себе си и 
възстанови живота. Това е китайски вариант на познай себе си. Пак според тайното 
учение на ДАО:Щастието може да се предвиди без гадание и без ясновидство, 
достатъчно е да следваш ДАО.  

 
      АВИР(етерът) 
 
Авир, това е етерът, но думата авир е също и кодово име на светлината, а 

това означава, че авир е среда, която скрива в себе си светлината. 
Кабалистически се казва, че силата на разширението произхожда от тайните 
вътрешни резервоари на авир и скритата светлина, която е вътре в него. Кабала 
разкрива нещо много важно: Вътре в авир има тайнствени пътеки към Ен соф, към 
Древния. Ето защо аз, например, много ценя хората, които искат дълбоко да си 
обяснят нещата, да ги разберат. Но има нещо, което не одобрявам, когато бързат – 
бързат да ги разберат, бързат да ги постигнат, когато бързат за някакви 
резултати. Ще обясня мярката, за която говоря: Всяко нещо, което можеш да го 
обясниш дълбоко и духовно е мярка, че можеш да го постигнеш.  

Колкото повече се навлиза във скритата светлина на етера, толкова повече 
смъртта ще се отдалечава от нас. Илюзията, че има време и пространство е илюзия 
на сатанинското съзнание, с което човек се е съединил в себе си. Защото това 
съзнание иска илюзии и предели и ги натрапва на човека. И човек започва да мисли 
така, защото се е срастнал с това съзнание. Докато човек функционира в царството 
на Дървото за познаване на доброто и злото, неговото съзнание ще се намира под 
влиянието на Сатана, а това дърво е низша култура, която подбужда човека към 
всякаква отрицателна деятелност.  

Дълбоката реалност на живота е наречена в Кабала Дървото на живота. Засега 
ще приемем десетте сефирота, само ще загатна, че има други 16 сефирота с много 
по-дълбоки качества, но засега не е допуснато за тях да се говори. Да познаеш 
реално себе си, това значи да се сродиш със собствената си дълбочина и духовност. 
Само тогава можеш да станеш свободен. Искам само да ви кажа нещо за свободния 
човек:Свободният човек е добродетелен, не заради общественото мнение, а по свой 
дълбок вътрешен подтик. Това е така, защото свободата идва от специалното 
отношение на любовта към истината. Само ще ви загатна, че според Лао Дзъ човек 
прилича на водата. Той казва:Хората се стремят към върховете, а водата надолу, 
към низините, към малките неща, към малките постижения, затова водата е господар 
на живота. Другият път ще ви обясня повече за дълбочината на водата.  

 
   СИЛАТА НА СВЕТЛИНАТА И НЕЙНАТА ЦЕЛ 
 
Дървото на живота е паралелен свят, който очаква пробуждането на човека. 

Това е свят, в който няма смърт, болести и неуредици. Но сатанинското съзнание не 
може да приеме този свят, защото той е опасен за успеха в света. По друг начин 
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казано, Сатана се храни с отрицателната енергия на човешкото съзнание. Но ако 
човек избере любовта и светлината, тогава сатанинската енергия се ограничава и 
тогава Сатана, според Кабала, е лишен от вмешателство, енергията му замръзва. 
Тази парализирана енергия очаква от човека само едно нещо и това е нейната 
надежда. Тази парализирана енергия очаква човек да направи погрешен избор, т.е. 
да се откаже от любовта и да прави грешки. Това става по пътя на земното и 
материалистично мислене, човек попада в ямите на своите мисли и чувства и 
постъпки. Не че иска да постъпи така, но той е принуден от тази енергия. Когато 
прави грешки, тогава силата на светлината се оттегля по простата причина, че тя 
цени свободата на човека.  

Всичко това означава, че нашето собствено его е мощно оръжие в арсенала на 
Сатана и Черното братство, на неговата черна култура. Кабала обяснява на какво се 
дължат кризите на съвремения свят, накратко ще ви кажа:Всички кризи в съвременния 
свят се дължат на това, че силата на светлината не може да се утвърди в нашето 
съзнание. Въпреки всичко, в момента, в който човек се слее с Дървото на живота, 
той получава пълен контрол над низшата вселена, която е дървото на познанието.  

Спасението на целия свят зависи от нашата способност да се обединим с 
Дървото на живота, т.е. със силата на светлината чрез авир. Ученикът трябва да 
навлезе в скритата светлина на Учителя, защото в тази скрита светлина е 
избавлението. За да разбереш тази скрита светлина, ти трябва да разбереш първо 
любовта, защото тя е, която ще те заведе при Дървото на живота. Дървото на живота 
символизира най-високото състояние на съзнанието, най-въвишеното състояние. Това 
е състояние извън пределите на доброто и злото. Това състояние е началото на пътя 
на ученика в другия паралелен свят, който е дървото на древната слънчева култура.  

Според Кабала силата на светлината има само един стремеж и само една цел: 
да се дели на безконечни благодеяния. Единствеият и най-дълбок свят е в 
състоянието на Дървото на живота, състоянието на Ен соф. Това състояние е 
състояние на безконечност. То се постига със съвършени отношения към Бога. Това 
означава, че страданията са образа на несъвършените отношения към Бога. 

           ОМ 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                                      
13.08.97 
 І идея за размишление:Свободният избор. 
 Лекция:Тайното учение на ДАО. 
 ІІ идея за размишление:Водата. 
 
 
     СВОБОДНИЯТ ИЗБОР  
 
 Дървото на живота е специална енергия, специален източник на живот. Тази 
енергия дава безсмъртие. Тази специфична енергия от дървото на живота се намира 
извън земното мислене. Дървото за познанието на доброто и злото е отрицателна 
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космическа енергия, това е енергията на ума, която може само да разрушава. 
Кого? Всички тия, които не са се научили да избират своята истинска цел.  
 Дървото за познанието на доброто и злото, което символизира черната 
култура се е явило поради неправилния избор.  Според окултната наука злото не е 
човек, то е енергиен център, който се проявява през всички подходящи форми, 
които му дават условия. Колкото по-лош избор прави човек, толкова повече се 
увеличава злото в него. Това означава, че чрез лошия избор всеки човек има 
реална възможност да увеличава злото в света. Всяка съдба съответствува на своя 
избор. Ако съдбата е лоша, изборът в миналото е бил лош. Това означава, че 
изборът е нещо лично и затова Бог никога не може да се нарече и да се търси 
като виновен.  
 Най-важното, което искам да ви кажа е следното, една дълбока идея на 
окултната наука: Свободният избор е даден, за да стане човек реално същество, 
за разлика от ангели, архангели и т.н. Който често прави лоши избори, остава 
без свободна воля, той се лишава от воля. Съществата и силите на злото нямат 
своя воля. Имам предвид тези, които в много прераждания са правили лош избор. 
Те са подчинени на един таен енергиен център, който е скрит от техните погледи.  
 
      ТАЙНОТО УЧЕНИЕ ДАО 
 
 ДАО има 11 основни значения: 
 1.Истината. 
 2.Бог. 
 3.Божеството. 
 4.Духът. 
 5.Висшата сила. 
 6.Висшата разумност. 
 7.Пътят на всички същности (хора, животни, звезди, всичко). 
 8.Естественият закон на живота (естеството). 
 9.Единството на битието и небитието. 
 10.Пътят и пътникът заедно.  
 11.Почетният Учител. (Така се превежда и името на Лао Дзъ). 
 
 
     ЛАО ДЗЪ И ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО 
 
 Да видиш ДАО, това е тайната на живота. Според Лао Дзъ, когато видиш ДАО, 
ще се наречеш дълбок и ще вървиш от една дълбочина към друга. Това е 
естеството. Преходът от дълбокото към дълбокото е врата към познаването на ДАО, 
чудната тайна. Духът е свързан със самозараждането, а душата със 
саморазвитието, себепознанието. Казва се, че който нарушава законите на ДАО, 
умира преди смъртта, т.е. умира на вътрешен план.  
 Само хора с висша душа обладават дълбоката тайна на ДАО и се ръководят от 
принципа на недеянието. Както ви прочетох, ДАО има много имена, също и в Кабала 
Бог има много имена, това са различни степени на тънкост на енергията, затова 
са избрани много различни видове Божествени есенции, Божествени имена. Затова 
като се замести ДАО с някои от значенията, се придобиват различни тънкости, 
които отговарят на изчисленията на всяка душа. 
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 Истинският мъдрец, това е въплъщението на ДАО.  Мнимите, т.е. съмнителните 
мъдреци, действат с напрежението на своята сила. Те са хора с низша душа. С 
напрежение, с усилие се действа неестествено. Ако човек не може да действа по 
собствена воля, той губи своите сбособности. Това е много важно, защото е 
свързано и със свободния избор, иначе човек трябваше да действа непрестанно под 
чужда воля. Една голяма част от хората, които мислят много отрицателно, цинично 
и порочно, трябва да знаете, че това е много положително за тях, накратко ще го 
обясня. Понеже те не могат да мислят по свещен начин, не им е дадено по 
различни причини, когато мислят отрицателно, порочно, цинично или криминално 
или във всякакъв такъв род, те оцеляват. Това е начин да се оцелее на една по-
ниска степен на развитие и затова техния умствен строй не трябва да се осъжда. 
Трябва да се подтикват към по-висок начин на мислене, но този техен умствен 
строй не трябва да се осъжда, защото умът се храни и оцелява, макар и с фалшиво 
оцеляване, все пак като няма свещена идея за която да се хванат, по-хубаво е да 
мислят по някакъв начин, отколкото да влязат в една черна, опасна зона.  
 Ако човек постигне единство с ДАО, другият свят вече не съществува, вече 
няма друг свят, защото в единството няма други светове. Според Лао Дзъ всички 
същества са различни, когато съществуват и единни, когато се върнат в 
небитието. На земята човек трябва да изработи своето благополучие в отвъдното, 
т.е. в своя вътрешен свят. В случая отвъдното означава в своя вътрешен свят, в 
себе си. Да овладееш себе си, това означава да познаеш своя път в живота, става 
въпрос за конкретни неща – своя път, своя дълг, заедно със всички подробности. 
Това е мярката, овладяването.  
 Друг важен момент в това велико учение е следният:Човек, който познава 
ДАО, той без размишления, без медитации намира правилния път. И без да говори, 
заслужава доверие. Без умствени усилия той постига истината.  
 Когато употребяваш ДАО в малко количество, ще имаш малко щастие и 
обратното, когато употребяваш ДАО в голямо количество, ще имаш голямо щастие. 
Този, който не съхранява ДАО, не може да избегне своята гибел. Ще 
обясня:Златният век в човека е неговото съвършено отношение към Бога, а 
овладяването на себе си помага на човека да разбира знаците и повеленията на 
невидимото. 
 Който нарушава законите на ДАО се сблъсква с висшата сила. Тази сила, този 
закон е лишен от чувства и симпатия, защото те изпълняват волята на истината.  
 Според това учение знанията се придобиват само чрез душата. ДАО не се 
нуждае от знания, защото е дълбоката основа на живота. Когато в човека има 
достатъчно тънки енергии от Ци (думата Ци е по-точна от думата Чи, тук няма да 
се спирам на тази подробност), той процъфтява и става светлина на битието. 
Специално за тънките енергии ще говорим в следващи лекции по-дълго. Най-тънката 
енергия на ДАО е наречена Духът на вечността. Според Лао Дзъ, който може да 
съсредоточава тънката енергия на ДАО в себе си, той може да прониква в 
същността на явленията отвътре. Тук не става дума за явленията, а за същността 
на явленията, отвътре. Това означава, че тънката енергия е метода, който 
разкрива ДАО.  
 В твоя живот може да има много духове и помагачи, но това, което може най-
много да ти помогне е твоята тънка енергия. Това е всичко, което ти трябва. 
Когато тънката енергия на ДАО проникне в човека, той става мъдрец и дълбоко 
виждащ.  
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 За тънката енергия се казва, че тя се съсредоточава особено много в 
чистото сърце (според даосистите). Ако в сърцето има страсти и неразумни 
желания, тогава тънката енергия се отдалечава и човек изгубва ДАО, своя път. 
Човек трябва да стане жилище за тънките енергии на ДАО.  
 За да може човек да се усъвършенства, сърцето трябва да постигне своята 
пустота, т.е. своята непривързаност. Който прави грешки, той не може да овладее 
ДАО, т.е. своя път, той може само да се учи.  
 
      ВОДАТА 
 
 Във водата има човеколюбие. Тя може да измие нечистото в човека, тя му 
подава ръка. ЛаоДзъ казва, че хората се стремят към върховете, а водата се 
стреми надолу, това е поради нейната скромност. Скромността се явява като 
място, където пребивава ДАО, където ДАО може да живее. 
 Водата се събира в ниски и скромни места, ето защо тя управлява хората и 
живота. Водата е опората на всички същества. Водата е произлязла от тънката 
енергия на ДАО. А най-тънката и чиста енергия представлява небитие, Абсолютната 
реалност. Небитието е скромно и естествено, защото то е дълбоката основа. 
Всичко това означава, че човекът е вода и се ражда от течност, която е вода. 
Само загатвам, че когато мъжът и жената се слеят, те образуват от своята тънка 
енергия и тънка течност. Тази течност е вода, от която произлиза живота. Тук 
има много видове тълкувания, на тях ще се спра друг път повече. 
 Водата е елемент на тънката енергия, елемент на ДАО. По друг начин казано, 
тънката енергия в човека е живата вода. Тънката енергия в човека е заключеното 
свойство на ДАО. ДАО е заключеното свойство в човека, то е скритата стихия, то 
е скритото небитие. Това небитие е пустотата, а тя е скритото недеяние. И 
според Лао Дзъ пустотата, това е недеянието, което върши всичко.  
 ДАО е единственото битие и небитие.  
 Риба, която нарушава законите на ДАО, умира в морето или извън морето, все 
е гибел. Това е законът на ДАО. Когато рибата обича морето и нарушава законите 
на ДАО, тя умира в морето. А когато рибата не обича морето и нарушава законите 
на ДАО, тя умира извън морето, на български език казано, на чист въздух, все е 
гибел. Такъв е законът на ДАО. Едната риба трябва да потъне във водата и да 
изучава дълбокото значение на водата. А другата риба трябва да изучава света 
извън водата, друго измерение на ДАО. 
 Когато ДАО е в човека, законите не могат да го накажат, защото ДАО е 
естествено, а законът е неестествен. Законите на ДАО подготвят нещастие за 
глупавия, който се е отделил от ДАО чрез произвол, защото произволът е 
неестествен. 
 
 
                                                                                                                                    
27.08.97 
 І идея за размишление:Вярвай в живота и в неговите опасности. 
 Лекция:тайното учение на ДАО. 
 ІІ идея за размишление:Истинното. 
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    ВЯРВАЙ В ЖИВОТА И В НЕГОВИТЕ ОПАСНОСТИ 
 
 Думата вярвай значи оживявай. Смъртта не е опасна, опасен е животът. 
Красивото в живота на ДАО е в това, че в него няма сигурност. Ще обясня: тук 
няма сигурност, за да може човек да расте. Който е осигурен, той спира 
развитието си. Хубаво е да се страхуваш от живота и неговите естествени 
изисквания, за да можеш да догониш себе си. Да догониш себе си значи да 
постигнеш своето първично състояние, то е ДАО, то е твоят път.  
 Там, където има страх, мястото трябва да се изпълни с ДАО, за да има вечно 
развитие. Ето защо е необходим страх от Бога. А много от тези, които са 
постигнали безстрашие са оглупели, защото са посегнали на Бога, на съкровената 
област на живота, т.е. на Неговия престол. В смъртта няма опасност, тук си 
застрахован и не можеш да растеш. Тук нямаш крила. Но животът е опасност. 
Например, направи опит вечер сам в гората, Учителят дава това упражнение, аз 
съм го изнасял; може няколко пъти през деня, но вечер сам. Отвсякъде в гората 
звучи опасност – точно тук е красотата, ще обясня. Тези опасности те съграждат 
и ти оживяваш. Тук придобиваш една друга сигурност, тя не е човешка, тя е 
сигурност от съвсем друг род, от съвсем друго измерение. Това е сигурност, 
която идва от ДАО, от мистичната област на живота.  
 Преди да продължа, само ще споделя, аз съм правил това упражнение много 
пъти в гората, дори една вечер един орел връхлиташе заедно с един клон върху 
мен, аз бях под дървото, и разбира се с формули той стигаше само до някъде. 
Това беше вечерта, в голям мрак. После орелът си отиде, след няколко часа пак 
дойде, пак имаше връхлитане към мене и пак си замина. Нямаше никаква опасност, 
но при един друг случай, от едно малко найлонче такава опасност не бях срещал в 
живота си. Когато вървях дълго време, имах силно внушение, че зад гърба ми 
върви някой с нож. Много натрапено, много силно. Идеята беше, че не трябва да 
се обръщам и аз дълго време не се обръщах. И чак към края, когато се обърнах, в 
един момент вятърът духна това найлонче, което беше на земята с един камък 
затиснато, това беше нещо като забиване на нож в гърба и тогава аз получих едни 
много силни вибрации, много силно закаляване. Искам да кажа: в гората Учителят 
се грижи за най-малките подробности и няма никакви опасности. Има напрежение, 
но няма нищо фатално. Така че, тези, които искат да се каляват, могат да правят 
тези упражнения специално за нервната си система, после ще посрещат проблемите 
в света по съвсем друг начин, защото в тях ще се всели една друга вибрация. 
Имам много опитности, но не искам да ви обременявам. Ще продължа. 
 Ако във вашето ДАО, т.е. във вашият път няма опасности, вие сте мъртви. 
Това означава, че само в голямата опасност ти можеш да намериш себе си и да 
оживееш в ДАО. ДАО разкрива смисъла на твоя живот само когато преминеш през 
много големи опасности. Преди да продължа пак искам да ви дам един съвет: аз ви 
споделих нещо за мои опасности, но те не спадат към големите. Най-големите, 
най-дълбоките не се споделят и не ги споделяйте, за да не загубите част от 
духа.  
 Само когато преминеш през много големи опасности и когато разбереш този 
смисъл, тогава ДАО става твой път. Естеството на ДАО е не да мисли, не да 
действа, а да живее. Ще обясня:когато ДАО е пробудено в човека, човек живее. 
Когато умът е събуден в човека, човек ходи, мисли, действа, но не живее. Когато 
ДАО е пробудено в човека, той е в пълнотата на живота, защото то е в пътя. Това 
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е животът, в който няма недостатък. Лошото в живота идва, когато не си 
достатъчно предан, тогава не си и пълен. И тогава се занимаваш с наука, с 
религия с философия и т.н. Тогава търсиш църкви и учения. И ученият търси и все 
търси, религиозният също и философът също, а преданият живее. Лао Дзъ казва:ДАО 
не вярва в наука и в религия, а в пълнотата на живота.  
 
     ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО 
      (продължение) 
 
 ДАО не различава външното от вътрешното, защото то е вечното единство. 
Който събуди ДАО в себе си, той придобива единството на своята природа. Който е 
придобил ДАО, е възстановил чистотата на своята природа, чистотата на своя 
етер. Чистотата на ДАО е пълнотата на неговите свойства. Който пази ДАО, той 
съхранява своята цялостност и жизнената му енергия няма недостатък. В пълнотата 
на енергията не може да проникне печал. Или думата смърт не може да намери 
своето място в тънката енергия.  
 Нищо не може да вреди на ДАО, защото ДАО е цялостност, единство. В ДАО има 
едно състояние, което никога не се мени. Това е състоянието на вечност, на 
цялостност. Всяка опасност е извън ДАО. Това означава, че тя е в тебе самия, ти 
самият си станал опасност. Страхувай се от ДАО само когато не си достатъчно 
предан. Това означава, че ДАО е вашият кръст и вашето спасение едновременно.  
 В йога и в много други учения и бойни изкуства се учат на дисциплина. 
Според Лао Дзъ това е неестествено. Ще обясня:ДАО е естествено, а дисциплината 
е неестествена. ДАО е цялостно, то няма защо да се учи на дисциплина, пълнотата 
не се нуждае от дисциплина. Например, ако отидете на Рила, понеже няма 
естествени хора, се налага да има много дисциплина – много началници, много 
викания, защото естественото го няма. Когато Учителят е бил там, не е била 
необходима никаква дисциплина, защото когато естественото е там, нещата стават 
естествено. Правилата идват сами, не е необходимо да ги търсиш, да ги създаваш. 
 Дисциплината, това са неестествени усилия, нагаждане, а ДАО е цялостно, 
духовно, естествена пълнота. Даже нещо по-опасно, ако трябва да кажа, в бойните 
изкуства е свързано със създаване на противник, много хора до такава степен 
стават неестествени и разбира се, този противник влиза вътре в тях. 
Дисциплината създава противници, двойнственост, това е опасното. Разбира се, 
истинските учители в бойните изкуства са много голяма рядкост, те не спадат към 
това. Такива като Морихей спадат към естествените неща, за него бойните 
изкуства са пътя на любовта, а не пътя на противниците, затова тук мярката е 
друга. Дисциплината създава двойнственост, противници, ин срещу ян, небето 
срещу земята, умът срещу сърцето. 
 В неестественото няма хармония, няма сливане, няма духовна цялост, ДАО го 
няма. Това е така, защото ДАО е свободно и това е неговото естество. Казва се, 
че ДАО не умее да се бори, да воюва, но побеждава, това естествено. Да си 
поставиш за цел да постигнеш ДАО, това е неестествено. Това е особен род 
духовна алчност, много по-опасна от материалната. Ще обясня:според Лао Дзъ ДАО 
не се постига, защото то е естествено и естествено се ражда в човека, това е 
естеството. Когато Учителят изостави учениците си, те вече нямат център, нямат 
естественото ДАО. ДАО естествено си е отишло.  
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 ДАО е достъпно само за тези, които са естествени. На окултен език казано, 
ДАО е достъпно само за тези, които са чиста енергия, тънката енергия. А на 
другите ДАО само помага, но не е достъпно, само помощта е достъпна. Когато 
учителят си замине, учениците искат някой нов учител да замести ДАО, но това е 
неестествено, защото ДАО е незаменимо. ДАО е незаменимо, защото е естествено. 
Когато си естествен, ти си достъпен за ДАО, защото когато си естествен, в 
твоята природа няма примеси. Според Лао Дзъ, понеже ДАО е много естествено, 
малко хора го постигат.  
 ДАО е ароматът на чистата, на тънката енергия. Тази енергия е необвързана, 
тя е висшата истина, а висшата истина е пустота, т.е. абослютно необвързана, 
свободна. ДАО не е нещо, което се възпитава, защото е вечно. Възпитава се само 
неестественото. ДАО е пълнота, изобилие, цялостност, а дали чете свещени 
писания това е без значение, това се потвърждава и от Учителя. ДАО е източникът 
на свещените писания, но то не се учи от тях, защото то е естеството. ДАО се 
слива тайно със всеки миг, защото мигът е създаден от Него, от Източника. 
 
      ИСТИННОТО 
 
 Вярата на ДАО е пълна и естествена, тя е пълна и абсолютна отначало 
докрай. Това се явява като една мярка, да видите дали имате вяра към някои 
хора, с които сте влезли в конфликт и с които сте се разделили, по това ще 
познаете дали ДАО е във вас. Ако след като сте се разделии, независимо дали е с 
конфликт или без конфликт, или с моног фин конфликт, вътрешен, трябва да имате 
пълна вяра в тази душа. 
 Всичко, което е ДАО е истинно, а всичко, извън ДАО губи своята истинност, 
т.е своята самостоятелност. Това означава, че неестественият човек не е истинен 
и затова той не може да живее. ДАО е естествено, а неестественото е смърт. 
Например, когато истинното, т.е. Христос дойде на земята, той разтревожи 
всички, които са неестествени. Той каза, че Бог е любов, но това е опасно за 
всички, които са неестествени. За неестественото и фалшивото Бог е опасност, 
т.е любов от друг род. 
 Учителят казва:Ще видиш Бог в любовта, която проявяваш. На окултен език 
казано:Щом искаш да видиш Бога, дай му възможност да се прояви в теб, това е 
естественият път. Всичко това означава, че извън любовта всичко е неестествено, 
а всичко, което е неестествено, се руши.  
 Дългът към мъжа, към жената, към децата е неестествен, т.е. той е на втори 
или на трети план. Изпълнявайки дълга си към хората, вие влизате в 
неестественост, защото изпълнявате желанията на хората, а хората забравят 
желанията на ДАО. ДАО е истинното, то е самото разбиране. Разбереш ли, всичко 
се променя, тогава дългът се осмисля в друго измерение, (става въпрос за 
трансформация, истинско преобразяване), то е вече свещено отношение към ДАО. 
Тогава се изпълняват само разумните желания на хората.  
 Много хора ме питат как да намерят истината, как да я търсят. Аз съм го 
обяснявал, пак ще го кажа:Всеки човек, ако разбере това, което му кажа, той 
пряко ще се срещне с истината, без остатък. Това съм описал и в новата книга, 
която излезе вчера “Висшата мистика”. Тук искам да ви кажа метода:ако искаш да 
познаеш ДАО, ако искаш да познаеш Бога, има едно основно изискване:изключително 
голяма интензивност на търсене на истината. Става въпрос за специална жажда за 
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истината. Много интензивна, много силна, много сгъстен духовен живот. Затова 
винаги има време, ако във вас се пробуди Божественото. А То е винаги пробудено, 
очаква се само вашето решение, за да може да се освободи време. Човек тогава ще 
се лишава от сън, ще ляга по-късно, ще става по-рано и ако не може, както на 
някои съм дал задача за 10-15 часа на ден интензивна работа, поне между четири 
и шест часа той може да работи, за да може  в разстояние от шест месеца до три 
години да се срещне пряко с истината. Защото в този сгъстен духовен живот, в 
тази интензивност, тя се превръща в ключ, който превръща най-големият въпрос на 
живота в отговор. Отговорът е самата среща. Много просто е казано:Сгъстена 
интензивност, сгъстена жажда, но това е личен въпрос, на никого не мога да 
наредя, да заповядам, това е лично.  
 Ще обясня още нещо от тънката енергия. Само разбирането променя, а 
усилията са илюзия. Но който разбере, той вече ще има нови усилия изхождащи от 
друго измерение. Тези усилия ще бъдат естествени, те ще дойдат от ДАО, от 
самото естество. Разбирането е дело на тънката енергия. Това означава, че ДАО 
не е в усилията, но в разбирането. Има нещо, което е повече от разбирането, на 
което искам да ви наблегна:това, което е по-дълбоко от разбирането, това е 
възприемането на истината. Защото има много хора, които разбират, но не 
възприемат. Затова Лао Дзъ казва:Истината не трябва да се разбира, а да се 
възприеме. 
 Според Лао Дзъ, за да бъдеш красив, не е необходимо да имаш красиви черти, 
необходимо е да бъдеш естествен. Необходимо е ДАО да е в теб. Разбирането е 
ДАО, това означава, както казах, че разбирането преобразява. То може да 
преобрази неестественото в живот. Това означава, че разбереш ли, ти вече си 
ДАО, ти вече си път (става въпрос пак за възприемането).  
 Когато си в тежко психическо състояние, искам да разберете разликата, не 
ти трябва радост и утешение. Тук няма да обяснявам надълго защо това е 
залъгване на егото. Защото егото остава и залъгването продължава. Това, което 
ти трябва, когато си в тежко психическо състояние е достойнство и благородство. 
Радостта е състоянието на ангелите, а достойнството и тънкото разбиране са 
състоянието на новия човек и на ученика.  
 
             ОМ 
 
                                                                                                                           
10.09.97 
          І идея за размишление:Тънкото и дълбокото 
 Лекция:Тайното учение на ДАО (продължение). 
 ІІ идея за размишление:Мислителят. 
 
 
     ТЪНКОТО И ДЪЛБОКОТО 
 
 Когато ДАО е в тебе, ти ще изгубиш всичките си свръхестествени сили, 
защото ДАО е дълбоката основа, дълбокото естество. Пред ДАО всяка 
свръхестествена сила изчезва, защото всичко извън ДАО е слабо. Когато ДАО е в 
човека, той не може да твори чудеса, защото ДАО е естествено. ДАО не се 
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занимава с безполезни разсъждения за богове и демони, то живее в пустота, т.е. 
в пълнотата на своята тайна или в своята естествена реалност.  

 ДАО не се занимава с вяра и безверие, защото е вечно. ДАО е процъфтяващо, 
защото е над всички противоположности. Тук не говорим за преуспяващо, по-
нататък ще видим, че преуспяването не е радост за ДАО. Когато ДАО е в човека, 
човек няма мнение за себе си, защото ДАО е естествено, а мнението е 
неестествено. Преди да продължа, тук се сещам за една идея, която ви казах 
предния път, става въпрос за дисциплината, искам да продължа малко, за да не 
бъда неправилно разбран. Някои може да помислят, че въобще не трябва да има 
дисциплина. Казах, че дисциплината е неестествена и това е така, но ДАО е 
естествено. Тук искам да ви кажа, че има една истинска дисциплина, тя произлиза 
само от ДАО или по друг начин казано, от дълбоката вътрешна свобода. Само тази 
е истинската дисциплина, която произлиза от дълбоката вътрешна свобода, т.е. от 
ДАО. 
 Само ДАО може да вижда нещата ясно, защото то не гледа от определен ъгъл, 
а безпределно.  
 
     ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО 
      (продължение) 
 
 ДАО никога не губи своята сила, защото то действа с пустота или по 
законите на Учителя, по закона на абсолютната безкористна любов, непривързано. 
Когато казвам, че ДАО е пустота искам да кажа, че ДАО черпи сили от всичко, ще 
обясня с един пример накратко. Например, ако ДАО е в ученика и на ученика се 
случи щастие или нещастие, той черпи сила и енергия и от двете; и от радостта, 
и от страданието. ДАО не се изморява, защото не се изразходва, ето защо ДАО е 
неуморимо.  
 ДАО винаги има какво да даде. На мъдрия дава мъдрост, на глупавия дава 
глупост. На любящия дава живот, на умиращия дава смърт. ДАО винаги дава, ще го 
преведа по следния начин:ДАО се слива с естеството на всеки, на всяко същество. 
ДАО е вечно, а това, което е нещастно или което преуспява, не може да се нарече 
ДАО. Всяко преуспяване е изменчиво, а ДАО е постоянно. Ето защо преуспяването 
не е радост за ДАО. Преуспяването е неуспех за ДАО. Който постъпва според ДАО е 
вечен, а който не постъпва според ДАО, преуспяването му е неуспех. Богатството 
на богатия е бедност за ДАО, защото ДАО е дълбоката основа на живота. 
Богатството не е основа.  
 Хората желаят богатства и дълголетие, но живят кратко, такъв е законът на 
ДАО. Всеки, който е забогатял, трябва да изгуби своето богатство и своето 
влияние, защото това богатство е бедност и то не е познаване на ДАО. В Даоското 
учение се казва, че и богатият, и бедният без ДАО нямат правилният път. ДАО е 
истинското богатство на света.  

Който не познава ДАО, действа произволно и неговите добри дела са смърт за 
самия него. Това се потвърждава и от Учителя със следните думи:Когато правехте 
добро, питахте ли Бога, защото доброто понякога има много лоши последствия. 
Злото понякога има добри последствия и това означава, че това е било ход на 
Бялото братство. А доброто, което не дава добри последствия, е от черното 
братство., това е една мярка. 
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 Който няма уши, той не може да различи тънкото от грубото. Който няма 
очи, той не може да различи истинното от лъжливото. Затова се казва, че който 
няма очи, навлиза в опасност, а който няма уши, губи себе си, защото не чува 
ДАО. Законите на ДАО подготвят лоша съдба за този, който няма очи и уши. 

 Съхранението на духовните сили в човека е главното условие за 
познаване на ДАО. Ще обясня:когато си съхранил духовните си сили, не е 
необходимо да гледаш, за да го видиш, защото ДАО е с тебе и то се оглежда в 
тебе. Слънцето подготвя опасност за слепия, а гърмът подготвя опасност за 
глухия. Това означава, че всичко неестествено е подложено на опасност и ако 
остане неестествено, няма да може да оцелее. По друг начин казано, всичко, 
което не цени ДАО, изпада в беда, това естеството.  

 Когато човек нарушава законите на ДАО, тогава при него идват бедност 
и глад, преди да дойдат нечистите и тъмните сили, значи те идват по-късно. 
Истинските чувства на човека са естествени или небесни, те са чувствата на ДАО, 
чувства на дълбоката основа на живота. Според Даоското учение процесът на 
истинското познаване на нещата започва с чистотата на чувствата, т.е. с 
чувствата на небето. Който има чистото чувство на ДАО, има познание за 
дълбоката основа на нещата.  

 Чистото сърце е органът на мисленето и познанието. Ще обясня както е 
според китайския начин на мислене. Учителят отива по-дълбоко по тези въпроси, 
но аз не съм решил да сравнявам, защото великите учения са в единство и моята 
цел е да ги обединявам. Когато сърцето е чисто, то използва чувствата като 
книга за записки. Когато сърцето е чисто, тогава няма лоши записки в книгата на 
чувствата. Когато сърцето е пустота, чисто, тогава умът нищо лошо не може да му 
съобщи. Чистотата е пустота, а пустотата, това е виждането на сърцето.  

 Пустотата е това, което вижда дълбокото, а дълбокото вижда всичко, 
защото всичко пребивава в пустотата, в ДАО, в единството. Днес идва един от 
старите братя при мене и ми казва, че се е помолил на Учителя и Учителят му е 
ръководил ръката, нарисувал някакви неща, искаше да видя дали са от Учителя. 
Разбира се, нямаше нищо общо с Учителя, аз му казах, че молитвата си е молитва, 
връзката е съвсем друго нещо. Ти можеш да се молиш и много рядко да получиш 
отговор. Всички тези драсканици Учителят няма нищо общо с тях, но, разбира се 
аз го окуражих от друга гледна точка. Но, искам да ви кажа, да не бързате с 
тези неща, да не мислите, че при всеки ваш повик, дори и с молитва, Учителят 
веднага идва и си рисувате каквото искате. Давам един елементарен пример... 

 Единство се нарича това, което с нищо не вреди на другите. В 
пустотата всичко се обединява в единство. ДАО владее постоянството и с това 
обхваща всички изменения. Това е един от най-дълбоките закони в учението на 
ДАО, който ще обяснявам в по-следващи лекции. Това означава, че който има ДАО, 
промяната за него е благодат. В следващи лекции ще говорим повече за тайната на 
постоянството, защото Лао Дзъ дава накратко най-висшата практика на живота, 
само с няколко изречения, с няколко думи. Той казва, че най-висшата практика, 
това е знанието за единството и познаването на тайната на постоянството. 
Другият път ще ви обясня защо постоянството е най-голямото благословение, което 
може да се случи на един човек. 

  
     МИСЛИТЕЛЯТ 
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Заблуденият човек вижда ДАО от определен ъгъл и с това изпуска реалното 
знание. Този ъгъл е мисленето на човека. Но мъдрият, даосът или мъдрецът, знае 
опасността от мисленето, той знае, че мисленето е недостатък и то опасен 
недостатък. Мъдрият избягва мисленето за ДАО, защото знае, че ДАО е немислимо, 
непознаваемо. Само ДАО може да вижда нещата ясно, защото не гледа от определен 
ъгъл, а безпределно. Всичко това означава, че мисленето е късогледство и 
мисленето не може да познае ДАО. Мисленето е немислимо. Тук трябва да кажа 
обратния момент, който е важен и е същността на това, което искам да кажа: 
Даосът или мъдрецът, означава също и посветеният, може да мисли, защото той е 
овладян от ДАО, от Мислителя, а всички други имат съждения, размишления и т.н, 
т.е. най-различен род фини, а понякога и груби заблуждения. Аз и на лекцията 
сега в София го казах, преди време тук имаше някаква сестра от някакъв град, 
след лекцията дойде и ме пита:Вие сте много щестлив човек. Казах й:Не позна, 
защото учението не се занимава със щастие и нещастие, с полюси, то дава нещо 
много по-дълбоко. Но тя така и не разбра, защото за нея таванът е щастието и тя 
мисли, че щастието е цел и ако някога постигне тази цел, после ще тръгне към 
нещастие, защото светът на полюсите е такъв. С това искам да ви кажа, че ДАО не 
се занимава със щастие и нещастие, а с вечност, с постоянство, с други неща. Да 
не обърквате понятията, да не си поставяте такава цел, защото след нея започва 
процесът на нещастието. 

 Който следва ДАО, създава в себе си тайно спасението. Ще ви обясня 
разликата между благородния човек и този, който иска да мине за благороден, 
според даоското учение. Благородният човек се отличава по това, че той се 
владее, а другите се прикриват. Който се владее, той утвърждава ДАО. Мъдрият, 
даосът, не се управлява от света и от нещата, защото ДАО му е учител. Тези, 
които вярват в предсказания, загиват. Само вярата в ДАО е живот. Според 
даоското учение никой не може да предскаже ДАО. ДАО е непознаваемо и 
непредсказуемо. Разбира се, който иска може да се забавлява, в това число и 
Нострадамус се е забавлявал, а някои неща, които е казал, не означава че ги е 
познал, но няма да се спирам на този въпрос.  

Този, който иска да ръководи и да управлява хората, трябва да следва ДАО. 
Ако това трябва да го кажа със закона на Учителя, то е казано по следния начин: 
Ако искаш хората да те слушат, първо ти трябва да слушаш Бога (в това число и 
хората от другия свят). Понеже ДАО е любов, никой не може да го изчерпи, затова 
то е изворът на световете. Понеже ДАО е неуловимо, то не може да изчезне. Само 
това, което може да се улови, може да изчезне. По друг начин казано, изчезва 
само това, което не може да действа с любов. Искам да ви кажа, че към края, 
преди новата година, ще уточним и от вас зависи дали да ви изнасям всички 
древни учения или да продължим с Учителя, или с малки комбинации с Учителя, 
защото искам да ви запозная със всички по-велики древни учения, в по-сгъстен 
вид и после да навлезем още по-дълбоко в учението на Учителя, но не чрез 
сравнения. След като се случи една случка в София преди време, Учителят ми даде 
знак, че лекциите ще продължат не до следващата година, а още много години, но 
в София ще бъдат по-рядко. Казвам го това между другото, но тук искам да ви 
кажа, че от вас зависи дали ще продължим с Хермес, Заратустра, друиди, келти, 
маи и т.н., няма да ги изреждам, списъкът е много дълъг или ще продължим с 
Учителя. Учителят няма против нито едното, нито другото. Но тъй като искам да 
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се съобразя и с вашите желания, в последната лекция ще уточним и този въпрос. 
Ще продължа. 

 Който не може да действа с любов, той няма ДАО, няма Учител. Това 
означава, че който няма любов, той изчерпва самия себе си. Успехът е 
неестествен и нереален, както и неуспеха. Само който познае ДАО става реален, 
защото става вечен и ДАО става неговият път. Ето защо богатият обеднява и то е 
защото не е познал истинското богатство на живота, което е ДАО. Бедният също 
обеднява, само даосът, само който следва законите на ДАО си отива у дома, в 
своята вечност. 

 Дао казва, че истинското учение трябва да произлезе от самия тебе, от 
твоята дълбока вътрешна свобода. В тази връзка искам да ви кажа, че не 
одобрявам тези, които подражават паневримията, упражненията на Щайнер и т.н. 
Чрез подражание те ще се отклонят, защото в тях не се ражда дълбоката основа, 
която е Учителят, която е ДАО. Човек трябва да измисли нещо ново в 
паневритмията, освен някои упражнения на Учителя, нещо съвсем ново, което да 
идва от Учителя, от дълбоката вътрешна свобода, от ДАО. Истинското учение 
трябва да произлиза от самия тебе, от твоята дълбока същност, от твоята дълбока 
вътрешна свобода., т.е от ДАО. Само тогава учението ще те направи господар и на 
богатството и на бедността, и на щастието и на нещастието, и на успеха и на 
неуспеха, тук е мярката. 

 Христос е намерил своето ДАО и затова Той е Христос, а не християнин, 
т.е. мъртвец. Той е намерил своя строго специфичен път, начертан от предвечни 
времена от Отец, който е универсален за всяко същество. Не е подражател, но 
неговият път не е твой път и точно това е универсалното. В Кабала се казва, че 
всеки трябва да намери своята универсалност. 

 Преди да завърша, искам да ви напомня, някой да не изтълкува пак 
погрешно:Когато срещнете в живота си един учител, един посветен, един мъдрец, в 
това число  Христос, Учителя, Лао Дзъ и т.н., това не означава, че не трябва да 
се учите от тях. Напротив, ще изучавате тяхната мъдрост, но ще следвате своята 
универсалност, своя път. Защото те ще ви помогнат точно във вашия път и понеже 
те са истински учители, няма да искат да ви наложат своя път, защото не е 
правилно. Значи, ще ги питате всякак, външно, вътрешно, с молитви, ще се 
поучавате от тяхната мъдрост, защото понякога едно тяхно правило може, както 
казва Учителят, да ви спести 25 хиляди години, а ако се отклоните във фанатизъм 
и си мислите, че сте универсални, може да навлезете в една много опасна област 
– фанатизма и от там да се отклоните и да не можете да уцелите нито своя път, 
нито да се поучавате от учителите, посветените и т.н.  

 
            ОМ 

 
                                                                                                                               
24.09.97 
 І идея за размишление:Постоянството. 
 Лекция:Тайното учение на ДАО (продължение) 
 ІІ идея за размишление:Тайната на делфините. 
 
 
      ПОСТОЯНСТВОТО 
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 Постоянството е пробният камък в тайната на живота и затова постоянството 
се явява като великото благословение, но то е нещо, което не трябва да се 
очаква, защото това благословение е вътре в човека. 
 ДАО е вътре в човека и чрез това постоянство човешката душа се възражда. 
Точно с постоянството се опитват силите на човешката душа. Постоянството се 
явявя като опорната точка на живота, защото то е самото ДАО, което работи в 
човека. Ако стъпите на окултната основа на постоянството, вие ще се изкачите 
във висотата на ДАО. Една от силните страни на постоянството е тази, че то дава 
будност от друг род, от друго измерение. То разкрива истината постепенно. Искам 
тук да ви кажа един закон от Учителя, няма да го коментирам, но той си има 
своето място. Учителят казва:Не приемайте истини от всекиго, защото не всеки 
носи Божията истина в себе си. Може да се каже, че не всеки носи Божия живот в 
себе си, който носи реалната истина. 
 Силата и будността на човека се определят от неговото постоянство. Ако сте 
непостоянни, с това вие пречите на ДАО да ви ръководи и да стане ваш път и ваша 
опора. По въпроса за истината искам да ви кажа нещо, казано от Учителя. 
Учителят казва, че който се съмнява в мене, не може да вярва в истината и не 
може да я намери. Тук става въпрос за една особена дълбочина на истината, 
защото тя може да се намери в много учения, но тук става въпрос за нещо 
особено.  
 Ако ДАО е в човека, тогава човек е постоянен в своите отношения към живота 
и това са отношенията на ДАО, става въпрос за свещените отношения към хора, 
минерали, растения животни, ангели, архангели и т.н. Ако човек живее по 
законите на ума, той трябва да спазва десетте Божи заповеди. Но когато ДАО е в 
човека, тогава заповедите не му трябват.  
 Който е непостоянен, той не следва ДАО, а който не следва ДАО, се изгубва 
в себе си (тук искам да кажа, в своя въображаем свят). Когато вашата любов идва 
от ДАО, в нея има постоянство, в нея има вечност, защото постоянството е 
вечност, става въпрос за една много важна мярка. Това означава, че когато човек 
е придобил постоянството, в него се разцъфтява вечността. 
 
     ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО  

(продължение)      
 

 ДАО действува, но не е действуващ. И затова се казва, че ДАО е у вей, 
означава недеяние. Ще го обясня накратко:у вей означава – действувай така, че 
да дадеш път на ДАО да прояви себе си. Това е всъщност у вей или недеянието. 
Тогава твоето действие е недеяние, т.е. чисто, необвързано и с това никога не 
правиш карма. По друг начин казано, тогава твоето действие е пустота, символът 
на мъдростта и на безкористната любов. При това положение ДАО е винаги с тебе и 
това е тънкост в учението за живота. Ако действаш така, ти ще пребъдваш в у 
вей, в живота на ДАО. По друг начин казано, ще пребъдваш в пълен вътрешен 
покой. Това е мистично състояние, което е дълбокото богатство на ДАО.  
 Ще ви разкажа един пример за среща на мъдростта с невежеството, в случая 
става въпрос за срещата на Лао Дзъ с Конфуций. Един елементарен пример, да 
видите как действа увей е как невежеството, т.е. законите на ума, традициите 
все търсят причина, все искат да си обяснят нещата, но накратко искам да кажа 
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основния извод, хубаво е да го запомните:В дълбокото разбиране няма знания, 
няма умствени процеси, няма ум, няма хитрувания и т.н., това, в което се е 
оплел Конфуций и е отклонил много хора от истинското ДАО, от правия път. Когато 
Конфуций отишъл при Лао Дзъ, той бил стар и човек с авторитет. Влязъл при него 
и очаквал специално внимание и уважение, но не се получило. Конфуций малко се 
засегнал затова, че дори не го поканили да седне, защото според него, според 
традициите на така наречената култура, било някакси правилно Лао Дзъ да го 
покани и да му каже да седне. Затова той се обърнал към Лао Дзъ със следните 
думи:Вие не признавате ли правилата на добрите обноски? Забележете как му 
отговаря Лао Дзъ:Ако ви се стои, стойте, ако ви се сяда, сядайте. Кой съм аз, 
че да ръководя вашия живот, това е естествено, това е естеството на ДАО - 
никого не задължава, забележете свещената свобода, която дава. Аз не се меся, 
т.е. няма вмешателство в чужд живот, зачитане на свещената свобода. Разбира се, 
Конфуций се смутил, защото тази философия и култура винаги се смущава. Поискал 
да продължи разговора, искал да разговарят за висшия човек и поставил 
въпроса:Какво трябва да се мисли и разсъждава за висшия човек. Отново Лао Дзъ 
се усмихнал и отново смущението на Конфуций се увеличило. Лао Дзъ казал:Аз 
никога не съм виждал висш човек, висшо дърво, висше растение. Човекът се и 
човек, растението си е растение, животното си е животно. Всяко нещо съществува 
в ДАО и е значимо и неделимо, аз виждам навсякъде ДАО. Отново смущение за 
старата култура, защото тя не може да разбере този поглед на единството, този 
велик и естествен поглед на ДАО. Накрая Лао Дзъ му казал:Как може съществата да 
са висши и нисши, щом всичко е излязло от ДАО и всичко това е стествено. Всички 
участват в живота на ДАО и кой тогава е висш? Аз виждам само ДАО и това е 
естествено, висше и низше са безсмислица. По-нататък разговорът станал опасен и 
Лао Дзъ навлязъл в своя океан от ДАО. Конфуций се изплашил от неговото 
мълчание, но искам да кажа, че мълчанието за посветения е богатство в живота на 
ДАО. Това мълчание е богатство, но не за ума, а за душата и духа, става въпрос 
за естествения човек. 
 За естествения човек мълчанието е пределната пълнота, т.е. ДАО е 
пределната пълнота на живота. Ще коментирам накратко:ДАО не е личност, ДАО е 
единство, универсално единство. ДАО владее живота без необходимост от думите, 
без необходимост от слово и учение, от наука и религия, защото ДАО е 
съвършенството на живота. Ще вмъкна една идея:Ако ученикът се стреми към 
съвършенство, ще сгреши, защото съвършенството не е допуснато, само Абсолютът 
може да бъде съвършен. Ученикът трябва да се стреми към принципа на единството, 
на обединението, а не към съвършенството, защото засега за съвършенството не 
може да се говори и в следващите раси включително. То не може да се постигне, 
тъй като не е допуснато от Абсолюта. 
 ДАО е знак на пределната пълнота на реалността. Разбира се и аз много 
обичам мълчанието, и се чудя понякога защо още ви говоря тук и в София, но 
просто трябва да направя един компромис, колкото и да не искам, заради Учителя, 
така че засега лекциите ще продължат. Но ако трябва да съм искрен към вас, 
трябва да ви кажа, че от години наред аз жадувам за мълчание, но няма как, 
трябва да направя компромис. Говорих ви за дълбочината на ДАО и за невежеството 
на змията. Тук искам да продължа разговора с една идея. Когато Конфуций се 
завърнал при своите ученици, те го попитали, как беше при Лао Дзъ. Забележете 
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какво отговаря Конфуций:Ако видите лъв или тигър в гората, все пак имате 
някакъв шанс да се спасите. Но при Лао Дзъ няма спасение. Той е много опасен.  
 Когато умът навлезе в океана на ДАО, той трябва да умре, т.е. когато 
невежеството навлезе в Бога, то трябва да умре. ДАО е опасно за всичко, което е 
неестествено, за всяко его. Ето защо в даосизма се казва, че живеейки егото 
умира и умирайки, оживява за нова смърт. Ще обясня накратко. Учението за ДАО 
или учението на Лао Дзъ е голяма опасност не само за конфуцианството, но и за 
всички неестествени хора. Това са хората, които вярват в законите, а не в 
любовта.  

В учението на Лао Дзъ се казва:Слейте противоречието в единство (става 
въпрос когато ви попадне едно противоречие, едно нещастие, една криза) и тогава 
ДАО ще ви се открие, защото единството е око на ДАО. Много практически метод, 
всеки може да го пробва. Това означава, че който познае единството, не може да 
бъде въвлечен, не може да бъде обсебен, защото ДАО е неговото око. По друг 
начин казано, вкарай ДАО, единството  в своите противоречия и ти ще видиш своя 
път. Когато във вашия живот се яви едно голямо противоречие, голямо нещастие 
или изпитание, погълнете го с вашето ДАО, с вашата любов и вие ще видите 
тайната на своя път, ще се докоснете до тайното учение на ДАО, учението за 
живота. Без познаването на ДАО знанието е бреме и невежеството е бреме, товар. 
И това е много естествено, защото я няма дълбоката основа. В такъв случай и цял 
живот да правиш добрини, не можеш да бъдеш спасен, защото не изхождаш от 
безкористната любов, а по други съображения.  

 
    ТАЙНАТА НА ДЕЛФИНИТЕ 
 
Основното, което трябва да запомните е, че делфините са стари човешки 

същества, преродени хора, които произлизат от едно старо човечество, за което 
днес няма да говоря. Те са избрали да живеят във водата, която за тях е един 
особен град за техните души. Морето е едно невидимо и богато поле за работа за 
тях. Те са хора според окултната наука, които са осъществили в себе си един 
висок идеал, за който ще стане въпрос. Това е станало по времето на прастарото 
човечество. Всичко това изглежда като приказка, но не се лъжете, защото 
Учителят казва:Приказката е метод на истината. И когато казва кое е най-
истинното нещо, казва, че това е приказката, не е най-великото, не е най-
сладкото, не е най-бързото, всяко нещо е поставено на своето място.  

Делфините са духовно щастливи същества, защото те са запазили в себе си 
веселието на своето минало. После ще ви обясня откъде произлиза тяхното 
веселие. Според Учителя най-жестокият свят е в морето, в морето живеят най-
жестоките същества. В един свят на дълбоко астрално море, става въпрос и за 
външното море, което е заразено от голяма жестокост, делфините са спокойни, 
честни и отзивчиви. От един друг ъгъл на окултната наука, делфините са духовни 
символи и те са необичайни за света на морето. Те символизират една скрита и 
стаена символика на неизчерпаемата надежда. И морето за тях е символичният рай. 
Те живеят в него и след него отново влизат в своя рай, в който винаги са 
живяли. По този въпрос Учителят казва, че ако раят не е в тебе, ти никога няма 
да влезеш в него, независимо в кой свят ще отидеш, ако раят не е в тебе на 
земята. Значи, човек трябва да носи нещата в себе си. 
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Според окултната наука за делфините не е необходимо чистилище, те 
прескачат този трап, защото са разрешили този въпрос в своето минало. Те са 
избегнали чистилището, защото са познали своя път, своето ДАО. Човек, който 
познава тяхната тайна и тяхното минало, много лесно се побратимява с тях. 
Макар, че живеят в тежкия живот на морето, те са освободени от смъртта. Става 
въпрос и за духовната смърт. Те нямат грижа за смъртта, защото са разбрали пътя 
на самоотричането и на жертвата. Те нямат страх от смъртта, понеже тяхното 
веселие е толкова силно, че не позволява там да се вмъкне страх. Точно тяхното 
самоотричане се е превърнало в тяхното неизчерпаемо веселие, и разбира се, в 
грациозност. Те носят в себе си един таен празник, нещо, което трябва всеки 
човек да носи в себе си.  

Когато делфините обикнат някого, те го даряват със своето веселие, със 
своето присъствие, то произлиза от самоотричането. Те сияят от познанието на 
закона на радостта, а това, всъщност, е законът на самоотричането. Ето защо 
според окултната наука те са деца на радостта и са останали деца на радостта. 
Но те имат по-голямо бъдеще, защото след време е определено да се срещнат не с 
дресьори, а с посветени, които ще ги въведат в едни по-дълбоки тайни на живота 
и битието. Разбира се, там ги очаква радост от друг род, от друго измерение, 
което ще произлиза не от самоотричането, а от мъдростта. Затова Учителят казва, 
че в живота на ученика има нещо по-дълбоко от самоотричането.  

Делфините са стигнали до саможертвата, но все още не знаят, че тя е един 
мистичен път към нещо неизмеримо по-дълбоко, тя е само метод, само път към една 
тайна на живота, в която ще бъдат въведени от посветените в окултните науки на 
живота.  

Когато делфинът умира във външното поле, той запазва своето изключително 
приятно чувство. Това приятно чувство е една от най-големите сили на природата. 
Това е негов навик от старото човечество. До него не може да се докосне 
смъртта., то не позволява, понеже носи една пълнота в себе си, то не позволява 
и най-малката намеса и докосване на смъртта до тях. 

Когато делфинът умира, смята, че един друг, по-висш свят му отделя своето 
голямо внимание и това е наистина така. Неговото скрито съзнание разбира това и 
той се изпълва с много приятно чувство, същевременно възхищение. Той разбира, 
че морето го е изоставило и че един по-висш и по-мъдър свят го е повикал при 
себе си. И понеже той разбира това, той съхранява приятното си чувство и след 
смъртта, т.е. то не се прекъсва, понеже е разрешил закона за жертвата. Значи, в 
пълнотата на това приятно чувство делфинът е абсолютно неспособен да се 
страхува от смъртта. За него тя е само една приятна, малка изненада. Това 
приятно чувство, изработено в миналото чрез саможертвата, се е превърнало в рая 
на делфините. 

 
           ОМ 
 
                                                                                                                             

08.10.97 
 І идея за размишление:Постоянството. 
 Лекция:Тайното учение на ДАО (продължение) 
 ІІ идея за размишление:Тайната на делфините. 
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      ПОСТОЯНСТВОТО 
 
 Постоянството е пробният камък в тайната на живота и затова постоянството 
се явява като великото благословение, но то е нещо, което не трябва да се 
очаква, защото това благословение е вътре в човека. 
 ДАО е вътре в човека и чрез това постоянство човешката душа се възражда. 
Точно с постоянството се опитват силите на човешката душа. Постоянството се 
явявя като опорната точка на живота, защото то е самото ДАО, което работи в 
човека. Ако стъпите на окултната основа на постоянството, вие ще се изкачите 
във висотата на ДАО. Една от силните страни на постоянството е тази, че то дава 
будност от друг род, от друго измерение. То разкрива истината постепенно. Искам 
тук да ви кажа един закон от Учителя, няма да го коментирам, но той си има 
своето място. Учителят казва:Не приемайте истини от всекиго, защото не всеки 
носи Божията истина в себе си. Може да се каже, че не всеки носи Божия живот в 
себе си, който носи реалната истина. 
 Силата и будността на човека се определят от неговото постоянство. Ако сте 
непостоянни, с това вие пречите на ДАО да ви ръководи и да стане ваш път и ваша 
опора. По въпроса за истината искам да ви кажа нещо, казано от Учителя. 
Учителят казва, че който се съмнява в мене, не може да вярва в истината и не 
може да я намери. Тук става въпрос за една особена дълбочина на истината, 
защото тя може да се намери в много учения, но тук става въпрос за нещо 
особено.  
 Ако ДАО е в човека, тогава човек е постоянен в своите отношения към живота 
и това са отношенията на ДАО, става въпрос за свещените отношения към хора, 
минерали, растения животни, ангели, архангели и т.н. Ако човек живее по 
законите на ума, той трябва да спазва десетте Божи заповеди. Но когато ДАО е в 
човека, тогава заповедите не му трябват.  
 Който е непостоянен, той не следва ДАО, а който не следва ДАО, се изгубва 
в себе си (тук искам да кажа, в своя въображаем свят). Когато вашата любов идва 
от ДАО, в нея има постоянство, в нея има вечност, защото постоянството е 
вечност, става въпрос за една много важна мярка. Това означава, че когато човек 
е придобил постоянството, в него се разцъфтява вечността. 
 
     ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО  

(продължение)      
 

 ДАО действува, но не е действуващ. И затова се казва, че ДАО е у вей, 
означава недеяние. Ще го обясня накратко:у вей означава – действувай така, че 
да дадеш път на ДАО да прояви себе си. Това е всъщност у вей или недеянието. 
Тогава твоето действие е недеяние, т.е. чисто, необвързано и с това никога не 
правиш карма. По друг начин казано, тогава твоето действие е пустота, символът 
на мъдростта и на безкористната любов. При това положение ДАО е винаги с тебе и 
това е тънкост в учението за живота. Ако действаш така, ти ще пребъдваш в у 
вей, в живота на ДАО. По друг начин казано, ще пребъдваш в пълен вътрешен 
покой. Това е мистично състояние, което е дълбокото богатство на ДАО.  
 Ще ви разкажа един пример за среща на мъдростта с невежеството, в случая 
става въпрос за срещата на Лао Дзъ с Конфуций. Един елементарен пример, да 
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видите как действа увей е как невежеството, т.е. законите на ума, традициите 
все търсят причина, все искат да си обяснят нещата, но накратко искам да кажа 
основния извод, хубаво е да го запомните:В дълбокото разбиране няма знания, 
няма умствени процеси, няма ум, няма хитрувания и т.н., това, в което се е 
оплел Конфуций и е отклонил много хора от истинското ДАО, от правия път. Когато 
Конфуций отишъл при Лао Дзъ, той бил стар и човек с авторитет. Влязъл при него 
и очаквал специално внимание и уважение, но не се получило. Конфуций малко се 
засегнал затова, че дори не го поканили да седне, защото според него, според 
традициите на така наречената култура, било някакси правилно Лао Дзъ да го 
покани и да му каже да седне. Затова той се обърнал към Лао Дзъ със следните 
думи:Вие не признавате ли правилата на добрите обноски? Забележете как му 
отговаря Лао Дзъ:Ако ви се стои, стойте, ако ви се сяда, сядайте. Кой съм аз, 
че да ръководя вашия живот, това е естествено, това е естеството на ДАО - 
никого не задължава, забележете свещената свобода, която дава. Аз не се меся, 
т.е. няма вмешателство в чужд живот, зачитане на свещената свобода. Разбира се, 
Конфуций се смутил, защото тази философия и култура винаги се смущава. Поискал 
да продължи разговора, искал да разговарят за висшия човек и поставил 
въпроса:Какво трябва да се мисли и разсъждава за висшия човек. Отново Лао Дзъ 
се усмихнал и отново смущението на Конфуций се увеличило. Лао Дзъ казал:Аз 
никога не съм виждал висш човек, висшо дърво, висше растение. Човекът се и 
човек, растението си е растение, животното си е животно. Всяко нещо съществува 
в ДАО и е значимо и неделимо, аз виждам навсякъде ДАО. Отново смущение за 
старата култура, защото тя не може да разбере този поглед на единството, този 
велик и естествен поглед на ДАО. Накрая Лао Дзъ му казал:Как може съществата да 
са висши и нисши, щом всичко е излязло от ДАО и всичко това е стествено. Всички 
участват в живота на ДАО и кой тогава е висш? Аз виждам само ДАО и това е 
естествено, висше и низше са безсмислица. По-нататък разговорът станал опасен и 
Лао Дзъ навлязъл в своя океан от ДАО. Конфуций се изплашил от неговото 
мълчание, но искам да кажа, че мълчанието за посветения е богатство в живота на 
ДАО. Това мълчание е богатство, но не за ума, а за душата и духа, става въпрос 
за естествения човек. 
 За естествения човек мълчанието е пределната пълнота, т.е. ДАО е 
пределната пълнота на живота. Ще коментирам накратко:ДАО не е личност, ДАО е 
единство, универсално единство. ДАО владее живота без необходимост от думите, 
без необходимост от слово и учение, от наука и религия, защото ДАО е 
съвършенството на живота. Ще вмъкна една идея:Ако ученикът се стреми към 
съвършенство, ще сгреши, защото съвършенството не е допуснато, само Абсолютът 
може да бъде съвършен. Ученикът трябва да се стреми към принципа на единството, 
на обединението, а не към съвършенството, защото засега за съвършенството не 
може да се говори и в следващите раси включително. То не може да се постигне, 
тъй като не е допуснато от Абсолюта. 
 ДАО е знак на пределната пълнота на реалността. Разбира се и аз много 
обичам мълчанието, и се чудя понякога защо още ви говоря тук и в София, но 
просто трябва да направя един компромис, колкото и да не искам, заради Учителя, 
така че засега лекциите ще продължат. Но ако трябва да съм искрен към вас, 
трябва да ви кажа, че от години наред аз жадувам за мълчание, но няма как, 
трябва да направя компромис. Говорих ви за дълбочината на ДАО и за невежеството 
на змията. Тук искам да продължа разговора с една идея. Когато Конфуций се 
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завърнал при своите ученици, те го попитали, как беше при Лао Дзъ. Забележете 
какво отговаря Конфуций:Ако видите лъв или тигър в гората, все пак имате 
някакъв шанс да се спасите. Но при Лао Дзъ няма спасение. Той е много опасен.  
 Когато умът навлезе в океана на ДАО, той трябва да умре, т.е. когато 
невежеството навлезе в Бога, то трябва да умре. ДАО е опасно за всичко, което е 
неестествено, за всяко его. Ето защо в даосизма се казва, че живеейки егото 
умира и умирайки, оживява за нова смърт. Ще обясня накратко. Учението за ДАО 
или учението на Лао Дзъ е голяма опасност не само за конфуцианството, но и за 
всички неестествени хора. Това са хората, които вярват в законите, а не в 
любовта.  

В учението на Лао Дзъ се казва:Слейте противоречието в единство (става 
въпрос когато ви попадне едно противоречие, едно нещастие, една криза) и тогава 
ДАО ще ви се открие, защото единството е око на ДАО. Много практически метод, 
всеки може да го пробва. Това означава, че който познае единството, не може да 
бъде въвлечен, не може да бъде обсебен, защото ДАО е неговото око. По друг 
начин казано, вкарай ДАО, единството  в своите противоречия и ти ще видиш своя 
път. Когато във вашия живот се яви едно голямо противоречие, голямо нещастие 
или изпитание, погълнете го с вашето ДАО, с вашата любов и вие ще видите 
тайната на своя път, ще се докоснете до тайното учение на ДАО, учението за 
живота. Без познаването на ДАО знанието е бреме и невежеството е бреме, товар. 
И това е много естествено, защото я няма дълбоката основа. В такъв случай и цял 
живот да правиш добрини, не можеш да бъдеш спасен, защото не изхождаш от 
безкористната любов, а по други съображения.  

 
    ТАЙНАТА НА ДЕЛФИНИТЕ 
 
Основното, което трябва да запомните е, че делфините са стари човешки 

същества, преродени хора, които произлизат от едно старо човечество, за което 
днес няма да говоря. Те са избрали да живеят във водата, която за тях е един 
особен град за техните души. Морето е едно невидимо и богато поле за работа за 
тях. Те са хора според окултната наука, които са осъществили в себе си един 
висок идеал, за който ще стане въпрос. Това е станало по времето на прастарото 
човечество. Всичко това изглежда като приказка, но не се лъжете, защото 
Учителят казва:Приказката е метод на истината. И когато казва кое е най-
истинното нещо, казва, че това е приказката, не е най-великото, не е най-
сладкото, не е най-бързото, всяко нещо е поставено на своето място.  

Делфините са духовно щастливи същества, защото те са запазили в себе си 
веселието на своето минало. После ще ви обясня откъде произлиза тяхното 
веселие. Според Учителя най-жестокият свят е в морето, в морето живеят най-
жестоките същества. В един свят на дълбоко астрално море, става въпрос и за 
външното море, което е заразено от голяма жестокост, делфините са спокойни, 
честни и отзивчиви. От един друг ъгъл на окултната наука, делфините са духовни 
символи и те са необичайни за света на морето. Те символизират една скрита и 
стаена символика на неизчерпаемата надежда. И морето за тях е символичният рай. 
Те живеят в него и след него отново влизат в своя рай, в който винаги са 
живяли. По този въпрос Учителят казва, че ако раят не е в тебе, ти никога няма 
да влезеш в него, независимо в кой свят ще отидеш, ако раят не е в тебе на 
земята. Значи, човек трябва да носи нещата в себе си. 
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Според окултната наука за делфините не е необходимо чистилище, те 
прескачат този трап, защото са разрешили този въпрос в своето минало. Те са 
избегнали чистилището, защото са познали своя път, своето ДАО. Човек, който 
познава тяхната тайна и тяхното минало, много лесно се побратимява с тях. 
Макар, че живеят в тежкия живот на морето, те са освободени от смъртта. Става 
въпрос и за духовната смърт. Те нямат грижа за смъртта, защото са разбрали пътя 
на самоотричането и на жертвата. Те нямат страх от смъртта, понеже тяхното 
веселие е толкова силно, че не позволява там да се вмъкне страх. Точно тяхното 
самоотричане се е превърнало в тяхното неизчерпаемо веселие, и разбира се, в 
грациозност. Те носят в себе си един таен празник, нещо, което трябва всеки 
човек да носи в себе си.  

Когато делфините обикнат някого, те го даряват със своето веселие, със 
своето присъствие, то произлиза от самоотричането. Те сияят от познанието на 
закона на радостта, а това, всъщност, е законът на самоотричането. Ето защо 
според окултната наука те са деца на радостта и са останали деца на радостта. 
Но те имат по-голямо бъдеще, защото след време е определено да се срещнат не с 
дресьори, а с посветени, които ще ги въведат в едни по-дълбоки тайни на живота 
и битието. Разбира се, там ги очаква радост от друг род, от друго измерение, 
което ще произлиза не от самоотричането, а от мъдростта. Затова Учителят казва, 
че в живота на ученика има нещо по-дълбоко от самоотричането.  

Делфините са стигнали до саможертвата, но все още не знаят, че тя е един 
мистичен път към нещо неизмеримо по-дълбоко, тя е само метод, само път към една 
тайна на живота, в която ще бъдат въведени от посветените в окултните науки на 
живота.  

Когато делфинът умира във външното поле, той запазва своето изключително 
приятно чувство. Това приятно чувство е една от най-големите сили на природата. 
Това е негов навик от старото човечество. До него не може да се докосне 
смъртта., то не позволява, понеже носи една пълнота в себе си, то не позволява 
и най-малката намеса и докосване на смъртта до тях. 

Когато делфинът умира, смята, че един друг, по-висш свят му отделя своето 
голямо внимание и това е наистина така. Неговото скрито съзнание разбира това и 
той се изпълва с много приятно чувство, същевременно възхищение. Той разбира, 
че морето го е изоставило и че един по-висш и по-мъдър свят го е повикал при 
себе си. И понеже той разбира това, той съхранява приятното си чувство и след 
смъртта, т.е. то не се прекъсва, понеже е разрешил закона за жертвата. Значи, в 
пълнотата на това приятно чувство делфинът е абсолютно неспособен да се 
страхува от смъртта. За него тя е само една приятна, малка изненада. Това 
приятно чувство, изработено в миналото чрез саможертвата, се е превърнало в рая 
на делфините. 

 
           ОМ 
 

                                                                                                                                     
22.10.97 
 
 І идея за размишление:Покоят и движението. 
 Лекция:Даоското сърце. 
 ІІ идея за размишление:Тайният живот на делфините. 
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     ПОКОЯТ И ДВИЖЕНИЕТО 
 
 Покоят и движението са в единство, което означава, че покоят не е отделно 
съществуване. Който не е разбрал това се е увлякъл в движението и е загубил 
малко или много своя покой. 
 Покоят е субстанция, а движението е функция или дейност. Но дейността е 
обща, тя излиза от покоя, минава през движението и се връща в покоя. Това 
означава, че покоят е господар на всеки устрем и на всяко движение. Движението 
е път на душата, а покоят и пасивността са път на духа. Но в пасивността всеки 
трябва да открие естествената тайна на живота.  
 В даоското учение се казва, че тайната е врата на тънката енергия, тя е 
вратата към ДАО. Който търси слава, той губи покоя, защото славата води в 
заблуждение и хаос в разума. Накратко, славата е заблуждение и който не следва 
ДАО, ще бъде погубен от своето неразбиране, което значи от само себе си. Който 
следва ДАО, т.е. естествения ход на развитието, никога не може да бъде хвърлен 
в бездната, това е също важна част от даоското учение, защото той следва гласа 
на великия път. Ще обясня: Ясният взор идва от тънкия слух. Тънкият слух е 
дошъл от мрака, от страданията, от нещастията. А гласът на Дълбокото е зад 
мрака, ето къде е ДАО. Лао Дзъ казва: Съедини се докрай с безпределното и 
придобий своя дом на бездънен покой. По друг начин казано, бъди дълбок в 
дълбокото, това значи, в дълбочината на страданието да бъдеш буден и дълбок. На 
даоски език това означава, проникни в страданието без да оставяш следи и ще 
чуеш гласа на пустотата.  
 По отношение на любовта към ближния се казва: Даосът със своята любов може 
да обгърне всички хора, но не защото обича хората, а защото любовта, това е 
естеството на ДАО, това е по-дълбока и по-първична причина. 
 За всички видове учения, религии, искам да ви обясня защо те не носят 
абсолютната реалност и цялата истина. Според даосите, между истината и ученията 
винаги има дистанция и според тях истината е съкровеното, то не може да се 
разкрие в учения, ученията са само подготовка за съкровеното влизане във 
великия път и във Великия Учител. Това означава, че цялото учение символизира 
вход към вратата, вход към съкровеното. Истината е учител в тишината. Тук пак 
трябва да кажа нещо предупредително, защото съществува привидна тишина. 
Нечистият попада в привидната тишина, тук не обитава ДАО. Само когато познаеш 
истината или изцяло си отдал живота си на нея, тогава ДАО става твоят път, 
твоята основа, твоята тишина и твоят храм.  
 Думите не могат да разкрият тайните на даоса, на мъдреца. Но има едно 
мълчание, което може да разкрие всичко. Това означава, че тук движението е 
постигнало своята завършеност, това е преводът от даоски език и ето истинският 
покой. Ако трябва да допълня нещо, ще кажа, че човек трябва да мине през 
хиляди, милиони превращения (те не ги наричат прераждания), за да постигнат 
тази завършеност и да станат едно с естеството. 
 
     ДАОСКОТО СЪРЦЕ 
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 Детското сърце извежда даоса до най-дълбоките корени на мъдростта. 
Въпросът за тайната на доброто и злото е заложен в корена на сърцето и по пътя 
на пустотата, на необвързаността, сърцето узнава тези тайни. Чрез пустото сърце 
(думата пустота се използва символично, отговаря и на идеята за детското сърце, 
и на идеята за пълното сърце, а другият превод е цялото сърце, цялата енергия, 
цялата идея) се явява дълбокото и вродено знание в човека. Това означава, че в 
пустото сърце се осъществява пътят на ДАО, т. е. началото на пътя.  
 Най-дълбоките окултни и алхимични методи за придобиване на безсмъртие и 
вечен живот в ДАО, са вътрешни. Един от тези методи е пустото сърце и неговата 
коренна тайна. Мъдрецът възприема пълнотата на живота като детето, защото те са 
подобни по сърце. Чистата енергия на детското сърце е същата, която е 
образувала слънцето. Ето защо е казано, че когато Ци енергията на ДАО, тази 
първична слънчева енергия напълни очите на човека, той вижда ясно и пътят му е 
радостна светлина. Накратко ще ви обясня, че зрението е енергия, която се 
разпространява от душата навън до очите. Това означава, че очите са енергията 
на душата. По друг начин казано, това означава, че очите са възпроизвеждащата 
част на душата.  
 Чрез чистото сърце, което е най-мощният канал на ДАО, се влиза във великия 
път, затова в даоското учение е казано, че чистото сърце разрязва небесната 
мрежа и влиза в ДАО, т.е. своята тъждественост. Това означава, че чистото сърце 
е реалност от най-висш порядък, защото се знае, че небесната мрежа е рядка, но 
не пропуска нищо, в случая пропуска само чистото, пустото сърце. Казано е още, 
че чистото сърце е ДАО и това сърце се справя с дракона с голи ръце, това са 
символи, защото ДАО в него работи естествено. Да постъпваш по законите на това 
сърце, преведено това значи безсмъртие.  
 След като Лао Дзъ постигнал пустотата на сърцето, той изоставил всички 
свои разсъждения и влязъл в ДАО. Той е постигнал тайната да не задава никакви 
въпроси, това също е тайна. Преди това искам да ви кажа нещо за него:когато той 
е посетил своя Учител, около пет години  той е стоял мълчаливо и не е задавал 
никакви въпроси, само е наблюдавал. Години наред той е слушал и наблюдавал с 
голяма любов, затова е постигнал тази тайна, която всъщност му е била вродена. 
Който е постигнал тази тайна, да не задава никакви въпроси, получава истински 
отговори. Той е разбрал, че целта е да бъдеш в ДАО, а не да имаш някаква цел и 
някакви разсъждения. Ще ви кажа още нещо:има в последно време изключителни 
учени, които са напреднали в знанието много дълбоко, същевременно не са в пътя. 
Това потвърждава, че знанието е опасност и че колкото по-дълбоко е знанието, 
без да се следват законите на ДАО, толкова по-дълбока бездна очаква този, който 
върви по този път. Например, един от дълбоките, големите учени, руснак, наскоро 
наблюдавах неговото съзнание, той е стигнал до големи тайни на атома, тайни на 
Библията, много дълбоко знание, но няма нищо общо с пътя. Един израз от 
Библията, когато Бог е създал светлината и казал, че това е добре, той прави 
един доста дълбок извод, че в минали цивилизации Бог е създавал и лоша 
светлина. Донякъде е прав, но той затъва и обърква понятията. Не е разбрал, че 
тази светлина, която е създадена от Бога, за този момент е достатъчна да не 
ослепи хората. 
 Лао Дзъ разбрал, че намирането на ДАО е изживяването на собствения си 
живот. Той разбрал, че всеки трябва да открие своето ДАО, своето сърце и тогава 
той е на пътя. Преградата по пътя към ДАО не е невежеството, а знанието, защото 
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знанието не е ДАО, не е пътя. Пътят е в сърцето, в пустото сърце. Той разбрал, 
че светът е хубав за онези, които нямат свои очи, а очите на ДАО Той разбрал, 
че тези очи са безпределни. Разбрал, че ДАО създава блага, но не забогатява, 
защото е вечно. Ако вечното забогатява, това означава ,че то не е съвършено. Но 
понеже ДАО не забогатява, затова то е безпределно.  
 Пустотата, това е първосътворената светлина, първосътворената чистота. Ако 
сърцето не е пусто, то не се поддържа от ДАО, а от петте бедни чувства. Ще 
обясня някои неща:Ако в гърдите на човека е скрито механично сърце, то бие с 
ритъма на петте чувства, с ритъма на възприятията, фалшивия път. Тези 
възприятия не са ДАО, не са пътят. По този път се изгубва целостта на 
съзнанието, изгубва се ДАО. Тогава сърцето се разваля, то става неверно и 
неустойчиво, даосите го наричат вредното сърце. Това означава, че само в 
пустотата сърцето има устой, т.е. има постоянна сила.  
 
      ТАЙНАТА НА ДЕЛФИНИТЕ 
 
 В говоренето милиони хора са изгубили своята душа, своята индивидуалност, 
своята Божественост. Това означава, че говоренето е голяма отговорност, нещо, 
от което делфините са се отказали. Делфините са стигнали до извода, става 
въпрос за тяхното тайно съзнание (между другото, преди време аз наблюдавах 
тайното съзнание на един делфин, накратко ще ви кажа, няма да се впускам в 
подробности. Наблюдавах, как едни хора говореха за него, ще използвам тази дума 
– глупости –много обикновени неща, много земни и делфинът се чудеше как хората 
могат да си губят времето, енергията и речта да разговарят по такъв начин. Това 
беше истинско учудване и същевременно при него смесено с едно възхищение от 
самия живот. Нямаше никаква критика, защото неговото съзнание е много по-
дълбоко, както ще видим след време и за много други същества от този род, които 
имат тайно съзнание, скрито, което наблюдава и не изнася нещата. Има такива 
учени, адепти в истинската наука, които правят изключителни открития, но не 
казват нищо, те дават други открития на света, защото светът не е готов и 
запазват истината за себе си. Те са истински посветени, за които Учителят е 
говорил малко, те остават, така или иначе, скрити). 
 Според делфините, за дълбоките неща се съди по тяхното мълчание, по 
тяхната невидима същност. С това искам да ви кажа, че мълчанието спада към 
незнайното намерение на скритата Върховна воля, тя е голяма наука, за която сме 
говорили и пак ще говорим. Първичните отношения на душите са били отношения на 
мълчанието. Делфините загатват за това минало и за това изгубено богатство. 
Душата на делфина е дошла в света на морето, за да беседва със своята съдба. В 
познаването тайната на мълчанието, човешката душа се приближава все по-близко 
до истината, до своя Бог, до своя неизчерпаем източник. Ще ви напомня, че 
въобще, когато разговаряте с хората, трябва да наблюдавате не какво толкова си 
говорите, а онзи вътрешен диалог, който става между душите, онзи говор без 
думи. Той показва дали ще се разбирате, дали трябва да си имате доверие, как да 
подхождате, как да помагате. Този невидим говор вътре на душите е по-важен от 
всичко, което се казва. Някой път е хубаво да се потвърждават нещата и с говор, 
и с мълчание, и двата говора да са в единство. Но често се случва външното да 
показва, че вътрешното е на друго мнение и че пътищата се разминават. В 
близките дни, когато търсихме няколко читалища за лекциите, още като почнахме 
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да разговаряме, стана ясно, че има предразсъдък, че сме секта. Заразено е от 
вестниците и от много места и хората, като нямат мнение, бързат да затворят 
вратата, да кажат опасно е, без да познават, че опасността след време ще дойде 
от друго място. Тук нямам идея за осъждане, за критика, само напомням, че много 
хора са заробени от страхове и предразсъдъци и даже не желаят да слушат, както 
и новата директорка в този салон, не иска да изслушва, иска да бяга. Но разбира 
се, ние й благодарим, защото знаем, че за нас става все по-добре, аз имам 
неизчерпаеми начини и възможности за нашите събирания, дори когато бъдат строго 
забранени, дори и от държавата, наложена със закон, аз имам няколко начина как 
да се събираме, но не съм стигнал до крайност, да говорим за тях не е 
необходимо. Искам да ви кажа, че имаме много възможности и никой не може да ни 
спре. Окултните възможности са по-богати и затова не случайно много хора са се 
страхували от окултизма, тъй като той дава по-богати и всякакви възможности за 
проникване и за разбиране на ходовете на държавата, на законите и т.н. Това 
беше между другото, ще продължа:Истинският живот на делфините се осъществява в 
тяхната душа, в невидимото поле на душата.  
 Говоренето на един човек нищо не може да ни каже, ако той не познава 
душата си и не живее по нейните закони. Делфинът е едно символично средство за 
изразяване на душата и нейното богатство – мълчанието. За делфина вътрешният 
живот на душата е по-важен от всичко външно и същевременно той не се е отрекъл 
от външния живот, а го е превърнал в своя изява, в своя жертва. За делфина 
същественото е вътрешното общуване и за него то е, което съхранява живота на 
душата. Когато душата на делфина се заслушва дълбоко в нещо, то е заради 
вътрешното, невидимото. Когато душата на делфина се заслушва в морето по-
дълбоко и когато чуе нещо, това е нейното око. Защото в морето, вие знаете, 
когато попаднете в морето и ако гледате, може да виждате най-много до 
20,30,50,100 метра, но далечните тайни, далечните опасности на морето не могат 
да се видят. Преведено това значи, че когато делфинът чу, означава видя. В 
случая слухът е око. В морето слухът е истинското виждане на душата. След време 
ще ви обясня нещо по-дълбоко в даоското учение, защото самият човек не трябва 
да спира до този момент. Според даосите, човек не трябва да слуша с ухото, а 
със сърцето, още по-навътре с тънката енергия на сърцето и най-накрая да слуша 
чрез ДАО, с духа на нещата. Така че, въпросът е много по-дълбок, но понеже 
говорим за делфините, спирам до тук. Със всичко, което казвам за делфините не 
казвам, че във всичко те са прави. Предният път изтъкнах някои неща за техния 
живот, че има разумно слово. Хора, които работят с разумното слово, стават 
синове на ДАО. 
 Според делфините, духовните сили на душата са по-висши от думите и 
словото, това е една дълбока истина. Ето защо нито една свещена книга не може 
да изрази това, което чувства душата. Понеже е неизразимо, не може да се побере 
в нито една свещена книга., то е по-дълбоко от всяка мярка на свещените книги. 
Самото безсилие на думите и словото да изразят дълбочината на душата показва 
само по себе си, че съществува един друг език, който е по-дълбок и по-
изразителен, и този език не е съставен от думи и изречения, а от излъчените 
състояния на душата и нейните безкрайни вътрешни богатства. До този език 
делфинът се е приближил. Делфинът символизира поривът към един по-вътрешен свят 
и това означава, че хората трябва да преминат през много страдания и сълзи, за 
да се домогнат до дълбочината на своята душа.  
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 Делфинът произхожда от една прастаро човечество, извървял е много дълъг 
път, много се е борил със злото и накрая е успял. Той е успял да превърне злата 
природа в свое вътрешно сияние, в своя радост, в свой рай.  
 Основната идея, която делфините са разбрали, че тайната на самоотричането 
не е въпрос на техника или практика, а въпрос на дълбоко разбиране на душата. 
Това е процес на душата, а не на ума. Ако някои искат да отидат по-дълбоко от 
мен в тайния живот на делфините, ще им дам само едно правило:За да разбереш 
тайния живот на делфините е необходим особен род енергия и съчетания от един 
друг свят. 
 
            ОМ 
                                                                                                                                      
05.11.97 
І идея за размишление:Покоят и движението. 
Лекция:Даоското сърце. 
ІІ идея за размишление:Тайният живот на делфините. 
 
      
     ПОКОЯТ И ДВИЖЕНИЕТО 
 
 Покоят и движението са в единство, което означава, че покоят не е отделно 
съществуване. Който не е разбрал това се е увлякъл в движението и е загубил 
малко или много своя покой. 
 Покоят е субстанция, а движението е функция или дейност. Но дейността е 
обща, тя излиза от покоя, минава през движението и се връща в покоя. Това 
означава, че покоят е господар на всеки устрем и на всяко движение. Движението 
е път на душата, а покоят и пасивността са път на духа. Но в пасивността всеки 
трябва да открие естествената тайна на живота.  
 В даоското учение се казва, че тайната е врата на тънката енергия, тя е 
вратата към ДАО. Който търси слава, той губи покоя, защото славата води в 
заблуждение и хаос в разума. Накратко, славата е заблуждение и който не следва 
ДАО, ще бъде погубен от своето неразбиране, което значи от само себе си. Който 
следва ДАО, т.е. естествения ход на развитието, никога не може да бъде хвърлен 
в бездната, това е също важна част от даоското учение, защото той следва гласа 
на великия път. Ще обясня:Ясният взор идва от тънкия слух. Тънкият слух е дошъл 
от мрака, от страданията, от нещастията. А гласът на Дълбокото е зад мрака, ето 
къде е ДАО. Лао Дзъ казва:Съедини се докрай с безпределното и придобий своя дом 
на бездънен покой. По друг начин казано, бъди дълбок в дълбокото, това значи, в 
дълбочината на страданието да бъдеш буден и дълбок. На даоски език това 
означава, проникни в страданието без да оставяш следи и ще чуеш гласа на 
пустотата.  
 По отношение на любовта към ближния се казва:Даосът със своята любов може 
да обгърне всички хора, но не защото обича хората, а защото любовта, това е 
естеството на ДАО, това е по-дълбока и по-първична причина. 
 За всички видове учения, религии, искам да ви обясня защо те не носят 
абсолютната реалност и цялата истина. Според даосите, между истината и ученията 
винаги има дистанция и според тях истината е съкровеното, то не може да се 
разкрие в учения, ученията са само подготовка за съкровеното влизане във 
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великия път и във Великия Учител. Това означава, че цялото учение символизира 
вход към вратата, вход към съкровеното. Истината е учител в тишината. Тук пак 
трябва да кажа нещо предупредително, защото съществува привидна тишина. 
Нечистият попада в привидната тишина, тук не обитава ДАО. Само когато познаеш 
истината или изцяло си отдал живота си на нея, тогава ДАО става твоят път, 
твоята основа, твоята тишина и твоят храм.  
 Думите не могат да разкрият тайните на даоса, на мъдреца. Но има едно 
мълчание, което може да разкрие всичко. Това означава, че тук движението е 
постигнало своята завършеност, това е преводът от даоски език и ето истинският 
покой. Ако трябва да допълня нещо, ще кажа, че човек трябва да мине през 
хиляди, милиони превращения (те не ги наричат прераждания), за да постигнат 
тази завършеност и да станат едно с естеството. 
 
     ДАОСКОТО СЪРЦЕ 
 
 Детското сърце извежда даоса до най-дълбоките корени на мъдростта. 
Въпросът за тайната на доброто и злото е заложен в корена на сърцето и по пътя 
на пустотата, на необвързаността, сърцето узнава тези тайни. Чрез пустото сърце 
(думата пустота се използва символично, отговаря и на идеята за детското сърце, 
и на идеята за пълното сърце, а другият превод е цялото сърце, цялата енергия, 
цялата идея) се явява дълбокото и вродено знание в човека. Това означава, че в 
пустото сърце се осъществява пътят на ДАО, т. е. началото на пътя.  
 Най-дълбоките окултни и алхимични методи за придобиване на безсмъртие и 
вечен живот в ДАО, са вътрешни. Един от тези методи е пустото сърце и неговата 
коренна тайна. Мъдрецът възприема пълнотата на живота като детето, защото те са 
подобни по сърце. Чистата енергия на детското сърце е същата, която е 
образувала слънцето. Ето защо е казано, че когато Ци енергията на ДАО, тази 
първична слънчева енергия напълни очите на човека, той вижда ясно и пътят му е 
радостна светлина. Накратко ще ви обясня, че зрението е енергия, която се 
разпространява от душата навън до очите. Това означава, че очите са енергията 
на душата. По друг начин казано, това означава, че очите са възпроизвеждащата 
част на душата.  
 Чрез чистото сърце, което е най-мощният канал на ДАО, се влиза във великия 
път, затова в даоското учение е казано, че чистото сърце разрязва небесната 
мрежа и влиза в ДАО, т.е. своята тъждественост. Това означава, че чистото сърце 
е реалност от най-висш порядък, защото се знае, че небесната мрежа е рядка, но 
не пропуска нищо, в случая пропуска само чистото, пустото сърце. Казано е още, 
че чистото сърце е ДАО и това сърце се справя с дракона с голи ръце, това са 
символи, защото ДАО в него работи естествено. Да постъпваш по законите на това 
сърце, преведено това значи безсмъртие.  
 След като Лао Дзъ постигнал пустотата на сърцето, той изоставил всички 
свои разсъждения и влязъл в ДАО. Той е постигнал тайната да не задава никакви 
въпроси, това също е тайна. Преди това искам да ви кажа нещо за него:когато той 
е посетил своя Учител, около пет години  той е стоял мълчаливо и не е задавал 
никакви въпроси, само е наблюдавал. Години наред той е слушал и наблюдавал с 
голяма любов, затова е постигнал тази тайна, която всъщност му е била вродена. 
Който е постигнал тази тайна, да не задава никакви въпроси, получава истински 
отговори. Той е разбрал, че целта е да бъдеш в ДАО, а не да имаш някаква цел и 
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някакви разсъждения. Ще ви кажа още нещо:има в последно време изключителни 
учени, които са напреднали в знанието много дълбоко, същевременно не са в пътя. 
Това потвърждава, че знанието е опасност и че колкото по-дълбоко е знанието, 
без да се следват законите на ДАО, толкова по-дълбока бездна очаква този, който 
върви по този път. Например, един от дълбоките, големите учени, руснак, наскоро 
наблюдавах неговото съзнание, той е стигнал до големи тайни на атома, тайни на 
Библията, много дълбоко знание, но няма нищо общо с пътя. Един израз от 
Библията, когато Бог е създал светлината и казал, че това е добре, той прави 
един доста дълбок извод, че в минали цивилизации Бог е създавал и лоша 
светлина. Донякъде е прав, но той затъва и обърква понятията. Не е разбрал, че 
тази светлина, която е създадена от Бога, за този момент е достатъчна да не 
ослепи хората. 
 Лао Дзъ разбрал, че намирането на ДАО е изживяването на собствения си 
живот. Той разбрал, че всеки трябва да открие своето ДАО, своето сърце и тогава 
той е на пътя. Преградата по пътя към ДАО не е невежеството, а знанието, защото 
знанието не е ДАО, не е пътя. Пътят е в сърцето, в пустото сърце. Той разбрал, 
че светът е хубав за онези, които нямат свои очи, а очите на ДАО Той разбрал, 
че тези очи са безпределни. Разбрал, че ДАО създава блага, но не забогатява, 
защото е вечно. Ако вечното забогатява, това означава ,че то не е съвършено. Но 
понеже ДАО не забогатява, затова то е безпределно.  
 Пустотата, това е първосътворената светлина, първосътворената чистота. Ако 
сърцето не е пусто, то не се поддържа от ДАО, а от петте бедни чувства. Ще 
обясня някои неща:Ако в гърдите на човека е скрито механично сърце, то бие с 
ритъма на петте чувства, с ритъма на възприятията, фалшивия път. Тези 
възприятия не са ДАО, не са пътят. По този път се изгубва целостта на 
съзнанието, изгубва се ДАО. Тогава сърцето се разваля, то става неверно и 
неустойчиво, даосите го наричат вредното сърце. Това означава, че само в 
пустотата сърцето има устой, т.е. има постоянна сила.  
 
      ТАЙНАТА НА ДЕЛФИНИТЕ 
 
 В говоренето милиони хора са изгубили своята душа, своята индивидуалност, 
своята Божественост. Това означава, че говоренето е голяма отговорност, нещо, 
от което делфините са се отказали. Делфините са стигнали до извода, става 
въпрос за тяхното тайно съзнание (между другото, преди време аз наблюдавах 
тайното съзнание на един делфин, накратко ще ви кажа, няма да се впускам в 
подробности. Наблюдавах, как едни хора говореха за него, ще използвам тази дума 
– глупости –много обикновени неща, много земни и делфинът се чудеше как хората 
могат да си губят времето, енергията и речта да разговарят по такъв начин. Това 
беше истинско учудване и същевременно при него смесено с едно възхищение от 
самия живот. Нямаше никаква критика, защото неговото съзнание е много по-
дълбоко, както ще видим след време и за много други същества от този род, които 
имат тайно съзнание, скрито, което наблюдава и не изнася нещата. Има такива 
учени, адепти в истинската наука, които правят изключителни открития, но не 
казват нищо, те дават други открития на света, защото светът не е готов и 
запазват истината за себе си. Те са истински посветени, за които Учителят е 
говорил малко, те остават, така или иначе, скрити). 
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 Според делфините, за дълбоките неща се съди по тяхното мълчание, по 
тяхната невидима същност. С това искам да ви кажа, че мълчанието спада към 
незнайното намерение на скритата Върховна воля, тя е голяма наука, за която сме 
говорили и пак ще говорим. Първичните отношения на душите са били отношения на 
мълчанието. Делфините загатват за това минало и за това изгубено богатство. 
Душата на делфина е дошла в света на морето, за да беседва със своята съдба. В 
познаването тайната на мълчанието, човешката душа се приближава все по-близко 
до истината, до своя Бог, до своя неизчерпаем източник. Ще ви напомня, че 
въобще, когато разговаряте с хората, трябва да наблюдавате не какво толкова си 
говорите, а онзи вътрешен диалог, който става между душите, онзи говор без 
думи. Той показва дали ще се разбирате, дали трябва да си имате доверие, как да 
подхождате, как да помагате. Този невидим говор вътре на душите е по-важен от 
всичко, което се казва. Някой път е хубаво да се потвърждават нещата и с говор, 
и с мълчание, и двата говора да са в единство. Но често се случва външното да 
показва, че вътрешното е на друго мнение и че пътищата се разминават. В 
близките дни, когато търсихме няколко читалища за лекциите, още като почнахме 
да разговаряме, стана ясно, че има предразсъдък, че сме секта. Заразено е от 
вестниците и от много места и хората, като нямат мнение, бързат да затворят 
вратата, да кажат опасно е, без да познават, че опасността след време ще дойде 
от друго място. Тук нямам идея за осъждане, за критика, само напомням, че много 
хора са заробени от страхове и предразсъдъци и даже не желаят да слушат, както 
и новата директорка в този салон, не иска да изслушва, иска да бяга. Но разбира 
се, ние й благодарим, защото знаем, че за нас става все по-добре, аз имам 
неизчерпаеми начини и възможности за нашите събирания, дори когато бъдат строго 
забранени, дори и от държавата, наложена със закон, аз имам няколко начина как 
да се събираме, но не съм стигнал до крайност, да говорим за тях не е 
необходимо. Искам да ви кажа, че имаме много възможности и никой не може да ни 
спре. Окултните възможности са по-богати и затова не случайно много хора са се 
страхували от окултизма, тъй като той дава по-богати и всякакви възможности за 
проникване и за разбиране на ходовете на държавата, на законите и т.н. Това 
беше между другото, ще продължа:Истинският живот на делфините се осъществява в 
тяхната душа, в невидимото поле на душата.  
 Говоренето на един човек нищо не може да ни каже, ако той не познава 
душата си и не живее по нейните закони. Делфинът е едно символично средство за 
изразяване на душата и нейното богатство – мълчанието. За делфина вътрешният 
живот на душата е по-важен от всичко външно и същевременно той не се е отрекъл 
от външния живот, а го е превърнал в своя изява, в своя жертва. За делфина 
същественото е вътрешното общуване и за него то е, което съхранява живота на 
душата. Когато душата на делфина се заслушва дълбоко в нещо, то е заради 
вътрешното, невидимото. Когато душата на делфина се заслушва в морето по-
дълбоко и когато чуе нещо, това е нейното око. Защото в морето, вие знаете, 
когато попаднете в морето и ако гледате, може да виждате най-много до 
20,30,50,100 метра, но далечните тайни, далечните опасности на морето не могат 
да се видят. Преведено това значи, че когато делфинът чу, означава видя. В 
случая слухът е око. В морето слухът е истинското виждане на душата. След време 
ще ви обясня нещо по-дълбоко в даоското учение, защото самият човек не трябва 
да спира до този момент. Според даосите, човек не трябва да слуша с ухото, а 
със сърцето, още по-навътре с тънката енергия на сърцето и най-накрая да слуша 
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чрез ДАО, с духа на нещата. Така че, въпросът е много по-дълбок, но понеже 
говорим за делфините, спирам до тук. Със всичко, което казвам за делфините не 
казвам, че във всичко те са прави. Предният път изтъкнах някои неща за техния 
живот, че има разумно слово. Хора, които работят с разумното слово, стават 
синове на ДАО. 
 Според делфините, духовните сили на душата са по-висши от думите и 
словото, това е една дълбока истина. Ето защо нито една свещена книга не може 
да изрази това, което чувства душата. Понеже е неизразимо, не може да се побере 
в нито една свещена книга., то е по-дълбоко от всяка мярка на свещените книги. 
Самото безсилие на думите и словото да изразят дълбочината на душата показва 
само по себе си, че съществува един друг език, който е по-дълбок и по-
изразителен, и този език не е съставен от думи и изречения, а от излъчените 
състояния на душата и нейните безкрайни вътрешни богатства. До този език 
делфинът се е приближил. Делфинът символизира поривът към един по-вътрешен свят 
и това означава, че хората трябва да преминат през много страдания и сълзи, за 
да се домогнат до дълбочината на своята душа.  
 Делфинът произхожда от една прастаро човечество, извървял е много дълъг 
път, много се е борил със злото и накрая е успял. Той е успял да превърне злата 
природа в свое вътрешно сияние, в своя радост, в свой рай.  
 Основната идея, която делфините са разбрали, че тайната на самоотричането 
не е въпрос на техника или практика, а въпрос на дълбоко разбиране на душата. 
Това е процес на душата, а не на ума. Ако някои искат да отидат по-дълбоко от 
мен в тайния живот на делфините, ще им дам само едно правило:За да разбереш 
тайния живот на делфините е необходим особен род енергия и съчетания от един 
друг свят. 
 
            ОМ 
  
  
                                                                                                                            
03.12.97 
 
   1.За коня. 
   2.Великият път. 
   3.Тайната на злото. 
   4.Дълбокото. 
   5.Великият път(продължение). 
   6.Даоското сърце. 
 
       ЗА КОНЯ 
 
  Първо - конят е израз на един иносказателен език на природата. Той 
символизира благородството на пътя, който трябва да се извърви от човешкото 
съзнание. В Даоското учение се казва, че белият кон не е кон. Той е същество на 
небитието, той не е земна реалност. 
  Според даосите, силата на белия кон се състои в това, че той се отзовава 
на безкрайното. Когато човек пусне корените си в безкрайното, той може да стане 
благороден. Докато делфинът символизира търсене на тайните в подводните 
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глъбини, то конят търси тайните в безкрайността. По тази причина белият кон не 
е вече кон. Той се трансформира в невидимия свят като една светеща енергия. Тук 
искам да ви кажа, че в другия свят не само конят, но и животните нямат духовно 
тяло. Те се връщат в един светещ център, централна монада,  който се управлява 
от архангели. И конят, и делфинът са разбрали, че истинското жертвоприношение е 
процес навътре. Това означава, че този, който търси външни пътища, няма да 
узрее за пътя на ДАО и няма да узрее за сиянието на белия цвят, защото това 
сияние идва отвътре. Великият път е вътрешен и такъв е стремежът на белия кон, 
единство с небитието.  
  Белият кон е насочен извън границите на света. Когато говорим за другите 
коне, те символизират човешкия ум, например червения кон. Когато ви казвам, че 
белият кон е насочен извън границите на ума, означава, че човек трябва да 
надрастне границите на ума. Безсмъртието се намира извън границите на ума.  
  Белият кон е идея на пустотата и затова той не се ражда в света, а само 
присъства. И малцина знаят тайната на неговото присъствие. Конят е един 
символичен посредник, чрез който се постига пустотата. Посредниците, чрез които 
се постига пустотата, са тънката енергия и пределната целеустременост. Тази 
дума – пределната целеустременост – има специално значение в тайното учение на 
ДАО. Те се смятат за най-важното, чрез което се постига истинския път. Лао Дзъ 
казва:Главното в движението е покоят, понеже главното е покоя, това означава, 
че това движение е устремено към сливане с истината. В даосизма се 
казва:Колелото се върти, защото оста му е неподвижна. Това означава, че 
движението трябва да има нещо, на което да разчита. Ако човек има постоянна 
любов, тогава той има на какво да разчита. От друга страна само в състояние на 
покой и неизменност човек може да придобие своята иситнска природа. В този 
смисъл движението е път към покоя, а покоят е път към най-вътрешната реалност, 
великата пустота.  
  Да сънуваш, че яздиш бял кон е един от най-великите символи, защото белият 
кон, това е облагородената и чиста енергия, чрез която човек се връща в своя 
център. Белият кон символизира чистотата и динамиката на енергията.  
 
 
      ВЕЛИКИЯТ ПЪТ 
 
  Според даосизма, съвършенството се намира в недеянието и това съвършенство 
не се нуждае от опората на тълкуванията и понятията. Най-дълбокият покой се 
слива с пустотата и тук умът е не само отстранен, но и съзнанието. Това е много 
дълбок процес на ДАО. Това означава, че ДАО не се постига с придобиване на 
знания, даже не се постига с помощта на словото. ДАО се постига с дълбочината 
на незнанието и недеянието, за които после ще стане въпрос. Затова е казано, че 
който постигне ДАО, не разсъждава, той е разтворен в покоя и живее по други 
закони.  
  Когато великата Пустота е слязла надолу чрез трансформация, тя се е 
превърнала в ДАО и е внесла в ДАО велика реалност и велика сила. После е 
последвал друг процес на трансформация и слизане. ДАО се е излъчило в по-долния 
свят и това е наречено душа. Това означава, че душата е част от ДАО и че който 
познае своята душа, той може да постигне ДАО в себе си, защото чрез душата си 
той става част от великия път на ДАО. 
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  Всичко това означава, че в ДАО се намират решенията на най-дълбоките 
проблеми на битието и света. Това означава, че познаването на ДАО е познаване 
на истината. Учителят казва, че когато Бог иска някой човек да познае истината, 
той му дава специални вътрешни преживявания. Тези преживявания са необясними, 
те са свързани с пустотата. Това означава, че истината се случва в строго 
определени вътрешни преживявания. Тези преживявания разкриват истината на 
съответния човек, но не я обясняват. Трябва да се знае, че възможността за 
познаване на ДАО не е дадена на всички хора. Това означава, че истината сама си 
избира този, който е достоен да разкрие тайната на небитието и тогава човекът 
става даос или посветен. Той живее вечно в своето безсмъртие, за да подготвя 
другите хора и да ги упътва към великия път. Тогава такъв човек раждайки се, не 
се ражда, а само присъства в света.  Малко са тези, които знаят тайната на 
неговото присъствие.  
  Когато великата пустота е слязла надолу и се е превърнала в ДАО, когато 
ДАО е слязло надолу и се е превърнал в душа, душата е слязла надолу и се е 
превърнала в енергия, тази енергия, която е слязла още по-надолу, се е появила 
в образа на прачовека, Синът Божи. Всичко това ни говори за едни велики окултни 
процеси, които са изтекли от небитието надолу.  ДАО не може да се познае със 
знания, с разсъждения и даже с медитация, а с един изключителен и особен начин 
на живот, вътрешен, който е свързан с изкуството на недеянието, т.е изкуството 
на вътрешното поведение.  
  Най-важното изискване в този път е пределната целеустременост. ДАО, това е 
въплъщението на истината и на великия път. Във великото Нищо няма живот, няма и 
смърт, няма нещастие и няма щастие, няма хармония и няма дисхармония. Тук има 
само една реалност, която никога не се ражда. Великата пустота е толкова велика 
реалност, че животът спрямо нея е сянка. Но понеже тази велика пустота не може 
да се прояви, тя е слязла в по-долните сфери и светове под формата на едно 
велико благо, което за световете е наречено живот. По друг начин казано, 
слизайки в по-долно поле, Великата пустота приема формата на единството и това 
слизане е нарчено първородното движение. Това означава, че Непроявеното се е 
трансформирало в живот, в съществуващо единство, за да бъде достъпно за 
световете и съзнанията.  По този велик път на трансформацията на Великата 
пустота, се е стигнало до произхода на живота. А животът, това вече е нещо, 
което е достъпно за съзнанията, за съществата.  
  Небитието е слязло и се е превърнало в един велик живот, който обединява 
всичко със силата на своето единство.  
 
       ТАЙНАТА НА ЗЛОТО 
      (една от най-трудно достъпните теми, за която   
        рядко се говори) 
 
  Твоето отношение е твоят път, едно от най-важните неща, които ученикът 
трябва да разбере. В Библията, в Исайя, Бог казва:Аз съм, който твори зло. Това 
трябва да се обясни и когато бъде разбрано, човек може да има еволюция и 
развитие. Когато не е разбрано, човек ще превърне злото във враг и от там 
произлизат противниците, враговете, войните, които все още продължават поради 
голямото невежество. Така че, правя ударение на тази идея, за да я разберете 
по-дълбоко и да размишлявате, тъй като тя е една от най-дълбоките в окултизма, 
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за нея ще говорим в следващите лекции, тя е скрита за църквите и за нея не може 
да се говори. 
  Злото, това е Бог. Ще обясня, за да не се смущават съзнанията. Затова е 
казано: Аз съм този, който твори зло. Това означава, че злото е част от Божията 
сила и от Неговата сила са изчезнали цивилизации, народи и светове. Самото зло, 
това е пътят, който уточнява навлизането в Бога и затова е изключително важно, 
когато се разбере. За милиони хора злото е дявол, т.е. враг, противник, от тук 
е започнало невежеството. Когато този враг го вкараш в ума си и съзнанието си 
поради своето невежество, той накрая ще те победи, защото е Божия сила. А 
Божията сила, когато се разбере, тя вече не е враг и противник, не е дявол. С 
това искам да ви кажа, че в злото, което ви напада, е скрита Божията сила, 
която всъщност е нашето благо, нашата благодат.  
 Сам Бог е задълбочил бездната на човешките слабости и с това е увеличил 
злото навътре в нас. Ще обясня: За да може човек да се извиси и да Го достигне, 
като мине предела на бездната. А духът на човека винаги преминава през тази 
бездна на злото, това е негово право. Злото е създадено, за да може Бог да дари 
човека с великата си благодат, това е откровението на посвещението. 
Невежеството е превърнало злото във враг, борбите и войните и досега 
продължават. Това означава, че най-големият враг на човека е неразбирането.  
 Красотата и величието на злото, т.е. на Божията сила в него е това, че то 
заставя човека от смъртен да стане безсмъртен. Тогава как може злото да е враг 
или противник. Но когато има неразбиране, има врагове. А целта на злото е да 
помогне на човека да намери своя път, иначе ще се изгуби безвъзвратно в 
бездната. Всяка болест започва с неправилно избрания път, оттук е нейното 
начало. Злото е съпротивление, което укрепява силата на доброто, а не е враг. 
Затова Христос казва:Не мир ви нося аз, а меч – един израз, който и досега 
смущава много християни. Преведено, това означава следното:Аз ви нося зло, 
което ще ви възкреси.  
 Борбата със злото е невежество, неразбиране. Колкото повече се бориш с 
дявола, толкова повече злото навлиза в теб и ти се изгубваш, т.е. неговата 
Божия сила те поглъща. Това е така, защото просто невежеството трябва да умре. 
Врагът, това е самото неразбиране. Знанието има предели, а незнанието е 
необятно, то е сгъстен мрак. Но ако можеш да влезеш в незнанието със силата на 
своя Дух, тогава в тебе ще се роди тайната на живота и тя ще ти донесе новото 
знание, знание от друго измерение. Това знание, макар и истинско е само 
прикритие, а ти самият вече ще си вътре в истинския живот – не в живота на 
света, а в живота на духа. Посветените и учителите се прикриват и могат да 
говорят както си искат и каквото си искат. Но те са постигнали същественото, те 
живеят в живота на духа, това е наречено в Библията благодат. Това означава, че 
всеки трябва да намери в мрака своята светлина, своя път. Това вече е 
постижение, а не знание, това вече е благодат.  
 В това зло е скрит вашия Бог, вашето израстване, вашият път, затова това 
зло е вашият помагач. Мога да кажа, благословен е този, който ме е разбрал, а 
тези, които не ме разбират, дори и да четат Учителя, ще се развиват бавно. И 
досега има още в братството, които смятат, че паневритмията означава контакт и 
хармония с висшите сили. Но този въпрос е за тези, които не разбират какво е 
казал Учителя. Целта на Учителя не е била да се постигне хармония с висшите 
сили, тъй като хармонията е предел, щастието е предел. Щастието означава, че 
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човек не владее себе си. Хармонията също показва, че човек не владее себе си, 
дисхармонията също. 
 
      ДЪЛБОКОТО 
 
 Искам да ви кажа, да не се подвеждате като старите съзнания, които издигат 
пентаграма толкова високо, че забравят кое е важното. И пентаграмът, и 
паневритмията са второстепенни неща. Първостепенното, което ученикът трябва да 
постигне, запомнете го, за да не бъркате пътя си с тези на старите съзнания, е 
светостта на жертвата. Оттам пентаграмът се осмисля, паневритмията вече води 
човека не към хармония, а към надрастване на хармонията и към нейната по-
дълбока цел, покоят и пустотата.  
 Нирвана може да даде на човека голяма успокоеност на съзнанието, но ДАО 
дава на човека по-висши степени на съвършенство. В тази и в следващата лекция 
ще ви говоря за разликите между ДАО и будизма, за да видите дълбочината на ДАО 
и това, което на будизма не му достига. За будизма спасението е възможно само, 
когато се прекъсне връзката със света. Това е също неразбиране, едно много фино 
заблуждение. Учителят не отрича заблужденията, той казва, че заблужденията са 
степени на развитие. Дава един пример, че когато детето играе с дървени 
кончета, това не е заблуждение, това е степен на развитие.  
 При даосите спасението е навсякъде, и в света, и извън него, и в битието, 
и в небитието, стига да следваш ДАО. Според Лао Дзъ съвършеният път е естествен 
и в него няма недостатък. Когато следваш пътя на ДАО, двойнствеността сама по 
себе си изчезва, не са необходими усилия, защото злото се побеждава без усилия, 
без борба. Не е необходимо борба със света или борба с егото. Според Лао Дзъ не 
трябва да се бяга от света, от космоса, от вселената, от битието, защото те 
също са ДАО, те също са път. Будизмът бяга от страданията и постига голяма 
успокоеност в нирвана, но той изгубва една дълбочина, която носи една по-
дълбока истина. Даосът прониква във всичко, включително и на бездната, и на 
злото и се обогатява, така той постига дълбочината на недеянието, т.е. 
дълбочината на небесния път.  
 Битието на даоса, т.е. на естествения човек е да се слива със всичко 
съществуващо. За Буда, за да бъде човек свободен, той трябва да живее в 
нирвана, за Лао Дзъ, за да бъде човек свободен, той трябва да живее в ДАО, т.е. 
в недеянието, в изкуството на небесния път. Този път е много по-дълбок. В 
дълбочината на страданията са скрити нови откровения на истината. Затова, 
неслучайно сам Христос трябваше да мине през голямо страдание, за да постигне 
нова дълбочина (Учителят). Точно това го направи светлина на света. Учителят в 
това отношение отива по-дълбоко. След време ще ви изнеса какво Учителят е казал 
за пътя на ДАО с други думи, дори Лао Дзъ не е достигнал такава дълбочина, 
макар, че неговата мъдрост е изключителна. Учителят казва:Аз съм минал през 
девет кръста, ето защо моето учение е всеобхватно и обхваща и битието, и 
небитието, обхваща всички светове и съзнания. После ще ви кажа какво казва 
Учителят за разликата между любовта и живота, а тези неща се различават. Според 
Учителя животът стои на много по-ниска степен от любовта. 
 
       ВЕЛИКИЯТ ПЪТ 
       (продължение) 
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 Великата пустота ражда от себе си ДАО като една отделна реалност с голяма 
власт. Следващата мисъл е на Лао Дзъ, която е трудно разбираема и е свързана с 
тайния живот на числата. Лао Дзъ казва:Пътят ражда едното, едното ражда двете, 
двете раждат трите. От трите е произлязло всичко. Ще обясня постепенно. Първо, 
ДАО е родено от Великата Пустота, от безпределното и с това то е станало вечен 
път за всички същества. След като ДАО е било родено и му е била дадена голяма 
власт, ДАО прави слизане и трансформация и ражда душата, така едното ражда 
двете. Тук душата се явява на сцената със своя специфичен и също така велик 
път. После нещо е станало между ДАО и душата като две велики реалности и от 
това, което се е развило между тях е последвала нова трансформация и слизане 
надолу, при което вече се заражда човекът, вселената, светът, енергията – двете 
са родили тройката. Тройката, преди всичко това е енергията, главното ударение 
е в нея. В даосизма светата троица изглежда така:ДАО, душата и енергията. От 
енергията надолу са се излъчили тези светове. 
 Грандиозното е в това, че от Великата пустота се стига до нещо, което е 
оформено:земята, небето, човекът и неговият вечен път, който е път към чистата 
енергия, към душата, към ДАО, към безпределност. Силата на енергията е родена 
от обмяната на ДАО с душата. Това е станало в техните вътрешни полета.  
 Всичко това, което казва Лао Дзъ е много дълбока мистика и метафизика, 
която е реално свързана с тайната на пътя. Словото на Лао Дзъ е изпълнено с 
голяма потенциална сила, която се намира и в неговите мисли, и в неговото 
мълчание, в неговата аура. Искам да ви кажа, че личността на Лао Дзъ не е 
реална за този свят, той е живял повече като символ, той е присъствал, но не се 
е раждал. Тъй като Лао Дзъ е даоското божество, то не се ражда, а само 
присъства, то никога не губи своето съзнание. Лао Дзъ присъства, за да покаже 
символа на вечния път. Не случайно той се смята за един от най-великите 
мислители на човечеството за всички времена. Неговата оригинална книга “Дао дъ 
дзин” има около 80 превода, но няма такъв превод, който да е направен от 
посветени. Дори всички, които са превеждали тази книга, не могат да преведат 
даже заглавието. Преводът не е “Пътят и неговата сила” или “Пътят и неговата 
потенция” и т.н., истинският превод на “Дао дъ дзин”, това е “Учението за 
съкровеното”. В тези думи се крие пътят на битието чрез ДАО и по този път се 
осмисля и небитието, и това означава учението за небитието, навлиза се в много 
високи степени на пустота. Според много учители пустотата е една, единна, 
според даосите има 13 вида пустота, според Учителя има 26 вида пустота, за 
което може да стане въпрос. В неговата книга “Дао дъ дзин” е вложена колосална 
потенциална сила, която може да се превърне в гигантско благо не само за Китай, 
а и за цялото човечество, ако бъде разбрана. Разбира се, ако Китай приеме тази 
книга. Ако Китай отрече тази книга, той ще се върне в първородния хаос. Тогава 
древният път ще бъде изгубен, учението за съкровеното ще бъде скрито навътре.  
 Говорихме за числата 1,2,3 – това са числа на свещената символика, а 
основното качество на ДАО е неговата неуловимост, поради неговата изключителна 
тънкост на енергията.  Тези числа са специфични и мистични символи и образи на 
един друг свят, който е слязъл в тях и ги е изпълнил със своята особена 
енергия. За Буда най-важното нещо е опита, но даосът не приема опита за 
абсолютна мярка, защото за него ДАО е по-важно от опита. В опита няма постоянен 
смисъл, опитът е изменчив. Даосът знае и това е естествено, че хора с много 
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голям опит могат да попаднат в безизходица и да не излязат. Но тези, които 
следват ДАО, за тях винаги има изход.  
 Според окултната наука и според Учителя всичко, което е достъпно за опита, 
не е реално. Точно от тук  за даосите се е зародила една друга, непреодолима 
жажда за ДАО, нааречена пределната целеустременост, две думи, наситени с 
дълбоко значение. По този път битието на даоса се трансформира в небитие и 
неговият вечен път се осмисля. Според Ло Дзъ движението, само по себе си, е 
недостатъчно. Но то става смислено и реално, защото в него действа покоят. 
Колелото се движи, защото оста му е неподвижна. За будизма главното е нирвана, 
защото тук се прекратяват всички тревоги, всички проблеми, всички въпроси и 
всички отговори. Тук няма движение, няма възникване, няма унищожение. Даосизмът 
приема движението, защото то е път към покоя, а покоят е път към пустотата. В 
будизма има стремеж за постигане на нулево състояние, пълна раздяла със всичко, 
което е видимо и негативно. Затова в нирвана няма желание за движение и за 
възвръщане. Разбира се, по закона на пустотата някои същества са принудени да 
се завърнат и да помагат на хората, защото ако останат в нирвана, ще загубят 
своята дълбочина.  
 Учението на Буда е ориентирано към психиката и абсолютното овладяване на 
съзнанието. Това е път, по който се изискват много усилия и борба със себе си. 
В тази борба малко са тези, които оцеляват и постигат целта. Учението на Лао 
Дзъ е ориентирано към естественост, към недеяние, към навлизане в естествения 
ритъм на космоса. Будизмът смята, че невежеството управлява света, че 
невежеството е космическа сила. За даосите това е обратното. Даосите смятат, че 
никога невежеството не е управлявало света, на този свят те противопоставят 
своя небесен път, изкуството на вътрешното поведение. Когато живееш според 
небесния път, тогава какво невежество можеш да срещнеш по пътя си? Според 
будизма човек трябва да се избави и от света, и от вселената. Според Лао Дзъ 
човек може да живее в разбирателство и покой и в света, и във вселената, стига 
човек да е естествен, стига да следва ДАО.  
 За даоса да станеш естествен, означава да се радваш на всички светове.   
Будистът не се чувства добре в този свят. Даосът се чувства добре във всички 
светове, а това е голямо предимство. В будизма едно от най-важните неща, 
тяхното шесто правило е правилното намерение. За даосизма това е безсмислено. 
Ще обясня: Който е познал великото единство, той е винаги естествен и 
неизчерпаем, не е необходимо да се съобразява с правилното намерение, защото 
следва ДАО и е неизчерпаем. Естественият човек не се нуждае от правила, защото 
той живее с ДАО. При будизма целта се постига с много концентрация и много 
усилия на съзнанието. За даосизма нирвана никога не може да бъде крайна цел, 
тъй като има 13 вида пустота. Защото ако една цел има край, тя е ограничена, 
това означава неразбиране на пътя. При Лао Дзъ няма концентрация и усилия, има 
пълна разсредоточеност и естественост, а цел няма, защото великият път е 
безпределен.  
 
      ДАОСКОТО СЪРЦЕ 
 
 Според даосизма, ако успокоиш сърцето си, в него вече няма движение. А 
когато го смириш, за него вече няма опасност. Когато постигнеш постоянен покой 
в сърцето си, вече не възниква безпорядък. Когато постигнеш искреност в сърцето 
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си, вече не възникват отклонения. А когато постигнеш чистота на сърцето си, 
вече никога не възниква мъка. Когато сърцето е ясно и определено в своя път към 
ДАО, тогава мракът не може да го овладее, той го изпуска. Това означава, че 
когато сърцето е чисто, то може да практикува своя вечен път и да съхранява 
своя живот в ДАО.  

Когато сърцето е чисто, тогава ДАО е постоянно в човека и тогава пълнотата 
е навсякъде с човека.  Когато човек е естествен, ДАО в него е постоянно будно. 
Само будността може да върви след истината, а умът винаги изостава. Ще 
обясня:Истината е вечна, но не е неизменна, това трябва да с разбере дълбоко. 
Защото във всеки нов миг тя има нова проява и се постига по нов начин. Ето защо 
умът винаги я изпуска, защото той е винаги стар и застоял, той живее с 
миналото, със спомените. А истината е винаги нова, изменна в хубавия смисъл. 
Следва, че ако в един момент човек е в равновесие и  в различаване на истината, 
т.е. в будност, в следващия момент това същото действие може да извади човека 
от равновесие. Ето защо човек трябва да изостави ума и да бъде буден за всеки 
миг, т.е. до такава степен да го пречисти, че умът да стане слуга, вътрешен 
орган на духа, да бъде буден за всеки нов миг. Това означава, че равновесието 
на отминалия миг не е равновесие на настоящия миг.  

Непрекъснатото равновесие е тайната, постигната от даоса. Животът се 
поражда от постоянното взаимодействие между ин и ян в човека. А ДАО се намира в 
точката на равновесието. Но тъй като всичко в света и в съзнанието се движи, 
тази точка на равновесие всеки момент се мени. И за всеки нов миг равновесието 
трябва да се постига отново. Точката на равновесието е достояние на даосите. 
Целта на даосите е да помагат на хората и те да я постигнат. В даосизмът се 
казва, че равновесието е естествената сила на ДАО и то неутрализира всяка 
двойнственост. Това означава, че равновесието е господстваща сила, сила, която 
владее. При това овладяване се ражда обликът на едно ново и по-дълбоко 
разбиране на тайната на ДАО. 

 
     СИНЪТ БОЖИ 
 
Пътят е толкова велик, че извън него нищо друго не съществува за Сина. 

Синът, който следва пътя на ДАО, си възвръща силата на вътрешния облик. Този 
облик е образът на великата пустота, на великото единство. От великата пустота 
произлиза действието на небесната истина, т.е. действието на недеянието. Според 
Кабала, едно от най-окултните и мистични слова, което е произнесено от великата 
пустота, т.е. от Отец е словото Син. Това слово е било произнесено в много 
дълбоко и свещено мълчание и с особени трептения. Духовният живот в човека, 
това е работата на Сина отвътре. Според даосите, Синът означава най-чистата и 
тънка енергия в човека. Когато не знаем как да говорим, как да мълчим, 
изпускаме гласа на Сина, който работи отвътре. Понеже човек много се е отклонил 
в своето невежество, наложило се е Бог да допусне влияние даже отвън, нещо, 
което не е естествено, Бог да си служи с влияния отвън, за да заведе човека 
навътре. 

Пътят на Сина няма нищо общо с подбирането на красиви думи, с ораторска 
реч, защото в пустотата или дълбокото мълчание, наречено Царството Божие думите 
са непотребни. Ето защо Лао Дзъ казва:Синът, т.е. знаещият не говори, а 
говорещият не знае. Знаещ, който говори, затваря пътя на тайната светлина в 
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себе си. Имало е такава опасност в живота на Орфей, преди време ви бях 
загатнал. Малко е останало Орфей да изпусне някои неща и да стане знаещ, да 
изпусне и посвещението си и всичко. Понеже е било на граница, те са му отнели 
любимата в ада, за да има с какво да се занимава, за да не се отклони. Това му 
е коствало много усилия, той много е обичал така наречената своя любима, т.е. 
душата и той е трябвало да се върне по един друг път, да се справя с други 
сили, за да не направи по-голяма грешка. В тази връзка искам да ви кажа, че 
може да има много оратори, проповедници, които да говорят за спасението, но 
всъщност да не го познават. Според църквите, ако си от нашите, ако избираш 
нашия път, си спасен. Обаче, много хора от света ще бъдат спасени, а от 
църквите няма да видят спасение. Това ще бъдат факти, които след време ще 
излязат наяве, защото Бог не дели така нещата, Той има друга мярка. 

Животът и смъртта са процеси, които произхождат вътре в нас. Ако човек е 
изключителен оратор, това не означава, че е истински добър, т.е. установен в 
постоянното добро, а за Син да не говорим, защото неговите изисквания са много 
високи. За спасението Лао Дзъ дава един изключителен закон, най-вече за тези, 
които са будни и които могат да го разберат. Лао Дзъ казва, че когато небето 
иска да съхрани един човек, то го въоръжава с любовта. Учителят казва, че 
животът е произлязъл от любовта, но те са различни неща. Любовта е вечна и 
неизменна, а животът трябва да мине през много промени, докато дойде до своята 
първична същност, до ДАО, до разбиране на своя вечен път. По друг начин казано, 
всяко движение на ДАО е действие на вечния път. Целта, както и в паневритмията, 
не е хармонията, защото хармонията е предел, ограничение. В хармонията и в 
дисхармонията все още има говор, има някакви желания. Това означава, че за 
хармонията и за щастието е все още трудно да чуят гласа на Сина. Само в 
дълбокото разбиране и в дълбокото мълчание може да чуеш гласа на Сина и само 
тогава имаш право да вземаш дълбоки решения в живота си. Който наистина чува 
гласа на Сина, той може да претворява живота си отвътре. Но който няма любов и 
смирение, той не може да чува гласа на Сина отвътре и не умее да мълчи, а 
говоренето му е загуба на пътя. 

Истинският човек не позволява нито на доброто, нито на злото, нито на 
щастието и на нещастието, нито на хармонията и на дисхармонията да разрушат 
неговата дълбока същност. В пустотата няма хармония и щастие, тук е свободата, 
тук е дълбокото. Божествените неща могат да се съхранят само в пусто, чисто 
сърце. Чистотата е откровение. Всяко щастие и нещастие и всяка хармония и 
дисхармония означават, че човек не владее себе си и се знае, че те имат своя 
край. Но когато ДАО е в човека, човекът става Син и вдъхновението му няма край. 
При вдъхновението човек е Син, изпълнен с ДАО и величието на неговия 
безпределен път. Тук не е необходимо да ви обяснявам, че много хора, когато 
навлязат в нещастието изостават, понеже не могат да го овладеят. Други 
изостават в щастието, унасят се и накрая умът им разпилява щастието. И в двата 
случая е зле, но за предпочитане е нещастието, което има по-големи възможности 
за пробуждане и за излизане от полюсите. 

 
За новата година:Пожелавам на всеки от вас да навлезе дълбоко в себе си и 

да открие своето най-дълбоко и Божествено желание, и да го следва докрай, до 
края на живота си. Разбира се и след края , защото краят е привиден. 
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Като пожелание новата година изисква от всички нас нов подход към себе си 
и нов подход към другите. Чудех се дали нещо да ви пожелавам, смятах да ви кажа 
как прекарват новата година японските посветени, един много дълбок празник, но 
реших да не ви давам правила, макар и мъдри, за да не ви ограничавам. 

Накрая ще ви кажа:Вярвайте напълно в доброто и злото ще се обезсили, 
тогава вие ще го уморите, а не то вас. Вярата на човека, това е властта на Бога 
вътре в нас. Тази власт е универсална, всеки ученик трябва да й даде условия. И 
когато й дадете условия, ще познаете истината, защото вярата в нас, това е Бог.  

Бог се ражда, когато повярваш в Него напълно, без остатък.  
Надявам се, че новата година ще ви насочи към ново покачване на летвата, 

това важи за всички, които се стремят, това важи и за мене. 
            ОМ 
 

 
Лекция: Усмивката на Мона Лиза. 
ИР: За будността. 
ИР: За змията. 
Лекция: Дяволът и злото. 
ИР: Раят на Сатана. 
ИР: За Любовта. 

7.01.1998г. 
 

УСМИВКАТА НА МОНА ЛИЗА 
 
Истинската радост не е нещо изразимо, затова при Мона Лиза тя е само 

загатната. Дълбоката радост е неуловима за света и за ума. Тя се изплъзва на 
всеки, който иска да я определи. Това означава, че истинската радост е извън 
пределите на размишленията, извън ограниченията. Тази радост е мистична тайна. 
Дълбоката и тайна усмивка на Мона Лиза не идва от знанието, а от небитието. 
Тайната на тази усмивка не може да се разбере, но може да се постигне от 
откритото сърце, което е друга тайна. 

Усмивката на Мона Лиза е окултен символ: символизира вечната победа над 
злото. Това е душата, която е посветена. Който има тази усмивка, той има покой, 
любов и радост, и няма какво повече да доказва, защото тази усмивка означава, 
че душата е посветена във вечното добро. 

Мона Лиза символизира душата, която е преминала през мрака и е видяла 
Божественото Лице. Целта на мрака е точно тази: да се открие Божественото Лице. 
Затова е създадено злото като преграда. Който е постигнал това и който е вървял 
по този път, не се заблуждава със знание. Обяснение: когато човек се занимава с 
трупане на знания, той се противи на Истината и ще погине, защото натрупването 
на знания е метод на ума. Умът много умело може да използува знанията за свои 
цели – с това човек пострадва. 

При познаването на себе си човек пак придобива знания, но трансформиращи, 
преобразуващи. С това той става нов човек, символично – Мона Лиза, т.е. 
посветена душа. Посветената душа винаги има мистична усмивка. На окултен език, 
посветената душа винаги има сияещо сърце. Това е усмивката на вечността и 
величието на Небето. Това означава, че който разбира тайната на тази усмивка, 
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се освобождава от злото, защото тази усмивка е вътрешен елемент на Духа, т.е. 
вътрешна сила на Духа. Тя е извън времето и границите на ума. 

Усмивката на Мона Лиза не е строга, студена, нито широка (широката усмивка 
означава непознаване на себе си). Това е усмивка на очите, а те символизират 
Истината, пътя, по който се усмихва Истината. Тази усмивка ни говори за 
неизчерпаемата сила и богатство на Духа. Всяка душа, която не е познала закона 
на самоотричането, не може да разбере  величието на неизреченото, не може да 
разбере величието на недоизказаното, остава да живее в обикновената усмивка, 
т.е. в оскъдицата на живота. Усмивката на Мона Лиза показва, че тя е влязла в 
път, който е извън границите на този свят. 

Понеже Духът е нещо неопределено, затова в него се съдържат красотата и 
величието на живота. Жизнената сила е величието на самата Истина. Или: човек е 
велик не за това, което е направил, а за това, което не е могъл да довърши: 
неизреченото, недоизказаното, премълчаното. Окултната наука казва: 
Недоизказаното съхранява пълнотата на Истината. 

Силата на съкровеното се състои в недоизказаното и тук е животът на Духа. 
Това означава, че който има дълбоко недоизказване, оставя широко вътрешно 
пространство за развиване и намиране на Пътя. Това означава, че недоизказаното 
е свързано с безконечното развитие. 
 

 
първа идея за размишление 

ЗА БУДНОСТТА 
 
Учителят казва: Не давайте угощение на вълци, не сключвайте договор с 

лисици, не правете приятелство с мечки, не се съветвайте с лъвове и не си 
играйте със змии. 

Вълкът символизира ненаситното.Това означава, че никога не можеш да нахраниш 
егото. Лисицата означава хитрост. Не сключвай договор с хитростта, черния 
разум, защото винаги ще обедняваш. Мечките са същества със силна памет и помнят 
и най-малкото зло дълго време. Това е ненужно обвързване с такива същества, 
защото злото ще си вземе своето. Лъвовете означават: Не се бори със сила, която 
е по-голяма от тебе – ще паднеш в немилост. Змиите означават: Не си играйте с 
астралната светлина. В нея работи умът и внася в човека привидни истини; 
малкото отклонение става голямо след време. Ако се занимаваш с тази светлина, 
все повече ще изгубваш себе си и своя път. 

Учителят казва: От целувката на тази фалшива, илюзорна светлина /змията/, 
много хора са станали смъртни. 

Учителят: Целувките на някои хора изсмукват енергията на човека. Но щом имаш 
идеал, устрем, никакъв дявол не може да те спре. 

 
 

втора идея за размишление 
ЗА ЗМИЯТА 

 
Змията е мъртвата светлина в човека и тя ражда привидните истини. Това е 

свързано с логиката. Учителят казва: Логиката е сляпа; тя пипа, а Истината 
вижда. Учителят: Когато слънчевият лъч падне върху една змия, тя използва ли 
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този лъч? Тя си прави отрова, за да покоси жертвата си. Тя превръща светлината 
в отрова, във враг. Ето защо на змията краката са отнети, а краката 
символизират добродетелите. Обяснение: Едно от превъплъщенията на дявола е 
змията, но дяволът е навсякъде, където може да проникне неговото безумие. 

Според окултната наука, дяволът е сляпа сила, прокълната, но заедно с нас, 
хората. Проклятието е общо, но има разлика: дяволът няма разум и воля, няма и 
глас. Той е сляпа сила и затова греши в нас, но ние сме отговорните, защото ни 
е дадено ум, сърце и воля, разум. Ние плащаме сметките. Още: Дяволът никога не 
се разкайва, но човек е способен на това. Добрите мисли, чувства и желания 
изтощават неговата сила. 

Важно: Глупостта в човека е също злото. Това означава, че глупостта в човека 
е неговата престъпност в зародиш. Учителят: Много знания може да имаш, но ако 
си горделив, ще бъдеш един от заблудените братя на Черната ложа. Злото има 
голяма сила, но външна, илюзорна. Учителят казва: Дяволът е най- безпомощното 
същество. Вие може да сте в най- лошите условия, в ада, но пак можете да 
направите връзка с Бога, защото това не зависи от външните условия. Това, което 
хората наричат човешка слабост, е дяволска слабост, но тя е свързана със самия 
човек, затова е наречена човешка. Хората се свързват и се надяват да живеят 
щастливо с такива слабости, но това е невъзможно. Учителят дава една мярка: Не 
се свързвай с никой човек, преди да си се свързал с Бога. 
 
 

втора лекция 
ДЯВОЛЪТ И ЗЛОТО 

 
Сатана е злото, което е прокълнато, за да изкушава. Знае се, че чистота, 

която не е минала през изкушенията, нищо не струва. Сам Христос мина оттам. 
Учителят казва: Сатана изкушава, а Бог изпитва. В изпитанието е величието на 
Бога, защото тук Той доброволно ограничава своята сила, за да се освободи от 
ограниченията на изкушенията. Това означава, че изпитанието е жест на Бога и на 
висшия свят към вас. В изпитанието се вижда има ли човек истинска добродетел, 
затова човек неизбежно ще минава през изпитания. Изкушенията са свързани с 
дълбините на мрака. Обяснение: истинският мрак принадлежи на строго определени 
същества, символизиращи най- голямото зло, но те са също в ръцете на Бога. 

Важно: Дяволът черпи сили от нашите слабости и желанията ни за удоволствие. 
Удоволствието е вътрешна сила, която или трябва да бъде овладяна и да стане 
твой слуга, или трябва да станеш роб на тази сила. Това означава, че да плениш 
удоволствията, означава да плениш дявола, защото те са неговото най-силно 
оръжие (не само похот, страст, но и храненето). Според Кабала удоволствието е 
жестока сила, но прикрита в сянка. То е демонична сила с безброй чарове. 
Чистотата е сила, която заслепява злото, черния разум. 

Важно: Чистотата овладява голямата сила на въображението. Удоволствието и 
въображението, съединени, имат силата да убиват бавно и постепенно. 
Въображението е нещо много ценно, но когато бъде овладяно от слънцето- волята- 
в човека. Въображението може да произвежда болести, внушения, от нищо - нещо. 
Волята ги смалява и изтрива. 

Страстта е мярка, че човек е зависим от удоволствията. Не отричане на 
страстта. Голямата страст означава голям капитал. Ако няма гняв, няма енергия, 
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дори и с най- красивите идеи, но трябва да се разберат. Злото внушава в човека 
удоволствията и пороците и чрез тях овладява хората. 

Важно: Страхът също е внушение, но ако се страхуваш от дявола, се явява 
преследването от него. Ако не се страхуваш, той те изоставя, връзката се 
прекъсва. Това означава, че страхът е прекъсване на връзката с Бога. 

Една от най- важните задачи на ученика е: Да овладее силите на злото в себе 
си чрез молитва, работа върху себе си, защото Бог няма да го направи, и тогава 
да търси Бога. Ако човек е нечист и търси Бога, без да го е видял, дори и да се 
екзалтира от идеята за Бога, може да изгуби ума си, да стане безумен, 
неизлечим. 

Страданието е зло и човек страда, за да може да трансформира това зло в 
добро. Според Кабала, това, което е естествено, е неизбежно и не е зло. То е 
скрито добро, защото то е определено да бъде дадено на човека за неговото 
израстване. 

Човек е длъжен да овладее своето въображение, защото то е едно от най- 
опасните оръжия на злото. Въображението е много жестока сила. Може да натрови 
кръвта, вместо да изцелява; да нанася смърт, вместо да носи живот. Кабала: 
Въображението не е дадено на човека, за да развращава съзнанието си с него. 
Когато въображението се използва лошо, това се нарича магнетизация на злото. 
Резултатът е лъжа, безпорядък и накрая смърт. Лъжата също е свързана с 
мъртвата, астралната светлина и тя умъртвява. Когато нечистият, страстният, 
фалшив човек влезе в тази светлина, той почва да си въобразява, че се 
усъвършенства. Започват видения, които не са пътят на Духа. Понякога утешават 
душата, но не й помагат.Така анархистът започва да мисли, че е свободен, 
господар е, че управлява, но тук е скрит черният разум, светлината на смъртта. 
Черният разум постепенно обсебва. Страданието е зло, но само за упоритите в 
злото: от мъчение- в отчаяние; от отчаяние - в самоубийство; от самоубийство- в 
израждане: път, по който човек постепенно обезумява. Това не означава, че 
страданието не може да пробуди човека и да го облагороди. Страданието е 
изпратена помощ за будните. Който желае и търси посвещение, сключва договор с 
много големи и интензивни страдания. А за да издържиш тези страдания, трябва 
дълго време да си се подготвял, трябва да си узрял. 

 
 

трета идея за размишление 
РАЯТ НА САТАНАТА 

 
Учителят казва: Кръстът, като живо същество, е едно от най-страшните, но 

разумни същества, което чрез човека разрешава една от най-великите задачи на 
живота. Заедно с него, с кръста, и човекът разрешава тази велика и трудна 
задача. Свързана е с търсенето на истината. Обяснение: Търсенето на Истината е 
свещен процес и затова ученикът трябва да мине през кръста. Това означава, че 
ученикът може да учи и да се стреми, но кръстът /трансформацията или 
преобразяването/, ще му помогне най- много. Когато човек премине през кръста и 
се трансформира, той не отива в рая. Според окултната наука това означава, че 
стремежът му е фалшив. Окултната наука твърди, че всички хора, които се стремят 
към рая, са заблудени. Те искат да застанат на безопасно място от Бога и да са 
независими от Него. Това е болест на съзнанието. Зависимоста на Бога води до 
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познаването на Истината и великата благодат- познаването на Царството Божие. 
Ако раят те погълне като идея, твоята независимост става ад. Божията воля е 
Царството Божие, което е виждането на истината - тя е над рая и ада, над 
полюсите. Обяснение: Когато една душа види това лице - на Истината - тя никога 
вече не желае рая, а само Неговия живот. Ако не разбереш това, оставаш в рая, в 
Дървото на познанието. Според Кабала това означава, че знанието е 
местонахождението на Бездната. Само на Божията Любов е дадено да види лицето на 
Истината, която освобождава. Кабала: СВОБОДА - ТОВА Е ПРАВОТО ДА ТВОРИШ ВЕЧНО 
ДОБРО. 
 
 

четвърта идея за размишление 
ЗА ЛЮБОВТА 

 
Учителят казва: "Бог е Любов" има много тълкувания. Любовта е свързана със 

силата и дълбочината на отдаването. А това е източник на всяка пълнота. Кабала: 
Всяко действие на даване е Хесед- означава излъчване на любовта като милост, 
милосърдие. Хесед, четвъртият сефирот, не е само милост и доброта, а изливане 
на живот, което е дълбока вътрешна, специфична особеност на Любовта. Затова 
Хесед и Любовта се разглеждат заедно. Кабала: Добротата внася в живота 
определени ограничения. Човек трябва да търси по- дълбокото- Любовта. Добротата 
не е висша мярка. 

Хесед не е тъждествено с Бога. Тази милост и доброта в Дървото на живота са 
само качества. Те винаги са ограничени. Бог е винаги неограничен, по- дълбок. 
Милостта и добротата на Бога са безконечни, но когато Бог се прояви в твоето 
Хесед, в твоето милосърдие, можем да говорим за единство, но не равенство с 
Бога. Не търсете щастие и рай, а единството, което е дълбокото, реалното. 

Сефиротите са десетте качества на Бога, но Той е по- дълбок от тях. Това 
означава, че чрез качества не можеш да Го постигнеш. Има само приближаване, 
което е вечно. Качествата са постижими, но Неговата велика Дълбочина е 
непостижима, непознаваема. Към нея няма път, но има възможност за приближаване. 
Само съвършената Любов може да се приближи. 

Ако искаш да постигнеш резултат в учението, нищо няма да постигнеш, защото 
подходът е користен. Ако работиш с Любов, вече си в пътя на Учението. Ако се 
откажеш от постижения и резултати в учението, значи имаш Любов; значи вече си 
постигнал. Окултната наука: Да имаш Любов е по- важно от всички постижения. 

Важно: Само когато придобиеш тази истинска Любов, това е моментът, от който 
започва твоето истинско развитие. Тогава пак има постижения но те са от друг 
род и идват по други закони. Учителят казва: Денят, в който повярвате в Бога и 
възприемете Неговата Любов, започвате да се развивате правилно. /Това е мярка 
за правилно развитие/. Пак ще имате страдания ,но ще разбирате техния смисъл. 
Пак ще имате болести, но ще знаете, че болестите са необходими за вашето двойно 
пречистване: физическо и духовно. А да знаеш това, значи да си изпълнен с 
истинска благодарност. 

Учителят: Обикновените лекари не могат да излекуват съвършено болестта, 
защото причината остава скрита в някое от вътрешните тела. Влиянието на Любовта 
може да излекува напълно. Всъщност, БОГ Е ЛЮБОВ. 
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                                                                първа лекция 
ЗА ЧИСТОТАТА И ЗЛОТО 

 
Злото не може да пороби чистотата, защото тя е Пустота, т.е. необвързана. 

Злото е необходимост и затова всеки сам трябва да се срещне с него лично. 
Когато се срещнеш със злото, тази бариера, трябва да я преминеш лично, за да се 
срещнеш със себе си. По- късно ще се срещнеш и с Вечното Начало, което си пак 
ти самият. (Една идея: Тези, които постигнат разумния начин на живот изцяло, са 
още много далеч от Мъдростта. Пътят до нея е много дълъг, а от нея, до 
Абсолютния Дух има още милиони години). Това е пътят на възможностите, които 
дават чистота. 

Когато влезеш в тази област, на Великото Начало, тогава ти си свещен и само 
тогава можеш да се отдадеш на служене на Великото Начало. Това е така, защото 
си влязъл в свещеното място (Моисей и горящата къпина.) Казано е: Само онзи, 
който има силен стремеж към чистота, може да работи съзнателно върху себе си. 
Няма ли стремеж към чистота, няма да има постоянна будност и тогава Учителят 
казва: Дяволът може да го излъже, защото е излъгал и много светци. 

Бог се е скрил, за да осигури свободата на волята. Ако човек види Бога лице 
в лице, той вече не може да Го отрича. Това означава, че при пряка среща с Бога 
грехът става невъзможен и свободният избор няма своята пълнота. Обяснение: 
Злото, което прави дяволът, е едно благо за него, понеже е избрал този път. 
Радостта му не е истинска, прокълнат е да върви в този път заедно с черната 
радост, която този път му носи. Доброто от ангелите също е едно благословение, 
една благодат, защото те също са избрали своя път. Единственото зло, което не е 
благословено, е човешкото зло. Тук Божественото Лице е скрито. Всичко това 
означава, че когато дяволът прави зло, това е Божествения порядък на нещата. 
Когато ангелите правят добро, това също е Божественият порядък. Но когато човек 
прави зло, това е карма, това е лошият избор. Затова е важна чистотата, защото 
тя е будност. Този, който е буден, трябва да държи чистотата на мисълта като 
мярка при всички условия на живота. Тази мярка отстранява кармата, защото не 
нарушава Божествения порядък- правилна, будна мисъл при всички условия. На 
окултен език, тази мярка решава главния въпрос на живота. Тя дава постоянство и 
устой. За човека са важни постоянните и устойчиви неща. 

Човек трябва да познае себе си, своята дълбока същност, защото единственото 
знание, при което човек може да бъде уверен, е познаването на себе си. 
Общочовешкото знание не е универсално. Това, което е универсално, в знанието са 
само определени елементи, в които Бог присъствува. 

Светът на злото е вътре в Бога. Това означава, че злото е един зависим свят. 
Ако злото беше независимо, за човека нямаше да има възможност, избор. Или, 
светът съществува, защото Бог се е 
 ограничил. Затова съществува доброто, и злото, и качествата. Това означава, че 
светът на злото е създаден за изкупление, защото този свят е една низша, мъртва 
материя. Затова тук е дошъл Христос, за да покаже пътя на мъртвите към 
възкресението. А чистотата е единственото условие, което дава вътрешна 
способност за учене. 
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                                                   първа идея за размишление 
ЗА БУКВАТА "А" 

 
Всяка буква е канал, по който се предава Божествена енергия и нейното 

влияние. Всяка буква е духовно откровение и същевременно буквите са 
инструменти, с които Бог е сътворил и вселената, и човека. 

Буквата А е чиста духовна сила и няма връзка с никакъв обект в Битието. Тя 
не се ограничава в конкретното, земното. Символизира пътя на светлината, на 
Духа и се нарича буква- водач. Според Кабала, в буквата А няма вещество, няма 
материя; тя е нематериална. Буквата А е склонна към Пустота, към безпределност, 
докато има други букви, които са склонни към непълнота. 

Буквите и думите в обикновената реч са проекция на човешкия ум. 
Буквите и думите в духовната реч са проекция на душата. 
Буквите и думите на Божествената реч са проекция на първичните сили на Духа. 
В Истината, в Духа има смисъл, който е над буквите, думите, мислите и всички 

съчетания. Духът- това е Синът на Словото. Или: Бог е Върховната Истина, а 
Синът е Словото, което Го познава. 

Когато човек се пречисти, той изпълва буквите и думите с нова светлина и 
ново разбиране и тогава те го въвеждат в тайните на духовния свят; думите 
стават канали. 
 

Буквата А е скрита духовна сила, която е самата жизненост на светлината. 
Буквата А е символ, който осветява живота и всичко сътворено отвътре. Окултната 
наука казва: Тази буква е произлязла от вътрешния храм на Духа. Когато тя 
докосне вътрешния свят на човека, ражда се пътя към безкрайната вътрешна 
светлина. А кабалистически символизира началото на вечния път. Когато Духът те 
докосне с тази буква, ти се превръщаш във вечен път. Когато се произнася, 
буквата А е отворена буква, означава, че тя е отворен път към вътрешните 
светове. 

Важно за ученика: Ученикът трябва да даде живот на буквата А в себе си, 
иначе ще се втвърди, а втвърдяването, това е кармата. Да приемеш символът на 
буквата А в себе си, означава да приемеш живата светлина. Само тя освобождава 
човека от миналото, от втвърдяването. Когато я приемеш, миналото не може да 
оживява. Когато оживява в човека означава, че Сатана му напомня злото и се 
опитва да го втвърди. 

Идея за кармата: Грехопадането е започнало в момента, когато първата мисъл е 
била не за Истината, а за себе си. Това е началото на карма и пътят на 
робството. Кармата символизира лошия избор или лошата мисъл. Това означава 
вкаменяване, втвърдяване на лошите, на земните мисли. С обратни, положителни 
мисли започва друго сгъстяване на духовните сили и се стига до среща на новата 
мисъл със старата. В този сблъсък се ражда искрата на новото съзнание и човек 
промена своя път. Тялото на човека е сбор, синтез от втвърдени мисли от 
неговото минало. Това означава, че тялото е построено от мисли, които са 
материални сили, но по- фини. С новите формули и новите положителни мисли 
всичко втвърдено започва постоянно да се разрежда. Човек си подготвя ново, по- 
духовно тяло- инструмент на Духа и Неговото Слово. 

Карма е борба на двата рода мисли: 
1.Земни, които втвърдяват все повече материята и човека 
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2.Божествени, прави мисли, които все повече разреждат и освобождават. 
Любовта е важна, защото тя внася във формулите и мислите огнена субстанция, 

която е от по- висш порядък от мисловната материя, т.е. от менталния свят. 
Затова любовта и словото са силите на трансформацията. Човек се е отделил от 
любовта, за да може да постигне дълбокото разбиране, че без нея не може да 
живее. Когато разбере Любовта, да се насочи към нея с цялата си същност и тя да 
стане негов път. Ето защо в този свят трябва да има мното лъжа, много контраст, 
за да може човек да узрее и избере Истината и истинския път. 

Карма е разделение, отделяне от любовта, за да може любовта да се превърне в 
твоя цел, в твой път. В този път ти трябва да отдадеш себе си, за да дойде 
трансформацията. Това означава, че Любовта иска самия тебе, а не твоята карма. 
Любовта иска жертва, а жертвата е универсалният метод за развитие, най- силният 
ход на душата. С този ход тя отстранява кармата, т.е. съдбата. 

Разликата между предаността и жертвата е в това, че в предаността има 
стремеж, в жертвата има любов. Само Любовта има ясен поглед за другия свят и за 
вечния път. Предаността принадлежи на сърцето, а жертвата- на душата. 
Предаността е на степени, а в жертвата няма степени; там си отдаден изцяло. 
Когато се постигне жертвата, се отваря пътя на Духа, който вече започва да 
ръководи душата. Душата вече има истинско ръководство, не от ума, а от Духа и 
от Истината. Тук душата се освобождава от знанието и навлиза в пътя на 
Мъдростта. 

Един персийски посветен, казва се Атар, казва: Изчезнете в мен и ще ме 
намерите в себе си. Това е пътят на жертвата. 
                                                        лекция - продължение 

ЗА ЧИСТОТАТА И ЗЛОТО 
      Ако злото не беше излъчено и сътворено от Истината, това щеше да бъде 
един свят без право на избор. Преведено означава: особен род мъртъв, задгробен 
свят. И тогава злото щеше да бъде царство, а доброто щеше да бъде безинтересно 
и безлично, защото без злото и доброто се обезличава. Затова Учителят казва, че 
ако някой от вас попадне в авгелския свят, в света на доброто, каква услуга 
може да направи на ангелите? Значи там няма шанс да прави добрини. Там много 
рядко може да има шанс да направиш услуга на някое висше същество. Шансът да 
правиш добро е в този свят, изключително в този свят! 

Без злото няма избор на правилно и неправилно, а това означава, че злото 
дава право на избор, но от последствията не можеш да избягаш, включително и от 
добрите последствия; но те са по- добрият вариант от лошия избор. Тук, в този 
свят, имаш право да избереш и злото, но лошият избор те обвързва със смъртта. 
Значи, едно от нещата, които трябва да се знае е, че в този свят е 
 внесен ангела на смъртта. Това означава, че смъртта е необходима част от този 
свят, защото злото и смъртта са тясно свързани така, както са свързани Любовта 
и безсмъртието. Това означава, че всеки, който направи лош избор в живота си, 
ще живее в ограничения. Ограниченията в случая са необходимост. 

Ако човек е богат, пак ще живее в ограничения- било здравословни, било 
кармически, било психически или било самоунищожителни- все видове ограничения. 
Защото ако избереш богатството, това не е истинският път. Това означава, че 
богатството може да се използва само за придобиване на Истината и 
добродетелите. Всеки друг път е отклонение. 
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Ограниченията в този свят са особен род защита, предпазна мярка, както и 
орехът си има черупка. Човек има много тела. Вие знаете седем, според Учителя 
те са 12. Чувствата в човека според много учени са 6, според някои са 7, според 
окултната наука са 12. Човек е загубил 7 чувства и е обеднял. С пет бедни 
чувства, иска да разчита на тях, но той не знае, че шестото чувство много 
помага. При грехопадането другите седем чувства са се изгубили. 

Злото също различава доброто така, както и доброто го узнава. Злото засега 
трябва да живее, защото във висшата светлина за него няма оцеляване, няма живот 
и затова неговият шанс е в този свят. Затова в този свят злото е настроено и 
настървено; търси всякакви пътища за забогатяване, за преуспяване и за всякакъв 
вид оцеляване. Затова има много преуспели злодеи, защото за тях това е въпрос 
на оцеляване; във висшата светлина те умират. И това е естествено, те все пак 
трябва да оцелеят. Оцеляване трябва да има и за злото, защото във висшата 
област зло не съществува. Злото също се бори да оцелее, защото то също цени 
живота, макар, че това се отнася до остатъците на живота. И затова то се бори; 
лошо съществуване, но все пак оцеляване, все пак е нещо, за което да се хванеш. 

В злото също има скрита Божествена искра, но тя е толкова отдалечена, че 
едва поддържа живота, затова говоря за остатъци от живот. Тази искрица на Бога 
в злото е минимална, но благодарение на нея злото оцелява и постига някакъв 
успех в света. Тъй като злото няма съзнателност за успех в Духа и Истината, 
поне тук, в този свят и частично в астралния, то все още може да оцелява.  
 Само пред чистия се открояват възможностите на живота и ако човек не може да 
се издигне над нечистотата, тогава всички възможности се закриват пред него. И 
тогава той започва да се храни със заблудените знания за някакъв успех. 

Тук искам да ви кажа нещо за земята, казано от Учителя: Пространството, през 
което Земята минава, е пълно с остатъци от развалени светове от преди милиони 
години. Оттогава още нашата Слънчева система е попаднала в такова поле от 
развалини, вследствие на което и нашата 
 Земя се е развалила. Затова в Битието е казано: "В началото Земята беше 
неустроена и пуста", т.е. слаба и затова, като премина през тази област, тя 
прие злото, останало от древните светове. Сега невидимият свят употребява 
Божествения огън за пречистване и устройване. Той ще завари стария огън, който 
и досега още гори в недрата на Земята. Този огън (става въпрос за низшия огън в 
недрата на Земята), е останал от Атлантската раса. На Земята- казва Учителят- 
гори също и Лемурийския огън, и огън от Поларната епоха. Този древен огън още 
не е достигнал до центъра на Земята. Трите огъня, плюс Божественият огън, 
когато се срещнат в този център на Земята, тогава Земята ще дойде до своя край. 
Тогава животът ще се пренесе на друго място, но до това време има още хиляди 
години. 
 
                                                     трета идея за размишление 

ТАЙНАТА СТАИЧКА 
 
"Тайната стаичка"- това е най-дълбоката и съкровена област на душата. Когато 

Бог иска да говори на душата, Той я въвежда в тази стаичка и я въвежда в особен 
род самота и вътрешно мълчание. 
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Ако искаш да кажеш нещо на човека, трябва да му говориш с думи, за да те 
разбере. Но когато искаш да кажеш нещо на Бога, трябва ти мълчание, иначе 
разговорът се нарушава. 

Мълчанието е окултен метод за разговор с Истината. То може да се осъществи 
само в тайната стаичка, в най- дълбоката област на душата. 

В тази връзка искам да ви кажа нещо за Сина: 
Синът не е плътско същество. Синът е същество на Любовта. Той е същество на 

Духа. А това е есенцията, от която е родено всичко сътворено. Това означава, че 
тайната стаичка е непристъпна за злото. В нея има незнайна светлина, която 
никога не е била позната на злото. В тайната стаичка никога не се говори с 
думи, а с излъчвания. Излъчванията говорят по- точно от думите.  
 
                                                 четвърта идея за размишление 

ЗА ХРАНАТА И БОЛЕСТИТЕ 
 
Да се храниш в духовия свят, това е въпрос на дълбоко и свещено отношение 

към нещата. Защо? Защото при свещеното отношение към храната, към нещата, 
поглъщаш жизнената субстанция отвътре, свързваш се с Източника. Докато при 
обикновените отношения трябва да ядеш изключително външна храна и то много. Ще 
обясня защо трябва да се яде по малко и от тази храна: Тази храна на Земята е 
дадена като метод за възпитание и подготовка по пътя на свещеното хранене, на 
свещеното отношение към нещата. Тя също има своето място, но тя е предучилищна 
възраст. Тя е път към истинското хранене, за което повече ще говорим, т.е. път 
към дълбоките вътрешни процеси на природата. 

Вътрешният път на развитието се превръща в истинска храна за пробудения 
ученик. Обикновеният начин на хранене е облекло за тялото, одеяние. А свещеният 
начин на хранене е пътят към тайната и дълбоката Реалност. Затова е казано: "Не 
само с хляб ще се храни човекът". Но тук, в този свят, нашият свят, пътят към 
Духа е комбинация от външно и вътрешно хранене, комбинация между откритото и 
скритото. 

Истинското хранене започва, когато човек се погълне от идеята за Истината. 
(Тук не говоря за предаността, а за жертвата). И тогава човек се храни не само 
с хляб, но с тайните на Словото, вътрешните излъчвания на Словото. Тези 
вътрешни излъчвания на Словото са най- чистият вид храна. (Един пример: може би 
някой път сте забелязали, че когато при вас идва някой отчаян човек и вие му 
кажете блага дума, той до такава степен може да се вдъхнови, че през деня 
въобще да не му се яде. Може и вие да сте изживявали такива случаи. Човек може 
да се насити от една дума, тя да внесе в него нещо от тези вътрешни излъчвания 
на истинското хранене, нещо от сакралното, нещо от свещеното). Когато се храниш 
постоянно с тази храна (става въпрос за Словото), вече няма отклонения, вече 
няма болести. 

Най-важното лекарство, едно от най-важните, които съществуват, е стремежът 
към пречистване. Според Даоското учение стремежът към пречистване е лекарство и 
то от най-висша степен. То наистина може да изкорени всички болести. Но не 
всеки може да разбере това. 

1. Болестите възникват от тънките отклонения - това е общата причина в най- 
широк смисъл. В следващия списък има много такива отклонения, които трябва да 
се разбират. 
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2.Който не познава постоянството, той се радва и гневи - това е болест. 
Според Даоското учение, който познава постоянството, той живее в покой- значи 
нито радост, нито гняв. 

3.Да желаеш на някого смъртта, това е болест, скрита в самото твое желание 
като зародиш, като причина. Няма значение дали външно или подсъзнателно, 
вътрешно. Това е болест. 

4.Да побеждаваш хората - това е болест. В Даосизма няма герои, както в 
Гърция. В Дао няма победи, а има живот в Духа, живот в Истината. Там са 
истинските мъдреци. В Гърция има много герои и това е помогнало на егото да се 
развие много. 

5.Да приемаш илюзията за реалност, това е болест. 
6.Да се радваш на грешките на другите - това е болест. 
7.Когато в тежки ситуации постъпваш лекомислено - това е болест.(Много важен 

и деликатен закон, много дълбок). 
8.Нечистите думи в твоята реч - това е болест. 
9.Да бъдеш много разговорчив - това е болест. Човек посяга на потенциалната 

си мистична сила, на една важна енергия дълбоко вътре в себе си, която трябва 
да му помогне в истинското развитие, за да може да помага на себе си и на 
другите. Този въпрос е много по-дълбок, отколкото изглежда. Това отклонение 
постепенно води до бъбривост и от там вече болестта е вкоренена, после 
лечението е много трудно. 

10.Да се оплакваш от лошия вятър и дъжд, от лошото време - това е болест. 
11.Да помагаш на хората, разчитайки на въздаяние - това е болест. 
12.Да се възвръщаш в мислите си към стари обиди - това е болест. 
13.Да нямаш собствено мнение за нещата - това е болест. 
14.Да се заканваш на хора, които са ти казали лоша дума - това е болест. 
15.Да поглеждаш крадешком, скрито, това също е болест. 
Истинското хранене, това е истинско развитие. А истинското развитие започва 

само тогава, когато човек е неспособен да каже и произнесе лоша дума и отвън, и 
отвътре. Смятам, че ще се съгласите, че това е много трудно, защото има едно 
мърморене, което е вътрешно, дори ако човек външно се въздържа. 
 

 
3.03.1998г. 

 
първа лекция 

МЪДРОСТТА И ПЪТЯТ НА МЪДРЕЦИТЕ 
 
 
Абсолютната Мъдрост се заключава в Бога. След нея идва мъдростта на 

духовните същества. Трета по ред е мъдростта на облечените в плът. Четвърта е 
мъдростта на природата и предметите. Следва голям промеждутък, след който е 
петата степен на мъдростта- на падналите духове и останалите за страшния съд. В 
шестата степен на мъдростта са служителите на ада, които изпълняват наказанията 
към 
грешниците. Седмата степен е знанието на т.н."пигмеи"- намират се в стихиите на 
природата. 
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Всички тези степени на мъдростта и знания си имат своя цел. Те трябва да 
донесат разумност и опит. Да бъдеш мъдрец е много рисковано и опасно. 
Обяснение: Ако си обикновен човек, светец или праведник, не е толкова опасно, 
защото падането е от ниско поле, а мъдрецът пада от много високо. Ако мъдрецът 
не може да различи кога и какви компромиси да прави, може да изгуби пътя си за 
милиони години. Това е неговата голяма отговорност. Докато обикновеният човек 
пада и става, защото земята е близко до него и падането му е близко. Когато 
мъдрецът падне, в неговото сърце се образува необикновена и неописуема мъка. В 
тази мъка мъдрецът знае, че е скрита възможност за голяма катастрофа на 
вътрешен план. За светеца и праведника няма такива неща. Един малък компромис 
само и вече се посяга на пътя, който се е градил милиони години. И светецът, и 
праведникът не познават тези тайни и тази дълбочина. А обикновеният човек не 
познава даже служенето на Бога, защото служенето не се разкрива на обикновения 
човек, на обикновеното човешко разбиране и мислене. 

Когато обикновеният човек, светецът и праведникът не знаят какво да правят, 
те просто издигат ръце към своя Бог. Мъдрецът не може да работи по тези 
правила, защото неговият път е друг. На мъдреца е дадено много във вътрешното 
поле и много ще му бъде отнето. Той ще усеща болка в душата си милиони години. 
Например, Авраам е такъв мъдрец и ако той направи грешка в живота си, 
пропадането му е огромно. Възможно е в последствие да стане завършен злодей или 
демон и за себе си, и за другите. 

Опасностите за мъдреца се крият в преходите в тънките полета на Духа. 
Тънките преходи и компромиси в полетата 
 на Духа са толкова фини и деликатни, че той от време на време пада. Но не може 
да иска с молитва прошка и не може да се извинява. Когато той се движи от 
дълбокото в дълбокото, той борави с необозримо знание. /Светецът има преданост 
и любов, но няма мъдрост; до нея му предстои много дълъг път/. Много често 
мъдрецът навлиза в нови преходи в битието на Духа. Тук се иска необходима 
будност, много тънка; будността на светеца и праведния не върши работа. Всеки 
момент при навлизане в тези преходи е уникален и мъдрецът няма право да изгубва 
нито един миг /става въпрос за духовни подробности/. В тези големи и тънки 
изпитания, за разлика от светеца и праведния, мъдрецът е сам. Той е познал себе 
си и трябва да работи по други закони. Това са специални условия за него, чрез 
които навлиза в безпределно нови реалности. Пътят е изключително тесен и 
труден. 

Например, когато мъдрецът направи една много малка грешка, той я вижда много 
голяма. Знае, че на земята изглежда малка, но горе, в абсолютните вътрешни 
светове, тя е абсолютно недопустима. Учителят казва: Много велики хора са 
слизали на земята, за да се справят само с една слабост в себе си. Ако я 
оправят, те наистина са велики. Обикновено те оправят тази слабост, защото те я 
виждат увеличена и намират съответните методи. 

Светецът се движи към Истината, докато мъдрецът я познава. Светецът има 
посоката, а мъдрецът живее в Истината. Светецът и праведният виждат красотата 
на нещата, а мъдрецът вижда скрития смисъл. 
 
 

първа идея за размишление 
ЗА МЕДИТАЦИЯТА 
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Истинският път започва, когато завърши еволюцията на желанията и остане само 

едно желание: да живееш за Бога. Тогава вече ти си в пътя, по който идва 
истинската медитация. Това означава, че медитацията е свързана с правилния 
начин на живот, на който медитацията е присъща и сродна. 

Лао Дзъ казва: Който живее праведно, в него няма място за смъртта. За 
будния: Когато човек навлезе много дълбоко в противоречието, в страданието, в 
нещастието, той ще види отворена врата 
 към истинското знание. Това означава, че това е път към Дървото на живота. 
Грехопадането не е зло за тези, които разбират неговата тайна, а голяма 
благодат. Мъдрецът, за разлика от светеца и праведния, има колосални 
възможности за медитация, изключително дълбока вътрешна енергия. 

Медитацията е прокарване на светлинен път към Духа на Мъдростта. 
Точно тук, в нея, се разбира дълбокия смисъл на нещата, не форма и 

съдържание. Тук мъдрецът вижда своите най-фатални грешки, но се справя с тях. 
Той вижда и най-скритите и незабележими грехове в себе си; те често започват от 
една малка грешка. Учителят казва: Големите грешки, които хората виждат у вас, 
не са опасни. Най-малките грешки са най-опасният враг; дебнат в по-дълбок план 
и във вътрешно измерение. Когато мъдрецът изправя своите най- малки грешки или 
слабости, с това той помага за изправянето на много души, които живеят вътре в 
него или около него. Окултната наука казва: Има мъдреци, които обитават в 
сфери, в които ангелските йерархии не могат да влязат. 

Мъдрецът знае, че дълбоките отговори на живота идват не от размишления, а в 
процеса на определени специфични действия и един дълбок начин на живот. Но 
всеки сам трябва да се домогне до тези действия и начин на живот. Мъдрецът 
знае, че Бог живее в промеждутъчното простраство, наречено Дух. Духът също 
живее в промеждутъчното пространство, наречено Слово. 

Мъдрецът се среща с Бога, защото е преодолял своето разбиране. Чак тогава, 
след преодоляването, е постигнал свое разбиране. Когато мъдрецът навлиза в 
дълбока медитация, той знае дали неговият ум взема решения или неговият дух. 
Обикновеният човек няма срещи с Бога, защото той се държи много здраво за 
своето разбиране; среща се с ангели, астрални същества, демони. Мъдрецът има в 
себе си отговорите на всички въпроси, защото знае, че свещеният начин на живот 
е отговорът на всички въпроси. 
 
 

втора идея за размишление 
ЗА СЪВЪРШЕНСТВОТО 

 
Само този, който се развива вечно, може да се докосне до съвършенството. Във 

владеенето на Словото се намира съдбата, участта на човека. Първичният човек е 
владеел Словото, но след грехопадането е бил изгонен от собствената си духовна 
дълбочина. Това означава, че човек може да живее в Духа само благодарение на 
своите дълбоки отношения. 

Знае се, че Бог е нужен на човека повече от всичко друго, дори повече от 
сродната душа, от самата любов, самата мъдрост, самата истина, даже от 
молитвата. За мъдреца Истината е безгранично съвършенство. Любовта, с която Бог 
ни е сътворил, е без начало- това означава, че ще се обогатяваме безпрезелно. 
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Дървото за познаване на доброто и злото представлява загубата на 
първородното целомъдрие. При тази загуба първичните отношения са се заменили с 
други. Затова Майнхани, мъдрец и мистик, казва: Отстъпи крачка от себе си, за 
да се приближиш към Бога. Всеки, който започва да осъзнава себе си като 
несъществуващ, започва да осъзнава, че Бог започва да живее в него. 
 
 

втора лекция 
ЗА БОЛЕСТИТЕ 

 
1.Когато времето се мени, а ти си оставаш същия, това е болест. 
2.Когато в разговорите се стремиш да господствуваш, това е болест. 
3.Когато вземаш дълг и не помниш връщането, това е болест. 
4.Когато се ползваш с власт и вършиш произвол, това е болест. 
5.Прямота или искреност, която вреди на хората, това е болест.Обяснение: 

Става дума за прямота, която изхожда от ума, а не от любовта. Любовта никога не 
засяга хората. 

6.Нямайки разположение кам хората, а само към себе си, това е болест. 
7.Да считаш другите глупави, а себе си мъдрец или особено същество, това е 

болест. 
8. Да си беден и да завиждаш на богатите, това е болест. 
9.Когато клеветиш и добиваш разположение, радостно настроение, това е 

болест. 
10.Когато с користни подбуди нарушаваш справедливостта, това е болест. 
11.Да се съхраниш в безопасност за сметка на други хора, които са в 

опасност, това е болест. 
12.От избухливост да встъпваш в противоречие с другите, това е болест. 
13.Постоянно да обсъждаш кое е правда и кое неправда, това е боласт. 
14. Да отхвърляш същността и да се привързваш към външни неща, това е 

болест. 
15.Да порицаваш човека, защото той не те облагодетелствувал, това е болест. 
16.Да причиниш с магически способи вреда на гогото и да е, дори на животни, 

това е болест. 
17.Да не обичаш хората за това, че те те превъзхождат, това е една от най- 

фините болести. 
18.Да се пристрастиш към определени билки и растения, това е болест. 
19.Да обичаш хората, за да те считат прав- една от най- фините болести. 
20.Да се съмняваш- това е болест. 
21.Да бъдеш привързан към веселието и шегите, много хора не подозират, че 

това е болест. 
22.Любов към резки думи и откази- много опасна и фина болест. 
23.Настойчиво да се прилепваш към жена, това е болест. 
24.От старите заблуждения да правиш нови, това е болест. 

 
25.Да разваляш птичи гнезда и да чупиш яйца, това е болест. 
26.Да убиваш зародиши и да режеш плът, каквато и да е тя, това е болест. 
27.Да подбуждаш хора към встъпване в брак (намеса в карма, която не 

познаваш), това е болест. 
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28.Да отнемаш от хора и приятели хубави предмети, под предлог, че ти 
харесват, това е болест; не знаеш последствията. 

29.Да изменяш своите отношения към човек, попаднал в беда, това е болест. 
30.Да желаеш нещастието и да призоваваш беда, това е болест. 
Обяснение: Еврейските букви в думата "тъмнина" образуват думите "да бъдеш 

болен". Това означава, че болен на еврейски означава паднал, лишен от святост и 
запустял духовно. Болестта е състояние, в което човек е лишен от светлина и 
духовно съдържание. Според еврейската мъдрост, болестта означава живот без 
вяра. Там материята постоянно взема надмощие и след време болестта става явна. 

Здравето показва, че човек има духовно съдържание, но ако не се използува 
разумно, ще бъде обсебено от духовните сили на мрака. Това означава, че човек 
трябва да се осъзнае. Обяснение: Ако човек действува разумно, сам Бог започва 
да съобщава на човека осъзнаването на себе си. 

Универсално лекарство срещу всички болести: (дори и да не боледуваме, да 
помагаме на своите близки): 

Когато човек избере съзнателно пътя на своето усъвършенствуване. 
За да има усъвършенствуване, човекът и духът трябва да се слеят. Колкото и 

да е зле един човек, душата знае правилният избор и ако не обича или не е 
привързана към удоволствията, ще се справи. 

Човекът е длъжен да се стреми не да чете откровенията на Библията, а самият 
той да стане откровение и да познае себе си като проявление на Божеството. 

Списък на лекарствата: 
I. Общи положения: 
1.Ако искаш истинско лекарство срещу болестите, когато те атакува злото 

трябва да проявиш любовта. 
2.Да желаеш на хората винаги доброто. 
3.Да се стараеш да оправиш и най- малките си грешки и постъпки. От тук 

започва голямото лечение. Това означава да вземеш най- важното лекарство в 
духовен, вътрешен смисъл, защото по този път ти се приближаваш до елексира на 
живота. 

  
ЛЕКАРСТВА: 
1.Да имаш широко поведение и доброта в сърцето- много важно лекарство. 
2.Да се откажеш от изгода заради истината. 
3.Да се стремиш към морална сила, отхвърляйки съблазните на живота. 
4.Когато злото те атакува, да проявиш любовта. 
5.Да желаеш на хората добро и щастие. Вътрешно да си даваш сметка дали си 

искрен или е имитация. 
6.Да използваш силата си само за помощ. 
7.Да бъдеш скромен и отстъпчив в речта, в разговорите, не само приятелските. 
8.Да съхраняваш искреност и доверие винаги; дори когато те лъжат продължавай 

да вярваш. Ако запазиш доверието, ще има един непрекъснат поток светлина към 
теб. 

9.При среща с мъдрия да ставаш критичен само към себе си. 
10.Когато си насаме със себе си, да се наблюдаваш (движения, мисли). 
 
 

трета идея за размишление 
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ГРЕХОПАДАНЕТО ОТ ГЛЕДНА ТОЧКА НА МЪДРЕЦИТЕ 
 
Тази змия, която е изкусила Ева в рая, е част от Бога, част от самия Бог, 

част от Неговия дълбок замисъл. Това означава, че изкушението и излизането от 
рая е дълбока Божествена тайна, която не се дължи на змията, а на дълбокия 
замисъл на Бога. Това е нещо, което е трябвало да стане, защото иначе змията 
щеше да бъде заключена и изкушението нямаше да се осъществи. Това трябваше да 
стане за определени същества и условно това е наречено грехопадане. Според 
Кабала, това е метод, чрез който се излиза от инстинкта, т.е. от механичния 
живот и се навлиза в разума. Без грехопадането Адам и Ева щяха да останат в рая 
в много лошо положение. Макар, че мястото изглежда много красиво и спокойно, те 
щяха да останат ограничени. 

Тайната на грехопадането е, че те излизат от механизма на инстинкта и 
тръгват по пътя на осъзнаването и свободния избор, по пътя на Боговете. Това 
означава по пътя на еволюцията. В инстинкта няма реална, а привидна еволюция, 
на няколко степени. В механичния живот еволюцията е спряла. При най- древното 
грехопадение, свързано с инстинкта, всичко е било механично и тогава е нямало 
развитие. Учителят казва: Кучето не живее на земята. То живее изключително в 
астралния свят. Долу има присъствие, но няма осъзнаване; милиони години може да 
живее така. 

В инстинкта не се поражда мистичен опит и реално небесно вдъхновение. При 
човека това може да се придобие. Грехопадането помага на човека да придобие 
небесно вдъхновение. Тогава може да стане път за много същества, път към Бога. 
Благодарение на Дървото за познаване на доброто и злото е възникнал човешкия 
свят. Кабала казва: Възникнала е нова област в голямата игра на желанията, нова 
област в битието. Възникнал е свободният избор. 

Грехопадението е първороден грях, но същевременно е и ключ към ново съзнание 
и нов път в еволюцията. Нов път, но след като се премине през самия грях и след 
това се навлезе в нова област, в която ще изгрее свободата на милиони същества; 
обикновеният човек заспива, а мъдрецът преминава. Новата област е за тези, 
които не са избрали удоволствията. Пробудените хора и мъдрецът преминават през 
грехопадението, минават през удоволствията като път за познание на Бога. (Над 
50 милиона същества, мъдреци, ученици са постигнали Истината, истинската 
Мъдрост; те не говорят за светена вода). 

По този първороден грях, който бил скрит в инстинкта и заложен в човека, по 
този път човек ще бъде изкупен, тогава грехът ще бъде анулиран. След милиони 
години хората ще видят, че грехопадението е път, който е трябвало да бъде 
извървян; път на човешката душа, по който тя е трябвало да реши специфични 
задачи. Това е път от инстинкта към величието на свободата. Чак тогава ще се 
разбере, че грехът не е зло. 

Ако човек направи лош избор и си остане спящ и механичен, тогава грехът се 
превръща в съдба и зло; човек остава в съня. 

Грехопадението е една скрита благодат, която мъдреците са постигнали. За 
обикновените хора грехопадението е зло, защото те не са разбрали Божествената 
Любов. Самият грях не е зло. Злото е в лошия избор на човека. От това са 
израстнали много мъдреци, затова човек носи своята съдба. Според Кабала злото 
съществува в Бога, което означава, че няма абсолютно зло, то е само един слуга. 
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7.04.1998г. 
 

първа лекция 
ЗА МЪДРОСТТА 

 
Колкото и да изучаваш човека и колкото и да проникваш в него, ти не можеш да 

го познаеш. Нито астрологията помага, нито Кабала, нито окултната наука. Защо? 
Защото човекът в своята дълбочина е нищо, нищото. Кой е този, който може да 
постигне онази истинска връзка с Учителя? Това е изкуството да станеш съвършено 
нищо. Това е задача на ученика, да стане съвършено Нищо, т.е. тотално смирен, с 
изключителна дълбочина, с преклонение, за да може малкото Нищо да се свърже с 
Голямото Нищо, което е наречено Учителя. 

Обяснение: Учителят представя Съвършеното Нищо- Небтитието. То е мост от 
битието към Небитието. Слязъл е от Небитието по една много дълбока причина, по 
една специална любов към душите и към учениците, понеже във вътрешен план 
Небитието е много трудно да бъде разбрано. И за да може да подготви хора с 
дълбоко възприемане, Той е слязъл в битието за да ги подготви и после си е 
заминал, за да остане това дълбоко разбиране като връзка, която не се нуждае от 
форма, от глас и т.н. Защото в Нищото няма такива привързаности, няма глас, 
няма форми, няма звукове, няма образи и затова, както виждате, Съвършеното Нищо 
е едно от най- важните условия.  
 Още един важен момент: Погрешно е да се търси Учителя, защото това не е задача 
на ученика. Задачата на ученика е да стане истински ученик. Това е неговия 
дълг- не да търси, а да стане. Когато стане, той няма да търси, той ще бъде; 
той ще бъде повикан. Когато бъде повикан от Учителя, това е символ, който 
означава, че той е вече готов, готов за истинско ученичество. 

Човек не може да бъде познат, защото в своята дълбочина е Нищо. Нищото е 
безкрайност. Значи, не можеш да познаеш Нищото, защото ако можеш да Го познаеш, 
значи да се изгубиш тотално. Това означава да изгубиш себе си. Това означава, 
че човекът и Мъдростта са неизследими. Можем да ги изучаваме, но не можем да 
стигнем до тяхната безпределна дълбочина. Човекът и Мъдростта са неизследими. 
Да познаеш човека, това означава да го определиш, а това е ограничение на 
Нищото, което е невъзможно. В някои случаи това означава и да го унищожиш така, 
както умът е познал някои неща и е влязъл в застой. Той казва: Да, това го 
знам! И от там нататък няма развитие. Всичко това означава, че говорим за метод 
на ума. Умът е майстор да унищожава. Но човекът не е произлязъл от ума, а от 
Хокма, т.е. от Мъдростта. Всичко това означава, че "познай себе си" е безкраен 
процес. 

Да познаеш себе си до една определена степен означава да започнеш да живееш 
в Нищото, в една от областите на Хокма, в Мъдростта. Човекът е необятно 
същество и то има необятно начало и липса на край. За съвършенство в Нищото не 
може да се говори. Съвършенството няма граници и за Мъдростта никога няма 
застой. Обяснение: Съвършенството е опасност, защото то прекъсва развитието, то 
поставя граници. И точно тука е величието на Бога- Той не е поставил граници. 
Това означава, че развитието е вечно. Всеки, който е избрал пътя на вечното 
развитие, се спасява от съвършенството, т.е. от границите, от застоя. Това 



 163 

означава, че истинската цел в живота никога не може да бъде съвършенството. 
Истинската цел е ЕДИНСТВО И ЦЯЛОСТНОСТ- тотално възприемане. Значи, целта може 
да се постигне с единство на съзнанието и всеобхватност. Това е законът, даден 
от Учителя: "Люби Бога повече от себе си". По този закон човек се домогва до 
това единство. Несъвършенството никога не остарява. То има стремеж, вечен 
стремеж, вечно развитие, за разлика от съвършенството. Неговият стремеж няма 
край. 

Истината е пряко свързана с Нищото. Това е мястото, в което живее ученикът и 
мъдрецът. Нищото означава, че човек в тази област не съществува и точно тук Бог 
започва да живее. Понеже, когато съществува, той е изместил Бога, изместил е 
своята Божествена природа. В момента, в който човек почва да осъзнава, че не 
съществува, че е нищо, Бог започва да му дава осъзнаване на себе си. Тук човек 
наистина живее истински в Нищото и тука той е безпределен, непознаваем и 
необятен. В този велик свят на Нищото живеят посветените и мъдреците. Тук е 
техния дом и затова мъдреците не живеят дълго в този свят. Разбира се, има и 
изключения, но не живеят дълго в този свят. Защо? Защото те не могат да пуснат 
тук истински корени; тук не е техния дом. Те не могат да живеят дълго и в 
астралния свят. Техните корени са в Нищото. 

Искам да напомня, че някои се страхуват от тази дума "Нищото", от Пустотата. 
Това всъщност е Абсолютната Реалност и 
 пълнотата на живота. Но посветените от много времена използват тези изрази- 
това означава пълнотата на живота или Абсолютната Реалност. Така, както думата 
Дао е едно от специалните имена на Бога. Това е всъщност името на Бога, но 
казано по много деликатен начин. Така е казано и така е изнесено това учение, 
че никой не може да го опетни така, както е опетнено името Бог. Името Бог е 
много опетнено, с него много е злоупотребено. Но думата Дао, което е друго име 
на Бога, не може да се докосне, защото то не е свързано със свещеници, то ги 
изхвърля. Не е свързано с ритуали- изхвърля ги. Не е свързано със знания- 
изхвърля ги. Изхвърля всичко по пътя си, което е непотребно. Да не говорим за 
тази смешна история, която се нарича "църковен брак" - една от най- големите 
глупости в този свят. Защото любовта е Бог и кой може да узаконява Бога? Кой 
може да благославя Бога и т.н.- нещо, за което въобще не може да се говори. 
Любовта сама по себе си прави единството, истинската връзка и не се нуждае от 
никакви благословения. Тя самата носи всичко. 

Всички тези мъдреци, взети заедно, символизират Учителя, а той символизира 
Единната Истина. Във всеки мъдрец трябва да виждаме някакво лице на единството, 
лице на учителя така, както Учителят символизира Единната Истина. Ето защо 
Учителят е истината за ученика. Тук говоря за всеки учител, а не за определен 
учител. Учителят е доказателство, че Истината съществува- другият важен момент- 
така, че не е необходимо да се търси друго доказателство. Това означава, че ако 
си намерил своя учител, намерил си истината. 

Ученикът няма право да търси истината с ума си, със своята логика, защото ще 
я изгуби. Пример: Логиката на Лао Дзъ не е човешка, защото и той самият не е 
човек. Той е универсално същество и е едно безценно богатство във вселената на 
Дао, в учението на Дао. И Конфуций също има логика, но има разлика: тази логика 
е много ниска, тя е просто човешка. Тази логика не е мярка за истината. 
Мъдростта на Конфуций не му е донесла нищо, даже същественото, което е 
пълнотата на живота. Затова той е искал помощ от други мъдреци. И все пак искам 
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да ви кажа, че Конфуций е красив по своему. По- нататък ще разгледаме неговата 
красота, защото той също е мъдрец. Трябва да уважим неговия път, но трябва да 
разберем онази по- дълбока и реална мъдрост, която води в много по- дълбоки 
светове и измерения. 

Логиката на Лао Дзъ е логика на скрития живот, на дълбокия вътрешен и таен 
живот. За този живот и неговата дълбочина може да се каже, че и ангели не са 
мечтали. Животът на Лао Дзъ е изключително тънка духовност, защото той живее в 
Нищото, т.е. в областта на най- тънките енергии, най- възвишените, най- 
дълбоките енергии. За да можеш да разбереш тази негова логика, трябва тотално 
да се освободиш от ума. Умът е преграда. Трябва тотално освобождение от ума и 
знанията, защото те са натрупана преграда. Само душата ти може да го разбере и 
тя разбира, че това е същество извън човешкото разбиране. Обяснение: Лао Дзъ е 
специален случай в самото братство, в самия универсален живот. Като него 
учители и мъдреци са много малко. Защо? защото той въобще не се занимава с 
еволюция, със самоусъвършенстване, със себепознание. Много специален път, за 
който ще кажа някои неща: не се занимава с методи и правила, никакви 
гимнастики, никаква йога, всичко е непотребно. Само с едно нещо се занимава: 
това е т.н. ПОДХОД- ТОТАЛЕН ПОДХОД, ЦЯЛОСТЕН ПОДХОД. И всеки миг за него е 
вечността, която му се разкрива. Неговият основен закон е ДЪЛБОКОТО РАЗБИРАНЕ- 
това е достатъчно във всяка област, достатъчно само по себе си. Това замества 
всичко друго- всички правила, всички методи и всяка еволюция; специален път. 
След време ще го сравнявам с други мъдреци и учители, но от друга гледна точка- 
за да разберем различните видове мъдрост. Той не се занимава с еволюция, защото 
той е самата дълбочина на нещата. Той се води за Бащата на Пътя и същевременно 
е извън него. Защото, когато постигнеш целта, пътят свършва. Но това не пречи 
да се върне обратно в пътя, за да помага на специфичен род ученици и души, 
макар, че има малко ученици. 

Лао Дзъ не е съвършен, нито е имал претенции. Той просто се е слял с Нищото 
в дълбочина, докато еволюцията вечно пътува към тази дълбочина. Ето защо, 
когато се опиташ да разбереш Лао Дзъ, той просто изчезва в тази дълбочина. Тя е 
негова естествена дълбочина, тя е негова естествена среда. Затова, когато 
Конфуций се срещал с него, много се е притеснявал, много се е смущавал, защото 
тази дълбочина е опасност за този, който не е готов. 

Още нещо деликатно: Лао Дзъ не се занимава с избор- нито правилен, нито 
неправилен. Никаква двойнственост. Той живее тотално в настоящия миг. Не му 
трябва нито минало, нито бъдеще; не се занимава с такива понятия. Той приема 
живота такъв, какъвто е тотално в този миг- тотална цялостност и никакъв спор, 
дори без радост и без мъка, но с дълбочина. С друга, по- тайна радост, която не 
е позната на света и на много мъдреци, защото тя живее в много дълбоко място. 
Дори не радост. Тази радост, която вие познавате, става въпрос за човешката 
радост, често повече прилича на скръбта. Значи, нито радост, нито мъка, а с 
дълбочина. Никакви чувства, тъй като той е отвъдно същество, изключително 
същество. Пример: Ако Христос застане до вас, ако Питагор застане до вас, ако 
Орфей застане до вас, веднага ще усетите красотата на едно висше същество. 
Обаче, ако Лао Дзъ застане до тебе, нищо няма да усетиш- тотално Нищо. Затова 
Конфуций се е уплашил, като е видял в очите му нищо, някаква бездна. Разбира 
се, умът винаги се плаши от дълбокия живот. Не можеш да разбереш дали е висше 
същество или низше; дали е мъдрец, дали е учен, защото той не се смята нито за 
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учен, нито за мъдрец, тъй като е влязъл в една много съвършена вътрешна област. 
Той живее в такава дълбочина, толкова тънко, че е неуловим, както Дао, както 
Небитието, както тази изключителна дълбочина на живота. 
 
                                                   първа идея за размишление 

ЗА ЧУДОТО 
 
Дори да не откриеш любовта, тъй като тя е едно от най- големите чудеса, 

вълшебства в живота, в този смисъл- в целия си живот, ако си буден, ти си 
длъжен да умреш в самото търсене, без да се спираш до края на живота си. Това е 
дълг на всеки истински ученик и на всеки мъдрец. Когато намериш Любовта, ще 
намериш и Божието Име, и своето име. А Неговото име е казано на много разбираем 
език. Това е така наречения израз УЧИТЕЛЯ. (Преди време ви тълкувах някои 
букви, по- специално буквата "У", която означава Небитие). Когато си буден, ти 
разбираш как е облечен Учителя. Отвън той е облечен от закона, а отвътре- в 
тайната на мистичния път. Това е неговото облекло. Затова един голям мъдрец, 
казва се Араби, казва за Бога: Когато се появи моят възлюбен, с кои очи Го 
виждам? С Неговите!- отговаря сам на въпроса си- не с моите. Защото никой, 
освен Него Самия, не Го вижда. 

Любовта е естествения път да Го видиш. (Смятам, че не е необходимо да 
повтарям, след като 13 години говорим за Любовта. През следващите няколко 
години ще говорим повече за Мъдростта, за пътя на Мъдростта. И винаги става 
дума за онази 
 Божествена Любов, не за човешката, макар, че Любовта е неделима). Когато Го 
видиш с тази Любов, никакви чудеса не са необходими, защото тази Любов е най- 
голямото чудо, най- голямото вълшебство. Например: Когато един посветен  е 
достигнал тази любов и ако Христос дойде при него и иска да направи чудо, той 
ще бъде спрян, защото този посветен е видял Любовта. Човек, който е познал 
Любовта, няма необходимост от никакви чудеса. Той живее в постоянно чудо, в 
постоянни откровения. Всеки ден- нови духовни подробности, нова Мъдрост, нови 
тънкости. Всеки ден- обогатяване в нов смисъл, ново съзнание и т.н.  За мен, 
лично, най- великото чудо е замяната на едно лошо качество с едно добро. Може 
да изглежда много просто, но аз го смятам към тези малки чудеса, които харесвам 
и ценя. Това всъщност, е едно малко, тихо и истинско чудо. 
 
                                                    втора идея за размишление 

ЗА ВЪЗЛЮБЕНИЯ 
 
(Това е едно от Неговите имена. Можем да Го наречем условно, тъй като много 

трудно се намират думи: Любимият, Любящият и т.н.). 
Страхът от огъня, в сравнение със страха да бъдеш разделен от Възлюбения, е 

капка в безкрайния океан. (Това е казано от един египетски мъдрец, мистик, 
посветен и учител, казва се Зун Нун Месри). 

В Неговата Любов влезе един друг мъдрец - във връзка с Възлюбения - и 
отстрани всичко, освен Него Самия и не остави и следа от нищо друго. Така в мен 
остана единствено тя (озн.Любовта), както е Той Единствен (Баязид). Всичко това 
означава, че най-висшата религия е единството с Любовта. Значи, ако трябва да 
говорим за религия, да определим нейната истинска мярка, няма значение към кого 
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принадлежиш, Любовта е същността на всяка истинска вяра. Казвам това, защото 
има вяра, която е много фалшива. Това е вярата, която изхожда от ума. Тя по 
един много деликатен начин заблуждава човека: той мисли, че има вяра, но 
неговата вяра не произлиза от сърцето, където е нейното място, понеже сърцето е 
тотално, сърцето е нещо цялостно. Сърцето може да се отдаде тотално на нещо; 
умът никога не може да се отдаде, той не е цялостен, той е раздвоен. Значи, 
когато говорим за вяра, не можем да я заместваме с вярата на ума. 

Всички тези мъдреци, които са се раждали в света, са част от историята на 
човечеството. А какво е това история? В Кабала се дава едно понятие от един от 
най-големите посветени, учители, кабалисти - Исаак Лурия. Той казва за 
историята: Историята - това е възвръщането на душите. Тук най-вече говорим за 
душите - мъдреци. И тези души - мъдреци са се раждали като най- верен и близък 
образ до Истината. Защо мъдреците могат да се изразяват ясно и дълбоко? Защото 
те са проникнали в Нищото, т.е. в неизяснимия смисъл на живота и точно затова 
най-добре изразяват истината за Възлюбения. Понеже са разбрали, че живота е 
неизясним и неизразим, точно на тях е дадено да могат да го изразяват. 
 
 

лекция - продължение 
 
Лао Дзъ е постигнал своята дълбочина не с усилия, а с пасивност - женски 

принцип в живота, най-дълбокия принцип в живота, основата на всяка мъдрост. Тъй 
като без Любовта не можеш да се запътиш към Мъдростта, трябва да имаш основа. 
Тук трябва да кажа още нещо: с голяма изтънченост и изключително строга, 
вътрешна, тайна дисциплина. Става ясно, че не говорим за дисциплината както е 
при военните в казармата. Никой ученик не може да бъде заставен от някого да 
изпълнява заповеди. Точно затова светът не обича напредналите духовни хора, 
защото те са неуправляеми. Никой не може да ги управлява, никой не може да 
застави един истински ученик да убива по време на война, защото освен старата 
карма, трябва да си напише нова, а това е голяма глупост. 

От всички мъдреци и учители Лао Дзъ е от тези, който е най-близо до 
Върховния Учител, Който няма име и до Неговите методи, които също не са 
разкрити, понеже тук не става въпрос даже за методи; става въпрос за подход към 
живота. Свещено отношение към всичко, което е основано на едно дълбоко 
разбиране. Просто не е необходимо да правиш гимнастика по три часа с главата 
надолу - това за един Лао Дзъ и за неговите ученици е абсолютно недопустимо, 
тъй като няма никакъв смисъл. Достатъчно е дълбокото разбиране, самото 
разбиране. Според Лао Дзъ дълбокото разбиране е над всички видове практики, 
методи и упражнения. То е специфично качество на мъдреца. Така че, ако някой от 
вас прави физически упражнения по един-два часа, не му казвам да се откаже, 
напротив, ще се радвам да продължи, докато стане мъдрец. После да каже: толкоз 
много енергия изхарчих! Но все пак първо трябва да има много усилия, после 
нещата ще се постигнат без усилия. 

За да стане свят човек молитвата, пеенето, размишленията са необходими. Но 
за да станеш истински мъдрец всички тези неща не помагат. Това, което помага, е 
дълбоката тайна на разбирането. Тук става въпрос за зрелия плод, за Дървото на 
живота. Човекът на Мъдростта, всъщност, това е Дървото на живота. Трябва да 
разберем дълбоко този въпрос. Това е истинският път, дълбокият път. 
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С дълбокото разбиране на Лао Дзъ и добрият живот, и лошият живот са 
благодат. Това означава, че в ада и в рая мъдрецът не изгубва себе си. Докато 
много светци са изгубвали себе си, напускали са света, защото не могат да 
живеят този живот, който искат, сред хората. Но мъдрецът навсякъде се чувствува 
добре. Както ви казах, Конфуций е също мъдрец, но неговата мъдрост не му е 
донесла пълнотата на живота. А от пълнотата на живота има и други, по-дълбоки 
измерения. Мъдростта на Конфуций е успокоила много хора, но не е могла да ги 
въведе в дълбоката и тайна Реалност. Ето я разликата, това са различни видове 
мъдрост. Обяснение: За да може Конфуций да се развива, той трябва да има път, 
трябва да има правила, трябва да има закони. Такива са и неговите ученици. Това 
е зависимост и даже някой път тя пречи. 

За Лао Дзъ не е необходим дори и път, забележете, никакви правила, никакви 
закони. Достатъчно е разбирането, дълбочината и подхода. Търсенето на Конфуций 
е търсенето на обикновените хора в света. След време ще ви кажа за тяхната 
среща с Лао Дзъ от друга гледна точка, за да видите разликата между двата вида 
мъдрост. Лао Дзъ е постигнал своята дълбочина, защото е имал по-дълбоки и тайни 
търсения. Значи, все пак има търсения, но в други измерения. Конфуций е разбрал 
в един момент, че нещо в неговата мъдрост липсва и е изпратил своите ученици да 
намерят човек, който да му помогне. Те намерили човек, който нямал име - 
нарекли го Стареца (означава старо момче). Това е бил Лао Дзъ. Написал книгата 
си без име - това показва изключителна скромност и смирение, защото за него 
Дао, което е казано, не е Дао и истина, която е казана, изгубва своята сила. В 
Кабала се говори за Стареца, т.н. Съкровен Старец - най-дълбокото същество, 
което съществува в Небитието. 

Лао Дзъ е бил неизвестен, скромен, не се знае кой го е раждал, как е живял. 
Знае се, че е бил библиотекар. Посветеният няма биография. Всичко е забулено в 
тайна. Тайната е вечна, тя не се ражда. Според окултната наука, за да срещнеш 
един такъв старец в живота си, един такъв мъдрец, на тебе ти трябват съвсем 
други очи и съвсем други чувства. Те нямат нищо общо с видимия и астралния 
свят. Очите символизират истината; т.е.трябва ти съвсем друга жажда за истината 
и съвсем други чувства. Тогава можеш да го срещнеш в своя път. Но това не 
означава още да го разбереш, защото, както казах, човекът и особено мъдрецът, 
учителят, мистикът са непознаваеми. Тези същества са вечна и необятна същност и 
е много трудно да узнаеш нещо от тяхното Небитие, от тяхната тайна, освен ако 
те доброволно не пожелаят. 
 
                                                   трета идея за размишление 

ДЕСЕТТЕ БОЖИ ЗАПОВЕДИ 
 
Десетте заповеди са кристализацията на загадъчното присъствие на Словото, 

което се е явило на Синайската планина. Духът е излъчил Словото във вид на 10 
заповеди, които всъщност са насочени към всички видове външни същества: тези, 
които са загубили истината, за да могат да се върнат, за да могат да станат 
вътрешни и да се върнат в света на истината; да могат да имат пътеуказатели. 

Десетте заповеди, според Кабала, са обръщение на Милостта към света; едно 
отношение, един подход. Дестте заповеди са дадени на съществата, които имат 
корени в Дървото за познание на доброто и злото. Първите скрижали, т.е. тези, 
които не са се казали, са останали скрити, защото те са свързани с учението на 
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Месия, което е учението на Духа. Те са за други същества, за тези, които са 
избрали вечния път. Тези скрижали са свързани с универсалната светлина, а 
вторите - десетте заповеди - са само частичен и външен израз, т.е. ограничение 
на тази светлина. 

Ако човек не направи дълбоко в душата си правилния избор (става въпрос за 
жаждата за истината), ако човек не избере вечния живот, той няма да може да 
протегне ръката си, според Кабала, и да яде от плодовете на Духа и вечните 
учения. Тогава той ще се ражда и умира в голямото колело на съдбата, тъй като 
си е избрал този път. 
 
 

четвърта идея за размишление 
ЗА ДЪЛБОЧИНАТА 

 
За учения животът е проблем. 
За религиозните хора животът е тайна. 
За светеца животът е път. Това важи и за ученика. 
За мъдреца животът е дълбочина и истинска медитация. Думата медитация 

означава сливане и изработване на светлинен път към Духа. Да медитираш, 
означава да навлезеш в окултната дълбочина на Духа, скритата дълбочина. 
 

Учените имат проблеми, защото не се молят. Иначе науката им щеше да се 
осмисли. Не се молят, означава не са смирени и затова си остават учени вместо 
посветени. Това е отклонение от пътя, но техния път за тях е добър. 
Религиозните се молят и с това си почистват пътя, подготвят си условия, по-
хубави външни и вътрешни условия. Светците са тръгнали в пътя, а мъдрецът 
навлиза в неговата дълбочина. Значи, на светеца не се дава още да навлиза 
надълбоко, докато мъдрецът може да навлиза в дълбочината 
 даже до дъното на нещата. И затова Учителят казва, че е избрал това име - 
Дънов, което означава дъно, т.е. достигнал до дъното на нещата. 

Ученият живее, докато има проблеми, иначе животът му не е интересен. 
Религиозният живее, докато има тайни. Светецът живее, докато има път. Мъдрецът 
живее, докато има дълбочина. Тайната е по- дълбока от проблемите. Пътят е по-
дълбок от тайната. (Разбира се, има и изключителна тайна, която е извън пътя, 
но за нея сега не говорим). 

Ученият е същество на ума. Религиозният е същество на сърцето. Светецът е 
същество на душата. Мъдрецът е същество на Духа. Умът почита живота, уважава го 
и често го изгубва. Сърцето се възхищава, обожава живота. Душата живее във 
вдъхновение, небесно вдъхновение. Духът разбира неговия мистичен смисъл. 

Човекът на мъдростта е всъщност дървото на живота. Свободната воля показва, 
че се е появило същество, което носи в себе си всички възможности на 
творението. Това е един много дълбок закон, даден в Кабала. Нито ангели, нито 
архангели, нито ангелски йерархии имат всички възможности да станат Бог. 
Например, един херувим не може да стане Бог. Един серафим не може да стане Бог. 
Един ангел няма тези възможности; те са строго определени същества с дълбоко 
значение, но човек е единственото същество, което има свободен избор и ако 
направи правилен избор, той постепенно може да стане Бог. Човекът е Богоподобно 
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същество и затова дарът на свободната воля се носи толкова трудно, много 
трудно. Това е най-голямата отговорност, огромна отговорност. 

Висока е цената на свободната воля, но и нейната награда е голяма, огромна. 
Това означава, че да бъдеш съзнателен (става въпрос за свободната воля), това 
означава да бъдеш съзнателен във върховната мистерия на несътвореното. Това ни 
е завещало преданието, Кабала. Това е стихът от Библията "Богове сте". 
 
 

5.05.1998г. 
 

първа лекция 
ПЪТЯТ НА МЪДРОСТТА 

 
Лао Дзъ е бащата на пътя, но сам той е извън пътя. Обяснение: Пътят е бил 

извървян и сега Лао Дзъ не е път. Той е само една дълбочина,безкрайност и 
пустота. Даоското учение казва: Пътят е по-стар от самата Древност. Древността 
е само едно проявление на пътя. Мъдростта е началото на пътя. Истината е 
породила нещата преди самата древност. Лао Дзъ е само дълбочина,безкрайност и 
Пустота. Сега вече той е несътворена същност. С нея е трябвало да се срещне 
Конфуций, който е човекът на ума,човекът на развитието, човекът на човешката 
мъдрост. Конфуций е разбрал от своите ученици, че трябва непременно да се 
срещне с този старец. Човешката мъдрост е непълна и нереална. Затова трябва да 
се търси Несътвореното, Божествената Мъдрост. Конфуций не е знаел, че старецът 
е съединил Дао със своята телесна форма, т.е. съединил духа си със своето тяло. 
/Това е велика тайна, трудно се разбира!/ Когато Конфуций го е видял, веднага е 
разбрал, че пред него стои нещо грандиозно и необикновено, особено и 
неразбираемо, неизразимо. Нещо винаги се е изплъзвало, т.е. духът никога не 
може да бъде определен от ума, от човешкото. Конфуций е искал да го определи 
/стареца, Духа/, но той е бил пълна загатка. Умът не може да определи тайната 
на живота, несътвореното. Обяснение: Старецът е носел в себе си нещо от 
дълбочината на безкрайността, от дълбочината на Дао. Точно тази дълбочина 
винаги смущава ума. 

Конфуций попитал стареца: какво ще кажеш за морала? Как трябва да се развие 
добрият характер? Разговорът е символ между ума и духа. Той е мислел, че 
 моралът е пълно достижение на тайната на живота. Старецът се разсмял и казал: 
Въпросът за морала възниква само тогава, когато човек е неморален. Ако си 
неморален, ако в теб има нещо пробудено, започваш да мислиш за морала, за да се 
уравновесиш. Човек, който има съвест, характер, естествено не забелязва, че има 
това; той просто живее във вечността. Това е естествено. 

Лао Дзъ казва: Не бъди глупав и не се опитвай да се развиваш, защото ще 
изостанеш, ставаш изкуствен. Бъди просто Дао, бъди естествен. Най- трудното 
нещо за ума е да бъде естествен- той е раздвоен и нереален. Когато Лао Дзъ 
казал това, Конфуций се смутил и от думите му, и от това, което видял: че този 
човек имал много духовна енергия, необятен и таен потенциал. Старецът бил 
дълбока пропаст, дълбока бездна за него /пътят на ума и духа/. Само зрялост е 
необходима, иначе хората стават егоцентрични, с отклонения. 

Между ума и мъдростта на духа има голяма пропаст. Пример: когато един 
посветен, мъдрец, Учител говори, той не говори от името на ума, на знанието, на 
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свещените книги, а от името на живота. Най- лошото, което може да се случи 
между ученика и Учителя, е да се превърне словото в знание. Същественото е: да 
се изтръгне от знанието живот! 

Конфуций се уплашил и се върнал при своите ученици нервен и неспокоен- 
качество на ума. Казал на своите ученици: Този старец е опасен. Той е бездна и 
неговия път не може да се разбере. Само готовият може да направи скок в 
невидимото, в бездната, в тайната на живота. Готов- означава ученик. Ученик е 
дума, различна от думата човек. По изключение с ученик може да се означи 
истински човек. Умът никога не е способен на ученичество. Това е качество на 
душата. За ума това винаги е опасно: ако не полудее, се разболява за дълго 
време. 

Духът на Небитието /или Нищото на езика на посветените/, за обикновените 
хора е подобие на смъртта. То винаги навява смърт. Ако Конфуций, човек на ума, 
беше готов, той щеше да види красотата и величието на стареца. Истинският 
човек,не добрият човек, винаги пребивава в дълбоката бездна, извън доброто и 
злото, защото напълно е очистил своето сърце и своето съзнание. Или, според 
даосите: Ако сърцето е неподвластно, това се нарича очистване на Духа. 

Красотата на стареца е в това, че той едновременно е и обикновен, и 
необикновен. Външно е обикновен, естествен, вътрешно е необикновен. Неговата 
необикновеност е скрита в неговата дълбочина и тук неговото съкровище е пълно. 
Лао Дзъ не прави чудеса, но цялото му същество е едно тайно чудо. За стареца 
казват, че първото нещо, което е направил, когато се е родил, че се е разсмял 
от сърце. Това е особен смях, особена усмивка; представлява мистичен, скрит 
символ. Тя е израз на дълбоко състрадание към съществата, които са разделени, 
всичко съществуващо, което дели световете. Тази усмивка е един поздрав към 
Битието и света, едно много дълбоко и радостно приемане на света. /Кришна и 
Буда не живеят в света, така те изпускат много дълбока мъдрост; те не живеят 
във всеки свят. При Кришна - съзнанието има една опасност: с мантрите, чрез 
еднообразието се разрушават астралните и менталните тела и се посяга на душата. 
Човек трябва да живее в настоящето, а те го изпускат/. 

Има една тънка разлика между усмивката на Мона Лиза, която означава вечната 
победа на доброто над злото и която не е пълна, и усмивката на стареца. Тя е 
над доброто и злото. Тук не става въпрос за победа, а за нещо цялостно. За Лао 
Дзъ не е необходимо да бъде добър или лош- той е дълбочината, вечността, а сама 
по себе си тя е вечно добро. Това е НЕПОЛЯРИЗИРАНО ДОБРО. Или: доброто няма 
голямо значение, защото присъствието на вечността е достатъчна. 
 
                                                      първа идея за размишление 

МАЛКАТА ТАЙНА НА ТЪРПЕНИЕТО 
 
Важно: Всяка независимост пропада в бездната, защото тя е отдалечаване от 

Небитието, от Нищото. Когато искаш да станеш мъдрец, да си независим, ще 
сгрешиш, защото Върховното цяло е нещо единно; и да искаш, не можеш да си 
независим. Това означава, че трябва да умееш да търсиш. Ако умееш да търсиш, ще 
видиш тайната на Небитието, тайната на Единното - това е Любовта. Но само 
търпението дава виждане на любовта. Търпението не е само сила, а и способност; 
съдържа и въздействие, и воля. Когато си търпелив, когато умееш да чакаш, 
тогава умът се отстранява. Ти проглеждаш, защото тогава при тебе идва Любовта. 
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Тя е самото вътрешно виждане. Обяснение: Когато твоите очи познаят тишината на 
Нищото, те придобиват вътрешно зрение /това е важен въпрос/. Тогава Любовта 
въвежда човека в реалността. На езика на посветените тази реалност е Нищо или 
Хокма, или Универсалната Мъдрост. Не става въпрос за знания, умения, а според 
Кабала очите са свързани с Хокма, с Мъдростта. Когато очите са пълни със знания 
и вярвания, те изгубват способността да виждат реалността, защото те са 
препълнени и в тях няма място за реалността. Това означава, че Великата 
Реалност не е знание. Колкото повече знания има човек, толкова повече се 
отдалечава от реалността. Тайната на Небитието не е свързана, не е сродна със 
знанието. 

Когато Конфуций е отишъл при Лао Дзъ, той е отишъл при тайната на живота, 
защото старецът не е човешко същество. Той е Нищо, което означава врата и 
преход към нещо универсално. Това не е пътят на знанието, а пътят на мъдростта. 
През тази врата може да мине само ученикът - ТОЗИ, КОЙТО СЪКРОВЕНО ИСКА ДА 
РАЗБЕРЕ СВОЯ УЧИТЕЛ. Този, който трупа знания и не може да направи скок в Дао, 
ще ограби собствения си живот. Това е качество на ума, на знанието. Само 
любящият може да навлиза в дълбокото разбиране и в Мъдрост. Тогава животът му 
става път. 

Човешката мъдрост никога не може да бъде път, защото сама по себе си тя е 
извън реалността. Ако Конфуций имаше търпение, той щеше често да ходи при 
стареца и да слуша, и щеше да постигне, защото търпението в духовния свят 
означава овладяване; в по-висш план означава овладяване на ума. В Божествения 
свят това означава преобразяване. 
 
                                                     втора идея за размишление 

ЗА ОЧИТЕ 
 
Очите на ученика са създадени за да видят Учителя. Те трябва да видят 

Истината и затова са родени. Учителят /важи за всички Учители - Заратустра, 
Хермес, Мохамед, над сто... Представляват универсалната мъдрост, Учителя/ е 
превод, чист, оригинален превод на Великата Реалност; едно слизане на 
Небитието. 

Когато очите са свързани със знанието, те виждат само това, което знаят. 
Това е преграда, загуба на Реалността. Когато очите са пълни с вяра, те виждат 
само това, в което вярват. Един християнин вижда само Христос, не вижда 
мъдростта на Мохамед. Българщината, славянството - в душата, в духа няма 
тракиец, няма славянин, има чисто Битие. Човек няма право да се ограничава от 
нации, християнство, дъновизъм, будизам, иначе изпуска реалността. 

Съмнението е голям капан. Вярата е по- голям капан от съмнението /става дума 
за вяра на ума,вярата на душата е нещо чисто/. Например, обичаш своя Учител, 
гледаш го на картинка, след време започваш да го виждаш. Учителите не се явяват 
по законите на сляпата вяра. Единственото нещо - Любовта, Мъдростта и Истината 
могат да извикат Учителя. Мълчанието и тишината се различават. Мълчанието е 
свързано с душата, тишината е свързана с духа. При мълчанието душата е в диалог 
- търси Бога, разговаря с ума. Тишината няма диалог; малкото и голямото се 
сливат /ученикът и Учителят/, тотално единство. Ако ученикът вярва в Христос, 
изпуска всички други учители, не вярва в широтата на съзнанието. Очите, които 
виждат само 
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 един Учител, са ограничени, зависими - това е слепота. Чисто духовното, 
Божественото се изпуска. "Моят Учител е най-велик" - това е загуба на будност. 
Учителят казва: Високите планински върхове не се състезават. Според Буда, 
всички учители са капки от един океан, от един източник. 

Когато очите са разбрали тайната на пустотата, тайната на Нищото, което 
означава и любов към Бога, първата заповед е любов към Небитието, от което 
произлиза всичко. По този начин очите, чрез закона на Любовта, придобиват 
реално виждане. Когато очите са свободни и независими, те са свободни да 
проникнат в Учителя, т.е. в Небитието. Тогава се създават условия за виждане на 
истинския Учител. Тогава вече може да се създават условия за истинско братство. 
Кой е Учителя? Трябва да изредя стотици Учители, мистици, мъдреци. Мъдростта е 
нещо единно, универсално и неделимо. Всички те са преводи на реалността, 
преводи на една вечна религия - религията на Любовта. 

 
                                                     лекция - продължение 2 

 
Ученият може да направи откритие, но не може да разреши въпросите на живота 

си, независимо колко са откритията. Лао Дзъ не прави открития, но той живее в 
дълбочината на живота, в дълбочината на Дао, в Реалността. Ученият още много 
години ще решава основния въпрос - въпросът за себепознанието. Лао Дзъ нищо не 
е разрешил, защото Дао е безпределно и това никога няма да бъде въпрос за 
разрешаване. Дао не е наука, нито философия, нито религия. Дао е вечност и 
безпределност - това е тайната на пътя. 

Дао е въпрос на съкровена любов, въпрос на лично изживявяване. Тайната на 
самадхи означава тотално изживяване на Бога. Дао е много тънко преживяване, 
най-висшите енергии и граница между енергията и Духа. Там няма герои. Там 
преживяването на пътя е универсално. Няма нищо общо с просветлението; в 
просветлението има падане и ставане. В състоянието самадхи няма падане и 
ставане. За тези, които жадуват за Истината, а не се стремят към самадхи, ще 
разберат. 

Когато ученикът изживее Дао, няма да разбере тайната на живота, но става 
коренно преобразование, което просветленията не могат да направят. 

Усмивката на Орфей: 
В усмивката на Орфей има музика, тържество, танц на живота. Тя е лъчезарна, 

но не е дълбока. Тя е една от най- хубавите усмивки. 
В усмивката на Христос има голямо състрадание и голяма мъка. Той боледува от 

любов към душите. Той иска да ги види спасени, да види в тях вечността. Будност 
означава спасението. Защо? Защото тайните, които носи в себе си, може да им ги 
даде - това е голямо, неизчерпаемо богатство. Тя е най- красивата усмивка, дар 
на битието, утеха и красота. 

Усмивката на Заратустра прилича на усмивката на Мона Лиза, има чиста радост. 
Тази постоянна радост се основава на пълната вяра на победата на доброто над 
злото. Свързана е с възраждането на вечното добро. Най-добрата, най-радостната 
усмивка. 

В усмивката на Хермес има голяма загатка. Отнася се за пътя, извървян от 
чистото знание - знание без никакви примеси. Според окултната наука това знание 
е чисто и същевременно е мъдро, защото е започнало правилно своето движение. 
Впоследствие се е превърнало в мъдрост, защото основата му е чиста любов. Без 
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любовта то щеше да си остане само знание и бедност, защото животът щеше да се 
отдели. Това е най- мъдрата усмивка или усмивка на Мъдростта. /За Учителя ще 
говоря към края на годината. Но не сравнявам, а просто изнасям различните 
видове дълбочина и красота. 

В усмивката на Лао Дзъ е скрита голяма тайна. Тук и Любовта, и Мъдростта са 
едновременни. Радостта и скръбта са се слели. Усмивката е нещо едновременно, 
единно от всички светове - и от този, и от онзи свят, защото той носи в себе си 
Дао, Цялото. Неговата усмивка е независима и от двата свята -и от физическия и 
от духовния свят. Това е най- дълбоката усмивка. Тя носи в себе си нещо 
уникално, защото в Дао всичко се слива в едно и световете изчезват. Това е т.н. 
неведома, неизразима усмивка. 

/Макар че няма значение, но все пак ще ви кажа, че почти винаги, когато ви 
говоря за Лао Дзъ, аз ви изнасям лекциите чрез неговия дух. Казвам това, да не 
си помисли някой, че говоря от мое име, тъй като аз съм в едно много старо 
единство с него и той поиска да ви разкажа много неща. След време, в следващи 
лекции пак ще ви говоря много за него; за неща, които са писани и които не са 
писани - от Акаша. Но той не държи да бъде разбран. Той е абсолютно 
непривързан. Той просто иска да изнеса нещата, без да бъде разбран. Просто 
прави един естествен жест - един откъс, малък откъс от учението на Дао/. 

Дълбочината при стареца е толкова голяма, че словото вече е надминато и 
затова той рядко е говорел. Това се отнася и за този, който е преживял самадхи. 
Словото не е началото - според Библията - това е погрешен превод. В началото е 
Древният. Не е и Духът. Според Лао Дзъ е необходимо мълчание, тишина и дълбоко 
възприемане. 

В окултната наука се разказва за една разходка на Лао Дзъ с един негов 
съсед. Разходката траела около три часа. През целите три часа Лао Дзъ нищо не 
казал. Съседът казал две неща: "Колко е хубаво слънцето"- напълно излишно, и 
другото: "Колко прекрасно утро". Само две изречения! Когато свършила 
разходката, Лао Дзъ му казал: Когато излизаш с мен на разходка, не взимай този 
бъбривец със себе си - става въпрос за ума - защото 
 аз не съм сляп. Аз видях, че слънцето е прекрасно. И т.н. Искам да кажа: Ако 
не разбереш тайната на мълчанието, то ще се превърне за тебе в бреме, в тежест. 
И вместо мълчанието да ти помага и тишината да те обогатява, те ще те смущават. 
За всички неразумни мълчанието и тишината са опасност и тези хора се давят в 
тази област, макар, че мълчанието и тишината са вечна, истинска благодат. 
Когато кажеш: "Какво прекрасно утро" и "Какво прекрасно слънце", ти се отделяш 
от своята дълбока същност - това е вътрешен закон. Когато дадеш ход на ума, ти 
мислиш, че казваш нещо особено, защото е логично - "Колко прекрасно утро". Но 
ти си се отдалечил от своята дълбока същност, защото тя в мълчание навлиза в 
дълбочини, в тънкости, в духовни подробности, свързани с тайната на Истината. 
Когато проговориш, ти затваряш пътя на душата, на своята дълбочина, наречена 
"душата" - тя има друго име, но аз ще приема общоприетото - душата. 

Когато си със стареца на разходка, (след време аз ще ви разкажа за някои мои 
разходки с него), реалното общуване е без разговор. В неизразимото разбираш 
много по-дълбоко нещата. В реалното общуване навлизаш в Бога. Обяснение: 
ИСТИНАТА - ТОВА Е ЖИВОТ В ДЪЛБОКО МЪЛЧАНИЕ И ТИШИНА. Тя живее в Нищото, в 
Пустотата, тогава се осъществява контактът. Това означава, че познаването на 
Истината става в Нищото, в дълбокото 
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 изживяване, което не е разговор; в тишината и мълчанието, извън думите. (В 
предишна лекция говорихме за делфините, които са познали и се стремят към това 
състояние). Точно от този начин на мислене на Лао Дзъ произхожда израза: Дао, 
което е Дао, не е Дао, което е Дао. Това продължава да смущава ума. И: Дао, 
което не е Дао, е Дао, което е Дао. Това произлиза от начина на живот на 
стареца и преведено означава: Богът, който вие знаете, не е истинският Бог. 
Знайният Бог не е реален. Но Богът, който вие не знаете, Несъществуващият Бог, 
това е реалността, истинският Бог; това е Дао, което е Дао. това означава, че 
преданието от Учител на ученик не е знание, не е слово, а изобилен живот, 
предаване на живот, предаване на Дух. 

Компютърът няма бъдеще. Той е построен по законите на ума. Умът е компютър, 
от много прераждания натрупал знания; енциклопедия. Умът и компютърът са сродни 
души. Един от тях е Йоан Екзарх, написал "Шестоднев", което е мъртво знание. 
Истинският живот никога не произлиза от информацията и от знанието. Никой 
компютър не може да замени Учителя, посветения, мъдреца. Те предават Дух. 
Докосването на Духа е докосване във висшите чакри от Учителя и преобразяването 
се получава. Учителят е винаги жив, независимо дали е в тяло или не е втяло. 
Умрели учители не съществуват. Много християни чакат Христос в тяло, но няма да 
го дочакат. 

Преданието е една по-висша енергия, която се излъчва от Учителя, т.е. от 
Небитието и влиза в ученика по духовен път. Това обикновено става в мълчание и 
тишина. Тогава просто душата ще пошепне да заключиш вратата и ти ще преживееш 
тайната на живота, и няма да я обясниш. Обяснението спада към ума. Всичко това 
изисква голямо търпение, а търпението превъзхожда всички знания. Тук се крие 
неговата сила. Тези, които имат търпение, могат да разберат елементарните неща. 

Когато Лао Дзъ предпочита мълчаливата разходка иска да каже, че съкровеното 
действува само там, където словото се забравя. Това означава, че работата на 
Духа се извършва в УЕДИНЕНИЕ (не усамотение, което означава процес на ума, на 
разделение; У ЕДИННИЯ - означава уединение). Кабалистически това са различни 
пътища, коренно различни светове. 
 
                                                    трета тема за размишление 

ОЧИТЕ И ОКОТО 
 
Когато искаш да изгубиш вътрешното си зрение, скрито във физическите очи, 

напълни очите си със знания, вярвания, гледни точки, мнения, религии и т.н. 
Тогава ще бъдеш пълен с въпроси и с отговори, но Духът няма да го има. В Нищото 
очите, които символизират ума (дясното око) и сърцето (лявото око), Любовта и 
Мъдростта в по-висш план, когато те се хармонизират и се слеят, тогава се явява 
окото. То е нещо цялостно. Тогава изчезва късогледството, а по-точно 
кривогледството (където умът гледа на една страна, сърцето на друга). 
 То, окото, може да придаде на очите съвсем друго виждане - да виждат реално. 
Изчезва двойнствеността на двата пътя. Окото става чисто, свободно към 
привързаности и независимо. Тогава се явава вътрешната способност за виждане в 
невидимия свят. Или: Окото, което е станало едно с Бога, с Нищото, е станало 
инструмент на твоята душа. Тогава съновиденията си отиват. Това означава, че 
Духът може да работи само в условията на Нищото, т.е. в условията на душата. 
Едно от имената на душата е Нищото, на абсолютно непривързаната душа. 
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Очите на Нищото, това са освободените очи. Те стават едно хармонично Око и 
тогава душата постига тайната на недеянието - т.е. на непривързаността, на 
чистото и безкористно действие, без привързаност. Когато правиш добро, никога 
не очаквай благодарност, външна или вътрешна, нито услуга. това е т.н. Карма-
йога, което означава чисто действие. Тогава молитвите, формулите не са само 
слово, а са Дух и Истина. Чистото действие се отнася до непривързаната душа. 
Тогава реалността работи чрез него и това е естествено. Тогава животът е 
постоянен празник. Когато си нищо, тогава реалността се влива не само в твоето 
око, но в твоите очи, и в двойката. Очите и окото стават едно цяло. Това цяло е 
твоето вътрешно виждане, законът на Любовта. 

Очи, които са зависими от знания, от вярвания, гледни точки, заблуждения, са 
препятствия за Духа. Но когато тайната на Нищото бъде разбрана, той, Духът, 
няма препятствия, и Духът разкрива нови реалности, нови светове, т.е. нови 
разбирания. Когато очите ти са узрели, тогава Бог става твоето око, твоето 
ръководство, твоята пълнота. 

В Нищото е тайното присъствие на живота, присъствието на Духа. Когато влезеш 
в Неговия живот, ти ставаш и знаещ, и мъдър, но по законите на Духа, а не чрез 
книги и свещени писания. За мъдреца, за Учителя умът е пълен слуга. Душата и 
духът взимат решения. Мъдрецът използва ума за контакт с хората, защото те още 
не са готови за контакт в мълчание и тишина с душите, защото те не са готови за 
чисто душевни, чисто духовни отношения. Това е пътят на вътрешното виждане. 
Това е пътят на ученика. 
                                               четвърта идея за размишление 

ТАЙНАТА НА ДУМАТА УЧЕНИК 
 
Хората - това е пътят на ума, пътят на света. 
Ученикът - това е пробуждането на душата. Само душата е способна на 

ученичество и на пътя към Небитието. 
Ученикът - това е силата на душата да учи. Тогава, с тази голяма и 

интензивна сила на душата да учи, умът се отстранява, това става спонтанно. 
Умът символизира знанието и шума. Духът е Мъдростта и тишината. 

Ученичеството е един от най-дълбоките и вътрешни процеси в тайната на 
живота. Това е вечен процес. Ученичеството се ражда от едно спонтанно 
изключително могъщо желание на душата, чрез което сърцето се възпламенява. И 
тогава древният и затрупан стремеж се запалва. Това е вътрешно явление на 
огъня. Душата е от огнено естество. Умът започва да тлее, да се топи като 
снега, като свеща; 
 слънцето е започнало да грее и той няма шанс. 

Ти не можeш да станеш ученик на който и да е Учител, ако подходът ти е 
ментален, умствен. Ученичеството е подходът на душата. 

Запомнете: Мисленето, умът, не може да съществува в реалността на живота, 
защото животът е много богат, а мисленето е бедно; дори когато е красиво, то е 
бедно. 

Думата ученик означава огън и жажда, велик устрем за нови истини, защото 
учението е винаги ново. Не се отнася за истините от времето на Христос, на 
Учителя, то е винаги ново. Пътят на истинския ученик е такъв, ча само той може 
да влезе в посвещение (говоря за всеки ученик, без изключение). Само 
посветеният може да дава нов смисъл на всяко слово - зависи от неговата аура. 
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Само посветеният може да се УЕДИНЯВА, другите се усамотяват. Но истинският 
ученик, който се стреми към Истината, също навлиза в уединение. 

(Един от великите богомили, Василий,през 1111 година е изгорен на кладата. 
Когато те изгарят на клада, Бог има много дълбока идея, благословение. Целта на 
Бога е всяка двойнственост, и най-малката, да изчезне. В огъня изчезва всичко 
излишно, и микроскопичната двойнственост от гънките на подсъзнанието. Тогава 
Бог те посвещава в древната тайна на огъня - Свещения огън. Василий е влязъл в 
ново измерение на единството, ново посвещение. Свещеният огън е дал на Василий 
ново съзнание, нова степен. Тогава ученикът и Учителят се сливат много лесно в 
едно цяло. Тогава Учителят естествено започва да говори чрез ученика, защото 
вече няма разлика, но се съобразява със свободата на ученика. Това означава, че 
кладата е метод на Духа; хората са нямали думата. Не хората са изгорили 
Василий. Умът става пълен слуга. Той е пречистен, не може да взима решения в 
живота на посветения. Тогава ученикът става ученик в по-дълбок смисъл. Макар, 
че се слива с Учителя, той продължава да бъде ученик, защото Учителят е нещо 
много по-дълбоко като понятие, като разбиране). 

Единството може да се осъществи само от: 
1) Човек с висок идеал 
2) Човек с чистота 
3) Човек с дълбок вътрешен мир. 
Василий, от окултна гледна точка е изгорял в храма на Свещения огън и е 

постигнал изключително дълбоко разбиране за единството с тайната на живота. 
Това означава, че кладата е път към източника на живота, път към тайната. 

Симеон Антипа, един от най-дълбоките ученици на богомилството, на Духа, е 
имал тежки страдания, истински подвиг. Отрязват му езика с ножица, поставят го 
върху горещи въглени, после във вода, пак върху въглени... Малко хора могат да 
издържат такива страдания, но те говорят за степента на посвещение; най-
благословените страдания. 

Когато ученикът е преминал през кладата, той вече носи в себе си Свещения 
огън, носи в себе си учението на живота и в неговата медитация учението му е 
разкрито като на длан. 

Човекът е много смешно същество, защото сам си създава ада и после иска да 
се отърве от него, но често пак си го създава. Това е пътят на човека - лоши 
мисли или скрити, неразумни желания. Всичко това се създава със загубата на 
будност. Където има будност, вече няма човек; има душа и дух, има ученик. Чрез 
будността ученикът изчезва в Нищото, той вече става дълбок. В будността никога 
не се създава ад. Тя работи в друго измерение. Това означава, че адът изчезва в 
будността. И раят изчезва. Будността е мярката. Няма илюзии, няма полюси, влиза 
се в живота на Духа и душата. Тогава идва дълбокото, будността и това е 
началото на ученичеството. 
 

5.05.1998г. 
                                                               първа лекция 

ПЪТЯТ НА МЪДРОСТТА 
 
Лао Дзъ е бащата на пътя, но сам той е извън пътя. Обяснение: Пътят е бил 

извървян и сега Лао Дзъ не е път. Той е само една дълбочина,безкрайност и 
пустота. Даоското учение казва: Пътят е по- стар от самата Древност. Древността 
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е само едно проявление на пътя. Мъдростта е началото на пътя. Истината е 
породила нещата преди самата древност. Лао Дзъ е само дълбочина,безкрайност и 
Пустота. Сега вече той е несътворена същност. С нея е трябвало да се срещне 
Конфуций, който е човекът на ума,човекът на развитието, човекът на човешката 
мъдрост. Конфуций е разбрал от своите ученици, че трябва непременно да се 
срещне с този старец. Човешката мъдрост е непълна и нереална. Затова трябва да 
се търси Несътвореното, Божествената Мъдрост. Конфуций не е знаел, че старецът 
е съединил Дао със своята телесна форма, т.е. съединил духа си със своето тяло. 
/Това е велика тайна, трудно се разбира!/ Когато Конфуций го е видял, веднага е 
разбрал, че пред него стои нещо грандиозно и необикновено, особено и 
неразбираемо, неизразимо. Нещо винаги се е изплъзвало, т.е. духът никога не 
може да бъде определен от ума, от човешкото. Конфуций е искал да го определи 
/стареца, Духа/, но той е бил пълна загатка. Умът не може да определи тайната 
на живота, несътвореното. Обяснение: Старецът е носел в себе си нещо от 
дълбочината на безкрайността, от дълбочината на Дао. Точно тази дълбочина 
винаги смущава ума. 

Конфуций попитал стареца: какво ще кажеш за морала? Как трябва да се развие 
добрият характер? Разговорът е символ между ума и духа. Той е мислел, че 
 моралът е пълно достижение на тайната на живота. Старецът се разсмял и казал: 
Въпросът за морала възниква само тогава, когато човек е неморален. Ако си 
неморален, ако в теб има нещо пробудено, започваш да мислиш за морала, за да се 
уравновесиш. Човек, който има съвест, характер, естествено не забелязва, че има 
това; той просто живее във вечността. Това е естествено. 

Лао Дзъ казва: Не бъди глупав и не се опитвай да се развиваш, защото ще 
изостанеш, ставаш изкуствен. Бъди просто Дао, бъди естествен. Най- трудното 
нещо за ума е да бъде естествен- той е раздвоен и нереален. Когато Лао Дзъ 
казал това, Конфуций се смутил и от думите му, и от това, което видял: че този 
човек имал много духовна енергия, необятен и таен потенциал. Старецът бил 
дълбока пропаст, дълбока бездна за него /пътят на ума и духа/. Само зрялост е 
необходима, иначе хората стават егоцентрични, с отклонения. 

Между ума и мъдростта на духа има голяма пропаст. Пример: когато един 
посветен, мъдрец, Учител говори, той не говори от името на ума, на знанието, на 
свещените книги, а от името на живота. Най- лошото, което може да се случи 
между ученика и Учителя, е да се превърне словото в знание. Същественото е: да 
се изтръгне от знанието живот! 

Конфуций се уплашил и се върнал при своите ученици нервен и неспокоен- 
качество на ума. Казал на своите ученици: Този старец е опасен. Той е бездна и 
неговия път не може да се разбере. Само готовият може да направи скок в 
невидимото, в бездната, в тайната на живота. Готов- означава ученик. Ученик е 
дума, различна от думата човек. По изключение с ученик може да се означи 
истински човек. Умът никога не е способен на ученичество. Това е качество на 
душата. За ума това винаги е опасно: ако не полудее, се разболява за дълго 
време. 

Духът на Небитието /или Нищото на езика на посветените/, за обикновените 
хора е подобие на смъртта. То винаги навява смърт. Ако Конфуций, човек на ума, 
беше готов, той щеше да види красотата и величието на стареца. Истинският 
човек,не добрият човек, винаги пребивава в дълбоката бездна, извън доброто и 
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злото, защото напълно е очистил своето сърце и своето съзнание. Или, според 
даосите: Ако сърцето е неподвластно, това се нарича очистване на Духа. 

Красотата на стареца е в това, че той едновременно е и обикновен, и 
необикновен. Външно е обикновен, естествен, вътрешно е необикновен. Неговата 
необикновеност е скрита в неговата дълбочина и тук неговото съкровище е пълно. 
Лао Дзъ не прави чудеса, но цялото му същество е едно тайно чудо. За стареца 
казват, че първото нещо, което е направил, когато се е родил, че се е разсмял 
от сърце. Това е особен смях, особена усмивка; представлява мистичен, скрит 
символ. Тя е израз на дълбоко състрадание към съществата, които са разделени, 
всичко съществуващо, което дели световете. Тази усмивка е един поздрав към 
Битието и света, едно много дълбоко и радостно приемане на света. /Кришна и 
Буда не живеят в света, така те изпускат много дълбока мъдрост; те не живеят 
във всеки свят. При Кришна - съзнанието има една опасност: с мантрите, чрез 
еднообразието се разрушават астралните и менталните тела и се посяга на душата. 
Човек трябва да живее в настоящето, а те го изпускат/. 

Има една тънка разлика между усмивката на Мона Лиза, която означава вечната 
победа на доброто над злото и която не е пълна, и усмивката на стареца. Тя е 
над доброто и злото. Тук не става въпрос за победа, а за нещо цялостно. За Лао 
Дзъ не е необходимо да бъде добър или лош- той е дълбочината, вечността, а сама 
по себе си тя е вечно добро. Това е НЕПОЛЯРИЗИРАНО ДОБРО. Или: доброто няма 
голямо значение, защото присъствието на вечността е достатъчна. 
 
                                                първа идея за размишление 

МАЛКАТА ТАЙНА НА ТЪРПЕНИЕТО 
 
Важно: Всяка независимост пропада в бездната, защото тя е отдалечаване от 

Небитието, от Нищото. Когато искаш да станеш мъдрец, да си независим, ще 
сгрешиш, защото Върховното цяло е нещо единно; и да искаш, не можеш да си 
независим. Това означава, че трябва да умееш да търсиш. Ако умееш да търсиш, ще 
видиш тайната на Небитието, тайната на Единното - това е Любовта. Но само 
търпението дава виждане на любовта. Търпението не е само сила, а и способност; 
съдържа и въздействие, и воля. Когато си търпелив, когато умееш да чакаш, 
тогава умът се отстранява. Ти проглеждаш, защото тогава при тебе идва Любовта. 
Тя е самото вътрешно виждане. Обяснение: Когато твоите очи познаят тишината на 
Нищото, те придобиват вътрешно зрение /това е важен въпрос/. Тогава Любовта 
въвежда човека в реалността. На езика на посветените тази реалност е Нищо или 
Хокма, или Универсалната Мъдрост. Не става въпрос за знания, умения, а според 
Кабала очите са свързани с Хокма, с Мъдростта. Когато очите са пълни със знания 
и вярвания, те изгубват способността да виждат реалността, защото те са 
препълнени и в тях няма място за реалността. Това означава, че Великата 
Реалност не е знание. Колкото повече знания има човек, толкова повече се 
отдалечава от реалността. Тайната на Небитието не е свързана, не е сродна със 
знанието. 

Когато Конфуций е отишъл при Лао Дзъ, той е отишъл при тайната на живота, 
защото старецът не е човешко същество. Той е Нищо, което означава врата и 
преход към нещо универсално. Това не е пътят на знанието, а пътят на мъдростта. 
През тази врата може да мине само ученикът - ТОЗИ, КОЙТО СЪКРОВЕНО ИСКА ДА 
РАЗБЕРЕ СВОЯ УЧИТЕЛ. Този, който трупа знания и не може да направи скок в Дао, 
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ще ограби собствения си живот. Това е качество на ума, на знанието. Само 
любящият може да навлиза в дълбокото разбиране и в Мъдрост. Тогава животът му 
става път. 

Човешката мъдрост никога не може да бъде път, защото сама по себе си тя е 
извън реалността. Ако Конфуций имаше търпение, той щеше често да ходи при 
стареца и да слуша, и щеше да постигне, защото търпението в духовния свят 
означава овладяване; в по-висш план означава овладяване на ума. В Божествения 
свят това означава преобразяване. 
 
                                                  втора идея за размишление 

ЗА ОЧИТЕ 
 
Очите на ученика са създадени за да видят Учителя. Те трябва да видят 

Истината и затова са родени. Учителят /важи за всички Учители - Заратустра, 
Хермес, Мохамед, над сто... Представляват универсалната мъдрост, Учителя/ е 
превод, чист, оригинален превод на Великата Реалност; едно слизане на 
Небитието. 

Когато очите са свързани със знанието, те виждат само това, което знаят. 
Това е преграда, загуба на Реалността. Когато очите са пълни с вяра, те виждат 
само това, в което вярват. Един християнин вижда само Христос, не вижда 
мъдростта на Мохамед. Българщината, славянството - в душата, в духа няма 
тракиец, няма славянин, има чисто Битие. Човек няма право да се ограничава от 
нации, християнство, дъновизъм, будизам, иначе изпуска реалността. 

Съмнението е голям капан. Вярата е по- голям капан от съмнението /става дума 
за вяра на ума,вярата на душата е нещо чисто/. Например, обичаш своя Учител, 
гледаш го на картинка, след време започваш да го виждаш. Учителите не се явяват 
по законите на сляпата вяра. Единственото нещо - Любовта, Мъдростта и Истината 
могат да извикат Учителя. Мълчанието и тишината се различават. Мълчанието е 
свързано с душата, тишината е свързана с духа. При мълчанието душата е в диалог 
- търси Бога, разговаря с ума. Тишината няма диалог; малкото и голямото се 
сливат /ученикът и Учителят/, тотално единство. Ако ученикът вярва в Христос, 
изпуска всички други учители, не вярва в широтата на съзнанието. Очите, които 
виждат само 
 един Учител, са ограничени, зависими - това е слепота. Чисто духовното, 
Божественото се изпуска. "Моят Учител е най-велик" - това е загуба на будност. 
Учителят казва: Високите планински върхове не се състезават. Според Буда, 
всички учители са капки от един океан, от един източник. 

Когато очите са разбрали тайната на пустотата, тайната на Нищото, което 
означава и любов към Бога, първата заповед е любов към Небитието, от което 
произлиза всичко. По този начин очите, чрез закона на Любовта, придобиват 
реално виждане. Когато очите са свободни и независими, те са свободни да 
проникнат в Учителя, т.е. в Небитието. Тогава се създават условия за виждане на 
истинския Учител. Тогава вече може да се създават условия за истинско братство. 
Кой е Учителя? Трябва да изредя стотици Учители, мистици, мъдреци. Мъдростта е 
нещо единно, универсално и неделимо. Всички те са преводи на реалността, 
преводи на една вечна религия - религията на Любовта. 
 
                                                   лекция - продължение 2 
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Ученият може да направи откритие, но не може да разреши въпросите на живота 

си, независимо колко са откритията. Лао Дзъ не прави открития, но той живее в 
дълбочината на живота, в дълбочината на Дао, в Реалността. Ученият още много 
години ще решава основния въпрос - въпросът за себепознанието. Лао Дзъ нищо не 
е разрешил, защото Дао е безпределно и това никога няма да бъде въпрос за 
разрешаване. Дао не е наука, нито философия, нито религия. Дао е вечност и 
безпределност - това е тайната на пътя. 

Дао е въпрос на съкровена любов, въпрос на лично изживявяване. Тайната на 
самадхи означава тотално изживяване на Бога. Дао е много тънко преживяване, 
най-висшите енергии и граница между енергията и Духа. Там няма герои. Там 
преживяването на пътя е универсално. Няма нищо общо с просветлението; в 
просветлението има падане и ставане. В състоянието самадхи няма падане и 
ставане. За тези, които жадуват за Истината, а не се стремят към самадхи, ще 
разберат. 

Когато ученикът изживее Дао, няма да разбере тайната на живота, но става 
коренно преобразование, което просветленията не могат да направят. 

Усмивката на Орфей: 
В усмивката на Орфей има музика, тържество, танц на живота. Тя е лъчезарна, 

но не е дълбока. Тя е една от най- хубавите усмивки. 
В усмивката на Христос има голямо състрадание и голяма мъка. Той боледува от 

любов към душите. Той иска да ги види спасени, да види в тях вечността. Будност 
означава спасението. Защо? Защото тайните, които носи в себе си, може да им ги 
даде - това е голямо, неизчерпаемо богатство. Тя е най- красивата усмивка, дар 
на битието, утеха и красота. 

Усмивката на Заратустра прилича на усмивката на Мона Лиза, има чиста радост. 
Тази постоянна радост се основава на пълната вяра на победата на доброто над 
злото. Свързана е с възраждането на вечното добро. Най-добрата, най-радостната 
усмивка. 

В усмивката на Хермес има голяма загатка. Отнася се за пътя, извървян от 
чистото знание - знание без никакви примеси. Според окултната наука това знание 
е чисто и същевременно е мъдро, защото е започнало правилно своето движение. 
Впоследствие се е превърнало в мъдрост, защото основата му е чиста любов. Без 
любовта то щеше да си остане само знание и бедност, защото животът щеше да се 
отдели. Това е най- мъдрата усмивка или усмивка на Мъдростта. /За Учителя ще 
говоря към края на годината. Но не сравнявам, а просто изнасям различните 
видове дълбочина и красота. 

В усмивката на Лао Дзъ е скрита голяма тайна. Тук и Любовта, и Мъдростта са 
едновременни. Радостта и скръбта са се слели. Усмивката е нещо едновременно, 
единно от всички светове - и от този, и от онзи свят, защото той носи в себе си 
Дао, Цялото. Неговата усмивка е независима и от двата свята -и от физическия и 
от духовния свят. Това е най- дълбоката усмивка. Тя носи в себе си нещо 
уникално, защото в Дао всичко се слива в едно и световете изчезват. Това е т.н. 
неведома, неизразима усмивка. 

/Макар че няма значение, но все пак ще ви кажа, че почти винаги, когато ви 
говоря за Лао Дзъ, аз ви изнасям лекциите чрез неговия дух. Казвам това, да не 
си помисли някой, че говоря от мое име, тъй като аз съм в едно много старо 
единство с него и той поиска да ви разкажа много неща. След време, в следващи 
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лекции пак ще ви говоря много за него; за неща, които са писани и които не са 
писани - от Акаша. Но той не държи да бъде разбран. Той е абсолютно 
непривързан. Той просто иска да изнеса нещата, без да бъде разбран. Просто 
прави един естествен жест - един откъс, малък откъс от учението на Дао/. 

Дълбочината при стареца е толкова голяма, че словото вече е надминато и 
затова той рядко е говорел. Това се отнася и за този, който е преживял самадхи. 
Словото не е началото - според Библията - това е погрешен превод. В началото е 
Древният. Не е и Духът. Според Лао Дзъ е необходимо мълчание, тишина и дълбоко 
възприемане. 

В окултната наука се разказва за една разходка на Лао Дзъ с един негов 
съсед. Разходката траела около три часа. През целите три часа Лао Дзъ нищо не 
казал. Съседът казал две неща: "Колко е хубаво слънцето"- напълно излишно, и 
другото: "Колко прекрасно утро". Само две изречения! Когато свършила 
разходката, Лао Дзъ му казал: Когато излизаш с мен на разходка, не взимай този 
бъбривец със себе си - става въпрос за ума - защото 
 аз не съм сляп. Аз видях, че слънцето е прекрасно. И т.н. Искам да кажа: Ако 
не разбереш тайната на мълчанието, то ще се превърне за тебе в бреме, в тежест. 
И вместо мълчанието да ти помага и тишината да те обогатява, те ще те смущават. 
За всички неразумни мълчанието и тишината са опасност и тези хора се давят в 
тази област, макар, че мълчанието и тишината са вечна, истинска благодат. 
Когато кажеш: "Какво прекрасно утро" и "Какво прекрасно слънце", ти се отделяш 
от своята дълбока същност - това е вътрешен закон. Когато дадеш ход на ума, ти 
мислиш, че казваш нещо особено, защото е логично - "Колко прекрасно утро". Но 
ти си се отдалечил от своята дълбока същност, защото тя в мълчание навлиза в 
дълбочини, в тънкости, в духовни подробности, свързани с тайната на Истината. 
Когато проговориш, ти затваряш пътя на душата, на своята дълбочина, наречена 
"душата" - тя има друго име, но аз ще приема общоприетото - душата. 

Когато си със стареца на разходка, (след време аз ще ви разкажа за някои мои 
разходки с него), реалното общуване е без разговор. В неизразимото разбираш 
много по-дълбоко нещата. В реалното общуване навлизаш в Бога. Обяснение: 
ИСТИНАТА - ТОВА Е ЖИВОТ В ДЪЛБОКО МЪЛЧАНИЕ И ТИШИНА. Тя живее в Нищото, в 
Пустотата, тогава се осъществява контактът. Това означава, че познаването на 
Истината става в Нищото, в дълбокото 
 изживяване, което не е разговор; в тишината и мълчанието, извън думите. (В 
предишна лекция говорихме за делфините, които са познали и се стремят към това 
състояние). Точно от този начин на мислене на Лао Дзъ произхожда израза: Дао, 
което е Дао, не е Дао, което е Дао. Това продължава да смущава ума. И: Дао, 
което не е Дао, е Дао, което е Дао. Това произлиза от начина на живот на 
стареца и преведено означава: Богът, който вие знаете, не е истинският Бог. 
Знайният Бог не е реален. Но Богът, който вие не знаете, Несъществуващият Бог, 
това е реалността, истинският Бог; това е Дао, което е Дао. това означава, че 
преданието от Учител на ученик не е знание, не е слово, а изобилен живот, 
предаване на живот, предаване на Дух. 

Компютърът няма бъдеще. Той е построен по законите на ума. Умът е компютър, 
от много прераждания натрупал знания; енциклопедия. Умът и компютърът са сродни 
души. Един от тях е Йоан Екзарх, написал "Шестоднев", което е мъртво знание. 
Истинският живот никога не произлиза от информацията и от знанието. Никой 
компютър не може да замени Учителя, посветения, мъдреца. Те предават Дух. 
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Докосването на Духа е докосване във висшите чакри от Учителя и преобразяването 
се получава. Учителят е винаги жив, независимо дали е в тяло или не е втяло. 
Умрели учители не съществуват. Много християни чакат Христос в тяло, но няма да 
го дочакат. 

Преданието е една по-висша енергия, която се излъчва от Учителя, т.е. от 
Небитието и влиза в ученика по духовен път. Това обикновено става в мълчание и 
тишина. Тогава просто душата ще пошепне да заключиш вратата и ти ще преживееш 
тайната на живота, и няма да я обясниш. Обяснението спада към ума. Всичко това 
изисква голямо търпение, а търпението превъзхожда всички знания. Тук се крие 
неговата сила. Тези, които имат търпение, могат да разберат елементарните неща. 

Когато Лао Дзъ предпочита мълчаливата разходка иска да каже, че съкровеното 
действува само там, където словото се забравя. Това означава, че работата на 
Духа се извършва в УЕДИНЕНИЕ (не усамотение, което означава процес на ума, на 
разделение; У ЕДИННИЯ - означава уединение). Кабалистически това са различни 
пътища, коренно различни светове. 
 
                                                   трета тема за размишление 

ОЧИТЕ И ОКОТО 
 
Когато искаш да изгубиш вътрешното си зрение, скрито във физическите очи, 

напълни очите си със знания, вярвания, гледни точки, мнения, религии и т.н. 
Тогава ще бъдеш пълен с въпроси и с отговори, но Духът няма да го има. В Нищото 
очите, които символизират ума (дясното око) и сърцето (лявото око), Любовта и 
Мъдростта в по-висш план, когато те се хармонизират и се слеят, тогава се явява 
окото. То е нещо цялостно. Тогава изчезва късогледството, а по-точно 
кривогледството (където умът гледа на една страна, сърцето на друга). 
 То, окото, може да придаде на очите съвсем друго виждане - да виждат реално. 
Изчезва двойнствеността на двата пътя. Окото става чисто, свободно към 
привързаности и независимо. Тогава се явава вътрешната способност за виждане в 
невидимия свят. Или: Окото, което е станало едно с Бога, с Нищото, е станало 
инструмент на твоята душа. Тогава съновиденията си отиват. Това означава, че 
Духът може да работи само в условията на Нищото, т.е. в условията на душата. 
Едно от имената на душата е Нищото, на абсолютно непривързаната душа. 

Очите на Нищото, това са освободените очи. Те стават едно хармонично Око и 
тогава душата постига тайната на недеянието - т.е. на непривързаността, на 
чистото и безкористно действие, без привързаност. Когато правиш добро, никога 
не очаквай благодарност, външна или вътрешна, нито услуга. това е т.н. Карма-
йога, което означава чисто действие. Тогава молитвите, формулите не са само 
слово, а са Дух и Истина. Чистото действие се отнася до непривързаната душа. 
Тогава реалността работи чрез него и това е естествено. Тогава животът е 
постоянен празник. Когато си нищо, тогава реалността се влива не само в твоето 
око, но в твоите очи, и в двойката. Очите и окото стават едно цяло. Това цяло е 
твоето вътрешно виждане, законът на Любовта. 

Очи, които са зависими от знания, от вярвания, гледни точки, заблуждения, са 
препятствия за Духа. Но когато тайната на Нищото бъде разбрана, той, Духът, 
няма препятствия, и Духът разкрива нови реалности, нови светове, т.е. нови 
разбирания. Когато очите ти са узрели, тогава Бог става твоето око, твоето 
ръководство, твоята пълнота. 
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В Нищото е тайното присъствие на живота, присъствието на Духа. Когато влезеш 
в Неговия живот, ти ставаш и знаещ, и мъдър, но по законите на Духа, а не чрез 
книги и свещени писания. За мъдреца, за Учителя умът е пълен слуга. Душата и 
духът взимат решения. Мъдрецът използва ума за контакт с хората, защото те още 
не са готови за контакт в мълчание и тишина с душите, защото те не са готови за 
чисто душевни, чисто духовни отношения. Това е пътят на вътрешното виждане. 
Това е пътят на ученика. 
 
                                                четвърта идея за размишление 

ТАЙНАТА НА ДУМАТА УЧЕНИК 
 
Хората - това е пътят на ума, пътят на света. 
Ученикът - това е пробуждането на душата. Само душата е способна на 

ученичество и на пътя към Небитието. 
Ученикът - това е силата на душата да учи. Тогава, с тази голяма и 

интензивна сила на душата да учи, умът се отстранява, това става спонтанно. 
Умът символизира знанието и шума. Духът е Мъдростта и тишината. 

Ученичеството е един от най-дълбоките и вътрешни процеси в тайната на 
живота. Това е вечен процес. Ученичеството се ражда от едно спонтанно 
изключително могъщо желание на душата, чрез което сърцето се възпламенява. И 
тогава древният и затрупан стремеж се запалва. Това е вътрешно явление на 
огъня. Душата е от огнено естество. Умът започва да тлее, да се топи като 
снега, като свеща; 
 слънцето е започнало да грее и той няма шанс. 

Ти не можeш да станеш ученик на който и да е Учител, ако подходът ти е 
ментален, умствен. Ученичеството е подходът на душата. 

Запомнете: Мисленето, умът, не може да съществува в реалността на живота, 
защото животът е много богат, а мисленето е бедно; дори когато е красиво, то е 
бедно. 

Думата ученик означава огън и жажда, велик устрем за нови истини, защото 
учението е винаги ново. Не се отнася за истините от времето на Христос, на 
Учителя, то е винаги ново. Пътят на истинския ученик е такъв, ча само той може 
да влезе в посвещение (говоря за всеки ученик, без изключение). Само 
посветеният може да дава нов смисъл на всяко слово - зависи от неговата аура. 
Само посветеният може да се УЕДИНЯВА, другите се усамотяват. Но истинският 
ученик, който се стреми към Истината, също навлиза в уединение. 

(Един от великите богомили, Василий,през 1111 година е изгорен на кладата. 
Когато те изгарят на клада, Бог има много дълбока идея, благословение. Целта на 
Бога е всяка двойнственост, и най-малката, да изчезне. В огъня изчезва всичко 
излишно, и микроскопичната двойнственост от гънките на подсъзнанието. Тогава 
Бог те посвещава в древната тайна на огъня - Свещения огън. Василий е влязъл в 
ново измерение на единството, ново посвещение. Свещеният огън е дал на Василий 
ново съзнание, нова степен. Тогава ученикът и Учителят се сливат много лесно в 
едно цяло. Тогава Учителят естествено започва да говори чрез ученика, защото 
вече няма разлика, но се съобразява със свободата на ученика. Това означава, че 
кладата е метод на Духа; хората са нямали думата. Не хората са изгорили 
Василий. Умът става пълен слуга. Той е пречистен, не може да взима решения в 
живота на посветения. Тогава ученикът става ученик в по-дълбок смисъл. Макар, 



 184 

че се слива с Учителя, той продължава да бъде ученик, защото Учителят е нещо 
много по-дълбоко като понятие, като разбиране). 

Единството може да се осъществи само от: 
1) Човек с висок идеал 
2) Човек с чистота 
3) Човек с дълбок вътрешен мир. 
Василий, от окултна гледна точка е изгорял в храма на Свещения огън и е 

постигнал изключително дълбоко разбиране за единството с тайната на живота. 
Това означава, че кладата е път към източника на живота, път към тайната. 

Симеон Антипа, един от най-дълбоките ученици на богомилството, на Духа, е 
имал тежки страдания, истински подвиг. Отрязват му езика с ножица, поставят го 
върху горещи въглени, после във вода, пак върху въглени... Малко хора могат да 
издържат такива страдания, но те говорят за степента на посвещение; най-
благословените страдания. 

Когато ученикът е преминал през кладата, той вече носи в себе си Свещения 
огън, носи в себе си учението на живота и в неговата медитация учението му е 
разкрито като на длан. 

Човекът е много смешно същество, защото сам си създава ада и после иска да 
се отърве от него, но често пак си го създава. Това е пътят на човека - лоши 
мисли или скрити, неразумни желания. Всичко това се създава със загубата на 
будност. Където има будност, вече няма човек; има душа и дух, има ученик. Чрез 
будността ученикът изчезва в Нищото, той вече става дълбок. В будността никога 
не се създава ад. Тя работи в друго измерение. Това означава, че адът изчезва в 
будността. И раят изчезва. Будността е мярката. Няма илюзии, няма полюси, влиза 
се в живота на Духа и душата. Тогава идва дълбокото, будността и това е 
началото на ученичеството. 
 

7.07.1998г. 
 

първа лекция 
ЗА ВОЙНАТА ОТ ОКУЛТНА ГЛЕДНА ТОЧКА 

 
Защо има война? Защото хората не са воювали със себе си вътрешно и затова 

воюват отвън. Когато се научат да воюват със себе си и станат победители на 
злото, войната ще си отиде. Това е пътя, по който войната си отива. Това 
означава, че всеки човек трябва да победи себе си. Това е неговата лична война. 
Войната с другите е заблуждение. 

Който вярва във войната и в борбата, е подведен. Той е загубил будността си. 
Според окултната наука, врагът е една ментална, умствена илюзия. 

Когато един човек е победил себе си, в него вече не се заражда война, не 
възниква. Той е свободен от подвеждането и от хипнозата на ума. 

Когато воюваш с другите, натрупваш в себе си смърт, елементите на смърта. 
 Който е победил себе си, е прекратил всички видове войни: физическата, 
астралната, менталната и в причинния свят. Който е победил себе си, е станал 
единен, цялостен - това е неговата заслуга. 

На еврейски думата "праведен", означава цялостен. Който не постигне тази 
цялост, не може да оправдае тази дума. 
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За външния свят войната е една необходима илюзия, защото в нея всеки е 
поставен да се огледа. Когато воюваш с другите, това неправилно чувство се 
превръща в самоубийство. Заплащането е наречено съдба. 

Ученикът има една особено трудна и изключително важна задача: той трябва да 
направи дявола в себе си Божество. Не в другите, а в себе си! Така, както Бог е 
станал дявол в човека, по обратен път дяволът трябва да се възроди в Божество и 
тогава човек ще познае себе си. Това е всъщност пътя на окултното ученичество, 
крайният резултат на ученичеството - ученикът да стане Божество. 

Дяволът е лошият полюс на великата космическа енергия. Но той може да се 
претопи и трансформира така, както войната може да стане мир. Тогава вече човек 
няма да мечтае за вътрешен мир и да го търси в другите, защото вътрешният мир - 
това си ти. Важно: Да постигнеш Бог в себе си, това означава велики и 
изключителни усилия (две думи, пълни със значение. Тук не говоря за стремеж, 
тъй като стремежът към Бога е погрешен. Правилното е жажда за Истината.) В тези 
усилия злото угасва, докато накрая се стигне до посвещението. Тогава злото е 
напълно изкоренено. Тогава войната е свършила, няма нужда от сключване на мир, 
тъй като ученикът вече става цялостен. Той вече няма избор. Той живее наистина 
в един дълбок вътрешен мир, защото е извървял пътя. Посвещението е, което 
заличава диханието на злото. Тук войната не съществува, защото ти вече си 
цялостен: ти си мъж и жена, дух и душа, ум и сърце - ти си цял. 

Смокинята е горчива, когато е зелена. Но като узрее, става сладка. Енергията 
в смокинята е една и съща. Но докато е зелена, е горчива, а като узрее, става 
Божествена, става сладка и дава сила. Смокинята е символ на сила. 
Трансформацията на тежката и горчива енергия е въпрос на окултна алхимия - 
всеки трябва да я трансформира в себе си. По този път горчивата енергия се 
превръща в светлина, дяволът се превръща в Божество. Или: когато осветиш дявола 
в себе си, когато го преобразиш, когато го образоваш, когато му дадеш образа на 
светлина - първичния образ - тогава вече ти си ученик. 

Пример: Някой се стреми да стане добър човек - това е напълно излишно. Това 
е също подвеждане. Просто вярвай, че по рождение си такъв, че си добър, защото 
това е така. Обяснение: когато вярваш, че си добър, това е така. Но когато се 
стремиш, ти вече не си добър, защото когато се стремиш, ти вече искаш да 
наложиш доброто, прилагаш насилие, това е отклонение. Така се явява 
неразбирането, промъква се проблясъка на войната. Това е началото на борбата, 
на войната. Доброто няма нищо общо с насилието. То е нещо естествено, само 
трябва да го разбираш и проявяваш. 

Дълбокото "Аз" в тебе е вечно, вечно 
 добро. Не е необходим стремеж, достатъчно е разбиране. Да превърнеш войната в 
себе си в дълбок вътрешен мир, означава да превърнеш кабалистически дявола в 
сияние. Това, сиянието, е твоето дълбоко вътрешно Аз, твоята изначална 
Божественост. Това е една трудна, красива и велика задача на ученика. 

Пример-идея: Когато някой много ви обижда, много ви напряга, трябва да 
наблюдавате своето вътрешно Аз, себе си. Иска се изключителна наблюдателност. 
Защо? Трябва да видиш какви планове кроиш. Когато си много напрегнат, много 
ядосан, разгневен, на ученика се позволяват само един род планове - благородни 
- какво добро можеш да направиш. Ако не можеш на физическо поле да направиш 
добро, на астрално ниво - астрално добро - т.е. ще изпратиш едно благородно 
чувство, или ще изпратиш мисъл - ментално добро, или ще насочиш волята си към 
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някой близък да му помогнеш - причинно добро. Всичко това определя ученика. Ако 
той започне да се заканва и т.н., знаете последствията. 

 
                                                   първа идея за размишление 

ХАЛДЕЙСКАТА МЪДРОСТ - мъдрец АЗУРА 
 
 Пътят има способност да говори на тези, които го следват. Пътят е жив. 

Пътят в човека, това е самият Бог. 
Проглеждането на една само част от великия път, е вече опасност за всички 

сили на злото. Злото е зло, защото няма път, защото няма дълбочина, т.е. няма 
условие за проглеждане. Ако на злото се даде проглеждане, мракът се увеличава. 
Затова почнете от малките неща, за да постъпвате благородно. Това е едно 
качество на Любовта. 

В халдейската мъдрост има един много дълбок закон:: Той, Бог, сам е станал 
мрак, за да просветли своите избрани. Той сам е станал светлина, за да им 
покаже пътя. Той е нещо цялостно. Не можеш да го разделяш. Не можеш да кажеш, 
че е Бог и дявол. Той е двете заедно. 

Той сам е станал незнаен и неизмерим, за да разбере човек, че най- великото 
не може да се измерва нито с мрак, нито даже със светлина. 

 
                                                     втора идея за размишление 

ПЕРСИЙСКАТА МЪДРОСТ - малък откъс 
 
Що е сливане? - Общуване без глас. Това е чисто сливане със светлината на 

Аура Мазда, т.е. с Великата Светлина или Великата Аура. 
За да познаеш Истината не са необходими нито знания, нито гласове, а 

безмълвие и сливане с Неговата същност. Без устрем към Истината (което е по-
важно от всеки стремеж), не можеш да намериш своя път към себе си. 

Има една святост: светостта на твоята собствена древност. Всеки устрем е 
насочен към великото минало, което си ти самият. 

За вярата: Вярата е допусната, за да може душата да се разцъфти в една 
безкрайна, безконечна радост. Това е най- голямото благо, което дава вярата. 

Персийската мъдрост казва: Бог е велика тайна и това е тайна, която  е дърво 
без корен. Няма корени в никакви светове, макар, че ги прониква. Всяка душа, 
която е будна в своето страдание, се разтваря в светлината. Това е наградата на 
будността. (Говоря за благородното страдание, за това, което се посреща с 
любов). 

 
втора лекция 

ЛАО ДЗЪ - китайската мъдрост 
 
Лао Дзъ не е логичен. Логиката е път за разминаване на човека с Истината. 

Скритата логика, Божествения начин на мислене, вътрешната логика е уникална. 
Лао Дзъ казва: Докато човек се възгордее, неговите заслуги не могат да бъдат 
отнети. Това означава, че само в смирението може да има заслуги, защото те са 
от друг род. Само когато си никой, можеш да имаш заслуги. 
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Които се вкопчват в славата, объркват същността си. Те ще се ужасят от 
опасността и гибелта си, но няма да има спасение. Който работи с недеяние, т.е 
с безкористна любов, той придобива Дао и бива въведен във великия път. 

Старецът казва: Не се опитвай да побеждаваш и никой няма да може да те 
победи. Това означава, че истинската победа е недеянието, живот в любовта. А 
Любовта няма противници. Любовта е Бог. Това е много тънка, ефирна, нечовешка 
логика. Лао Дзъ живее в най- изтънчените енергии,където границите между Дух и 
Божество не се улавят. В тази висота трябва да си нищо, никой и всичко ще дойде 
само при теб. Трябва да разбираш любовта без усилия. 

Животът идва само в Нищото. Началото на това е  смирението. Лао Дзъ казва: В 
смъртта няма нищо страшно и опасно. Непознаването на Дао е опасност. Във 
великия път нищо не може да се сравни с изправлението на себе си. Тук става 
въпрос за приемането на естественото. Ако приемеш да си естествен, ситуациите 
подхождат към теб с друго лице. Старецът казва: Ако обичаш Истината, Великият 
древен път сам ще дойде при теб. Или: Само в Нищото животът може да сподели с 
теб своите тайни. Всичко това потвърждава голямото значение на смирението и на 
нищото. Нямаме право да се възгордяваме. 

Да разбираш Нищото, означава да имаш ключ към най-дълбоките неща от живота. 
Ключът на разбирането се е загубил когато сърцето се е развалило. Старецът 
казва: Който е развалил сърцето си, той е  изгубил древния път и пътешества в 
своите заблуждения. Преражда се много животи и подновява заблужденията си. 
Който не съхранява древния път и чистотата на сърцето си и желанията не може да 
избегне своята гибел. 

Когато Лао Дзъ говори, никак не се опитва да убеждава, защото действува с 
недеяние, т.е. с абсолютна любов. Но дълбоко в своето сърце вие сте убедени, 
защото само Истината има естественото право да убеждава. Точно в това е 
красотата на недеянието. Лао Дзъ убеждава по законите на красотата - не иска 
последователи, дори и много подготвени. 

Що се отнася до успеха и до неуспеха, Старецът много мъдро препоръчва: 
дълбоко безразличие. Това е правилният подход, защото човек става чрез този 
подход неуязвим. По друг начин казано: Успехът не може да го обърка, а 
неуспехът не може да го отчая. Успехът не може да го обърка, да му отнеме 
бедността, а неуспехът не може да го отчая, не може да го накара да се отпусне. 
Будността остава. 

трета идея за размишление 
БОЯН МАГЪТ /истинският ръководител на богомилите/ 

 
Боян Магът казва: Само незнайното може да те направи нов човек, защото само 

незнайното обладава дълбочина. /Тук става въпрос за Истината/. 
Незнайното означава, че всички същества имат свой собствен път към тайната 

на Реалността. И казва: Любовта към Истината е първото условие за навлизане в 
Незнайното. /Тук става въпрос освен за Истината и за нещо, което е зад нея/. 
Имаш ли любов към Истината, Незнайното ще те привлече - всички закони са от 
него, ти се превръщаш в магнит. 

Боян Магът казва: Истината във висш смисъл означава да владееш своя вечен 
път без да си господар. Това е един много дълбок, рядко дълбок окултен закон - 
т.е. да дадеш на Върховното Същество, Божеството, То да допълва нещо в твоята 
вечна Истина, иначе е опасно. После Боян Мага обяснява: За да намериш своя 
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вечен път, ти трябва лично да изстрадаш своята истина. Никой друг не може да 
изстрада вместо тебе. Когато Истината е произлязла от твоето страдание и от 
твоя дух, само тогава тя може да стане твоя път към вечността. Само тогава 
Истината и вечността се сродяват с тебе. 

Страданието само помага да се спуснеш дълбоко в себе си. Важно: Само когато 
Истината е изстрадана, можеш да бъдеш господар на своята душа. Дотогава душата 
е отделена от тебе и имаш само частична връзка. 

Може да се каже, че затова човек няма пълно вдъхновение, защото душата не се 
е настанила напълно в него. Докато умът работи много, душата не може да се 
настани. 

Който не е изстрадал своята истина, той не се движи по своя път. Той се 
движи по чужд път, който ще трябва да изгуби рано или късно. Когато се движиш 
по чужд път, ти изгубваш своето висше ръководство и не можеш да общуваш 
пълноценно със своята душа. 

Боян Магът казва: Само човешкият дух е устроен да издържи Истината. Душата 
не може да издържи. Душата може да издържи вибрациите на Любовта. Истината може 
да се разбере само с Духа. Пробуденият човек стъпва на основата на Истината и 
минава отвъд страданията. Осмислянето на страданието е вратата към великата 
Истина. Значи, ако можеш да се облагородиш в страданието, да го видиш през 
Любовта, ти вече си отваряш вратата към великата Истина. 

Деликатно: Според Боян Магът, понякога разумните разсъждения са път да 
оглупееш. Защо? защото Духът на Истината наблюдава твоя живот, а не твойте 
разсъждения, твоите криви пътечки. Разсъжденията на всяко лицемерно същество 
водят до отделянето от неговата собствена душа. Например: Презвитер Козма е 
искал да бъде приет във вътрешния кръг на богомилите. Казвал е: Щом сте чисти, 
защо не излезете да покажете на хората Истината? Защо не дойдете на деалог и на 
спор? това е подход на ума. Презвитер Козма е бил отстранен и понеже е нямал 
благородство, той си е останал православен, ограничен и е станал критик. Самата 
критика му показва, че той е бил недостоен и си има причини да бъде отстранен. 

Боян Магът казва: Аз съм видял много души, които са потънали в морето на 
скръбта със своите разумни, логични разсъждения. И казва: не са разумните 
разсъждения, които водят към вечната Истина. 
 
                                                  четвърта идея за размишление 

РАЗБИРАНЕТО НА ТАЙНАТА НА СТРЕМЕЖА 
/стремежът към Бога е погрешен/ 

 
Според окултната наука е казано: не се стреми към Бога. Остави Бог да се 

стреми в тебе и тогава ще бъдеш воден правилно. Ако ти не си намесен в 
стремежа, ще се отклониш. Отстъпи на Този, Който ръководи стремежа. Довери се 
напълно на Този, Който е създал стремежа, защото стремежът е Негово творение. 
Само Бог знае как да се стреми към Себе Си. Човек няма власт над стремежа, той 
всъщност няма власт над нищо. Но има едно нещо, което може да направи. Иска се 
само едно нещо. Иска се разбиране, а това в случая означава специфична жажда за 
истината. Това е, което можеш да направиш, което зависи от тебе - специфична, 
голяма, ежедневна жажда за Истината. 

Човек трябва постоянно да жадува за Истината, не само за известно време, и 
да остави стремежа в ръцете на Този, Който има власт над него. Това не 
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означава, че човек трябва да е пасивен. От човека се иска будност. Будността е 
постоянно разбиране и постоянно осмисляне. Будността идва от жаждата за 
истината, от молитвата за Истина. Т.е. Будност - Разбиране - Осмисляне - 
Обогатяване. 

Ако човек няма будност, тогава в стремежа се вмъква ума, змията и човек 
продължава да мисли, че се стреми. Накрая се отклонява и казва: Аз търсих Бога 
и не Го намерих. Това е така, защото с ума никога не можеш да намериш Бога. 
Това е процес на чистотата на сърцето и процес на дълбочината на душата. Тогава 
умът ще бъде овладян и ще стане слуга, т.е. чистото сърце се слива с душата и 
душата повежда ума, като го овладява естествено. 

Бог можеш да намериш  с Любовта, с душата, с чистотата. Не с чистотата на 
детето; няма деца, които да са чисти, защото те не владеят чистотата и затова я 
изгубват. Те трябва да я изгубят, за да придобият посвещението, Мъдростта, 
където ще придобият нова чистота, ново детство - вечно детство, където това е 
наречено мъдрата, неизменната чистота. 

Съдбата е създадена от неразбирането на стремежа, от неразбирането на 
Божествените неща. Поради неразбирането се явява заплащане в духовния свят. 
Това е наречено съдба, т.е. психически дългове. 

Когато стремежът се заражда от твоята любов, от твоята душа, той е 
естествен, дълбок и Божествен, без примеси. Тогава ти се движиш без усилия в 
Бога и Бог се движи в тебе. 

Логиката е много опасна и много подвеждаща, защото в нея има /тя търси/ 
полза, в нея има /тя търси/ резултати. Забележете: Но няма реалност. Най-
важното нещо, което се разминава, няма реалност. 
 

4.08.1998г. 
                                                               първа лекция 

НЕВЕЖЕСТВОТО НА ЛОГИКАТА 
 
Когато искаш да познаеш себе си, ти трябва да познаваш дълбоките корени на 

своите желания. Например: Ако се стремиш към успех, трябва да знаеш какво ще 
правиш с него, как да го повериш на Бога 
 в себе си, защото след време успехът се превръща в другия полюс - неуспех; 
полюсите се уравновесяват. 

Когато търсиш себепознанието, ще можеш да трансформираш логиката, защото 
себепознанието е живот в Духа, а това е нещо, което е над успеха и неуспеха. 
Тук си независим и свободен. Това важи и за здравето и болестите. Болното тяло 
също може да е храм на Бога - важно е дали си отдал живота си на Духа, дали си 
предан. По-хубаво е да боледуваш, обаче да си вътре в учението, отколкото 
цялата енергия да хвърлиш за здравето, а да си вън. И логиката, и здравето имат 
граници. Себепознанието е безгранично, защото изхожда от Любовта. Ето защо чрез 
себепознанието се навлиза в Реалността. 

Животът в Духа никога не търпи неуспехи, при всички условия: и при бедност, 
и при богатство; при недоволство и при нещастие. Обяснение: Учителят казва: 
Бъди доволен и в своето недоволство. Духът винаги с лекота управлява 
недоволството, може да го превръща когато иска в доволство. Духът е независим 
от полярностите, защото той живее в Истината. Ако човек не познава себе си и 
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своите желания, те постепенно ще го разрушават и обезличават. Тогава и успехът 
и неуспехът му в живота ще бъдат нещастие. 

Всяко желание, което се заражда в тебе, трябва да го провериш с душата си, а 
не да гледаш дали то е логично или полезно. Означава: Ти трябва да провериш 
дали това желание е в дълбока хармония с твоята душа (ще се молиш да ти 
помогнат). Според Кабала, лошото желание е мястото, в което не прониква 
светлина и това е наречено неосветеното място. Всички, които не познават себе 
си, живеят в мрак, независимо дали успяват в живота, дали се радват или 
пропадат. Това означава, че успехът и неуспехът са полюси извън себепознанието, 
това е една от най-дълбоките идеи за ученика. Когато познаеш себе си, тогава 
успехът, който идва в твоя живот, не е поляризиран, никога не се губи. При това 
условие, целият ти живот, сам по себе си, при всички условия, е един успех, но 
от друго измерение. В логиката има ум, тя е 
 качество на ума, докато интуицията е качество на Духа. В логиката има ум, има 
полза, има изгода, има привидно успокояване, но няма истина, няма реалност. 
Всяко нещо, в което няма реалност, става безпътица. Но логиката е много хитра: 
тя прави така, че безпътицата да не изглежда като провал, постоянно има нови 
ходове. Така злото успява да се промъкне безшумно със своето невежество и да 
успокои човека. 

Надеждата на ума е много силна. Тя може да унищожава човека и да му запази 
надежда в следващия живот. И той се преражда пак с надежда. Но това не е 
надеждата на душата. Това е надеждата на ума. Логиката е полезна, но тя 
обикновено обърква нещата. Само будността знае кога логиката трябва да бъде 
допусната и кога отстранена, защото последствията не се виждат, но резултатите 
са опасни. Ученият човек се движи по пътя на ума, по пътя на съмнението, по 
пътя на логиката. И затова той вижда разделение, защото логиката въвежда в него 
началото на войната. Войната започва с логиката. 

Важно: Логичният човек върви по пътя на книги и информация, знания, които 
при него никога не се превръщат в Любов. Знанието няма такова качество, да се 
превръща в любов. То може да се превръща в сила, която се обръща срещу човека и 
го разрушава. Себепознанието изхожда от Любовта и се превръща в Мъдрост. Когато 
знанието не се превръща в любов, то се превръща в оръжие срещу самия човек. 
Знанието е сила, то не е любов. Когато човек стане любов, то не е сила, а 
мъдрост и различаване. 

По пътя на себепознанието се запалва вътрешната светлина в човека и той вече 
има път, благороден път. (На последната лекция в София един брат, който често 
идва на лекциите и е от тези, тихите наши приятели, работи в министерството, ми 
разказа следното: скоро негов съсед му отрязъл дърветата, съборил му част от 
вилата, направил много пакости за кратко време.  Но този брат има благороден 
път, той просто не се поддава, даже е решил да го почерпи, да му се извини - 
никаква реакция. Макар, че този съсед може да загуби такъв ценен човек и брат, 
тогава да му изпратят някой, който отговаря на злото със зло и кармата да 
расте. Докато този брат сам е разбрал, а и аз такъв съвет му дадох - просто да 
си продаде мястото, да благодари, може и да почерпи. Значи тук става въпрос за 
благородния път и никаква реакция срещу злото, кармата напълно се заличава 
между тях, даже остава едно приятно чувство. След време той, другият, ще 
съжалява, че е загубил такъв ценен съсед. Но обикновено българите трябва да 
изгубят нещо ценно и тогава да кажат, че е било ценно. Значи, когато им се 



 191 

отнеме, а Бялото братство допуска да се отнеме нещо ценно на човека, за да може 
да го оцени, за благородния път, за който говорим, няма намеса на ума, защото 
себепознанието означава абсолютно овладяване на ума. 

Друг важен момент: Много хора, които живеят в мрак, обичат да цитират 
Библията, Учителя, свещените книги и т.н. Защо? Искат да водят другите. Това е 
метод на ума. Само Духът в тебе може да има право да ръководи хората. Трябва да 
му дадеш абсолютна власт, но никога на ума. 

(Ако аз ръководя много хора в момента, може да се каже няколко хиляди, 
защото има и в чужбина много, то е, понеже аз наистина не исках. От години 
наред не искам да изнасям тези лекции и продължавам да не искам. Но понеже 
Учителят иска, правя един компромис; до едно време. След време няма да има 
компромис. След време това, което съм казал, след книгите, които ще изнесем, 
там ще кажа най-важните неща, и тук, на тези събирания. Не исках да издавам 
книги, затова издавам -давам ви една идея за размишление. Нямам привързаност 
към нито един, нито от тук, нито от София, нито от Шумен. И затова нашата 
връзка с тези, които ми имат особено голямо доверие, пълно доверие, с тях 
нашата връзка ще бъде Божествена и вечна. В много прераждания ще работим заедно 
за Учителя. Другите, които ми нямат пълно доверие, ще ви кажа с чиста съвест: 
аз ги познавам, няма да могат да растат в дълбочина. Ще четат много книги, 
много неща ще чуват. Но нека да им кажа заради истината: когато аз говоря, 
никога нямам за цел да бъда интересен, никога да бъда привързан. Имам само една 
единствена цел: непривързаност и да говоря истината. И никога не искам да бъда 
разбран, нямам такава цел, защото има начин да бъда разбран. Моята цел е да 
казвам истината. Някой път засягам хора. Много хора от много лекции съм 
отстранил с такива изказвания. Около 40-50 човека си заминаха, понеже не можаха 
да издържат това, което казвам, тъй като Истината не се хармонизира с тях. Но 
за мен това няма значение. Аз ще продължавам да говоря в този стил дори, когато 
той понякога е унищожителен. Имам за цел да помогна, имам начин да помогна на 
този човек и после той да разбере, че наистина съм искал да му помогна. Такъв е 
моят път. Разбира се, имам и други методи). 
 

За тези, които обичат да цитират Библията (това е метод на ума, метод да 
забравят своята тъмнина и по този начин те искат да се отърват, но това е 
голяма заблуда, опит за бягство от себе си, но много заблуден опит), умът 
никога няма да ги пусне. Той никога не пуска лесно своите жертви. Този метод - 
да бягаш от своята тъмнина - е много погрешен и той е винаги голяма заблуда. 
Защо? Защото когато бягаш от тъмнината, тя се задълбочава отвътре. 

В логиката има полза, има утешение, но в нея няма живот, няма дух. Голяма 
опасност в логиката е, че в нея има привидна разумност и това е повлякло 
милиони хора. Но тази разумност е без основа, без подкрепа от Духа. И по този 
начин човек губи своята основа. 

Другият важен момент: Който е привързан към логиката, той не е готов за 
промени. Той обича застоя. Успокоява се с нея, но логиката е метод за фалшиво 
успокояване. Това, което искам да ви кажа, е следното: От логиката човек 
получава успокояване, утешаване, но изгубва Истината. Истината в човека се 
базира на постоянно обновление. Тя е винаги нова. 
 
                                                  първа идея за размишление 
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ЧИСТОТО ДЕЙСТВИЕ ИЛИ НЕДЕЯНИЕТО 
 
Човек не може да избегне действията в този свят. Даже и такива същества като 

Лао Дзъ, Учителя, Христос, най-висшите същества и Учители. Но всеки, който е 
пробуден, може да се освободи от действията. Това е именно недеянието. А то те 
прави свободен и неопетнен. Защото тогава Бог действа в тебе, а не ти, без твоя 
намеса. Това е недеянието. Това е чистото действие. Никаква карма, никаква 
привързаност, никакво посяване на страдания. 

Когато действаш с действия, с твоя намеса, действието е опетнено. Това е 
намеса на ума. Това е метод на ума. Когато действието е опетнено, когато ти 
действаш, ти се обвързваш така със страданията; така са дошли страданията. Сега 
искате-не искате, трябва да живеете с някои хора, комшии, трябва да имате разни 
неприятности в работата - дълга верига, дълъг списък. Сега трябва да приложите 
новите действия на развързване и да изтърпите всичко, което е тежко, по-тежко, 
т.е. което е приятно, по-приятно и т.н. Когато действаш с недеяние, т.е. с Бог 
в себе си, тогава ти запазваш чистотата си. Страданията показват, че човек е 
обвързан със своите действия от миналото си. Когато Бог действа в човека, 
деянието е чисто и неопетнено. Така действа пробудения човек. Само пробуденият 
човек може да се освободи от своите действия и да даде път на Бога да действа в 
него. Тогава човек става свободен, защото Бог върши действието, а то е 
недеяние, абсолютно чувство, абсолютна безкористност. 

Действията на обикновения човек са действия на "пустата и неустроена земя". 
Такива хора обикновено казват: Все правя добрини, а все ми правят злини. Което 
означава, че нищо не са разбрали - нито от доброто, нито от злото. В тяхното 
добро има нещо заразено, нещо, което е метод на ума - умът не може да прави 
добро. Докато тази земя не разбере недеянието, тя ще си остане бедна и пуста и 
няма да има допир с вечността. 
 
                                                      втора идея за размишление 

ЗА ВЪПРОСИТЕ 
 
Да зададеш един истински въпрос е велико изкуство. Това е качество на 

душата, а не на ума. Всичките въпроси на ума са лицемерни. И получават 
съответните отговори. Това преведено означава: Обикновеният въпрос е 
препятствие за светостта и светлината на отговора. (Много хора, които са идвали 
при мене с обикновени въпроси и разбира се, с недоверие, аз съм ги разочаровал 
и то с радост. Тъй като Истината ми е по-скъпа, отколкото да залъгвам хората и 
те да се радват, че аз съм в хармония с тях. Аз не държа на такава хармония и 
такива гледни точки). 

Свещеният въпрос, т.е. този, който се задава от душата, създава врата и 
условия за Истината и за невидимия свят да слезе и да те упъти. Това може да 
стане чрез някого, а може и отвътре. Важно е въпросът да е свещен, защото 
свещеният въпрос не е въпрос на метод. Той е подход към реалността, подход към 
Истината. Чистият въпрос е свещено условие за среща с реалността. Когато 
зададеш истински и съкровен въпрос, той те въвежда в Нищото, т.е. в Духа. Тук е 
Бог (да зададеш въпроса с душа, със смирение, с любов). Тук получаваш не 
отговор, а нещо повече от отговор - лъч от аурата на Бога и тя в повечето 
случаи е нещо повече от думите. 
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Бог в своите дълбоки степени не е обвързан с въпроси и отговори. Него трябва 
да Го преживееш. Преживяването е отговорът. Това е най-великият отговор на 
всичките ти въпроси. Ако можеш да преживееш Бога, ако си заслужил, ако си 
станал достоен, т.е. ако си жадувал всеки ден за Истината, дори и да забравиш 
да спиш, да се храниш, ще бъдеш допуснат да Го преживееш. (Пожелавам го на 
всички!) Към това трябва да бъдат насочени всички твои усилия, твоята жажда. 
Когато преживееш Бога, ставаш единен с нулата, с Нищото. Това е скритата 
пълнота на живота. Това преживяване надминава всички въпроси и отговори, всяко 
слово. Всички въпроси и отговори са от света на времето, а преживяването на 
Бога е от света на вечността, от света на Истината. 
 
                                                              втора лекция 

ВРЕМЕ И ВЕЧНОСТ 
 
Умът не може да познае Духа, защото е в движение, а Духът е в абсолютна 

неподвижност. Обяснение: Умът живее и се движи във вид на време, например по 
часовниковата стрелка. Това означава, че движението е живот във времето или 
движението е другото име на ума. Умът не може да живее в Пустотата, например в 
третото око или в чистотата на сърцето, защото там липсва движение. Чистотата 
на сърцето - това е област на душата. Чистотата на третото око,т.е. чистотата 
на мислите, това е област на Духа. Няма място за времето, няма място за ума, 
никакво движение. Докато има движение, умът работи и съществува, планира, 
голямо бъдеще, големи проекти. Всичките му проекти са нула, в друг, низш 
смисъл. И човек заедно с него постепенно изостава в своето развитие. Учителят е 
дал едно упражнение за абсолютна неподвижност: две-три минути на ден, в 
египетска поза (седнал на стол, с прибрани крака, с ръце върху коленете), само 
едно леко дишане, едва доловимо, абсолютна неподвижност. Това овладява ума. 
Разбира се, в този миг ще започне да ви сърби някъде крак, врата, ще премигвате 
няколко минути - това са ходове на ума. Ако не можете по три, правете го по 
една-две минути, докато постигнете повече. После можете да правите опити с 
формули, пак стоене в неподвижност, само една мисъл, само една формула, никаква 
друга. Ще започнат да се трупат пълчища други формули; ще се стараете само една 
мисъл. Ако я забравите, защото умът ще ви накара да я забравите, макар да е 
свещена, можете да я напишете пред вас или може едно кратко ОМ; ще я повтаряте 
така десет минути. Аз съм правил опити. Някой път и мен са ме отклонявали. 
Стигал съм до 55 минути, час и повече, някой път и часове. Всичко това са 
прости, но много ценни упражнения. Те водят до овладяване на ума, защото в 
момента, в който мръднеш, умът има някаква идея, някакво желание. Нещо веднага 
си помисляш. Затова за предпочитане е очите да са затворени, защото в момента, 
в който отвориш очите, те също може да помислят нещо, да видят нещо, да 
проектират. Докато когато очите са затворени, по-трудно е да се помисли. Затова 
затворените очи са символ на вечността, а отворените - символ на времето. 
Затова, когато някой казва да имаш четири очи, не означава да имаш ококорени 
очи, защото ококорените очи означават много желания, неразумност. 

Когато умът е поставен в абсолютна неподвижност, той вече не съществува, 
защото умът може да съществува само в движение, а духът и душата живеят в 
неподвижността. Духът живее в Несътвореното, в неподвижността и в несътворената 
област. Например, има сътворен български език, има и несътворен, несътворено 
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слово. Несътвореното слово е живата вода. Падналите в мрежите на времето 
същества трябва да минат през сътворения език и да се възродят в светостта на 
словото, за да се върнат в своите корени. 

Когато умът се пречиства с контрол, с неподвижност и когато утихне в своята 
крайност, той престава да съществува. Така ученикът започва да живее все повече 
в своята душа. Умът се движи по часовник, по символа на часовниковата стрелка. 
Но идва един момент, в който часът става нула - нищото. Обяснение: За всеки 
човек настъпва този момент, този час - нула - срещата с Духа. Умът изчезва. В 
нулата няма време. това означава, че все някога човек ще познае Нищото, което е 
неговата вечност, ще влезе да живее в Духа. Все някога стрелките така ще се 
завъртят, човек ще попадне в такова страдание, което с времето ще изчезне. Той 
ще се преобрази и ще влезе да живее в Духа. Защото най-тежкото страдание - това 
е нулата, в която времето изчезва. Изчезват всички мисли, чувства, изцяло 
навлизаш в своята душа. Ако си буден, ако си имал любов към Бога, Той те вкарва 
навътре в Себе Си, в Своята Душа, в Своята Дълбочина. Нулата е кръгът, окултен 
символ на съвършенството, означава: няма къде повече да ходиш, тя е краят, до 
който трябва да стигнеш. От нулата нататък започва ученичеството - пътят на 
душата в ново измерение. 

Важен момент: Нулата е позиция на душата, на медитацията. Молитвата е само 
движение, важна подготовка към тайната на нулата, към тайната на живота, към 
тайната, при която Духът може да се познае, защото в нулата времето е спряло. 
Ето защо Учителят дава 12 часа или 0 часа - свещеният час на ученика, часът на 
Мъдростта. Това означава, че от 0 часа нататък е законът за връзка с Духа и 
това е ключът за вътрешното развитие. това е за които обичат Истината, да лягат 
след един часа. От 12 до 1 да започват с молитва, да четат малко, а да мислят 
повече, да се опитват да размишляват върху мисли на Учителя. това е време за 
свещен съюз със словото. 

Нула часа означава повик към новото. Нула часа е мястото на тайната, мястото 
на неподвижността. В нула часа умът е максимално отстранен. Има тишина във 
вибрациите, която много помага на ученика в неговата работа. Нулата символизира 
центъра на кръга. Когато дойдеш на това място, не ти трябват никакви мисли и 
чувства, защото нулата прекъсва всякакво движение на живота и разкрива Духа в 
нова степен, в ново измерение. (На тези от вас, които им е трудно да чакат до 
12 и да работят от 12 до 1 часа, могат да си лягат в осем или в десет часа и да 
стават в 12 без малко, ако искат да спазват този свещен час, тъй като той е 
едно голямо богатство. Това е час, посветен на Бога, началото на времената и на 
които Бог организира целия ден. Тогава денят се развива по друг начин, с друг 
подход, срещаш други сили, други влияния, други хора и всичко се развива в един 
много по-точен и буден начин, защото си отделил на първо място времето си за 
Бога и тогава Той, в Своя план за деня те поставя на първо място. Когато 
поставиш в деня си Бог на второ място, и Той ще те постави на второ място и 
понякога стават много големи недоразумения, загуба на време и енергия, излишни 
срещи и разговори, и т.н., много дълъг списък). Нулата също символизира 
голямото изпитание на живота. В това изпитание на живота мислите и чувствата се 
разтварят напълно и се явява един нов живот, но в място, което не е известно на 
ума. 
 
                                                    трета идея за размишление 
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РАЖДАНЕТО ОТ ДЕВА МАРИЯ 
 
Първо: Обикновенното раждане е от вода - т.е. сексуален живот - това е 

водата, течността, сексуалният живот. 
Второто раждане е от огън - т.е. от Дух. Това е раждането в единството с 

Истината. Тука се постига единството с Истината. Възстановява се - става въпрос 
за Истината в самия себе си и хармония с всеки човек, с Бога в него.(Понякога 
човек може да не знае, че ти си в хармония с него, но ти си в хармония с Бога в 
него, ясно виждаш Бог в човека, можеш да разговаряш с Него, и можеш да помагаш 
на човека без той да знае. 

Единството със себе си, със своята дълбока същност, означава да се родиш в 
първичната девствена материя, която е наречена "Дева Мария" - на окултен език. 
Когато си в единство с Истината, това единство е първичната девственост. 

Христос се е родил първо от вода, от полов живот. Това е, което църквите не 
са разбрали и са украсили. Второто раждане - той се ражда в себе си, от своя 
огън, възстановява единството и после може да произнесе думите "Отче мой". Това 
е обръщение към Нищото, към най-дълбоко съкровено, което в Кабала е наречено 
Святия Древен. Външното раждане е съдбата на човека, неизбежното. Вътрешното 
раждане е тайната на човека; съдба и тайна са тясно свързани, те са духовно 
преплетени. Това означава, че всеки човек трябва да се роди отвътре, за да се 
освободи от съдбата си, от своето минало. Това е посланието на Христос. Тогава 
той може да се обърне насаме в душата си с израза : "Отче мой", "Отче наш", 
"Господи мой", което е много дълбока и съкровена област на битието. Това е 
Нищото, в което се намира всичката пълнота на живота. 

Роденият от вода е роден от двойката - т.е. от мъж и жена, от двойнственост, 
от полюси. Това е раждане от Ева. Роденият от огън е роден от единството си с 
душата и духа. Значи, роденият от огън е роден от единството със себе си, със 
своята дълбока същност. Обикновенното раждане е от Ева. Духовното раждане е от 
Дева. Както виждате, само една буква разлика. Учителят казва, че буквата "Д" 
символизира постоянната добродетел и неизменната любов. Неслучайно буквата Д 
има особени силови линии - отгоре триъгълник - Любов, Мъдрост и Истина и отдолу 
- буквата П - основата. Буквата П означава зрял плод, означава дълбока основа. 
Значи, Любовта, Мъдростта и Истината, умът, сърцето и волята имат своята 
дълбока подпора, своята основа, т.е. постоянна добродетел, понеже умът сърцето 
и волята са хармонизирани. Затова правилното изписване на буквата Д е 
равностранен триъгълник. Умът, сърцето и волята са равностранни. Това е най-
правилния начин за изписване на буквата Д и долу буквата П, хармонично 
написана, която е основа. 

Обикновеното раждане символизира борбата, полюсите, двойнствеността и всички 
противоположности, за които може да се сетите: щастие и нещастие, добро и зло и 
т.н. А второто раждане, това е човекът, който се е родил от девствената материя 
на единството. Това е Дева Мария. Този човек е цялостен. Той е свободен от 
полюсите и борбите. (Роденият втори път не чака пенсия, абсолютно всички негови 
нужди са в ръцете на Бога. Когато вашата душа влезе в другия свят, тя няма 
никакво чувство за глад. В душата абсолютно няма такова качество и такава 
способност). 
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Обикновеното раждане е от ума, а той никога не може да води човека в 
единството. Той няма такава способност в себе си, затова на него все му трябва 
време да постигне нещо и все не успява. 

Първо: За развитието на ума трябва време и разделение, иначе той не може да 
живее. Трябва му двойнственост, конфликти и др. Така умът се развива много 
добре, капаните, кармата се развиват много добре и човек трупа все повече черна 
съдба. 

Второ: За развитието на душата трябва вечност и единство. Тя се нуждае от 
това. 

Трето: За развитието на Духа е 
 необходима дълбочина. 

Четвърто: Най-дълбокото, Древният, наречен в Кабала Древният свят, Древният, 
Всевишния, е преди времето, преди вечността и единството и преди дълбочината. 
 
                                                четвърта идея за размишление 

ДЕТЕТО И МЪДРЕЦА 
 
Чистотата на детето не е ценна, защото тя се изгубва, тя е изменчива, не е 

вечна (има изключения - те са посветени мъдреци в миналото, които още от деца 
са живели абсолютно чисто; например Питагор - буден, старателен, наблюдателен; 
при Учителя - също изключителна будност). 

Чистотата на мъдреца е ценна, защото тя минава през опит и после тя 
придобива вечност и неизменност. Тя минава през второто раждане, през Дева 
Мария, т.е. раждане в Духа. Чистотата, която е минала през опит, е много 
дълбока и цялостна, тя е тотална. В крайния си резултат тя става тотална. 
Мъдрецът също е грешил, вървейки по своя път. По своя път той е минал през 
много удоволствия и падения, даже и крайности. Но накрая е постигнал нещо много 
по-скъпо и по-ценно от ангелите. Накрая е постигнал чистота, която е богата, 
неизменна и вечна. За Бог е важен края. Това означава, че привидно грешния път 
не е кривия път - не се притеснявайте, ако вървите по такъв път, но трябва да 
бъдете много искрени и будни, ако искате Бог да ви помага да победите 
изкушенията, а не вие самите, защото няма да ви стигнат силата и волята. Новата 
чистота, която е вечна, оправдава всичко. Това е целта на Бога. 

По този път мъдрецът отново става дете, но вече два пъти роден. Абсолютно, 
истинско дете, невинност, която е зряла; дете чисто, невинно, неопетнено и 
затова то може да стане Син на Бога. Мъдрецът осъзнава тази велика чест - да 
стане Син на Бога. Това означава, че второто раждане е алхимия. Старата чистота 
се е трансформирала в нова и постоянна 
чистота. Мъдрецът се е върнал при своята истина, при своя Отец. Това е символ 
на т.н. блуден син, който накрая става мъдрец, става чист. (И ангелите мечтаят 
да се раждат и да станат цялостни и тотални). Той вече не е двойнствен, не е 
разделен, няма вече даже полове, защото вече е цялостен, единица. Той е вече 
абсолютно непривързан. Това е законът на Божествената Любов. Има всичко в себе 
си. Той е роден от Дева Мария, т.е. от най-чистата духовност. 

При мъдреца мъжката и женската енергия се сливат в единство и той става 
цялостен, става господар на себе си. За него вече няма значение дали е женен 
или не, защото той живее по законите на свещената любов, на свещения огън. 
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Истината е числото 1, а не 2, 7, 10 и т.н. Пример: седемте цвята на дъгата 
не са мярка, че наблюдаваш Истината. Когато белият цвят е слязъл, се е загубил 
и са се явили седемте цвята. Значи ти трябва да се върнеш обратно в тези седем 
добродетели по обратен път, но това ще означава, че познаваш единната светлина. 
Истината е абсолютен цвят. Учителят казва още, че Истината няма цвят - тотална 
светлина, в която всички цветове са претопени. Истинският цвят е единен и 
цялостен. Той не е разделен, защото умът разделя. Когато умът се е явил, се е 
явило разделение на цветове. Но вътре в себе си трябва да обичаш единния цвят, 
единната светлина. Умът е, който създава разделение. 

Любовта създава единство, т.е. Любовта е закон за единство, а Бог е закон за 
пълнота. 

Има някои хора, които си поставят за цел да говорят истината, да гледат само 
истината, да живеят по нейните закони, обаче техният мотив е да постигнат 
дълбок вътрешен мир и спокойствие. Това е много деликатно подвеждане. За 
ученика задачите са много по-дълбоки. Трябва да желаеш дълбочина, освен дълбок 
вътрешен покой; трябва да продължиш навътре и да поискаш дълбочина и мъдрост. 
Тогава Истината ще те въведе. В тази дълбочина винаги има нов живот, ново 
обновяване, ново съзнание, а не само душевен покой, който някога можеш да 
изгубиш. 
 
                                                    пета идея за размишление 

ТАЙНАТА НА УЧЕНИКА 
 
Да познаваш много добре Свещените писания и словото на Учителя, това е 

различно от това, да познаваш себе си. /Искам да разберете тази разлика. Много 
"стари" от братството в почти цяла България са подведени... Който идва много 
искрено, той винаги ме пробива Много такива хора има, защото аз се отварям и 
имаме естествена връзка. Можем да говорим по всеки интимен въпрос. Такива 
интимни тайни са ми разкривани, че и аз съм се чудил защо ми ги разкриват. Но 
понеже доверието е голямо, аз съм напълно задължен да помогна външно и 
вътрешно/. 

Да познаеш себе си е по-дълбоко от всяко слово. Това е вечен процес, но 
същевременно е процес, който може да се постигне в това прераждане. Който 
познае себе си, може да прониква в съкровената същност на всички неща. Той вече 
може само да помага, той не може да прави нищо друго, а само да помага. Дава му 
се право, но той вече навлиза навсякъде в интимния живот на душите, даже от 
разстояние, но той само наблюдава какво може да помогне и се оттегля. 

Чистотата на живота не е нито щастие, нито нещастие; нито успех, нито 
неуспех. Чистотата на живота е великия път на душата към Духа. Докато щастието 
и нещастието са застой, и двете са застой. Успехът и неуспехът са застой. 

/Радвам се че пишете, радвам се че слушате, радвам се също, че в София ги 
записват на видео, разнасят ги из чужбина; много касети, много лекции, защото в 
София съм решил догодина да е последна година за лекции. Тук след две или три 
години ще прекъсна лекциите, за да мога да издам повече книги, да обхвана 
повече хора, но по закона на свободата. Тогава все пак във Варна много рядко ще 
се събираме, защото аз искам да се отдам на някои по-вътрешни книги на Учителя, 
да мога да обхвана 
 повече хора. Няколко пъти в годината ще се събираме за по 2-3 часа, да си 
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кажем някои важни неща и после пак да ви оставя свободни, да решавате много 
въпроси независимо от мене. Не искам да се обвързвам с вас, а да имаме само 
Божествена връзка и слез време да познаем Учителя на други нива/. 

Пътят на ученика е толкова дълбок, че в него няма място нито за щастие, нито 
за нещастие; нито за успех, нито за неуспех и т.н. Самата чистота е Бог. Ако 
трябва да го кажа на даоски език: Самата пустота е Бог. Чистотата е свързана с 
несътвореното, т.е. с душата и духа на ученика. Несътвореното вечно се намира 
зад пределите на всичко, което може да бъде създадено. Това означава, че за 
науката никога няма да има шанс да надмине Духа. Всички открития са празни. 
Познаването на Духа е единствената Реалност. /Учителят казва, че всички велики 
музиканти и художници са невръстни деца в сравнение с музикантите от невидимия 
свят, ангелските йерархии. Все пак нека хората да се вдъхновяват. Но окултният 
ученик се вдъхновява от по-дълбоки и тайни извори/. 

Науката не може да твори реално, защото тя е нещо създадено, както майката 
не може да сътвори един косъм, ни един нокът, не може да направи едно око. По 
подобен начин науката не може да създаде водата. Тя може да работи с 
елементите, да ги съединява,. Може да се получи нещо като вода, но тези 
елементи вече съществуват, те са създадени преди науката. Значи, науката работи 
с готови неща, не може да създаде нещо реално. Само Духът може да твори самия 
себе си. Неговият живот произхожда от самия него. Само Духът може да твори 
живот, духът в човека. 

Всичко, което е създадено, колкото и да е хубаво, е нереално. Напримар, 
столът съществува, обаче не в реалния свят. В реалния свят го няма, затова като 
го изгорим, нищо не остава. Искам да кажа: столът е скритият образ на енергията 
и на идеята, която е зад него. /Една сестра в София, която е чела и доста знае, 
всъщност нищо не знае, защото няма смирение, няма незнание, тя не познава 
своето незнание; но идеята ми е: тя смята, че всичко е енергия, че столът е 
енергия. Аз само й загатнах нещо, понеже аз не знам - да не си мисли, че аз съм 
знаещ - аз отдавна съм се определил пред невидимия свят. Обещал съм, приел съм 
го и им казах, че съм голям невежа. И те взеха да ми помагат. И просто се 
радвам, че ми помагат, и аз да мога да ви помагам. Искам да кажа, че когато 
човек стане нищо, може реално да помага на хората, даже и да ги изцелява, ако 
иска. Но първото условие е да станеш нищо, за да може Духът да влезе в тебе, 
все пак да помогне. Но ти не можеш да помагаш, не трябва да се намесваш... 
Някой мисли, че всичко е енергия, че всичко е електричество и че тази енергия е 
вечна. Това са все неразумни неща, неразбрани закони. Материята е привидна, 
енергията е също привидна. Някога и тя ще бъде надрастната, ще бъде разложена. 
Зад нея се крие нещо по-дълбоко - това е съзнанието. Значи, зад материята е 
енергията, зад енергията е съзнанието, зад съзнанието е нещо по-дълбоко - това 
е единството; зад единството има нещо по-дълбоко - това е Духът. И от там 
нататък има също някои по-дълбоки неща. 

И така, всичко, което е създадено, колкото и хубаво да е, е нереално. Но 
всичко, което се заражда от самия тебе, от твоя дух, от твоята истина, това е 
живот. Това е реално. Този живот е над всички създадени неща - това е тайната 
на ученика. Тука вече не говорим за второ раждане, а за нещо много по-дълбоко. 
Това е тайната на ученика, а не тайната на Учителя. Тайната на Учителя е друга. 
Всеки, който може сам да зароди живота в себе си, може да познае себе си и Бог 
в себе си - това е мярката. А те са едно цяло. Това означава, че себепознанието 
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е скрито в тайната на самозараждането, в тайната на Духа. И това е тайната на 
ученика. 
 

Духът не е нещо, което можеш да създадеш и затова Той се нарича 
прапроизхода. Това е твоят произход. Не е необходимо да четеш книги, защото 
прапроизходът - това си ти. Защото по външен път няма да постигнеш целта. 
Понеже Духът е нероден и несътворен, Той е наречен праначалото или както казах, 
несътвореното. Но има път, по който можеш да влезеш да живееш в тайната на 
несътвореното. Окултният ученик, говоря за будния, е длъжен  да се вглъбява и 
да навлиза все повече в себе си, докато стигне до една определена точка. Ще 
обясня: окултният ученик е длъжен да се вглъбява всеки ден по малко /освен 
упражнението, което дадох за неподвижност/, и да навлиза все повече в себе си, 
докато стигне до една определена точка - ДА МОЖЕ ДА ЗАРАЖДА САМ В СЕБЕ СИ 
ЖИВОТА. 

Всичко може! Това е напълно възможно; трудно, но напълно възможно. Даже е 
естествено за духа на човека - да може да заражда сам в себе си живота, т.е. не 
да го чака от другите, не да го взема назаем, на кредит, а да може да го зароди 
сам в себе си. Това е тайната на ученика. Значи, да заражда сам в себе си 
живота и ако може, тогава ще има свое собствено, небесно вдъхновение. Това 
вдъхновение не е взето назаем от някакви висши същества - от ангели, архангели 
и т.н. Това е твоето вдъхновение, това е вечно вдъхновение. То е себеродено 
отвътре. Това е тайната на ученика. 

Ти си творецът на самия себе си и не е необходимо да чакаш друг творец. Ще 
обясня: ако мислиш, че съществува друг творец извън тебе, тогава ти никога няма 
да стигнеш до онази точка, която е тайната на самозараждането на живота, 
тайната на произхода на живота, твоят произход. Всичко, което хората днес 
търсят и този самозараждащ се елемент, е тайната на ученика. 

 Р.С. 
Важно за учениците: 
Тези и другите години много хора, които ви обиждат, които ви засягат, аз ви 

предлагам да им се заканвате тайно, но абсолютно благородно - само благородни 
закани. Да отмъщавате. Ако има някой брат, който ви е обидил, който ви е 
засегнал, или някой приятел, да му сготвите нещо хубаво, да му купите нещо 
хубаво. Въобще, на 10 обиди - 10 благородни закани, да няма изключения. И по 
този път ще станете ученици - не само благородни, защото благородството води 
към нещо друго, по-дълбоко, което премълчавам. Но това е един път, който трябва 
да се извърви. После вече можем да говорим и за по-дълбоки неща. 
 
                                                                                                                           
1.09.1998г. 
                                                                   първа лекция 

ЗА СЕБЕПОЗНАНИЕТО 
 
Знание, което не дава новораждане, не произлиза от Духа - това е мярка. 

Дълбокото разбиране променя живота на човека без усилия. Знанията носят на 
човека информация, напрежения, полза, болести и безпътица. Себепознанието носи 
за човека Дух и живот. Знанията са свързани с Дървото на скръбта, наречено още 
Дърво за познаване на доброто и злото. Това означава, че знанията са свързани с 
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полюсите на живота. Тук никога не се постига целта на живота, т.е. там, където 
има болести. 

Целта на живота, това е единението с Бога, според еврейската Кабала. 
Себепознанието е свързано с несътворената част на човека. Затова е казано, че 
само Несътвореното може да твори - това е твоят Дух. 

Умът не може да твори, защото той е създаден като вторичен. И затова 
неговото творчество е илюзии и заблуждения, защото неговата природа е 
нереалност. По друг начин казано: Много хора си строят живота по законите на 
ума и накрая изгубват всичко. Така завършва илюзията. Но умът е много упорит, 
той не се отказва. Когато вашата душа отиде в другия свят, той отива заедно с 
нея и обикаля, търси дълго време ново тяло, за да има нови илюзии. Защото така 
твори илюзията. А илюзията и умът след време ще изчезнат. 

Но това, което е себеродено, самородено, то никога няма да изчезне, никога 
не може да бъде унищожено. Когато познаеш това, вече няма никакво значение дали 
има земетресение, потоп, смърт и т.н. Защото когато се познаеш като дух ще 
разбереш, че материята не съществува, тя е само проекция, скрит образ на 
енергията, т.е. излъчване навън. По друг начин казано: тази материя и този 
стол, които използвам в случая, не са реални. Изглежда, че са тук, но нямат 
нищо общо с Реалността. Ако ги изгорим, ще остане малко пепел, но и тя не е 
реална. Това означава, че реалност, която може да изчезне, не е истинска 
Реалност. Т.е. истинското никога не може да изчезне, никога не може да бъде 
изгорено, никога не може да бъде наводнено. Тогава ще изчезне страхът от тези 
потопи, от тези болести и т.н. - когато човек върви по този път. 

Всяко нещо, което е самородено, е Истина и свързано с безсмъртието, е 
безсмъртно. То е абсолютно недосегаемо за разрушителните сили на природата. За 
разлика от ума, Духът има свое начало в самия себе си. Умът няма такова начало. 
Това означава, че Той, Духът, се самозаражда в себе си, във все по-дълбоки 
измерения. Такъв е пътят на мъдреца - от дълбочина в дълбочина. Това означава, 
че Духът сам си е начало и край. Той е алфа и омега. Това означава още, че 
всеки, който се самозаражда, става недосегаем и вечен като Божеството. 

Себепознанието означава, че човек е въведен в себе си, в своята несътворена 
същност, в Духа. И точно тук се намира истинското знание. Това знание е 
 тайнствен процес на Духа, няма нищо общо с ума; умът е отстранен чрез 
абсолютно овладяване и пречистване. Умът или губи, или печели - това е неговият 
път. Когато печели, той пак губи. Той няма никога успех, само се увеличават 
неговите илюзии, неговите надежди. Докато Духът е толкова извисен над всички 
победи и загуби, че това не може да се опише, няма такава мярка. Духът живее 
вечно и е над всички предели. За него загуби и победи са чужди неща; щастие и 
нещастие, добро и зло, даже и тъмнина и светлина, нямат никакво значение. 
Според окултната наука и Кабала, при себепознанието човек е дух. Човек е винаги 
свят при себепознанието, без изключение.(Ако му направят 100 пъти зло, той няма 
да отговори 99 пъти с добро, а един път със зло - това е една от мярките на 
себепознанието: винаги свят, винаги търпелив, винаги спокоен, винаги 
благодарен. При себепознанието никога няма имитация на култура, нито 
общочовешка, нито космическа, нито никаква. Защото Духът е Истината, не се 
нуждае от по-висока култура. Духът носи Истината в себе си, а тя е мярката за 
нещата. 
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Чистотата на този, който е познал себе си, е вечна и нерушима и не зависи от 
грешките, които прави съответния човек. Обяснение: при себепознанието човек 
може да прави някои грешки, разбира се, те не са човешки, а духовни. Защо? 
Защото грешките се явяват за него, за да го упътят в една по-дълбока истина. 
Понеже той е винаги буден, винаги съвестен, винаги свят, чрез тези грешки той 
расте в дълбочина. Значи, те не идват да го 
 отклонят, защото те не могат да го отклонят; те идват да го задълбочат. Защото 
според окултната мъдрост и най-голямата мъдрост се нуждае от задълбочаване, 
независимо дали е мъдростта на Христос, на Учителя и на който и да е. 

Който познае себе си, е всезнаещ, но не в човешки смисъл. Обяснение: 
Всезнаещ означава, че Духът трябва да разбира всичко, тъй като в този свят има 
цяла верига излишни неща, които просто не се нуждаят от разбиране. Обяснение: 
Всезнаещият е посветен в същността на живота, в несътвореното и в пълнотата на 
живота. Той е посветен във вечната радост и за такъв посветен, мъдрец, учител, 
и т.н. не е необходимо напълно да знае частите на един самолет; няма значение 
дали той пътува в самолета, дали самолетът ще катастрофира. Той никога не 
катастрофира, защото има духовни крила, които са извън самолета. Не се нуждае 
да разбира частите на радиото, телевизията, науката за земетресенията, не се 
нуждае от метеорология, времето не му влияе, защото в Духа няма студ, няма 
топлина. Значи, всички тези науки за него са безполезни. Можем да кажем, че 
Духът е невежа в това отношение, невежа за всички тези науки, така, както не 
знае нищо за лъжата и няма нищо общо с нея. 

Когато човек се себепознае, той живее в Духа или в Божествения свят. Тука 
никога няма загуби и никога няма победи. Това е качество на Божествения свят и 
по това се познава дали живееш в Божествения свят. В този свят никога не 
изпитваш загуби или победи, тук има вечност и пълнота. Себепознанието означава 
да живееш в самия себе си, в своята Божественост, в своята душа и в своя дух, в 
своята пълнота, в своята вечност. С това искам да ви кажа, че себепознанието е 
посвещение. Посветеният нищо не придобива отвън. Той практикува тайната святост 
винаги и всичко получава отвътре. По този път се движат особено китайските 
даоси, говорих ви за Лао Дзъ. Такива мъдреци като него има над 300, голяма част 
от които ще влязат в томовете "Мъдреци и мистици". Ще видите техния начин на 
мислене, който е много богат, много дълбок, много независим от всички промени, 
които стават и в този свят, и в космоса, без значение. 
 
                                                    първа идея за размишление 

ЗА МЪДРОСТТА 
 
Мъдрият може да опознава себе си само в нова дълбочина. Това означава, че 

всяка мъдрост се нуждае от задълбочаване. В тази връзка казвам за страданието: 
Без страданието не може да се придобие дълбочина - това е една от неговите 
мисии. Затова Учителят  казва, че Христос дойде на земята да пострада, да научи 
нещо, което не знаеше. Защото той трябваше да постигне нова дълбочина, ново 
разбиране - и той го постигна. В страданието е скрита дълбока мъдрост и това е 
една вътрешна и неизказана заповед от Бога. (Все пак искам да ви кажа, че не е 
задължително абсолютно всички хора да страдат. Има една категория хора, които 
могат да се разминат със страданията и да научат нещата по друг път. Загатвам: 
това са хората, които абсолютно се отдадат на словото и го пречистят на най-
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високи нива, т.е. в пътя на абсолютното пречистване страданията ще отпаднат. Но 
ще има друг род изпитания, в други измерения - да придобият дълбочина). Тук 
говорим главно за земята. Без страданието човек не може да придобие дял в 
святата тайна на Бога и той ще остане чужд за Бога. Но за мъдрия тъмнината не е 
отсъствие на Бога, както е при обикновените хора, а скрито присъствие - това е 
разликата. 

Според Кабала в присъствието на Бога тъмнината е светеща и на мъдреца тя 
разкрива това светло лице, лицето на светлината. За човека тъмнината има едно 
лице - можем да го наречем лошо, жестоко, привидно е така. Но за Бога в мъдреца 
тъмнината има друго лице. Когато човек познае Бога, той може да черпи 
вдъхновение от всичко, дори и от тъмнината, дори и в ада, защото в нея, в 
тъмнината, Бог ще му се открие интимно. 
 Небитието определя вътрешния смисъл на нещата, но същевременно не се 
ограничава от смисъла. Обяснение: Великата Реалност не се нуждае от смисъл, 
понеже тя е толкова пълна, толкова изпълнена с живот, че просто няма място за 
нищо друго. 

Какво е смисълът? Смисълът е само едно излъчване навън, което е насочено да 
докосва душата, за да може тя да се движи по-нагоре, което означава навътре, 
т.е. все по-навътре, докато стигне до способността да се разтвори напълно в 
тази Велика Реалност. И тогава тя никога няма да пита за смисъла. 
 
                                                    втора идея за размишление 

ЗА ВДЪХНОВЕНИЕТО 
 
Да желаеш вдъхновение, това означава да носиш отговорност за една много по-

висша истина. Това желание винаги се превръща в дълг към истината. Обяснение: 
вдъхновението трансформира човека в дух, то е висша алхимическа сила. То се 
излъчва от истината, която по този начин очиства космическото пространство. 
Това означава, че вдъхновения човек трябва да се разглежда като присъствие на 
вечността, защото според окултната наука вдъхновението е най-силното лице на 
вечността. Вечността няма по-силно лице. Вдъхновението няма нищо общо с 
фанатизма. Духът има други и по-дълбоки реалности, но те са извън вечността. 

Жертвата е проявеният образ на любовта, а вдъхновението е новият път на тази 
любов. Чрез вдъхновението човек вижда своя неземен произход, защото той е 
познаване на себе си. Вдъхновението никога не говори чрез знания, а чрез 
присъствие. Това е методът на говорене на вдъхновения човек. Рзбира се, има 
случаи, когато това присъствие може да е скрито, както Учителят е правил: 
затварял си е аурата и това е имало своите причини. Когато вдъхновението посети 
човека, то създава в него нови измерения, нов поглед за нещата. Вдъхновението е 
пламък на чистия Дух и то същевременно е огледало, защото в диханието на този 
пламък се оглежда сам Бог. Вдъхновението е извън Дървото на скръбта, извън 
Дървото за познаване на доброто и злото. Там може да има някаква амбиция, 
някакво въодушевление, някакъв стремеж, която някой път изглежда вдъхновена, но 
няма нищо подобно. Вдъхновението идва, когато човек открие смисъла на своя 
живот, когато търси нещо, което е по-дълбоко от този смисъл, т.е. нещо, което е 
по-дълбоко от него самия. 

Казано е: Търси смисъла на своя живот, но не се опитвай да разбереш смисъла 
на Небитието. Значи, трябва да разбереш докъде да се разпростреш, докъде имаш 
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граница да търсиш смисъла на Небитието. Търси себепознанието, но не се опитвай 
да познаеш незнайното. Всички, които са се опитали, са завършили катастрофално. 
Обаче има изключения и то много. В Небитието има не смисъл, а тайна. Това е 
тайна, която никога не се обяснява. Тя е вечна, според Учителя - непознаваема. 
 
                                                                втора лекция 

ПЪТЯТ КЪМ ДЪЛБОЧИНАТА 
 
Истината е скрита в тъмнината. Но тази тъмнина е само една дълбока илюзия, а 

всъщност тя е толкова сгъстена светлина, че заслепява. Затова много хора, даже 
и посветени, които би трябвало да бъдат изхвърлени от пътя на Мъдростта (има 
такива много),те са я възприели като тъмнина. Мислят, че тя е реална тъмнина. 
Когато светлината е много силна, тя не заслепява, както и тъмнината. Когато 
ученикът търси постоянно Истината, той постепенно се подготвя - това е метод, 
това е подготовка за среща със светлината. По-нататък ще видим, че тази 
светлина е също пречка за да се познае Истината, защото Истината е скрита зад 
тази завеса от сгъстена светлина. Тази светлина е също пречка, едно от най-
тежките препятствия, които вие като ученици трябва да разрешите в едно наистина 
велико учение. Ако човек си отваря очите в мрака, няма голяма опасност. Но в 
светлината на Бога опасността е голяма и тотална, защото тази светлина е извън 
пределите на силата на очите и на силата на душата. Но тази светлина още не е 
истина. Тя е оградата. Тази светлина трябва да бъде проникната, трябва да бъде 
отстранена. Иначе се получава една жалка мъдрост и такива мъдреци като Бо Иин 
Ра, Висарион, които нямат нищо общо със светлината на Истината; имат светлина-
полусветлина, от която трябва да се спасят. Но все пак трябва да ви кажа, 
заради Истината, няма критика, че на такива хора обикновено им трябват хиляди 
години, зада разберат дълбочината на едно такова учение, защото най-трудното 
нещо е, най-трудно за ученика е да се спаси от светлината. Както за някои е 
много трудно да се спасят от щастието. Хората знаят, че трябва да се спасяват 
от нещастието, от тъмнината, от бедността, но от щастието е нещо много трудно, 
много тънка енергия. Светлината е още по-тънка енергия и затова много мъдреци, 
които е можело да влязат в по-висша мъдрост, но от страх, от липса на будност, 
от липса на тотално доверие и от още едно качество, за което ще говорим, което 
ги е подкосило, те са останали в някаква малка и бедна светлина, без да 
разберат истинската, дълбоката, тази, която идва директно от Бога; която няма 
никакви претенции, никакви амбиции, защото това е естествено. 

Това проникване и надминаване на светлината може да го направи само 
човешкият дух. Душата не може. Душата няма такава сила, няма такава власт, 
защото, според Кабала, тя е полу-светлина. Тя цялата не е изградена от тотална 
светлина и затова тя не може да направи това. Светлината е пречка. Ако човек 
иска да се срещне с Истината, той първо трябва да се откаже от тъмнината. 
Значи, ще вървим последователно, което означава: да се откажем от всяко зло, от 
най-малкото. После трябва да се откаже от светлината или от всяко добро, от 
човешкото добро, което всъщност е недобро, за разлика от вечното добро и чак 
тогава да влезе в Истината, която дава мярката за вечното добро. 

Идва момент в живота на ученика, когато и тъмнината и светлината са пречка. 
И доброто и злото са пречка, и щастието и нещастието са пречка. (Обяснение: 
Запомнете, да не се лъжете, много прераждания сте се лъгали; отсега нататък 
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разберете това, което ще ви кажа, за да може да се прекрати нещо, за да може да 
се влезе в едно по-дълбоко раждане, едно друго разбиране: Във всеки щастлив 
човек, без изключение, има скрито нещастие, защото това е полярност. Такъв е 
законът и той е безусловен. Обратното също е вярно- във всеки нещастен човек 
има скрити възможности за щастие. И двете неща са заблуждения. Защо? Защото 
когато стигнеш крайната граница на щастието, законът на полярността се обраща 
обратно. Дори и три прераждания да си щастлив, четвъртото тръгваш към нещастие 
- законът на полярност го изисква. Това важи за бедността, също и за 
богатството. Човек няма избор. Просто нещастието идва, защото законът е много 
силен. Може да направи най-щастливия човек нещастен за секунди. Но много трудно 
е да убедиш човека, че щастието е безполезно и че това, което трябва да търсиш, 
е Истината, която си ти самият. 

Значи, трябва да търсиш истината, която ще те освободи от това щастие, което 
е един златен капан, за разлика от нещастието, което е железен капан (условно 
казано). Щастието е един златен много по-опасен, много по-изтънчен капан, 
защото изисква нещо повече от усилия; изисква разбиране. Но има път как да се 
спасите от него. Как може да се победи нещастието? Това важи за будността, за 
трудностите и т.н. Нещастието може да се победи с усилия, с воля, с 
постоянство, с трудолюбие. Но щастието е много по-трудна задача и тук тези 
методи вече не помагат, защото щастието е много трудна и фина енергия, много 
фино заблуждение. Същото важи и за светлината. Но трудно е условно казано, 
зависи дали човек ще избере пътя на себепознанието и пътя на Духа. Който е 
привързан към светлината, даже не подозира, че ще изгуби Истината. Седир и 
Папюс от посветените не са били приети от една по-дълбока мъдрост. Когато ви 
говоря за Учителя, за Бейнса Дуно, трябва да знаете, че тука говоря зад 
пределите на тъмнината и светлината. Ето защо учениците не могат да го познаят. 
Защото много от тях се установяват в една положителна светлина, която е много 
ограничена. И те остават далече от Неговия космически кръг, от Неговите 
истински ученици и постепенно се отдалечават. Това е естествено. Значи, 
пределите на тъмнината и светлината, срещата с него става извън полюсите, т.е. 
извън тъмнината и светлината. Само човешкият дух може да се справи и с 
тъмнината, и със светлината и да отиде при своя Учител. Спасението от 
светлината е най-трудното препятствие, което ученикът ще срещне в своя дълбок 
път, пътят към своя Учител. Учителят може да борави и с тъмнината и със 
светлината за свои цели - и двете са негови слуги. Но той не е свързан с тях. 
Той е абсолютно неуязвим. Той живее в Истината. Учителят има право да вкара 
учениците в голяма тъмнина, защото ученикът е скроен да открие Бога чрез 
тъмнината. Когато надрастне и двете, ще се открие за Учителя на Истината. 

Истинското добро е абсолютно непривързано. То е абсолютно свободно. Това е 
свято добро. Това добро произлиза от Дървото на живота, от познаването на 
Истината. Ако правиш на някой човек добро и ако имаш най-малката микроскопична 
мисъл той нещо да ти отвърне, ти вече си нарушил свещения закон, независимо 
дали правиш голяма услуга, дали отглеждаш детето си и искаш то да те отглежда 
след време. Ако го отглеждаш с тази цел, след време не само че няма да те 
гледа, но и ще ядеш бой по правилата на окултната наука, защото си го гледал 
користно, а не по законите на Бога. И Бог ще оттегли тази връзка, която трябва 
да е свещена - между родител и душа. Ще се оттегли и тогава вече ще се надяваш 
то да те отглежда, то да ти помага, но между вас не се създава истинска връзка 
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- вечна, искрена, такава, каквато трябва да бъде. И тогава всеки трябва да си 
носи последствията. 

Такова добро са правили богомилите и българите не ги разбраха, затова 
трябваше да търпят малко - няколко века. Но все пак богомилите продължиха да 
правят същото добро, само че българските историци, които нямат представа, не 
знаят елементарната истина, че Левски, Ботев, Паисий, Раковски - това са 
преродени богомили. Богомилите отново се явяват, но с друго лице. Как да 
познаеш Паисий в такъв вид - с любов към народа си, към историята - не можеш да 
го познаеш. Само тези, които боравят с окултната история знаят пътя на тези 
души, могат да се свържат с тях, но все пак окултната история все още не се 
разкрива, за да не смути и без това смутените историци, учени хора и т.н. 

Само когато ученикът излезе извън пределите на тълнината и светлината може 
да говори за Учителя или за дълбочината на живота. Останалото е имитация. 
Трябва да се каже: Да бъда много скромен, много смирен, да не се опитва да мине 
за знаещ, без да познава Истината. 

За тайните на медитацията: Думата живот 
 има съвсем друг смисъл. Животът се намира в една висока степен навътре в Духа, 
но има нещо, което е повече от живота - то се намира в самия Дух. А има нещо, 
което е зад Духа и много е трудно да се говори, но все пак има някои начини, 
при които да бъде загатнато. Обикновеният човек се бори с неуспеха и както 
казах, сега той трябва да знае, че трябва да се бори и с успеха си и трябва да 
се освободи от него. Обаче, ако е привързан към успеха, тогава той пропада. 
Същото важи и за щастието, и за светлината, и т.н. 

Ако ти си привързан към щастието и успеха, ти не можеш да постигнеш истината 
и свободата и си оставаш роб. Щастливият човек е роб - роб на светлината, роб 
на богатството и т.н. Ето защо не можем да кажем за Учителите, за истинските 
мъдреци, че са успели. Те не са успели хора. Може ли да кажем, че Учителят е 
щастлив? Веднага ще го ограничим, защото Учителят - това е вечното. От какво 
щастие може да се нуждае вечността, след като той има много по-дълбоки нива и 
не се занимава с полюси. Учителят - това е вечното и как може вечното да успява 
или да губи? Успехът и щастието, както казах, са робство. Робство - в случая 
означава невежество. Ако искаш да се освободиш от нещастието и бедността - ще 
повторя, за да разберете нещо важно - необходимо е: решителност, воля, 
концентрация, трудолюбие и постепенно се освобождаваш. Втори момент: Ако искаш 
да се освободиш от щастието и богатството, тук се искат други методи. Иска се: 
търпение, молитва, постоянна будност и дълбоко разбиране. Същото важи и за 
всякакъв вид робство. Трети момент: За светлината. Ако искаш да се освободиш от 
светлината, т.е. от най-дълбокото препятствие и ако искаш да видиш Учителя, 
т.е. лицето на Истината, всичко това, което изразих, не върши никаква работа. 
Ако искаш да видиш Учителя, който е зад светлината, зад завесата, няма да 
помогне и любовта ти, и молитвата ти няма да помогне, и будността ти няма да 
помогне. Това, което се иска, е тотална покорност, тотално смирение, тотално 
доверие, абсолютна непривързаност. Специално за това качество ще говорим в 
други лекции - за тоталната покорност. Значи, става въпрос за абсолютно 
смирение - това е решителното за пътя на твоята вечност към Учителя. Когато 
говорим за Истината - областта, в която живее Учителя - и Кабала, и науката са 
единодушни: в тази област има нещо, което не подлежи на разбиране. Защото това, 
което е зад Духа и материята, не се постига. Но при условията на тотална 
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будност, тотална покорност, тотално доверие, човек може да бъде въведен в 
областта на Учителя, в областта на Истината, Незнайното. Тука се разбират много 
тайни на живота. Само ще ви загатна, понеже тази тайна е една от най-големите: 
че Бог не е нито Дух, нито материя - това са също полюси. Засега аз ще ви 
казвам думата Дух, за да ви е по-лесно да ме разбирате. След време, когато се 
откажа, ще се опитам по друг начин да ви го кажа. Това е въпрос, разбира се, на 
друга раса и ще се изучава в друга раса. Но и в тази раса могат да бъдат казани 
някои неща. 
 
                                                   трета идея за размишление 

ЗА ИСТИНАТА 
 
/Защо съществува света, защо съществува човека и т.н./ 
Светът съществува, защото Бог е скрит. Това означава, че ако Бог беше явен, 

открит, щеше да има пълно сливане, а тогава от света нямаше да има 
необходимост. Според Кабала всички същества съществуват благодарение на това, 
че Бог скрива Себе Си. Бог е скрит зад завесата, зад сгъстената светлина, но 
ученикът трябва да Го търси докрай. Разбира се с будност, търпение, любов и 
най-вече с тотално доверие към цялостния живот; тотално доверие за всичко, 
което се случва. /В тази връзка искам да ви кажа: един египетски посветен пред 
своите ученици взел една шепа пясък, изсипал я на земята и казал: Ако някой не 
вярва, че всяка песъчинка пада на своето място, той е еретик. Значи, нещата до 
такава степен са дълбоки и точни. Това не всеки може да хване и хвърли. Защото 
ръката на мъдреца е друг род ръка, друг род воля. И затова само мъдреците могат 
да ни научат как да различаваме/. 

Бог е скрит зад завесата, за да могат безбройните светове да се проявят като 
съществуващи. И когато искаш да познаеш Истината и да се съхраниш, ти не 
познаваш истинския път на любовта. /Тук говоря за закона за самосъхранение. 
Разбира се, има и закон за съхранение на тялото, има и закон за съхранение на 
душата - тя е по-дълбока. И понякога, за да може да се съхрани душата, тя 
извършва самоубийство, но в хубав смисъл. След време ще ви разкрия за 
самоубийството от окултната наука. За да може душата да се съхрани, защото тя е 
по-ценна, понякога тя захвърля тялото си - има тайно, Божествено право. Това 
може малко да ви смути, но тъй като обичам Истината, предпочитам да ви смутя, 
но да ви я кажа: понякога, за да може душата да се съхрани, да се прероди и да 
се освободи от товара, тя има Божествено право, но не е напълно оправдана, 
защото освобождаването става чрез напълно овладяване на ума и пречистване. 
Затова самоубиецът ще се преражда в още по-тежки условия, защото е посегнал на 
дара на живота/. 

За да познаеш Истината, трябва да се откажеш от съхранението - това е егото. 
Защото, за да познаеш Истината, трябва да изгубиш себе си, трябва да станеш 
нищо. Защо е така? Защото Истината приема в себе си само пълни жертви. Тук няма 
половинчати работи. И тук се ражда истинското вдъхновение. Или: мъдрецът не 
следва някакъв строго определен път. Той следва вдъхновението си, защото то 
произхожда от Истината. То е безпределно и произлиза от най-чистия източник. 
Мъдрият, който умее да навлиза в себе си, открива нещо, което е по-дълбоко от 
него самия. И това е, което трябва да се види; това е вътрешен кръг. 
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                                              четвърта идея за размишление 
ЗА МОЛИТВАТА 

 
Защо е важна молитвата в томи свят? За почти всички хора, даже мога да кажа, 

че не трябва да има изключения, защото дори и Учителя и Христос са се молили. 
Молитвата е подготовка за трансформация. Тя е един много точен подготвителен 

път. Няма значение дали това ще стане за няколко години или за много години. Но 
тя натрупва в себе си силата на трансформацията и накрая се оказва, че самата 
молитва е трансформация. Какво означава това? Това означава, че когато човек се 
отказва от молитвата, той се отказва от трансформацията, от преобразяване и от 
новия живот. За такива хора мога да кажа: Горко им! Но все пак и за тях има 
някакъв изход. Учителят казва: Ако има поне един разумен човек, един донякъде 
по-чист човек, който да се моли за тях, това е единственият им шанс, който да 
им помогне донякъде в техния път. Значи, който се отказва от трансформацията, 
т.е. от молитвата, той прави лош избор. Но свободата дава и такова право. 

Друг важен момент: Когато се молиш, не е необходимо да мислиш за резултат. 
Това трябва да се разбере, понеже е много деликатно. Защо? Според окултната 
наука, молитвата е резултатът. Тя е самият резултат. Това е все едно да питаш: 
А когато постигна Божествената Любов, тогава какво ще правя? Точно тогава ще 
живееш пълноценно, пълнокръвно и няма да има нужда от този фалшив въпрос. 

Молитвата е символ на един свещен начин на мислене. Този начин е 
нематериален. Той е извън сферите на земята. Чрез молитвата този свещен начин 
на мислене слиза за малко на земята за да помогне и се оттегля. Според 
окултната наука молитвата - това е първичния език, т.е. първичния подход към 
живота. Понякога даже не са необходими и думи, защото ако подходът ти е свещен, 
ако имаш какво да кажеш - това се е случвало с много индиански вождове, които 
са запазили нещо от красотата на душата, тази дълбока искреност към природата 
им е помогнала да имат такъв подход, понякога даже и без думи. Да се молиш 
постоянно, това е най- дълбокото послание в този свят. Защо? Защото постоянната 
молитва ще те направи добър в своя скрит живот, а не отвън, в привидностите. 

И накрая искам да ви кажа, че всички лоши новини, които чувате от радиото, 
телевизията, вестниците и т.н. общо казано, по този въпрос не обичам да говоря, 
но няма значение, всички лоши новини в света са за тези, които не се молят. 
Лошите новини са за хората, а не за Духа, не за ученика; не за този, който 
върви към себепознанието; не за този, който се осъзнава като душа и дух. 
                                                                                     
6.10.1998г. 
                                                               първа лекция 

ЗА ВОЙНАТА 
 
Всеки, който не е воювал вътрешно със себе си, ще му се наложи да воюва 

отвън, ще му се изпрати външен съперник. Всеки външен противник е илюзия. 
Обяснение: Когато воюваш със себе си и когато победиш злото в себе си, какво 
става с войната? Нищо не остава от нея, защото мирът е дошъл и злото няма вече 
с кого да воюва. Това означава, че победиш ли себе си, вече се освобождаваш от 
голямата заблуда да се бориш с външни врагове. Понеже вътрешната война е много 
трудна, човек обича да се заблуждава с външни победи и медали. Това означава, 
че колкото един човек е по-фалшив, толкова повече външни врагове има. Когато се 
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биеш с външни врагове и ги победиш, ти се радваш. Защо? Защото победата те 
освобождава от твоята натрупана омраза. Това е много древна омраза, тя се е 
трупала енергия по енергия и сега е голяма и прикрита. Човек се освобождава от 
тази стара, натрупана омраза, от това натрупано зло. Но това, тази радост е 
една голяма илюзия, защото ти си създал карма, а злото отново ще започне да 
трупа в тебе своята омраза. Защото твоята победа е глупава, тя не заслужава 
радост и не носи благословение. При това положение злото се вкоренява все 
повече в тебе. Това означава, че омразата - това си е винаги твой вътрешен 
спътник, твой вътрешен конфликт, твой неразрешен въпрос от миналото. И докато 
не го трансформираш в себепознание, ще се залъгваш на фронта, на тепиха, на 
стадиона, при терора, т.е. навсякъде, където има победи и загуби. 

Другият момент: Човек, който е познал себе си, е погребал тотално войната и 
злото. В него няма абсолютно никакъв конфликт; в него има мир и любов. Този мир 
не воюва с никого, защото не е необходимо. Вътрешната война е подобна на 
външната. Тези два вида войни са една голяма болест на човека, наслоена от 
много прераждания. Тъй като за да победиш злото не е необходимо да воюваш - 
нито външно, нито вътрешно. Злото се побеждава без борба. Затова е казано човек 
да си обърне другата страна, ако му ударят плесница. Това е метод за разрушение 
на злото, метод на Любовта. Затова още е казано, че Любовта няма съперници, 
няма противници. 

До тези войни, вътрешни и външни се е стигнало, защото човек не е бил искрен 
към себе си и не е следвал пътя на себепознанието. Той е натрупал толкова много 
омраза и злоба, че по необходимост се раждат и външни, и вътрешни врагове. Не 
че Бог иска, но се явява закон на необходимост. Тези външни и вътрешни врагове 
са също стари търсачи на злоба и омраза. И всичко това трябва да се изхарчи, а 
най-голямото изхарчване е във войната, която е закон на необходимост. 

(Преди  да продължа, ще ви кажа още две неща: Едното е, че понякога 
забелязвам окултни ученици - и тук, и в София - че воюват със съдбата си. Никой 
няма право да воюва със съдбата си, защото това е подвеждане.Съдбата трябва да 
я приемеш такава, каквато е. Самия себе си трябва да приемеш тотално какъвто 
си, за да можеш да я промениш. Първото условие е: тотално приемане, което е 
свързано с 
 едно голямо доверие към себе си, към вътрешността, към Духа. И чак тогава може 
да стане промяна. Иначе недоволството остава, щом не се приеме тотално. 
Недоволството остава и то ще ти създава  много проблеми и външни, и вътрешни 
врагове. 

Другия случай: В София една много възрастна жена много искрено пожела да й 
кажа нещо за нейната дъщеря, която изчезнала от 40 години; изведнъж изчезва и 
повече не се явява. Жената много години наред се молила, не се е отчаяла, с 
голямо доверие и надежда ме попита. Аз обещах да й отговоря. Отговорът е 
следния: В предни две прераждания тя е изоставила дъщеря си като малко дете и 
сега 40 години страдания. Ще минат и повече от 40 - тя трябва да изплати 
всичко. После й казах, че ще се срещнат. Отначало този кармически дух не искаше 
да повярва, че тя е напускала дъщеря си заради някакви други истории, но после 
изведнъж този дух изчезна, изхарчи се, понеже доверието беше голямо. Прие 
отговора тотално и се освободи. Благодари, очите й светнаха и й олекна. 
 В тази връзка искам да ви кажа нещо деликатно:много от вас имат карма. В света 
хората, почти над 90% са кармични същества. Кармата е особено тежка в Индия, 
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Китай, Япония и т.н. Казвам това във връзка със следното: те също не са 
разбрали един важен закон. Учителят и Христос са дали метод, който е 
съществувал още в Египет. За около 15-20 минути всички хиляди животи, които сте 
имали, кармата да се изхарчи. Обаче индиецът не може да разбере какво означава 
тази дума - тотално разкаяние. Просто не може да си представи, че това е един 
древен, окултен ключ от Египет. Тях са ги учили хиляди години да работят върху 
себе си, за да заличат кармата си, но не се получава. Не могат да разберат, че 
с 15 минути изключително на високо ниво, с много голямо и искрено желание, 
пълно, тотално разкаяние - и този древен ключ преобразява още в момента. В края 
на голямата изповед, за която е говорил и Христос, и Учителя, цялото минало си 
отива. Получаваш един дълбок, вътрешен мир, получаваш ново знание и пак 
продължаваш да работиш върху себе си). 

Невежеството трябва да се яви на фронта, а оръжието се произвежда, за да 
задоволи невежеството. Пробуденият човек е единен и цялостен и затова той няма 
с кого да воюва, няма с кого да се бори. Невежият човек е двойнствен. Той е 
разделен. И най-малката двойнственост е началото на войната, война от всякакъв 
род в най-различни измерения: и в астрален план, и в ментален, и на земята и с 
всякакъв род същества. Затова всеки трябва да наблюдава как се заражда 
двойнствеността за да открие, че това се заражда от неговите погрешни желания. 
Всяка двойнственост си има враг и отвън, и отвътре. Това са призрачни видения, 
понякога материализирани, понякога призраци от другия свят, но все същества, с 
които той трябва да се бори, за да познае себе си. Всички тези врагове са 
проекции на ума. Дълбоко в своята основа те са нереални, понеже са проекции на 
ума. Понеже това пространство около човека не е изпълнено с мир и любов, т.е. с 
Бог, в човека се раждат много непотребни желания, които му носят врагове. 

Външният човек търси външни победи, защото трябва все нещо да победи и да се 
успокои. Това успокояване му носи увереност, което е заблуждение. Победата дава 
увереност, но тази увереност приспива и умъртвява. Според окултната наука 
външната война, която водиш, е символ и означава, че осъждаш себе си и търсиш 
изход навън. Обикновените хора бягат от пътя навътре, защото пътят навътре 
изисква много усилия и изключително много разумни усилия, за да станеш 
Божествен. Но това е реалният път и това е пътят на ученика. Когато влезе 
навътре и стигне до предела на себепознанието, този предел е вечен. Но има една 
мярка, при която той може да се върне обратно в битието, но по съвсем нов 
начин, съвсем друго същество. Това е наречено посвещение. Значи, когато влезе 
навътре, има един момент, в който трябва да надрастне един предел и тогава може 
да се върне отново, по нов начин в света, във външния живот, но със съвсем 
други мисли, други чувства, друго съзнание, съвсем друг път. 

Една от най-трудните задачи на ученика е да превърне змийския ум в себе си, 
който винаги крои погрешно, в чиста светлина. Основната задача на човека е да 
превърне в себе си дявола в Божество. Това означава, че в началото човек е бил 
Бог, но като започнал да воюва, неговата Божественост е слязла много надолу,в 
ниско ниво и сам по себе си той е станал демон. Но това означава, че има и 
обратен път: зелената смокиня да стане узряла; зелената енергия (низшата 
енергия) да стане висша. 

Дяволът е пропаднал и е станал зло, но ако се издигне и извиси, ще стане 
добро. Необходима е окултна трансформация. Зелената смокиня трябва да се 
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превърне в зрял плод, иначе тя ще изсъхне от проклятието на своята неразумност. 
Смокинята е символ на силата. 

Законът, който е дал Учителят: Люби Бога повече от себе си, освобождава 
човека от всички външни и вътрешни врагове. 
 
                                                     първа идея за размишление 

ЗА ЖЕНАТА 
 
Ще започна с думата "жена". Буквата ж, според окултната наука, символизира 

тайната дълбочина на живота. Това е пустотата, както ще видим по-нататък. Това 
е нищото, което преведено означава всичко, цялата пълнота, Великата Реалност. 
(Искам да поясня нещо, за да не се подведат някои: когато вървиш и следваш пътя 
на Учителя, трябва да постигнеш Абсолютното Нищо, тотално смирение, тотална 
покорност, тотално доверие. Не ти трябва да отиваш при Учителя си или при този, 
който те ръководи, със знания. Не ти трябват никакви знания, трябва ти 
абсолютно доверие. Когато стигнеш до дъното на това доверие, на това нищо, 
тогава става промяната и тогава се раждаш по нов начин. Тогава връзката с 
Учителя се осъществява много естествено и много лесно. Тогава нищото се 
превръща във всичко. Ако стигнеш само донякъде в нищото, вече не можем да 
говорим за контакт). 

Учителят казва: Животът няма произход, има начало, но няма произход. 
Буквата "Е" - това е законът на безпределното развитие и трупане на опит. 

Уточнявам, че не става дума за човешки опит, а за духовен и Божествен опит, 
който освобождава човека напълно от всички излишни знания и непотребни човешки 
опитности. Затова Учителят казва, че не всяко страдание е за знание и поука. 
Има страдания, които човек сам си ги носи. Те са създадени извъредно от 
невежеството на човека, затова понякога на човек му става много, защото той има 
по карма достатъчно страдания. И когато в това прераждане си създава нови със 
своето невнимание, му става много. Затова някои хора не могат да издържат. 

Буквата "Н", наречена от Учителя моста, това е буквата-мост. Той нарича 
двете успоредни линии брегове. Това са двата бряга и пресечната линия, това е 
мостът. Едната успоредна линия е битието, другата е небитието, Великата 
Реалност. Пресечната линия, това е твоя свещен път към тайната на Небитието, 
към тайната на Бога. Това е пътят, който трябва да извървиш, моста, който 
трябва да създадеш. 

Буквата "А" в случая е накрая, а тя означава вечното начало. Преведено това 
означава следното: вечно трябва да се раждаш в Любовта, в нови нива, в нови 
измерения. И затова човек се ражда, докато стане Божествен. 

Жената е път към небитието, път към единението с вечността на Бога. Утробата 
на жената символизира твоя произход - това е пустотата, от която си дошъл. Това 
означава, че отношението към жената е отношение към тайната на Бога. Който няма 
свещено отношение, той започва да се разпада и отвън, и отвътре. Който няма 
свещено отношение към жената, т.е. към Любовта, той изгубва развитието си, 
започва да се разпада. Това е така нареченото в окултизма духовно гниене, 
атрофия. Такова нещо има и при лъжата. Утробата на жената е врата към небитието 
и през тази врата човек е влязъл в този свят, за да постигне себепознанието. 
Това е неговият дълг. Това означава, че 
 ти не си роден за успех в този свят. Ти си роден, за да познаеш истината в 
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себе си. Никой пробуден човек не успява в този свят! Вярно е, че има един 
реален, истински успех, но той няма нищо общо със света. Това е придобиване на 
вечността, придобиване на Истината. Това е реалният успех. 

Утробата е тайнствено явление в женското тяло. Тя може да роди много 
неизвестности и светове, като се започне от богове и се стигне до демони, без 
понякога тя да знае какъв е плана на небитието. Но тя е длъжна да бъде 
възприемчива, понеже има по-дълбок план, има закони на необходимост. 
 
                                                   втора идея за размишление 

ЗА СТРАДАНИЕТО 
 
Тъмнината е създадена, според Кабала, за да може да съществува нещо друго 

освен Бог, защото преди тъмнината е бил само Бог. След като Бог е изхвърлил от 
себе си един отблясък, едно отражение, според Кабала това е създало 
възможността да се създаде всичко съществуващо. Значи, всичко съществуващо е 
създадено чрез отблясък, чрез излъчено отражение на Бога. Тази създадена 
тъмнина носи страданието, носи болката, но тук е заключена една тайна, за което 
ще загатнем. Обяснение: Ако страданието и болката те овладеят, Духът отказва да 
се всели в тебе и да ти се открие. За да понесеш и най-голямото страдание и 
болка, същественото, което трябва да направиш е следното: този, който ти носи 
това страдание и болка, макар и голямо, ти не трябва да го виждаш. Той не 
трябва да е обект, защото, ако го виждаш, злото ще расте. Методът на Любовта е, 
че тя го приема тотално и израства от самото страдание. Значи, не трябва да го 
виждаш. Това е методът на Любовта. Тя го приема тотално. Не създава никакъв 
враг и от самото страдание тя израства, душата израства. Тогава можеш да 
овладееш себе си и само тогава болката и страданието ще ти открият своята 
тайна, ще стане преображение. Но ако не владееш себе си, страданието ще се 
скрие и ти ще си останеш в съня, страданието ще се скрие. Духът ще се оттегли и 
ти ще си останеш същия, непроменен, самия, както си бил в съня. Това означава 
следното: страданието идва, за да те научи как да живееш реално в Духа, защото 
докато живееш по законите на ума, ти си винаги смъртен, винаги деградираш, 
независимо колко знания натрупваш и колко титли. Святост нямаш, вечно добро 
нямаш и т.н.. Имаш човешко добро, което не върши работа - ти си винаги смъртен. 
Това означава, че в страданието човек се пробужда (говорим за пробудения 
човек). Този, който желае Истината, в страданието той се пробужда, а 
пробуждането означава излизане от законите на ума. Пробуждането е освобождение, 
излизане от законите на ума. Това са първите крачки към свободата. 

Свободата всъщност означава в нейният дълбок смисъл, Бог. Свободата е Бог. 
 
                                                                втора лекция 

ЗА ПОП БОГОМИЛ И НЕГОВАТА МЪДРОСТ 
 
Поп Богомил казва, че Словото ще победи злото, защото е Бог, а мълчанието ще 

го изкорени, защото злото не може да се установи в мълчанието, то няма корени в 
мълчанието. И там неговите хитрости, неговите лъжи нямат корен, умират, 
пропадат. Затова поп Богомил казва, че злото само си е гибел и никой не му 
пречи да се погуби. Това е въпрос на избор, както ще видим по-нататък. После 
поп Богомил казва: Искаш ли да се погубиш, стани като злото. Един много лесен 



 212 

метод: широкият път, без усилия, течението влече. Той отива още по-нататък и 
казва, че злото е самоотвержено; злото самоотвержено създава своята гибел. 
Както виждате, става въпрос за голяма слепота. Злото възпява безсмислието на 
живота и умира в своята малка земя, т.е. в своето ограничено съзнание. За поп 
Богомил докато злото е зло, за него няма изход, защото то е верига от лъжи и 
измами. И сетният дъх на злото е разложение. Това е неговият път. 

Според поп Богомил, злото се образува най-добре в църквата - много удобно 
място шумното его да бъде прикрито под формата на молитви. Някои правят повече 
от хиляда поклони, напълно ненужни, защото Бог иска искреност, иска сърце. И 
даже има такива случаи в окултната история: има обикновени хора, включително и 
така наречените диваци, които са се молили на икони и Бог им отговаря. Даже 
ангелите се чудят защо Бог им отговаря. И Бог казва: Поради тяхната голяма 
искреност и вяра. А има хора, които се молят на Христос, но нямат вяра и 
разбира се, Бог не им отговаря. И другите ги заблуждават с видения, с какво ли 
не. Николай Райнов също изказва една такава мисъл. Николай Райнов е един от 
преродените богомили. Той казва, че има хора, които вярват в Христос и объркват 
живота си все повече. А някои вярват в камък и живота им се нарежда все повече 
и повече, защото вярата им е чиста, примитивна, истинска и има кой да ги води. 
Значи, камъкът може да свърши по-добра работа от Христос - това е въпрос на 
подход. 

По-нататък поп Богомил казва, че злото е вечен враг на новото, т.е. на 
Истината и затова отчаянието му си остава неосветено, т.е. без благословение. 
Ще обясня накратко тази идея: Новото, това е Истината, която винаги се явява по 
нов начин във всяка епоха. А истинолюбието е светлината по пътя. Значи, едно от 
най-важните условия за светлината по пътя е истинолюбието. Злото не обича 
истината, защото тя се явява мрак за него. Този мрак може да прерастне в ужас и 
др.п., но така е за злото. Така, както добрият човек не обича да прави зло, 
така злият човек се измъчва, ако почне да прави добро. Това не е естествено за 
него. Това означава, че мракът се заражда в едно същество, когато то не приема 
пътя на Истината. Значи, в момента, в който едно същество се е отказало от 
Истината, в него е започнало зараждането на мрака. И постепенно това се 
превръща след време в хаос. Както виждате, въпрос на приемане. 

Без стремеж към Истината демоните се настаняват в желанията на човека 
постепенно и чрез тях те го обсебват. Това става чрез един закон на сливане; 
човек започва да си мисли, че тези желания са и негови. И той казва: ще направя 
това, ще построя това и т.н. и мисли, че ако строи църкви върши голяма 
благодат. Но Учителят е дал един пример. Накратко, преди да продължа, ще ви го 
кажа със свои думи: когато двама светци са вървяли по един път заедно и са 
разговаряли, срещнали едно гърне със злато. Единият светец подскочил като 
попарен и избягал. Другият казал: Това е от Бога. Ще взема това злато, ще 
построя църкви, ще направя училища за хората. Построил, направил много неща и 
след време, когато се явил пред Бога, искал да бъде похвален, да му бъде казано 
нещо. И Бог му казал: Всички твои строежи, всички църкви и училища не струват 
колкото подскока на твоя приятел - светец, на твоя брат. Значи, всичкото това 
нещо не струва колкото тази крачка, която е подскочила от тези неща, тъй като 
човек се заблуждава; мисли, че той прави добрини. Но пътят е по-друг. Ако един 
ученик реши твърдо да следва Истината, тъй като това е свободен избор, всеки 
може да го реши, това е 
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 началото на ужаса на черното братство и отвън, и отвътре. Това решение вече 
решава неговия път - много неща ще се променят. Ще ви обясня какво става 
накратко, какво се случи с мен преди години: когато избрах тотално Истината, 
изведнъж се появиха много врагове, дотогава ги нямаше; баща ми, брат ми, 
близките врагове, в братството, врагове и критика. Държавна сигурност, отделно. 
Много често идваха да ме разубеждават, че този път е погрешен. Аз им казах: 
избрал съм този път, защото вашият е много заблуден, прекалено заблуден и няма 
просто как да ви следвам - тръгвам по своя път. Разбира се, след време те 
изчезнаха от пътя ми, защото когато се отдадеш на Истината, тя става твоя 
защита. Тя става даже по-силна и от молитвата, както ще разберем по-нататък от 
някои закони на Хермес. Значи, ако срещу вас се опълчат много близки, много 
хора от всякакъв род, включително и вътрешни врагове, това означава, че сте в 
правия път. Скоро един баща заключи дъщеря си като разбра, че ще следва това 
учение, защото иска да я съхрани. Обикновено родителите и близките се обявяват 
против, някои приятели започват да ви напущат, което означава, че се разминават 
с Истината. И вие трябва да продължавате все по-навътре, за да създадете 
приятелства и братства от друг род, от друго измерение. Това е началото на 
ужаса на Черната ложа - отвън и отвътре. Това е началото на парализата на 
всички демонични намерения и желания. (Става въпрос за началото на 
истинолюбието). 

(Това го наблюдавахме много години и в София, като се почне от най-първите 
лекции, които изнасяхме в една гора. Една софийска група идваше при мен и след 
време, в читалищата, от едно читалище ни изпъждаха, в друго; от един 
апартамент, в друг. Сменихме куп читалища и адреси. Един път от милицията 
дойдоха в един апартамент; отидохме в съседен парк и пак проведохме лекцията. 
Във Варна също сменяхме много читалища. Сега в София също се загатна, че 
управлението не одобрява тези лекции. За мен това няма значение, но искам да ви 
кажа: тъй като лекциите и книгите, които подготвяме ще бъдат издадени - 
поредицата от лекции е започнала и който ги е изпуснал, ще може да ги има. 
Така, че лекциите ще продължат дори когато бъдат прекъснати, макар във вид на 
книга. Искам да ви кажа как светът се опълчва и не одобрява. Това за него е 
естествено, защото истинолюбието е опасност за света). 

Тази истина, към която вие тръгвате, разяжда всички желания в техните корени 
(става въпрос за неразумните желяния). Това означава, че стремежът към 
Истината, т.е. към новото, е зараждане на Свещения огън в човека, който се 
справя с всички сили в света. 

Поп Богомил казва, че само който славослови Бога (тук става въпрос за 
благодарност в по-висш смисъл), разбира живия език на вечното добро. Според 
него, злото има отвращение от Истината. Така е било в миналото, така е и сега 
за тези същества, и това е произхода на неговата гибел. Според него, 
отчуждаването от Любовта е също гибел и няма надежда без Любовта, защото 
Любовта е живота на надеждата. Той нарича отвращението от Истината безобразна 
игра със смъртта. Според поп Богомил за злото Любовта е нищо, (тук думата 
"нищо" е използвана в друг смисъл), а смъртта е всичко. Словословието и 
благоговението е пусто като празен кладенец, затова той казва: Злото носи 
черното тегло на своето старо безлюбие. 

Поп Богомил казва, че в доброто винаги има малка надежда, а малката надежда 
може да се превърне във вечен и неугасим пламък. Затова се казва, че всеки 
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богомил е пламък неугасим. Отговаряй на злото с любов, защото само любовта може 
да го изобличи и накаже. Защото злото никога не може да се скрие от Любовта - 
тя е Окото на Бога. Според него, Сатана е изгубил своя път, защото е пожелал от 
нищожество да стане величие. (Макар, че е бил божество, искам да ви кажа, че 
думите Сатана и Бог са само два полюса на една космическа енергия. Когато 
говорим за Върховния, за Абсолютния Дух, Той е нещо друго). Издигайки се горе в 
небесата, той, Сатана, е паднал от слабостта на своето невежество. И затова поп 
Богомил казва следното, един простичък и дълбок окултен закон: Извисявай се 
нагоре само със своето смирение и покорност. 

Поп Богомил казва: Ако злото в човека е силно, Сатана ще му разкрие тайните 
на властта. Ако доброто в човека е благословено, Бог ще му разкрие пътя към 
благостта. (Искам да уточня: тук има едно добро, което е благословено за човека 
и едно добро, което не е благословено. Човешкото добро не е благословено. 
Когато правиш добро и искаш услуга, няма благословение, а има отдалечаване. Ако 
аз искам от вас дори и най-малката, микроскопическа благодарност за това, че ви 
казвам нещо, аз вече съм нарушил един свещен закон. От никого абсолютно нищо не 
искам, само искам да ви изнеса тези неща в близките години, за да може след 
време да воювате правилно със злото и да го победите без усилия). 

Поп Богомил казва: Когато властта ти е дадена като наследство, сурова участ 
те очаква, защото само Един Е, Който има власт и всеки втори е невластен. Един 
от основните закони във вътрешния кръг на богомилите: Любящият вижда блаженство 
и в своето страдание, защото Бог е с него. 
 
                                                    трета идея за размишление 

ЗА ТРЕТАТА СВЯТОСТ 
 
Има светци, които са станали светци с различни мотиви. В миналото може би е 

имало някакво значение, но сега нещата са съвсем други. 
Първата категория светци са искали да помагат на хората. Това е техният 

основен мотив, както ще видим по-нататък, погрешен. 
Втората категория светци са искали да се спасят от себе си и от своите 

слабости. 
Третата категория светци са тези, които са искали да станат светци от любов 

към истината. 
Ще ви изнеса един окултен закон, който означава следното: Различните мотиви 

са различни пътища. 
Първите са искали да помагат на хората. Това е първото голямо заблуждение и 

то не е мярка за истинска святост. На еврейски думата "свят" означава цял, 
цялостен. Тази категория светци не стават цялостни. Те не постигат единство в 
себе си, защото тук погледът е насочен навън. А човек първо трябва да познае 
себе си, за да има мярката за истинската помощ. И тогава той ще може да помага 
на хората, докато другите, които не са познали себе си, ще имат само добри 
желания, но накрая няма да помогнат нито на своята душа, нито на своите близки, 
нито на себе си. Това е първото голямо заблуждение. Такива светци се втвърдяват 
и приличат на статуи, защото подходът им не е истината, която може да ги оживи. 
В тях има нещо студено, нещо каменно, подобно на статуи, подобно на мрамор, 
подобно на камък. Това са старите мерки за святост, които някога малко са 
помагали, но в новото време вече отпадат. Това е така, защото деянията, 
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постъпките, са нещо повърхностно, плитко, а помощта е нещо много дълбоко, 
духовно. Затова е важно да познаваш себе си. Значи, деянията и постъпките са 
нещо външно, дори и когато са много красиви. Обаче обикновеният човек има 
съвсем друга енергия. Тя не може да прониква във вътрешните тела на човека, за 
разлика от Сина Божи. Ето защо, когато се яви Син Божи по света, на каквато и 
степен да е той, може реално да помага, защото може да прониква когато трябва. 
Значи, истинската помощ не се осъществява навън. Тя първо прониква дълбоко в 
човека, прави вътрешна промяна и после тръгва вече по пътя на външните промени. 
Но голямата промяна трябва да се осъществи отвътре. Останалото е последствие. 

Втората категория, вторият мотив светци, това са: да се спасят от своите 
слабости. Това е второто заблуждение, което също е отживяло своето време. 
Обяснение: Тази категория изгубва себе си, защото се утвърждава в доброто и се 
поляризира. Така след време това добро ще се превърне в зло. В следващото 
прераждане същото това добро вече ще бъде зло, защото Истината има нови 
изисквания. Значи, тяхното добро ще се превърне на зло по простата причина, че 
то е свързано с Дървото за познанието на доброто и злото, Дървото на змията, 
Дървото на скръбта. И затова тези, които са постигнали това добро, 
поляризираното добро, след време ще отидат в другия полюс, ще отидат към злото, 
защото самите те са полярни и двойни, понеже не са избрали истински мотив. 

Третият мотив, третата категория, това е от любов към Истината. Според 
Кабала, тук човек става свят мъдрец. Това е Мъдрата Святост и това е реалната 
мярка. Тук се намира и дълбочината на самовглъбяването, което по друг начин е 
наречена медитация. Според окултната наука мярката, че има медитация, не 
разсъждение, а медитация, е Божествената Любов, която се определя от този 
мотив: тотална любов към Истината, цялостна. Значи, без Божествена Любов няма 
медитация, има разсъждения, има умувания. (Познавам някои братя и сестри, 
изписаха купища тетрадки - нито на тях помагат, нито на другите. Някои искаха 
да ги натрапвам на други да ги четат, но по този начин не става).  
 При третия мотив ти ставаш самата дълбочина, а не че Бог те въвежда в нея. 
Това е мистичният завет на Духа. Само тук можеш да се домогнеш до новия език на 
Словото. Обяснение: Святият мъдрец, за разлика от предните два вида святост, е 
отдалечен и от доброто, и от злото, т.е. от Дървото на змията. Той се намира в 
позицията на Истината и затова той може да обхване вечността и нейните скрити 
измерения, нейната истинска, дълбока Мъдрост. Това е третата святост и само тя 
може да говори на свещен език. 

Друга разлика: първите два вида святост работят с будността. Тя им показва 
пътя, понеже все пак те се стараят, имат някакви хубави желания и затова 
будността се явява и им показва пътя. Докато святият мъдрец се е слял с 
Истината поради тази изключителна любов и той не се нуждае и интересува от 
будност, от стремеж и от път, защото Истината е краят на всеки път. Той е 
завършил този етап на стремежа така, както е при Лао Дзъ - без да натяква, но 
всеки миг буден; буден в съвсем друго измерение, буден като проява - да прояви 
Истината в най-чистия вид, без да се интересува как ще бъде посрещната, дали ще 
бъде одобрена. Ние знаем за Лао Дзъ, че е изключително непривързан. Дори и 
много напреднали и подготвени ученици той не ги е искал, за да им даде пълна 
свобода самите те да познаят Истината. 

Мъдростта на святия мъдрец извира от сърцето, от сърцевината на Дървото на 
живота, а това е субстанцията на Бога. Този свят мъдрец отива още по-навътре: 
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тук няма общуване с ангели, богове, учители. При третия вид святост (тя има 
много степени), няма срещи и общуване дори и с учители, а с извора на своята 
собствена истина, понеже той вече се е слял. Тогава Учител и ученик стават 
едно, както са били винаги, нещо неразделно. По друг начин казано, ако ви 
затруднява тази идея: човешкият дух, който е ученикът, става Божия Дух, който е 
Учителят. Затова човешкият дух става самата Истина. Той черпи от себе си, той 
вече се превръща в извор. Човекът, според окултната наука и според Кабала, е 
сам по себе си Дървото на живота, но още не се е познал. Това означава, че 
енергията не извира отнякъде (става въпрос за тази енергия, която носи неговия 
живот), а от самия теб, но трябва да се разбере тайната на принципа. Защото, 
според окултната наука, принципът създава енергията. Принцип - означава без 
изключения. Никога не можеш да допуснеш лъжа - това е принцип. Най-малкото 
изключение означава, че не можеш да живееш в принципа. Значи, принципът създава 
енергията. Когато влезеш в този закон, в този принцип, вече енергията извира от 
самия тебе. В другия свят няма да се нуждаеш от молитвата на други, за да си 
свършиш някаква работа или за да пътуваш в астралните библиотеки и да изучаваш 
някои неща, а просто ти самият пътуваш и помагаш по други закони. В човека има 
и несътворени способности, които ще дойдат от принципа така, както има и 
сътворени. 
 
                                                четвърта идея за размишление 

МЪДРОСТТА НА ХЕРМЕС 
 
Хермес казва: Бог е пожелал да бъде невидим за очите, но видим за сърцето 

(става въпрос за чистото сърце). Той казва, че единственото наслаждение за 
човека е знанието за величието на Бога. 

Хермес казва: Отец, Творецът на всичко няма нито баща, нито майка. Той е 
произлязъл от самия себе си - себероден. Отец е единственият, който не се 
нуждае от име, понеже няма име, което да Го обхване. Според Хермес 
благоговението е знание за Бога (става въпрос за чисто, духовно знание). И 
който познава Бога не се подчинява на съдбата, не е подчинен на съдбата и е 
защитен от демоните. Според Хермес, единствената защита срещу демоните е 
благоговението. Тук става въпрос за това чистосърдечно, топло и искрено 
чувство. При тази истинска, чиста любов, цялата тя е свързана с това 
благоговение, което след време ще обясня. 

Мъдреците, според Хермес, са по-висши от съдбата. Те не се наслаждават на 
щастието, което съдбата им дава. Те владеят своите желания - и разумни, и 
неразумни. Това е пътят на Мъдростта. Овладееш ли своите желания, ти вече се 
превръщаш в същество на съдбата и над злото. Според него човек е образ и 
подобие на Бога, защото Бог е дал на човека нетленен образ, за да може Той сам 
да бъде в тебе и ти в Него. 

Според Хермес Неговото единство не е нищо друго, освен Духът Му, обхващащ 
цялата вселена. 
                                                                                      
3.11.1998г. 
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(Някои мислят, че интуицията е чувство; други мислят, че е някакво усещане. 
Обаче Учителят казва, че в сто чувства 99 са погрешни. Затова искам да ви дам 
някои уводни неща за интуицията). 
                                                                първа лекция 

ПЪТЯТ КЪМ ИСТИНАТА 
     Начинът, по който търсиш Истината, ще определи дали ще я намериш. Всичко 
се намира в твоя подход. Например, ако си силен в искреността на самото 
търсене, тогава ще си постоянен. И тогава за тебе ще дойде определения час. Но 
трябва да знаете, че въпросът за Истината никога не може да бъде решен. Защо? 
Защото Истината спада към незнайно измерение. 

Но има един въпрос, който самият ти трябва да разрешиш. Това е въпросът за 
постоянното търсене. Това означава: стреми се постоянно към Истината, без да 
питаш защо и без да искаш да имаш резултат, без да искаш да разрешиш въпроса. 
Според окултната наука, ако искаш да разрешиш въпроса за Истината, тогава ти ще 
се отдалечиш от нея и ще останеш в безпътица, защото Истината е път на 
безпределно търсене. Дори когато я срещнеш лице в лице, търсенето продължава. 
това означава, че самото търсене е това, което постоянно и вечно ще те 
обогатява и обожествява. Ключът се намира в самото търсене. 

Решението никога не е важно; важно е самото търсене, постоянното търсене. 
Защо е така? Защото самото търсене е животът. Само Любовта има такъв подход, 
постоянно да търси и затова Учителят казва: Любовта всякога се стреми към 
Истината и търсиш ли Истината, тя знае какво да ти даде. Ако не я търсиш, тя 
знае какво да ти отнеме. 

Търсенето е състояние на душата, а не на ума. Умът никога не може да търси, 
никога не може да изучава човека, когато човекът се вглъбява навътре. (По-
нататък ще разберем, че това става с интуицията). Чрез този метод на търсене 
душата оживява. Който търси чисто Истината, той не се интересува от краен 
отговор, защото краен отговор няма. Така човек разбира, че търсенето е самият 
живот. Това означава, че Истината е дала живот на самото търсене, а не на 
намирането, не на срещата с нея. Истината не се намира във въпроси и отговори, 
защото тя е тайната на живота и тя може само да се преживее, но отговор няма, 
защото тази тайна е неизразима. Тя е измерение, в което изразите и понятията не 
съществуват. 

Когато говорим за Истината, трябва да разберем, че това е неизразимо, 
немислимо. Това означава следното: че всички мислители, учени, философи и т.н. 
от този род, не могат да станат ученици на Реалността, на Учителя, на 
Небитието, не могат да станат ученици на Истината. Истината е определена само 
за смирените души, затова само те могат да се осигуряват. Мислителите, учените, 
философите не познават тайната на доверието. Тук не говоря за вярата, а за 
доверието, което е по-висока степен. Тези хора търсят загадки, търсят решения, 
търсят проблеми, за да се борят с тях, а не за да станат синове и слуги на 
Истината. И понеже не стават синове, те си остават мислители, учени, т.е. 
невежи. 

Законът на смирението е законът на ученика. Той е началото на пътя към 
Истината. Мислителят и ученият не се интересуват от Истината, а от загадката и 
нейното решение. Окултната наука казва: Ако те решат една загадка, те оглупяват 
още повече. Много естествено: щом си извън Истината, можеш да задълбочаваш 
своето невежество. Трябва да разберете една основна тънкост: съмнението, това е 
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пътя на невежеството и загадките, а смирението е пътя на доверието към 
Истината. Защото Истината се явява само при смирения човек, т.е. при нулата, 
при Нищото, там, където няма никакво его. Според окултната наука смирението, 
това е числото нула. Истината се доверява само на нулата, докато недоверието се 
превръща в голяма сила, която погубва самия човек. Това е негов личен проблем, 
негова задача, която той не е могъл да разреши. 
                                                   първа идея за размишление 

ЗА ДОВЕРИЕТО 
         Съмнението - това е човешкото знание. А доверието - това е божествено 
виждане, това е Божествена Разумност. В човека вярата е само една духовна 
разумност (не е божествена разумност, тя е от друго измерение), която е  
въведение към доверието. Много хора вярват в Истината, вярват в някакъв Учител, 
но не се доверяват. Много естествено: вярата е от този порядък, че тя е 
поляризирана, тя може да се превръща в съмнение. Докато доверието е 
освобождаване от вярата и от съмнанието. Но човек трябва да мине и през трите 
фази. Тези, които вярват и които се съмняват, са много, но те не са ученици. 
Значи, да вярваш в някой Учител и да се съмняваш означава, че още не си ученик. 
Ученичеството започва, когато си завършил със съмнението и вярата и когато си 
доверил живота, когато си влязъл в доверието. Доверието е нещо цялостно, затова 
то те прави ученик в пътя на Истината. Това означава, че докато вярваш и се 
съмняваш, ти още не си цялостен, ти още си в предверието. От хиляди години има 
ученици в това преддверие, това, което аз наричам "стари". Не става въпрос за 
възраст, става въпрос за разбиране - това е състояние на съзнанието. 

Важен закон: Нечистият никога не може да има доверие в себе си, а от там и в 
другите. Това означава, че съмнението се е породило, когато човек е загубил 
доверието в себе си. Тогава той е тръгнал да става учен, мислител, философ, 
някакъв учител вместо ученик. Значи, мислителите, учените, философите, това са 
хора, които са изгубили пътя си. Точно затова те имат голямо желание да 
убеждават, да отговарят на въпроси. Защо? Защото егото е останало, а то винаги 
иска да изглежда значително. Значи, щом има его в човека, той иска винаги да 
изглежда значителен - било като учен, философ и т.н. Но с това тяхното 
невежество расте и процъфтява, защото те се чувствуват нещо и изгубват Нищото, 
което е условие за влизане в Истината. Това е същността и пълнотата на живота. 
Съмнението показва, че човек няма връзка със своята дълбочина. 

Доверието прави ученика истински търсещ, докато този, който се съмнява и 
който вярва, винаги търси в погрешна посока. Ето защо ще срещнете много 
вярващи, които са заблудени. Те вярват в Христос, но не си доверяват живота; 
просто не могат да разберат какво се иска от тях. Нямат будност, защото често 
вярата им се превръща в съмнение. (Както знаете от историята, Христос е имал 
дванадесет ученици, истински ученици. Много са вярвали в него, но тези, които 
са се доверили, които са си дали живота, са само 12, и някакви междинни 
ученици, 72-ма, от които много-много не става нищо). 

Съмнението е отношение към видимото, към външното, към повърхността на 
нещата. Вярата е отношение към душата, към духовните неща; тя е нещо като 
упътване. Доверието е отношение към Божествените неща и отношение към Истината. 
Вярата работи по закона на Любовта. Тя насочва човека към доверието. Доверието 
ще го изпрати към Истината. Ученикът трябва да мине първо през съмнението, да 
разбере, че то нищо не дава, да проучи някои неща и закони на съмнението. После 
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да мине през вярата, накрая да се освободи и от нея и да се довери. Но, както 
ще видим накрая, не трябва да бърза да се доверява, а трябва да изчака 
интуицията да му посочи момента. Интуицията трябва да определи момента, защото 
ако умът се намеси, жертвата ще бъде погрешна. 

Без доверие не може да си изградиш отношение към Истината, не можеш да имаш 
дом в Духа. 
                                                   втора идея за размишление 

ЗА СИЛАТА НА СВОБОДАТА 
       В този свят злото е творчески принцип. Този принцип е имал в себе си 
силата да обърне оная инертна (мъртва) материя в природата и да създаде от нея 
един свят. После идва доброто и работи върху света, за да го уреди. Това са 
окултни процеси. 

1) Злото разбужда мъртвия хаос, дава му движение и посока. Но това още не е 
достатъчно. 

2) Затова после идва доброто. Доброто идва по-късно и устройва и организира 
съответния човек, и света постепенно. Когато един човек е организиран, 

3) Ще дойде Любовта като блаженство, т.е. като висша духовна храна. Изразът 
"Бог е Любов" в случая трябва да го разберем така: 

1/ Бог ни прекарва през хаоса, през огъня на страданията и изпитанията, 
нещастията, трудностите и т.н. Това е първият задължителен момент. Много малко 
същества могат да прескочат този момент - на хиляди са единици. 

2/ Бог, чрез този огън ни пречиства и подготвя. 
3/ След като сме преминали през огъня на страданията и пречистванията, Бог 

ще вложи в нас най-хубавото, което има в Себе Си. Това е Истината. Това 
означава, че страданията подготвят хората за свободата. Те работят за нея. 
Вътре в свободата всичко, което е дисхармонично и което злоупотребява със 
свободата, се разрушава, защото в свободата е силата на Истината. Това 
означава, че свободата ще даде своя живот само на хармонията, на един 
организиран живот. 
                                                              втора лекция 

ЗА МЪЛЧАНИЕТО И ТИШИНАТА 
      Да умееш да мълчиш, това означава да привлечеш Духа на Истината. 
Мълчанието е умение на душата. Всички знаете, че дълбоката вода е тиха и 
изобилна. 
 Мълчанието е подготовка за влизане в тишината на Духа, в живота на Духа, в 
дълбокото място, т.е. в дълбоката вода - там, където няма никакви вълнички и 
никакво безпокойство. 

Дълбоко в човека има една тишина, която отстранява всяко слово, дори и 
светостта на молитвата. Тук не е нужно никакво слово. Тук е Нищото, което е 
тайната на живота. Пред нея никой не може да говори. Тук е срещата с Истината. 
(Ето защо пчелата се е смятала за символ на посвещение още в Египет, защото 
пчелата работи в мълчание и постига нектара на живота). Това е всъщност пътя на 
ученика. От ученика всъщност се иска много малко говорене и много работа, за да 
навлезе след време в тази благословена тишина, за която говоря, тъй като има 
мълчание и тишина, които не са благословени. Те принадлежат на ума и на 
неговите планове. Тишината е нашият дом. В тишината умът е мъртъв. Тук няма 
никакви планове, никакви умствени процеси. Няма го неговото хитро влияние, 
което винаги подвежда. 
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Когато говорим за дълбокия смисъл на тишината можем да кажем, че става 
въпрос за посвещението, защото то става в тази тишина, която можем да наречем и 
специална тишина. Само посвещението е навлизане в мистичната сърцевина на тази 
тишина. Това означава, че тези, които се докосват до тази тишина на Духа, се 
преобразяват и те се посвещават изцяло на Истината и завинаги. 

Казано по друг начин: когато видиш Бог в дълбочината на тишината, ти обикваш 
мълчанието по особен начин, защото видиш ли лицето на Бога, всички определения 
отпадат. Бог е свързан с неопределеното. Много учители са дали хубави 
определения, Учителят също. Учителят казва: Бог е светлина без сенки; знания 
без грешки; свобода без ограничения и т.н. Всичко това са външни неща. Истината 
е нещо много по-дълбоко. Това са само упътвания, само посока. Истината си 
остава неопределена. Присъствието на Бога (присъствието на Истината) е толкова 
велико, че Неговият Дух разлага всички видове умствени процеси и всички видове 
понятия и определения. 

1) В природата на обикновения човек е говорене и многословие. Това е пътя на 
кармата. Всяка празна дума е изстрелян куршум, една изхабена енергия, която ще 
ти, която трябва да съхраняваш. Защото, за да влезеш в Истината ти трябва много 
енергия. Без тази енергия ще останеш само мечтател. За срещата ти с Истината ще 
ти трябва много енергия. 

2) Природата на духовния човек, това е мълчанието и одухотворяването. Това е 
неговият път. 

3) Природата на Божествения човек е тишината. Божественият човек - това е 
Духът. Ако Божественият човек реши да проговори, т.о. че Бог е пожелал. Тук 
няма никаква намеса на ума и затова словото му е благодат и Истина, защото той 
изхожда от тишината, от един друг опит. Познаеш ли тишината и дълбочината на 
твоя дух, няма значение какво ти говорят звездите, защото твоят дух е 
предопределен за вечност и никой не може да го предвижда. Защо? Защото той 
живее в невидимото, в непознаваемото, в незнайното. Това, което може да се 
предвижда, е знайно, то е за други категории същества. Но пътят на ученика е 
предвидим, тъй като той живее по други закони, не по законите на звездите, а по 
законите на Мъдростта, по законите на Духа. 

(Ето защо преди години, когато имах среща с един астролог, около 1982 
година, по някакво стечение на обстоятелствата аз пожелах той да ми направи 
хороскоп. Става въпрос за Николай Дойнов, един от близките ученици на Учителя. 
Занимавал се е дълги години, даже много прераждания. И когато ми каза 
хороскопа, аз му казах, че няма такива неща, че много от тези неща няма да 
станат. Той каза:"така говорят звездите". Аз му казах, че Учителят говори по 
друг начин и че това, което ти казвам аз, е: Така говори Духът. Учителят говори 
други неща, а не по законите на звездите. Разбира се, това, което каза, не 
стана, но не може да стане, защото ученикът има друг път - абсолютно 
непредвидим, никакви доказателства не са необходими. Защото той навлиза в 
Учителя. Там нещата се преобразяват. И ако на ръката ти е написана 
"катастрофа", катастрофата отпада. Ако ти е писано да умреш на тридесет и 
няколко години, познавах едно такова братче, добър приятел. Понеже е много 
кротък, много смирен, много възприе учението и пътя за Истината; само за 
няколко месеца на ръката му се изписа нова линия, до линията на живота втора 
допълнителна линия. Учителят казва, че тези допълнителни линии се изписват от 
ангелите, че ангелите със своите мотики и рала копаят тези линии и могат да ги 
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променят. Но ти трябва да направиш важни решения в живота си, особено когато 
решиш твърдо да живееш по законите на Истината. Ако си искрен, дори и да правиш 
грешки, тези линии се променят. Но за обиковените хора това, което е писано, 
става... 

Важен е твоят подход към Истината. Все пак искам да ви кажа, да не си 
помисли някой, че към този астролог имам нещо отрицателно. За него имам 
изключително приятни спомени. Дори си спомням, че преди години с една групичка 
идваха в къщи. Заведох ги в една горичка, много приятелски си разговаряхме. 
Спомням си, че веднъж поиска една книжка от мене, не си спомням за Галатея ли 
беше; просто подскачаше по улицата от радост. Това е един старец толкова 
приятен, толкова чудна душа, такъв оптимист. Той си остана оптимист. Замина си 
за другия свят оптимист, защото такъв му е пътя. Такъв трябва да бъде пътя и на 
старите, и на младите ученици. Това е душа, която много обичаше Истината, много 
се стараеше; грешките нямат значение. Учителят не гледа грешките на ученика, а 
неговия подход. 

Учението не е знания, не е грешки. То е отношение. Значи, когато подхождаш 
към учението и Учителя, няма значение твоите знания, а твоето отношение, твоят 
подход. Това ще реши доколко ще можеш да надрастнеш понятието човек и да станеш 
ученик). 

Има думи, които не са думи. Те са чиста енергия, чиста духовна субстанция. 
Те са чисто Божествено течение. Те са тишина, едно свято Божествено течение. 
Например, такава е думата "ОМ" - това е дума-символ. Тя не е образувана от 
букви както изглежда. Тя символизира началото на нещата. И затова тя е 
произнесеното слово на тишината. (Тук искам само да уточня: сега, в неделя, на 
лекцията в София ме питаха - може ли да се смята, че ОМ, АМИН,АУМЕН е 
равнозначно. Това е все една и съща дума. На колкото езици да го кажем, няма 
значение така, както няма значение, ако аз ви поздравя на 10 различни езика. 
Ако ви поздравя на келтски няма значение така, както ако ви поздравя на 
български. Защо? Защото е важно моето искрено отношение и чувства към вас, а не 
кой език ползвам и как го използвам. Значи, важен е онзи искрен момент, онзи 
искрен лъч, който излиза от сърцето. Всъщност той е поздрава. Това е чистата 
енергия, чистата духовна субстанция, за която загатнах). 

Това е дума, която беше изговорена, но една част от тази дума си остана 
неизговорена, защото е чиста и непроявена субстанция, защото е вечна. Това 
означава, че ОМ, това е свещената сила на тишината. (ОМ се произнася максимално 
тихо, без глас). Тази дума изобразява движението на Духа, а не движението на 
ума. Чрез Ом се възхожда от сътвореното към несътвореното. Това още един път 
показва, че тази дума е нематериална, както буквата А, буквата на светлината, 
за която ви говорих, че в нея няма никакво вещество. ОМ е дума чисто духовна. В 
нея е скрит елемента на вечния живот. Чрез нея е напълно достатъчно да се 
пречистят всички проблеми и трудности, да се дадат всички условия на душата и 
тя да постигне отварянето на една врата към Духа. 

Значи, ако човек обикне тази дума, дума-Дух, тъй като тя е живо същество и й 
отдели нужното внимание и усилие всеки ден, след време тази дума ще му позволи 
да види лицето на Бога, лицето на Истината. Сам Бог чрез тази дума ще му 
създаде условия за това виждане. Това е дума на Духа. Това е дума на Истината. 
Затова тя отваря вратата към Бога. Тя се явява като ключ, който отваря тази 
врата. Значи, ОМ е дума на вечността, а пътят на вечността е този, че тя идва 
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отвътре. Тази дума не може да бъде наложена, не може да бъде заповядана. Тя 
идва отвътре по свобода, с разбиране, с желание, с искреност, с приемане, с 
доверие. Това означава, че тя идва отвътре. И хората търсят пътя, защото чрез 
него те се завръщат в своя дом, в своята вечност и в своята неразрушимост. 
Думата ОМ постига това. 
                                               трета идея за размишление 

ЗА КАРМАТА И ЗА СПРАВЯНЕТО С НЕЯ 
       Кармата е закон за инволюция, т.е. отклонение от правия път на живота. 
Затова Учителят казва, че кармата е сбор от тъмни сили, които вие трябва да 
разсеете. Какво означава думата тъмни сили? Това са всички ваши навици - 
скрити, явни, външни, вътрешни. Всички тези навици, които ви пречат, това е все 
този сбор от тъмни сили. Значи, всеки има за задача да се справи с тъмните сили 
в себе си. Не в другите, а в себе си - конкретна, лична задача. Учителят казва 
как може да се разреши този въпрос, как може да се ликвидира кармата и казва: 
Ако вие сте внимателни и разумни (тези са двете думи: изглеждат много 
простички, но имат голяма дълбочина), ще ликвидирате с кармата си, няма 
значение колко тежка е тя. Изисква се само да се разберат тези две думи. 

Какво означава да си внимателен? Това означава да работиш с будност и да 
следиш всички свои желания, той като от там започват последствията; да са 
чисти. И ако прилагаш тези чисти желания, следващата фаза е: ставаш и разумен. 
И тогава, казва Учителят, едно висше същество влиза в тебе да те ръководи и да 
ти помага. Тогава няма да има смисъл да ми задавате разни въпроси, но ако се 
наложи, готов съм да отговарям. Аз предпочитам вие сами да навлизате в себе си 
и да разрешавате въпросите си. Да си внимателен, това означава да слушаш това 
същество винаги, защото то винаги говори разумно. И тогава винаги ще имаш 
реален помагач. Това същество ще ви води винаги в правия път. Може да има някои 
грешки, но това няма да има значение, защото те ще бъдат само упътване към по-
дълбоката Истина. Значи, не грешките са важни - иска се твоята будност. 

Кога човек е на прав път? 
Отговорът е диагноза, отговорът е мярка, затова е хубаво да го запомните и 

да размишлявате върху него: 
Ако човек има искрено желание да оправи грешките си, той е на прав път. 

Искрено желание - това са ключовите думи. Искам да кажа: може да ги оправя 
бавно, може да му е много трудно, това няма значение. Обяснение: Затова аз съм 
приел много хора от България и чужбина, някои казват, че са мои ученици. 
Всъщност аз нямам ученици, но тук ще говоря условно. Някои, според други хора, 
не заслужават да бъдат при мене, понеже не могат да ги видят с подхода на 
Любовта, с окото на Любовта. И затова се чудят защо някои са при мене, защо пък 
други, по-достойни, не са. След време, когато различават, ще разберат, че даже 
и недостойните са достойни, но трябва да знаеш как да погледнеш. Значи, голямо 
внимание се изисква, защото Учителят казва, че кармата е особен род бомба, 
бутнеш ли я не на място. Това може да стане някой път даже само с една дума, 
даже и недоизказана дума, тя може да експлодира. Значи, подходът трябва да е 
много внимателен. Това означава, че будността изисква да придобиеш власт над 
себе си, а не над другите. 
                                                четвърта идея за размишление 

ЗА ИНТУИЦИЯТА 
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Учителят казва: от сто чувства само едно е право. Но при интуицията нещата 
са други. Защо? Защото интуицията не произлиза от човека, а от Бога. Интуицията 
е вътрешният орган на Духа. Ето защо интуицията е вътрешният начин да 
проверяваш нещата. С ума ще сгрешиш. Ако проверяваш един човек с ума си ще 
сгрешиш, защото умът няма подхода на Любовта. (После ще ви дам мярката за 
интуицията). 

Интуицията е свръхсъзнание и затова тя всякога е разумна, в нея няма 
изключение. Интуицията е пряко свързана с развитието на търпението, което 
означава, че който има безкрайно търпение, той може да говори за интуиция, 
защото това търпение е плод на Любовта. Значи, само този, който има безкрайно 
търпение, който може да търпи и злото, и доброто, той може да ги разбере, той 
може да ги проникне, той може постепенно да ги преобрази и в себе си, и в 
другите. 

Интуицията се дава от Бога на човека да служи на ученика, за да схваща 
събитията отдалеч. Интуицията решава въпроса. Не ума, не сърцето, не волята, 
даже не душата, а това е интуицията.И затова е казано: Не бързай да се жертваш. 
Нека интуицията определи времето. (При мене са идвали много хора, които са 
искали да си отдадат живота на мене. Аз им казах, че няма нужда; те трябва да 
го отдадат на Истината. Това е достатъчно, пък ако трябва, аз ще им помагам. Но 
те не дойдоха в подходащо време, това е друга грешка). 

Човек не може да изучава себе си с ума - нито себе си, нито другите, нито 
никакви събития, нито външни, нито вътрешни, защото умът винаги прави погрешни 
изводи. Той има мнение, но никога няма мъдрост. Мнения много, знания много, 
съвети много, но мъдрост няма. Умът има много големи амбиции, а интуицията има 
много големи възможности. Кой как ще ги използва, това е друг въпрос. Умът има 
големи планове - така някои ученици са ми загатвали, че имат голяма мисия. 
Всеки мисли, че има голяма мисия, докато Учителят казва, че има микроскопическа 
мисия, че неговата мисия е малка. Обаче, учениците смятат, че нещо много се 
иска от тях, че даже нещо специално, поради липсата на смирение. Умът работи 
навън, а интуицията работи във вътрешния живот. Интуицията, това е говорът 
отвътре, говорът на душата, не на човешките чувства. Ето защо интуицията има 
много тънко разбиране за нещата, тънко, реално и смирено. 

Да решаваш въпросите си, това значи да живееш за Бога. Иначе умът ще ти 
създаде все нови и нови проблеми. Значи, трябва да знаеш за кого живееш. 
Законите са създадени за ума. Те ограничават човека, защото той няма будност. 
Умът няма будност, затова Учителят нарича законите тояга, те работят като тояга 
(символично). Ето защо на този, който има искрен стремеж, искрено желание, 
жажда за Истината, на него му дават интуиция и тя коригира ума. Значи, 
интуицията коригира ума и дава будност на ученика да навлиза навътре и после да 
вижда ясно и навън. Това означава следното: Пробуденият човек, ученик, е винаги 
под влияние на Любовта, Мъдростта и Истината. Няма друго влияние. (Аз също имах 
преди години влияние от цяла група от Държавна сигурност, които искаха да се 
откажа от учението и да слушам какво те казват. Дори и някои документи, които 
написах, искаха да ги напиша така, както те искат. Аз само им казах: Стоп! Аз 
имам друго мнение и ще пишете това, което ви кажа). Искам да кажа: Будният има 
право да се подчинява на тези три изключителни сили- Любовта, Мъдростта и 
Истината. И никакви компромиси! Това означава да обичаш Истината и тогава няма 
да правиш компромиси и да се отделяш. 
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Ако твоят дух е буден, никой не може да смути ума ти, това е закон. (Спомням 
си, че ме караха да скачам от шестия етаж, за да няма виновни, за да не са те. 
Те просто не знаеха колко обичам живота и по какъв начин разглеждам нещата. Но 
няма да ви обяснявам за тях и за техния подход, той е ясен. Така или иначе, те 
бяха отстранени, това е друг въпрос, но не чрез моята сила, а чрез моето 
отношение към Учителя. Аз ги оставих в ръцете на Учителя и това става много 
лесно. Цялата група си замина, всички заминаха от пътя ми много отдавна. Само 
един ме среща отвреме навреме, иска да си поговорим като приятели. Той разбра, 
че има нещо. Но сега съм дал знак да не ме пита нищо; когато трябва, ще му кажа 
нещо). 

Ако духът ти е буден, никой не може да смути ума ти. 
Ако твоята душа е будна, никой не може да смути сърцето ти. 
Това означава следното: Няма ли будност, човек сам си създава страдания. 

Освен, че има стари, той си създава и нови сега. 
Много важен закон: 
Човек е господар само на своя избор, но той е слуга на последствията. Там 

вече няма думата. Хубаво е да запомните този закон. Ако е избрал погрешна 
посока в живота си, той вече няма думата. Последствията ще го ръководят. Ако е 
избрал правилно, интуицията ще го ръководи. 

Правило: 
Духът учи пробудения ученик чрез интуицията. 

 
2.12.1998г. 

 
първа лекция 
БУДНАТА ЛЮБОВ 

 
Будността винаги разтваря егото, защото будността е духовна любов. Ако си 

буден, ти ще знаеш как да обичаш и себе си. Да обичаш себе си, не означава да 
обичаш своето его, а своята Божественост. Ако знаеш как да обичаш себе си, ще 
видиш Бог в себе си. Но ако нямаш будност, ти ще обичаш своето его и тогава 
твоето его ще стане твоето нещастие, твоята съдба. Ако обичаш хората, трябва да 
обичаш Бог в тях. Ако обичаш себе си, трябва да се насочиш към Бог в себе си. 
Това е будната любов, която освобождава. 

Будната любов означава да виждаш Бог навсякъде. При това условие злото не 
може да съществува, егото не може да съществува и да се проявява, дори и в 
животните. При този подход вратата на злото се затваря. Тази будна любов вижда 
Божественото навсякъде и Божественото тече към нея. 

Има една любов към себе си, която е Божествена и свещена. Но има и една 
любов към себе си, която е егоистична и умъртвяваща. Ако знаеш как да обичаш 
себе си, Бог ще те посети и ръководи. Ако не знаеш как да обичаш себе си, ако 
не си искрен към себе си, змията ще стане твоето ръководство. И тогава съветите 
ще идват от ума, вместо от Духа. Когато си буден, в любовта към себе си няма 
егоизъм, защото в любовта никога няма его, никога няма зло. Или: Когато обичаш 
Бог в себе си, това отстранява егото. Но този, който няма будност, той обиква 
егото в себе си с всички негови неразумни желания и изоставя Бога. Тогава тази 
слепота се заплаща с неизброими страдания и странствувания на душата. Всичко 
това означава, че законът "Любов към Бога" означава смърт за всяко его и за 
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всяко зло (не случайно това е първата заповед в Библията - люби Бога!), за 
всяка тъмнина. Т.о., че Любовта е такава духовна пълнота, че няма място за нищо 
друго. Там не може да се прояви и най-микроскопическото зло. 

Любовта към себе си е път към Бога и любовта към другите е път към Бога - и 
двата закона са верни. Любовта към каквото и да е, е също път към Бога; любовта 
към едно животно може също да се окаже врата, подход, който да се окаже път към 
Бога. И се оказва, ако любовта е истинска. Едно животно може да се окаже 
подготовка за твоята любов, след време да обикнеш по-висшите светове. Това се 
отнася винаги до будната любов. Будната любов е основата на истинската 
медитация. Извън тази любов няма медитация; има само болни разсъждения. 

Първата заповед на Учителя е: "Люби Бога повече от себе си" и това е 
универсална заповед, която обхваща всичко в себе си. Тя се явява като 
универсален метод, при който ставаш нула, тъй като любовта към Бога води към 
нулата, към Нищото. И това е условието Бог да дойде в тебе, тъй като нулата е 
неговия дом, Неговата среда. В нулата няма его, в това е силата на нулата и на 
нищото. Ако ти си нищо, злото нищо не може да ти направи, защото в нищото то не 
може да работи. Ако ти си нищо, ако ти си смирен, ако ти си нула, си невидим за 
злото. 

За думата нула: 
Буквата Н символизира свещения мост, свещения подход. В думата нула буквата 

Н е насочена към буквата У. 
Буквата У е буквата на Учителя, която е едновременно и Небитието, Пустотата, 

Нищото. Но за тези, които нямат подход, Небитието за тях е бездна, голяма 
опасност. Ако имаш свещен подход към буквата У, тогава минаваш през 
 Небитието, което те отправя към буквата Л. 

Според Учителя буквата Л символизира високия връх. Любовта е високият връх 
на живота. Когато любовта дойде в твоя живот, след нея се явява буквата А 
(говорим за думата нула). 

Буквата А символизира вечно новото начало, новото раждане, новия подход, 
новото посвещение. Тогава винаги в душата се явява нова светлина, ново виждане, 
нов подход. Всичко това е скрито в тайната на нулата. 

Светлината на виждането винаги идва след любовта. Това означава, че нулата 
показва пътя на твоя живот. 

Обобщение: 
Нулата показва свещения подход към всички неща. Буквата Н - това е, което 

прокарва моста /вие знаете, Учителят казва за двете успоредни линии и една 
пресичаща, която е моста, от единия бряг до другия - това е мостът - т.е. от 
битието до Небитието. Тези силови линии не са случайни на нито една буква/. 
Значи, свещеният подход към всички неща - това е подходът, който прокарва 
моста. После се явява Небитието, т.е. Учителя, който ще те въведе в Нищото, в 
дълбочината на живота, където се разкрива Любовта. Учителят е голямо Нищо, 
дълбокото, ученикът е малкото нищо. Тези неща трябва да се обединят. после се 
разкрива любовта, защото тя е произлязла от Нищото и само там може да бъде 
разбрана. Нищото е вечна мистерия. Ново виждане, ново обновяване, нови 
откровения. 
 
                                                    първа идея за размишление 

ПЪТЯТ НА УЧИТЕЛЯ 
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Пътят на Учителя е в това, че : 
1.Той се отказва от този свят; 
2.Той се отказва и от другия свят и 
3.Той се е отказал и от себе си, и от своята разумна воля. Това е най-

дълбокото и е което влиза в пътя на ученика. И тогава той и Отец стават едно, 
едно цяло. Тогава словото на Учителя придобива универсално значение. При това 
условие Учителят вече не си задава въпроса "кой съм аз"?. Защото това кой съм 
аз е разтворено в Нищото. Тук говорим за разтваряне на висшия Аз, говорим за 
пълно разтваряне, докато има хора, които остават в себепознанието и не 
разтварят висшия Аз. Това е въпрос на избор, въпрос на разбиране, въпрос на 
дълбочина. "Кой съм аз" вече отпада, защото този аз е разтворен в Нищото. При 
Учителя не се отива със знания, а с пълно доверие. Според окултната наука това 
доверие след време се превръща в посвещение. То е достатъчно да се превърне в 
посвещение /говорим за пълното доверие/. Това е пътят на доверието. 

Учителят има такъв подход към ученика, че с този подход той го изважда от 
неговите предели, от неговите ограничения и го въвежда в Бога. Понеже 
Абсолютният Дух е абсолютно незрим и невидим, Той изпраща Велики Учители, които 
се явяват като въведение към Незримото, невидимото. Понеже те са достъпни, те 
подготвят ученика за тайната на Нищото, за невидимия свят. Значи, учителят е 
изпратен и той се явява като въведение към Нищото. Не случайно учителите на 
физическо поле изоставят учениците и стават невидими, за да може да се 
осъществи вътрешен контакт. Всичко това означава, че любовта към учителя е 
окултен метод, защото след време и учителя изчезва, защото той е самото 
Небитие, самото Нищо. Но в тебе остава да живее свещения подход към нещата, 
това е целта. И точно този подход е великата тайна на живота. Чрез него човек 
се домогва до всичко. 
 
                                                  втора идея за размишление 

ВЪПРОС ЗА БОГА 
 
Не можеш да разрешиш въпроса за Бога, но можеш да Го обичаш и все повече да 

се разтваряш в Неговата тайна. Това е въпрос, който не може да бъде разрешен. 
Когато влезеш в Неговата тайна, нищо не си разрешил и нищо няма за разбиране, 
но започваш да живееш, придобиваш истински живот. Няма обяснения, няма понятия 
- такъв е светът на Нищото, но започваш да живееш. Това означава, че Нищото - 
това е тайната, която дава истинския живот, макар,че това е дума, която смущава 
много хора и продължава да ги смущава, но това е в езика на посветените. 

Тайната дава живот и ти отнема разбирането - такъв е нейния подход, подходът 
на Нищото. Разбирането означава знанието, те са абсолютно ненужни. Това 
означава, че ако искаш да имаш знания и разбирания, няма да имаш живот. В този 
свят е пълно с такива хора, които са поискали това, поискали са ръководство от 
ума, от Дървото за познанието на доброто и злото - те са пълни със знания, в 
много области са специалисти, но нямат живот. Който няма живот, има много 
знания, много разбирания, много цели, все гони някаква цел, но няма живот. Той 
губи от себе си в знанията и целите и чрез тях все нещо търси. /В тази връзка 
искам да ви кажа, че най-любимото занимание на ума, е да залъгва себе си. Това 
е основният му тон; при някои хора това продължава хиляди прераждания/. 
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Ако умът види истината, той пак си остава заблуден. Запомнете: Защото на ума 
не е дадено да постигне истината. Той е отстранен от истината. Ето защо той 
трябва да се пречиства и да се овладява, докато стане абсолютно духовен и 
изчезне. Тогава се явява нов ум, който е Божествен, разумен, духовен, който 
няма нищо общо с предния. Той наистина вече може да ръководи, но той е наречен 
само условно ум. 

Познаването на Бога е въпрос на дълбока покорност и доверие. Умът няма 
такава покорност и той не познава тайната на доверието. 
 
                                                  втора лекция - продължение 

ЗА ДОВЕРИЕТО 
 
Доверието не е подвластно на човешкото разбиране и на човешкия ум. Доверието 

превъзхожда човешкия ум и всички човешки разбирания. Доверието е скок над ума и 
изисква смелост и скромност, любов към истината, но това е друг въпрос. 
Доверието е скок в Невидимото, особен род смелост, което има пряко отношение 
към истината. Пълното доверие към невидимото е пълно излизане от сферата на 
ума, от сферата на познатите неща: знания и информации, познатите звезди и т.н. 
Енергията, която тече в доверието, се различава от енергията, която тече във 
вярата. Вярата, колкото и да е дълбока, лесно може да се превърне в съмнение; 
съмнението също може да се превърне във вяра - това са полюси. 

Доверието и вярата привидно си приличат, но те се различават - това е само 
привидно. Вярата рано или късно ще доведе човека до съмнение. Щастието, рано 
или късно, ще се превърне в нещастие. Полярността е закон, който не може да се 
избегне, освен ако човек не стане блажен и не познае други закони. При 
блаженството ще се освободи и от щастието и от нещастието. Фанатикът също има 
вяра, но той няма доверие в себе си. Неговата вяра е също крайна, пълна вяра, 
но невежа. Той няма доверие в себе си. Неговата вяра е натрапена от ума и 
затова се превръща в неговата смърт. 

Доверието е надрастване на вярата и съмнението, на полюсите на живота. Тук 
не само вярваш в Учителя и в Бога, а си доверил живота си - това е друга фаза. 
Вярващият живее в търсенето на Бога. Той е търсач - това е едно много фино 
заблуждение. Лао Дзъ казва: Търсещият намира Дао. Обяснение: Защо? Този, който 
търси, е на погрешен път. Самото търсене е тръгване на път. Търсенето е 
тръгване на някъде, разделение, тръгване на път. Това е поставяне на дистанция, 
а пътят - това си ти самият. Не е необходимо да ходиш на Хималаите, на Рила, 
това е едно загубено време, една будност, която не е узряла. Това се разбира в 
дълбока медитация - че пътят, това си самият ти. Защото ти отвътре си самият 
Бог, не е необходимо да търсиш. Трябва само да се пробудиш в своята дълбочина. 

Разкриването на Бога не е въпрос на търсене, а на дълбоко потопяване в себе 
си; точно това означава медитацията - да имаш право да се загледаш в 
собствената си дълбочина. 

Да имаш доверие в невидимото, това е метод, който те прави дълбок. Разбира 
се, има и други методи, които могат да те направят дълбок, например умението да 
съхраняваш тайна. Това не е обикновено изкуство, както човек може да си 
помисли. Ако умееш да пазиш тайна, тогава Духът на тайните ще те прониква и ще 
ти дава дълбочина. Само Любовта умее да се доверява; добротата не умее, умът 
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също. Доверието е изключително качество на Любовта. Добротата само може да 
вярва - това е нейният таван, нейният предел. Злото може само да се съмнява. 

Съмнението е болест на злото. Вярата е болест на доброто. /По-добра болест 
от съмнението, но все пак си е болест/. Съмнението е болест на злото и на ума, 
вярата е болест на доброто, а доверието е любов. Същото се отнася и за 
търпението. Търпението в своята най-висша фаза, в най-висш смисъл е самата 
Любов. Търпението е Любов. Доверието е също Любов. Доверието е мярка на 
Любовта. Любовта е тясно свързана с доверието, защото доверието е цялост - 
Любовта може да живее в човека само когато е цялостен. Това означава, че когато 
ученикът  е стигнал до областта на доверието, той е вече в своя дом. Той е вече 
приет в невидимия (не астралния) свят. 

Доверието е едновременно завръщане в невидимото и символично завръщане в 
Любовта. И само който има пълно доверие в Любовта, може да бъде преобразен. Не 
казвам, че трябва да отричаме вярата - да не бъда погрешно разбран - защото тя 
е една важна подготовка за идването на доверието. Първо се минава през 
съмнението, после през вярата и накрая се влиза в доверието. Това е път. 
Библията дава окултен пример за това: например апостол Петър беше вярващ, но 
Христос му каза, че три пъти ще се отрече от него, макар, че се чудеше на себе 
си, защото при вярата и съмнението не познаваш себе си. Но впоследствие той 
влезе в областта на доверието и Христос го избра за основен камък. И каза: Ще 
построя на този камък своята църква. При доверието животът е напълно отдаден и 
човек познава себе си. 

Доверието в Любовта, от друга гледна точка, е най-добрият лекар на сърцето, 
защото в условията на доверието сърцето придобива устойчивост и сила и се 
освобождава от всички болезнени състояния и внушения. Доверието е светлина. Да 
имаш доверие в един човек, означава да му изпратиш постоянен поток от светлина. 
Доколко той я възприема е друг въпрос, но гласуването на доверие е изпращане на 
поток от светлина. Доверието е светлина. Когато с доверие навлизаш в себе си, в 
своето безмълвие, ти откриваш в себе си Бога и свободата. Свободата е едно от 
най-тънките имена на Бога. Това се съдържа в думата свобода. 
 
                                                  трета идея за размишление 

ЗА ВЪПРОСИТЕЛНИЯ ЗНАК 
 
Въпросителният знак символизира змията, която е загубила точката, своя 

център, нейната основа под нея. С това тя се е превърнала в един вечен въпрос: 
"Кой съм аз?"  Така от окултна гледна точка се ражда въпросителния знак. Когато 
змията се е отделила, е станала въпрос, който все търси своя отговор. Ще ви 
кажа някои по-важни неща за точката, тъй като точката е по-важна. 

Точката, според окултната наука, това е силата на Бога. Това е абсолютният 
център, който покорява с мълчанието. Тук няма въпроси, тук всичко е единно. А 
въпросът, който е отгоре, означава отделяне. Например: Въпросът "Има ли Бог?" 
означава, че ти сам си отсякъл част от своето развитие. Будният никога не може 
да зададе такъв въпрос. Това не е обикновен въпрос, това е посегателство. 
Въпросът "Има ли Бог, има ли Любов, има ли Истина" означава, че ти сам си 
отсякъл част от своето развитие. А точката, това е силата, която те тегли 
навътре. Въпросът е този, който те извежда навън. Всеки човек е един въпрос, 
който трябва да се разреши. Но трябва да кажа, че целта на човека не е 
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знанието, а единението - това е свързано с точката, с концентрацията в точка. 
Човек има избор, докато змията и злото нямат избор. Самата змия е въпрос, но за 
нея отговор няма. 

Концентрацията в точката е важна, защото тя води до единение в центъра и до 
разбирателство в живота. Точката е велика благодат. Точката е Божествено 
явление и според Кабала, творението на света е започнало с нея. Когато човек 
постигне себепознанието, той се възприема като една неподвижна точка, която 
обхваща всичко и която схваща всичко. Според Кабала точката е потопена в 
светлина, тя е сгъстена светлина. Тя символизира светещото мълчание, докато 
въпросителният знак е името на страданието. По пътя на въпросите не можеш да 
различиш главния отговор на своя въпрос. Това означава, че при истинското 
търсене на Бога няма нужда от въпроси, защото истинското търсене те насочва 
навътре към светещото мълчание, защото живият Учител е навътре, а не навън. Той 
е винаги вътрешно явление. Казвам това, за да не се подведете както в Сант мат, 
които смятат, че винаги е необходим жив учител. Първо, умрял учител няма, 
защото ако е истински Учител, той е винаги жив той е винаги вътре. Това 
означава, че твоята посока е навътре. Учителят е винаги готов, ти само трябва 
да се пробудиш. /Не случайно много ученици, които са живяли около Учителя, не 
са постигнали истинска връзка с него. Те са го наричали "живия", били са до 
него, целували са му ръката, никаква връзка. Накрая Учителят казва, че е нямал 
даже истински ученици. На друго място казва, че е имал трима, които живеят до 
известна степен в светлината; но близостта не решава въпроса. Въпросът е да 
навлезем навътре/. 

Кабалистически точката е беззвучна и затова тя е наречена още звукът на 
тишината. При многократни упражнения в точка, тя може да разкрие много неща. От 
друга страна точката символизира и Нищото. Само в Нищото може да се спусне 
живота, както само в едно празно шише Бог може да налее живот, такова нещо е 
човекът. Ако въпросът получи истинския си отговор, тогава въпросът и отговорът 
изчезват. И тогава се ражда Христос, т.е чистото съзнание, което не е 
обременено от въпроси и отговори. 

Когато човек започва да търси искрено Истината, въпросите изчезват, змията 
си отива и остават само чистото търсене, чистият подход. В тази връзка искам да 
ви кажа, че човекът всякога е знаел пътя, но той е изгубил чистия подход, 
чистото отношение към нещата. Разбирането на Бога е именно в твоя подход, в 
твоето отношение. Хората все търсят нови учения и нови пътища, но те не 
разбират, че са намерили пътя, но са изгубили себе си и своя подход, своя 
свещен подход към нещата. Те не са намерили себе си, своето истинско отношение 
към пътя. Това означава, че всъщност хората не са изгубили пътя , а 
 своето отношение към пътя, към дълбочината на живота. Според окултната наука 
чистият подход - това е свободата сама по себе си. Това е, в което ученикът 
трябва да се пробуди. 
                                                               трета лекция 

ЗА ТРИТЕ ЗВЯРА 
 
( Бях ви загатнал, че в Библията се говори за три звяра. Ще говорим за трите 

звяра; догодина също ще продължим с този въпрос, тъй като е един от най-
дълбоките. На библейско ниво той не е изяснен и никога няма да бъде обяснен. В 
църквите не се говори по този въпрос, защото няма дълбочина, която да разбере 
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тези тайни на трите звяра. В окултизма рядко се говори, но все пак Учителят 
позволи да се говори постепенно, по малко, тъй като това е тежък въпрос. 
Ученикът ще има голяма битка с тези зверове. Те са насочени специално към 
учениците на Бялото братство/. 

Първият звяр, който описва Библията, представлява следното: това същество е 
червено. То е принципът на злото и насилието. Това същество е именно 
старовременната змия, която е изкусила първите хора. 

Второто същество - това е звярът със седемте глави и десетте рога. Това 
същество е свързано с най-черните тайни на морето. Всички морета и океани, 
цялата жестокост, която е в тях, е пряко свързано с това същество. Всички 
видове акули, косатки и т.н.,са свързани с най-черните тайни на морето, за 
разлика от делфините, които са служители на Бялото братство. /Преди време ви 
говорих за тях./ Това е най-силният израз на астралния живот и на животинските 
сили, които са вътре в човека. Трите звяра са свързани с трите сили в човека, 
които трябва да бъдат овладяни. Всяко следващо същество е по-опасно от предните 
и по-жестоко. На този етап Сатана или змията е най-опасното, по-нататък, в 
шестата раса е второто същество и т.н. 

Третото същество - това е звярът, който е свързан с тайните на земята. Той 
живее в центъра на земята и там се намира неговия ад и неговата бездна. Тук е 
центърът на Черната ложа. Този звяр има два рога, които приличат на агнешки, но 
нямат нищо общо със слънчевата сила на агнеца и агнето. това символично 
означава следното: Този звяр е най-опасния. Той на-силно атакува слънчевите 
сили, които са вътре в човека. 

Тези три звяра, трите шестици, са три различни същества. Събрани заедно, те 
образуват едно космическо същество, което условно може да наречем Звяра. Тези 
три звяра, ивменно, се борят с учениците на Бялото братство и с тези, които са 
избрали Пътя на Истината. Те са големите врагове на светлината. Трите шестици 
са три обединени звяра, една голяма преграда, една голяма бариера срещу 
учениците на Бялото братство. По този въпрос Тайната наука казва, че тази 
огромна преграда в развитието се явява сам Бог. Тези три звяра са създадени от 
Бога с една изключителна цел: тези три звяра имат велика космическа мисия в 
световната еволюция - те са изключителни сили в ръцете на Бога. Точно от тях в 
миналото се произлезли дракони, динозаври и др.п. Те са служители, чрез които 
ще израстнат синовете на Бога. Без тези три същества, които можем да наречем 
Звяра, окултната наука казва, че застоят в еволюцията щеше да бъде 
катастрофален и невъобразим. Тези три звяра зараждат в пробудените хора най-
мощните творчески енергии. Без тях творчеството е невъзможно. 

Трите шестици не е цяло число. Това са три различни шестици, които са 
свързани с развоя на човешката еволюция. Затова е говорил най-много Йоан, 
любимият ученик на Христос, в т.н. Книга на Мъдростта - най-дълбоката книга за 
която говорихме преди време. Това е любимата книга на богомилите, най-много са 
се занимавали с нея, била е тяхна настолна книга. Всяка шестица е един 
определен цикъл на злото в развоя на човечеството. Досега цялата сила на злото 
никога не се е проявявяла напълно  на земята. Проявявала се е само частично, 
главно в Лемурия, в Атлантида и на Голгота. Разделението на хората на полове, 
според окултната наука, е станало, когато злото е станало много активно. 
(Говорим за голямата активност на злото; всички войни, които са ставали, спадат 
към малката активност на злото, нямат нищо общо с това, което предстои. Но 
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това, всъщност е великото бъдеще на учениците). Така е станало първото голямо 
разделение на човечеството и на човека. Човекът се е разделил на полове, 
човечеството - на народи. В тайната на това голямо разделение се е проявила 
първата шестица, Сатана, старовременната змия. 

Важно: Когато злото е много активно в живота на ученика, ученикът също става 
много активен и навлиза в ново посвещение. Голямата съпротива го тласка в ново 
развитие, в нови високи степени - отнася се за пробудените. С това той се 
утвърждава в абсолютния закон на доброто. Това добро е свързано с Дървото на 
живота, няма нищо общо с Дървото за познаване на доброто и злото. 

Важно: Епохата на втората шестица, която е една изключително голяма 
активност на злото, ще започне в шестата раса. Тогава разделението на хората и 
на народите ще бъде много по-дълбоко. Обаче окултният закон гласи: Когато злото 
стане съвсем активно в живота на хората (това е мярка), значи се заражда нова 
раса, нови хора, нов свят. При големия психически натиск пречистените и 
пробудените се извисяват, израстват за много кратко време. Това важи и за 
всички, които обичат Истината, дори и да не са организирани. Те израстват за 
много кратко време в своя път и в своето обожествяване. Тука голямото страдание 
ще донесе голямо посвещение - това е закон, право пропорционален, както беше 
при Христос. Точно затова той мина през Голгота. Дори и Той, и най-великите 
имат какво да научат и затова Отец ги изпраща на изпитания. 

В края на седмата раса, в най-голямата битка между доброто и злото, ще се 
яви последната шестица, последната възможност. Тогава ще има изключителна битка 
между доброто и злото и ще има една последна възможност за тези, които са се 
отклонили от правия път, техния последен шанс. Тези, които не се опомнят, ще 
паднат в бездната. Една голяма част по принцип ще попаднат в бездната още във 
втората шестица, която е вторият звяр. Що се отнася до третата шестица, това е 
третият звяр или както се казва, тоталната активност на злото - тук ще бъде 
най-трудно. Тези, които не се опомнят, ще се втвърдят напълно; пълно 
втвърдяване в материята. Това, което е наречено камъни, Кабала нарича спящи 
духове. Пълно втвърдяване и за човека, който се е установил абсолютно в злото, 
пълно втвърдяване на неговите четири тела, които символизират бездната. 

Или: Всички, които не са приели Христовия импулс, т.е. пътя към Божествената 
Любов, в седмата раса ще се втвърдят. Това втвърдяване ще засегне не само 
физическото тяло на човека, но и другите тела. При грехопадането Адам и Ева са 
се свързали с най-външните сили на злото и бяха дадени в ръцете на злото. Чрез 
големи борби и страдания, по негативен път, те сега учат своите уроци. Понеже в 
райската градина те чуха гласа на Учителя, но не го приеха; бяха предупредени, 
но не се довериха. Те послушаха гласа на злото, гласа на тяхната съдба. Това 
сега се вижда в света. Това означава, че връзките на човека със змията са много 
древни и затова Учителят казва, че в далечната древност човек е сключил договор 
със Сатана. И сега още страда от този договор, от този бизнес, от тази връзка 
със Сатаната. Тези страдания са последствия от този контакт. Затова сега светът 
е пълен със същества на ума, както Учителят ги нарича - "ученото невежество". 

Според Учителя израза "Земята беше неустроена и пуста", означава четирите 
низши тела на човека. Това са физическото, етерното, астралното тяло и низшия 
ум. Това е неорганизиран свят, който Бог искаше да устрои. А небето - това е 
висшата Божествена природа на човека, която е организирана и устроена. Това е 
човешката душа и човешкият дух. Тези четири низши тела съответстват на четири 
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еврейски букви, които означават името на звяра, името на хаоса и неговото 
начало, и пътя към бездната. Тези четири низши тела са синоним на бездната. 
Затова в Библията е казано: Духът се носеше над бездната. Точно чрез тези 
четири букви или низши тела, низши духовни сили се втвърдява човешкия живот в 
материята. Те са дошли след грехопадането и са станали условия за проникване на 
демоничните и разрушителни сили. (Древната змия е съществувала и преди в една 
друга вселена, но при устройването на този свят е била изпратена с цел и с 
мисия. Било й е дадено право да изкушава. В бъдеще това ще се окаже най-
голямата благодат, най-голямата светлина, но засега това не е разбрано и се 
оказва най-голямото зло). 

В душата на човека са вложени Божествени зародиши, чрез които човек може да 
стане Син на Бога и да се освободи от четирите низши тела, след като ги 
организира; да израстне като Син на Бога или като Син на Мъдростта. 

Силата на петте лъча на пентаграма е вложена дълбоко в човека. Това е, което 
ще устрои и организира живота на човека. Според тайната мъдрост, дълбоко във 
физическото тяло е вложен принципът на Истината, говорим конкретно за самото 
физическо тяло. Тук има тайна, която злото и звярът не знае. Затова тялото може 
да е по-умно от човека. Важно е човек да слуша интуицията си, но това е друг 
въпрос. Дълбоко в етерното тяло е вложен принципът на Мъдростта. Дълбоко в 
астралното тяло е вложен принципа на Любовта. 

Разгръщането на Любовта, Мъдростта и Истината ще стане в дългия период на 
човешкото развитие, след като мине времето на седемте тръби и седемте чаши (по 
Откровението на Йоан). И чак тогава Йоан казва: И видях ново небе, нова земя и 
видях новия Йерусалим, който слиза от небето, от Бога. (Новият Йерусалим 
означава новия човек). 

В шестата раса ще бъде излъчена една група посветени, които ще покажат новия 
духовен живот на останалите хора. Те ще работят с Любовта като принцип - любов, 
в която няма изключения. Тук не става дума само за вътрешния космически кръг на 
Учителя, а от всички Учители, които ще излъчат свои ученици - посветени, които 
ще ръководят другите хора, обществата и другите народи в новия път на Любовта 
като принцип. Те ще им покажат и ще успеят да увлекат след себе си много други 
хора. Те ще им покажат чистия път. Без чист път никой не може да се 
одухотворява. Това пак е свързано с подхода. 

Що се отнася до големите световни войни, те са свързани с малката активност 
на злото. 
                                                четвърта идея за размишление 

ПЪТЯТ НА УЧЕНИКА 
 
Първият звяр е свързан конкретно с лъжата. Това е пряката задача на ученика 

и тук компромиси няма. Не случайно в предните години ви говорих за духовни 
дневници на Истината. Важно е човек така да обикне Истината, че да може след 
време да отстрани първия звяр. Той е най-големия, т.н. Баща на лъжата, 
изключителен в своята дипломация и срещу него не може да се успее, ако човек не 
се установи напълно в Истината. 

Вторият звяр е свързан със сексуалната сила и страстта, която трябва да бъде 
трансформирана в Божествена Любов. Ако болестта остане, ако болестта, наречена 
страст, привързаност, полов живот  не може да бъде превърната в Божествена 
Любов, човек ще стане жертва на втория звяр. Това означава, че сексуалната 
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любов може да се овладее само чрез Божествена Любов. И с Божествена помощ - 
молитва, търпение, работа върху себе си и т.н. 
                                                                                                                       
 

1999г. 
6 април 1999 г. 
                                          ПОЗНАВАНЕТО НА БОГА (Кабала) 

 
Най-дълбокото свойство на Истината е неизразимостта и точно тук е скрита 

най-великата религия. Истината говори със Словото на Бога. Това е същевременно 
и методът на посветените, т.е. посветените не говорят за Истината, а чрез нея. 
Разумните обяснения, не означават, че човекът познава Истината и че живее в 
нея. За да познаеш Истината мярката е тази, че трябва да се превърнеш в Бог, 
т.е. в своята Първична същност. 

Жаждата за Бога ще остане една голяма илюзия, ако не разбереш къде да Го 
търсиш. А Той се намира в твоето истинско отношение към нещата. Това означава, 
че ти не можеш да разбереш Бога и Неговите проявления, докато не Го проявяваш в 
себе си. Жаждата за Бога е един символ. Думата “жажда” в превод означава 
постоянна мисъл за Бога, постоянно истинолюбие. Това означава още, да постигнеш 
себе си или своите истински отношения към живота. И само тогава ще се слееш с 
тайната на живота в себе си и вече няма да я търсиш отвън. 

Твоето отношение към нещата, това е Бог. Това е езикът на чистото действие 
или, както говорихме преди време за Лао Дзъ, методът на недеянието. И това е 
методът за познаването на Бога - чистото действие, абсолютно непривързано, 
абсолютно безкористно. 

Според Кабала твоето истинско отношение към нещата потвърждава 
съществуването на Бога. Това е доказателството. Всъщност няма какво друго да се 
търси. От друга страна, който е познал Бога не се усамотява с други, нито даже 
със себе си, а само с Него. Ще го обясня така, както го обяснява Кабала. В 
Кабала се казва, че когато отговориш на въпроса “кой съм Аз”, тогава твоето 
нисше “аз” изчезва. Когато отговориш на въпроса “кой съм Аз” съвсем дълбоко, 
тогава и твоето висше Аз изчезва и се разтваря. Това е друг род посвещение, 
друга степен. И тогава остава само Бог и ти започваш да проявяваш Истината. 
Всичко това означава, че от твоя начин на живот зависи доколко ще познаеш 
Истината. Тя се намира в твоя начин на живот, в твоя подход към нещата. 
Например ако ти живееш в Духа на Истината, тогава откъде ще се появи въпрос или 
пък размисъл за причините и последствията? Защото причини и последствия 
означава, че ти си привързан, не познаваш чистото действие и затова са се явили 
причини и последствия. Включително и сътворение. Докато имаш привързаност ще 
има причини и последствия, затова говорим за чистия подход, за чистото 
действие, което освобождава. Това означава, че смисълът на живота не се намира 
нито в причините, нито в последствията, а в пълнотата. Това е непривързаността. 
Това е подходът на Божествената Любов. 

Друг важен момент. Който избягва срещата с Истината, той си създава фалшиви 
разбирания за живота. Това е методът на ума. Това е едно много древно 
лицемерие, както ще разберем от историята на атлантида постепенно в много 
лекции, защото оттам произлиза тази изключителна хитрост, това его. Оттам 
произлиза също и болестта рак (развиването на върховното его), точно от 
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Атлантида, докато половите болести, венерическите, произлизат от Лемурия, от 
третата коренна раса. Този, който не иска да направи скок, да бъде смел, да 
говори Истината искрено, чисто, той ще общува дълго време със своите 
заблуждения. Да разбереш Истината, това означава да имаш духовна светлина в 
своя вечен път. 

Друг важен момент. Много хора постят и мислят, че се пречистват. Тук искам 
да ви освободя от едно заблуждение. Когато постиш не мисли че пречистваш тялото 
и душата си. Пречистване има само когато си истинолюбив. Това е мярката. Това 
при ученика е ежедневен процес, във всеки миг. Истинско пречистване има само 
тогава, когато си истинолюбив. А тогава Духът ще те научи как да се храниш 
правилно, защото на едно място Учителят казва, че постът е за грешни хора. 
Тези, които не знаят как да се хранят с мярка те трябва да постят.  

Също на друго място Учителят казва даже, че в десятъка има нещо порочно. 
Тука няма да ви го обяснявам, макар да е един свещен закон. Когато е била 
Първата коренна раса, (Слънчевата), никога е нямало десятък. Сто процента 
служба на Бога. Това са били Синовете на Бога, Синовете на Мъдростта. В 
Последствие се е стигнало до десятък, за да се поддържа нишката с Истината и с 
Вечния Живот. И сега са се запазили някакви десет процента, които пазят тази 
нишка, докато човек накрая се научи да отдаде целия си живот на Истината. 

Да се молиш и да постиш, а да не обичаш Истината, това е зло. По друг начин 
казано, ако не си истинолюбив, постът е грешен. Който е истинолюбив няма смисъл 
да ходи на църква, защото истинолюбието го води до пряко познаване на Бога и 
той влиза в своя истински храм, не от камъни. Става въпрос за духовния храм. 
Този храм е вътре в човека, не е направен от камъни, не е направен от човешки 
ръце. Не е необходим друг храм, освен твоя вътрешен и ако ти не си истинолюбив, 
където и да ходиш ще е все напразно - ти не си в Храма. И от друга страна, 
когато си истинолюбив храмът е навсякъде, без изключение. Включително и по 
време на война. Истинолюбието означава, да си всякога при Бога, във всеки миг. 
Тогава няма къде да ходиш. Защото когато си истинолюбив всичко е молитва, всяка 
работа се извършва по закона на Любовта. Това означава молитва. В тази връзка 
трябва да се разбере, че истинолюбието е всъщност дълбочината на човека и никой 
не може да влезе със своите заблуждения там, т.е. във своята дълбочина. 

Според Кабала животът не е научен, а чисто Божествен. В тази връзка трябва 
да кажа, че животът е пълнота, абсолютна пълнота. Това е мярката за живота. 
Значи, ако вие имате голямата пълнота на душата и на Духа, можем да споменаваме 
думата живот. В тази връзка Кабала ни казва, че живот, който произлиза от 
знанието или от някаква наука е безполезен. Истинският живот произлиза от 
Любовта, т.е. от Дървото на Живота. 
                                            ТАЙНИЯТ ЖИВОТ НА ПЧЕЛИТЕ 

(Идея за размишление) 
Пчелите са души, които са пленници на търсенето на Всевишния. Те са пленени 

от идеята за търсене. Те са произлезли от Първата коренна раса, която е 
Слънчевата раса. Те търсят святата тайна на Бога, но засега на тях им се дава 
само да стигнат до аромата на цветята и до меда. А какво има зад аромата и зад 
меда - не им е дадено. По нататък ще разберем защо не им е дадено. Що се отнася 
до осите те са свързани с развитието на ума и на егото. Те са свързани с други 
раси, които произлизат от Лемурия и Атлантида. Това са други същества, които 
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имат друг произход. Те са свързани с развитието на ума и на егото. И затова те 
не могат да произвеждат мед, т.е. духовен живот, чиста духовност.  

Пчелите са свързани с качествата преданост и усърдие и затова се домогват до 
духовния живот. А пчелата, която е наречена “майка” и “царица” е един много по-
дълбок вътрешен символ. Тя е свързана не с предаността, а с пълната жертва. И 
още нещо. Майката царица е свързана с нещо по-дълбоко от предаността, т.е. 
предаността е узряла. Тук искам да кажа, че същевременно това е пътят на 
човешките души. Преданост, която не е узряла няма какво да даде на Истината. 
Човек трябва да узрее известно време в предаността, после да се превърне в 
жертва. 

Майката царица е пожелала нещо особено, за разлика от пчелите. Тя е пожелала 
да стане част от Незнайното, част от Небитието. Това е особеното при нея. Тя е 
пожелала това дълбоко в себе си, в своето скрито съзнание. 

Стремежът към аромата на цветята, според окултната наука, е стремеж към 
скритите духовни сили на природата - един разумен и чист стремеж. Скритите 
духовни сили на природата, са се превърнали в съдба за пчелите. 

Пчелата работи в два плана: цветята (видимия план) и духовния аромат 
(невидимия план). Например ако душата на една пчела е крайно убедена, че 
ароматът е краят на съвършенството и на духовните сили, тя си поставя граница, 
поставя си преграда. Така правят и човешките души. Това означава, че за пчелите 
ароматът това е символът на доброто, а неизвестното, което стои зад аромата е 
непреодолимо и поради това - опасно. Така мислят те. Разбира се всъщност не е 
така, но тук се иска голяма смелост, тук се иска такова голямо истинолюбие, 
което може да влезе в неизвестното и да оцелее. Това е един много важен метод, 
за който след време ще говорим. 

Осите не могат да произвеждат мед, защото са отпаднали от своето развитие. 
Това се отнася и до хората, които се управляват от ума, от законите на ума, от 
всичките негови хитрости, планове, лицемерие и т.н. Осите не са разбрали пътя 
по който Любовта се превръща в преданост и жертва и затова са изостанали в 
своето развитие. Както казах, осите са свързани с една много стара култура, 
културата на лъжата. Тя е била най-силно развита в Атлантида. Докато пчелите са 
обичали Истината, а знае се, че Истината винаги иска промени и ново разбиране. 
Така те са се трансформирали. 

В следващи лекции ще ви обясня и за други трансформации, например как в 
начало котките са били много големи същества, изключителни служители и помагачи 
на човека. Големи са били колкото магарета. Много силни, много пъргави, много 
разумни. В последствие само една малка част от тях остават верни на идеята на 
истинолюбието. И от сто такива големи котки само три-четири са останали верни, 
а всички други са се преродили в кръвожадни леопарди, тигри, лъвове и т.н., 
защото са приели жестоката вибрация от черната магия, която е станала 
национална религия в Атлантида, за което ще говорим в продължение на много 
лекции. Ще ви обясня после и за страха от мишките, който съществува от 
Атлантида, обаче е изтрит от паметта на хората, за да не помнят големите ужаси 
и стълкновения с тези опасни същества, които сега са малки и не са толкова 
опасни. Но все пак има един скрит страх. 

 
                                                        МИСТИЧНАТА РОЗА 

(Идея за размишление) 
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Розата расте в сърцето на човека. Окултната наука казва, че розата засиява в 

очите на човека, а крилата на розата, т.е. на душата, растат в тишина. Ароматът 
на розата е символ на най-фините и тънки духовни енергии. Това е неуловимата 
духовност. Ето защо ароматът на розата може да отнема лоши настроения и да 
лекува. Разбира се, ако човек прави съзнателно дишане и постави до себе си роза 
(не откъсната), той ще получи промяна на настроението, и чрез съзнателно 
дълбоко дишане може да изживее хубави настроения, и ако се упражнява, ще се 
освободи от много слабости. 

От друга страна ароматът на розата е скрит в сърцето на човека и когато 
сърцето е чисто душата ухае. За аромата се казва, че украсява въздуха със 
своето вътрешно присъствие.  

Розата във вазата - това също е един символ, който накратко ще 

загатна. Това е чистото сърце във тялото на човека. Това е мистичната 

роза, която изпълва тялото с хармония и благоухание. В Кабала се отива 

много по напред, много по-надълбоко. Казва се, че в истинската роза няма 

нито корени, нито бодли, нито цветове. В нея има само духовни крила. Това 

е символ, който означава Огън, Огънят на Любовта, т.е. Първичното 

същество на човека. Тук става въпрос за свещения огън на Любовта, а не за 

този огън, който гори клечки, дървета и т.н. Чистото сърце става Огън, 

става Слънце и надминава пределите на земята и на ума. То изгаря всичко, 

което пречи на човека в истинския път. То е началото. Това означава, че 

без чисто сърце никога не можеш да воюваш с тъмнината, т.е. винаги малко 

или много ще бъдеш обсебен. Тук става въпрос за дълбочината на желанията, 

намеренията, подхода и т.н. Човек трябва да наблюдава своите желания, 

защото те са чужди същества, които заробват човека. Това са астрални 

същества. Човек мисли, че това желание е негово и си казва: “Ще го 

изпълня, ще постигна това и това...”, без да разбира дълбокия план на 

тези същества, които след време го заробват. В момента има милиони 

заробени хора. 

Без чисто сърце не можеш да воюваш с тъмнината. Когато сърцето е 

чисто, просто не е необходимо да воюваш. Самата Истина се грижи за твоите 

права, за твоите нужди и т.н. Тогава вече си в ръцете на Светлината, в 

ръцете на Истината и тя вече се грижи за всичко от което имаш нужда. 

Чистотата е единствената сила чрез която Любовта може да превърне 

сексуалната енергия в Божествен Живот, т.е. в Дърво на Живота. Това 

означава, че в сексуалната енергия е скрита Божествената Любов. Тази 

енергия е ключ за постигане на Божествения живот. Ако имате сексуална 

енергия, не означава, че трябва да бъдете критични към нея. Ако имате 

страст, ако имате гняв, това е един капитал, нещо много ценно. Само 

трябва да го превърнете, да го трансформирате в Божествена Любов. Кой е 

най-новият метод? Учителят отговаря много просто и същевременно много 

дълбоко: От всички времена досега най-новият метод е прилагането. - 

Просто не може да бъде по-ясно казано. Ако някой попита какво да прилага, 

той вече е сгрешил спрямо душата си, защото душата знае кога говори 

Истината, кога постъпва чисто. Включително душата на детето, включително 

душата на животните. Отвътре се знае, но когато се намеси умът, той 

изкривява нещата. Най-новият метод е прилагането - това е чистото 

действие, чистият подход, непривързаността. 
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                                       ОКУЛТНАТА ИСТОРИЯ НА АТЛАНТИДА 

 

Това ще бъде поредица от много лекции, за да разберем от окултна 

гледна точка какво е станало, какви са били тайните и защо черната магия 

е станала тотална национална религия. 

 

Съществуват седем коренни раси и всяка раса има седем подраси. Това е 

основният момент. Това означава, че окултната еволюция на цялото 

човечество и на световете се развива под тайнството на числото седем. 

След като изтекат седемте коренни раси и седемте подраси ще се завърши 

един грандиозен Божествен план, който е свързан с тайнството на числото 

седем. В Библията на около петнадесет места се говори за потопа. Това е 

точно свързано с Атлантида, това е потопът от Атлантида, но там не е 

обяснено. Освен това не става въпрос за един потоп. Става въпрос за тези 

големи катастрофи, а те са били четири на брой. Особено жестоки са били 

третата и четвъртата катастрофа, за които хората мислят, че става въпрос 

само за един потоп и в тяхната памет е останала някаква древна идея за 

потоп. Ние ще се спрем на тези катастрофи и ще разберем техния произход. 

Потопът и всичко, което е станало в Атлантида е абсолютно изтрито от 

мозъците на учените и на историята, защото наистина е хубаво да се 

забравят старите методи, тъй като черната магия може да се разгърне 

отново, но не както сега. Сега тя е едно слабо отражение. Тогава е 

ставало въпрос за изключително жестоки методи, за които аз няма много да 

говоря, но някъде ще загатна по малко. 

Атлантида - това е Четвъртата коренна раса. Сега в момента ние живеем 

в Петата коренна раса и се намираме в петата подраса, което означава, че 

не ни очаква Шеста раса (както някои мислят), а ни очаква шеста подраса. 

Това ще продължи стотици хиляди години. После ни очаква седма подраса и 

чак тогава ще дойде Шестата коренна раса, която също ще живее стотици 

хиляди години. А що се отнася до Атлантида и Лемурия те са живели милиони 

години. В тази връзка казвам, че Лемурия е Третата коренна раса (преди 

Атлантида), която е живяла милиони години. За нея ще говорим по малко, 

тъй като в момента съм насочен към Атлантида. За Лемурия само ще ви кажа, 

че тя е съществувала и в астрален план и в материален. Нейните последни 

подраси са материални хора, с размери между четири и осем метра. По-

нататък ще ви обясня някои неща с подробности. В последствие вече се 

предават нещата на атлантите, които са също между четири и шест метра. 

Между другото за Първата и Втората коренна раса почти не се говори. 

Някои много бегли и малки изказвания има при Щайнер и при Блаватска, но 

те са много оскъдни. Единствено Учителят говори за някои неща с 

подробности, тук само ще загатна, тъй като няма да се спирам сега на 

Първата раса.  

Първата коренна раса е известна като Всемирното Бяло Братство. Това е 

абсолютната Слънчева раса, това са космическите братя, които са завършили 

напълно своето развитие и те са дали културата на висшите атланти, 

особено в третата подраса на Атлантида. После тази култура се прехвърля в 

Египет и после се премества в много народи. После постепенно се оттегля, 

защото е нямало условия за тези Бели Братя да работят така, както трябва. 

Но при някои случаи те наистина са помагали много и са разкрили неща, 
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които надминават всички науки и всички религии. Такова нещо е станало в 

третата подраса на Атлантида. 

В Седмата коренна раса и седмата подраса ще бъде пълният завършек на 

цикъла на всеобщото развитие. И както казах, това ще бъде завършекът на 

един грандиозен Божествен план, което означава, че развитието е свързано 

с тайната на числото седем, защото има седем коренни раси, седем подраси, 

седем дена от седмицата и т.н. Що се отнася до Атлантида и до Лемурия, 

искам да напомня, че те са живели не хиляди години, а милиони години. Има 

разлика когато се говори за расите. Но Първата коренна раса ще си остане 

най-голямата тайна и за нея е най-трудно да се говори, но все пак 

Учителят е позволил след време да кажа няколко малки неща за тази раса, 

която въпреки всичко ще си остане абсолютна тайна. Учителят казва, че 

Първата раса, която е живяла на земята в далечното минало (пак напомням) 

е Всемирното Бяло Братство. Това са същества, завършили окултното си 

развитие. Те не са въображаеми, (някои мислят, че става въпрос за 

въображаеми напреднали същества), но те са напълно реални и действителни 

образи, и на физическо поле и в духовен план. Той казва, че те живеят и 

на високи меса и на ниски, и винаги са съществували в света с различен 

облик. Нямало е случай да не участват в някоя раса и подраса, но под таен 

облик, непознаваеми и недостъпни, защото те не допускат да станат 

достъпни. Те живеят тайнствено в скритата воля на Бога и познават своя 

първи Цар. Учителят е дал конкретно неговото име, първият Цар на тази 

Първа Слънчева изключителна раса. Той се е наричал Бентам Берухи, това е 

неговото име в древността. Той е началото на Слънчевото семейство, което 

след време, като се е разпаднало са се родили звезди и т.н., т.е. 

същества, които са изгубили светлината си. Но той е началото на 

Слънчевото семейство. 

Ще започна с Атлантида, Четвъртата коренна раса. Конкретно ще ви 

говоря постепенно в лекциите за всички подраси, за техните качества, за 

техния живот и накрая ще разберем окултната история и плана на 

човечеството. 

Първата подраса на Атлантида се е наричала Моаги, което произлиза от 

една тайнствена дума - “рмоагали”. Тя е клонка на Лемурия. Тя е живяла в 

южната част на Атлантида в една много топла и много мрачна местност. 

Тогава атмосферата и времето в Атлантида са се отличавали коренно от сега 

- изключително тежки оловни мъгли, много рядко имало виждане на слънцето. 

Толкова рядко се е явявало слънцето, че то е станало символ и в 

последствие там са се създали най-много храмове на слънцето, особено в 

третата подраса - стотици храмове, и посрещането на изгрева започва 

оттам. Тази местност, за която говоря се е наричала Гората на мрака. Тя е 

била много гъста и черна гора с черни дървета и с много опасни животни и 

блата, което се е отразило на характера на тази раса. Това е била раса на 

изключително войнствени хора, между пет, шест и най-много до осем метра 

високи. Тук искам да напомня, че лемурийската раса, преди да слезе във 

физическо тяло, размерите на тялото им е били осемнадесет метра. Но в 

последствие се смалява и става между осем и шест метра. Сега има много 

животни смалени, малките гущерчета, мишките, паяците и т.н., които са 

били огромни същества. Както ви казах, след време ще ви говоря подробно 

включително и за тези същества, за техния път, защо са се отклонили и 

т.н. 
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Тези хора са били много войнствени, с много дебела кафява кожа, 

подобна на кората на дърветата, и с много опасни и мълниеносни очи. Това 

е най-характерното за тази подраса - моагите. Тези очи са смес между 

мълния и сън. Нещо имало в тях от астралната материя, съчетаване на сънна 

материя и мълния. Тяхното вдъхновение идвало само от едно нещо, от 

могъществото на победата. И сега има такива остатъци, народи, които се 

радват на победата съвсем погрешно. След време ще обясня и този въпрос. 

Но другите клонки на Атлантида се оказали по-силни от тази първа подраса 

и тя била покорена, защото жестокостта е винаги ограничена и неплодна. 

Такъв е окултният закон. Според окултната наука ограничението е храм на 

звяра, това е храм, който винаги се разрушава, без изключение. 

Втората подраса на Атлантида се е казвала Лавати, което произлиза също 

от една особена дума - “тлаватли”. Тези хора били пълни с много хитрост и 

ловкост, това била тяхната характерна черта. Макар и много мрачни 

същества те търсели плодородни земи, имали някаква идея за плодородие. Те 

били напълно убедени, че плодородната земя е крепост. В тези хора имало 

много голямо зло и при това условие те също изгубили своята сила, защото 

винаги идва момент, когато Божията сила поглъща злото. През цялата 

история на човечеството и в бъдещото развитие, винаги ще идва този 

момент. Това става разбира се, чрез ключовите вибрации, за които сега 

няма да говорим. Има един секрет на ключовите вибрации, чрез които става 

това поглъщане. 

Тази смътна и опасна подраса е имала второстепенна роля в Атлантида и 

затова няма да говорим с големи подробности. Ще говорим за другите раси 

от които са се родили висшите атланти - много висши същества, напреднали 

посветени, адепти и т.н. Всъщност става въпрос за третата подраса, това е 

най-висшата подраса, която е изиграла най-голямо значение в древната 

Атлантида. Те се наричали Толтеки. За тях ще говорим много, а след време 

ще имаме лекции, където ще ви обясня тяхната изключително дълбока 

Мъдрост. Тук ще кажа някои неща за толтеките. Това са били хора на силата 

и тяхната сила е идвала от почитанието на техните вождове - старите и 

мъдри толтеки. Тук става въпрос именно за почитание, а не за уважение, 

защото уважението има друго значение. Старите толтеки са имали космическа 

връзка, пряка връзка с Първата коренна раса (Слънчевата раса). Това са 

Белите космически Братя. И те били много надарени поради тази връзка с 

изключително висша Мъдрост, която им давала много тънко прозрение за 

всички неща - за всички науки, за всички религии, за всички учения - те 

са прониквали в нещата. Тази Мъдрост им е давала свещено прозрение за 

всички неща. Самите те са желаели да имат свещено прозрение, свещено 

знание за нещата, не са желаели нищо друго. Тяхната Мъдрост и сила се е 

предавала стотици хиляди години от баща на син. Те са живели наистина 

стотици хиляди години в изключителен мир, в много високо развитие и през 

тази раса величието на религията е стигнало до своя връх. Войната е била 

забранена със закон, абсолютен закон, който не е позволявал никаква война 

между техните царе. Върху закона се е съблюдавало, техните водачи (на 

толтеките) са се събирали и винаги са се подкрепяли и са настоявали на 

този закон, и стотици хиляди години и било така. При тези условия тяхното 

могъщество е било недосегаемо за един много дълъг период, докато траело 

почитанието, почитанието като отношение към космическите Бели Братя. Но 

тук преди да продължа искам да кажа, че повечето са останали верни и са 
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отишли в определени планини, и са се спасили. Докато една малка част от 

тях са изменили и са се съединили с четвъртата подраса на Атлантида, 

където вече се е разраснала черната магия. Тяхното почитание е било 

тяхната сила и чрез почитанието те били абсолютно непредсказуеми и 

заключени в своята тайнственост. По този начин те постигнали едно особено 

религиозно величие и сила, истинска сила, истинска религия, истински 

идеали. 

Както казах, в лова из горите те са се ползвали от много силни 

придружители и съюзници - големите котки (големи, колкото магарета). Те 

са били техни съюзници и помагачи - много будни същества, с много будно 

съзнание, с голям обхват, с изключителна разумност, която повечето от тях 

след това загубили. Тези големи и тихи домашни котки в последствие са се 

преродили, като кръвожадни тигри, леопарди, лъвове и т.н., понеже са 

приели жестоката вибрация на черната магия. Тогава магията е действала 

много силно, защото астралното тяло и физическото тяло са били 

изключително тясно свързани, а не както сега. Сега има известна дистанция 

между физическото и астралното тяло, даже има хора, които не знаят, че 

има астрално тяло. Понякога това е хубаво. А тогава тези тела са били 

като слети и магията директно е засягала астралното тяло, жестоката 

вибрация е прониквала и тези, които са се поддавали са променяли своя 

път. Но на тези атланти - говоря за толтеките, третата подраса - в 

началото е било дадено да ползват могъществото на силовия кристал. Това е 

бил един голям кристал, който с определени докосвания и формули, където и 

да се е насочил е носил голяма благодат, големи благословения - 

възвишавал е хората, изпадали за в екстаз, постигали са нови просветления 

и нови измерения. Така е действал в началото този кристал. 

Но след време, когато висшите атланти (толтеките) се оттеглят, тъй 

като магията е станала много заразителна, станало е вече много гъсто и 

повечето са се поддали на нейното влияние, този силов кристал попада в 

ръцете на четвъртата подраса, най-опасната - туранците (за които ще 

говорим другия път в продължението), които са злоупотребили с този 

кристал. Например, когато са насочвали този кристал към определени 

градове, тези градове били изпепелявани и нищо не е оставало от тях. Тази 

четвърта опасна подраса (туранците) е отишла още по-надалеч във злото. Тя 

е насочила този кристал към центъра на земята и тогава Белите Братя 

изпращат една от големите катастрофи, става голям сблъсък на сили и 

центърът на земята е бил изместен, както казва Учителят, и както и самото 

сърце на човека е изместено на 23 градуса. Това е особено голямата трета 

катастрофа, за която ще говоря по-нататък. Сега, в новото време този 

силов кристал е пръснат на малки части и не е опасен. Едната му част се 

намира в Бермудския триъгълник, но тя е много малка, това е едно парче от 

него и само при определени съчетания на Слънцето и Луната и на някои 

невидими сили може да поглъща всичко, което е наблизо в определен радиус, 

и да го превръща в нищо. Но този кристал вече не е така опасен. 

По това време е живял един изключителен атлантски жрец, който се е 

казвал Ор Ахал. Тук ще споделя неговите четири метода, по които са се 

развивали неговите ученици. Другия път ще се спра по-подробно на тези 

четири метода, а тук само ще ги изредя. Ор Ахал - един от най-висшите 

атлантски жреци, който е изнесъл своето учение и много ученици са станали 

същества на светлината. Тъй като и самият човек поначало е същество на 
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светлината, тези методи тогава са помагали много, а включително и сега. 

Тук само ще споделя тези четири кратки метода. 

Първият метод: Вкорени се в своята Любов. - Тук става въпрос да се 

вкорениш в своята Божественост. Това е едно начало за истинско развитие. 

Вторият метод: Отключи своя път. 

Третият метод: Събуди устрема си. - Тук става въпрос за едно постоянно 

вдъхновение. 

Четвъртият метод: Озари очите си. - Очите са символ на Истината. Озари 

своята дълбочина, своята Истина и т.н. 

 

                                                        “СКРИТАТА ЗОРА” 

(Идея за размишление) 

 

Двамата индиански вождове, спадат към подрасите на Атлантида. Всички 

индиански вождове спадат към подрасите на Атлантида. Както ще видим по-

нататък, тази култура в Атлантида също е имала много пирамиди. После и 

посветените се прераждат в Египет и ги правят по същия начин. Така много 

неща са се предали и в други народи - при друидите и т.н. Въобще 

атлантите са се преродили после в много народи и в момента живеят, но в 

много от народите те са малки количества и са разтворени в тях, и работят 

незабележимо - кои за добро, кои за зло. 

 

Тук ще говорим за индианския вожд, който се нарича със символично име 

“Скритата Зора”. Те носят такива символични имена. Ще говорим също и за 

един друг вожд - “Сияещата Флейта”. 

Ще изразя някои мисли на “Скритата Зора”. 

Той казва: Дълбокият глас, който те ръководи идва от зората на твоя 

живот. - Думата “зора” е много дълбока, изключително дълбока и мистична 

дума. 

Той казва, че Любовта произнася несътворени думи. - Трябва да разберем 

Любовта, като една несътворена същност, като нещо много по-дълбоко от 

сътворените неща. 

Той изказва също и един изключителен закон: Не постигай себе си, за да 

се съхраниш в тайната на зората. - По-нататък ще ви обясня, ако някой се 

смущава от този закон. Тъй като когато обясним закона “познай себе си” 

той също смущава, защото “познай себе си” означава да познаеш себе си 

като “Нищото”. За да постигнеш истинската пълнота трябва да се познаеш 

като “нищо”, като “точка”, като “тотално смирение” и чак тогава можем да 

говорим за себепознание. Обаче това е вечен процес. 

“Скритата зора” казва: Не можеш да видиш зората, защото ти си отгледан 

от нея. - Тук само ще ви загатна за какво става въпрос. Тук не става 

въпрос за духовната субстанция. Духовната субстанция е нещо много 

дълбоко, но от нея има нещо по-дълбоко, което е наречено есенция. От тази 

есенция е произлязла духовната субстанция, от която са произлезли в 

последствие световете. - Не можеш да видиш зората, защото ти си отгледан 

от нея. Зората живее в потайно място и влезеш ли в това място, ти ще се 

докоснеш до свещения Извор на живота. Свещеният Извор е чудото на живота 

и когато този Извор е докоснал света, тогава се е явила зората. Зората е 

път към великото Братство, към великото начало на времената. Който е 

докоснат от свещения полъх на зората засиява завинаги. Не можеш да 
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нарисуваш зората. Тя е преди изкуството, преди времената. - Тук става 

въпрос за нещо, което надминава всяко изкуство, всички времена. 

 

                                                             ТАХОРА КЕНА 

(Идея за размишление) 

 

Авторът се казва Тахора Кена - това е едно мистично същество от народа 

на инките. Неговото символично име е “Сияещата Флейта”. Ще кажа няколко 

думи от него. 

Той казва: Свещеният език на Слънцето е моята земя. Свещеният език на 

Слънцето винаги прониква в моето сърце. Аз видях красотата на живота в 

свещения трон на Слънцето. - В книгите е наречено Мачу Пикчу и преведено 

означава “свещеният трон на Слънцето”. - И после казва нещо много важно: 

Един народ е могъщ, само когато се стреми към свещения език, т.е. към 

Първичния език. Това е ватанският език, езикът на светлината. 

Преди да продължа искам да ви кажа нещо накратко. От този древен език 

са останали няколко думи, които и сега се ползват. Учителят е дал формули 

и на ватански език. Но едната от думите, малко видоизменена в по-новите 

времена (става въпрос преди хиляди години), това е думата “Аум” или 

думата “Ом”. Това е остатък от свещения език на светлината, но тази дума 

на всички съвременни езици не може да се преведе, защото Учителят казва, 

че съвременните езици са негативни. Например има думи с две значения, с 

пет значения, с десет значения и т.н., докато в съвършения език има само 

една дума. Например като кажеш Любов, означава вечна неизменна Любов - 

няма друго тълкуване, няма други преводи, няма други обяснения. Тази една 

дума означава непрестанна Любов, думата “любов” означава непрекъснато 

действие, непрекъснат процес (няма значение какво казват речниците и 

т.н.). Думата “Аум” това е свещеният закон на единството, но не може да 

се преведе. Това е въпрос на тотално окултно изживяване, мистично 

изживяване във вътрешността на душата. Няма превод, всеки лично трябва да 

се домогне, да изживее Слънчевото Братство (Първата коренна раса) вътре в 

себе си, за да можем да си говорим на езика на светлината. 

Продължавам с мислите и идеите на “Сияещата Флейта”. Той казва: Само 

на свещения език е даден живот. Свещеният език е вечен поток. Свещеният 

език е името на твоя несътворен храм, и този свещен език е мостът от 

бездната към Слънцето. - Тук искам да допълня, че такива мисли има и при 

ацтеките, при техните вождове, които също имат някаква малка връзка с 

Първата коренна раса. Например един от техните вождове казва: Жертвата - 

това е свещеното богатство на душата. - Един изключително важен закон. 

                                                                                                                                

4 май 1999 г. 

 

ОКУЛТНАТА ИСТОРИЯ НА АТЛАНТИДА 

(Продължение) 

 

Третата подраса на Атлантида са толтеките. Ще говорим най-много за тях 

и за четвъртата подраса - туранците, тъй като там е станало най-голямото 

чудо, най-голямата тайна, за което днес ще говорим. Понеже толтеките са 

от най-важните, затова за тях ще говорим повече. 
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Още тогава е имало висши и нисши толтеки. Едните се наричали десният 

път, другите - левият път. Висшите толтеки имали свои абсолютни принципи. 

Най-важният принцип за тях е бил абсолютно овладяване на съзнанието. За 

тях това е означавало овладяване на Битието и на сътворението. Другото 

най-важно нещо за тях е Истината. Те са смятали, че тя е най-важната и 

жизнена същност - от една страна като енергия, от друга страна като 

субстанция и от трета като есенция. Според висшите толтеки над всичко е 

Истината и тя може да се овладее, но трябва да се извърви строго 

определен път. Този път се нарича пълно овладяване на скритите намерения. 

Както ще видим по-нататък оттам започва пропадането в Атлантида. Поради 

тази причина, даже и жреци на Слънцето при големия мрак върху тях, се 

оказало, че те не били истински служители и не са владеели тайната на 

своите намерения. Имало е много жреци в Атлантида, които са постигнали 

пълно владеене на намеренията. Те са устояли на големия мрак върху себе 

си, но това е едно малко число - от над седемстотин жреци само тридесет 

са издържали, всички други са станали черни адепти. 

Но тук, преди да продължа искам да ви кажа за голямата тайна, която се 

е случила в Атлантида. Тази тайна е във връзка с туранците (четвъртата 

подраса). Какво е станало? Не случайно не е писано в книгите - има 

причина. Става въпрос за следното: Три хиляди и петстотин жреци на 

черната магия, на черното изкуство от най-висш порядък, отделно и хиляди 

ученици, за които няма да говорим. Три хиляди и петстотин жреци на 

черната магия, които са имали абсолютно безпощадни традиции. И на едно 

тяхно събиране става голямата изненада.  

Искам само бегло да ви кажа какви са били техните традиции, след време 

ще говорим повече. В следващите лекции има една изповед на един от 

черните жреци, който е посветен във втора степен жестокост в черната 

магия. Той разкрива една много дълбока черна мъдрост, която трябва да 

имаме под внимание. Те са се занимавали с ритуално людоедство. В 

храмовете в жертва са принасяни хора и ритуално са се хранили с тях. 

Другата тяхна безпощадна традиция е била да си избират хубави жени, да ги 

привличат по вътрешен начин със заклинания и след време да изваждат 

сърцата им и т.н., списъкът е много дълъг. След време ще говорим и за 

тези неща. 

Най-голямата тайна, която е станала е следната: На това събиране на 

три хиляди и петстотин жреци на черното изкуство изведнъж триста се 

обявяват обратно и казват, че стават Синове на Светлината с твърда 

позиция и се отказват от всички традиции. Настанал е шок, известно време 

хипноза. Ръководителите и черният император са се чудили какво да правят, 

какви решения да вземат, тъй като традициите нямат компромиси. Докато се 

чудили, докато минало време тези триста същества са използвали своята 

свръхестествена сила и са станали невидими (изгубили се от погледа). 

Окултната наука казва, че впоследствие те се прераждат в други народи. 

Една част от тях остават горе, а другите - една част в момента се намира 

в Норвегия, една малка част в Швеция и най-голямата част в Русия. Най-

голямата част в момента работи там тайно, никой не може да ги познае. До 

такава степен са скромни и смирени, толкова са дълбоки, че преди време 

когато видях тук във Варна двама от тях, бях поканил единия да изнесе 

лекция тук, но аз знаех, че той ще се откаже, защото те не държат на 

словото. Словото се смята за четвърта степен. От петата степен нататък 



 244 

словото няма никакво значение. Блаженството няма никакво значение за тях, 

тъй като тези, които търсят вечно Истината не се застояват и не заспиват 

в блаженството. Блаженството е пета степен. Има шеста степен - мистиката, 

но те не застояват и там, мистикът е от съвсем друг порядък. И седмата 

степен е Истината, която е от съвсем друго измерение и на много нива. Но 

това е друг въпрос. 

Всъщност това е била голямата изненада на Атлантида. Впоследствие аз 

разбрах от Учителя, че става въпрос за триста същества от Всемирното Бяло 

Братство! Те са се вселили сред тях и съзнателно са изучавали всички 

тайни и на черната и на бялата магия. Овладели са всички тънкости, за да 

могат в бъдеще и в настоящето да помагат на тези, на които трябва да се 

помага. Не случайно на едно място Учителят казва (ние подготвяме и такава 

книга за магията по Учителя - това е Свещена магия, от съвсем друг 

порядък), че има определени същества, които имат право да направят черна 

магия, но ако могат да я направят с Любов. Но това е много трудно да се 

разбере. Може да се даде един по-страничен пример, а след време ще 

говорим повече. Мойсей е извършил убийство, обаче това убийство е голяма 

благодат за този роб, който е бил убит, тъй като после Мойсей го намира в 

другия свят, оженва се, призовава го от астрала и той става негово дете. 

Не само, че тази душа преди е била застояла и е нямала шанс за еволюция, 

а сега и Мойсей расте, и тази душа е израстнала и е станала посветена 

душа. Както виждате понякога лошите резултати имат Божествени 

последствия. А има много добри постъпки и добри резултати, които 

завършват много зле. За тези въпроси ще говорим повече по-нататък. 

Ще продължа. Както казах, при големия сблъсък с мрака много от жреците 

на Слънцето (около седемстотин) са изпаднали в умопомрачение и са 

изгубили себе си, отказали се от служба на Слънцето и са станали черни 

адепти. 

 

Тук само между другото искам да ви кажа, че в Атлантида са живели 

Заратустра, Хермес, Мойсей, Питагор, Рама, Кришна, Буда и т.н. - всички 

те идват от Атлантида. Там е живяла и Святата, така наречена Дева Мария 

впоследствие, но там е под друго име. Всъщност оригиналът на Девата с 

Младенеца, идва от Атлантида и там култът към нея бил много по-голям. Там 

тя е живяла на физическо поле. После ще стане въпрос за това. 

 

Защо жреците са изгубили себе си? Защото неведомата сила ги е 

изненадала. Те са вярвали, че служат на Слънцето, но както казах, не са 

стигнали до пълно овладяване на съзнанието си и на своите намерения. Не 

ги е спасило тяхното смътно предчувствие за опасност, то само напомня, но 

не спасява. Със силата на своя свръхестествен огън те са прониквали назад 

хиляди години в миналото, но и това не им е помогнало, защото тайната 

сила на Слънцето е връхлетяла като вихър и много от тях не са издържали, 

и са се превърнали в черни адепти, в служители на злото. 

В цялата тази странна история за Атлантида има много дълбоки и скрити 

причини. Например едно голямо число Всемирни Братя не са искали да слизат 

да изучават черната магия, но в случая не може да се определи кой е на 

по-високо ниво и кой прави жертва, защото тези, които са служили на 

черната магия и са прониквали, после надрастват и двете магии - и бялата, 

и черната. Те могат да помагат в по-голям мащаб на хората от тези, които 
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нямат опит. Опитът в някои случаи играе огромна роля. Тези, които 

останали верни на черната магия (става въпрос за туранските жреци от този 

случай за който говорих, за събора на три хиляди и петстотинте жреци на 

черната магия), когато тези триста са се обявили за Синове на Слънцето и 

са се отказали от безпощадните традиции, самите тези черни адепти 

известно време, както казах са били в шок. Те започнали да се връщат, да 

проникват дълбоко в своята памет. Искали са да си спомнят нещо тайно, 

искали са да открият скрита причина, как може така да се измени на 

традицията. И те са започнали много дълбоко да ровят, тъй като имат 

методи, в своята памет, даже в своята прапамет и в нейното минало. Но не 

могли да открият никакви реални спомени. 

Разбира се причината може да се види, ако имаш съвършен Учител или ако 

си истински служител на Всемирната Воля. Причината може да се види когато 

си извън Бялото и извън Черното Братство, когато си извън доброто и извън 

злото. Не случайно на едно събиране аз казах, тъй като въпросът беше 

какво трябва да направи ученикът за висша окултна еволюция, там казах за 

причината в смисъл такъв, че окултният ученик, който иска да постигне 

висша окултна еволюция не трябва да търси нито причините, нито 

последствията, а смисъла! Не трябва да търси причините на нещата (тъй 

като ще стигне до второстепенни причини), нито последствията, а смисъла. 

Смисълът и пълнотата! Ако проникне в смисъла, той вече ще може да разбере 

и някои по-дълбоки неща, но преди това - няма. 

 

Също е много опасно да се говори за тайната на България, но по-нататък 

ще ви кажа и за тази тайна, защото и учените и историците не знаят откъде 

идва. Даже не знаят, че във Варна е съществувал древен храм на Слънцето, 

древен храм на Египет, и Варна като град има сродство с един град от 

Атлантида от древността (нещо като градове близнаци), което не е случайно 

и говори за едни много дълбоки връзки, не само на Варна с Египет, а на 

нещо много по-дълбоко. А посветените от Египет са преродени от Атлантида, 

което не е случайно. Тук само искам да кажа, че Варна е един отломък от 

едно много древно минало, което също не е случайно. 

 

Ще продължа за висшите атланти (толтеките). Както казах, те са държали 

абсолютно на принципа пълно овладяване на съзнанието, което зависи от 

овладяването на своите скрити намерения, и с това са успели да разрушат 

стената на черното убеждение, че злото е голяма сила в света. Ако човек 

може да проникне в тайната на своите намерения, ако там вътре в тази 

тайна той може да е благороден, изчистен, тогава вече така наречената 

голяма сила на злото отпада, тъй като злото в своята дълбочина и в своята 

повърхност е винаги илюзорна сила. Както и болестите, включително и 

неизлечимите болести са голяма илюзия, обаче натрапена илюзия. А илюзията 

все пак е сила, особено в този свят, защото тя е една нисша енергия на 

Бога, но все пак е енергия на Бога. С тази илюзия Той прикрива по-дълбоки 

неща. 

Овладявайки своите скрити намерения толтеките са се поглъщали в 

единство с Духа на Истината. Да овладееш напълно своите скрити намерения, 

на окултен език това означава да зародиш в себе си една велика жажда за 

живот, един велик устрем за Вечност! В този устрем, в тази велика жажда 
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за живот, за Божествен живот, мъдрите толтеки са чували ясно в себе си 

гласът на Всемирните Братя. 

Аз в една от по-следващите лекции ще ви разкажа защо от окултна гледна 

точка е погрешно самоубийството, ще говорим и по този въпрос. Окултната 

наука е против самоубийството и трябва да се знаят дълбоките причини на 

това, защото само в Любовта може да се намери гласът на Бога. 

 

                                       МИШКИТЕ И КОТКИТЕ В АТЛАНТИДА 

(Идея за размишление) 

 

Искам да припомня някои неща, които загатнах преди. В Атлантида 

мишките са били много едри, някои са били като овце, а някои са били два 

пъти по-големи. Били са много опасни за цялата човешка раса и за цялата 

еволюция, подобно на термитите, за които ще говорим по-нататък. Термитите 

са същества от рода на хлебарките - те са смалени, а преди са били много 

едри и жестоки. Но смалени пак са опасни. Това са съществата, които имат 

най-жестоките зъби. За двадесет и четири часа една каменна къща се 

изяжда, ядат и олово, дърво и пластмаса. Абсолютни разрушители на 

цивилизацията, но за тях ще говорим по-нататък и ще видим от какво те се 

страхуват, както дори и древните котки, които са изключително 

интелигентни, но също има нещо от което се страхуват. 

Както казах, тези мишки са били огромна опасност, тъй като те спадат 

към една древна култура на злото и на разрушението. Тук става въпрос, че 

те са живили в една друга цивилизация, където са били същества на злото и 

на разрушението, и затова в тях е вроден един древен инстинкт - да бягат 

от светлината и да се крият под земята. Те си имат голяма история, както 

после ще видим и древните котки си имат история и правила. Най-зловещите 

мишки от тях - техните ръководители - са избрали безкрайния мрак, понеже 

в своята грандомания тези същества са искали да покоряват безкрайността. 

Това е качество на гордостта и на грандоманията. 

Тук само искам да вмъкна, че Учителят обяснява причината защо те 

гризат по много. Има причина, която ги кара много да гризат. Учителят 

казва, че понеже имат огромно его и зъбите им растат много бързо, и 

стават опасност за самите тях. Когато гризат много яко те ги изпиляват и 

ги правят по-малки, и се спасяват от своите зъби. Това е окултната 

причина, поради която мишките гризат много. 

По него време тези духовни същества наречени мишки били много 

отрицателно настроени срещу човешката раса и човешката еволюция. И 

борбата е щяла да стане много зловеща, но впоследствие от Всемирното 

Братство космическите братя изпращат на земята древните котки. Не трябва 

да бъркаме сегашните котки с тях, тъй като ще видим, че разликата е била 

голяма. Ще кажа за древните котки някои неща. Тази котка още с 

появяването се е превърнала в стена между мишките и човека, абсолютна 

стена - и физическа, и духовна. При това условие на мишките се наложило 

да изработват и да се крият във всякакъв род подземия, само да са далече 

от котешкия крак. Силата на котката е в концентрацията и в 

неподвижността. Например котката знае, че в неподвижността тя не 

съществува, това е особен род разтваряне в небитието. И точно това 

объркало мишките, защото те мислили, че няма никой. Това е техника - 

неподвижност, концентрация, разтваряне и така изглежда като небитие. И 
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мишките са помислили, че няма опасност и изведнъж са започнали да 

изчезват, и мишият род се е видял в чудо. Котката оживява от нищото. Ще 

обясня, това е една от нейните техники. Тук трябва да кажа, че в своята 

първична природа котката е била изключително разумно същество, не като 

днешната котка, която е далечно отражение, а както ще видим изключително 

разумно същество. Това е същество, което е могло да прониква в тайната на 

нищото, но по други закони. Тук трябва да кажем, че котките много са 

обичали да се вглъбяват, това е тяхното любимо тогавашно занимание и 

както казах, това води до разтваряне на нисшите тела и влизане в 

невидимото. Според котките и тяхната история само нищото може да бъде 

чиста сила, това е основен закон в тяхната история. Това важи и за 

човешките души. И така, навлизайки дълбоко в своето съзнание котките 

постигали изключителна концентрация и изключителна неподвижност. Когато 

впоследствие видели от невидимия свят, че мишките заплашват хората, те 

взели едно твърдо решение: да се пожертват в борбата срещу тези мрачни 

същества. Тук искам само да допълня, че впоследствие една голяма част от 

котките са изневерили и затова сега са загубили много от своята 

дълбочина, за което ще стане въпрос. 

 

                                                                 ОР АХАЛ 

Атлантски жрец 

(Идея за размишление) 

 

Накратко ще изразя неговото учение. 

Той дава четири принципа на своите ученици, макар че според мен 

първият е напълно достатъчен, така както първата заповед е напълно 

достатъчна. Тя е космическа заповед от Учителя и всички други закони вече 

нямат значение след нея. Първата заповед на Учителя гласи: Люби Бога 

повече от себе си! Оттук нататък тази заповед вече решава абсолютно 

всички въпроси, постепенно променя всичко. Такова подобно нещо казва и Ор 

Ахал като първи принцип на атлантския жрец. 

Първи принцип на атлантския жрец: Вкорени се в своята Любов! Когато се 

вкорениш в своята Божественост, ти се освобождаваш и от причините и от 

последствията. Само тази Божественост те прави реален. Тези, които са се 

вкоренили в своята Любов знаят и как да умрат, т.е. как да заминат, 

защото това е изкуство. Те придобиват метода на истинското излъчване, тъй 

като има и въображаемо. 

 

Тук само искам да ви предпазя. Някои хора мислят, че са преживяли 

големи неща, а всъщност продължават да говорят глупости и то от години. 

Те мислят, че са преживели Самадхи, даже че постоянно живеят в Самадхи, а 

всъщност начина по който говорят... 

Учителят казва, че ако не можеш да говориш точно Истината, ако не 

можеш да я изразяваш ще имаш много противоречия. Има два вида 

преживявания - едното е истинско, а другото е двойник, напълно фалшиво, 

което е подвело хиляди и милиони хора. Ще ви дам една мярка, а след време 

ще ви обясня повече. Истинското преживяване се осъществява в Духа, а 

фалшивото преживяване - двойникът - се преживява в ума, в менталния свят, 

в психическата енергия, във въображението на човека. 
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Христос също се е вкоренил в своята Любов и не случайно Той е казал 

формулата: “В Твоите ръце предавам Духа си”. Това е окултна формула и 

също означава вкореняване в Древния Незнаен, както е наречен в Кабала. 

Това е пълно вкореняване и смъртта не може да те докосне, всички агенти 

на смъртта, всички агенти на злото. Ако човек може да произнесе с пълнота 

тази формула, злото се разпръсква. А що се отнася до израза “в Твоите 

ръце”, самите ръце символизират волята на Бога, те са Негово изкуство. Не 

случайно човек съединява ръцете си, когато се моли, това е съединяване на 

дясната и лявата ръка, десетте сефироти. Всички космически сили се 

намират в десетте сефироти и в десетте пръста. Дясната ръка е ръка на 

Мъдростта, лявата ръка е ръка на Любовта. От съединението се ражда 

Истината и ако човек е искрен от неговите ръце, от неговото съединение ще 

потече Истината. Затова всеки род лечение е точно това съединение на тези 

ръце. Няма по-голям метод за помагане и при една изключителна 

безкористност могат да се лекуват много болести. При безкористието винаги 

участва Бог, без изключение, което означава, че помощта може да бъде на 

степени според човека и според това как той възприема. Но това е друга 

идея. 

Второто, което казва атлантският жрец е: Отключи своя път! Това е 

вторият принцип. След като се вкорениш в своята Любов в тебе се заражда 

нова енергия, която се превръща в път, в дълбочина. В истинския път 

никога няма влечение към удоволствията на живота, защото това е влечение 

към лично щастие, а това е път по който човек изгубва себе си. И затова 

атлантският жрец казва: Не се страхувай от тъмнината, защото в тебе има 

скрита искра, която ще освети твоя вечен път. 

Третият принцип, който изнася той е: Събуди устрема си! Тук става 

въпрос за вдъхновението. След като имаш път, а път на атлантски език 

означава вътрешната реалност, в тебе се заражда особен устрем и тогава ти 

се вдъхновяваш от самия себе си, отвътре. Това е истинското вдъхновение. 

В тази връзка преди да продължа искам да ви обясня някои неща. Някои 

искаха аз да ги въведа в посвещение, това става лесно, тази енергия е 

слънчева и много лесно се предава. Но аз не работя по тези закони. 

Накратко ще ви обясня. Вие сте чували за Рамакришна, той така е посветил 

Вивекананда. Към края на живота си Рамакришна решил да посвети и дава 

Самадхи на Вивекананда, но това Самадхи е нисша степен и не е истинско. 

Защо? Защото то идва от посредник. Всеки посредник, запомнете, е 

вторичен. Включително и Христос когато лекува, казва: “Твоята вяра те 

спаси” (твоята възприемчивост). На друго място казва: “Как така ме 

наричате благ!” - т.е. благ е само Отец. Значи всеки проводник е 

вторичен, затова всеки трябва сам - а аз държа на това - да се стреми към 

независимост. Затова след време ще прекъсна лекциите, но във Варна ще 

продължат по-дълго, за разлика от София. Всеки по един особен път, с една 

особена Любов към Истината трябва да се домогне до това най-дълбоко 

преживяване, което спада към седма степен. От пета степен нагоре не могат 

да се обясняват нещата с думи, думите важат до четвъртата степен, до 

менталния свят. Понеже това са двойствени светове (менталният свят е 

положителен и отрицателен) и затова има много слово, някои неща трябва да 

се обясняват, но от петото тяло, от петата степен, словото няма значение. 

Там има значение мълчанието, в известен смисъл вътрешният говор, но след 

време и този говор отпада и се постига нещо по-дълбоко. Все пак искам тук 
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да ви кажа, че даже и в седмата степен, в Духа (най-високата степен), и 

там има една думичка, която остава, но тя е отражение, един последен 

остатък, не мога да кажа шум, защото все пак тази дума е Истина. Когато 

човек постигне своя Дух, дълбочината на своя истински живот, но 

същевременно и Бог в себе си, Който е скрит в този Дух, последната 

думичка е “Аум”, а “Аум” означава Вечност, от която няма думи от слово. 

“Аум” е Вечният Път, който не се нуждае вече от думи, а от Божествени 

действия, от Божествена тишина, от Божествена дълбочина, пълнота, на 

която нищо не може да се даде. Ето защо учениците не трябва да се 

застояват в блаженството. Много йоги има застояли в блаженството. 

Блаженството спада към пета степен. Който търси вечната Истина, той не 

трябва да се застоява в такива места. Да не говорим още повече за 

застояване в щастието, там е още по-лошо. Който търси вечната Истина ще 

надмине петата степен, защото вечното търсене на Истината е по-важно от 

блаженството. После той ще навлезе в шестата, която е област на 

мистиката, една изключително дълбока мистика и в седмата степен даже и 

мистиката избледнява. Там се получава нещо по-дълбоко, една пълнота при 

която даже “Аум” започва много слабо да звучи и даже изчезва. Даже няма 

нужда от хармония на сферите, но това е друг въпрос. 

Вдъхновението означава да си непрекъснато духовен. Това означава, че 

вдъхновението е висше място за живеене, това е вътрешно място, истински 

вътрешен и реален дом. Не трябва да го търсим в апартаменти, в пещери, в 

палатки и т.н. Според атлантския жрец вдъхновението се дължи на вярното и 

неизменно служене на Истината. Това е произхода на вдъхновението. - Тук 

не става въпрос за въодушевление, не говорим за временен възторг. Тук 

говорим за вдъхновение, т.е. вдъхване на Дух в човека, нещо съвсем друго. 

- И той казва, че когато човек е събуден (става въпрос за събуждане на 

устрема) той се насочва само към трайни неща, само към истински неща. 

И последният принцип: Озари очите си! Да озариш очите си, това е 

методът на чистото действие, според Лао Дзъ. Ние много пъти ще говорим за 

този мъдрец, тъй като той е необикновено явление. Според атлантския жрец 

чрез чистото действие светът се променя. Той му дава голямо значение, 

както и Лао Дзъ, за когото това е начин на живот. При това действие 

никога не искаш резултати. 

Искам да ви предпазя от една опасност, която съществува отдавна в 

окултната наука. Никога ние с Учителя не сме обещавали резултати и дарби, 

няма да ги обещаем. Но човек трябва да работи с Любов, с голямо търпение 

и постоянство и след време ще му бъде дадена такава пълнота, която 

надминава и дарбите и силите. Може да му бъде дадена и дарба, но не преди 

това, което означава следното: от ученика се изисква един постоянен, 

тежък труд с много изпитания, включително и изпитания от близки хора, от 

далечни, всякакъв род притискания, за да може той да израстне в тези 

тежки изпитания и страдания и да придобие истински дълбок характер, т.е. 

да придобие такава Любов, такава свобода, че да се освободи от тези земни 

неща. Докато при лекия път, човек постепенно изгубва дълбочината си и се 

оказва накрая, че този път е най-тежкия. Според Учителя тежкият път се 

оказва най-лекия след време. Но трябва да мине време да се изработи тази 

Любов, това търпение.  

Искам да ви дам само един пример преди да продължа. Природата е 

вложила в човека не само положителни неща, например сексуална енергия. 
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Тази енергия е чисто слънчева. Целта е тя да се превърне в Божествена 

Любов. Това е вложено в човека. Тази енергия е опасна, ако човек не я 

разбере, а ако човек разбере Божествената Любов, той ще се превърне в 

сияещо същество. Например природата е вложила в човека гняв. Някои питат 

как да се справят с този гняв. Много е просто. Има само един метод при 

това положение. Гневът ти е даден от природата и ако започнеш да прощаваш 

по всяко време, този гняв ще бъде разрушен от метода простителност и той 

ще се превърне в милосърдие. Значи природата дава едно, а иска от човека 

усилия той да го превърне в скъпоценен камък. Учителят казва, че когато 

имате слабости това е много ценно, слабостите могат да се превърнат в 

сили. Това е вашият шанс, това е шансът да работите върху себе си, това е 

капитал. Някой може да си помисли, че няма слабости, а има и скрити 

слабости, които са още по-опасни, защото не се виждат, и да си помисли 

човек, че е праведен. Както ще видим в следваща лекция, един от най-

дълбоките жреци на черната мъдрост казва: “Как така се наричаш праведник? 

Ако ти си праведник ти не трябва да съществуваш, това е качество на Бога. 

Ти живееш в нереален свят, докато ние напълно живеем във вътрешната 

реалност на мрака” и т.н. и т.н., цял списък от закони, една дълга 

изповед, но и същевременно една дълбока черна мъдрост, която не трябва да 

подценяваме. 

Ще продължа. Озаряването е свързано с отдаването, а отдаването е пътят 

към собственото посвещение. Отдаденият става светлина за другите, 

същевременно и за себе си. От друга страна се казва за очите, че очите 

имат своите мистични корени във вътрешността на Слънцето, това е материя 

която идва от вътрешността на Слънцето. Тази материя - очите - я няма на 

земята. На земята могат да ти направят едно стъклено око, но то няма нищо 

общо с тази реалност, тъй като това око е мъртво. Може да мига, може полу 

да вижда, но ние говорим за истинската реалност. Това означава, че в 

дълбочината на Слънцето има духовно Око, което е още по-дълбоко и няма 

нищо общо с материята. Това озаряване е свързано с вечното добро. Оттам 

идва истинското озаряване и то след време се превръща в посвещение. 

 

                                        ОКУЛТНАТА ИСТОРИЯ НА АТЛАНТИДА 

(Продължение) 

 

Една голяма част от висшите атланти (старите толтеки) сега са тук на 

земята, това са няколко хиляди адепти. Те имат много скрит живот и една 

изключителна жажда за живот, която е също незрима. Те не показват нищо на 

хората, нито знания, нито умения. Те не се нуждаят от това. Окултната 

наука казва, че след време те ще завладеят света, но с никакво оръжие. 

Просто Истината в тях ще се излъчи и всички същества, които имат власт ще 

се предадат, просто няма да имат избор. Тогава Истината ще има голямо 

излъчване, но засега се пази. Оръжието няма да има никакво значение, тъй 

като Истината е толкова могъща и произнасянето на Словото на Истината ще 

разреши въпроса. Всички жалки политици, а те са над 90% такива в целия 

свят, няма да имат никакъв избор. Това проникване на Истината ще става 

постепенно, защото целта е да се подготвят много други души да възприемат 

тяхната Истина и затова те засега остават скрити. Това излъчване на 

Истината ще става постепенно и бавно, с много тих и неотслабващ прилив. В 

един момент злото ще бъде пометено, но тук става въпрос за след стотици 



 251 

хиляди години. Поради живота си в Истината те са наситени с един много 

дълбок духовен огън. От този огън ще се създаде ново царство, което както 

казах няма нищо общо с жалката политика, с тези подписвания на договори 

за мир, които са много далече от Истината, тъй като тези същества не са 

постигнали мир. Как може едно същество, което не е преживяло тайната на 

Бога, тайната на единството с всички същества, включително и минералите, 

как може да подписва мир? Това е едно лицемерие. В тази връзка искам да 

ви кажа какво търси истинският човек и истинският мистик. Накратко ще ви 

отговоря. Истинският ученик, истинският мистик не търси да става 

ясновидец, защото това е изоставане от еволюцията. Не търси да става 

лечител, това е друг род много фино заблуждение. Не търси да става 

проповедник. Търси ли небеса? Не, защото небесата са в него и той ги 

вижда. Търси ли присъствието на Бога? Окултната наука е категорична - не, 

защото ако търси присъствието на Бога след време ще попадне и в 

неприсъствието. Тогава какво търси? Истинският мистик търси единството с 

всички неща. Тогава вече по един особен път той познава и тайната на 

Бога, тайната на пустотата и изключително тайната на Битието. Той просто 

се домогва до Източника. Но затова ще говорим друг път. 

Ще продължа. Тези адепти които сега живеят и които след време ще се 

проявят, тук само искам да споделя, това е едно древно пророчество, което 

е казано още в Атлантида; как те ще слязат постепенно, незримо, ще 

подготвят много хора и след време ще ги възпламенят в едно ново царство. 

Пак искам да напомня. Тези същества за които говоря, за адептите които 

работят сега, те са неизвестни и неизявени и тяхната много голяма сила в 

момента е в Русия. Неизвестни и неизявени, те даже нямат желание да 

споделят и нещо от светлината на своите мисли. Те работят тайно, 

вдъхновяват тайно хората, изпращат им мисли, но обикновено лицето им е 

строго, много рядко се показва в другия си вид и през тази строгост те 

крият своята дълбочина. Има причини. С такива същества не може да се води 

външен разговор, има само условие за вътрешен разговор. Понякога те 

докосват душите с едно изключително присъствие, едно такова Божествено 

ухание, което не се поддава на думи, но по това ухание, по това 

възпламеняване, по това, че той усилва в тебе жаждата за Истината, това е 

един от признаците, че това същество те е докоснало. То може да е 

невидимо, а може да е и от физическо поле, може да използва излъчванията 

на своите очи, излъчванията на своето сърце или с няколко думи да те 

възпламени така, както цял живот не си се възпламенявал от книгите или от 

други неща. 

Да се върнем на толтеките. Според тях бъдещето и новият живот могат да 

се строят само на абсолютни принципи, а не на неопределени и съмнителни 

отношения и подписване на договори. Ще говорим постепенно за техните 

принципи, много лекции ще имаме за тях. Разбира се не както е изнесено 

при Кастанеда, тъй като там липсват много неща. Затова ще се наложи да 

говорим от една друга гледна точка, от позицията на Всемирното Бяло 

Братство, за да може да разберем това, което е пропуснато в такива 

учения. 

Само искам да напомня, че най-големият вътрешен огън произлиза от 

принципа на Истината, т.е. от Любовта към Истината. Тези адепти, за които 

става въпрос работят с така наречената огнена светлина. Какво означава 

огнена светлина? Огнената светлина - това е самото могъщо вдъхновение за 
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което стана въпрос. На окултен език това означава древният произход на 

човека. Човекът е произлязъл от Свещения огън. Не трябва да смесваме това 

с физическия огън. Това е всъщност Принципът на Истината и едновременно 

Принципът на Любовта, т.е. Любов в която няма изключения. Това означава 

думата “принцип”. Например ако вие правите компромиси с Любовта, ако има 

само един човек, или едно животно, което да мразите вие не сте в 

Принципа, защото думата “принцип” означава да живееш в Божествения свят, 

където няма изключения. Правите ли компромиси ще знаете, че сте в 

човешкия свят и когато произнасяте думата “любов” тя няма да звучи пълно, 

няма да даде силата си на формулите. Пак ще работят формулите бавно, но 

съществената сила няма да я има. Свещеният огън (става въпрос за огненото 

естество на човека) е съществувал преди земята, преди небето и преди 

слънцата. Тогава този огнен човек е съществувал в невидимото поле, в така 

нареченото невидимо пламтящо Слънце, наречено Алфиола. Това означава, че 

вътре в самото Слънце е започнало зараждането на човека и оттам 

впоследствие е минал през други слънца, през други планети и е слязъл в 

тази форма на земята. Но неговият вътрешен произход си остава същият - 

огнена светлина, огнено същество, т.е. същество на Свещения огън. Така от 

това Слънце човек е слязъл след много дълъг път на земята, да извърви 

един също така много дълъг път и това има много дълбок смисъл. От много 

далече идва човекът, от невидимо Слънце, извървял е дълъг път, за да 

извърви още стотици хиляди и милиони години много дълъг път. И чак 

тогава, както казва Учителят, “като живеете на 100 милиона слънчеви 

системи, като постигнете своята висша еволюция и чак тогава ще дойдете 

при мене и ще говорим”. Става въпрос за хиляди и милиони години живот и 

чак тогава можем да стигнем до Учителя, макар че едно негово отражение, 

наречено Петър Дънов е слязло на земята да помага и да въвежда към така 

нареченото Беинса Дуно в духовен смисъл, и още по-навътре към Незнайния 

Бог, където няма имена. Така че, мисията на Учителя е по-дълбока 

отколкото можем да си представим. Не само да станеш духовен, но нещо 

много по-дълбоко. 

Какво представлявали в началото толтеките. Накратко ще обясня. Те 

имали много прости чувства и могъщи усещания. Техните усещания, тяхното 

много дълбоко чувство е било тяхната голяма окултна сила. Това важи и за 

днес. Ако съществото наречено жена има такава Божествена Любов, такова 

Божествено чувство, това е окултна сила на природата. Това чувство е 

огромна сила и може да променя светове, както ще видим в последната идея 

за размишление, какво означава в оригинал Светата Дева Мария и нейната 

дълбочина. В Атлантида се е наричала по друг начин и много по-точен - 

Майката на Боговете, Майката Богиня. Толтеките основали в Атлантида един 

изключителен град, всъщност това е центърът на Атлантида, който бил 

едновременно и крепост и храм. Варна е по-далечно подобие, но все пак е 

построен не съвсем по този закон. Този град се е наричал едновременно 

Морска Врата, както е значението на думата “Варна”, и едновременно 

Космическа Врата, което не е случайно. Думата “Варна” в превод означава 

“морска врата”, “космическа врата” и едновременно “ключ”. Тези мъдри 

толтеки, служители на Бялото Братство, са имали изключителен стремеж да 

създадат нещо необикновено. И това е този град, който някои наричат 

Градът на Златните Порти, но тогава се е наричал Град на Небесния Храм. 

По това време са били създадени и пирамидите, които после се пренасят в 
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Египет. Космическите Братя са разкрили на толтеките всички източници на 

чиста вода под земята, включително и минерални извори с топла и студена 

вода, което е имало голямо значение. Те са имали особен начин за общуване 

с нея. По това време Космическите Братя много са им помагали. Когато тези 

посветени висши атланти се прераждат в Египет, същите построяват 

пирамидите. Главната причина на това построяване е голямата почит към 

пирамидите още в Атлантида. В името на една голяма почит към Божеството 

са построени тази пирамиди.  

Пирамидата означава следното: четири стени - ум, сърце, душа и Дух, 

което на атлантски език означава четирите стени на квадрата. Ако човек 

може да хармонизира ума и сърцето, после той ще се възпламени в душата си 

и в Духа. Защо? Защото Учителят казва, че сърцето, това е едно отражение 

на душата, една сянка, а умът е отражение на Духа. Човек първо трябва да 

започне от сърцето, от своите намерения. По този начин умът ще се 

пречисти, колкото и да е хитър. После сърцето и ума ще се хармонизират, 

тогава душата ще се яви. После ще се яви и Духът. Ще се породи единството 

на квадрата. Тогава тези четири големи окултни сили ще се възпламенят, ще 

тръгнат към върха, към центъра, който е горе на пирамидата и който 

символизира самото Древно Божество, Древния Незнаен. И в името на тази 

велика почит към Божеството в Египет са били построени тези пирамиди. За 

тях ще говорим друг път. 

Пак ще припомня, че техният град се е наричал Златните Порти и още 

градът на Небесния Храм. Тук са идвали чужденци от много страни - от 

Египет, от Гърция и т.н. Това е било огромен център. Специално за 

чужденците е имало място, където да ги приемат и да ги посвещават. Но тук 

искам да кажа следното: Този Небесен Храм или небесен магнит е 

символизирал най-древното излъчване на Слънцето, неговите символи са били 

свързани с най-древните излъчвания на Слънцето. И всеки, който е умеел да 

почита свещената Мъдрост, която идва от невидимото Слънце Алфиола, към 

него се приближавал истински жрец, иначе се приближавали други същества 

(или ученици или полудуховни същества), които просто са разговаряли. 

Обаче ако вътре е влязло същество, което иска Свещена Мъдрост, тогава 

веднага към него се насочва истински жрец, посветен в тайните и той му 

предава от своята слънчева енергия в неговия дълъг и земен път, за да 

може той да познае тайните на живота. Това е бил един метод, който тогава 

се е практикувал. А жреците винаги са знаели и по вътрешен път са 

различавали кой с какви намерения идва, защото наистина който е овладял 

тайната на своите намерения (и най малките), той може да прониква в 

другите много лесно. 

Тук са се събирали всички царе на Атлантида, които тогава са били 

посветени. Плутон казва, че това са били десет царе. Това е погрешно. 

Царете са били четиринадесет. Тук искам само да ви кажа, че на Плутон са 

били разкрити много малко неща, както и на Солон, тъй като древните 

атланти и египтяните не обичали гърците и им нямали доверие. И понеже им 

нямали доверие са им казали само някакви откъси и оттам учените си правят 

коментарии за Атлантида, и оттам се пораждат много научни и духовни 

отклонения и неразбирания. Както казах царете са били четиринадесет. И 

всъщност и Плутон и Солон много малко знаят за Атлантида, защото 

дълбоките тайни винаги се разкриват много трудно, за тях трябва да си 

готов да умреш. Някои хора искат истински метод за еволюция и аз съм ги 
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питал: ако си готов да умреш, ако си стигнал до тази върховна точка на 

своите усилия, на своето усърдие, тогава може да дойдеш. Обикновено 

такива хора не идват. Но разбира се малкото, което е казано на Плутон и 

на другите гърци, и на други същества, все пак е ценно. Тези 

четиринадесет царе са получили закони от техния Праотец, като основния 

закон е бил следният: обединение чрез един осмислен слънчев мир. Това е 

бил основният закон на Атлантида. По това време войната е била забранена 

със заповед. Никой не е имал право да воюва. Тези царе са владеели цяла 

Атлантида и е имало правило, че ако някой напада Атлантида трябва да се 

съберат и заедно да си помагат. Но ако никой не напада те си остават 

така. Само при определени условия са се допускали компромиси, но всъщност 

и за тях след време се явила изненада, която е дошла от черната магия, и 

от туранците. 

Тогава по времето на Атлантида, се е настоявало особено много на 

Слънцето като вътрешен символ. За тях Слънцето означава Висшето Начало и 

Висшата Божественост, и това за тях е била единствената реалност. Според 

тях, с този слънчев мир посветените е трябвало да проникнат и да обгърнат 

целия свят. Пробудените атланти наричали себе си деца на Слънцето. Още 

тогава е било култ да се посреща слънцето, което впоследствие се предава 

в много окултни школи. 

 

                                                         ДРЕВНИТЕ КОТКИ 

(Идея за размишление) 

 

Тук отново искам да ви подчертая трите най-дълбоки основни правила на 

древните котки и на тяхната история. Те си имат своя история, свои 

ръководители, свои правила и закони - абсолютно разумни същества от 

невидимия свят, включително и космически Бели Братя. 

Първи закон - неподвижност. Според тяхната история неподвижността те 

прави наблюдател. Тя въвежда човека в тънки наблюдения, не обикновени, 

както сегашните мързеливи котки, които са изгубили тази сила. 

Втори закон - вглъбяване. Вглъбяването те прави неуязвим. Влизаш 

навътре, изоставяш външните тела и ставаш абсолютно недосегаем и 

неуязвим. Това е окултен метод. 

Трети закон (най-дълбокият) - разтваряне в нищото чрез закона на 

Любовта. Нищото те прави непознаваем. И това е било най-голямото зло за 

мишките, за целия им род. Тези същества наречени древните котки се 

оказали най-опасните врагове на мишките. Когато родът на мишките се 

сблъскал с тези същества, те са започнали да губят живота си. Защо? 

Защото злото няма живот в нищото! Това е един друг дълбок окултен закон. 

Значи злото няма живот в нищото, то не може да живее в нищото. 

Например говорили сме за смирението, смирението в дълбочина, 

истинското смирение води човека към нищото. Там изчезват абсолютно всички 

врагове, в нищото няма врагове. В смирението не може да има зло и затова 

смирението е много важно. Учителят казва, че смирението е първото 

качество на Бялото Братство. Достатъчно е само една капка гордост и 

тогава, щеш не щеш ще обикнеш определени заблуждения, ще настояваш на 

тях, ще четеш книги, но всичко ще бъде една тънка заблуда, един дълъг път 

на заблуждение и в този и в онзи свят. Според толтеките злото никога не 

може да разрушава нищото, защото това е пустотата, няма условия за 
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разрушаване. Истинският човек никога не може да бъде разрушен. И аз 

наистина се учудвам (след време ще говорим и за тайната на смъртта), 

някой човек замине за другия свят и започне да мисли, че е умрял. 

Учителят казва, че това е един голям театър и близките му започват да 

играят роля, че е умрял. Той си захвърлил седмото тяло, има още шест и 

мисли че е умрял, а пък тези тела са по-истински. Това древните котки са 

го знаели, а в момента има хора, които не го знаят. Това пречи на човек 

да се освободи от астралното тяло, от ефирното тяло, от менталното тяло, 

за да може да влезе в своята най-дълбока Истина - причинното тяло, и 

впоследствие в душата и в Духа. Това неразбиране се оказва пречка. И 

когато големите котки са живеели с човека и са работили за него, в тях е 

имало вродена разумност и голяма първична сила. Такава сила дори са 

нямали впоследствие тигрите, леопардите, лъвовете. Тази сила им е била 

дадена от Космичните Братя поради съзнанието, че те са искали да служат 

на човешката раса. Поради тази причина, че те са се определили в себе си 

да служат им се дава тази изключително голяма първична сила. 

Тук преди да продължа, само накратко искам да ви кажа, че тези древни 

котки наистина са имали изключителна сила. Например те не са се 

страхували от огън на физическото поле. Тогава ураганите са били много 

големи, а те са нямали никакъв страх от урагани. От черни адепти не са се 

страхували, с много, много редки изключения. Но котките, така както и 

термитите, както ще говорим по-нататък, са се страхували от едно нещо. 

Това е водата. Точно от водата, която не случайно в Атлантида и в Египет 

се е наричала Праосновата на живота, Прамайката. Разбира се водата от 

окултна гледна точка няма нищо общо с кислород и водород. Във водата има 

духовен агент, една чиста първична духовна сила. И когато наблюдавате 

реката това не е просто течаща вода, а жива енергия, която се дължи на 

Духа, на духовната сила, която е скрита във водата. Защото ако една река 

е пресъхнала поставяме въпроса: къде отиде тази река? Тази жива енергия 

на Духа се оттегли, както става с много изворчета, когато хората започнат 

да се подиграват и да вършат с него какво ли не. Ангелът си взе водата, 

взе си енергията и изобщо пресъхна, и го премести на друго място. Но за 

тайната на изворчетата ще говорим на друго място. 

Водата е нещо много дълбоко. Учителят и Лао Дзъ казват за водата, че 

тя избира най-ниските места. Тя не се бори с никой, не иска да заема 

високи места, както планината. И навсякъде по дерета и дупки тя запълва. 

В нея има някаква тайна пустота, тайна от Нищото, от Незнайното. Например 

с нея не можеш да се бориш. Тя символизира едно древно смирение, едно 

древно нищо, което няма противници, което разтваря. Някои котки са имали 

малко его в себе си, включително и древните котки, и много други 

същества, но когато попаднат във водата те се разтварят и започват да 

изгубват своята сила, своята разумност, защото тази вода ги разтваря. Тя 

не търпи никаква съпротива, тъй като тя е така наречената дълбока вода, 

жива вода. Тя е от много дълбоко естество. След време ще говорим 

специално за водата. 

По времето на Атлантида тези котки са били много активни и 

наблюдателни и мързелът за тях не съществувал. Те са умеели да се движат 

по особен начин чрез вътрешни движения, даже понякога са заблуждавали и 

черни адепти. Наистина много рядка интелигентност. Те са владеели една 

много дълбока техника на дишане, Белите Братя са ги научили. Другото 
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нещо, което са владеели е, че те са умеели да сгъстяват с голяма 

концентрация силата на своите очи и да стават видими в мрака. Тази мощна 

концентрация се дължи на тяхната първична сила. В мрака техните очи 

стават реални и човек, който има някакво духовно виждане изведнъж вижда 

голяма опасност и не може да разбере, за живо същество ли става въпрос 

или за неживо. Имало е случаи в които така те са пазели и хората. Хората 

са се плашели, но когато са започнали да се показват по-често и когато са 

унищожавали други опасни същества, когато са помагали на човека да 

преминава през някои опасни зони, изведнъж тези хора са разбрали, че тук 

става въпрос за техни помагачи. И накрая се успокоили и можели да спят 

спокойно в дебрите на Атлантида, тъй като са разбрали, че имат абсолютно 

сигурни защитници и служители. 

Тук само за малко искам да се отклоня и да ви напомня, че впоследствие 

те се отклоняват. От сто котки максимум седем са останали абсолютно верни 

и неизменни. Една по-голяма част от тях е в невидимия свят и много рядко 

вече се прераждат, тъй като нямат такава задача. Но много от вас сте 

слушали вечер по казаните и тук-там много котки да плачат като деца, това 

са точно човешки души. Защо плачат? Защото са изгубили още от Атлантида 

условията да помагат на човека. Впоследствие са били заместени от 

кучетата, но те също така не са свършили работата както трябва. Котките 

плачат защото нямат условие и нямат вече свободата. Учителят казва какво 

означава думата “условие”. Това са живите същества, които създават 

условията, живите съчетания. На котките това е отнето и сега те плачат, 

но вече е късно. Но някога, когато те натрупат Любов и желание, ще им 

бъдат дадени отново условия и човек ще може да види тяхната дълбочина, 

тяхната интелигентност и т.н. Не случайно за толтеките котките са имали 

свещено значение, така както в Египет някои други животни са били 

издигнати в култ, за което ще говорим по-нататък. 

Древните котки са владеели един изключително дълбок начин на дишане, 

който им е помагал да улавят всички вражески влияния, включително и на 

черните адепти. И все пак красивото е това, че една голяма част от тези 

котки, а става въпрос за стотици, са останали абсолютно верни и са се 

пожертвали за човешката еволюция. В бъдеще ще ги видим в нова светлина, 

защото понеже са останали верни Космическите Братя са им дали духовни 

прозрения за техния вътрешен път и те са запазили своята разумност, 

своята интелигентност и след време ние ще видим тяхната скрита светлина. 

Както казах, те не са се страхували от нищо, а само от водата. Водата 

в техните спомени е скрита опасност, някаква много опасна материя. За тях 

това била някаква смътна заплаха, което не е случайно. Дори и толкова 

напреднали, те трябва да се страхуват от нещо, за да знаят, че има една 

по-висша Истина, която е над всичко. Иначе, ако го няма този страх те 

могат да изменят на Истината и на по-дълбоката сила. След като са 

чувствали смътна заплаха тези котки са изтълкували водата, като същество, 

което е по-старо и по-дълбоко от тях. 

Например в много случаи чрез особения си начин на дишане древните 

котки са разбирали посланията на въздуха. Те са знаели кога ще успеят в 

една битка с черните адепти, с опасните мишки и с много други животи и 

дали трябва да отложат битката, и да се скрият временно настрани. Тази 

техника на дишане им разкривала това. И в много случаи те са се 

отказвали, пак са запазвали човека по някакъв начин, предупреждавали са 
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го и са изчаквали друго условие, където да включат своята сила. Много 

често се е налагало да се оттеглят и да изчакват новите условия. Така, 

отлагайки битките те ставали много търпеливи и тогава вече впоследствие 

много рядко допускали грешка. Това означава, че в търпението те 

израствали, а в самотата на изчакването те получавали нови и по-дълбоки 

усещания за тайните сили на живота. Но впоследствие, става въпрос за тези 

котки, които не са останали верни на човека, те са превърнали търпението 

в мързел. Сегашните котки показват как търпението се е превърнало в 

мързел и от тяхната будност са останали някакви малки остатъци. И затова 

те са изгубили свободата си и затова сега техният живот е труден. 

Впоследствие те се смалили. 

                                                            СВЕТАТА ДЕВА 

(Идея за размишление) 

 

Оригиналът на така наречената Дева с Младенеца или Светата Дева се 

намира в Атлантида. По-късно много народи са го копирали, но истинският 

оригинал се намира в Атлантида и после най-вече в Египет. Идеята за 

Майката Богиня - тогава така е била наречена, а в по-новите времена 

Майката с Младенеца - е произлязла от Атлантида. Майката Богиня е живяла 

в Атлантида на физическо поле. Тя е била необикновено красива царица, 

едновременно свята жена и дева. Съзнанието и било светещо. Майката Богиня 

(така както са я наричали) е велик символ на идеята, която е наречена 

Майката на Боговете. Думата “майка” означава съвършената Любов, това е 

нейният най-дълбок символ. И наистина Учителят казва, че само Любовта 

може да ражда Богове, Синове на Слънцето и само Любовта е родила всички 

слънца. Слънцата, звездите, планетите са родени от Любовта. Това е реален 

факт - и научен, и окултен, и символичен, и буквален. Тя е била наречена 

Майката на Боговете, защото само девата може да ражда Богове, т.е. само 

чистото съзнание, абсолютно овладяното съзнание може да ражда Богове. Тук 

говорим за девственото съзнание. 

Тук само искам да кажа, че тази майка тогава е сключила не брак, а 

свещен съюз с един от жреците на Слънцето, един от посветените царе и 

жреци на Слънцето. От този брак се е родил Тот и така нареченият 

впоследствие Хермес. Тя е изпращала хората към него, към този велик Син, 

тъй като той е символ на Мъдростта. Любовта винаги насочва съществата към 

Мъдростта, затова Учителят казва, че истинската Любов всякога има 

непреодолим стремеж към Мъдростта. Това е закон, който няма изключения. 

После от Атлантида този култ се прехвърля в Египет. В Египет този култ е 

бил изключително силен. Така се е родил култът към Изида или Майката на 

Слънцето, и както ви казах според Учителя само Любовта може да ражда 

Слънца (във всякакъв смисъл). В Египет поклонението към Изида е било едно 

съзнателно отношение към Прамайката или към Праосновата на живота. Изида 

в своята дълбочина е нематериално същество. Това е вечната субстанция на 

Любовта, която рядко слиза на земята в такава форма, във формата на 

Светата Дева, Майката на Боговете, Майката Богиня и т.н. 

И всяко девствено съзнание означава, че може да стане независимо и от 

материята, и от астралната материя и от менталната материя. Всеки човек, 

който постигне първия принцип на толтеките - абсолютно овладяване на себе 

си и на своите скрити намерения - той се освобождава от материята. Това 

се потвърждава на много места от Учителя, затова той говори много за 
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чистотата. Това се потвърждава и от Кабалата. Кабала казва, че чистотата 

е свободна от веществото, може да живее в него, но не е привързана нито 

към веществото, нито към хората, но единствено към вечната Любов. 

Независимо от ограниченията, когато тази Майка е живяла в тяло в 

Атлантида, тя е била вечно сияеща и на физическото поле и в невидимото 

поле, тъй като нейната Любов е неопетнена. И така от тези велики атланти 

са се породили тези далечни и незрими нишки, които стигат и до днес под 

формата на Майката с Младенеца, Светата Дева, Афродита, Венера и при 

много народи на техните езици. Става въпрос за стотици имена, което е все 

едно и също, но най-голямата сила и оригиналът е бил изключително дълбок 

в Атлантида. Разбира се най-голямата сила на Майката е в невидимия свят. 

Тук искам да ви кажа следното, което се потвърждава и от Учителя и от 

Кабала, че Древният Незнаен има много лица. Някои са объркали и Го 

наричат Бог-Отец, което е само един символ и не е вярно в абсолютен 

смисъл. Накратко ще ви обясня. Древният Незнаен, който е Абсолютната 

Пустота има много лица. Например едното е така нареченото в Кабала Белият 

Старец, който символизира вечната Мъдрост, но Той не е Баща, а нещо много 

по-дълбоко. Но някои хора, за да Го разберат и да им стане по-близък са 

започнали да го наричат Баща - както баща се грижи за син. Но най-

древното име на Бога е било от женски род - Авва. Тогава се е наричало 

Авва Отче - женски принцип както водата, за която ще говорим след време. 

Това е най-дълбокото нещо, а не е било както сега искат да го наложат 

като мъжки принцип. И това по-късно абсолютно се е изопачило. И сега 

искат да кажат, че мъжът трябва да командва жената, което е едно голямо 

невежество, тъй като мъжът не владее себе си, а как може да владее други. 

Накрая с това той става смешен. И когато жената го напусне, когато 

Любовта го напусне животът му става фатален, тъй като тази Любов е 

неразбрана. Освен това Древният Незнаен може да се материализира и като 

Син. Това е една проява на Бога. Много Синове има в момента, казвам го в 

името на Истината и в името на свещената кръв, има над четиридесет 

милиона Синове. Някои мислят, че само Христос е единороден, но тук го 

казвам заради Истината. Още от Атлантида посветените, техните ученици, 

тези, които се прераждат и т.н. - над четиридесет милиона Синове. 

Древният Незнаен може да се проявява по много начини, но най-дълбокият 

начин това е Майката Богиня. Не случайно водата гаси огъня, за което ще 

говорим друг път. Майката е нещо наистина свещено, нещо, което не може да 

бъде докоснато нито със земна ръка, нито с астрална, нито с ума, това е 

много висока позиция. 

Но искам да кажа още нещо. Тази велика Богиня, тази Майка, тази 

изключително съвършена Любов, Божествената Любов носи в себе си нещо 

фатално. Ще обясня. Не случайно в миналото започнало да се нарича Фата 

Моргана, т.е. Любовта, която се превръща в лоша участ. Всъщност става 

въпрос за неразбраната Любов. Защо Любовта е фатална? Защо тази Майка, 

тази свещена сила, тази вечна святост е фатална? Защото за обикновеното и 

земно мислене, за обикновените хора, за това толкова изостанало съзнание 

от хиляди и милиони години, за тях това е въпрос за удоволствие и затова 

те са смятали, че тази по-голямата Любов е непостижима. Всъщност тя е 

наистина постижима, но земното съзнание (мислене) винаги ще мисли така, 

умът винаги ще мисли, че е непостижимо, защото не му се дава. Но ако 

човек познае тази Божествена Любов тя се превръща във вечна благодат и 



 259 

тогава човек може да познае тази Майка Богиня, Майка Царица, която вече 

му открива своето лице. За този, който не е готов тази Богиня скрива 

своето лице, но ако човек е готов, на него се дава да зърне това лице и 

това става в Самадхи, за което ще говорим другия път. Самадхи е най-

дълбокото преживяване, седмата степен в човека. Когато човек преживее 

тази Любов в Самадхи, във върховната чакра, която се нарича според 

Учителя центърът Любов към Бога, тотална, неизменна Любов, тогава животът 

се превръща във вечен стремеж и във вечен възход, а не в безкрайно 

страдание, както е за тези, които злоупотребяват с Любовта. Който е видял 

това тайно лице той носи в себе си вечната благодат, Божията пълнота. Той 

може да посвещава хората, може да бъде техен истински ръководител, но 

заради Истината трябва да ви кажа, че той не се смята за ръководител, 

защото отстъпва напълно мястото в себе си на Бога, на Учителя Той да 

ръководи него и другите, а не самия човек. Защото ако той съвсем малко 

участва в това ръководство на хората, той вече е нарушил свещения закон 

на Майката Богиня. 

                                                                                                                             

1 юни 1999 г. 

                                                                   АРАЛА 

Турански жрец на злото 

(Посветен във втора степен жестокост) 

        Преди да започна с неговата изповед, искам да ви кажа, че черната 

мъдрост също е дълбока, но неговата изповед не е изповед в човешки и 

обикновен смисъл. Той въобще не се изповядва и не се разкайва. Това е 

само едно споделяне на черната мъдрост. Не трябва да го причисляваме към 

изповедта, която е разкаяние. 

 

“Изповедите на моя мрак” 

1. За нас е важно дълбочината на бедствието. Ние не се нуждаем от 

скуката и суетата на светлината. Светлината за нас е истинският мрак. 

2. Ако някой е праведник, нека не се гордее с това, защото 

праведността е чуждо вмешателство на Светлината (така мисли той). Ако Бог 

в човека е праведен, тогава праведността не съществува за човека. 

3. Ние сме избрали злото по собствен избор и затова сме богове на 

злото, и мракът е нашият храм. 

Тук искам да вмъкна, че ние подготвяме една книга от Учителя за 

магията, за свещената магия. Тя е от съвсем друг порядък. Но трябва да 

уточним, че учениците трябва да се освободят и от бяла, и от черна магия. 

Това ще стане на въпрос по-нататък, тъй като така се е отклонил и 

Кастанеда. Кастанеда е тръгнал в левия път и е направил такава карма... 

Преди няколко месеца той почина и към края на живота си размишляваше за 

отклонението, но вече беше късно - левият път беше заработил, книгите 

бяха дадени. Той спада към тази категория същества, които не са овладели 

своите намерения. И затова той не можа да познае истинското учение (за 

което ще говорим другия път), едно велико и универсално учение - учението 

на Орела. Дон Хуан го беше предупредил (насаме) да не търси силата, а да 

търси свободата. Всичко, което е свързано със сила и с магия е обратно на 

свободата и на освобождението и от едно малко отклонение накрая стават 

големи отклонения. Докато истинските мъдреци вървят по пътя на свободата, 
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т.е. Любовта към Истината, Любовта към подхода, към мига, чистия живот и 

т.н., за което ще говорим другия път. 

4. Когато живееш в мрака не ти е необходима съвест, съвестта е пречка 

за нас, тя отнема нашата радост. Само мракът е източник на нашата радост 

и нашите видения.  

Ще вмъкна още нещо, тъй като някои могат да се учудят защо говорим за 

черна мъдрост. Трябва да предупредим, че черните адепти са много дълбоки 

същества и могат да увлекат полудуховни хора, полудуховни ученици и са 

голяма опасност. В книгата за магията, която ще издадем от Учителя се 

налага да скрием много неща. Ще дам само един пример, защото той е опасен 

за тези, които могат да използват тези неща. Например Учителят казва, че 

има хора, които могат така да повлияят на друг човек, на неговата 

енергия, на неговата психика, на неговото ментално тяло, че да изкривят 

крака му, ръката му, очите му, устните му, лицето му и т.н. Това е само с 

един огромен натиск на тази черна енергия. Такива неща се налагаше да ги 

изкарваме, макар че, те са едно предупреждение за хората да усилят пътя 

си в чистотата. Но много черни ще се възползват и се налага в книгата 

много неща да ги спестяваме, за да не събудим черните окултни сили в 

някои хора. 

5. Само в мрака ние сме живи, защото мракът е нашето прозрение. 

6. Мракът е съществувал преди философията, преди поезията и преди 

сътворението. За вас философията и поезията са успокояващи заблуждения и 

фалшива утеха. За нас единствено мракът е реалност. 

По-нататък ще говорим за един жрец от първа степен, където нещата са 

още по-дълбоки и трябва да имаме едно на ум, никога да не подценяваме 

злото, а да дадем всичко за нашето пречистване и за вечното добро, за да 

можем да се справим с лекота. 

7. Ние сме безумни в своята разумност, а вие хората сте глупави в 

претенциите на своята разумност. 

8. За вас светлината е загадка, за нас животът в мрака е реален. 

Мракът е древното дихание на живота. (Така смятат черните адепти.) И вие 

сте произлезли от него. 

9. Много философи и учени са завършвали живота си в мрака и каква 

полза тогава, че са боготворили светлината. 

Много философи и учени са завършвали живота си в мрака, трябва да кажа 

заради Истината, над 90%. Бертранд Ръсел много точно казва: “Аз смятах, 

че във философията ще намеря ключове да разреша много трудни свои 

проблеми.” И накрая на живота си той казва: “С философията проблемите 

станаха повече.” 

Все пак искам да уточня, че в древността думата философия била много 

чиста - чиста мъдрост. Но впоследствие станало нещо друго. Мъдростта 

излязла, останала някаква философия, която не помага, философия с примеси 

и която вече няма това значение, както в миналото. Днешната философия над 

90% служи на Черното Братство. Включително и някои положителни философи, 

които говорят много за Бога и за Неговото виждане. Ще говорим по-нататък, 

че според атлантите, както и при Учителя и при Лао Дзъ, когато се говори 

за образ и подобие на Бога, този стих се разбира много дълбоко. Бог е 

такова същество, че никой не може да Го види и никой не може да Го 

познае. (Някои говорят много за видения и се заблуждават.) Учителят 

казва: Бог през цялата вечност няма да бъде познат. Не може да се види, 
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защото Бог е върховното Нищо, няма никакъв образ, той не е личност, няма 

даже и глас. Но има нещо друго, при което човек може да влезе в Бога - 

това е Единството. 

Целта на живота не е да намериш Бога, не да познаеш Бога, не да Го 

видиш, защото ще изпаднеш в отклонение. Тук искам да ви подчертая 

съществената цел на човека. Целта на човека е да стане Божествен, 

Божествено същество. Чак тогава той ще се приближи към Бога, но няма да 

Го види, няма да Го познае, но ще влезе в Единство с Него. 

Другият път ще ви разкажа за истинското учение на Орела. Всъщност 

думата “орел” произлиза от древните толтеки. В древността е нямало начин 

да се изрази Неизразимото, Нищото, и тогава е било наречено с две думи - 

Духът или Орелът. Тук само ще ви загатна, че само в Нищото, според 

учението на древните толтеки за Орела, човек може да бъде истинен. Там 

няма никакво его, никаква капчица, никаква частица его - единственото 

място, където човек може да бъде истинен, а това означава дълбок. Но 

специално за това древно учение ще говорим другия път. За това древно 

учение Учителят също е говорил много. 

10. Ние знаем, че боготворим себе си и не се лъжем. Но ние признаваме 

тези малцина мъдреци, които са осветили своя мрак. 

Както виждате, той има ясна идея за истинските мъдреци, нещо, което му 

прави чест. 

11. Във философията на човечеството няма духовна култура, тъй като и 

учените, и философите са същества на външния мрак. 

12. Ние, жреците на злото знаем, че вашите учени и философи не могат 

да увеличават нито своя живот, нито своята духовност. Тези нещастни учени 

увеличават само своите творби и своето незнание. Ние ги надживяваме. 

13. Ние знаем, че цялото общество е формирано от нашия мрак, макар, че 

обществото не познава нашата тайна. - (За нея ще говорим в по-следващите 

лекции.) 

14. За нас (той говори от името на жреците на злото и най-вече от 

името на туранската раса) външният мрак не е препятствие и затова ние 

работим съвместно с учените от всички народи и те следват нашия зов, и 

ние работим за тяхното бедствие. 

Разбира се трябва да кажа, че според Учителя, има изключения. В 

науката има адепти, обаче те са от този род, че са много мълчаливи, 

истинските си открития не ги изнасят на света - в много малък кръг от 

свои приближени и за себе си. Проучват нещата за себе си, но не ги 

изнасят на света и те остават неуловими и за жреците на злото и за 

жреците на бялата магия. Това са особен род адепти, но те са някъде около 

3-4 %. 

15. Мракът е нашата древна сила, но външните същества не могат да ни 

познаят, защото нашият мрак е дълбок и неговият източник е центърът на 

древността. 

16. Нашият мрак не е материален, а черна духовност - черна, сгъстена и 

могъща енергия. 

17. Без мрак и страдания, човешкият живот остава непълен и ние работим 

за едно зряло човечество. 

 

                                                    МЪДРОСТ И ЧИСТОТА 

(Идея за размишление) 
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Всяко знание е глупаво. Само Мъдростта може да учи. Тук трябва да 

разграничаваме знаещите хора - това са хората, които знаят, но не могат 

да учат, те не са в реалния живот, не са в Мъдростта. Мъдростта си има 

свой произход (това е много важно да се разбере, тъй като не става въпрос 

за Бога, както някои мислят). Тя може да произлезе единствено от твоята 

чистота и святост. Това е върховното Нищо. Наречено е в известен смисъл 

условно Бог, но Бог не е ясно понятие и не е точното понятие 

кабалистически. Използва се условно за успокоение на много хора. 

Мъдростта може да се зароди само от чистотата - това е условието. Тук 

искам да вмъкна, че чистотата в най-дълбокия смисъл е пак Нищото. Това е 

абсолютно чистата Божественост на човека, неговата дълбочина. Трябва да 

разбираме чистотата, нейният краен предел като образ на Нищото. (Казвам 

тези неща, за да мога да ви подготвя за следващата лекция, която е за 

учението на Орела, където ще говорим най-много за Орела, т.е. за Нищото, 

за едно универсално учение на всички времена.) 

Чистотата е началото на зараждането на Мъдростта. Ако нея я няма, няма 

да има зараждане, а това става вътре в самия човек, не от някого, а 

отвътре в самия човек, от вътрешния Учител, а Той е Върховното Нищо, т.е. 

от само себе си. Ако я няма тази чистота налице в човека, няма да има 

зараждане на Мъдрост, т.е. ще има знания, както е при нечистите хора - 

много знания, много философия, но много проблеми и няма никакъв живот. 

Мъдростта идва отвътре, а знанието - отвън. По-късно ще говорим и за 

медитацията, ще говорим и за удоволствията и блаженството. Тъй като 

удоволствията идват отвън, човек трябва да ги търси по външен път и става 

роб, става зависим, става застоял и се отклонява на голямо разстояние от 

своята еволюция. Блаженството е нещо, което се търси отвътре. Мъдростта 

идва отвътре, а знанието отвън, от ума, от вторичното. Ето защо знанието 

разваля човека, а Мъдростта извисява човека в неговата Божествена 

дълбочина. Знанието, по своя произход е умствено заблуждение. Мъдростта е 

скритата светлина на Духа.  

Пак повтарям, тъй като е важно. Докато не постигнеш чистотата (тук 

ударението пада върху чистотата), все ще се занимаваш със знания, които 

ще бъдат твоите естествени заблуждения. На окултен език, да изгубиш 

заблужденията си означава да изгубиш знанията си, т.е. да изгубиш 

страданията си. От това по-хубаво пожелание към учениците не може да има, 

тъй-като точно знанията са тяхната спънка по пътя към Мъдростта. 

 

                                 ОКУЛТНИЯТ СИМВОЛ НА ПУСТИНЯТА 

(Идея за размишление) 

 

В пустинята има дълбочина. В нея е изразено вечното мълчание на 

живота. Защо? Защото животът в своята дълбочина е вечно мълчание, т.е. 

неизразим. Толкова божествен, толкова сияещ, че се налага вечно мълчание. 

Много от вас са изпитвали Любовта. В близките години ще има такива хора, 

които ще преживеят Самадхи. Аз съм ви говорил за този въпрос, другият път 

пак ще говорим. Тези, които преживеят Самадхи влизат в тази вечна пълнота 

на Божественото Нищо, в тази неизразимост и вече те виждат живота от 

съвсем друг ъгъл, от ъгъла на постоянната радост, на постоянното 

блаженство. Но това не означава, че тези хора постоянно се усмихват. Те 
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живеят в дълбочина, даже при много от тях усмивката рядко се явява на 

лицето, но това е такава пълнота от тази Божествена Любов, че просто няма 

място за нищо друго. Това се изживява точно в Самадхи и другия път ще 

говорим повече по този въпрос. 

Пустинята за пробудения човек налага естествено и дълбоко мълчание. С 

това тя помага на човека да навлезе той в своята истинска същност и да 

започне да разбира себе си. Тук, само между другото искам да ви кажа, че 

много малко същества могат да оцеляват в пустинята. Ако там бяха 

поставени вълци, лисици, овце и т.н., те нямаше да издържат на тайната на 

живота на пустинята. Това означава, че камилата е много специално 

същество. Тя може да преживява с много малко вода, с много малко храна 

изключително дълго време и няма никакъв страх от пустинята. Тя се е сляла 

с тайната на пустинята, с живота на Неизразимото. Камилата спада към 

висшите същества от духовния свят. Тя носи в себе си едно огромно 

търпение, а то винаги означава силата на Любовта. Голямото търпение в 

един човек е знак, че този човек е свързан със силата на Любовта. 

Без това вечно мълчание никой не може да разбере тънката дълбочина на 

живота и затова Учителят казва, че Истината не се предава с думи, а чрез 

мълчание - става въпрос за присъствието на Нищото, това е Универсалното 

присъствие. 

Истината не се предава с думи, а чрез мълчание, т.е. чрез Божествено 

присъствие, което може да произлезе единствено когато ученикът е станал 

“Нищо” - никакво его, никакви фалшиви знания, даже и положителни, а 

дълбока Мъдрост, съвсем друго измерение, за което ще говорим по-нататък. 

В това мълчание има излъчване на Вечно Присъстващия Незнаен, наречено в 

Кабалата “Древният Незнаен”. Трябва да уточним, тъй като някой може да 

помисли, че Той е дълбок както мълчанието, но Той е по-дълбок и от тази 

мярка. Той е бил преди Словото и преди мълчанието. Само Той знае, как да 

използва Словото и мълчанието. 

Преди време издадохме една книга - “Древноеврейски легенди” и там се 

казваше един много точен закон в тази връзка. Той спада към древната 

еврейска мистика. Ще го споделя: “Имаш право да говориш само тогава, 

когато говоренето ти е по-силно от мълчанието.” Иначе просто е карма. 

Може кармата да е положителна, но това е затвор, това е обременяване. 

Ученикът трябва да надрасне и положителното знание и оптимизма си, и 

незнанието и песимизма, и да влезе в една нова Мъдрост. Иначе ще остане 

така, както тези, които аз наричам стари в братството. На моите лекции в 

София идват много стари хора, в смисъл такъв, че когато казвам стари не 

казвам стари по години, никога нямам в предвид години. Имам предвид стари 

по съзнание, които Учителят не може да ги използва, тъй като не са 

станали “Нищо”, не познават тази тайна. Някои така си умряха, на една 

крачка близко до мене, разговаряхме с тях, но си останаха със своето 

неразбиране. Много книги изчетоха, много големи библиотеки имаха, но нищо 

не стана от тях. Тук става въпрос за десетки хора, които са живели близко 

до Учителя, но нищо не са разбрали. Затова Учителят на едно място казва, 

че не познава истински ученици. На друго място казва, че има трима, обаче 

те живеят в светлината, но това още не е мярка, макар че казва имената 

им. Но това е друг въпрос, за който друг път ще говорим - за пътя по 

който може да се влезе в аурата на Учителя без да се опетни учението. 
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Пустинята е точният символ на мълчанието и на дълбоката тайна на 

живота, защото тук в пустинята няма ментален свят. Умственият свят, ако 

влезеш в пустинята, е напълно излишен. Ако го носиш със себе си, той най-

много да те побърка, да внесе в теб огромно напрежение и да те побърка. 

Това се е случвало с много хора в пустинята. Пустинята отстранява 

менталния свят. Пустинята символизира още Нищото. Това е, което поглъща и 

разтваря ума, а да се разделиш със своите глупави умствени процеси, това 

е началото на ученичеството, това е пътят към Мъдростта. 

 

                                 АТЛАНТИДА И ПЪТЯТ НА РАЗПАДАНЕТО 

       За разпадането ще говорим повече в следващата лекция - за 

катастрофите (четирите големи потопа), но тук постепенно трябва да 

навлезем, за да ни е по-ясно после, как постепенно се е стигнало до това 

разпадане. 

Отначало могъществото на царете толтеки изхождало от Слънцето. Те 

правили многобройни физически и духовни очиствания и упражнения и пиели 

чиста вода от символични златни съдове с образа на Слънцето. Водата те 

насищали с много цветен прах и чрез святите си молитви тази вода 

повишавала живота и била наречена “Напитката на Бога” или “Елексирът на 

Живота”. 

Тук искам да ви кажа нещо за водата. Преди време говорихме по този 

въпрос и след време ще говорим повече. Водата е едно от най-тайните 

древни същества. Наистина хората трудно могат да оценят това. Това може 

да стане ако водата за един месец тотално изчезне и хората ще разберат, 

че става въпрос за Божество. Тя е абсолютно Божество. Но след време, 

когато ще говорим повече, ще обясним този въпрос. Според Учителя, в 

невидимия свят водата, това е есенцията на живота - етера. И в етера има 

една есенция, не субстанция (субстанцията е духовен елемент, а есенцията 

е Божествен порядък - по-висша мярка, много по-дълбока). Това е водата в 

невидимия свят, майката от която са се родили нещата. Във външния свят 

това е наречено вода, живата вода. Както виждате става въпрос за едно 

древно същество, но скрито на земята под думата вода. И на някои хора 

нищо не им говори тази дума, тъй като е толкова естествена, толкова 

близка, но същевременно неизразимо дълбока, чисто Божествена по своя 

произход. 

Както казах “Напитката на Бога” е внасяла всеобщото вдъхновение за 

царете толтеки и за техните близки. Когато трябвало да се вземат много 

важни решения (тук ще видим как толтеките са постъпвали, разбира се сега 

има много по-съвършени методи, но и тези методи спадат все още към 

древната Истина и частично към новата Истина), толтеките прекарвали цяла 

нощ в светилището на храма на Слънцето (тук става въпрос за мъдреците и 

за главния жрец) в изморителни и постоянни молитви, да се домогнат до 

най-чистото и свято решение, защото после то се разнася в народа. Накрая, 

сутринта преди изгрев слънце всеки от мъдреците разказвал пред главния 

жрец, който притежава силата на различаването. (За него ще говорим другия 

път повече в учението на Орела. Това е главното качество, което дава 

Орела - силата на различаването.) Всичко това се изповядвало пред главния 

жрец. Всеки казвал своя сън, своята будност, своето будно видение или 

идея. Всичко това минава пред погледа на жреца и той е търсел тънката 

мярка в нишката на всички идеи, и чрез специални молитви откривал 
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Истината, и чак тогава се стигало до общо решение и общо съгласие. По 

този път и чрез този метод се зараждала чистата интуитивна мъдрост. Тук 

трябва да кажа, че те не са знаели, за тайната, която надминава 

интуицията, за която Учителят говори. Но тук ще се спрем на тяхната 

мъдрост, която е достатъчно дълбока. 

И така тази мъдрост е слизала от високото и е тръгвала надолу към 

обикновените хора и към народа, и за тях това е било плодородие и 

благодат. Повече от триста хиляди години е било така - древните толтеки 

са управлявали много мъдро. Но в последствие дошъл упадъкът, някои от 

толтеките се отклонили и започнали - заразени от туранците - да пият 

кръвта на жертвения бик, вместо нектара на Бога, свещената вода, живата 

вода. Последвала е жаждата за материално богатство.  

Но окултният закон гласи: Всяко материално богатство трябва да получи 

своя смъртоносен удар. В този закон няма изключение. Може ударът да не е 

в едно прераждане, но до четвърто прераждане, дали във вид на неизлечими 

болести, дали във вид на нещастия и т.н. по най-различни начини всяко 

материално богатство получава своя смъртоносен удар, тъй като това е 

свързано с материален, земен начин на мислене. Това е начин, който убива 

и вътрешни тела. Разбира се десятъка в известен смисъл спасява, а който 

го прави с цел, който не е разбрал любовта към този закон, той ще затъне 

още повече. Преди време говорих по този въпрос. 

Чрез материалното богатство се пробужда гордостта (разбира се много 

неща, но тука се спирам на гордостта), а гордостта винаги означава 

господство на ума над човека - едно от най-лошите неща, което се случва в 

човешкия живот. И най-лошото което е - над неговата Божественост, 

неговата Божествена природа. Това е непростим грях... когато умът започне 

да управлява човека и неговата Божествена природа, особено неговата душа, 

затова някога душата захвърля тялото, затова понякога се раждат много 

самоубийства. Душата иска да се отлепи от тази привързаност и от това 

тяло, но по-нататък ще говорим защо се самоубиват хората, окултните 

причини и как трябва да се спасят. 

И така постепенно толтеките се свързали с една раса, (става въпрос за 

туранците), която била тясно свързана с остатъка от болните лемурийци. 

Както виждате, тези древни раси се прераждат в други раси и продължават 

своя ход.  Значи, тази туранска раса е свързана с ядрото на изостаналите 

лемурийци, които били потопени, точно поради алчността и материалното 

мислене. Разбира се, не искам да кажа, че в Атлантида само туранската 

раса е опасна. По-нататък ще говорим за други раси, до които не сме 

стигнали. Стигнахме до четвърта и пета, но и другите раси са също опасни. 

И постепенно чрез материалното мислене се стигнало до взрив на страстите 

(страстите от всякакъв род). Не случайно ще ви говоря за удоволствията, 

които са път на унищожение и разрушение на човека. Следващият път отново 

ще ви говоря за удоволствията и за блаженството - два съвсем 

противоположни пътя. 

Туранците били много силно свързани с черната магия, както казах и в 

предните лекции. Това е била една много опасна раса, самата им кожа е 

била опасна - черно-жълта. А очите носели в себе си посланията на 

смърнотосни усещания. (Както преди ви говорих за мълнията в техните очи.) 

Слава Богу, че сега урочасването е много далече и много малко хора в 

България имат силата да урочасват. Но аз срещнах няколко човека със 
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силата да урочасват, дори единият път малко се сепнах. Беше във влака, 

изненадващо. Аз си почивах и не виждах нищо и пред мене беше застанал 

един човек с много опасни очи. Такива хора не трябва да се гледат дълго в 

очите, просто се навеждаш, казваш една формула и той тръгва естествено, 

все едно че нищо няма. Както и стана, както е ставало и много пъти. 

Разбира се има начини да се гледат, но не ви го препоръчвам засега, не е 

необходимо да се предизвикват. Има по-тънки методи, по които може да се 

действа. 

Древните туранци давали ход само на жестоки амбиции и се стараели 

много силно да привлекат нисшите демонични сили по-близо до себе си. 

Туранските отци на черната магия искали да поробват съседни племена и 

раси и изведнъж те се обявили против съюза за мир (който е траял стотици 

хиляди години) с главния жрец на толтеките. И това било началото на 

голямото зло в Атлантида. Били направени три стъпки от черните туранци 

(жреците на злото) към най-хубавата, силна и светла раса на толтеките. Ще 

ги изредя:  

1. Нарушили съюза за мир. 

2. Започнали да пият кръвта на свещения бик и една част от толтеките 

се увлекли. 

3. Съзнателно призовавали демоничните сили за всички свои цели. 

Най-лошото всъщност е свързано с третото. Туранските жреци на злото 

взели абсолютно решение да сключат твърд съюз с нисшите демонични сили. 

Тук не говорим само за решение, а за абсолютно - това е тотално отдаване 

в ръцете на демоните. Затова Учителят казва, че в Атлантида Бялото 

Братство загуби борбата с Черното Братство. Учителят казва: Ние тогава 

направихме грешка и не успяхме да победим Черната магия и Черното 

Братство. Преди това имаше още една загуба в Лемурия, но в последствие се 

нанесе голям удар. Първият удар това е възкресението на Христос, най-

тежкият удар срещу Черното Братство - първата тайна дълбока победа, на 

която още не се вижда резултатът, тъй като работи в дълбочина и на 

вътрешен план. Второ - Словото на Учителя, на което ще му трябват хиляди 

години, за да бъде разбрано и изпълнено. Но то много постепенно и много 

мъдро покорява и води хората. Трето - то ще се случи на Второто 

Пришествие и в бъдеще тези същества ще бъдат абсолютно ограничени и ще 

останат много малко. Но както ви казах преди в старите лекции за трите 

шестици, ще останат същества на злото във вечността, няма да бъдат 

напълно унищожени. Те ще бъдат запас за друга вселена, за други 

изпитания, за други цивилизации. Злото няма да бъде напълно унищожено. 

Това казва най-дълбоката окултна наука, чиито чисти архиви имах честта да 

използвам. Казвам това, за да не се заблуждавате по някои тълкувания на 

Библията, тъй като много от стиховете там са висящи и неправилно 

преведени, а някои са напълно неверни. Но това е друг въпрос. 

След като туранците се включили в твърдия съюз, за който говорих, с 

нисшите демони, те са отстранили слабата си връзка с висшия свят напълно. 

Това било първата организация на злото, началото на зараждането на 

голямото зло на земята. И така започнал пътят на анархията и на 

разпадането, тъй като демоничните сили разбират само от разрушение и 

насилие.  Затова Учителят казва, че те не познават Любовта, никога не са 

я познавали, това важи и за Сатана. Учителят казва, че той никога не е 

познавал Любовта и не е живял в нея, включително и демоните. Учителят 
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казва, че когато те влязат в Любовта ослепяват, те нямат никаква 

представа и никаква сила в Божествената Любов. Затова говорим за братя и 

сестри, затова говорим за хармония. Там, в тази Божествена Любов, в тази 

простителност, в това милосърдие никога не може да се промъкне зло. 

Затова аз препоръчвам на братята и сестрите много да си прощавате 

грешките, ако можете даже със скоростта на светлината. Ако това не ви 

устройва, ако не разбирате какво искам да кажа, поне за пет-десет минути, 

но не по-дълго да храните обидата. Навремето Учителят даде най-дълга 

мярка да храните обида за един час, но аз съм на друго мнение, в хармония 

с него - максимум десет минути. Дори и това го смятам за много, да 

задържаш такава отрова, такава черна енергия, защото когато не прощаваш 

ти си обсебен и затваряш пътя на Бога. Бог винаги прощава и когато 

простиш веднага се освобождаваш - душата ти възвръща своите криле, душата 

става свободна. Когато не прощаваш, това е под въздействието на демоните. 

За тях е много изгодно да не прощаваш, за да кроят други планове, но ако 

трябва друг път ще говорим повече за прошката, за да не се отклонявам. 

Жреците на злото започнали да постъпват само в хармония със злото и 

разрушението. Това били, както ги нарича окултната наука, същества-измет, 

остатъците от космоса. Така черната магия е привлякла много черни и 

зловещи мисъл-форми и ги е превърнала в тирани и мъчителни халюцинации за 

безбройни същества. Това е била една от целите на черната магия, да се 

насити атмосферата с черни мисъл-форми, с много черна енергия и те ги 

превърнали тези мисъл-форми в тирани и мъчители - във вид на халюцинации, 

кошмари и т.н. и досега има някакви остатъци. Черната магия е насочвала 

тези мисъл-форми към хората и хората не винаги са устоявали, особено 

тези, които са нямали идея за Истина, за чистота, за Божествена Любов, те 

могат да устояват само временно. Ако разчитат на някакви знания и на 

някаква философия, това е пак едно залъгване и пак само временно могат да 

устоят, но без чистотата крайният резултат е повече от лош.  

Халюцинации, болни фантазии, тава са нисши демонични сили. По него 

време черната магия е отишла още по-навътре - тя е създала много 

лъжебогове. Най-вече в това е била същността на черната магия, но по него 

време тя се е разгърнала в големи мащаби. Храмовете били посветени на 

влечуги и змейове. Толтеките били принудени да напуснат храмовете на 

Слънцето под тази зловеща настъпваща маса от многобройни черни жреци. Те 

трябвало да напускат и да се крият по планините, тъй като нашествието е 

било голямо. Това е започнало (става въпрос за тези влечуги и змейове) 

постепенно да обезличава човешкия род, а що се отнася до жената, тя се е 

превърнала в тотален инструмент за удоволствие, защото в нея е била 

внесена, чрез черна магия, необуздана и опасна огнена страст, която с 

течение на хилядите години в Атлантида, много се е усъвършенствала с все 

по-голяма сила. Искам да кажа, че сегашната проституция е една малка 

сянка и остатък от миналото в Атлантида. 

 

                                                       ЗА УДОВОЛСТВИЯТА 

(Идея за размишление) 

 

Удоволствията са свързани с астралния свят и затова те са нисша 

енергия и всеки, който обича удоволствията изпуска Истината, той вече 
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няма избор. Това става постепенно, неусетно, и обикновено за много хора е 

вече късно. Затова говоря по този въпрос. 

Другото, което искам да вмъкна тук, преди да продължа, е че ученици, 

които обичат много удоволствията, а всеки от вас трябва също да се 

огледа, може да чете много Учителя, цялото му творчество, или както онази 

американка деветдесет и девет пъти Библията, нищо няма да му помогне. По 

този път никога не можеш да тълкуваш оригинално Словото на Учителя, 

никога не можеш да имаш чист подход. Ще се стараеш да имаш подход, ще се 

стараеш да помагаш на хората, които обичаш, но, искам да ви предупредя, 

няма да имате успех. Просто няма да имате шанс, ако чистотата не се 

възстанови. Искам да ви кажа за основния дълг на ученика: Това е да 

събуди жаждата за Истина в себе си, жаждата за освобождение. Това не 

става чрез удоволствие, удоволствието е обратният път. Ученикът трябва да 

събуди в себе си жаждата за освобождение и той трябва да стигне в тези си 

усилия тотално, до последното усилие, т.е. до стоте процента. Иначе ще се 

залъгва.  

Блаженството е обратният път на удоволствията. Над него е само 

Истината, която е есенцията на живота. Пак ще повторя. Удоволствията се 

търсят навън, те са външен свят и те правят човека зависим и роб, 

привързан роб. Блаженството е обратно - пътят навътре. То освобождава 

човека от зависимост, от привързаност, и води човека към своя център. Но 

искам да напомня, че блаженството не е както казва Ошо истинският център 

на човека. Зад блаженството има по-дълбок център - това е Истината, а 

Истината има тринадесет степени на пустота. Въпрос прекалено дълбок, но 

все пак малко ще говорим след време и по този въпрос. 

Удоволствията, сексуалните работи, голямото обсебване на храна, 

наречено така “приятно” преяждане, това са все усилвания на връзките с 

астралния свят. В това число и завист, омраза, ревност... Ревността е 

второ измерение, чисто животински свят, докато жертвата е от шесто 

измерение - съвсем друг път, съвсем други разкрития, съвсем други неща. 

Но това е друг въпрос. Всичко това усилва връзката с астралния свят и 

това вкоренява ума в човека, неговите закони и методи и правила, а те са 

методи на змията. И те са достатъчно деликатни, за да объркат много 

ученици, дори и в известен смисъл полудуховни и напреднали ученици. Това 

вкоренява същевременно и злото в човека.  

Не искам да обидя и отчайвам тези, които преяждат. Напротив, ще им 

кажа нещо. Когато преяждате, тъй като в момента нямате силна воля, поне 

благодарете. Не си губете благодарността, благодарете и вярвайте, че след 

време ще победите, че Духът ще ви помогне. А когато вярвате и 

благодарите, благодарността се явява един канал, през който след време 

Духът ще дойде и ще помогне. Обаче ако постоянно преяждате и 

недоволствате, тогава вече ще стане сложно - не става въпрос за много 

килограми, а за други неща. Човекът на удоволствията няма основа, няма 

център, той винаги губи себе си и винаги е зависим от външни неща. 

Например един такъв човек (много смешно може да ви звучи) може да изгуби 

равновесието си примерно, че му скъсали чорапа в автобуса. Това показва, 

че животът му не е устроен, не е организиран. Едно такова елементарно 

нещо показва и много други неща. 

Познавам хора, които на тема удоволствия са повече от болни. Ако тук 

присъства една сестра, нека да не мисли, че искам да я засегна, защото 
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говоря принципно, никога не засягам никого, даже и животни. Преди време й 

ходих на гости, трябваше да си поговорим за Учението с няколко човека и 

тя помисли, че аз отивам да вечерям и готвила от първо до седмо. Това е 

навик за много хора. Малко се учуди, че почти не ядох, даже се разсърди, 

но няма значение. Тези хора, които така са се отдали на яденето, че 

готвят от първо до седмо, нека да се спасят, нека да имат едно в предвид, 

поне да минат от първо до трето. Пак казвам: Не осъждам, но искам да 

предупредя, защото след време последствията стават много тежки. 

Както листото зависи от вятъра (става въпрос за човека на 

удоволствията), една малка дума, даже не винаги обида, а някой път даже и 

похвала, и някоя обикновена дума, може така да изкара човека от релсите, 

просто защото е зависим от удоволствията, от злото. Това е характерна 

черта на демоните. Понякога може даже и да не го обидиш. Може да му кажеш 

едно “добър ден” и това да е достатъчно. Аз съм срещал и такива случаи. 

Искам да ви кажа, че има най-странни случаи и от една обикновена дума 

понякога тръгват нещата. От ученика се иска голяма будност. 

Ще продължа. Както листото зависи от вятъра, така и външният човек 

зависи от външни събития - война, инфлация, политика, обещания... да не 

изреждам, купища безбройни лъжи. Вместо да познае своето блаженство, 

своята неизменност и когато дойде смъртта да влезе спокойно в нея, да я 

победи с единство на съзнанието, за което ще говорим по-нататък. Учителят 

дава методи за победа над смъртта, а такива хора тръгват все повече да 

умират и все повече да обичат заблужденията. Така и външният човек зависи 

от външни събития. Има ли вятър листото скача и се блъска, няма ли вятър 

стои си мирно, но и в двата случая то няма живот, защото е извън своя 

център. Значи удоволствията правят човека зависим от външния свят, 

окръжаващата среда му става господар - нещо което е много жалко. Вместо 

той да управлява окръжаващата среда, окръжаващата среда започва да го 

управлява. Някакви политици, някаква мафия го насилва и той започва да се 

огъва, защото няма център, много е лесен за подкупване. Такива хора не 

стават за ученици. 

Искам да ви кажа, че самото удоволствие е обсебеност от външния свят и 

зависимост от нисши събития, външни напълно незначителни събития. Тъй 

като човек е Божествен дух, нищо не може да го засегне, ако той познае 

своя център. Когато удоволствието стане господар на твоя живот, тогава 

външните неща смазват човека и тогава човек става зависим от много малки 

случки, от много малки неща. Например това смешно социално осигуряване. 

Учителят казва кратко и ясно: Никакви банки, никакво осигуряване. 

Който се е увлякъл нека да мисли, искам да го предупредя. Ако искате 

осигуряване, аз ще ви кажа кое осигуряване, друг път ще ви го обясня, тъй 

като сега не съм си го поставил за цел. Ако искате да бъдете наистина 

осигурени, даже и материално (но това е последствие), има няколко неща 

освен формули, но и формулите даже нямат голямо значение. По важното е 

следното: Във всеки миг да имаш чисти постъпки и желания, благородни 

чувства, чисти мисли. Гарантирам, от името на Учителя, въобще говоря от 

негово име, че това е тоталният път, осигуряване във всички светове. 

Никога такъв човек няма да закъса. Даже има такива случаи - по-външни 

хора, които не са спазвали това напълно, не са закъсвали, когато са 

уповавали на Бога. Има такъв случай по време на войната. Един учител 

попаднал в една пещера, дълго време бомбардировки, крил се, нямал какво 
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да яде и накрая казал: Ако има Бог, Господи помогни ми да повярвам! И 

след малко една костенурка носи едно парче хляб на гърба си. Той се 

нахранил, върнал се в своя град и започнал да разказва на учениците, и 

навсякъде да хвали Бога. Разбира се, че това хвалене не е мярка на 

Учението, но все пак то е нещо. Но това осигуряване за което аз ви 

говоря, и след време може би ще трябва и за него да ви говоря повече, 

това е нещо тотално, във всички планове, но материалното е последствие. 

Човек не трябва първо да иска да забогатее, това е отклонението, черният 

път, левият път по който е тръгнал и Кастанеда. Ще ви кажа после и 

грешката на Кастанеда за разлика от Дон Хуан. Човек първо трябва да иска 

да живее всеки ден и всеки миг по законите на тази Божественост, за която 

говорихме, по законите на Истината, а после парите ще го гонят, щастието 

ще го преследва, успехът ще го гони, здравето ще го гони и т.н. Но след 

време ще ви говоря повече по този въпрос. 

Удоволствията са метод на Черното Братство, който създава робство. 

Трябва да кажа, един от най-силните методи, едно от най-силните оръжия на 

Черното Братство. Все човекът да обича някакви удоволствия, за да може да 

стане привързан, болезнен, болен и т.н. Удоволствието от сексуалните 

влечения (преди време говорихме и по този въпрос), от пари, от жаждата за 

власт, от политика, от преяждането, за което говорих, означават да си 

посегнал на своята свобода. Няма по-лошо нещо, от това ученикът да 

посегне на своята свобода, на своята Божественост. 

Удоволствието е закон, който създава застоя в човека. 

Друг окултен закон: Удоволствията са път, по който се зараждат 

постепенно безумни желания, отначало не изглежда така, при човешката 

любов, нещата сякаш са ангелски, и постепенно този, който е казвал “тя е 

ангел”, Учителят казва, че след една-две години казва “тя е дявол”. Как 

така едно и също същество, една душа в единия случай дявол, в другия 

ангел? Това е непознаване на дълбочината на женския принцип, на този 

изключително велик принцип, за който говорихме в предната лекция - 

Майката Богиня. Наистина Богиня, тъй като два пъти ми се наложи в този 

живот да видя пряко какво представлява душата, затова го гарантирам, 

затова го подписвам, че наистина душата е Богиня. Нищо повече не може да 

се каже по този въпрос. Да кажа безкрайно възхищение е пак малко. Това е 

друг въпрос. 

Желанията според окултната наука са живи астрални същества, които 

погубват човека и си правят планове в неговия ум. И човек си мисли, че 

желанията са негови: Аз ще направя това, аз ще направя онова, и след 

време - капан, мишката в капана. Стремежът към удоволствия въвежда човека 

в мрака на астралния свят. Разбира се това е само въведението, по-нататък 

има по-дълбок мрак. Това е любовта да измъчваш живи същества и така 

мракът се разраства, но това е друг път. Тези удоволствия са погубили 

милиони хора и продължават да погубват. 

Спомням си преди години, когато работих на “Златни Пясъци” много хора 

около мен ме питаха: Как така не се занимаваш с удоволствия, как така не 

ходиш по дискотеки, не ходиш по жени и т.н. И мислиха, че аз съм се отдал 

на пълна скука. - Как така, само стоиш и четеш, това ли е? Обикновения 

човешки ум въобще не може да разбере, че има едно вътрешно разнообразие в 

еднообразието. Това е много дълбок закон и който го разбере, мога да 

кажа, че е благословен. Значи има един вътрешен закон, едно вътрешно 
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разнообразие в еднообразието. Има и обратното, което е лошото. В голямото 

разнообразие огромно еднообразие и самоубийство - много ходене, много 

дискотеки, много жени, много глупости, много удоволствия, но няма 

вътрешно разнообразие. А еднообразието, казва Учителят е чук, който 

убива. Значи трябва да знаеш как да постигнеш вътрешното разнообразие. 

Дори една формула не трябва да я произнасяш по един и същ начин. Една 

формула може да бъде постоянен извор с нови тонове, с нови вибрации, с 

нова любов и т.н. Ако трябва и по този въпрос ще говоря по-нататък. 

Още в Атлантида удоволствията са били силни и това е отстранило хората 

от Любовта към Истината. Когато хората са избрали удоволствията, това е 

станало причина те да се отделят от Любовта към Истината. Когато имаш 

Любов към Истината, това ще те научи до обичаш правилно, с мярка, всеки 

човек с неговата мярка, а не да искаш някой да те обича и да насилваш Бог 

в него, и да получиш нова карма и наказания, тъй като мислиш, че като 

обичаш непременно трябва да те обичат. Много хора са влезли в това 

невежество и го заплащат. Любовта е абсолютно свободен дар, никой не може 

да задължава някого. Любовта е Бог, никой не може да задължава Бог да го 

обича в някой човек. Много хора са пострадали от този закон. 

Пак повтарям: Когато имаш Любов към Истината, това ще те научи да 

обичаш правилно, да имаш марката и всеки човек да го обичаш с тази 

Божествена мярка така, както и Бог го обича, и да виждаш скритата му 

красота. Когато обичаш правилно, това е пътят по който ще станеш 

Божествен, а когато имаш стремеж към удоволствията ти не можеш да обичаш 

правилно, защото мярката не е с тебе. Дори и да си даваш живота за един 

човек, това отново ще бъде глупост и заблуждение, защото мярката не е с 

тебе, защото удоволствието те ръководи, а то е ръководство от змията, 

ръководство от ума.  

Едно от нещата, заради което ме намразиха в Братството, понеже хората 

на удоволствията и на нечистотата ги познавам от километри, понеже съм 

тренирал целият този път съзнателно, и те ме избягват и станаха критични 

към мене. Те не можаха да разберат, че аз искам да им помогна, че не съм 

критичен. Те помислиха, че съм критичен към тях и че съм опасен за тях и 

много от тях, особено от “старите” от Братството във Варна, в София и 

други градове се превърнаха в мои символични врагове, а всъщност 

приятели, и продължават да са мои приятели, даже някои разбраха, че тайно 

ги обичам, което ме радва. 

Значи, когато скритата цел на човека е удоволствието, тогава той 

използва хората - това е много хитро, понякога не си личи, но 

използването рано или късно блесва. Такъв човек използва тялото, 

работоспособността на човека, енергията му и т.н. А когато скритата цел е 

Любов към Истината, тогава човек вижда красотата на душата и съкровеното 

в тази душа, която обича. Той вижда Бог в него и се обновява постоянно, 

това е една вечна красота. Това може да даде вечно вдъхновение. 

Тук искам да ви кажа за произхода на злото, тъй като някои мислят, че 

непременно това е дяволът. Искам да ви отърва от още едно заблуждение. 

Дяволът си е зло същество, но това си е за негова сметка. В човека също 

има зло, което не трябва да го преписва на дявола. Затова искам да ви 

кажа следният закон, даден от Учителя. Учителят казва: Изопачената любов 

внася злото в света. Това е личен въпрос на човека, нека да не намесва 

дявола, дяволът идва после, след като човекът изкриви, тогава дяволът 
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идва. Например ако човек много иска да се самоубие или да убие някой, 

дяволът не може да го направи, обаче ако човекът много го иска и дълго 

време го иска, двамата могат да го направят. Аз съм срещал и в това 

отношение много лукави хора. Преди да се самоубие си казва защо да не 

убие и някои други, за по-хубаво, и убива някои други, да може после 

хубаво да се самоубие. Много тънко лицемерие. Но друг път може да говорим 

специално и за лицемерието. 

Обръщам се към всички вас и към себе си, тъй като всички имаме 

отговорност и нямаме право да грешим в това отношение, тъй като нашата 

цел не е да станем безгрешни, както смята Плутон. Плутон е философ, а не 

Мъдрец и Учител и при него има много тънки заблуждения. Докато Плотин е 

много по-точен. Целта е не да станем безгрешни, а да станем божествени, 

както ви казах преди. Човек може да стане безгрешен от много тренировки, 

упражнения в култура, но това не пречи да има лицемерие и да няма нищо 

общо с Божествената природа, със съкровената природа в човека. 

Връщам се на закона на Учителя. Изопачената любов внася злото в света, 

а правилната и разбрана любов е внесла доброто. Значи имате възможност да 

внесете в света и доброто, и злото. Това са двете майки, казва Учителят, 

които раждат доброто и злото. Едното е твоят избор - да изопачиш своята 

любов и после да я търсиш и да се залъгваш. Тук няма Сатана и дявол, тук 

става въпрос за самия човек, който заражда злото и в този смисъл “Бог” 

наричат разбраната Любов, Божествената, сияещата, съкровената, а “дявол” 

наричат неразбраната. Но коренът се намира в скритата цел на човека. 

 

                                              ТАЙНАТА НА МЕДИТАЦИЯТА 

(Идея за размишление) 

 

Много сме говорили за медитацията, но ще се налага от време на време 

пак да говорим, да обновяваме някои неща, тъй като това има някакво 

значение. 

Медитацията, това е начин на виждане чрез твоя чист духовен живот 

(става въпрос за естествен начин). Това означава чрез твоя дълбок и буден 

покой (покой не означава мързел или нещо подобно). Медитацията е влизане 

в такава дълбока тишина, че всички умствени процеси отпадат, менталният 

свят отпада. Това означава, че ако влезеш в медитация (медитация означава 

Божествено разбиране, а не човешко), тревогата се преобразява. Значи ако 

медитираш върху някоя тревога, тревогата автоматично се преобразява и в 

нея прозира нова идея, нов живот, нов звук, ражда се нещо красиво, 

искрено, чисто прозрение. В това присъствие умът, който е главният 

проблем винаги изчезва, тъй като в дълбоката тишина ти се сливаш със своя 

дух, със своята Божествена природа, а умът, който носи проблемите просто 

се преобразява. Всички проблеми и тревоги, всички видове напрежения са 

модификации на ума. Когато попаднеш в такова присъствие, в своята 

съкровена природа, или ако наблизо има човек с божествено присъствие, а 

не случайно хората търсят такива хора, като приятели, като братя, в 

тяхното присъствие проблемите, въпросите, тревогите се разреждат, даже 

самите въпроси изчезват, просто няма място за въпроси. В това присъствие 

въпросите са излишни, проблемите са излишни, лъха нещо от Вечността. Това 

е съкровената природа на човека. 
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Ще продължа. Медитацията не е процес, тя не е правило или правене на 

нещо, тя е подобна на Божествената Любов, тя е нещо, което се случва. Ако 

човек живее чист живот, тя се случва почти всеки ден, даже мога да кажа 

всеки ден естествено, така както диша. Значи, медитацията не е процес, не 

е правило, не е правене на нещо, не е техника. Техниките може да 

подготвят, но те не са реални. Учителят казва, че това важи и за Любовта. 

Любовта никога не може да бъде техника. Любовта си е Любов, Божествена 

Същност, не може да бъде техника. 

Какво е медитацията? Това е твоята духовна дълбочина, твоят съкровен 

център, тя е твоята истинска тишина, която ти дава откровения, не знания. 

Искам да подчертая - никакви знания. Тука няма мнения, даже няма съвети. 

Откровенията не са нещо, което ти дава знания, нито мнения, нито съвети, 

никакви разсъждения. Откровения, защото Истината ти дава Мъдрост и няма 

никаква нужда от мнения, дори даже да са от ангели. Истината ти дава 

такава Мъдрост в тази тишина, в която искам да влезете и много от вас ще 

влязат, затова работя, за да могат много от вас да влязат, а някои вече 

започнаха да влизат и до края на живота си ще работя затова. Значи, няма 

никаква нужда от мнения, дори и понякога да са от ангели, но не казвам, 

че трябва да отричате съветите на ангелите. Но има нещо по-дълбоко от 

тях. 

Моят окултен съвет е: Не разваляй тази пълнота, която имаш в 

дълбочината си със знания, със разсъждения и с мнения! Не разваляй тази 

дълбока пълнота, тази душа, която имаш, тази съкровена същност, която 

имаш с излишни въпроси! Има въпроси, които даже погубват човека, изпъждат 

Духа от него и той се скрива в такава дълбочина, че човек не може да го 

открие. Не разваляй тази пълнота със знания, с разсъждения, с мнения, не 

давай съвети, защото повечето съвети са от ума. Само Посветеният може да 

дава съвети. Само Учителите могат да дават съвети, но това не означава, 

че те имат нагласа постоянно да дават съвети. Те имат мярка и нямат 

такава нагласа, но понякога заради любовта си към хората, заради тази 

истинска обич, те правят компромиси, но те не са зависими и знаят на 

всеки човек точно какво да кажат. Човек, който живее в медитация, т.е. в 

Светлината на Духа, знания не са му нужни, но той може да ги използва 

като нещо вторично, просто за да има понякога контакт с красивите души, с 

красотата на душата, с красотата на много същества, с красотата на техния 

стремеж, техният копнеж към нещо по-истинско. 

Човек, който живее в медитация има дълбока Мъдрост и дълбоко мълчание, 

той владее тайната на тези две неща, и тези двете са неговата тайна 

пълнота, която произлиза от Нищото, както ще говорим следващия път за 

учението на Орела. Искам да кажа, че човек, който живее в медитация не се 

храни със знания, т.е. с умствени заблуждения, а с пълнотата на 

Божествения живот. Той живее в аурата на Бога, а не в знанието, не в 

мненията, не в разсъжденията, той живее в Дървото на Живота. 

И накрая пак искам да повторя. Който познае реално Бога, той не Го 

вижда, защото Бог не е видение и никога няма да бъде видян, защото Той е 

по-дълбок от тайната и по-дълбок от мистерията. Затова Учителят казва, че 

никой през цялата вечност няма да Го познае, защото самият Бог, Който е 

Абсолюта, т.е. Върховното Нищо е пожелал така. Обаче има Учители, които 

са влезли в Единство с Него - това не означава познание, не означава 

виждане. Единството е нещо друго за което ще говорим. Това е най-многото, 
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което може да се постигне. Да бъдеш в единство с Него означава да бъдеш 

много близко до Него, но има и други неща. 

Значи, който познае Бога, не го вижда, защото Той е Върховно Нищо, 

нито образ, нито глас, а това, което е казано в Библията, ще видим как 

мъдрите толтеки са го тълкували. Този стих е погрешен в Библията (но може 

като символ да го разгледаме), че Бог е създал човека по образ и подобие. 

Няма такова нещо, но символично може да го разгледаме, тъй като Бог, 

Върховното Нищо няма образ и никой, абсолютно никой не може да бъде 

подобен на Него. Няма такова подобие. Това е символ, който има съвсем 

друго значение, друг път ще се спра повече по този въпрос. Той е 

Върховното Нищо, но той, човекът, вижда своята Божественост - не Бога, не 

видения, не измислици, не знания. 

Целта на човека е да види своята Божественост и тя става неговият 

живот. Така той влиза в Единство с Вечността. През цялата тази вечност ще 

изучава тайната на Древния Незнаен, без да Го познае. Това е най-хубавото 

нещо, което съществува, защото ще има вечен стремеж. Ако Върховният беше 

пожелал да бъде познат, той щеше да убие вечния стремеж. Всяко нещо, 

което се познава, се разваля. Затова Учителят казва, че ако не познавате 

Любовта стойте на голямо разстояние от нея. Тя носи най-големите 

катастрофи, най-големите злини, ако човек не я познае и ако злоупотребява 

с нея. Обаче, ако я познае (предният път говорихме за Майката Богиня), 

това е вече най-голямата благодат, вечното вдъхновение. Говорим за такъв 

човек, който е познал своята Божествена природа, това става в Самадхи, за 

което ще говорим другия път. Само такъв човек единствено познава своята 

Божествена природа. Тези, които са отворили трето око, още не познават, 

за това също ще стане въпрос. Само такъв човек става носител на 

Божественото, защото е познал себе си като Божественост и защото самият 

той е станал “Нищо”, проводник на Древния Източник на Живота, т.е. 

малкото “Нищо” става проводник на Върховното Нищо, малкият космос става 

проводник на големия космос, малката Божественост става проводник на 

голямата Божественост. Когато този човек е постигнал своята Божественост, 

той е постигнал една тиха и велика пълнота, непозната за тези, които са 

стигнали най-много до третото око. Това за тях е абсолютно непознато, 

разбира се понякога те го мечтаят, от това има някаква полза, но това за 

което говоря е нещо друго. Това е повече от вечен празник, това е тайната 

на медитацията. Това е плод на чистотата, чистота без компромиси. Това 

означава, че чистият става Нищо (такъв е окултният закон), т.е. пълен с 

Истина. А нечистият става его - пълен с тревоги и заблуждения, пълен със 

знания, но не и с живот. 

                                                                                                                             

6 юли 1999г. 

 

УЧЕНИЕТО ЗА ОРЕЛА 

 

Както ви казах и преди в Атлантида имало само две имена за Тайната на 

Живота (Нямало е как по друг начин да се каже.) Едното име е било “Духът” 

и другият символ е бил “Орелът”. Така че, когато говорим за учението за 

Орела, подразбираме в по-дълбокия му смисъл учението за Нищото. 
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1. Когато си “нищо” ти ставаш истинен. (Следващият път ще говорим по-

дълбоко по този въпрос.) Когато си “нищо” в тебе има дълбочина. Това е 

условието. 

2. Когато си “нищо” Тайната на Живота е с тебе. Това означава: Не 

бъди, за да тече Истината в тебе, т.е. не пречи с ума си, със сърцето си, 

с волята си, даже и в по-висок план с душата си! 

3. Само Нищото те прави да бъдеш избран от Орела, т.е. от Истината или 

от Нищото. 

4. Само Нищото прави човека буден и само будността съхранява Истината. 

5. Орелът, това е постижението на свободата. Това означава, че 

свободата е последствие, последствие на Нищото. Нищото има и друг превод, 

което означава абсолютната чистота. Тя също дава свобода. 

6. Орелът е най-големият враг на страха, защото в Нищото страхът е без 

име. 

7. Не можеш да мислиш за Нищото, защото Нищото е абсолютно неизвестно. 

За Любовта също не можеш да мислиш, защото тя е дълбочина, а не логика. 

Тя не е нито философия. В сравнение с Любовта философията е невежество. 

Да познаваш Любовта в нейния истински вид означава философията ти да 

изчезне, всичките ти излишни знания от миналото до сега да изчезнат. 

А другият момент е, че ако не си преживял Любовта цялата ти философия 

е едно празнословие. Преведено това означава следното: само живият опит 

спасява. Това не се отнася до науката (едно уточнение). Науката работи до 

четвъртото тяло. От петото тяло нататък няма слово. Висшата Истина се 

намира в шестото и в седмото тяло, което означава, че науката няма шанс 

да познае Нищото. Науката ще остане винаги бедна и никога няма да има 

шанс, защото това е нейният краен предел - четвъртото тяло, менталният 

свят. Има някои изключения - някои учени, ако имат дълбочината на 

абсолютно чистото сърце, което е много рядко изключение. Но ако някой 

учен има много религиозно, Божествено сърце, той може само частично да 

стигне до петото тяло, причинния свят и да разбере нещо от Тайната на 

Живота. Но това не е достатъчно. Най-големият му шанс при съчетание, 

което е много рядко съчетание, учен човек да има такова сърце, но има 

такива адепти - те се водят учени, но не спадат към науката. 

Другото важно нещо, което искам да кажа е следното: Сега не е време 

нито за пророци, нито за месии. Сега е време всеки сам да намери Истината 

в себе си, Бог в себе си, всеки сам, лично. 

 

Това казах и на лекцията в София. Там тази година е последна за 

лекциите, за да ги оставя напълно свободни, за да може те да вървят по 

свой път. Разбира се много от тях искат да ползват лекциите, но аз съм 

съгласен, ако трябва и да се откажат. Аз им обясних, тъй като имаше някои 

въпроси след лекциите, че Учителят пожела да направя една услуга с 

лекциите, един компромис. А пък аз му дължа услуга. Аз също съм правил 

услуги на Учителя и в Египет, даже и в Атлантида, но аз съм големият 

длъжник и компромиса го направих. Никога не съм искал да изнасям лекции, 

така обичам мълчанието. Но заради Учителя, когато ми постави този въпрос 

аз малко се изпотих, но трябваше за кратко време да реша дали да изнасям 

лекции или не. И реших. Така че това е един компромис и след няколко 

години лекциите и във Варна ще спрат. После ще има някои книги, които ще 

издадем - наистина мога да кажа по-специални, като “Тайната на Нищото” 
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според Учителя, в няколко тома, “Тайните Имена на Бога” и т.н. Става 

въпрос за около двадесет и няколко книги с което ще се оформи краят. Но 

всеки трябва сам да поеме по един свой път, истински път, а това става с 

интензивен духовен живот и искреност. Тогава Истината всеки сам трябва да 

си я заслужи, да я изживее и да се освободи от своето минало. Това беше 

между другото. 

 

Както казах всеки сам трябва да намери Бог в себе си. Ще обясня. Ако 

ти сам не станеш Божествен, все едно е колко живи учители имаш около себе 

си, дори да са... да кажем сто. Абсолютно никакво значение. Все едно е 

дали имаш много свещени книги - също няма значение. Целта на живота е да 

станеш Божествен. 

8. Във Върховното Нищо и в неговата окултна тишина няма нищо такова 

като “Бог”. Тук няма никакви понятия, защото всяко понятие и определяне 

нарушава древния покой, древната цялост. 

За да бъда по-ясен, понеже това изречение малко смущава, накратко ще 

обясня. Думата “аум”, (много сме говорили за нея), свещена дума, но 

когато окултният ученик израстне в своя Дух, когато стигне до своето 

седмо тяло, тогава думата “аум” е излишна. Даже и тази дума, която 

напомня за древното единство, за Първата слънчева раса става излишна, тъй 

като тогава има тотално сливане. Когато има сливане няма никаква нужда от 

знаци, от рисунки, от думи - всички думи се разтварят. Те се разтварят 

още в петото тяло. В причинния свят думите се разтварят, тъй като висшият 

свят не е обвързан със словото. Духът може понякога да влиза в Словото, 

да помага, но не е обвързан. Това означава, че “В начало бе Словото” не е 

абсолютна Истина и никога не е било. Даже в началото (след време ще 

говорим) не е била и тишината. Преди тишината и словото е било Върховното 

Нищо. Впоследствие при слизане надолу се заражда тишината и много по-

късно словото. Но това е друг въпрос. 

9. Който има Любов към Истината, което е скритото име на Върховното 

Нищо, той предприема трудния път в живота, никога не избира лекия път. 

Това е мярка. И затова Учителят казва, че който избира трудния път след 

време си изработва характер, животът му се разхубавява и след време от 

ден на ден, наистина за него става все по-хубаво. А който избере лекия 

път отначало е добре, от ден на ден става все по-тежко и... краят е ясен. 

10. За да се докоснеш до Орела трябва да имаш очи, които са извън 

всякакви граници и представи, извън всякакви образи. 

11. Нищото може да се познае само с тотално незнание, което 

едновременно означава абсолютно смирение. По друг начин казано това е 

такова незнание, което е стигнало до своя край - пълно смирение. Тъй като 

има и такова незнание, което не стига до там и не получава Истината. 

Значи, това е такъв вид незнание, такъв вид естественост, такава чистота 

и невинност, че се стига до крайния предел - пълно смирение. И това е 

началото, което означава, че когато умът е напълно отстранен от 

чистотата, тогава се явява това смирение. Напълно отстранен означава 

напълно овладян. 

12. Нищото не е област, която може да се изследва и проучва. В Нищото 

няма нито живот, нито смърт. Има предвечна пълнота. Това може да се 

нарече условно пак живот, но съвсем друг живот - безсмъртен, без 

прекъсване, вечен. 
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13. Нищото е пламъкът на Истината, който трябва да те погълне. 

 

                                    ЗА УДОВОЛСТВИЕТО И БЛАЖЕНСТВОТО 

(Идея за размишление) 

Продължение 

 

Удоволствието е свързано с закона на непостоянството и затова то идва 

и си отива. Блаженството е постоянно - това е твоят център, това е твоят 

дух. Това е твоята неизговорима същност. Удоволствията никога не могат да 

те направят ученик, но блаженството е мярка, то те прави. 

Друг момент: Удоволствието трябва да го създаваш, блаженството е 

несътворено. Удоволствието трябва да го създаваш, трябва да го търсиш 

навън, трябва да станеш зависим. При блаженството е обратно. Блаженството 

е несътворено и поради това неизчерпаемо. Разбира се в учението се отива 

много по-дълбоко от блаженството, както преди ви загатнах. Блаженството е 

пета степен. 

 

Когато говорим за седмата степен, за тази изключителна дълбочина на 

Духа, там “Отче наш” се разпада, няма никаква полза от “Отче Наш”. “Аум” 

също се разпада. Тази известна формула в Индия - сатчитананда (чисто 

съществуване) също отпада. Всичко това напълно се разпада, тъй като 

когато Тайната на Живота се разкрие няма нужда нито от формули, нито от 

молитви. Даже няма нужда и от смисъл, защото тайната на Нищото е по-

дълбока от смисъла, за което ще говорим по-нататък. 

 

Както казах блаженството е несътворено и неизчерпаемо. Това означава, 

че докато търсиш навън ти никога няма да бъдеш блажен. Докато търсиш 

навън, в удоволствията, в хората, в книгите ти никога няма да бъдеш 

блажен. Тук трябва да уточня - даже ако си предан. Предаността е 

качество, което стига най-много до четвъртото тяло. Такъв пример имаме с 

Карлос Кастанеда, затова той не е истински ученик и той от архивите на 

толтеките е осъден - направо те го казват, че той се е отклонил. Дори и 

предаността не му е помогнала да стигне до истинското учение, защото е 

останал в четвърта степен и не е могъл да превърне предаността в жертва. 

Ако предаността се превърне в жертва се влиза в причинния свят, където 

вече има истинско ръководство, а иначе ученикът е оставен да го води 

каквото си иска, но учението му остава ментално и създава цяла верига от 

тънки карми за хиляди години. Но пътят на всеки ученик е различен, така 

че трябва да го приемем такъв какъвто е, за да видим неговата красота. 

Иначе ако не приемем нещата, всеки на своето си място, няма да можем да 

видим красотата във всички неща. 

Удоволствието е метод, който те прави външен и повърхностен. Най-

хубавото, което могат да направят удоволствията е, че могат да му донесат 

много страдания, които в крайна сметка да го обърнат към Истината. 

Удоволствието е тясно свързано със страданието. То винаги ще донесе 

страдание, мъка, скръб, за да може човек да се обърне. Затова Учителят 

казва, че страданието произвежда разум. Понякога и това не става, тъй 

като човек умира със страданието, с кризата, с нещастието в себе си, 

взима си го в другия свят и се преражда пак с него. Така че това е един 

дълъг процес за някои същества. 
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Другият момент е, че удоволствията правят човека много ментален, много 

хитър, много тактичен и голям дипломат. Всичко това е нещастие. Докато 

блаженството прави човека духовен и сияещ. Това е неговата характеристика 

- духовен, сияещ и тих. Това означава, че блаженството разкрива на човека 

друг свят, защото то всякога е будно. Що се отнася до човешкия живот 

блаженството е най-голямата благодат, но в живота на Духа то не е мярка. 

Там най-голямата благодат е Истината, а тя е две степени в по-високо 

поле. 

Защо блаженството е благодат? Защото то е място в което светлината на 

Духа се спуска. Това е светлината на различаването. Само светлината на 

различаването може да освещава пътя (искам да кажа може да 

усъвършенства). 

 

Тук преди да продължа искам нещо да кажа за думата съвършенство, тъй 

като тя е много опасна. Много хора са си поставили за цел съвършенство и 

са се отклонили много далече от своя път. Някои са станали нещастни, 

други са станали психично разстроени и т.н и т.н. Съвършенството не е 

цел. То е погрешно като цел. Представете си един съвършен човек, който 

казва: Вече съм съвършен. И ако му поставим въпроса оттук нататък какво 

ще правиш, застой ли? Значи всяко съвършенство, което се постигне, след 

него следва нова степен. Това означава, че съвършенството е символ, една 

много особена дума, която след време ще тълкуваме.  

Съвършенството е без граници, т.е. то не съществува, винаги има нова 

дълбочина и никога няма да има край. Затова казах, че тази дума е опасна, 

но след време ще се спра специално на нея. 

                                                            СЪДБА И ДУХ 

(Идея за размишление) 

       Съдбата е противоположна на Истината. Ще обясня. Тя е 

противоположна на духа, тя е сянка. Това означава, че съдбата е там, 

където няма будност. И още това означава, че човека се е самозаслепил от 

своите неразумни желания и ние знаем, че думата “съдба” произлиза от съд, 

осъден. Понеже се е самозаслепил той е осъден, има съдба. Това означава, 

че съдбата е самохипноза и Учителят казва, че има хора които са в 

самохипноза четвърта степен. Каквото и да им говориш нищо не помага. 

Единственото нещо, което смекчава, това е постоянна молитва за този човек 

дори и в този живот да не оцелее както трябва, в следващото прераждане в 

душата му ще се всели силата на молитвата и ще го поведе към нова 

реализация. В София има един стар човек, който послуша този мой съвет и 

след няколко години успя да помогне на сина си, психично разстроен, който 

смята че е трите шестици и господар на вселената, но успя много да му 

помогне и така в известен смисъл да го преобрази и самият той да изтърпи 

този съвместен живот заедно с него. 

Значи щом има хипноза, т.е. съдба трябва да има и астролози, които да 

разчитат хипнозата. Но будният е извън съдбата и никой астролог не може 

да го чете. Защо? Много просто, будният живее в Духа, в Нищото. Няма 

астролог и не може да се роди такъв, който може да направи хороскоп на 

Духа. Ще ви обясня защо. Става въпрос за истинския ученик. Защо? Защото 

Духът не е хипнотизиран и не е предопределен. Това е качество на ума. Той 

също е програмиран - сам се програмира, други го програмират, но това е 

качество на ума. Духът е абсолютно свободен във всеки миг, затова ще ви 
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кажа и следните важни неща, за да не мислите, че кармата ви пречи. Има 

едно неразбиране, което пречи, но това не е кармата. На окултен език да 

имаш съдба означава да не си господар на себе си. (После ще ви кажа за 

какво става въпрос.) Съдбата означава, че има нещо мъртво, част от мрака. 

Това е станало по собствен избор. Това е станало поради липса на будност. 

Как е станало? Когато човек няма Любов към Истината той постепенно 

изгубва будността си и когато няма будност животът му се превръща в 

съдба, както казах осъден, т.е. проблем за себе си и проблем за другите. 

Но най-вече е проблем за себе си. Духът в човека, пак повтарям, никога не 

е предопределен. Това означава, че когато човек постъпва чисто той 

доказва своята свобода. 

Пак ще повторя тъй като е важно. Когато човек постъпва чисто той 

доказва своята свобода. Значи никога не можеш да се оправдаеш примерно, 

че кармата е лоша или че някакви други условия... Няма такава сила, която 

да ти попречи да постъпиш чисто. А всеки такъв подход разрушава кармата. 

Значи самият ти, ако си буден винаги можеш да постъпваш чисто, а това 

означава разрушение на твоето минало. И ако се оправдаваш с кармата, че 

кармата е била лоша, това означава, че си загубил будност.  

В чистия подход е свободата на човека. Това означава, че когато човек 

се е отказал от своята лоша постъпка той се отделя от кармата си и 

доказва своята свобода. Засега по-ясно не мога да ви го кажа. 

И така основният ключ за решаването на всички кармични проблеми е 

будността. 

 

Затова издадохме такава книга, достатъчно дебеличка, ползвани са сто 

книги. Една сестра се потруди за няколко години (един изключителен труд) 

да извади есенциите от сто книги за будността, за да може този, който 

иска да се пробуди да не губи много време, а да се концентрира и да 

постигне това, което иска. 

 

Значи основният ключ, както казах, е будността, защото в будността 

много тънко работи Духът, а неговият подход е винаги чист, без 

изключение. Винаги чист и необвързан и неопределим, защото е Божествен, 

без съдба и без участ. Това е ученикът. 

                                   АТЛАНТИДА И ПЪТЯТ НА РАЗПАДАНЕТО 

(Продължение) 

Преди да мина към някои по-важни моменти от третата и четвъртата голяма 

катастрофа, трябва да кажем и някои общи неща - как са живели, за да 

разберем после това, за което става въпрос. 

 

Многоженството в Атлантида е било много разпространено. Цели раси и 

народи са се смесвали с необуздана страст. При тези условия са се 

зародили много жреци на злото и на черната магия. С течение на времето 

злото е трупало своята огромна сила, тържеството на егоизма се е 

развивало с много голяма скорост. 

 

Както ви казах в по-предните лекции болестта рак идва от Атлантида, тя 

е наследство. А болестта сифилис идва от Лемурия. Друг път ще говорим по-

специално за тази раса, сега не съм си поставил за цел. Лемурийската раса 
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е била много по-жестока, много по-опасна и затова най-големите катастрофи 

всъщност са ставали там. Но за това ще говорим по-нататък. 

 

 Както казах егоизмът се е развивал с голяма скорост. Така населението 

на Атлантида е трябвало да се раздели на два лагера, това е станало 

неизбежно. Малцинството се е групирало около древните толтеки-мъдреци и 

са останали верни на истинския път. А останалата част е поела по пътя на 

туранците-лемурийци. Най-зловещата раса от Лемурия, после, както ви казах 

преди, се преражда в туранската раса - четвъртата подраса на Атлантида, 

тясно свързана с Лемурия. Те са приели от тях религията на злото. Една 

голяма част от хората са започнали да се заразяват от тези туранци и са 

започнали да приемат религията на злото. 

Войната между бялата и черната магия е започнала да зрее дълго преди 

първата катастрофа, която е взела голяма част от материка наречен 

Атлантида. Така старият град със Златните порти, централният град в 

Атлантида е бил завладян от туранските царе и жреци на злото. Те са 

посегнали и на най-централния град. Какво става след това? В последствие 

върховният жрец на толтеките е трябвало да търси подкрепа и прибежище на 

север при един от посветените царе на тлаватлите (или лавати), за които 

говорихме преди. Той се установил с малка група от верни хора там и после 

е започнало голямо пътешествие на изток, където било решено да се съберат 

всички чисти остатъци от Атлантида. Туранците окупирали старите слънчеви 

храмове и ги изопачили до неузнаваемост. Черната магия е стигнала до своя 

триумф. Човешката жестокост е придобила огромни размери. В окултните 

архиви се казва, че даже и животните и растенията са станали жестоки. Те 

са били много по-живи от сега. После ще ви обясня как са се родили и защо 

наистина са живи. Всичко е било заразено от присъствието на злото, от 

тотално черната атмосфера на злото. Както ви казах и преди, че големите и 

древни котки, за които говорихме достатъчно, се преродили от тази зараза 

в тигри, леопарди, лъвове и т.н. Докато са били верни служители на 

човека, впоследствие те са се преродили в кръвожадни зверове. Значи 

всичко е било заразено от силата на черната магия и тя сама по себе си 

все повече привличала собственото си проклятие. И то се случило. Така 

Атлантида била сполетяна от четири големи потопа. За тях се споменава в 

Библията - в Библията става въпрос точно за тях на няколко места - четири 

големи потопа, четири големи катастрофи с различна интензивност. Най-

жестоките катастрофи са били третата и четвъртата. 

Преди да ви кажа нещо за тези катастрофи, трябва да ви обясня какво 

означава земята е живо същество. Трябва да разберем тази тайна, за да 

можем да разберем много неща.  

Земята е живо същество. Ще обясня. Земята отвън е облечена в кожата 

си, а отвътре с концентрични духовни кръгове. (После ще стане въпрос и за 

тайната на кръга.) Тези кръгове са живи, те са съставени от много тънки 

духовни материи и елементи. Тези сензитивни, много чувствителни елементи 

и материи са възприематели на планетните и слънчеви влияния, от които се 

зараждат минерали, цветя, растения, дървета, животни и т.н. Тези вътрешни 

сфери на земята са хранилища на първичните сили и стихии и най-вече на 

огъня - огънят особено в скъпоценните камъни. Особено огънят е бил най-

дълбокият елемент, много силен в кристалите, минералите, скъпоценните 

камъни и т.н. 
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Тези скрити елементи и материи вибрират в хармония с човека и с 

неговият начин на мислене, и оттам идват най-различните така наречени 

състояния. Обикновено тези състояния не могат да се обяснят, само 

посветените ги знаят, но те трудно се поддават на обяснения. Те са 

свързани с човека магнетично. Тези скрити елементи и тънки материи, които 

са вътре в земята натрупват в себе си човешките влияния и така стават 

земетресенията. Влиянието е взаимно - и те влияят и човек влияе, зависи 

от начина на мислене. Когато се натрупат достатъчно много се явяват 

земетресения и хората казват: “съдбата ни удари, Господ ни удари” без да 

знаят, за себе си, за своето участие, без да знаят, че са нямали будност. 

Лемурия (предният континент, предната раса), както ви казах, там е 

имало най-големите огнени изригвания през цялата история на човечеството. 

Там са изригвали най-големите огнени вихри. Защо? Защото в Лемурия 

съществата са били полу-тяло, полу-астрал и там е имало най-много, 

всъщност хиляди могъщи и опасни чудовища. Най-много чудовища са се 

зародили там, тъй като сексуалната енергия е била изключително разгъната 

във всякакъв вид изопачаване и тази сексуална енергия вместо да породи 

Слънца и Богове е породила чудовища. 

Тези огнени изригвания са разрушавали безбройните чудовища на фината 

астрална земя. Тогава земята не е била толкова тежка, била е полу-земя, 

полу-астрал, много по-лека. Може да се каже нито земя, нито небе - нещо 

средно, нещо между земя и астрално тяло. Всичко това означава, че земята 

е част от една велика огнена душа. 

По времето на Лемурия черната магия е била в силата на своя астрален 

разцвет, а в Атлантида в своя материален, външен разцвет. Силата на 

черната магия в Лемурия е била толкова силна, че даже е проникнала в 

центъра на земята. Затова Учителят казва, че там е центърът на черното 

братство. Впоследствие могъщото огнено изригване е разкъсало Атлантида 

заради черната магия на части, а по-късно същият този скрит огън изпратил 

Атлантида на дъното на океана (става въпрос за четвъртата катастрофа). 

Третата е била много силна, четвъртата е била тотална. Последният огнен 

потоп е сразил напълно Атлантида и нейните последни около 60 милиона 

жители. Дори и те са започнали да се заразяват от черната магия. 

И накрая черната магия е била потопена от всепобеждаващата стихия на 

огъня отвътре и на водата отвън. Ще обясня. Черната магия е била потопена 

от всепобеждаващата стихия на огъня отвътре и от мощните вълни на тайната 

сила на океана отвън. В окултните архиви се казва, че този океан е бил 

напълно равнодушен към злото и към черната магия. И това означава, че 

една голяма част от злото е била заключена и завързана в ръцете на 

водата, в ръцете на океаните и моретата. Значи една голяма част от злото 

и от демоните, от черната магия е била заключена в ръцете на водата. 

Затова Учителят каза, че във водата, в океаните и моретата се намира най-

жестокият живот. Разбира се преди време говорихме, там също има и хубава 

страна (преди време говорихме за тайният живот на делфините). Но в общи 

линии там животът е много тежък. След време може да се спрем и на живота 

на акулите. Там има например същества, които с голяма концентрация 

тренирана от хиляди години се превръщат в скала, в парче от скала. Ти 

сядаш, мислиш, че това е скала и се отваря една уста, и изчезваш. Значи 

има същества, които са научили всякакви трикове от миналото - демонични 

същества, всякакви видения. Разбира се делфините се спасяват поради 
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своята тайна на слуха. Понеже са служители на Бялото Братство, това са 

души, които са слезли долу да помагат и една голяма част от делфините (не 

всички) имат тази будност, тази дълбочина. Те чуват на голямо разстояние, 

а в морето да чуваш значи да виждаш. Но след време, ако трябва ще говорим 

пак на тази тема. 

 

                                                        ЗА ПРЕРАЖДАНЕТО 

(Идея за размишление) 

 

Едни казват, че има прераждане, други казват, че няма и че има само 

един живот. И двете страни са на погрешен път, защото не разбират 

същественото, а същественото е дали твоят живот е отдаден на Истината. 

Дали вярваш това е твой проблем, а същественото е дали твоят живот е 

отдаден на Истината. Това означава, че ако имаш само един живот, а той 

може да е само две годишен, а Библията казва “бъдете съвършени, както е 

съвършен Отец ваш небесен”, значи как ще станеш съвършен, ако имаш само 

един живот? Животът ти може да е на пет години, а може да е цял живот и 

да си далече от светостта, от чистотата и от съвършенството 

(съвършенството в друг смисъл). Искам да кажа, ако имаш само един живот, 

няма никакво време за празни разговори и за излишни неща, трябва да се 

отдадеш изцяло. И затова в Библията е скрито прераждането, макар че 

Христос ясно го загатва, макар че съвсем ясно пита “за кого ме смятате?”, 

макар че учениците ясно подсказват, че знаят тайната на прераждането и 

започват да изреждат имена. Разбира се в Библията има около десет стиха, 

които потвърждават това, но само невежеството иска да му се доказва и 

затова ние не работим с такива доказателства. 

 

След време ще ви обясня, че окултната наука не се занимава с факти и 

когато се казва, че боговете даже мълчат пред фактите, това не означава, 

че фактът е истина, а по съвсем друга причина. Фактите, човешката логика, 

човешките разбирания са нещо странично. Духовните хора се занимават с 

закони, а Божествените се занимават с Принципи. Само земните се занимават 

с факти, с логика, но тези факти не ги спасяват. Затова Учителят казва, 

че когато ангелите и серафимите слушат човешката логика, те се хващат за 

корема, от тази логика ги заболява корема. Това е наистина една болна 

логика. 

 

Значи ако животът е само един - нищо излишно, трябва изцяло да го 

отдадеш на Истината. А ако имаш много животи същественото е пак същото - 

трябва пак да ги отдадеш на Истината. Винаги същественото е едно и също. 

Обаче умът е много хитър. Когато кажеш, че има само един живот и затова 

“ще ям, ще пия, ще се веселя” - ти вече си посегнал на своята свобода. 

Това е фатален момент, крачка към съдбата, крачка към твоето собствено 

нещастие. В момента в който произнесеш “ще ям, ще пия, ще се веселя” ти 

вече си посегнал на своята свобода, на своята дълбочина, на своя дух. И 

този твой единствен живот вече се обезсмисля и ти оглупяваш, и когато 

много хубаво оглупееш после казваш “има много животи”. Това е техниката 

на ума - “значи има много време, защо да търся сега Истината”. 
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Будният мисли само за същественото, а не за глупавото обезсмисляне на 

своя живот или животи. Всичко това означава, че липсата на жажда за 

Истината е великото бедствие на хората за всички времена. 

 

                                                   ИСТИНСКОТО ВИЖДАНЕ 

(Идея за размишление) 

 

Учителят дава тоталната мярка за това, кой вижда. Затова искам да ви 

кажа, тъй като е много важна. Това няма нищо общо нито с астролозите, 

нито с ясновидците, нито с гадателите, нито с екстрасенсите и всичко от 

този род. Всички те са невиждащи. 

Учителят дава мярката: Вижда само онзи, който може да се движи във 

всички светове без спъване. А според Кабалата това са четиридесет хиляди 

висши светове. Друг път може да се спра да говоря за тези висши светове. 

Това е толкова грандиозно, че просто трябва да занемеем. Четиридесет 

хиляди висши светове - толкова степени, толкова дълбочина! Никакво 

ясновидство не помага. Нещо друго е необходимо. Това е свързано с тайната 

на кръга, с тайната на нищото, тайната на нулата. После Учителят казва 

следното: 

1. Всички неща реализирани в човешкия свят имат формата на куб. 

2. Всички неща реализирани в духовния свят, в ангелския свят имат 

формата на пирамида. 

3. Всички неща реализирани в Божествения сват имат формата на кръг. 

Ще обясня. Ако трябва да кажа нещо за Истината, за истинската 

медитация (окултната), трябва да ви кажа, че тя не се намира в духовния 

свят, защото висшата медитация е състояние без съмнение и без вяра. Тя е 

без полюси, което означава, че тя е тотално състояние на Духа. Ще се 

върна на идеята за кръга, за Нищото. Да влезеш в живота на Нищото не 

означава да получиш отговора на своите безкрайни проблеми и отговора за 

тайната на своя живот. Защо? Защото в Нищото няма нито въпроси, нито 

отговори. Тук всичко е разтворено. Тук има само мълчание и пълнота. 

Тотална Божественост, няма място за нищо друго, абсолютно никакъв въпрос. 

Въпросът показва, че още не живееш в тази най-дълбока своя област на 

живота. Затова съм спрял въпросите и тук, и в София и на други места, за 

да може постепенно да намерите отговорите отвътре. 

В Нищото няма въпроси и отговори, тук всичко е разтворено, тук има 

само мълчание и пълнота, Божествена цялост. Това означава, че решението 

на загадката на живота не е в отговора, какъвто и да е той, а в твоята 

пълнота. Значи ако си стигнал до кръга ще имаш тази пълнота. Значи 

решението на загадката на живота не е в отговора, а в пълнотата. Това е 

тайната на кръга. Всичко това означава, че думата проблем означава липса 

на будност, винаги означава липса на будност, липса на дух. В този смисъл 

абсолютно няма значение какво е казал Нострадамус - според окултната 

наука, според учението на Учителя - абсолютно никакво значение, защото 

ученик, който живее в Духа не може да се влияе от някаква катастрофа, 

защото той не е материално същество. Не може да се влияе от някаква 

икономика, от някаква политика, от някакви правителства или така 

нареченият глупав социализъм, демокрация и т.н. - цял списък. Хора, които 

никога не разрешават своите проблеми, а които ги умножават. Разрешението 

е в Духа и в тайната на кръга. 
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Значи същественото, което трябва да разберем е следното: както казах 

липса на будност, липса на дух - това важи за всеки проблем без 

изключение, малък и голям. Това става когато човек не е откровен със себе 

си и постепенно, неусетно проблемите се умножават. 

Нищото има най-древните очи. Тук не трябва да разбираме в буквален 

смисъл. Тук става въпрос за абсолютно чиста духовност, това е чистото 

съзнание, което не е нито мъж нито жена, нито добро, нито зло, нито ум, 

нито сърце. Чистото съзнание това е Божественост, Пълнота. Затова 

Учителят има една лекция “Ни мъж, ни жена”, но след време ще се спра и на 

нея. 

Значи Нищото, както казах има най-древните очи, в смисъл най-древното 

виждане на Истината. Нищото не изпълнява никога човешките желания, защото 

Нищото е чиста Божественост, пълнота без примеси. И тази пълнота е 

неизчерпаема. Но когато човек няма будност той е изчерпаем. По друг начин 

казано, когато човек няма будност той става предопределен. Защо? Защото 

без будност той започва да живее в ума. Животът в ума е предопределен. 

Мога да го кажа по друг начин: Животът в ума е локва, а животът в Духа 

е Извор, дълбочина, неизчерпаемост. 

                                                                                                                       

3 август 1999 г. 

                                                   УЧЕНИЕТО ЗА НИЩОТО 

(Продължение) 

 

1. В Нищото общуването е Дух със Дух, което означава, че тук Истината 

е абсолютно чиста и съхранена. Тук не се общува със слово, словото е 

пречка. 

2. В Нищото няма обяснения и понятия и няма способ за изразяване. Тук 

ти просто живееш в същността. 

Преди да продължа ще вмъкна само кои живеят в същността. Всички 

ученици, които са стигнали в развитието си до менталния план (четвъртия 

план, четвъртото поле) не живеят в реалността, дори и да имат много 

положителни мисли, дори да са големи оптимисти, те не са духовни. Никой в 

четвъртия план не може да бъде духовен. Истинската духовност, истинският 

ученик се намира в петия план, причинния свят. Това е светът на душата. 

Само в петия план можем да говорим за духовност и за будност, защото те 

са тясно свързани. В шестия план вече няма ученик, има Син Божий (съвсем 

друга мярка). За седмия план... да не говорим! След време ще се спрем и 

по този въпрос. На края на годината ще говорим повече за тези мерки. В 

седмия план няма и Син Божий, тъй като е напълно излишен и там сливането 

е тотално, и дори и служенето е излишно. 

Истинският окултен ученик вече има нова мярка и той не се стреми към 

себепознание, а към познаване на Учителя, защото ако постигне 

себепознание това е само петия план - вярно е, че това е един много хубав 

живот; вярно е, че ще черпи от душата си хиляди години от нейните 

богатства; вярно е, че ще живее в блаженство. Обаче, ако това е неговата 

цел той ще изпусне да познае нещо по-дълбоко, което се намира в Учителя, 

в седмия план. Ще изпусне, шестия, ще изпусне и седмия план и ще загуби 

нещо много ценно, така както много са загубили, поради това, че основната 

им цел е била себепознание. 
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3. Когато пред тебе стои човек, който е познал тайната на Нищото 

всички разговори и въпроси се обезличават, защото Духът не е място при 

което можеш да говориш. Тук ти трябва тотално възприемане. Тук ти трябва 

абсолютен молитвен дух, молитвено състояние на високо ниво, което е 

всъщност сърцевината на ученичеството. 

4. В Нищото няма вълнения и безпокойство. Например дали ще разбереш 

една идея, например идеята Бог, няма значение и няма никаква нужда, 

защото Духът се слива с Духа и Словото изчезва. Тук Словото вече не е 

Бог, тук се явява нещо Първично. Тук Духът разговаря с Духа, като му 

предава Откровение, но не Слово. Това е съкровеното в живота. Само 

Откровение, но то не стига до изразяване в Слово. 

5. Една от тайните на Нищото и на седмия план е тази, че тук всички 

стремежи умират. Ето защо много хора се плашат от това поле. Тук има 

такава съкровена пълнота, че стремежът е отнет, абсолютно излишен. Тук 

няма какво да се търси, защото търсещият се е слял със свещената Тайна на 

Живота. 

6. Понеже Нищото е голяма дълбочина на живота, ние го наричаме 

небитие. Означава несъществуване. Но Учителят казва, че точно това е 

великата Реалност. 

Само ще вмъкна. В шестият план, където се намира Синът Божий има 

съществуване. В седмия план няма несъществуване. Синът Божий се разтваря 

тотално в свещената тайна на Нищото. Разбира се има едно изключение. Ще 

ви го кажа между другото.  

Ако този Син Божий иска много да помага на хората и ако съхрани в себе 

си изключително мощно желание да се върне обратно след време и да помага 

на хората, самото това желание ще му запази менталното тяло. Това е 

мярката да се запази менталното тяло, да не се разтвори напълно и след 

време ще слезе, за да говори от името на Словото на тези, които обича и 

на тези, на които иска да служи. Но ако се откаже от менталното си тяло, 

ако няма такова силно желание, ако желанието му е средно няма да се 

получи, ще се избира друг, който трябва да слезе да помага. Но при 

изключително желание тялото се запазва. След време ще говорим повече за 

тези неща. 

За да влезеш в несъществуване самият ти трябва да си дълбок. Иначе ще 

останеш да живееш в своя ум, а за ума Нищото е пропаст. И умът трябва да 

се върне обратно назад. 

7. В тайната на Нищото няма нито Бог, нито Син, нито Майка. Никакво 

преживяване, нито наука и религия. Всички тези неща са до менталния свят. 

Всички тези неща са на нисше поле, на менталния свят. Затова ви казах, че 

ученик, който живее на менталния свят, може да е много голям оптимист, но 

той не е истински буден, защото просто не е духовен. Духовността не е 

дадена на менталния свят. Тя започва от причинния свят нагоре, т.е. 

когато ученикът се научи да живее изцяло в душата си. Оттам нататък 

започва истинската духовност и будност. 

Значи всички тези неща са до менталния свят и частично по отражение 

докосват петия план, но само частично и като отражение. Защото тук в 

съкровеното няма думи, няма слово, словото е преграда. 

8. В Нищото няма свят, няма Творец и Създател. Когато достигнеш до 

тази Тайна на Живота има само безмълвна пълнота. Това, що се отнася до 

Самадхи е само съзиране. В Самадхи има само съзиране на тази тайна, а не 
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познаване. Но това съзиране в Самадхи е толкова грандиозно, че човек 

просто онемява и преобразява тотално целия си живот - коренно 

преобразяване. Той разбира от опит, че не може да изрази Неизразимото. 

При Самадхи става сливане с Нищото и самият Посветен става тайна, защото 

става носител на Нищото. Никой никога не може да разбере неговите 

намерения и неговите подходи, но те са винаги чисти. Дори и да се молят 

учениците не могат да разберат, защото той живее в Нищото. 

9. В Нищото няма корени и плодове, няма развитие. Има само Божествено 

проявление и има само едно велико и древно Сияние, Вечно Сияние, което е 

наречено в Кабала “Зохар”. 

10. В Нищото не може да живее никакво Слово, защото Словото не е 

достойно за този съкровен свят в Тайната на Живота. В Нищото няма никакво 

Слово, включително и Божие, защото няма такова Слово, което да е достойно 

за съкровената Тайна на Живота. Няма такова Слово, което да опише 

Върховното Нищо. Думата “Аум” е само едно плахо приближаване, но тя не 

може да опише. Затова Посветените в седмата степен се отказват и от “Аум” 

- до такава степен се сливат с Тайната на Живота (има такива примери с 

кабалисти), тотално сливане със Светлината и никога завръщане обратно. Но 

има такива, които избират да се върнат, за да помагат. Така или иначе и 

двата вида Посветени са в много дълбока степен. И от Светлината също може 

да се помага по някои начини, но не всички Посветени избират да помагат 

чрез светлина. Това е друг въпрос. 

 

                                                         УЧЕНИЧЕСТВОТО 

(Идея за размишление) 

       Истинското ученичество не е въпрос на учене и практики, а на един 

много тънък вътрешен подход - абсолютно чист, Божествен подход. Това е 

тайна позиция, която е свързана с дълбоко разбиране на живота чрез Духа, 

който работи в седмия план. С този подход ученикът има сила да отвори 

съкровеното вътрешно пространство, иначе практиките са само между 

другото. 

Значи, с този подход ученикът има сила да отвори съкровеното вътрешно 

пространство и тогава той може да влезе в своята душа. След време тя ще 

го заведе при Духа, тъй като душата не обича да живее в ума и сърцето, 

дори и когато те са пречистени. Тя се насочва нагоре, към своя източник, 

който е седмият план. Окултната наука казва, че ако собствената ти душа 

не е съгласна да те допусне навътре, тогава и сам Учителят не може да те 

приеме. 

И другият важен закон: Ако един ученик не е намерил своя истински 

Учител, това означава, че той е злоупотребил със свободата си. Това е 

диагноза, това е мярка. Окултният ученик се отличава по това, че той има 

особена жажда за Истината, особен Огън. Какво означава това? Това 

означава, че той гори всеки ден за нея и за срещата си с нея и така 

постепенно той узрява, за да я види лице в лице. Когато я види, става 

въпрос за Самадхи, тогава той придобива един жив окултен опит, който 

убива съмнението завинаги, за цялата вечност. Тук става въпрос и за най-

малките неща, дори от микроскопическото съмнение вече не остават следи. 

Съмнението си отива завинаги. 

Казах ви за молитвеното състояние, и пак ще ви кажа. Молитвеното 

състояние е състоянието на ученичеството. Това означава, че ако ученикът 
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знае тайната на молитвата, например достатъчно е само тази тайна да 

разберете в живота, само една, само тази - тайната на молитвата, тогава 

ученикът ще знае всичко необходимо за своя живот. Защо? Ако ученикът се 

домогне до тайната на молитвата, до тайната на своята сърцевина, своята 

скришна стаичка, своя храм, тогава той ще узнае всичко необходимо за своя 

път, за своето Божествено настояще. Защото ако знаеш как да се молиш ще 

срещнеш своя истински Учител. Това е окултен закон без изключения. 

 

                                                           ЗА МОЛИТВАТА 

(Идея за размишление) 

 

Без молитвен дух няма никаква възможност за ученичество - това е 

началото на ученичеството. Според окултната наука молитвеният дух на 

ученика, това е най-дълбоката вътрешна способност, най-дълбокото умение 

за възприемане на Учителя. Над всички други дарби и способности се явява 

тази, защото Истината е по-висока от дарбите - най-дълбокото умение за 

възприемане на Учителя, т.е. на Истината. Това е мистична способност, 

това е умение да очакваш Неговия лъч в своята пустота, т.е. в своята 

абсолютна чистота. 

Преди ви бях казал, че Учителят казва за молитвата, че е по-дълбока в 

този свят и от Любовта, и от Мъдростта, и от Истината. Това е напълно 

вярно. Учителят рядко казва такива дълбоки неща. Ако човек не се моли 

няма да стигне нито до Любовта, нито до Мъдростта, нито до Истината. Това 

означава, че в молитвата има нещо много древно, както после ще видим и в 

морето, нещо много първично. 

Затова окултният закон гласи, че тайната на съкровената молитва е 

тази, че тя създава Бога в човека, тя създава Учителя, тя създава 

Истината. Това е една от най-древните тайни, тайна идваща от Атлантида. 

Тайната на съкровената молитва е тази, че тя създава Бог в човека, тя 

създава Учителя в себе си и създава Истината. Това означава много неща. 

Едно от тях е това, че молитвата е преди Словото. Защо? Защото в 

древността е имало индиански вождове и Посветени, които идват от 

Атлантида, които са се молили без слово, с движение, с поклон, с особени 

движения на ръцете, които означават точно молитва и които означават 

изпреварване на словото, т.е. такова състояние на душата, което душата е 

носила в себе си преди да е било създадено Словото. Молитвата е толкова 

първична, толкова важна по значение, че всеки, който я подцени трябва 

много прераждания да заплаща това със страдания. Това е неизбежно. 

Друго: ако се научиш да се молиш с Любов и откровеност, тогава 

Учителят ще дойде непременно в твоя живот. Това означава, че молитвата е 

началото на встъпването във великия живот - тя създава твоята вечност. 

И друго: когато си в съкровена молитва - тя спада към петия план, не 

спада към менталния свят, нито към астралния, нито към времето - ти си 

извън четирите свята и извън времето. Ти си в своята душа, която знае 

какво да иска и как да се моли. 

Другият важен момент от окултна и кабалистическа гледна точка. Ако ти 

можеш да произнесеш съкровени думи, в този момент ти си духовно същество. 

Това означава, че от истинността на твоите думи зависи дали молитвата ще 

те отведе в собственият ти храм, там, където Учителят говори. Но все пак 

трябва да кажа, че това е способност на истинския ученик (петия план, 
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петото тяло), защото само той може да внесе Истина в своите думи, защото 

това е метод на Любовта. 

 

                                                  ТАЙНАТА НА ВОДАТА 

 

Първо, едно общо положение е, че водата живее навсякъде, в трите свята 

- физическия, духовния и Божествения. Във физическия тя живее под земята 

в изворите, моретата, издига се нагоре в дъжда, връща се обратно и няма 

нищо общо с кислорода и водорода. Ако един истински ученик започне да 

наблюдава кислорода ще види, че там няма вода. Ако наблюдава водорода - 

също няма вода. Обаче, ако те се съединят се явява водата. Това означава, 

че само при съединение някои скрити елементи се проявяват, иначе остават 

скрити. Има закони, които се явяват само при съединение. При това 

съединение на кислорода и водорода се явяват съвсем скрити техни качества 

и се ражда вода. Това е друг въпрос и след време ще говорим повече. 

Водата е нещо много специално, специално същество, много древно 

същество с изключителна власт. 

Учителят казва: Няма същество по-силно от водата и няма същество по-

слабо от водата. - Това означава, че човек трябва да стане слаб като 

водата, за да стане силен като нея. Водата има абсолютно смирение. Затова 

Учителят казва, че тя заема най-долните места, спуска се надолу, няма 

претенции и заема най-долните места. 

Когато водата се е превърнала в лед в големия, така наречен ледников 

период, тя е станала затвор за милиони същества много от тях зловещи. Тя 

е заковала тези същества - това е част от нейната сила. В нея живеят 

изключително много същества - от най-нисшите йерархии до херувимите. Най-

дълбоките същества, които живеят във водата са херувимите, за които после 

ще стане въпрос. 

Когато водата се стопи от силата на Любовта, тъй като Любовта е 

свързана с топлината, тогава тя става движение. Тук имам в предвид 

водата, когато е във формата на лед. А когато водата се сгъсти в лед тя 

става покой и неподвижност - това е друго тайно състояние на Духа. Значи 

той може да бъде движение, може да бъде и абсолютно неподвижен. Това 

означава, че ледът е неподвижна вода, но той носи в себе си тайната на 

водата. 

Друго: водата в моретата и океаните си има своя скрита страна. Вътре в 

нея има неуловими елементи, които не са открити от никаква наука. Казва 

се в окултната наука, че там, където водата е най-чиста имаме явлението 

извор. Това означава, че ако ученикът придобие чистотата тя ще му донесе 

истинското съкровище, което е Духът на Живота. Това означава следното: В 

състояние на знание, това е дървото за познаване на доброто и злото, 

великата Реалност на живота си остава скрита, но в състояние на чистота 

Реалността се явява. 

Другият момент, който ще загатнем, а след време може да се спрем на 

него повече е следният: макар че моретата и океаните са призовали, т.е. 

духовете, които живеят във водата, са призовали милиони форми на живот, 

те са отказали своето покровителство на жабите, което не е случайно, т.е. 

не е случайно, че за тях няма вътрешни условия. Те са изпъдени. 

Окултната наука казва, че Истината, която е скрита във водата съдържа 

в себе си повече чудеса, отколкото всички легенди взети заедно. Според 
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архивите на окултната наука се казва, че дълбоко вътре във водата, но не 

в нейните елементи, а в нейната тайна, се намира Пустотата. Това е 

седмият план. И с тази Пустота никой не може да се бори. Това означава, 

че ако водата реши да те нападне и погуби, това важи и за най-големите 

кораби, независимо дали са изградени със специална техника и наука - няма 

значение, тя просто те поглъща. Това се осъществява в Пустотата, а никой 

не може да се бори с Тайната на Пустотата. 

Морето, това е един огромен източник на енергия. Както ви казах и 

преди реките се движат не поради самата вода, а защото зад водата е 

скрита енергия и това е жива енергия. И когато тази енергия се оттегли 

реката пресъхва. 

Значи тук ставаше въпрос за морето като огромен източник на енергия, 

жива енергия, в която според водния промисъл е определено да живеят 

милиони същества. Разбира се трябва да загатна и следното, че в най-

дълбоките морета и океани, колкото по-дълбоко се слиза в дълбочината, 

толкова по-малко същества живеят. В най-дълбоките места остават около пет 

вида. Това означава, че много малко същества могат да стигнат до дъното 

на Истината, до тайната на Истината, до дъното на живота. Учителят казва: 

Аз стигнах до дъното на нещата. Оттам изхожда името му Дънов (от дъно). 

Но това е друг въпрос и друг път може да говорим за неговите три имена. 

Когато стихията на Пустотата се развихри, както казах, няма такава 

обратна сила, която може да се противопоставя. 

Другият важен момент, който се знае е, че има определени места в 

моретата и океаните, където цари тотален мрак и през деня, и през нощта. 

Това е свързано с тайната на Атлантида. Морето си има своята магическа 

сила, която според окултната наука никога не остава човека равнодушен. 

Това означава следното: или обичаш морето и то те привлича, или изпитваш 

някакъв особен страх или възхищение. Няма средно положение, защото според 

древните атланти морето е древна власт, в него е вложено най-властното 

чувство. Специално за това чувство аз исках да ви кажа някои неща, но 

Учителят отложи, даже не поиска, но след време, ако трябва, ще говорим 

специално за това чувство, което е скрито в морето. 

Според окултната наука в древните езици думата “море” е означавала 

пустиня и дълбока нощ. Ще обясня. И не случайно могъществото на бурята е 

внушавало на моряците много опасен страх. Вселявало е нощ в човека, 

дълбок мрак. Но този който е буден, той е виждал в бурята окултен съюзник 

и откровен приятел, тъй като бурята е само едно от скритите лица на 

Пустотата. Този приятел води човека от мрака към зората на живота. 

Във физическия свят водата, това е животът. Без нея, ако я отнемем 

само за една година, ще разберем какво означава това. Тя е Божество, 

както казах, много специално същество. Във физическия свят тя символизира 

живота, в ангелския свят това е духовната субстанция, в нея живеят 

ангелите, а в Божествения свят тя е есенцията от която е породено всичко, 

тъй като есенцията е свързана със самата Пустота. 

Учителят казва: Водата е Божествен елемент, който принадлежи на 

херувимите. И после казва: Техният физически свят е създаден от вода. - 

Значи най-външното тяло на херувимите (същества на Мъдростта) е създадено 

от вода. Самата вода, както казах е символът на живота, а Духът, който е 

скрит в нея под формата на Пустота, е основата. Затова Учителят казва, че 

без вода и Дух (става въпрос за кръщението) ученикът не може да види 
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Царството Божие. И после Учителят казва: Водата и Духът са високи върхове 

по пътя към великата мистерия на живота. 

Още едно уточнение. Водата е външното тяло на херувимите, а скритият 

дух във водата е вътрешното тяло на серафимите. И окултната наука казва, 

че когато тези две тела са осъществени заедно те водят човека в 

Посвещението на седмото тяло. Значи когато вода и Дух се съединят, когато 

серафимите и херувимите се съединят, когато се осъществят заедно, те 

водят ученика в Посвещението на седмото тяло. В църквите това нещо не се 

осъществява. Те стигат най-много до четвъртото тяло и затова се връщат 

назад и изкривяват своя път и пътя на другите. 

Посвещението в седмото тяло, това е крайната цел на Вселената, която е 

свързана с върховната жертва. Само тук може да се говори за истинска 

жертва. Ще обясня накратко, тъй като е много сложно и някой път ми е 

трудно с думи да обяснявам, но все пак може да се каже нещо. Значи на по-

ниските полета, да кажем до четвъртия план, до менталния свят, където още 

няма истински ученик, там ученикът трябва да пожертва ума, сърцето и 

волята си чрез пречистване. Като ги пречисти напълно той постепенно ги 

дава в ръцете на своята душа - душата започва да се явява в неговия 

живот. Значи, ако те са напълно пречистени, тези три - умът, сърцето и 

волята, преди време говорихме, тримата свидетели - това е равностранен 

триъгълник, хармоничен, абсолютна хармония между ума, сърцето и волята, 

абсолютна чистота. Тогава вече човек ги пожертва и влиза в полето на 

своята душа. Но това не е още истинската жертва. В по-дълбоките планове 

душата също трябва да се пожертва, да се даде в ръцете на Духа. 

И най-накрая в шестия и в седмия план, там работи все Духът, това е 

най-трудното, много рядко срещано явление през цялата окултна история, но 

срещано, ученикът трябва да се откаже даже и от своя Дух, за да се слее 

тотално с тайната на Източника на Живота, Абсолютното Същество, което не 

е Бог, Бог е произлязъл от Него. Защо? Бог е произлязъл, за да може 

хората да станат Божествени като идея, това е една идея, и като станат 

Божествени, да станат абсолютна чистота и да се върнат във Върховното 

Същество, което е Нищото. Това е един дълъг път, който човечеството 

трябва да извърви и задължителен път на учениците. 

Ще продължа. Както казах само тук, в седмата степен, можем да говорим 

за върховна жертва. Това няма нищо общо със смешните курбани, разбира се 

от само себе си, абсолютно никаква връзка няма с тези неща. Всички тези 

неща са отдавна остарели, още от Египет са остарели, но старите хора се 

прераждат със старо мислене и продължават да размишляват по този начин, 

продължават да колят животни. Но само Посветени имат право да колят 

животни, защото тогава самото агне ще се съгласи, ще се даде във жертва, 

ще получи благословение от Посветения, ще получи енергия от него, ще се 

качи в по-високо поле и за него това е голяма благодат. Но дори и 

Посветените правят много рядко тази тайна връзка и тази жертва. 

Значи в тази степен, след като ученикът се е отказал от всичките си 

ум, сърце, воля, душа и т.н. както казах, най-накрая, това ще стане 

някъде в бъдеще, за тези които постигнат пето и шесто тяло, най-накрая 

трябва да се откажат даже от своя Дух, за да се слеят с Древния Незнаен. 

В почти всички учения се говори за седем тела, а Учителят говори за 

дванадесет. В много учения се говори за шесто чувство, Учителят говори за 

дванадесет чувства. В много учения се говори за седем чакри, Учителят 
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говори за шестнадесет чакри и за лотос, който е от четири хиляди цвята. 

Това са толкова дълбоки тайни, че на този етап макар че мога да кажа нещо 

чрез Учителя, просто няма нужда, няма смисъл, тъй като сега сме в петата 

раса и трябва да изпълним нещата на петата раса, за да можем постепенно 

да разберем дълбокото и да се предпазим да не се удавим в него. И затова 

някои неща се скриват. 

 

                                          ЕЖЕДНЕВНИЯТ ПЛАН НА УЧЕНИКА 

(Идея за размишление) 

 

Ежедневен план на деня, за да може ученикът да организира, да осмисли 

деня си. 

Това съм го посветил на тези, които си губят енергията, разхищават си 

времето, закъсняват за срещи. Не знаят, примерно, че когато имат строго 

определена среща, ако закъснеят с няколко минути вече не се явяват висши 

същества на тази среща, разговорът се променя и човек постепенно изгубва 

връзката. Значи точността е качество на духовния свят и има огромно 

значение. Дал съм мярка на тези, които си правят срещи, ако не си правят 

срещи са свободни, но когато имат срещи да бъдат точни с около минута. На 

десет срещи имат право да закъснеят с три-четири минути, което означава, 

че са в мярката. При всички други срещи, докато свикнат трябва да се 

стараят да бъдат точни. 

Чрез ежедневния план за деня самият ден придобива лице. И понеже 

обикновеното съзнание не може да борави с незнайното, тогава денят трябва 

да се направи знаен. Трябва да се тръгне от външното, защото този план се 

превръща в ключ към другия свят. Много елементарно звучи думата план, но 

аз ще ви кажа от окултна гледна точка и който я разбере, някои хора вече 

започнаха да се раждат в по-високо измерение, започна душата да се 

вселява в тях и денят им да бъде пълен с радост от сутринта до вечерта. 

Затова реших да ви кажа някои неща по този въпрос, а другият път ще 

продължа. 

Денят трябва да се направи знаен и той постепенно ще води към 

Незнайното, защото този план задължава да бъдеш точен - всичко което си 

го пишеш трябва да го изпълняваш. После в общи линии ще кажем какво 

трябва да се пише, някои задължителни неща, другите са свободни. Този 

план всеки го прави по своя свобода, никой не му го налага, само някои 

основни правила се дават и останалото е свобода. Планът показва, че 

времето е материя (става въпрос за тънка материя), която трябва да се 

обработва много внимателно и много изкусно и да се овладее. Аз съм имал 

случаи с някои хора, правим си среща в три часа, те идват в три и десет 

минути или в пет часа и после няколко месеца не можем да се видим и те 

мислят, че просто сме се разминали, че просто не съм бил там. След 

няколко минути все едно че не сме се срещали. Това задължава на една 

точност, която ще ви помогне, независимо дали ви критикуват, вие ще се 

движите по този план и ще разберете неговата тайна. 

При съставяне на плана ученикът започва да общува със себе си, със 

своята душа - това е първият момент. Това е начин на общуване. От 

предната вечер е по-хубаво да си го правите за следващия ден. Започваш 

първо да общуваш със себе си, със своята душа, а когато изпълняваш плана 

точно, постепенно започваш да общуваш с Учителя. Значи първо започваш да 
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общуваш със себе си. Защо? Защото имаш много неща да уточняваш. Например. 

Пишеш си в плана четири-пет неща и някои от тях не стават през деня. 

Духът променя някой път, той прави плана по-хубав, някой път нещо не се 

сбъдва - няма значение, обикновено съществените неща, две, три, четири 

неща за деня винаги трябва да се сбъдват. Това означава, че след една-две 

години ученикът ще овладее този план, ще го изпълнява много стриктно - 

важните неща, не второстепенните - и след време той ще може да владее 

събитията, които идват в неговия живот, включително и най-тежкия вид на 

кармата той ще може да овладее, даже да я изненада. Дотам водят тези 

малки неща, неща, които се пренебрегват. 

Планът води до вселяване на душата в тялото, защото той организира все 

повече умът, сърцето и волята - душата все повече се вселява. Ако няма 

план човек постепенно изгубва волята си, разхищава много енергия. Това не 

означава, че човек няма воля - има, но тя просто не е организирана. Няма 

план, няма система - говоря за доброволна система, пак наблягам на това. 

Другият тънък момент от окултна гледна точка, е че, според Учителя, 

планът създава абсолютна равновесна точка в съзнанието. Човек става 

стабилен и устойчив. 

Друго: планът задължава човека да бъде все по-точен и той започва да 

придобива чувството за различаване. Той започва да различава кога времето 

е подходящо за духовни разговори и кога не, кога е подходящо за молитва и 

кога за медитация. Всичко това постепенно се уточнява и животът се 

обогатява и обновява неимоверно много. 

Планът се прави доброволно и освен задължителните неща всеки ден е 

различен. Например задължителните неща (тъй като и в София искаха да им 

ги кажа), ще ви кажа петте задължителни неща, които съм дал, а другите 

неща са по свобода. Но тук искам преди да кажа петте неща да вмъкна едно 

нещо. Например най-елементарно - пишеш си в плана “днес ща си направя 

един душ и имам пране около десет-двадесет минути”. Същото това нещо, ако 

човек е буден той може да го направи и без план, обаче ще изгуби една 

много тънка енергия, няма даже да усети, че е загубил. Когато си записва 

и изпълнява, към душата се насочват духовни сили и започват да я 

организират. Вижте колко елементарно, налага ми се да говоря елементарни 

неща, но няма как. Значи едно и също нещо, може да правите опити с най-

различни подходящи неща, когато се изпълнят, това вселява в човека 

организация, духовни сили и постепенно го организира и той става все по-

духовен. Всичко това изпълнено без плана отнема тази тънка енергия, тези 

тънки запаси, които се натрупват в душата и след време с голям запас 

ученикът може да посрещне своята карма, с натрупана енергия може да се 

понесе тежката карма така, както една много скъпа стока може да се понесе 

от човек, който е натрупал капитал. 

Първите пет задължителни неща за ученика: 

1. Формули. Тук искам да предупредя този, който има много формули и 

губи качеството нека да ги намали и да остави най-важните. 

Преди години издадох една книга - “Новите формули на Бялото Братство” 

- и някои хора започнаха цялата наред да я казват. Това е прекалено 

много, по два-три часа и започва да се губи качеството. По-хубаво е, ако 

имаш четиридесет направи тридесет формули, ако имаш тридесет сгъсти ги до 

двадесет или до петнадесет, но не посягай на качеството, на старанието, 

на искреността, на произношението и т.н., защото постепенно човек става 
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механичен и започва да си говори... както скоро дойде при мене един 

екстрасенс. 

Казва: “Аз говоря с всичко, даже и с камъните, и със Сфинкса, какво ще 

ми кажеш!... Искам, да питаш Учителя, имам проблеми”. Казвам му: “Питай 

Сфинкса.” - Нищо не можа да каже. - “Ама ти ме пренебрегваш.” Казвам: 

“Напротив, уважавам твоята душа, но това не означава че трябва да 

говорим.”  

Той си замина малко засегнат, но няма значение. Вътре към него имам 

друго отношение, не е необходимо да му го показвам, защото понякога се 

губи нещо много ценно, когато нещата се показват. 

2. Работа със светостта на Словото. Няма значение кои свещени книги ще 

четете, кои видове мъдреци, целта е да облагородявате словото, да го 

пречиствате, да пречиствате думите си, за да може след време да влезете в 

истинската тишина и в истинското мълчание. Иначе ще имате привидно 

мълчание - то е въображаемо и идва от ума. Но когато словото се пречиства 

тогава нещо в него дълбоко се променя и той се домогва до своята истинска 

тишина, която се намира в душата - не в ума, а в душата. 

3. Едно упражнение, което трае от две-три минути до десет. Дадено е от 

Учителя, много важно упражнение - упражнение в неподвижност, абсолютна 

неподвижност, за предпочитане (според Учителя) е египетската поза (ръцете 

са успоредни на колената), което означава според окултната наука, всички 

успоредни линии са разумни същества, те не пресичат своите пътища, те са 

висши същества. Разбира се умът ще измисли нещо, ще започне да ви сърби 

някъде веднага. Целта е никой да не се пипа. Това води до овладяване на 

ума и до овладяване на тялото. Много важно упражнение, аз съм го правил и 

по час, и повече, много пъти, видял съм неговата красота. Значи абсолютно 

никакво мърдане! Ако не можете с отворени очи със затворени очи, това е 

някой път за предпочитане. Само малко дишането ви, диханието ви, но 

трябва даже ако може да не усещате и него. Това е тайната на това 

упражнение - води до овладяване на ума, овладяване на тялото и след време 

овладяване на всички лоши внушения. Много ценно упражнение и както 

виждате не отнема много време. 

4. Молитвено размишление върху определени думи. Например думата 

“ученик”, думата “къща”, която дума си изберете, всеки ден е различна. 

Може да е някой закон от Учителя, може да е думата “коса”. Може да 

помислите какво толкова има в един косъм, обаче Учителят казва, че това 

са космически антени и когато човек се вчесва той ги настройва за 

космически контакт с висши същества и т.н. Най-малкото нещо има своя 

дълбока тайна. Всяка дума според Кабала е небесна тайна. Значи тази дума 

всеки ден може да е различна.  

Размишлението за предпочитане е да не е дълго, тъй като някои започват 

да се престарават и след време загубват всичко. Аз също съм губил от този 

закон. Ще дам един пример:  

Преди години срещнах едно упражнение и започнах да го правя. Това 

упражнение е за човек, който иска да постигне дълбок покой, дълбок 

вътрешен мир. Аз не се нуждаех от упражнението, но все пак исках да го 

практикувам. През целия ден да си напишеш една красива мисъл, да 

управляваш всяка буква с абсолютно старание. Значи всяка буква трябва да 

бъде написана абсолютно точно, бавно, много красиво. Това означава да 

вложиш цялата си любов в това изречение. Трябва да си намериш и подходяща 
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писалка или тънкописец, за да се вложи това старание, тази любов. И 

забелязах, че когато напишеш само една такава мисъл за деня, после тя 

вибрира, става нещо като извор, вътре има електричество, магнетизъм и те 

започват да те хранят - вложил си нещо. И Учителят казва, че всяко нещо, 

което е направено с любов се увеличава. То започва да ти помага, всичко 

направено с любов се увеличава. Обаче аз после се престарах и сгреших. 

Започнах да пиша по три мисли на ден, по една страница и постепенно 

почеркът започна да изгубва своята красота, своята радиация и накрая 

всичко се изгуби. Искам да ви кажа да няма престараване. 

5. Най-трудното. Пак е неподвижност, обаче има и нещо прибавено. Казва 

се упражнение в Нищото. Прави се най-много една минута, и една минута е 

много трудно. Значи нямаш право да мислиш за нищо, никакви благородни 

чувства, никакви положителни мисли, никакви формули. Абсолютно нищо. 

Обаче умът е свикнал от хиляди животи все да мисли за нещо. Сядаш, 

концентрираш се и започваш да мислиш какви домати да си купиш. Веднага 

умът започва пазарлъци от всякакъв род. Целта е тук не само овладяване на 

ума, това упражнение води до по-висока област - сливане с Духа. Тук се 

развива интуицията на много високо ниво. Това е един метод, който развива 

Окото на Духа и след време води до сливане с Духа. 

Това са петте задължителни. Оттам нататък вашето въображение, вашата 

свобода ще ви помогне. Всеки може да опита три месеца, ако го направи 

искрено той няма да се откаже, защото ще види красотата на своя ден и ще 

ляга с радост, и ще става с радост, ще прави всичко с радост. След време 

даже ще се откаже от радостта, ще отиде към блаженството и т.н. Но всичко 

това започва от нещо много простичко, просто план за деня, доброволна 

дисциплина, а не военна, както ни караха по шест часа да маршируваме и аз 

се отказвах и се чудеха как може и т.н., както ни караха и да стреляме, 

без да ни питат. Както и в училищата - трябва да декламираш Христо Ботев! 

Откъде-накъде аз имам връзка с него? И трябва ли непременно да избера 

него, тъй като аз трябва да бъда свободен. Затова Учителят казва, че в 

земните училища влизаш с един дявол в главата, излизаш с десет и това е 

досега, продължава това земното образование. Взимаш диплома, обаче нямаш 

характер, нямаш дисциплина, нямаш любов и т.н. 

 

                                               “КОЙТО СТРОИ НА ПЯСЪК” 

(Идея за размишление) 

 

“А всеки който слуша тия Мои думи и ги неизпълнява ще заприлича на 

глупав човек, който си съгради къща на пясък.” (Матея 7:26) 

Тук избирам идеята къща на пясък и ще ви обясня от окултна гледна 

точка какво означава. Разликата между житното зърно и пясъчното е в това, 

че житното зърно е във вътрешно и подготвено състояние за възприемането 

на живота, докато в пясъка няма подготвени условия и той не може да 

расте. Подготвено състояние означава оплодено от тайната на Пустотата, от 

тайната на Духа. Не случайно Учителят казва, че когато житното зърно 

влезе в човека, например ако човек изяде едно житно зърно, той мисли че 

това е нещо механично, обаче в житното зърно има дух, има скрит дух, 

скрита есенция. Това житно зърно се разхожда вътре в човека, отива в 

сърцето му, в стомаха му, в мозъка и го разучава. Човека мисли, че само 

той разбира нещата и не може да се домогне до тайната на вътрешните неща. 
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Неслучайно в Египет до фараоните е имало житно зърно. В житното зърно е 

скрита огромна енергия, Учителят казва, че само едно житно зърно, ако се 

обработва дванадесет години ще изхрани цялото човечество и ще тежи, 

доколкото си спомням, повече от земята. Значи само едно житно зърно, ако 

се обработва така, ако се обработва разбира се по окултни закони, в това 

житно зърно има една огромна скрита енергия, и фараоните, тогава те са 

били Посветени, са можели да влязат в контакт с Пустотата, да извадят 

огромна енергия и да пътуват в пространството. Обикновените учени се 

чудят защо има житно зърно, но така или иначе не могат да разберат 

същността. Произходът на житното зърно не е земен, а има духовен 

произход. Този, който строи на пясък няма основа на живота си, защото 

пясъкът не се поддава на влиянията на живота, той не е подготвен. По друг 

начин казано: има хора, които не се поддават на обучението на Мъдростта, 

а това означава, че който не се поддава на обучението на Мъдростта той 

цял живот си строи един глупав и нещастен живот. Затова Учителят казва, 

за обикновените хора, че цял живот се трудят, за да станат нещастни и го 

постигат. Някои се учудват, някои не се учудват. Всичко това означава да 

строиш къща на пясък. Това е Библейският стих от Евангелието на Матей. 

                                                                                                                    

  7 септември 1999 г. 

                                                  ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО 

 

Първо няколко общи неща: Лао Дзъ е един от  първоучителите на 

човечеството и един от двадесет и четирите “старци”. Според окултната 

наука словата на Лао Дзъ са излъчена тишина, което означава на даоски 

език, че истинското Слово е пълно с тишина и уединение. 

Лао Дзъ казва: Моите слова се разбират толкова просто и толкова е 

просто да се изпълнят, но тези слова никой не може да ги разбере и никой 

не може да ги изпълни. 

За даоският мъдрец е казано следното: Той е постоянно обърнат към 

Източника на нещата. Защо? - Защото това му помага в тайната на незримото 

усъвършенстване. Това е един изключителен метод и затова Лао Дзъ казва: 

Дао е скрито в незримото. Той казва така: Ако Дао се покаже, виждаш го, 

но не го разбираш. И ако Дао не се покаже, не го виждаш и пак не го 

разбираш. Значи Дао винаги е незримо. И Лао Дзъ казва: Следвай незримия 

път. 

Нещо много дълбоко в даоското учение е следното (за разлика от много 

учения): Лао Дзъ казва, че Дао не се намира и в опита, защото Дао е 

безпределно, а опита е ограничен. Значи Дао не може да се намира в опита, 

защото то щеше да бъде ограничено. По друг начин казано: Безпределното е 

извън опита и началното е безначално. 

Другото, което казва Лао Дзъ и което е много дълбоко е следното: Той 

казва, че Дао вечно се отклонява от себе си, от своята Същност, която е 

Абсолютната Пустота. По този начин, при това слизане са създадени животът 

и смъртта, но Дао вечно се възвръща в себе си, защото той е самият 

Източник. 

 

Говорим за Дао защото това е второто най-дълбоко учение след Учителя и 

затова имахме много лекции преди, затова те ще продължат и затова след 

време ще издадем книга. 
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Дао е странна Реалност и пребивава там, където няма реалност. 

Какво казва Лао Дзъ за даосите: Даосите идват в света само за да се 

върнат от него. Не да живеят, не да умрат, а само за да се завърнат, 

защото те носят една постоянна пълнота в себе си и не е необходимо да 

живеят в този свят или да умират. Затова биографията на Дао и на Лао Дзъ 

е много странна. Легендата казва, че четиринадесет години е стоял в 

утробата на майка си (но не става въпрос за земна майка, а за майката-

утроба, т.е. Пустотата) и изведнъж се е родил възрастен, мъдрец. Лао Дзъ 

означава “старото момче” и това не е случайно. Легендата е много дълбока 

и тя има абсолютно реален смисъл, но в седмото тяло, което е много трудно 

да се разбере, както ще говорим по-нататък. 

Идвайки в този свят, ако даосът бъде забелязан от тези, които жадуват 

за Истината, той ще им предаде енергия, ще им придаде пълнота на живота, 

но не и учение. Даосите не се занимават с учение, защото наистина по-

важното е пълнотата на живота, целостта. Мислейки само за Дао даосите 

носят в себе си неизповедимата пълнота на живота и затова не се нуждаят 

от външен живот и от смърт. За даосите се казва, че те са странни хора 

размишляващи за безначалното начало. Те са мъдреци, които са произлезли 

от Източника на Живота и никога не са го напускали, което означава, че те 

идват от Абсолютната Пустота и същевременно от онази древна универсална 

раса наречена Всемирното Братство, която никога не е падала - това е 

непадналата раса, никога не е падала в грях, никога не е падала под 

влияние на светлината или тъмнината - универсалната първа слънчева раса. 

Истинският даос, според Лао Дзъ, когато умира в праха се слива със 

светлината (не говорим за външната светлина). И в многообразието на 

нещата на земята той постига тайната на безмълвието на Небето. Пророците 

на Дао съществуват, за да претворят своето съществуване в невидимо 

присъствие за своите “ученици”. 

Традицията на Дао е много странна, както казах тя се състои от странни 

хора и странна е дори самата мисъл за тях. Странно е самото им слово, 

защото за тях то не съществува. Наистина в Абсолютната Пустота (както ще 

видим после и в шестото тяло) молитвата отпада, има само пълнота, такава 

голяма пълнота, че нищо друго не може да се вмъкне. После ще говорим за 

това. И затова Лао Дзъ в древността е получил прозвището “тъмния учител”. 

Не е случайно. Това, което не може да бъде разбрано, е тъмнина, то се 

превръща в лично за самия човек, който не иска да разбере нещо или когато 

просто не му дават да разбере и това нещо за него се превръща в тъмнина. 

Например след време ще разберем, че смъртта е светлина, но този, който не 

знае как да я посрещне, този, който не знае как да мине през нея и да я 

трансформира той не може да разбере, че в нея има скрита светлина. За 

него се е казвало че е “тъмния учител”, а вторият най-голям отец на 

даоското учение Чжуан Цзъ, той пък казва за себе си следното: всичките 

мои писания са нелепи и ненужни (макар че е изнесъл нещо много дълбоко). 

И наистина само пълнотата е всичко. Това можем да го преведем по 

следния начин, че съзнанието на Дао съвпада само с пълнотата - доколкото 

можем да говорим, тъй като до петата степен, до петото тяло има съзнание. 

Дао изпълва с радост Битието, но не напомня за себе си, както когато 

човек е здрав и не усеща здравето си. За водата Лао Дзъ казва, че тя е 

мека, защото това е качество на фината енергия. Преди време говорихме за 



 297 

тайната на водата, след време ще продължим. Водата е мека, защото това е 

качество на вътрешната енергия. И водата е твърда, защото енергията има и 

друго качество - изключителна сила, затова тя пробива камъка, защото тя е 

по-твърда от него. 

Другият важен момент в това велико универсално учение. Даосът казва: 

Моята съдба не се намира в звездите, нито на небесата, а в мен самия. Аз 

самият управлявам своята съдба, защото живея в Дао. 

Когато Пустотата е слязла надолу се е превърнала в Дух. Това е според 

даоското учение. Това е шестото тяло. Когато Духът е слязъл надолу, той 

се е превърнал в дихание. И когато диханието се е сгъстило се е 

образувала формата, то е привлякло тези елементи, които са образували 

формата. 

Другият важен момент. Когато човек придобие Дао, ние знаем, че Дао е 

друго име на Истината, Истината става за него свобода. 

Лао Дзъ казва един много важен закон: За да бъдеш със себе си до край, 

никога не трябва да изменяш на своята пълнота, но трябва напълно да 

опустошиш себе си, т.е. напълно да се пречистиш от всичко излишно в себе 

си. 

 

                                           ЗА ТАЙНАТА НА ДУМАТА “ДАО” 

                                                    (Идея за размишление) 

 

Общото мнение е и то е така: Дао означава Път. Но тази дума си има 

свой шифър и своя тайна. Това е дума с много особено значение. Ще обясня. 

Дао означава безпределен път, вечно и неизмеримо усъвършенстване. Това 

няма нищо общо със съвършенството. Пак ще обясня. Дао означава 

безпределен път или вечен път на човешкото самоусъвършенстване, и това е 

такова усъвършенстване, което е над самото съвършенство. Значи тази дума 

е такъв път, че надминава пределите на думата съвършенство. Това 

означава, че при самоусъвършенстването не се спирай никога, защото Дао е 

вечен процес, вечна тайна и вечен път. Има много ученици, по-нататък ще 

видим в следващата лекция, които са се застояли в четвъртото тяло и не 

могат да се развиват. Някои пък са постигнали себепознание в петото тяло 

и са останали там, което е също много тънка грешка и не могат да познаят 

дълбочината на Учителя - остават в един много хубав живот, но ограничени. 

По-нататък ще говорим и за това. Всичко това означава, че сърцето, според 

даосите, трябва да измине един много дълъг път, за да стане носител на 

Дао, т.е. на истинския живот. 

Дао се отчуждава от застоя в съвършенството. Това означава, че ако 

постигнеш една степен на съвършенство има следваща, ако ти спреш, оставаш 

в застой, тръгваш назад. Значи ако стигнеш една степен на съвършенство 

трябва да знаеш, че винаги има следваща, иначе се връщаш назад, защото 

Дао е път при който животът не търпи никакъв застой. После Лао Дзъ казва: 

Този, който познава пътя, неговото обкръжение е неведом покой - една 

много дълбока дума в даоската мъдрост - покой, защото покоят се намира в 

петото тяло. По-нататък ще обясня. И ако човек не е постигнал дълбок 

душевен покой при всички условия на живота, той не може да се развива, 

може само да работи върху себе си (качество на четвъртото тяло и на 

третото), но той не може да се развива реално, той не може да проникне в 

Реалността. Значи обкръжението му е неведом покой и постоянна радост. 
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Това не означава, че постоянно се усмихва. Не, това е вътрешен въпрос, 

даже рядко се усмихва, но това е постоянна радост в Дао. После Лао Дзъ 

казва, че съблюдаването на Истината е по-високо от всяко учение. 

                                    ЕДНО КАБАЛИСТИЧЕСКО  ЧИСЛО 

(Идея за размишление) 

 

Това е дадено от Учителя в книгата Божият глас, но много малко се 

говори за него. Тук ще ви кажа нещо и след време ще продължим, тъй като 

това число е голяма тайна. 

Едно кабалистическо число, много дълбоко число, както ще разберем. 

Числото е следното: 167531. Това всъщност не е число, изглежда число. 

Това е послание към петото тяло на ученика, т.е. към тези, които искат да 

направят преход и да станат истински ученици. Учителят казва, че това е 

кабалистическа идея. Това число означава абсолютно заключване на мозъка 

за всички изкушения на живота. 

167531. Числото 16 в началото означава, според Учителя, изхвърляне на 

дявола вън от ума, защото сборът от 1 и 6 е абсолютно свещено число - 7. 

Какво казва Учителят за седмицата? При това число ученикът е цялостен. 

Значи ако ученикът е разбрал седмицата, при това число той е цялостен. 

Тук и двата принципа - и мъжкия, и женския - са абсолютно обединени в 

едно цяло. И който е придобил това никога не се изкушава, а това 

означава, че този човек вече има път към истинско ученичество, той вече 

се превръща от човек в ученик. До този момент, до четвъртото тяло, тъй 

като менталният свят е двойствен, свят на полюси, до този момент ученикът 

се раздвоява. Ако дълго време живее в положителни мисли, след време ще го 

обхване апатия, ако е щастлив ще стане нещастен, ако успее в живота си, 

ще дойде неуспеха. Това, което ви говорих преди време, как да се спасим 

от щастието, от успеха, от светлината. Тук няма да го повтарям.  

Значи той има път към истинско вътрешно развитие. Само този, който не 

се изкушава, за него става въпрос и за този, който разбере това число от 

шестте цифри, само той има път към истинско вътрешно развитие. Това е 

тайна мъдрост скрита в самото число, това е посланието на това число. 

Това число означава още, че ако ученикът има в себе си истинско 

желание да открие своя Учител, той не трябва да се застоява в петото 

тяло, което е себепознанието. Значи ако ученикът има истинско желание, 

това е мярка, да намери своя Учител, той не трябва да се застоява в 

петото тяло, което е себепознанието, защото това тяло носи една пълнота 

за хиляди години, но не е достатъчно в пътя на ученика, тъй като има и 

шесто тяло, и седмо тяло, а в бъдеще Учителят ни е обещал да разкрие още 

четири нови тела, които отсъстват сега и за които не се говори. Целият 

живот се състои в тайната на това желание (става въпрос за срещата с 

Учителя). То да стане толкова истинско, толкова интензивно и постоянно, 

че да заведе ученика при тайната на живота. Тайната на живота се намира в 

Учителя, който е свързан тясно с шестото и със седмото тяло. Както ще 

видим по-нататък Учителят е направил компромис, за да живее в шестото и в 

петото тяло, даже и по-надолу, за да може да създаде връзка с душите, 

които наистина ще станат истински ученици и ще следват този път. Тайната 

на това желание е скрита в това число. 

Пак повтарям. Желанието трябва да бъде силно, истинно и непрекъснато. 

На окултен език това се нарича свещената магия на живота. 
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Спомням си преди години, когато имах един от многото разпити в 

държавна сигурност, те ми казваха: ти трябва да се откажеш от това 

учение, защото то не е за тебе. Аз им казах: От днес нататък започвам да 

се занимавам с двойна енергия и освен това никога няма да тръгна по вашия 

път, защото вашият път е напълно глупав. Беше им казано с много прости 

думи и много ясно - никога няма да следвам вашия път. Това е между 

другото. 

 

Тук искам да загатна нещо за това как са създадени числата, но без да 

се впускам в подробности, защото нямам такава цел. Пустотата е отделила 

от себе си енергия. Тази енергия се е сгъстила надолу и е създала 

единицата, което е числото на Дао, числото на целостта, на единството. 

Значи това число хем е число, ние го наричаме “едно”, започваме да броим 

с него, но всъщност в дълбоките светове то не е число, а идея, то е една 

цялостна енергия, една пълнота. А в седмото тяло е нещо много по-дълбоко, 

но в най-външния свят е наречено “единица”. След това число са тръгнали 

всички други числа. След време ще ви обясня как Лао Дзъ разбира числата, 

каква е неговата идея, тъй като той дава една от най-дълбоките идеи по 

този въпрос. За него не съществуват числото 2, числото 3, 4 и т.н. За 

него съществуват две единици, три единици, четири единици, т.е. всичко е 

единици и всичко е цялостно. Няма същество, което да е извън Дао и няма 

същество, което да попречи на Дао и да попречи на единството. Не случайно 

числата пътуват от 1 до 9 и после се превръщат в 10, т.е 1 и 0 (пустота). 

След време пътуват до 99 и отново всичко се връща в единицата, която е 

изходна точка към Дао. Значи 99 и после 100 - още по-дълбока пустота, по-

дълбок опит, който не винаги означава разумен опит, но за будните това е 

един опит, при който всичко се връща в единицата и оттам обратно в 

пустотата. 

167531. Както виждате започва с единица и свършва с единица. На даоски 

език и на окултен език това означава (това число, чистата единица), че 

ако познаеш това число ти ставаш абсолютно независим от всякакво 

вмешателство. Нищо не може да ти попречи - никаква държава, никакви 

неразумни закони, никаква политика, никакви демони, никаква държавна 

сигурност, никакви земетресения, никакви наводнения и т.н. Това е 

свързано с тайната на това число. 

И пак искам да напомня накрая във връзка с числото. Докато ученикът се 

изкушава никога не може да има истинско развитие. Повтарям го защото е 

важно. Разбира се той ще казва: “Знам, че трябва да работя върху себе 

си”, и аз ще му кажа: “Да, правилно” - така е с този, с който нямаме 

вътрешна връзка, тъй като не обича достатъчно Истината или не е откровен. 

Значи няма истинско развитие, а от хиляди години много ученици се 

залъгват и стигат най-много до третото тяло или до четвъртото, т.е. до 

астралния свят или до менталния свят и не могат да се освободят. Затова в 

момента почти няма истински ученици в България, но очаквам по моя план 

тази година да има около осем, следващата година около десет и после 

около четиридесет в България. После след тях допускам - макар че десет са 

една мярка, която ми стига, но тези неща, които ще изнеса ще помогнат на 

по-будните - даже и да надминем повече от сто, тъй като и в момента моята 

група е много голяма (в символичен смисъл, тъй като аз нямам 
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последователи и не искам). Тези, които идват на лекциите външно и 

вътрешно, които идват при мене, те са няколко хиляди и от тях поне над 

сто съм предвидил да влязат в по-високо ниво, а това означава, че те след 

време ще могат реално да помагат на всички, които обичат и да увличат и 

други хора и да ги направят независими. 

 

                                                               АТЛАНТИДА 

(Продължение) 

 

       Първо ще кажа някои неща за лемурийците. Лемурийската раса, това 

са били полу-хора, полу-същества с много черна кожа и много опасни. Едно 

от най-силните им качества се е намирало в очите, така наречената мълния, 

която е хипнотизирала много същества. Тази мълния се дължи, според 

окултната наука, на една изключително голяма, огромна и ненаситна страст. 

Оттам произлиза и днешната болест сифилис, както ви казах преди, като 

наследство. Тази страст ги е довела до много контакти с много животни и 

полу-зверове. В тази връзка окултната наука казва (в архивите даже е 

записано буквално), че в резултат на всичко това са били родени много 

човекообразни и маймунообразни същества, които са всъщност прародителите 

на всички маймуни - орангутани, шимпанзета и т.н. Това е тяхното 

отражение. Всичко това след време се е повторило и в Атлантида в по-малък 

размер. 

Както ви обясних преди в лекциите за Атлантида, по време на Атлантида 

са живели едновременно две раси. Едната висша, много мъдра - толтеките 

(третата раса), за които след време пак ще говорим, които са ръководени 

от Универсалната раса на Всемирното Бяло Братство - Универсалната 

Слънчева раса. И разбира се оттам идва голямата култура. Същевременно е 

живяла и изключително нисша раса - туранската (четвъртата подраса на 

Атлантида). Значи в Атлантида тази нисша раса също е влязла в контакт с 

тези големи тогава образувани маймунообразни, от което са се породили 

така наречените първобитни хора. Разбира се за тези смешения с животни и 

зверове невидимият свят е изпратил наказание. Едното е болестта сифилис 

(в Лемурия) и другото (в Атлантида) е болестта рак, които и досега 

продължават в много по-малки размери. Защо? - Защото целта на невидимия 

свят е била да се замислят в търсенето на причини и следствия. Значи тези 

същества е трябвало да се научат да мислят, за да правят връзка с нещата, 

защото ако те открият причината последствието се разпада. Такъв е законът 

и така става на практика.  

Както казах в Атлантида е имало едно изключително слизане на 

Универсалната Слънчева раса, това е така наречената “непаднала раса”, 

т.е. никога не е слизала. Тази раса, както казах не е падала под 

влиянието нито на светлината, нито на тъмнината, нито на греха, тъй като 

те никога не са правили погрешен избор. 

Тук искам да напомня, че Учителят казва, че всички души първоначално 

са създадени съвършени. Някои мислят, че има създаване на души в друга 

категория. Учителят е точен - всички души първоначално са създадени 

съвършени. 

Тук преди да продължа трябва да припомня нещо. Когато са били 

създадени всички съвършени души, в невидимия свят се е наложило де се 

направи едно изключително събрание, универсално събрание на Всемирното 
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Братство, което да покаже път на тези души. Всички са гласували в това 

Всемирно Братство, макар и някой със задръжки от универсалните братя. 

Спорът е бил дали да се даде абсолютна свобода на душите, абсолютен 

свободен избор. Това означава, че всеки, който наруши законите трябва да 

извърви своя път на страдание, своите лични страдания, т.е. всеки трябва 

да изстрада своя път, или да не се даде свободен избор. Болшинството 

гласувало за абсолютна свобода и най-вече Христос (тогава, по него време 

с друго име), който също участвал като един от най-важните в това 

събрание. Тогава Отец, Който тогава се е проявявал много близко, тогава 

Абсолютното Нищо е слязло в полето на невидим глас с много ясна сила и 

казал: “Така да бъде - абсолютна свобода за всички същества!” Но ако има 

голямо отклонение Христос трябва да носи отговорност и след време да 

слезе и да изкупи, и както след време става. Душите са направили много 

погрешни избори и то многократно, и са стигнали до такива страдания, до 

такива отклонения, че вече за някои е трудно да се върнат, а някои ще се 

върнат даже след милиони години. Това е обвързало Христос и затова Той е 

слязъл, тъй като Той е длъжен да слезе, след като Той е дал тогава 

обещание. Когато един велик Учител даде обещание, дори и да влезе в 

седмото тяло (тотално разтваряне в Нищото), той си запазва тайно няколко 

тела (до петото тяло или до четвъртото, ако реши), за да слиза при своите 

ученици и да им помага. 

Затова Христос казва: “Аз съм с вас до края на света.” Това е наистина 

така и това ще си бъде така докато светът завърши своето развитие, защото 

това е изказване на шестото тяло, което е, както ще видим после, Синът 

Божий. Синът Божий няма право да се разтвори обратно във Върховната 

Пустота, защото трябва да извърви пътя на света, да помогне на всички 

същества и затова Той казва: “Аз съм с вас до края на света.” През цялото 

развитие Той винаги ще помага, ние ще имаме това невидимо присъствие, 

което помага във всеки миг без изключение, но ако се обърнеш към Него с 

пълна вяра, с пълно доверие. Иначе законът не работи. 

Точно тези непаднали същества (става въпрос за първородната раса) са 

слезли в третата подраса на толтеките, т.е. висшите атланти в Атлантида 

(говорихме много за тях) и точно така се е образувала духовната 

цивилизация и истинската култура, която няма нищо общо с тази култура. 

Значи от тези невидими братя - Слънчевата Първа раса -  слизайки в 

толтеките се образува истинската духовна цивилизация, истинската култура, 

която после се пренася и в Египет. Слизането на тези универсални братя е 

подготвило много синове човешки и Синове Божии, които да служат на 

Универсалното Единство. Затова се налага да ви кажа някои разлики за Сина 

Божий и за сина човешки. Синове Божии има над четиридесет милиона, 

синовете човешки са много повече. Затова ще ви кажа някои разлики за сина 

човешки и за Сина Божий. Сина човешки отговаря на петото тяло и на идеята 

истински ученик. От четвъртото тяло надолу не може да се говори за син 

човешки, а може да се говори просто за някакво ученичество, което все пак 

е важно, защото е подготовка. И както следващият път ще ви обясня как 

четвъртото тяло трябва да направи преход в петото, как ученикът трябва да 

надрасне и оптимизма си, защото след време ще загуби нещо много ценно. От 

оптимизма си ще загуби своята душа. Как той трябва да надрасне и 

положителните мисли, и отрицателните, но първо трябва да стане много 
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силен оптимист, да обича светлите мисли и после с някои методи как да ги 

надрасне, и да влезе в петото тяло. За това ще говорим другия път. 

Синът човешки има стремеж към Духа на Живота. При Синът Божий 

положението е друго. Синът Божий има съвсем друг устрем. Той има устрем 

към Върховното Нищо, но същевременно помага на синовете човешки и на 

цялата човешка еволюция. Значи той слиза надолу, обаче неговият таен 

устрем е нагоре. Tой слиза да помага на синовете човешки, слиза и надолу 

да помага на пречистени души, частично да ги просветлява, да ги 

вдъхновява частично, което има значение, но неговият таен стремеж е 

абсолютно сливане с Върховното Нищо. Но той трябва да извърви този дълъг 

път на човешката еволюция заедно с хората, той е длъжен да бъде с тях до 

края на завършека. Затова тук става въпрос за благородство в най-

истинския смисъл на думата, той се лишава от нещо универсално, от една 

огромна пълнота, за да слезе надолу да бъде неразбран, да бъде 

критикуван, да бъде разпъван, обаче жестът е голям. Тук разбираме думата 

благородство в най-дълбокия смисъл - само в шестото тяло и както ще видим 

по-нататък, само там можем да говорим за дълбочина. В петото тяло не 

можем да говорим още за дълбочина. 

Синът човешки, това е сътворената природа, а Синът Божий това е Духът 

на несътворената област. Синът човешки е Божествен служител във времето, 

а Синът Божий е невидим служител във Вечността. Синът човешки и носител 

на изключителни духовни енергии. Синът Божий е в областта на Божествените 

енергии и на незнайното, така наречено Неведомото. Значи Синът Божий е 

носител на Божествени енергии от много по-висока област - това е областта 

Кетер, Хокма и Бина - първата тройка от сефиротите в които енергията е 

нематериална и абсолютна субстанция. По-точно есенция. 

Синът човешки, както казах, който отговаря на идеята истински ученик 

има в себе си скрит устрем към Сина Божий, но и той има задача да слиза 

надолу към душите, които се намират в третото и четвъртото тяло. Значи 

той има в себе си скрит устрем към Сина Божий, т.е. към шестото тяло, но 

и той трябва да прави компромис и да слиза надолу да помага на тези, 

които се намират в третото и четвъртото тяло. При Любовта този компромис 

е естествен. 

Когато синът човешки се обръща към Източника на живота, той очаква 

откровения. При Синът Божий положението е различно. Значи когато синът 

човешки се обръща към тайната на живота, или към Източника на живота, той 

очаква откровения. Разбира се за петото тяло това е красотата на живота, 

тъй като истинската красота се намира само в петото тяло. Значи той 

очаква откровения, т.е. той живее в разцвета на душата си и тази душа 

води с тайната на живота, с Източника свещен диалог и тя има абсолютен 

свещен трепет. Затова тя има право да очаква и получава истински 

откровения. Тук не говоря за прозрения и за временни просветления - те са 

частично нещо. Следващият път ще говорим и за трите вида Самадхи, които 

са истинският път на ученика.  

Когато Синът Божий се насочва към Източника на живота той става 

абсолютно безмълвие и се превръща в чиста същност. Когато Синът Божий се 

насочва към Източника той не иска никакви откровения, той се превръща в 

абсолютно безмълвие и в истинската, в чистата си същност. Той не иска 

контакт със Словото, а той иска нещо по-дълбоко. Той иска Присъствието, 

не Словото, а Тайната на Присъствието - това е много по-дълбока обмяна. 
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Ако трябва след време ще се спра повече на този въпрос. Това е един много 

тънък момент, защото Синът Божий не иска Великото Безмълвие да се 

превръща в Слово, не иска да го ограничава. Ето защо окултната наука 

казва, че Абсолюта е там, където няма никакво Слово. Да не говорим за 

глупавото ясновидство, което е объркало повече хората, отколкото да им 

помогне. Включително и някои, които са почти истински ясновидци (защото 

истински няма), защото истински са само Синовете Божии, а те никога не са 

ясновидци, даже и пророци, а нещо много по-дълбоко. 

Значи Абсолютът е там, където свършва всяко Слово, даже и всеки шепот. 

Това е мярка, че Синът Божий може реално да помага на хората, това е 

мярката в шестото тяло (ясновидците живеят в четвъртото тяло). Шестото 

тяло е мярката, че можеш да помагаш реално на хората и шестото тяло е 

мярката, че си овладял напълно всички свои желания, не само неразумни, но 

и разумни. Останало е само едно единствено желание - това е тоталното 

сливане с Върховното Нищо, което е вродено във всеки човек в неговия дух, 

това е вроден устрем, който се намира в човешкия дух във всеки човек и 

това е една част от тайната на живота, която води към седмото тяло. 

Според толтеките, учението, което е над всички учения, е устремът към 

Абсолюта. 

Учителят казва, че Абсолютът - а на друго място той го нарича Нищото - 

това е Абсолютната Реалност или го нарича Свръхреалното. Точно това е 

Абсолютната Реалност или Свръхреалното. От тази област са произлезли 

всички висши и нисши светове. Това означава, че Върховната Истина може да 

се намери само чрез седмото тяло. До петото тяло, до себепознанието още 

не можем да говорим, това е още път. Само в седмото тяло имаме право да 

кажем, но то вече не с глас и не с думи..., да кажем нещо за Върховната 

Истина, но по съвсем друг начин. Но петото и шестото тяло са важна и 

необходима подготовка, за което ще говорим повече другия път. 

 

                                                                    ПЛАН 

(Идея за размишление) 

 

Тук някои общи неща пак искам да ви напомня. Но все пак искам да ви 

кажа, че ежедневният план за деня прави организация на деня и помага на 

душата да навлиза все повече в тялото. Това е един много личен въпрос и 

затова аз не давам много правила, тъй като оставям свобода на всички 

ученици доброволно да решават какви упражнения да правят, освен онези 

пет, които дадох. И скоро в София, тъй като настояваха да им дам някакви 

правила, аз не исках, но наложи се да дам още едно правило, за което 

после ще кажа. 

Значи има някои правила, но ученикът сам трябва да си подготвя плана. 

Но не трябва да забравя, че не трябва да претоварва ежедневния си план за 

деня. Истинският план има лекота и няма много задачи, има свободно време, 

тъй като, ако ума се намеси целта му е да преуморява и да може да отделя 

човека от неговата душа. 

Другата тънкост на плана е следната: умът винаги иска да завършва 

нещата. Примерно размишляваш върху една дума, да кажем “ученик”. Ти 

мислиш, че за едно размишление или за една седмица ще разрешиш този 

въпрос. Думата “ученик” е много по-дълбока. Умът иска завършени неща, 

защото когато едно нещо е завършено той го умъртвява. Както ако една 
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приказка има край той я обезличава. Ако приказката е без край умът нищо 

не може да каже и изгубва себе си. Затова приказките без край и легендите 

са написани, както и притчите, недоизказани, те са отношение към душата, 

а не към ума. Притчите, легендите и една част от приказките (тези, които 

нямат край) са Любовта на висшия свят към душата. А умът обича нещата да 

имат край, за да може да вкарва учениците в застой. 

Целта на плана е увеличаване на будността - едно от най-важните неща. 

Предният път ви дадох петте задачи, после ще прибавя и едно шесто - едно 

важно упражнение. Трябва да се знае, че този план изглежда нещо 

елементарно, но той променя пътя на човека. Душата придобива нов подход и 

нов начин на мислене, но това става постепенно. Разбира се, ако човек не 

подходи искрено неговият план ще се ръководи от ума и умът все повече ще 

обърква деня му и накрая човек ще прекъсне с плана и ще каже: Нещо не 

върви този план и т.н. Но този план върви, тъй като аз съм го   

практикувал около петнадесет години и знам точно какво говоря и накъде 

води той, макар че изглеждат нещата много елементарни. Както и шестото 

правило, което накрая ще ви дам изглежда толкова просто, че човек се пита 

дали трябва да практикува такива елементарни неща, а не знае, че това 

води до победа над злото, освобождаване от страха от смъртта и накрая 

победа над самата смърт. 

В плана се научаваш да пресяваш всички свои неразумни желания, 

започваш да се научаваш какво да търсиш, всички излишни срещи и 

приятелства отпадат. Постепенно Духът започва да ръководи душата, душата 

започва да пише плана и започва да овладява ума, сърцето и волята, които 

според Учителя са нейни инструменти. Искам да напомня, че в плана има 

вечни задачи, които никога не завършват. Стремежът никога не трябва да 

прекъсва. В момента в който твоят стремеж към Истината спре ти вече си 

умрял, мислиш че си жив, но според окултната наука това е мярка, че на 

вътрешен план ти си умрял и постепенно твоите тела ще залязват. Никога не 

завършват означава постоянно усъвършенстване. Казвам това, за да се 

предпазите от ума, защото той обича да завършва нещата. Една дума никога 

не може да бъде изтълкувана до край, защото Духът внася след време съвсем 

ново разбиране, много по-дълбоко, много по-обогатено и когато той внесе в 

нея своите духовни сили ние разбираме, че тази дума е много по-дълбока 

отколкото е изглеждала, тъй като една дума в четвъртото тяло е много 

елементарна, в петото е много красива, много богата, а в шестото тяло е 

изключително дълбока. Така че Духът може да променя дълбочината на 

думите, когато внася в тях своите духовни сили чрез душата. 

Духът никога не обича застоя за разлика от ума. Това означава, пак 

напомням, ученикът трябва да работи постоянно, но по малко, без да се 

претоварва и когато изработи голяма дисциплина може да повишава своето 

работно време за проучване на Словото (на свещеното Слово), за проучване 

на мълчанието, за проучване на думите и т.н. 

Когато ученикът се усъвършенства постоянно, заедно с това той трябва 

да остава и в неразбирането, да не мисли, че всичко е разбрал. Пак 

напомням: Хем се усъвършенства постоянно и хем в него трябва да остава 

едно свободно място за неразбирането и за смирението, за да може Духът и 

душата да му помагат, а не умът да изкриви нещата. Това неразбиране е 

модификация на смирението, което отваря врата за душата и за Духа да 

влизат и да му помагат. Ако един човек каже: “Всичко разбрах, всичко 
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знам” - срещнах един такъв, а той ставаше все по-голям алкохолик и много 

други неща - това е знак, че човек е спрял в застоя, че умът го ръководи 

и всъщност той нищо не знае. Значи при искреното желание за ежедневния 

план на деня Духът постепенно ще навлиза в душата. Това е едно по-високо 

измерение. Душата постепенно ще навлиза в ума, сърцето и волята, а те ще 

навлязат в тялото и ще го изпълнят с това, което се нарича истинско 

здраве. Всичко ще се предаде надолу по телата, защото ще отпаднат всички 

неразумни желания и тогава човек си заслужава здравето. Той не е здрав, 

за да води безумен живот, както ще видим по-нататък. В третото тяло във 

всеки човек има вродено безумие, това е в астралното тяло и който не го е 

овладял, винаги го очаква след време опасност. Но по-нататък ще ви говоря 

и за това как трябва да се освободим и от това вродено безумие. 

Значи пак напомням: Планът води до голямо пресяване на желанията и 

накрая остават тези неща, които наричаме съществени. Разбира се както и 

аз съм практикувал много такива неща, наложи се с много хора вече да не 

говоря, много хора ме намразиха, това е техен подход, аз имам отношение 

скрито към душата им, имам тайна любов към всички, включително даже и към 

демони, тъй като познавам и демони в човешка форма. И даже демони знаят, 

че имам любов към тях, но има хора, които не знаят и затова те сами си 

поставят преграда, а който си поставя преграда, ако се наложи да му 

помогна истински, няма да мога. Това е друг въпрос. 

Исках да ви кажа шестото правило. В София настояваха даже да им дам 

още правила, разбира се след време ще си помисля, но искам да кажа, че ги 

давам по свобода и никого не задължавам. 

Шестото правило е едно много ценно упражнение, много елементарно, 

нарича се с простичката дума релаксация. Ще обясня: Всеки ден трябва да 

се прави релаксация по няколко минути, два пъти на ден за предпочитане, 

постоянно. Примерно най-малко три-четири минути до десет, не повече от 

десет. И вторият път на деня същото - най-малко три-четири минути до 

десет. В София ме питаха може ли седнал. Не. За предпочитане е легнал, 

макар че и там има опасност човек да заспи, обаче е по-хубаво, тъй като 

когато си седнал макар и с изправен гръбнак, когато се отпуснеш напълно 

не можеш да управляваш тялото си и то може да падне, а това тяло подготвя 

частично излъчване, защото ученик който не може да излиза от тялото си ще 

стане зависим от смъртта, от злото и т.н. Значи при релаксацията започваш 

да усещаш, че тялото става все по-тежко, а душата става все по-лека. 

Разбира се формулите помагат да няма пълно излъчване, за да можеш 

спокойно да се върнеш после в тялото си. 

Първо, това упражнение помага в началото за частично освобождаване от 

страха от смъртта, защото в това упражнение става разширение на 

съзнанието. Това упражнение води до частично освобождаване, след време 

както ще видим и до пълно освобождаване. 

Другата красота на това упражнение е че хора, които не могат да спят 

спокойно и дълбоко, след няколко месеца ще започнат да спят спокойно и 

дълбоко даже и да не искат, защото при това разширение на съзнанието 

тялото се освобождава от всички натрупани напрежения (от лоши мисли, от 

обиди, които не сте могли да трансформирате, от лоши храни и т.н.) - това 

е една от целите на упражнението. Това упражнение ако е постоянно, ако се 

практикува една-две години, след време то се превръща в медитация. 

Отначало изглежда просто - релаксация – частично разширяване на 
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съзнанието, после това води до цялостно разширяване на съзнанието. Това 

води до навлизане в петото тяло, в душата. Душата започва да владее 

всички нисши тела и самата себе си и при това разширение на съзнанието тя 

се освобождава от един голям враг - страхът от смъртта, който е напълно 

ненужен, напълно излишен, но все още е обхванал много хора, защото живеят 

в по-ниски тела. Значи след време това се превръща в медитация. 

Медитацията пък води още по-нагоре, но това е вече друг въпрос, но все 

пак тук накратко ще кажа - до сливане с Духа. 

 

                                                ТАЙНАТА НА МОЛИТВАТА 

                                                      (Идея за 

размишление) 

 

Ние подготвяме и цяла книга по този въпрос, надявам се, че след 

няколко месеца ще излезе. 

Колкото повече ученикът се домогва до тайната на молитвата, толкова 

повече той се възражда в душата си и навлиза в ново измерение и в ново 

мислене. Това е красотата на молитвата, че тя е преход от четвъртото тяло 

към петото, за което ще говорим другия път повече. Но това е постепенно. 

В своята окултна дълбочина, тук трябва да ви кажа, че молитвата не е 

свързана със Словото, и молитвата не е нещо, което трябва да правиш. Тя е 

нещо в което трябва да се превърнеш. Това е първичното слънчево състояние 

на Универсалната раса на Всемирното Братство. Това е едно тотално 

състояние. 

Пак ще припомня. Тази молитва, истинската, която надраства и Словото, 

тя не е нещо, което ти правиш, а е нещо в което трябва да се превърнеш. 

Това е твоето чисто битие, това е твоята чиста духовна същност, това е 

универсалното слънчево състояние, което е свързано с тази Универсална 

Слънчева раса, която както казах е наречена условно непадналата. Ако ти 

не се превърнеш в тази чиста същност по пътя на молитвата това означава, 

че ти си изгубил нещо съществено, което го търсиш само в Словото, но 

никога няма да го намериш само в Словото, дори и когато то е “Отче наш”, 

дори и когато то е свещено. Това означава, че молитвата е пълното 

слънчево състояние, това, което Учителят нарича състояние на абсолютна 

чистота. А точно това състояние е много по-дълбоко от всяко Слово, защото 

Словото е дошло много по-късно като помагач. 

Когато ученикът е стигнал до по-ниската степен на слънчевото тяло 

(петото тяло), тогава за него молитвата е свещен диалог. В шестото тяло 

нещата се променят. Пак ще повторя. Когато ученикът е стигнал до петото 

тяло за него молитвата е свещен диалог, това е наистина процес на душата, 

а не на ума, даже не на сърцето, забележете тука казвам на душата. Когато 

говорим за абсолютно чисто сърце тук трябва да знаем, че то се разтваря в 

душата и се превръща в своята същност, която е душата. Затова Учителят 

казва, че сърцето е сянка на душата, а умът е сянка на Духа. Когато те 

напълно се пречистят и одухотворят, те се разтварят в душата и в Духа. 

В шестото тяло няма диалог. Както казах това важи и за молитвата. Тук 

молитвата се превръща в абсолютно безмълвие, защото тук най-желаното е 

невидимото Присъствие. В седмото тяло нещата са съвсем дълбоки, затова 

по-рядко ще говоря за седмото тяло, тъй като засега няма голямо значение. 

Значи в диалога душата говори, а в безмълвието Духът слуша. Тук думата 
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“слуша” означава възприема невидимото Присъствие. Тук той не иска да се 

храни със Словото, а както казах с Присъствие. Това означава, че докато 

се намираш в петото си тяло, макар, че имаш свещен диалог ти още не си 

цялостен, още си далече от истинската пълнота на живота. Значи докато се 

намираш още в петото си тяло, т.е. в своята душа ти все още говориш, 

макар и свещен разговор, макар и мога да кажа с чиста съвест прекрасен 

разговор, откровения, чрез които и аз получавам нещата за новото учение, 

но ти все още не си цялостен, което означава, че не трябва да спираш тук, 

твоят устрем не трябва да се застоява. 

Когато си в шестото тяло, т.е. в своя Дух, тук вече ти нищо повече не 

можеш да кажеш, защото тук пълнотата е огромна, толкова необятна и 

наистина при това условие какво можеш да кажеш на Духа? Защото ако все 

още искаш да кажеш нещо, значи не си в истинската пълнота, още не 

познаваш своя Дух, не познаваш шестото тяло. Наистина какво можеш да 

кажеш на Абсолютното Същество? Това означава, че в шестото тяло Духът 

постепенно разгръща своя разцвет и накрая, когато има право, след като е 

помогнал като Син Божий на цялото човешко развитие, той ще има свободата 

да направи своя първичен вроден избор и устрем да се слее тотално с 

Универсалното Същество. 

 

Тук преди да продължа само ще напомня. Някои много се страхуват от 

това сливане, защото изчезват. Има два вида сливане: едното е тотално 

разтваряне - постигнали са го много кабалисти, Посветени и Учители - при 

което никога не се връщаш, а се превръщаш в Универсална Светлина 

завинаги. Другото тотално сливане: Запазваш своя Дух и след време се 

връщаш, за да помагаш на други светове, което аз го смятам за много по-

благородно, но и двете са на високо ниво и двете неща са благословени, но 

по този въпрос по-рядко ще говорим, защото той принадлежи на бъдещето, а 

сега имаме да решаваме по други въпроси. 

 

И все пак тук в шестото тяло, в безмълвието все още има обмяна между 

човешкия Дух и тайната на присъствието на Абсолютното Същество. В седмото 

тяло вече е под въпрос дали има обмяна, защото зависи от избора на Духа, 

или има върховно сливане и човек се превръща в самата светлина, но не 

тази светлина, която виждаме, не и светлината на душата. Става въпрос за 

Универсална Светлина, за която в Кабала се говори, която е свързана с 

Кетер, Хокма и Бина, която е безпределна и неограничена. 

В четвъртото тяло молитвата е дълг, в петото тяло молитвата е Път към 

живота, път към същността, която е наречена човешката душа. В шестото 

тяло молитвата е преобразуване - човек става абсолютно битие, постепенно 

се превръща в тайната на искрата, която се подготвя за своето универсално 

сливане. В книгата на Лео Шая имаше някои неща изнесени за искрата. В 

седмото тяло сливането е универсално и само тук можем да говорим за 

дълбочината на живота, тук е мярката. Много е смешно, когато някой в 

трето и четвърто тяло говорят за дълбочина, даже и в пето. В пето тяло 

няма дълбочина, но има себепознание, има красота, има една хармония, има 

един красив живот, но това също е увлякло някои ученици, останали са в 

петото тяло и все още не познават истинската дълбочина на Учителя. Ако 

биха продължили биха намерили нещо по-дълбоко от себе си, защото Учителят 
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има да им каже нещо, което е  по-дълбоко от тяхната душа. За тези неща ще 

продължим другия път. 

 

                                                                                                                

5 октомвти 1999 г. 

                                                   ТРИТЕ ВИДА САМАДХИ 

 

Ако екстаз или голяма радост обхванат живота ви, трябва да знаете, че 

това не води до преход в петото тяло,  т.е. не води до себепознание, не 

води до познаване на висшата душа в човека. Този екстаз и тази голяма 

радост, те са твоята награда за натрупани благородни мисли и чувства. 

Истинското Самадхи се преживява при прехода в петото тяло, от четвъртото 

в петото. Това е първото Самадхи, най-нисшето и то отговаря на 

себепознанието, т.е. ученика се познава като висша душа. Тук има само 

една опасност, да не би ученикът да помисли, че това е краят и да се 

застои в себепознанието (петото тяло, което е неговата висша душа) и да 

изостави пътя си към дълбочината на Учителя, чието тотално познаване 

(става въпрос за Учителя) става в мистерията на шестото и седмото тяло. 

Най-вече в седмото, което е тайната на третото Самадхи, то е най-

трудното. Затова за него ще говорим по-малко. 

Преходът от шестото към седмото тяло (ще загатнем някои неща), т.е. от 

човешкия дух към Абсолютния Дух е много особена област. Защо? Защото тук 

ученикът се разделя и с живота, и със смъртта, а той е бил привързан към 

тях от хиляди години. Влиза в съвсем ново пространство, съвсем друг 

живот, ако въобще можем да използваме тази дума. 

Първото Самадхи е едно велико извисяване на ученика в своята висша 

душа. 

Второто Самадхи, това е едно универсално изживяване на свещената 

Мъдрост, защото това тяло е свързано с Мъдростта. Тук ученикът влиза в 

своя дух, а той е самата Мъдрост. 

В третото Самадхи има две степени. Но и в двата случая то е 

универсално и неизразимо, неподдаващо се на обяснение, но все пак нещо ще 

кажа. Едното е: този който е постигнал шестото си тяло (т.е. станал е Син 

Божи) и желае тотално разтваряне в Абсолютното Същество, което е Небитие, 

абсолютно разтваряне без възвръщане. Това е непорочната Светлина. Това е 

един съвсем друг живот, една пълнота, която не може да се предаде, тъй 

като тя надминава живота и смъртта. Това е единият вид. 

Другият вид е: когато посветеният в шестото тяло се разтваря в тази 

Светлина и се връща обратно в другите си тела, т.е. иска да си запази и 

другите тела, за да може да помага на своите ученици. Това е вторият вид 

- разтваря се в тази Светлина, но си оставя една вратичка. Това е от една 

много особена любов към своите ученици, към съществата. Във времето на 

Египет е имало такива Учители, които дори са слизали във физическо тяло, 

от ранга на Христос, на Буда, изключително велики Учители. Обаче те са 

решили да не основават школа, да не викат ученици, само да наблюдават 

живота. Или са слизали заради някоя душа да я виждат и да я подкрепят със 

своя поглед - абсолютно по особен начин са слизали на високо ниво, да 

изучават живота и да го наблюдават, без да основават школи. Но това е 

друг въпрос. След време ако трябва ще говорим и за тях. 
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В петото тяло ти си една велика космическа енергия и за тебе са 

отворени много светове. В петото тяло се намира красотата на живота и 

хармонията на живота, затова някои ученици са се застояли тук и са 

изпуснали нещо по-дълбоко. Петото тяло е свързано с Принципа на Любовта, 

т.е. Любовта като Принцип - няма изключения, няма изкушения, няма 

слабости. Изключенията показват, че не можеш да живееш в петото тяло, 

понеже самата дума “принцип” означава право да живееш в Божествения свят. 

Ако имаш изключения ти вече не можеш да живееш в Принципа, а живееш в 

закони, правила, методи и т.н. Още по-надолу даже не живееш в закони, а 

във факти, в логика и в объркване на живота, и т.н. 

В шестото тяло, т.е. второто Самадхи се намира дълбочината на Живота и 

дълбочината на Мъдростта. Учителят го нарича тяло на Мъдростта. Това е 

човешкият дух. 

В седмото тяло е третото Самадхи. Тук се намира Неизразимото. Това е 

тялото на Истината, за което Учителят казва, че ще има друга епоха. 

Друго, което трябва да разберем във връзка с петото тяло при прехода. 

Когато ученикът навлезе в петото си тяло, тогава неговият състав на 

кръвта се изменя, защото първото Самадхи е свещена алхимия, коренна 

промяна. Ще ви кажа какво означава изразът коренна промяна. Такъв човек, 

който е преживял първото Самадхи, първото велико изживяване на Бога в 

себе си, на степен висша душа, това е човек, който в нито един миг на 

живота си не може да допусне отрицателна мисъл вътрешно за каквото и да 

е. Няма значение дали е за човек,  дали е за животно - никакво 

отрицателно чувство. Тук вече той става неспособен, тъй като в това 

Самадхи той изживява тайната на Бога на степен висша душа и вече това е 

пресечено, злото в него е тотално овладяно и вече той е в Принципа, т.е. 

без изключения. 

Четвъртото тяло, това е менталният свят, умственият свят в човека 

наречен още мисловен, можем да го наречем и пътя на ума. Той също си има 

няколко посоки. В четвъртото тяло най-хубавото нещо, което може да прави 

ученика е да се занимава с положителни мисли и чувства. Но тук много 

важно е да има постоянно усърдие в молитвата, за да може да си подготви 

пътя към петото тяло. Иначе само ще остане един гол оптимист, а след 

време ще стане и песимист. Защо? Не само положителни мисли, а и много 

усърдна молитва. Както ви казах преди, тук в четвъртото тяло, молитвата е 

дълг. Молитвата подготвя извисяване на човека, отначало има озаряване, 

просветления, подготовка. И след време, ако човек наистина иска да намери 

истинската Любов, Божествената Любов (аз се радвам, че тук има такива 

хора, лично ги познавам, вътрешно, те жадуваха и сега жадуват за нещо 

даже още по-дълбоко). При тази жажда, постепенно, те наистина ще бъдат 

допуснати, ще им се даде условия да преживеят това велико преживяване. 

Какво мога да ви кажа за това велико преживяване? Първо, то не се 

обяснява с думи, защото в него няма мислене, няма дишане, няма чувства, 

даже не е преживяване. Не мога да ви го кажа по-ясно, няма как. 

Божествените неща не се обясняват, ума иска да му бъде обяснено, но 

обясненията са до четвъртото тяло (мисловния свят). От петото тяло 

нататък започват други неща, от неизразими по-неизразими и затова този, 

който иска обяснения, ще си ги търси в четвъртото тяло, обаче това е 

свят, на който не е дадена пълнота на живота, това е свят на 

поляризиране, на полюси. Затова щастливият ще стане нещастен, даже и цяло 
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прераждане да е щастлив, в следващия живот му се гарантира нещастието. 

Ако е здрав ще се разболее, ако е успял в живота си ще стане неуспял и 

т.н. Преди време ви говорих как ученикът трябва да се спаси от успеха, да 

се спаси от светлината и от щастието. Няма да повтарям. 

Усърдната молитва може да изведе ученика в по-високото, петото тяло и 

в нейните ръце се намира прехода. Но тук не говоря за една-две години, а 

за много усърдие, с много любов, без да бързаш. Остави това да бъде 

желание на Бога, желание на твоята висша душа, не поставяй срокове, 

просто работи с постоянство и Любов. Това е моят съвет. 

При първото Самадхи целият ораганизъм се преобразява. Тук в ученика се 

намира вече в пълнота духовният огън, наречен още Кундалини. Всъщност 

Кундалини, това е духовният огън в човека или по друг начин казано 

свещената сила на Любовта. 

Какво става когато човек постигне петото тяло и този чист духовен 

огън, т.е. свещена Любов без слабости в себе си. Например, ако на такъв 

човек му спрат парното въобще няма да забележи, защото Любовта е духовна 

топлина. Човек е абсолютно независим и няма да направи и най-малкото 

изказване: как ще живеем, какво ще правим в този студ. Студът е качество 

на четвъртото и третото тяло и включително и на физическото (на първото). 

Ако човек наистина има Любовта, студът не може да му влияе, защото 

Любовта е духовна топлина. И ако ученикът се подготви и влезе в другия 

свят, той без тази топлина няма да живее, макар че тогава няма да има 

нужда от тяло, от парно, от печка и т.н. 

Казано по друг начин Любовта в човека е Огън, който постоянно грее, 

Кундалини е с него. Обаче, ако човек изгуби този свещен Огън в себе си, 

тогава и парното и много печки да го греят вече всичко е изгубено, това 

са привидни неща, които няма да помогнат.  Когато ученикът остава да 

живее в третото си  и четвъртото си тяло (третото тяло, това е астралният 

свят, свързан със сърцето и има две посоки: едната посока е чистото 

сърце, другата посока е нечистото), ако разбира се той не ги 

облагородява, ако те не са пречистени, това означава, че той още живее 

със старите си възгледи. Значи докато ученикът живее в тези тела (трето и 

четвърто тяло), това означава, че той живее със стари възгледи и стари 

методи. Цитира Учителя, играе хубава паневритмия, хубави движения, пее. 

Даже познавам такава сестра, идваше в София на лекциите ми. “Аз, казва, 

мога да пея като ангел”. Казвам: “Добре, попей на лекцията.” Попя и 

избяга. Няма значение. По нататък ще говорим и за най-малката гордост, 

която дава големи отклонения. 

Затова Учителят казва много просто: Новото е в Любовта. Забележете 

колко е просто. Това означава в петото тяло, а това е висшата душа. 

Понеже е много просто казано е трудно да бъде разбрано, но все пак този, 

който има стремеж към истинска Любов, той вече ще я постигне, а тук между 

вас има и такива, и се радвам, че толкова години говоря и разбраха някои 

важни неща, и постигнаха. Тези хора ще станат повече.  

Докато не пречистиш и облагородиш третото си тяло, своето сърце, ти 

винаги ще бъдеш опасност за себе си и за другите, дори и когато не желаеш 

да бъдеш опасност. В третото тяло има вродено безумие. Това тяло, както и 

четвъртото са двойствени тела, т.е. оптимистът може да стане изведнъж 

опасен. Приятел от години може да ти стане изведнъж враг, просто защото 

живее в нисши тела и няма по-висока цел. Изведнъж се очудваш и казваш: 
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сякаш този човек не го познавам. Това са променливи светове, докато 

хората живеят в трето и четвърто тяло. Тези хора винаги след време и да 

не искат ще изменят, понеже техните цели и техните желания са много 

ниски. Тук се намира външната култура, която е лицемерие, особено много 

прикрито (и в политиката, но вече може да се каже, че не е прикрито, а 

много явно). Това е тази култура, при която, когато срещнеш един човек на 

улицата и казваш “здравей”, вътрешно казваш “този не мога да го търпя”. 

Това е най-елементарното обяснение за външна култура. При вътрешната 

култура може и да не поздравиш човека, не е задължително, обаче го 

благославяш, желаеш успех на неговия път и т.н. Дори и вътрешно той да ти 

се разсърди няма значение. При петото тяло вече се намира истинската 

култура. По друг начин казано, Учителят казва така: Истинската култура се 

намира в подсъзнанието на човека и ако двама човека имат чисто 

подсъзнание, т.е. чисти души, наистина можем да говорим за култура и за 

вътрешни отношения. 

Когато ученикът влезе в петото тяло и преживее първото Самадхи, той 

става абсолютно неспособен и за най-малкото зло. Независимо дали му 

правят бели, пакости, човек става абсолютно неспособен и за най-малкото 

зло. Просто вече няма такава способност. Това е истинската култура, която 

обожествява човека. Думата култура означава на староегипетски 

“обожествяване”. Това означава култура. Накратко, думата култура 

означава: култ-у-ра.  “Култ” е ясно, буквата “у” означава към или при, 

или насочване, посока и “ра” означава Първичното Слънце, Първичният 

Източник на Живота. Култ към Първичния Източник на Живота, към Тайната на 

Живота, към Първичното Слънце. Това означава думата култура и тя започва 

да се разбира от петото тяло нагоре. Това е първоначалното слънце, на 

което египтяните са се покланяли. 

                                                                   ЗМИЯТА 

                                                         (Идея за 

размишление) 

 

Както казахме и преди, змията няма крака, защото се движи с енергия. 

Тя е движеща енергия. Същото важи и за реката. Реката няма крака, защото 

там е същия закон. Зад водата тече вътрешна енергия. Ако тази енергия се 

оттегли, хората казват: реката пресъхна, или езерото пресъхна, или 

изворчето се измести. Има такива случаи, ангелите си преместват изворите, 

когато хората злоупотребяват. 

Змията е енергия, която се движи, което означава следното: змията е 

воля и не случайно понякога тя се изправя и заставя на върха на опашката 

си. Това е част от чудото на нейната воля - на върха на опашката 

изправена, изключителна енергия и воля.  

Ето защо Христос казва: “Бъдете мъдри като змията.” Много дълбок 

символ. Тук само ще загатна нещо за този символ, но след време ще говорим 

повече. 

Преди да кажа за символа ще кажа още нещо. Както казах, тя се изправя 

- това говори по много тънък начин за нейната тайна енергия и воля. Но 

това, което искам да кажа е следното: Когато змията е спокойна и 

вдълбочена в себе си тя си ляга във формата на кръг. Това е символът на 

Божествения свят. Когато змията е неспокойна, кръгът се разваля, 

енергията променя своето движение. Но това не означава, че змията е 



 312 

опасна. Змията не е опасна, ако подходиш към нея по закона на кръга, т.е. 

с една благородна мисъл, с едно пожелание Бог да и помага. Това е 

подходът на кръга - Божествения свят. 

Аз съм имал такива много случаи, не искам тук да ги разказвам, но се 

сещам накратко за един в момента. Когато от голямо разстояние към мен се 

беше насочила една змия с голяма скорост и когато се приближи до мене, тя 

се спря до един камък, обиколи камъка и тръгна към мене.  Аз я поздравих 

и тя спря, после тръгна обратно и замина. И по-късно аз разбрах от 

Учителя, че това е един поздрав, когато е обиколила камъка и е направила 

този кръг. По този начин тя ме е поздравила, макар че понякога и 

съскането е поздрав, но някои хора се плашат. Но змията има много начини 

да поздрави човека. 

И така лично аз съм наблюдавал, че ако постъпите чисто, имах един 

случай около две минути се гледахме с една змия, на около два-три метра. 

Всеки си правеше своите наблюдения, тук няма да ги изказвам, тъй като 

нямам такава цел. Но никога не напада змията, ако и се извиниш примерно, 

че си и посегнал на нейната месност, на нейната пътечка и т.н. Това са 

елементарни неща даже и за деца в учението и след време децата ще се 

възпитават в този порядък, да поглеждат на всяко животно като на нещо 

благородно, като някаква скрита идея на Бога, като някакъв замисъл. Но 

когато подходът ти към змията е лош, тогава змията става опасна енергия с 

опасно излъчване, защото тя може да включи могъществото на своята воля. 

Някои хора са заплащали скъпо, когато са подхождали лошо към тях. Всичко 

това означава, че змията е една много будна и бърза енергия. 

И затова Христос казва (искам да се върна пак на това, което исках да 

ви кажа за символа): бъдете мъдри като змията. Защо е казано точно така? 

Има много дълбок смисъл. Това е символ, който означава будност и голяма 

динамика, качество на свещения Огън, т.е. Божествената Любов във висшата 

душа, качество на самата душа.  Значи бъдете мъдри като змията, защото 

будност и голяма динамика, това е качество на свещения Огън или на 

Божествената Любов в човека, така наречената Кундалини Шакти. Кундалини 

Шакти означава първичната сила на Любовта. 

 

 

                               ЗЛОТО В АСТРАЛНОТО ТЯЛО НА ЧОВЕКА 

                                                   (Идея за размишление) 

 

Тази идея е кратка, но има една важна идея вътре в нея.  

Злото е много дълбоко вкоренено в астралното тяло на човека (това не 

означава, че е опасно, но това е друг въпрос), тъй като в своето падане 

човек е развил много силен егоизъм. Това започва още от Атлантида 

(говорихме много за Атлантида и тук няма да повтаряме). И затова, когато 

човек умре астралното тяло остава, запазва омразата, и в следващото 

прераждане човек отново се ражда със своето старо тяло, старата омраза, 

старият умствен строй. Докато не ги пречисти той ще изживява стари 

състояния от хиляди години. 

Основното качество на астралното тяло според окултната наука е, че е 

много ненаситно. Затова Учителят дава един пример: един човек един път 

влязъл в една детска градина и искал да яде много, изял всичката храна на 

цялата детска градина и доколкото си спомням, пак му останало място да 
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яде още. Това означава следното: че когато един човек яде много, никога 

няма да се освободи от злото. Това е казано от Учителя конкретно. Може да 

се утешава, може да се спасява по някакъв начин, но това е привидно. 

Познавах една сестра преди време, след като хубаво е преяла казва: “След 

малко пак ще ям.” Това е качество на астралното тяло. Аз я питах: Сега 

като си замина какво ще направиш зад гърба ми? - “Ще се нахвърля на 

храната.” Отново качество и изрази, и похвати на астралното тяло. 

Рекордът на такова ядене се намира в Америка, преди години. Казва се 

Йон Бронър. Той умира 1983 година тежащ 635 килограма. Разбира се има и 

други по-скромни - 538 килограма, има и други подобни килограми. Това не 

означава, че пълните хора носят винаги злото в себе си, да не подцените 

този въпрос. Ако тук има някои пълнички се извинявам, напротив обичам 

душите им по един вътрешен начин. Даже има един такъв случай, когато 

единия си наложил да прави пост и отслабнал с 260 килограма, обаче пак 

бил пълен. 

Това астрално тяло е донесло много особености и много опасности на 

човека. Но аз съм срещал и пълнички хора, които много добре разбират 

нещата, стараят се, на тях пълнотата не им вреди, защото устремът променя 

нещата. Тогава вече пълнотата на тялото не може да влияе, дори и когато е 

проблем да вървиш. Познавам такъв човек, който едва върви, обаче такава 

красива душа е много трудно да се срещне.  Много красива душа, макар че в 

това прераждане няма шанс за по-дълбоко развитие. Като срещна този човек, 

само като го видя, нещо в мен се разтапя. Изпитвам нещо, което не мога да 

го предам тук. 

Астралното тяло и злото в човека трябва да се облагородят и овладеят, 

за което моят съвет е следният: Ако някой яде по много нека да разреди, 

да яде по четири пъти на ден или по пет пъти, но да се учи да яде по 

малко. Или ако преяжда, да си постави някаква мярка да преяжда с малко. 

След време това ще му помогне, но казвам след години, тъй като това е 

много тежък въпрос, тъй като е един силен навик от хиляди животи. Както и 

страстта, както и половият живот и затова някои хора искат, започват, 

отказват се, но все не могат да разрешат въпроса, защото това е много 

силен навик. 

Другото важно нещо, което Учителят казва е следното: злото е сбор от 

разумни същества, които не са разбрали дълбокия смисъл на живота. Значи 

не трябва да подценяваме злото. Това означава, че те имат отклонения, но 

(наблягам) остават разумни. В тях има някаква скрита разумност, която 

никой не трябва да подценява. 

Другият важен момент, който трябва да се знае, е че злото, казва 

Учителя, никога не може да се унищожи. Нито Учителя, нито Христос, никой 

не може да го унищожи, защото то е част от Божията сила и Бог не е дал 

право на никой и няма да даде. Но злото, казва Учителя, може да се 

преобрази. Това е работата върху астралното и менталното тяло, за които в 

по-следващите лекции ще говорим повече. Това е част от пътя на ученика - 

преобразяването. Злото ще остане, обаче ученикът ще се преобрази и 

постепенно ще стане ново същество. 

 

                                              ПЪТЯТ НА ВЪТРЕШНИЯ УЧЕНИК 
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При третото и четвъртото тяло човек търси Бога отвън и винаги в един 

момент ще бъде разочарован. В петото тяло (висшата душа) Бог се явява 

отвътре и Учителят дава мярката. Как? Учителят казва: В петото тяло Бог 

се явява отвътре като вътрешна сила и мощ и като осмисляне на живота, 

т.е. одухотворяване. Тук говорим за блага сила, не говорим за сила, а за 

блага сила. 

Когато третото тяло, т.е. сърцето, е нечисто тогава то е свързано с 

нисшата душа и нейните желания, наречена астрална душа. Но когато човек 

пречисти сърцето си, желанията си, тогава той започва да се свързва с 

петото тяло и влиянията на ума започват да се разпадат. 

Ще повторя. Когато човек започне да пречиства сърцето си и го 

пречисти, тогава започва да се осъществява контакт с петото тяло 

(душата), защото сърцето е сянка на душата, казва Учителя, а умът е сянка 

на Духа. Тогава сърцето започва да прави контакт с петото тяло и 

влиянията на ума започват да се разпадат. Постепенно започва разлагане на 

ума, той вече не е толкова голям враг. Когато човек пречисти четвъртото 

си тяло, т.е. своя ум, своя начин на мислене, тогава към него се насочва 

шестото тяло - духът. И тогава човек става сияещ, възвишен и започва да 

мисли спокойно, блажено и мъдро. Това са характеристики на шестото тяло. 

Когато третото тяло не е пречистено и облагородено, човек има 

неразумни желания и започва да мисли неправилно. Неразумните желания 

водят към неправилно мислене. Учителят дава пример за Настрадин Ходжа. 

Настрадин Ходжа казал: Като умре жена ми, половината свят умира. Като 

умра аз - целият свят. Значи никой друг не съществува, те са заели цялото 

пространство (няма да тълкувам), в тях двамата е целият свят и като умре 

единият половината свят го няма. Това е начин на мислене на егото, което 

е свързано с третото и четвъртото тяло.  

Когато четвъртото тяло не е пречистено и озарено, тогава има няколко 

рода невежество и неразбиране. Тогава мисълта се превръща в желание за 

слава, за богатство, за авторитет и т.н. Напълно фалшиви желания, 

качества на четвъртото тяло. 

Ще ви кажа някои шеги, с мои думи, обаче те са свързани с тези тела и 

аз обичам чистите шеги. В някои шеги има скрити висши истини, в някои 

няма скрити висши истини, обаче има много чисти шеги, в които има скрити 

истини. Както и тук. 

Попитали какво ще стане, ако един крокодил изяде Леонид Брежнев. 

Отговарят: Цяла седмица ще повръща ордени и медали. - Какво искам да 

кажа. Това е много окултна шега, след време ще ви говоря специално за 

шегата от окултна гледна точка, тук нямам такава цел. Крокодилът в 

миналото е символ на Мъдростта в Египет. Един такъв мъдрец като  

крокодила не може да понесе такива фалшиви човешки слабости и толкова 

медали. Посветените нямат ордени и никога няма да имат, а някакво човешко 

същество до такава степен се окичило, че се самозабравило. Значи 

крокодилът изхвърля всичко излишно. 

Има друг случай за медалите, доколкото си спомням, беше за някакъв 

виден партиен функционер. На такъв голям партиец му подарили, на някакво 

събитие, трети медал. Някой се заинтересувал от присъстващите: Защо му 

подарихте този медал, коя е пичината? - Защото има два медала. - Ами защо 

му подарихте втория медал? - Ами защото имаше само един. - Ами защо му 

подарихте първия медал? - Ами защото нямаше. 
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Това са едни заслуги, които нямат никаква връзка с нещата.Това са 

качества на нисшите тела, на третото и четвъртото тяло, особен род 

тщеславие. В тази връзка искам да кажа, че хората, които живеят в трето и 

четвърто тяло, казват: Няма да те слушам тебе повече, аз искам да стана 

независим. - Добре, вече си свободен. Дадох му свобода. Искам да кажа 

следното, дадено от Учителя като мярка. Когато човек живее в човешкия 

свят и иска да бъде независим, това е опасно. При него ще дойдат лошите 

условия, защото той няма да иска да чуе приятелския глас, този който 

обича неговата душа. Той ще се затвори и след време, разбира се, ще 

плаща. Но когато човек живее в Божествения свят, а това започва от петото 

тяло нататък, тогава да бъдеш самостоятелен, Учителят казва, това е най-

великото благо. Разбира се винаги свобода ще бъде дадена. Казах ви 

мярката. Понеже някои хора мислят, че се ръководят от интуицията, но ако 

те се ръководеха наистина от интуицията, както ще разберем в последната 

идея, те щяха да постигнат най-малкото нещо, което е мярка. Интуицията е 

безпогрешна и води до петото тяло, до Самадхи. Понеже такива хора не са 

постигнали, а говорят, че интуицията им говори, самото изказване показва 

дефект. Това умножава дефектите на четвъртото тяло, но после ще ви кажа 

нещо в тази връзка. Човек мисли, че това е безобидно, като изкаже някаква 

такава идея. 

В четвъртото тяло има и друго невежество. Това е гордостта, но тя се 

осмива от самата себе си. Например има една такава шега, за техническа 

нация. И това е голям въпрос. Накратко ще ви кажа тази шегичка. В нея има 

нещо много ценно, обаче пак няма да го коментирам, тъй като в момента 

нямам такава цел. 

Попитали: Вярно ли  е, че България е продала две хиляди компютъра на 

Япония? Отговорили: Вярно е, но не на Япония, a на Германия и не две 

хиляди компютъра, а две хиляди компота. И накрая не са ги продали, а били 

върнaти обратно.  - Значи започва от нещо уж много важно и свършва с 

нищо. Тази гордост ще бъде пометена, но няма да коментирам, тъй като ще 

трябва да се отклоня. Това не означава, че японската наука е много 

извисена, защото тя също не произвежда истински хора от петото тяло, 

освен Дзен мъдреците, Дзен учителите, будистите, но те не се движат по 

пътя на техническия прогрес. Те се движат по съвсем друг път, след време 

ще говорим. 

В четвъртото тяло има още един род невежество, има много видове, но 

тук изреждам по малко. То е много по-опасно и е много по-прикрито и 

неуловимо. Затова ви наблягам на него. Например, още преди години ми 

задаваха такива въпроси, няма да казвам имена, няколко човека.  Казват: 

Щом Учителят е дошъл в България, значи трябва да вървим по неговия път, а 

не по пътя на йога. - Това изказване означава дефект в четвъртото тяло и 

утвърждаване на дефекта. Но това е много тънко и човек не може да го 

различи. Той мисли, че във въпроса му има нещо разумно, понеже има нещо 

логично. И даже преди време аз получих такова писмо и от Маджаров, 

подобен въпрос и разбира се въобще не му отговорих. Но това не означава, 

че не сме приятели. От много хора съм получавал такива въпроси, искат да 

видят моя отговор, но аз не си давам лесно отговорите, защото някой път 

за моя отговор трябва да си готов да умреш. Ако искаш много дълбок 

отговор, трябва просто да си на тази вълна, да си готов да изпълниш. 

Защото аз ще го снема от Учителя, обаче ако ти не го изпълниш, означава, 
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че аз продавам Божествения свят. Това е особен род предателство и тези, 

които идват при мене, затова не получават това, което искат. Затова даже 

в мен няма отговори, обаче все пак на някои отговарям, но не това, което 

трябва. И затова някои хора се отчуждават от мене, защото аз живея в 

много дълбоко безмълвие и ми е много трудно да говoря, но ще правя 

компромиси, за да има някакъв контакт с душите. 

Значи самото възникване на въпроса, “щом Учителят е дошъл и ние трябва 

да следваме...”  означaва съмнение, но много скрито съмнение и човек иска 

потвърждение. Това е качество на менталното тяло, то винаги иска 

потвърждение. Когато получи, това пак не му помага. Защо? Защото този, 

който наистина е убеден, т.е. ако пита с душата си, той ще пита по съвсем 

друг начин. В него не може да възникне въпроса: дъли това е моят път? Ако 

това е пътят, това е просто пътят, няма въпрос, просто си отдаваш целия 

живот и потъваш, и изчезваш без да възниква такъв въпрос. Щом възниква 

този въпрос означава, че ще имаш много проблеми. И Учителят казва, че в 

такива въпроси, в такива хора има скрито противоречие, за което ще кажем 

нещо. Това е много тънко и прикрито противоречие. 

Какво казва Учителят? Учителят казва, че противоречието в четвъртото 

тяло показва, че човек не прави (забележете) искрени усилия. Това е 

мярка. И затова пак искам да напомня: Не само молитва, не само възвишени 

мисли, а и жажда за Истината.  

Тук вече се намира истинската музика. В петото тяло е истинската 

музика. Тук не говорим за звуци, не говорим за тонове, а за нещо по-

дълбоко. Това е музиката на душата, това е първичното и вечно състояние 

на душата. Когато човек постигне първото Самадхи, петото тяло, той 

постига първичното състояние на душата и се насочва към музиката на 

сферите. Само висшата душа може да се насочи към тази музика на сферите, 

музика на душите, сияние на душите и т.н. Тогава той влиза в естествена 

хармония с космическите сфери. 

Преходът от четвъртото тяло към петото тяло е изключително събитие, 

чисто окултно събитие. То е вътрешно доказателство за този, който много 

усърдно и с постоянство и Любов е търсил Истината, истинската Любов и 

своя Учител. Това е високо Посвещение (става въпрос за първото Самадхи), 

при което човек познава себе си и вижда себе си като висша душа. В петото 

тяло се поставя едно велико и истинско начало по пътя към тайната на 

Учителя. Това е началото, основата. Оттук нататък можем да говорим за 

истински ученик. Затова в София предупредих да бъдат по-скромни, да не 

говорят “аз съм ученик”, “еди кой си e ученик”, да не изнасят тези неща, 

защото това също увеличава дефектите и недостатъците в четвъртото тяло. И 

най-малкото изказване увеличава дефектите. 

Ще ви кажа още една шега преди да продължа. Тя има много тайна връзка 

с четвъртото и петото тяло, но е много незабележима и се подценява, 

понеже не може да се изтълкува по окултен начин. Двама човека си 

разхождали кучетата (това може да означава души, същества, много неща). 

Единият казал: Моето куче е много интелигентно, когато се върне в къщи 

натиска звънеца и аз му отварям. Другият казал: Моето не се занимава с 

такива неща, то си има ключ. - Искам да кажа две неща. Който натиска 

звънеца означава, че още е зависим (няма да се спирам на по-дълбок 

коментар), някой трябва да му отвори, той още не е влязъл в петото си 

тяло, във висшата душа, още няма ключ. Докато звъни, той е зависим, няма 
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самостоятелност. Много неща означава това, но няма да се спирам. Това 

същество, което има ключ, това е съществото, което е намерило своята 

душа. То може да влиза, спокойто да прекрачва вратите на своя апартамент. 

Това също означава много неща. Вратата е мястото на Пустотата. Най-

ценното в един апартамент е Пустотата - това е празното пространство и 

вратата. Когато минаваш от една стая в друга (след време ще ви обясня) 

според даосите, означава, че влизаш от един свят в друг, а това на 

окултен език означава от едно тяло в друго. Както виждате шегите са много 

простички, но те крият в себе си съвсем други неща. 

За това първо Самадхи, което е, както казах, изключително вътрешно 

преживяване, не могат да се дават доказателства и обяснения, защото то е 

много лично и е тясно свързано с душата на ученика. Не могат да се дават 

доказателства, няма такива доказателства, но и който го е постигнал няма 

да дава, защото няма такова намерение и такава цел. Не може да искаш да 

обясниш Божественото с човешки думи, това означава посегателство. Обаче 

умът иска винаги обяснения, той иска винаги приказката да има край, 

защото може да я унищожи, да я развали, може да я направи застояла. 

Обаче, ако му разкажеш една приказка без край, той няма къде да се улови. 

Така са построени притчите в Библията. Те са по такъв начин построени, че 

да говорят на душата, а не на ума. И ако един човек ги чете с ума си, все 

ще се чуди за какво става въпрос. Обаче, ако ги чете с душата си, има 

Духът какво да му разкрие. 

Първото Самадхи се постига само за тези, които много години са живяли 

за Истината и още нещо много важно. И са били готови да умрат във всеки 

миг за Истината. Повтарям тъй като това е много голям ключ. Много години 

са жадували за Истината, стремяли са се към нея и не само това, но са 

били готови да умрат за нея във всеки миг. И това окончателно ги подготвя 

за прехода в петото тяло. Същевременно те са страдали за нея, мога даже 

да кажа и плакали. Тук не говоря за жалките човешки сълзи, примерно, ако 

човек плаче, че е загубил джакпота, или някакъв милион. Тук говоря за 

свещените сълзи на ученика, при които човек плаче за братството, за 

Любовта в най-дълбок смисъл и разбира се винаги насаме. Аз съм минал по 

този път и го познавам много добре, някои от вас също минават и ще 

минават. Тава е нещо много красиво, това е състояние на висшата душа. И 

наистина само в петото тяло човек може да разбере какво е Любов. Нека да 

нямат претенции тези, които живеят в трето и четвърто тяло, макар че те 

дават много обяснения, за разлика от ангелите и посветените и от висшите 

същества. Те по този въпрос избягват да говорят, докато хората, земните 

същества говорят и дават много определения без това да ги спасява. 

Само в петото тяло разбираш какво е Любов, защото душата е самата 

Любов. И затова Учителят казва: Не е достатъчно само да обичаш, а трябва 

да се превърнеш в Любов. Това е по-висока степен.  

В петото тяло има един друг много важен момент (става въпрос за 

прехода от четвъртото тяло в петото). При този преход ученикът се среща с 

великата самота лице в лице. Пак ще повторя. При този преход ученикът 

трябва да издържи нещо много дълбоко като изпитание. Той се среща лице в 

лице с великата самота, остава наистина сам - няма Бог, няма учител, 

който да му помага, няма ангели, всичко е оставено настрани. Той трябва 

да погледне дълбоко в себе си, абсолютно сам и ще ви кажа защо това е 

важно. Когато се срещне лице в лице с тази велика самота, само тогава той 



 318 

ще познае своята собствена сила. До тогава силата му идва от ангели, от 

положителни мисли, даже от отрицателни мисли, от злото (омразата също 

дава сила), обаче това е все зависимост. Значи само при първото Самадхи 

ученикът може да познае своята собствена сила и да я види пряко, да 

познае своите възможности. Това е един от най-дълбоките изпити за 

ученика. Тази сила е блага и благородна, тя е насочена да помага на 

хората в най-чистия вид. 

 

                                                           ДАОСКАТА ЧАША 

                                                         (Идея за 

размишление) 

 

Според китайските даоси, чашата е направена по начин, по който формира 

Пустотата. Това означава, че чашата е формиран образ на Тайната на 

Живота, т.е. Пустотата. Това, което е ценно в чашата не е нейните стени, 

не е керамиката, а това е празното пространство в нея, което трябва да 

приеме водата, т.е. Живота. После ще видим как човек трябва да има също 

чаша, т.е. празно пространство, което е мярка. Чашата трябва да приеме 

водата в себе си, т.е. живота в себе си, истинския живот, който произлиза 

от Пустотата, т.е. от Истината. 

Пак повтарям. Най-важното нещо в една чаша е празното място в нея. 

Така както в една стая, както ви казах, най-важното нещо е празното 

пространство и вратата. Вратата е много особен свят. Вратата е празното 

пространство. Ако махнем вратата, ако всичко е само стени, всичко се 

обезсмисля. 

Както казах вратата е преход от една стая в друга, от едно тяло в 

друго, от един свят в друг. Това означава, че чашата съдържа в себе си 

изключителна тайна на Битието. Защо? Защото да приемеш Живота означава да 

приемеш Дао, да приемеш Истината, тайната на Битието и на Небитието. 

Да вместиш в себе си Дао означава да си реален. На даоски език това 

означава, че всеки човек трябва да стане като чашата. В него трябва да 

има едно пусто и свободно място, което да е определено само за Дао, само 

за Истината, съкровено място, наречено още на християнски език “тайната 

стаичка”. И така чашата нагледно показва какво трябва да бъде отношението 

на човека към Дао, към Истината и цялата тайна на чашата е в способността 

да приеме в себе си Пустотата. На езика на Лао Дзъ това означава да 

твориш, да съдаваш себе си, да знаеш как да приемаш Истината. 

 

                                          ДУШАТА И ИНТУИЦИЯТА 

                                                (Идея за размишление) 

 

Както казах, когато познаеш петото си тяло, т.е. своята душа, тогава 

имаш право да бъдеш самостоятелен. Защо? Защото тогава вече твоята висша 

душа има винаги желанията на Бога, тя познава тези желания, има тяхната 

мярка. Тази душа няма вече никакви други желания, само желанията за Бога. 

Затова пак ще повторя какво казва Учителят: да бъдеш самостоятелен в 

човешкия свят, това е опасно, това ще привлече лоши условия. Това 

означава да превърнеш свободата в своеволие, да помислиш, че ти е дадена 

свобода и можеш да правиш каквото си искаш. Но свободата е най-голямата 

отговорност. Тя позволява да живееш само по един начин - абсолютна 
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разумност. Това е единственият избор и ако си буден, ти ще направиш точно 

този избор. Няма да избереш своеволието, което ще те направи роб, а ще 

избереш абсолютната разумност. Това означава да разбираш Пътя към 

Истината. Значи, ако живееш в своята висша душа, в петото тяло, тогава 

вече твоята самостоятелност, казва Учителя, е велико благо. 

Другият важен момент. Когато висшата душа (петото тяло) решава един 

въпрос, ако човек може да я възпламени в себе си с много искреност и 

молитва (дори когато не е постигнал Самадхи това понякога става), тогава 

вземат участие, забележете: първо интуицията и после ума. Никога обратно. 

Това означава, според окултната мярка, че решението е правилно винаги. 

Ако само ума взима решението, дори и да има нещо положително или 

резултат, ти си на погрешен път. И за кратко време ще разбереш, че си бил 

на погрешен път. Когато умът взима решение, дори и да изглежда правилно, 

е опасно. Затова, ако човек се моли, с молитва може да измести ума и да 

получи озарение. 

Искам да ви дам едно правило, тъй като някои хора във Варна, в София и 

на други места искат каквото им кажа това да изпълняват. Но аз не 

действам по този начин. Затова давам едно правило. Така някои хора искат 

да избягат от отговорност и да прехвърлят всичко на мене, но аз не се 

лъжа лесно. Значи, когато имаш някой много важен въпрос да решаваш, 

отделяш си пет минути и се заключваш в една стая. Ключ - това е най-

точното, заключваш се. Има символ, но няма да го обяснявам. Навлизаш в 

много горещи молитви и в мълчание, като желаеш Бог да ти даде най-точния 

отговор. И след горещите молитви и мълчанието продължаваш в мълчание. 

Отговорът може да не дойде веднага, но после Учителят казва, това което 

решиш, това е. Разбира се на всеки ще се дава отговор на неговото ниво. 

Обаче това ще бъде най-доброто. Значи интензивно мислене, най-малко пет 

минути до десет (в тези граници), и молитва. И това, което решиш, това е. 

Другият момент. Учителят казва, че интуицията е средоточие на висши 

същества, тя не произлиза от човека. Тя идва при него, ако той обича 

Истината, от много дълбоко място. Тя винаги посочва правия път, при нея 

няма изключения. При чувствата има, при усещанията има, но при интуицията 

никога няма изключения и няма погрешно ръководство. Искам да ви обясня. 

Интуицията произлиза когато си в пълна съзнателна връзка с Учителя, а не 

когато чакаш отговор от Него или от Бога. Иска се една постоянна 

неизменна Любов, за да може Учителят да те ръководи истински. Абсолютно 

неизменна Любов, както казах, Принцип. 

Значи интуицията произлиза, когато си в пълна съзнателна връзка с 

Учителя, с Истината, с Бога, със своя дух и т.н., а не да чакаш Учителя 

да ти говори, или Бог да ти проговори, защото някой път (в много от 

случаите) няма да получиш отговор, тъй като душата ти знае какво трябва 

да направиш, а ти искаш  още отговор. 

Интуицията е връзка между шестото и петото тяло, т.е. между духа и 

душата. Учителят казва, че тя е вътрешен орган на духа, даже такава дума 

използва Учителят -  “агент”, но в случая “служител”.  И тя се явява след 

като човек е пречистил и облагородил четирите си нисши тела: физическото, 

етерното, астралното и менталното. След време ще говорим повече за тях. 

Докато не ги е пречистил ще му се явяват чувства, усещания и 

предчувствия. Разбира се те също вършат някаква работа, те са в по-

голямата си част духовни приятели от духовния свят. Но интуицията не е от 
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духовния свят, а интуицията е от Божествения свят. А тези предчувствия 

понякога са отклонили много хора, но след време ако трябва ще се спра 

повече на този въпрос. 

Интуицията е абсолютно чист говор на Духа без изключение. 

Учителят казва: Да, вие имате чувства и усещания, но не е това.  

Значи при чувствата и усещанията понякога може да ти проговори висшата 

душа, понякога нисшата да прокара нещо, понякога умът. И понеже изглежда 

логично и приятно, и ти казваш: аз имам план за живота, ще забогатея, ще 

си пусна един билет лотария. Учителят дава един пример. Един човек 

спечелил на лотария един кораб. Отишъл да го види и полудял. Понеже 

радостта била толкова огромна, той не е бил подготвен за такава радост и 

третото му тяло не е могло да издържи и сърцето се е спукало. Е, все пак 

си е видял кораба, но е заминал в другия свят да го доразглежда. 

 

                                                                                                               

2 ноември 1999 г. 

 

                         ИСТИНСКИЯТ ЧОВЕК В ТАЙНОТО УЧЕНИЕ НА ДАО 

 

Истинският човек не е нещо, което можеш да видиш, защото той няма 

образ, той има само дълбочина. Той е нематериален. 

Лао Дзъ казва: Истинският човек няма заслуги (една мярка за това, че 

той е истински), което означава, че всеки, който има заслуги има его и 

живее в нисшите си тела.  

Обикновено хората в трето и четвърто тяло и в първо говорят за много 

заслуги. Истинският човек няма заслуги. Той до такава степен е смирен, до 

такава степен е отстъпил на Бог да работи в него, че каквото и добро да 

направи, не може да произнесе даже и че е участвал. До такава степен няма 

заслуги, до такава степен е отворен и проводник. Мъдрият човек няма име, 

името му е само символ. 

Другият важен момент за истинския човек е, че истинският човек има 

пусто сърце, което означава пълен душевен покой. Това е чистотата. Тук 

искам само да напомня, че не става въпрос за пасивно състояние. 

Спокойствието не е пасивно състояние, а дълбока вътрешна динамика, само 

че овладяна. Тъй като някой мислят, че спокойствие означава да седнеш на 

едно кресло, да се отпуснеш и да си мислиш, че си спокоен. Това е съвсем 

друго нещо. 

Според Лао Дзъ, истинският човек владее секрета на живота и на 

смъртта. Той излъчва тиха, приятна и блага светлина. Това е качество на 

Мъдреците и на Старците - в тайното учение на Дао е седма степен. Разбира 

се в петото си тяло човек излъчва подобни неща, но в седмото тяло те са 

на съвсем висока степен. Истинският човек е преобразувал своята енергия в 

дух. Значи той вече не е само енергия, тъй като някои мислеха, че всичко 

е енергия и само енергията е важна. Има четири степени над енергията, но 

в момента няма да говорим за това, тъй като нямам такава цел. 

Истинският човек пести своята енергия, за да се слее с Пътя на Дао. 

Истинският човек приема в себе си само чиста енергия - има се предвид 

чиста енергия във вида на светли мисли, благородни чувства и чисти 

постъпки. Това е чистата енергия. 
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Другият важен момент за истинският човек е за неговата мярка. 

Истинският човек е цялостен. Той приема нещата, а не се занимава да съди. 

Цялостен означава чисто съзнание и точно поради това (според Лао Дзъ) той 

е в пълна хармония с четирите сезона и със земята и небето. Той е 

странствал много между земята и небето и е постигнал цялост. 

Истинският човек се стреми винаги да владее себе си, което означава 

преведено, че той никога не пилее себе си. Истинският човек никога не 

държи в сърцето си обида или гняв - това е друга негова мярка. Ето защо 

истинският човек е посредник между Дао и човека и затова е изпратен. 

Пак ще кажа: Истинският човек е непознаваем, той е чисто присъствие. 

Това означава, че за него не можеш да кажеш, че е добър или лош. 

Истинският човек е завършил своето съществуване в Дао, т.е. в 

съкровеното. Там е, да кажа на окултен език, неговата диплома. Нещо, 

което трябва да се изучава сега в училищата, но не се изучава. Вместо да 

се изучава търпение, се изучава и се постига нетърпение и т.н. Но този 

въпрос е друг. 

Истинският човек е съкровен човек. Той твори света със своята пустота, 

със своето небитие. Пустота, както ви казах и преди означава още чистота, 

присъствие, подход. Значи тук им една тънкост - истинският човек твори не 

със своето присъствие, а със своето (според Лао Дзъ) отсъствие. Той не 

твори със своето присъствие, защото той не присъства, той абсолютно е 

отстъпил място на Истината и тя е единствената, която може да твори. 

Истинският човек е огледалото на Дао. 

Лао Дзъ казва: Всеки човек трябва непрекъснато да чисти тъмното 

огледало в себе си. - Тъмното огледало, това е тъмното съзнание. Чистото 

съзнание е тялото на Дао. 

Истинският човек не се ражда, не умира, той съществува вечно, защото 

носи в себе си тайната на Дао. Това означава, че всеки човек, който е 

загубил чистото си съзнание е в състояние на смърт. Чистото съзнание е 

изначалният облик на истинския човек. Думата облик е по-силна от образ и 

подобие. След време, когато ще се спрем на тайната на думите ще обясним. 

Образ, това е душата. Подобие, това е Духът. Но още по-нататък, когато 

отидем в седмото тяло, няма образ и подобие. 

Истинският човек, това е зрелият плод на обмяната с космическите 

духовни сили. Ето защо в учението на Дао се казва, че никой човек не знае 

къде се намира пределът на истинския човек, защото той живее в Дао. 

Истинският човек не позволява на тъмнината да съществува. 

 

 

                                                                  ЗА КОНЯ 

                                                       (Идея за 

размишление) 

 

Първо трябва да знаем, че конят върви по дълбокия път на учението. На 

едно място Учителят малко се изпуска в своите лекции и казва неща, които 

обикновено се премълчават: че конете са човешки души и достатъчно е 

тяхното мъчение в това тяло и не трябва повече да ги мъчим. Това означава 

много неща и затова аз реших да ви кажа някои неща за коня, за да имаме 

подход към тези същества, наречени коне.  
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Учителят е категоричен, че ако едно човешко съзнание, една душа се 

заключи в риба, тя ще живее като риба и няма никакъв избор. Това, че 

хората не вярват, това е техен проблем. Но това, че ако то се разгласи, 

за тайната на животните в много широк смисъл, ще бъде опасно за хората и 

затова много неща се премълчават. Но все пак, специално за коня, мога 

някои неща да кажа. 

Конят е една много красива душа, която не е успяла да съхрани в себе 

си Мъдростта и Божия Глас. Това е душа, която е държала на други неща. И 

затова сега конят трябва да намери Божия глас в служенето и в мълчанието. 

Отнет е говорът, отнети са много неща, за да може да намери отново 

същественото, което е изгубила. 

Мълчанието е окултен метод, който създава условия на коня за откриване 

на изгубения път. Това не означава, че една такава душа ще намери 

непременно правия път, но има условия и зависи как ще ги използва. 

Същевременно конят и неговата душа, неговата красива душа, е дала обет за 

мълчание и обещание за служене на човека (така както преди бяха и 

древните котки, за които говорихме). И не случайно, когато човек се качи 

на кон, той започва да чувства едно превъзходство над земните енергии. 

Това се дължи на контакта на човека с душата на коня, тъй като конят е 

запазил своята красота и своята обич към нещата, макар че е изпуснал 

Мъдростта. 

Конете, според окултната наука, това са тези красиви души, които са 

обичали Бога, но не са Го слушали, не са слушали Неговия Глас. Останала е 

само обич, гола обич. Има и такива хора. Да обичаш и да не слушаш, това е 

едно много тънко отклонение. Както казах конят само е обичал, но след 

като е изгубил слушането си сега е впрегнат, за да учи и същевременно да 

слуша. Има свои уроци, които е изпуснал. Всичко това означава, че конят е 

обичал, но не е бил пробуден. Той не е мислил изключително за Бога, а 

това е методът, който разгръща пробуждането. Значи, когато се мисли 

изключително за Бога, за Истината, това е методът, при който пробуждането 

се разгръща. 

Окултният закон гласи, че неизменната Любов е постоянна будност. Това 

е всъщност неизменната Любов. 

 

                                                  СМИСЪЛЪТ НА ЖИВОТА 

                                                       (Идея за 

размишление) 

 

Смисълът е вътрешно явление. То е невидима реалност и спада към 

Божествения свят. Както знаете фактите спадат към външния свят, към 

човешкия свят, съдържанието на нещата спада към духовния свят, а смисълът 

спада към Божествения свят. Това са степени. Същото важи и за факти, 

закони и Принципи. С факти се занимават най-елементарните хора. Духовните 

хора се занимават със закони. Божествените хора се занимават с Принципи. 

Принцип означава нещо в което няма изключение. Ако има изключение той се 

превръща в закон, в правило или в нещо друго. Думата “принцип” е много 

силна, една от най-силните думи в българския език. След време ще говорим 

специално за тази дума. 

Смисълът е известен само на шестото тяло, т.е. на човешкия Дух. На 

душата не е известен, тя се стреми към него, но на душата е известно само 



 323 

съдържанието на нещата и Любовта. Това след време разбира се ще я заведе 

при смисъла. Смисълът на нещата е известен само на самия Бог и Той работи 

най-вече в шестото тяло. Макар, че Бог превъзхожда и смисъла. Значи той 

едновременно е смисълът на нещата и заедно с това превъзхожда и смисъла. 

Формите изчезват, но смисълът остава. Това, разбира се, означава много 

неща, но тука няма да го коментирам. Тук само ще загатна, че когато човек 

умре, след време умира второто му тяло, третото, четвъртото - зависи от 

неговата степен. Смисълът се съхранява в една много малка частичка, 

наречена монада, в душата и после се прехвърля от душата в Духа. След 

време човек се преражда, тази частичка се разгръща и човек се връща със 

старите си способности, които е развил в миналите животи. Винаги носи със 

себе си това, което е развил. Това означава много неща. Едно от нещата е, 

че най-малките усилия, които правите сега като искреност в молитва, във 

формули, в упражнения, в концентрация, в медитация, в търпение ще бъдат 

съхранени. Няма усилие истинско, което да се изгуби, което да не даде 

плод след време. Всички усилия са разумни и човек няма право да пита 

разумно ли е да се занимавам с молитва, разумно ли е да търпя и т.н. 

Обикновените хора се домогват най-много до вторичните причини. Само 

чистите едвам-едвам леко докосват съществената причина и смисълът, който 

се намира в шестото тяло. Само съвсем пречистените и тези, които са 

навлезли в своето пето тяло могат да се домогнат до по-съществените 

причини и до смисълът, който се намира в шестото тяло. 

Според окултната наука вторичните причини са покривало, което не 

позволява да се види Бог и Неговото майсторство и Неговата дълбочина. 

Най-дълбокият смисъл, това е самата Първопричина и тя се открива само на 

шестото тяло - човешкият Дух. Методът е откровение. Тук никой не може да 

изнасили Истината, никой не може да я изкопчи, тя просто се дава като 

награда за истинските усилия на ученика. Методът е откровение.  

Човек, на който погледа е прикован към вторичните причини, той се 

покланя на формите, на идолите и обезсмисля постепенно живота си. Тук ще 

допълня нещо, за да ви стане по-ясно. Например, ако някой от вас си е 

поставил за цел да обича някого, да се ожени, да натрупа богатство и 

т.н., той попада във вторичните причини. Постепенно ще започне да 

обезсмисля живота си, дори и когато постигне хармония с някой човек. Това 

е закон, който означава, че си поставил Бог и Истината на второ място. А 

тя е нематериална и истинската Любов е без обект. Това е най-висшата 

Любов, от която после можеш да познаеш и своя човешки път и да постигнеш 

дори и връзка с една душа, но съвсем друга пълнота, която е свързана с 

пето и шесто тяло, и която няма нищо общо с трето и четвърто тяло, и 

полухармонията и щастието, с които хората се залъгват, че са щастливи, 

защото са усмихнати. Но в окултната наука няма илюзии. 

Човек, който е приковал погледа си към Първата Причина, т.е. изцяло 

мисли само за Истината и това е негово ежедневие, той става светлина и 

тази светлина му разкрива смисъла. Това става в шестото тяло. Тук се 

намира несътворената светлина на Духа. Значи тук вече не говорим за 

полярната светлина, за тази която е светлина и тъмнина, а говорим за 

вечната, неродената, тази която не е слизала, наречена несътворена. Това 

е светлината на Духа в шестото тяло. 

Има едно знание, което се заражда от непосредственото видение на 

вътрешния смисъл. Това е видението на шестото тяло. При това видение 
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човек се превръща в Светлина. Разбира се има изключения, изключения в 

особен смисъл казано. В Япония в момента има един Посветен, който има 

много строго и сурово лице. Той е постигнал тази Светлина, но не се 

разкрива на хората, той си избира с кого да контактува и на кого да 

разкрива нещата. Когато човек го погледне даже получава отвращение. С 

тази строгост той не си губи времето и енергията и не допуска никакви 

излишни разговори. Значи има Посветени, които практикуват най-различни 

методи. Разбира се някои хора могат да ги осъждат, но методът, който те 

са избрали е винаги правилен за тях. А щом един Посветен ползва един 

метод, той някога ще бъде разбран, има си дълбоки причини. Защото хора, 

които са много контактни, много обичат хората, но нямат овладяване на 

петото и шестото тяло, постепенно изгубват себе си от контакти, от 

сближаване, от интимност, но след време ще се спра повече на тези 

въпроси. Допускат много компромиси и след време идват при мене, но 

понякога, е много късно, защото имам вече повече от десет-петнадесет 

случая заминали за другия свят преждевременно, тъй като не чуха това, 

което им казах, а някои продължават да не чуват. А пък аз не помагам 

насила. И затова те си заминаха и някои по много лош начин. Просто не 

изпълниха каквото им се каза, а има момент, когато просто трябва да 

изпълняваш и вече нямаш избор. Това е така наречената зряла карма. 

При Бог ще те заведе само това знание, което произлиза от самия Него. 

Това е свързано с шестото тяло. 

 

                                     ПЪТЯТ НА ВЪТРЕШНИЯ УЧЕНИК 

 

Ако нямаш духовна будност, т.е. пробудено пето тяло (висшата душа), 

тогава всичко, което ще постигнеш в живота си (разбира се ти можеш да го 

наричаш успех и щастие, но това не е така), ще определи твоето нещастие. 

Просто защото ти не знаеш какво да искаш. Затова подготвяме книга по 

Учителя за молитвата, в която има раздел какво да искаме, тъй като много 

хора смятат, че някои неща като ги искат ще направят някакви блага на 

хората, ще помогнат, но това са хора, които първо не са помогнали на себе 

си. Много майки, аз съм срещал стотици такива в България, даже и в 

чужбина, смятат че могат да помогнат на дъщерите си, вярват до края на 

живота си. От сто майки много рядко има случаи три майки да успяват в 

това, в което вярват. Първо, защото не са помогнали на себе си и не са 

постигнали своята цел. Такива хора не могат реално да помогнат на другите 

и затова между майки, бащи, деца в семействата има раздори, има раздяла, 

защото няма развитие. 

Само когато имаш тази будност можеш да растеш в истинския смисъл на 

думата. Какво означава да растеш? Да растеш означава да се обожествяваш. 

Това е ежедневен процес, ежедневно оправяне на грешките, а повтарянето на 

грешките е умъртвяване. И само, когато една душа расте по този начин 

можем да я наречем стара душа, тъй като много хора идват при мене и ме 

питат: Аз стара душа ли съм? Особено в София след лекциите има някои, 

които ме засипват с такива въпроси. Но както и да е. 

За петото тяло животът е винаги настоящ. Тук искам да разкрия една 

тънкост. Тук винаги има един момент, един миг, който е извън времето, 

наречен безвременен миг. Значи тук винаги има един безвременен миг, който 
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носи живота. Така петото тяло се храни. Това е един много тънък миг извън 

времето, но будността го улавя. 

Преди да продължа само искам да ви напомня, че будността се развива с 

много усърдни молитви. Има хора, които имат будност от минали животи, 

обаче сега не се молят и не работят върху себе си и тя постепенно се 

изгубва и след време те обременяват живота си. Във всяко прераждане човек 

трябва да търси отново будността, отново да я усъвършенства, винаги да се 

моли да постигне ново посвещение, защото някои имат посвещение от 

миналото, но сега нямат и мислят, че това е достатъчно и те постепенно 

изостават. Това е неразбирането на учението. 

Значи будността познава този миг и затова в петото си тяло човек 

изгубва способността си да умира. Висшата душа е наистина безсмъртна. 

Трябва да ви кажа, че ангелите не познават тази тънка тайна, има много 

неща, които те не знаят. Ангелите са много мъдри и будни, обаче, например 

те не могат да разберат грехопадението. Това означава следното: има неща 

в Битието, които не могат да се разберат с Мъдрост, а само с опит и 

когато имат истински опит, те ще надраснат грехопадението и ще получат 

съвсем нова Мъдрост. Това означава, че Посветените в пето и шесто тяло 

имат по-дълбока Мъдрост от ангелите, но не всички, тъй като има много 

степени на Мъдрост. 

И така, докато човек живее изключително в третото си и в четвъртото си 

тяло той е смъртен, дори и да е оптимист, дори и да вярва, той ще се 

преражда докато пречисти абсолютно третото си и четвъртото тяло, т.е. 

своето сърце и своя ум, своя мисловен свят. Той е смъртен защото тези 

тела, третото и четвъртото, както и първото и второто са измерения на 

смъртта. Те са създадени, за да може ученикът да научи много уроци чрез 

тях, но те не са неговите истински тела. В най-широк смисъл можем да ги 

наречем нисшето аз на човека, докато в петото тяло вече се намира висшата 

душа - първото истинско тяло на човека и после в шестото и т.н. 

Съдържанието на човека се намира в петото тяло, това е неговата висша 

душа, а Принципът, това е шестото тяло - неговият Дух. Само от тази 

позиция можеш да виждаш нещата ясно. Тук не става въпрос за ясновидство, 

тъй като ясновидците живеят много надолу. Това не е ясновидство, пак 

повтарям, това е дълбочината на Духа. Съвсем друг подход, съвсем друга 

позиция. И в много от случаите скрита. Тайните на разкриването на 

вселената се дължат на шестото тяло. Това тяло може да прониква навсякъде 

и в звездите, и в другите слънчеви системи, защото то е свободно от 

изкушенията и има абсолютно чисти желания да научи Мъдростта и в другите 

светове. Затова вратата за шестото тяло е винаги отворена. Когато човек е 

стигнал до шестото си тяло, до шестото посвещение, няма вече такава сила, 

която да го спре. Ако тази вечер реши, за него Сириус не е проблем, и 

няма въображение, както това става в трето и четвърто тяло. Там 

пътуването е въображаемо и след време води до обсебване, дори и когато 

дава понякога приятни чувства. Абсолютно всички тези неща ги говоря от 

опит и затова съм сигурен в това, което казвам. Но не тази сигурност, 

която понякога помага на застоя, защото застой не трябва да има, а за 

тази сигурност, която ти помага винаги да работиш във всички животи без 

да спираш.  

Чрез петото тяло ученикът се домогва до малките тайни на живота, 

наречени малките мистерии. Тук просто той вижда ясно нещата, независимо 
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дали това са важни и дълбоки въпроси на живота или не. Например той знае, 

че ако злото се спре в света, ще стане нещо много по-лошо и нещо много 

по-опасно. Това той го е видял на вътрешен план. И затова той знае, че 

ако злото в света се спре светът го очаква нещо много по-лошо, нещо много 

по-недопустимо. Нещо, което е наречено в окултната наука бездната. Но 

тази дума е също скрита, тя е много по-дълбока от ада и пъкъла. Адът и 

пъкълът са само преддверие към бездната. Тук става въпрос за едно тотално 

демонизиране, което води към бездната и което е истинският път на злото. 

Но разбира се злото е също в ръцете на Бога и си има свой път и свой 

план. Това е друг въпрос.  

В шестото тяло човек се домогва до големите мистерии на живота, до 

тайният живот на звездите, на Слънцето и на една много специална Мъдрост. 

Когато ученикът е стигнал до шестото си тяло, той вече разполага с 

абсолютната сила на мисълта и знае как да я владее и разумно да я 

използва. Той спокойно може да влиза в четвъртото тяло и да ползва тази 

сила само за добро. Това не означава, че Посветените от шестото тяло 

непременно, като дойде някой човек при тях го вдъхновяват външно. В 

повечето случаи те го вдъхновяват вътрешно, когато той си отиде, зад 

гърба му или по някакъв друг метод. Много рядко външно. Защо? Защото тези 

Посветени, които утешават хората, които отиват при тях с проблеми, правят 

една грешка, едно посегателство на светостта на душата, защото когато 

една душа търси утешител и започне да го намира много често отвън, тя ще 

загуби вътрешния си утешител и ще загуби посоката си навътре. Аз лично 

съм против тези утешения, тъй като след време те дават лош резултат, но 

понякога като компромис и от друга гледна точка са допустими. Но човек 

трябва да намери утешението в себе си, дори и при най-голямата скръб, при 

най-голямото отчаяние, той трябва да намери това в себе си, тъй като е 

казано, че Царството Божие е вътре. А то наистина е вътре. 

Когато човек е работил само за развиване на мисълта той се натъква на 

големи и фатални опасности, защото в ума му се зараждат непостижими идеи. 

Примерно може да иска са стане голям министър, може да иска да стане 

президент. Примерно сто човека може да искат да станат президенти. Почти 

всички ще пострадат, защото е определен да бъде един, но тази идея, този 

въпрос се вгражда в тялото като болест и започва да разяжда. Въпроси, 

които не могат да бъдат разрешени разяждат организма, затова човек или 

трябва да ги избягва, или трябва да знае как да ги трансформира. Те след 

време ще дадат много големи отклонения. Едно средно развито ментално тяло 

среща много опасности и препятствия в живота си и си мисли, че това е 

неговата съдба. 

Учителят казва: Такъв човек трябва да знае, че причината на всичко 

това не седи в неговата съдба, а в неговата неразумност и неразбиране. 

Тази дума “съдба”, наречена в индийския език “карма” е попречила на 

много индийци да израснат. Особено в Индия тази дума не е разбрана и те 

казват примерно, “маха вира” - “такава му е съдбата”. Станал е велик 

учител, защото просто такава му е съдбата. И те казват: Някога и ние ще 

станем и отлагат настоящето. След време това се заплаща много скъпо. От 

отлагане много хора са пропаднали, може да се каже хиляди и милиони. 

Съдбата, казва Учителят, и Разумната Природа (висшите ангелски 

същества) са всякога добре разположени към хората без изключение, но 
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неразбирането е пречка. Такива хора, които не търсят Истината нямат 

Учител. 

Какво означава да имаш Учител? Ще дам най-обикновени кратки обяснения, 

тъй като след време ще говорим по този въпрос, тъй като той е по-дълбок 

отколкото трябва. Ще започнем с елементарни неща. Да имаш Учител означава 

Бог да те е обикнал. Значи трябва да си спечелил някак си доверието - 

дали с искрени усилия, дали с желанието просто да обичаш нещо. Ако обичаш 

нещо има кой да те обикне. 

Да те обикне Бог, това е умение на петото тяло. Разбира се в това тяло 

се намира и смирението, което изключително много помага. В момента, в 

който човек се възгордее развитието му прекъсва. И в най-малкия миг на 

възгордяване той вече прекъсва развитието си. Смирението е особено важен 

ключ. Който мисли че знае, той е убеден от астралния свят, от неразумни 

същества и остава в лошите условия на третото и четвъртото си тяло, и не 

може да им помогне да се организират. Този човек е негоден за 

усъвършенстване и развитие, понеже знае и Бог го оставя да разчита на 

своето знание, и след време той се сблъсква със своята съдба. Обикновено 

той губи много животи и продължава да губи, тъй като мисли, че знае. Това 

е един много тънък момент вътре в душата - да мислиш, че знаеш. Разбира 

се това е най-опасно за Посветени, защото те ще загубят това, което са 

придобили от хиляди години. Но Посветените се пазят много от това, от 

този проблем и затова те се вкопчват да проучват до дъно и да навлизат в 

смирението, тъй като там е изходът. 

Знанието е тъмнината на четвъртото тяло, а себепознанието е виделината 

на петото тяло. И колкото повече осъзнаваш своето знание като бедно, 

толкова повече разтваряш злото в своята скрита светлина, в своята душа. 

Лично аз още преди години се определих пред невидимия свят, че съм пълен 

невежа и оттогава съм на същото мнение. Но все пак не искам да говоря по 

тези въпроси, да не си помисли някой, че искам да говоря за себе си или 

че имам такава идея да говоря за себе си. 

Този, който се стреми само към знания, той се утвърждава само в 

четвъртото тяло. Това означава, че се натрупва тъмнина. Това е един от 

тънките капани за хората. Значи този, който се стреми само към знания, а 

не към Любов, към Мъдрост и т.н., той се утвърждава в четвъртото тяло, 

което означава, че се натрупва тъмнина. Разбира се, след време той се 

разболява от своите знания, защото знанието е свързано и с болестите. 

Това е знанието, което оставя човека в невежество и безизходица. Срещали 

сте много такива хора, които знаят, но са в безизходица. При мене са 

идвали включително и свещеници, и такива знаещи, които са в безизходица. 

Дори ми говореха упорито за самоубийство. Това са хора, забележете, които 

трябва да вдъхновяват другите, но самите те са изпуснали пътя си. 

Знанието и тъмнината са сродни. Тук още не говорим за истинското 

знание, което произлиза от шестото тяло. То вече не е знание, а е 

Мъдрост, която слиза във вид на истинско знание, но само се води знание. 

Това излъчване има съвсем друга цел, макар че мога да го нарека условно 

знание. 

Значи, както казах знанието и тъмнината са сродни. Знанието - това 

означава, че знанието си споделя илюзиите с тъмнината и затова е казано, 

че знанията могат да се споделят, но Мъдростта не се споделя, тя е 

откровение, тя е присъствие, тя е Небитие. Това означава, че постоянно 
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трябва да увеличаваш своето смирение и чистота. Иначе астралният свят 

винаги ще те заблуждава и много често ще губиш разположението си, а 

когато човек губи разположението си, астралните същества му изяждат 

енергията. 

 

            ПРИЧИНИТЕ ЗА НЕЩАСТИЕТО НА ХОРАТА В ТРИТЕ СВЯТА 

                                                   (Идея за размишление) 

 

Има три вида причини: първите са от Божествения свят, вторите са от 

духовния свят, а третите са от човешкия свят. 

Първите три причини са от Божествения свят и Учителят ги дава: Хората 

са нещастни поради непознаването на Любовта, непознаването на Мъдростта и 

непознаването на Истината. Това са първите три съществени и най-дълбоки 

причини. 

Вторите три причини, съществени за духовния свят са: неразбирането на 

живота; на знанието и неговата цел; на свободата. 

Един елементарен пример. Някои мислят, че като им е дадена свобода, 

могат да правят своеволия. Точно това е неразбирането. Това ще ги доведе 

до робство. Този, който разбира свободата, ще си наложи разумни 

ограничения. Примерно, ще яде нормално или по-малко отколкото трябва, 

вместо преяждане. Ще си наложи мярка за нещата. Примерно, когато чете 

няма да преяжда, ще чете по два часа, ако това му е естествено, а няма да 

се насилва. Там, където има насилие се внася неразумност и неразбиране. 

След време астралните същества заробват човека. 

Значи: живота, знанието и свободата - вторите три причини. 

Като не разбираш живота, казва Учителят, започваш да искаш това, което 

живота не може да ти даде. Оттука започва оглупяването. Това е условието 

за нещастие. Когато разбираш живота, тогава той знае какво да ти даде, а 

и ти самият ще знаеш вече какво да искаш, т.е. ще имаш само разумни 

желания. Това са желанията на твоята душа, а те са желания на Бога. 

Неразбраното знание носи нещастие за човека, защото то не носи душа в 

себе си. 

Неразбраната свобода носи робство и ограничение. Това означава, че ако 

правиш нещо в разрез с Истината тя ще те ограничи. Разбира се тя може да 

те изчака, тя е търпелива, но после ще си получиш ограничението и 

робството. 

Последните три причини в човешкия свят за нещастията и робството са 

следните: движението, учението и работата. Значи човек трябва да разбере 

точно тези неща и Учителят ги дава конкретно: движението, учението и 

работата. Ако знаеш как да се движиш, как да учиш и как да работиш, ще се 

освободиш от нещастията. Тук ги давам нещата без коментарии, всеки да 

размишлява. И това е правилно, нещата да не се доизказват, за да може 

менталното тяло на ученика да се развива. Затова в окултната наука не се 

дават готови отговори. 

 

                                    ЗАЩО УЧЕНИКЪТ ТРЯБВА ДА УЧИ 

                                                   (Идея за размишление) 

 

Сега човек е дошъл до положението да учи, което означава, че той още 

не живее. Значи той е изгубил нещо от живота и сега трябва да научи нещо. 
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Затова говорим за ученичество. Това означава следното: Дървото за 

познанието на доброто и злото е място за учене, това е дървото на 

скръбта, това е светът, в който има смърт. Дървото за познанието на 

доброто и злото, казва Учителят, е място за учене, а не място на живота. 

Значи това е място на учене, това е дървото на скръбта, това е свят, в 

който има смърт. А животът е в другото дърво, той е свързан с петото и 

шестото тяло. 

Дървото на живота е свързано с петото и шестото тяло. Разбира се в 

Библията не се казва, че освен тези две дървета има и трето. Само 

Учителят загатва за едно Абсолютно дърво, което е извън дървото на 

скръбта и извън Дървото на живота. Но това е друг въпрос и по него трудно 

се говори, но след време, ако Учителят ми позволи, ще засегнем малко и 

този въпрос. 

Учителят казва, че в обикновеното човек се учи, а в необикновеното 

живее. След като човек няма живота, той поне има възможност да учи. Това 

е шанс, който някога ще го заведе в изгубения живот, който е съществувал 

в така нареченото Дърво на живота. Значи след като човек няма живота, той 

поне има възможност да учи. Това е голям шанс за учениците да могат по 

този път на ученичество след време да се върнат към живота. 

Който не знае как да ползва живота, той го е изгубил и сега трябва да 

учи, за да го придобие отново. Това означава, че ученичеството е мост, 

врата между дървото за познаването на доброто и злото и Дървото на 

живота. Дървото на живота, това е другото име на Бога, но това не е още 

името на Абсолюта, тъй като в седмото тяло вече не се говори за имена. 

Дървото на живота е другото име на Бога, но това не е още седмата 

позиция. Това означава следното: който научи своите уроци, ще излезе от 

смъртта, т.е. от злото в себе си и ще влезе в Бога, ще влезе в своята 

висша душа. Оттам нататък вече пътят е към Бога. Значи, който научи 

своите уроци ще излезе от смъртта, т.е. от злото в себе си и ще влезе в 

Бога, което означава: първо ще влезе в петото си тяло и после то ще го 

заведе при шестото. 

Защо ученикът трябва да учи? За да познае себе си, а това се 

осъществява в петото тяло. И после да познае Учителя си - това се 

осъществява в шестото тяло и така да се приближи до тайната на седмото 

тяло, за което преди време малко говорихме. Всичко това означава, че 

Учителят е мистичен корен в Абсолюта, Той е връзката между ученика 

(Божественото, висшата душа) и Духът (Незнайното). 

  

Януари, февруари и март ще имаме почивка от лекциите. Засега съм 

планирал още около две години лекциите да продължат тук, за после не мога 

да кажа нищо. 

Следващата лекция ще бъде последна за тази година и както казах за 

София лекциите прекъсват следващия месец. 

 

                                                                                                           

7 декември 1999 г. 

                                          ПЪТЯТ КЪМ ПЕТОТО ТЯЛО 

 

Учителят казва: Любовта към ближния е относителна реалност, а 

Любовта към Бога е абсолютна. 
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Да имаш Любов, означава да живееш в петото си тяло, в своята висша 

душа, а тя има желанията на Бога, тя мисли като Бога. 

Защо на моите лекции от много години няма въпроси? Въпросите са 

винаги игра на ума, 99% игра на ума. Ще обясня защо. Много рядко се 

задава истински въпрос, това е изключително изкуство. Защото истинското 

търсене не е във въпроси и отговори, а то се намира в нещо друго - това е 

свещената жажда за Истина. Тя няма нищо общо с въпроси и отговори. Това е 

един много дълбок окултен устрем. Това е качество на петото тяло. Шестото 

тяло има друго качество, после ще разберем и това. 

Ако в човека има такава жажда, такъв устрем, това е достатъчно, 

защото това ще го доведе до себепознание и оттам той ще се насочи към 

шестото тяло - човешкият дух. Ако има такъв устрем, никога няма да пита и 

да търси жив Учител, защото няма умрял Учител. Ако има умрял, значи не 

можем да говорим за Учител. Учителят е винаги жив, няма такъв въпрос. 

Въпросът е дали ученикът е готов. Това става в петото тяло. 

Както ви казах и преди, петото тяло, това е истинската будност на 

човека. В четвъртото тяло, дори и да си голям оптимист и цял ден да 

работиш с положителни мисли, още нямаш истинска будност, защото трябва да 

направиш прехода, а през този преход има една стена. Ако можеш да 

надраснеш смъртта, в името на Истината, ако знаеш как да умреш, преходът 

се осъществява. 

Както казах, устремът е истинският представител на петото тяло. Той 

запалва целия човек - не както третото и четвъртото тяло, донякъде ума, 

донякъде сърцето, донякъде волята и накрая нищо. Значи този устрем, 

когато се отдадете на едно учение с душата си, по друг начин казано, сте 

запалени целите, никой не може да ви спре. 

Затова Учителят казва: Тези, които вървят към Божествената Любов, 

никой не може да ги спъне в развитието, а тези, които вървят в низходяща 

степен, сами те се спъват и спъват своите сродни. 

Любовта превръща живота в светлина, а не във въпроси и отговори. 

Аз тук не искам да обяснявам защо съм спрял въпросите преди много 

години, защото това е универсално учение и въпросите и отговорите са 

малко несъвместими, а когато се опитах да отговоря по-дълбоко на някои 

хора, които задаваха въпроси след лекциите или по време на лекциите, тук 

и в София, много хора не можаха да издържат отговорите - една част 

отидоха в другия свят, друга част напуснаха лекциите. Така че е много 

опасно някой път да се даде дълбок отговор. И някой да каже: “Кажи ми 

истината за моя живот”, и да каже: “няма проблеми, няма страшно, ще 

издържа”, но аз знам много хора, които няма да оцелеят. А пък Истината 

има по-друг подход, тя винаги говори насърчително и има точен начин как 

да се изразява. Така че аз предпочитам този начин, постепенния, според 

съзнанието на човека, а не да го нараняваме и оттам въпросите, но не е 

само тази причина, и по друга причина тази игра е спряна - въпроси и 

отговори нямат голямо значение. 

Любовта превръща живота в един тих и постоянен празник. Според 

окултната наука Любовта е най-дълбокото благословение на живота. Нарича 

се Крайното Благословение. Значи в този живот, най-голямото 

благословение, което може да дойде за един ученик, това е посещението на 

Любовта. Ако Любовта те сметне за достоен, тя ще ти разкрие вътрешния път 

към живота. Затова Учителят казва, че религията не е път към живота, тя 



 331 

не е даже път към Бога. Само Любовта е път. Трябва да разберем тази 

разлика, макар че думата религия означава връзка. Но религията не е път. 

Само Любовта е път, затова наблягаме на пътя за петото тяло. 

Истинският ученик се намира точно там - в петото тяло. Това означава, че 

той живее само за едно нещо - да се отдаде на учението и на Учителя, т.е. 

на Истината. Това е неговата свещена цел и както ще видим по-нататък (в 

третата лекция), при това вече неговите страдания се осмислят. Той 

започва да придобива умението да страда, тъй като, който е приел живота, 

неизбежно трябва да приеме страданието. Но някои просто не умеят и 

мислят, че има хора, които не страдат. Но както ще видим после в 

лекцията, и Учителят е страдал, и Посветените страдат, и този, който 

прави само добро страда, и така трябва да е, но въпросът е вече в 

умението и в телата. 

Този, който е избрал да живее само за света, това означава, че той 

не иска да се освободи от своята тъмнина. Според Учителя Любовта познава 

само великото отдаване - отново едно качество на петото тяло и на висшата 

душа в човека. По този начин тя постига самата себе си. Въпросът от 

позицията на петото тяло никога не може да бъде поставен така, примерно 

“Какъв си ти?” Значи, който пита какъв си, към кое учение спадаш, той 

задава погрешен въпрос и ще попадне в астрални същества и влияния, и 

погрешни тълкувания. Никога един човек на петото тяло не може да зададе 

въпроса дали си ти християнин, дъновист, мохамеданин, будист и т.н. Защо? 

Защото за петото тяло същественото е винаги да бъдеш в единство с 

Истината, а не какъв си. Няма емблеми, няма етикети, а едно е важно - 

винаги да бъдеш в единство с Истината. Оттук се разбира, че Истината не е 

нито християнска, нито мохамеданска, нито никаква. Тя е Божествена. И 

човекът на петото тяло е буден, и възприемчив само за Истината (после ще 

дадем една мярка за това). Може да чува много други неща, но не ги 

възприема в себе си. Примерно, ако един човек ви говори цял ден лъжи и 

каже само една истина, вие само това ще запомните, ако сте будни. Иначе 

ще се оплетете в неговите астрални разговори и същества и обикновено 

енергията се ограбва. 

Петото тяло следва само Истината, докато третото и четвъртото тяло 

са възприемчиви само към изгодата и ползата, дори и когато дават щедро, 

има тънки вътрешни сметки. В петото тяло няма такива закони и такива 

неща. Значи третото и четвъртото тяло, дори и до някъде да са пречистени, 

дори и човек да мисли, че дава благородно, докато той не е познал себе 

си, той не може да даде такава енергия, не може да направи такова добро, 

дори и да даде нещо много скъпо, това скъпо не носи такава енергия. 

Докато Учителят е подарил по едно стръкче трева и трябва да ви кажа, че 

това е един изключителен спомен за тези, които са разбрали кой го е дал. 

Така, както и аз имам един косъм на Учителя и за мен той е по-важен от 

всички музеи на света взети заедно. И не случайно, защото за мен той 

означава не само космическа връзка с него, макар че може и без него, но 

това е просто един символ. 

Човек е свободен само когато мисли като Бога, това е свързано с 

петото тяло. Да приемеш напълно Бог в сърцето си (в третото тяло, говорим 

за положителната страна на третото тяло - чистото сърце) и в душата си, 

означава да преживееш свободата. Всичко това означава, че само при 

Любовта има условия за истинско развитие. Това е Любовта, която не се 
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поддава на изкушения. Само тази Любов може да пренасочи човека към 

шестото тяло (човешкият дух). Иначе той се връща назад и душата става 

робиня на ума и на сърцето. И само когато човек се пренасочи към шестото 

тяло, може да слуша реално истинските съвети на Бога. Всички други 

съвети, дори и понякога, когато са положителни и помагат, са някакви 

временни забавления, които може и да помагат, може и да вършат работа, 

вършат по някога работа, но не са реални. При мене идват много ясновидци, 

екстрасенси, включително и свещеници и хора от църквите, молят се, виждат 

много неща, но не могат да видят елементарни неща в себе си. И подвеждат 

и другите - някои си признават, някои не си признават, но това е един 

техен път, който ще изоставим настрани, защото пътят на ученика не е 

ясновидство, а дълбочина. И не обикновени разговори, и не човешка любов, 

а Божествена Любов, т.е. от петото тяло нагоре. Тогава вече наистина ще 

се роди истинското ученичество и това, което Учителят казва, а то започва 

да се осъществява. Казва: България и църквите не можаха да ме изпъдят, 

защото вярвах в няколко свои ученици и това доверие вече се оправдава, 

защото в момента има няколко човека, които работят с много дълбок ритъм 

на учението и на които ще им се разкрият много вътрешни неща, даже и без 

мое участие, макар че някои от тях искат аз да им кажа нещо. Но това е 

друг въпрос. При такъв ритъм, при такова ежедневие, при такова горене, 

при тази жажда, човек постига сам това, което трябва, към което душата му 

се е стремила. 

Човекът на петото тяло живее в Любовта, което означава, че той 

никога не се опитва да разреши въпроса за Бога, защото Учителят казва, че 

всеки, който се е опитал да го разреши се обезличава, тъй като шестте 

тела не са подготвени да възприемат необятната Мъдрост на Бога и затова 

Учителят казва, че има дванадесет тела. Те ще се разкрият в седмата раса 

и чак тогава човек ще започне да разбира нещо по-дълбоко, но това не 

означава, че пак ще разбере Бога, както ще разберем по-нататък. Значи 

само с шест тела не е достатъчно Бога да бъде разбран, в една такава 

глава човешка не може да бъде побрано това Абсолютно Същество. И затова 

никой не трябва да си прави илюзии, че с шест тела ще се постигнат тези 

неща. В петото тяло се знае, че това не е въпрос за разрешаване, а това е 

въпрос на приемане. Значи не можеш да искаш да разрешиш въпроса за 

Любовта на Бога и за самия Бог, а е въпрос на приемане. Който е приел 

Любовта направо от Бога, а много същества от петото тяло приемат, разбира 

се не цялата Любов (частично), той става неизменен в Любовта за всички 

времена, абсолютно неизменен. Това е една характеристика, че е приел 

пряко Любовта от Бога, видял е Бога и по това ще го познаете, че той е 

абсолютно неизменен, няма значение какво говорят хората, той знае вътре в 

себе си тази Истина, защото тайно е видял Лицето на Бога. 

Човекът на петото тяло живее в будността, което означава още 

следното: той познава всички тънки пътища на своите скрити желания. 

Затова Учителят казва, че само човекът на Божествената Любов може да 

върви в учението правилно и само тук се осъществява смисъла на живота. 

Защото да имаш тази Любов означава вече да си започнал да живееш в Бога. 

 

                                               ПЕТОТО И ШЕСТОТО ТЯЛО 

                                                    (Идея за размишление) 
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Който не успее да намери истинската Любов в своя живот, той не може 

да се усъвършенства. Може да чете, може да тренира, много гимнастики може 

да прави. Аз съм се срещал с много Йоги, и с Венцислав също - говореше 

повече от общи приказки. Това е човек с голяма дисциплина, чел е много 

неща, ходил е в Индия, но няма нищо общо с реалния път на петото тяло, 

тъй като тук преходът е много труден и няма нищо общо с гимнастика, дори 

и когато тя е красива. Да кажем даже и паневритмия. Паневритмията е нещо 

съвсем странично. Истината е единство с Учителя, това е същественото. 

После вече паневритмията може да придобие съвсем друг образ. Тогава вече 

тя е на място, но преди това, дори и красивите движения след време ще ви 

се видят грозни на тези хора, тъй като единството с Учителя е нещо 

съществено и то се намира в друго измерение. 

Една част от тайното знание е скрито в петото тяло, тъй като това е 

съкровена област на живота. Както казах тук е висшата душа и още наречено 

Божествената Любов. Това е Любовта, която владее тайната на отдаването. 

Ако човек е в това тяло, никога не пита как да се отдаде и какво трябва 

да прави. Ако пита, значи не е готов. Това е Любовта, която владее 

тайната на отдаването, без никой да може да завладее самата Любов, самата 

нея. 

Ако окултният ученик върви устремено към петото и шестото тяло, т.е. 

ако е направил такъв свещен избор, той ще познае Бога на много високо 

ниво и при това условие той никога не би търсил щастие от хората, защото 

кой може да замени Бога? Тогава въпроса за щастието отпада, от петото 

тяло нагоре въпроса за щастието отпада, там има нещо по-дълбоко, дори 

нещо по-дълбоко от блаженството. Това, че хората търсят щастие от хората, 

говори за тяхното неразбиране. Макар и да получат нещо, това не е пътя. 

Затова Учителят казва, че пътят на ученика е абсолютен, той не е 

относителен път и затова човек първо трябва да разбере Бога и чак тогава 

ще има правилни отношения към хората, защото Бог ще му даде мярката. 

Казвам това, защото много хора са затънали от компромиси и много хора не 

са успели в учението да превърнат приятелката или жената в сестра. Това 

продължава много години и тези хора плащат с много загуба на фина 

енергия, с много компромиси, а сега е време, когато се приема само едно и 

аз лично приемам само едни отношения - брат и сестра. Всички други 

отношения са отклонение и на този етап те ще донесат прекалено много 

страдания, след като по карма ви очакват още. 

Царството Божие е вътрешен свят и затова Учителят казва, че Любовта 

към Бога е Абсолютният свят, а любовта към човека, както казах, е 

относителна. Разбира се някой път може да помогнеш с тази любов, но да не 

я превръщаш в основа на живота си, да не изоставиш Бога на второ място, 

защото всеки, който е направил тази грешка - когато е поставил Бог на 

второ място в живота си, а е поставил жената, сестрата, парите, властта, 

авторитета на първо място - тогава и Бог го поставя на второ място. 

Последствията са постепенно от лоши, по-лоши. Ако човек разреши този 

въпрос вътре в себе си, той няма да задава никога излишни въпроси. 

Например ето един излишен въпрос, който изглежда малко логичен, но 

от окултна гледна точна, от позиция на пето и шесто тяло, абсолютно, бих 

казал, глупав въпрос: Има ли задгробен живот? - Ето един от тези въпроси, 

те са стотици, но тук казвам единият. Защото същественият въпрос е съвсем 

друг. Самият ти имаш ли живот преди гроба - това е същественият въпрос. 
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Ако разрешиш този въпрос, той отпада, защото ако ти станеш пето и шесто 

тяло, дух или душа преди гроба, няма да се нуждаеш от живот зад гроба, 

защото ти влизаш в едно промеждутъчно пространство, което се нарича 

Вечността. Въпросът автоматично отпада. Въпросът: Имам ли душа или нямам 

душа и какво трябва да направя? - Това е един малко по-разумен въпрос 

отколкото “Има ли задгробен живот?” Освен това Учителят казва, че ако 

имаш дух, ти ще знаеш нещо много повече, нещо много по-дълбоко от 

задгробния живот, то е извън тези измерения. Това означава следното: 

Когато Духът (шестото тяло) слезе в петото тяло (душата), той не е 

знание, защото няма необходимост от знание, а е мистична Светлина. Това 

означава, че неизреченото в живота си остава най-важно. Но то винаги си 

остава в дълбочината на шестото тяло и истинската душа винаги се стреми 

към него. 

Преди да продължа само искам да ви кажа нещо, което след време ще 

влезе в тази книга за вътрешната биография на Учителя, нещо, което не сте 

чували, но все пак да го знаете като идея, тъй като много хора се учудват 

защо Учителят говори по такъв начин, включително и велики посветени като 

Сведенборг, като Щайнер: Как така, какъв е този начин на говорене? Защото 

Щайнер някой път в сто страници не може да направи едно такова изречение, 

но понякога казва точни неща, защото той си е посветен. Но даже и такива 

като него се учудват на този стил на Учителя, на така ясното изразяване. 

Това се дължи на следното: Учителят е преживял три милиона години в 

мълчание! Аз си мислех, понеже знам за себе си, че съм преживял едно цяло 

прераждане в мълчание и няколко прераждания по пет-десет години, че е 

много. Но това ми даде да разбера, че нямам нищо общо, че даже не съм 

започнал още да мълча, макар че жадувам. Но след време и това мое време 

ще дойде на мълчание. 

 

                                           КОЙ МОЖЕ ДА НАМЕРИ СВОЯ ПЪТ 

                                                        (Идея за 

размишление) 

 

Когато човек решава нещата напълно, той слага в тях човешки край. 

Тук трябва да разберем една тънкост. Обикновено много хора имат такъв 

погрешен стремеж, а човешкият край е смърт, означава завършен процес, 

няма развитие. 

Как постъпва човекът на петото тяло? Значи будният оставя нещата на 

Бог в себе си, разбира се и той действа, но главното действащо лице не е 

той. И когато Бог решава един важен въпрос или една важна задача, тогава 

тя също си има край, но този край се превръща в ново начало. Тук вече 

няма застой и човек не може да повтаря едно и също нещо, както 

свещениците повтарят проповеди, като заучени уроци. Аз съм слушал такива 

свещеници, един път бях в една църква, даже свещеникът ми отстъпи. Каза: 

“Искам ти да говориш”. Казвам: “Не, тези неща няма аз да ги говоря”. 

После ме помоли да направя една глупава услуга. Каза: “Дай да се помолим, 

тук има едни германци, да продадем една икона за сто и петдесет марки”. И 

аз разбрах, че всичко е фалирало. Аз съм обикалял България, често съм 

спирал свещениците из улиците преди много години и разбрах, че даже някои 

се бият за една риза, когато им дават на погребенията, дори имаше случай 

на изваден нож срещу друг свещеник, просто за една риза. Но няма да ви 
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разказвам техните... То пак има красива гледна точка, но някой път мога 

да се спра специално на красотата в тези отношения. Но това е съвсем друг 

въпрос. 

Гордостта е завършен процес, смърт. Гордият човек не може да се 

развива. Може да искате да му помогнете, може да се молите някога да се 

смири, а и да не се молите страданията ще го смирят. Той може да чете, но 

развитие няма. 

Познавах такъв човек и то с много остър ум, с много дълбоки 

познания, включително по-дълбоки от църквите. На една лекция в София 

преди много години той дойде при мене. Аз не бях виждал такъв фанатик. 

Правеше много поклони пред мене и аз се чудех и от време на време едни 

бляскави опасни очи, някакви викове много странни. Всички замръзнаха 

наоколо и аз се чудех какво да го правя. Реших да го наблюдавам. Целуваше 

ми колената, скачаше: “Аз съм ученик на Бабаджи” - някакъв ритуал 

правеше, фанатичен, но много концентриран, с много рядко опасни, 

сатанински очи. Обаче аз видях красота в тази душа и после той усети. 

Накрая се умори, просветна, погледна ме и каза: “Ти си най-големият 

Учител на Балканския полуостров, защото никой в България не ме изтърпя”. 

Разбира се аз му казах, че не съм Учител, аз не вървя по този път. След 

време се срещнахме с този човек, той ми сподели някои тълкувания на 

Библията, много рядко дълбоки. Той си има група която ръководи. Но понеже 

много пуши, много пие... Но когато ме срещаше по улиците в София му беше 

приятно да повървим заедно, искаше разрешение. На мен също ми беше 

приятно, защото в тази душа има една скрита красота и аз знам, винаги 

имам начин как да я докосна, защото вътрешното ми мнение за всяка душа е 

много специално, определено, така че не можем да не станем приятели. Но 

въпроса е доколко мога да му помогна и доколко в него има условия. Това е 

друг въпрос. 

Говорих за гордостта, че тя е завършен процес, че тя е смърт и тази 

смърт затваря вратата на развитието. Това означава, че силата на 

смирението е в това, че тук ти постепенно изчезваш и с това изчезване 

отваряш врата на своята душа, на своя дух и на Бог да работят в тебе. 

Започваш да мислиш, че не само ти можеш да свършиш цялата работа на 

живота си, а има и други по-висши същности, и сам Бог. 

Преди време ви говорих за посвещение в седем степени. Там, ако си 

спомняте, първа, трета, пета и седма степен бяха степени, които зависят 

от Бога, човек нищо не може да направи, каквото и да иска, колкото и да е 

благороден, нищо не може да направи. Втора, четвърта и шеста степен 

зависят от човека. Значи тогава обяснихме (те ще излязат в книги), какво 

се иска от човека и какво от Бога. И когато тези неща се обединят, вече 

се ражда истинският човек, седемте степени се извървяват и човек от 

първата степен стига до седмата. Така наречено според Сведенборг “седмият 

ден”, в който Бог си почина - това е почивката, която означава най-

високата степен на посвещение - влизане в Небитието. Това е седмият ден, 

седмата степен. На будистки го наричат Нирвана, но Нирвана не определя 

точното значение, тъй като Нирвана е само част от Абсолютното Небитие. И 

затова в будизма има и много красота, но има и голяма опасност, която е 

подвела много хора. Някои хора са постигнали нещо по-лошо отколкото може 

да се помисли по пътя на отричане на страданията. Ограничаване на 

желанията, премахване на страданията и постигане на едно духовно 
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самоунищожение. И се оказва, че това е не Нирвана, а нещо друго се 

постига, много по-лошо, тъй като Христос и Учителят са показали, че 

страданията не трябва да се избягват, а да се приемат. И тогава те 

разкриват една по-дълбока Любов, съвсем друг род Мъдрост. Но това не 

означава, че трябва да отричаме будизма, защото някой път ще се спрем и 

на неговата красота. 

Значи, когато си смирен, Духът започва да излива живот в твоята душа 

и в по-ниските тела - третото и четвъртото. Смирението затова е благодат. 

Когато Духът започне да излива живот в петото тяло, това е по-дълбоко от 

всички твои разбирания. Този живот е по-дълбок от всички твои разбирания. 

Тук искам да подчертая, че не става въпрос за човешки живот, тъй като 

Духът работи в друго измерение (по-нататък към края на лекцията, ще 

разберем за какъв живот става въпрос). Всичко това е свързано с петото 

тяло и с шестото тяло, но има нещо, което е повече от живот. Това е 

Духът. Защото в петото тяло най-важното нещо е живота. 

В шестото тяло има нещо по-дълбоко, което надминава живота, но там 

преходът е много труден, изискванията са огромни. В шестото тяло Истината 

е пълна с безмълвие, с тишина. Тук въобще не става въпрос за свещени 

книги и писания, не става въпрос за никакви философии и коментарии. 

Шестото тяло надраства не само Библията и не само всички свещени книги, 

но тук според окултната наука и според Учителя, това важи и за петото 

тяло. Значи Библията е някаква много малка част и сянка на петото тяло. 

Душата е толкова дълбоко нещо, толкова неизразимо, че дори и свещените 

думи не могат да изразят това, което тя чувства. Свещените книги се 

стараят, мъдреците се стараят да изразяват, понякога успяват донякъде, но 

това са само части от петото тяло. Тук в тази свещена област на петото и 

шестото тяло, човекът е завършил своя път. И тук вече посветеният е 

станал, особено в шестото тяло, (в петото тяло се завършва човешкият път) 

нещо повече - той става част от Небитието. Едновременно е Дух, но 

едновременно става част от Небитието. Това е подготовка за преход към 

седмото тяло. Ако срещнете по пътя си някога такъв човек не ви трябват 

въпроси и отговори, а да се настроите на вълна възприемане. Ще 

възприемете нещо много по-дълбоко отколкото въпроси и отговори. 

 

                                                  ТАЙНИЯТ ПЪТ НА ЗЛОТО 

 

Първото, което трябва да запомним е, че злото е велик замисъл на 

Бога и сам дяволът е също Божи служител - особен, специфичен, но Божи 

служител с много строга мисия. Затова никой не може да го унищожи, 

включително и Христос. Никой не може да го премахне. Докато не си изпълни 

тази мисия, злото не може да бъде отстранено. Това не означава, обаче че 

ще изчезне, но ще бъде отстранено от живота на ученика. Значи трябва да 

разберем първо как да наблюдаваме злото и как да боравим с него. 

Окултната наука казва, че злото се наблюдава с мълчание и с Дух, а 

не със мнения и с говорене, защото злото е, според Хермес, Божествена 

тайна на живота - не човешка, а Божествена. В тази връзка Учителят казва, 

че и обикновените хора, и ангелите, и най-висшите същества не са разбрали 

тайната на злото. Но всеки има различни методи. Който се бори със злото 

(това е най-погрешният метод), той се натъква на скритата Божия сила в 

него, т.е. той се среща със Самия Бог и няма никакъв шанс. 
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Злото е опасно и за обикновените хора, и за ангелите, и за най-

висшите същества. Затова трябва да се знае методът. Едиственият метод 

срещу злото е следният: Единственият метод срещу злото е да дадеш ход на 

Бог в себе си. И тогава злото се среща с тайното Лице на Бога и винаги 

отстъпва без изключения. Това означава, че злото признава само силата на 

Бога, това е силата на Истината, никаква друга сила. И ако човек има тази 

сила, злото ще бъде отстранено в неговия живот. Дори злото ще му прави 

услуги, нещо повече - ще му служи. Злото на което се натъквате, това е 

вашият съдия, това е съдията на вашето минало и на вашето настояще. Но 

това не означава лош съдия и означава, както ще видим после, че не трябва 

да казваме, че злото е тежка участ - това е много опасно изказване. 

Учителят казва, че тъй като това зло е свързано със скръбта, скръбта 

идва от миналото, а радостта идва от древността. Това са различни 

положения. Значи скръбта идва от миналото, а радостта идва от древността. 

И Учителят дава някои мерки за това кой е лош човек. По това ще разберете 

и трябва да сте искрени към себе си, да се огледате дали сте лош човек 

или добър и да не си правите илюзии. Аз и преди съм давал мерки и тук ще 

дам пак някои. 

Учителят казва, че човек, който помни лошите думи и обиди от друг е 

лош човек. И дава мярката: Ако на лошия човек се кажат 99 добри думи и 

една лоша, той ще запомни само лошата. При добрия човек е обратното. Ако 

му кажеш 99 лоши думи и една добра, той ще запомни само добрата. Друга 

мярка е тази, че истински добрият човек, а не по човешки добър, както ще 

видим после, е тази, че добрият човек има аромат. Това е едно духовно 

ухание около него, едно особено излъчване и всяка душа може да го улови. 

Ще се върна на идеята на злото. Значи злото е допуснато в света като 

Божия сила. И Учителят казва: Злото си върви по строго определен път. Но 

Учителят после казва: Но това не е важно. И казва после кое е важното: 

Важното е по кой път върви човека. И ако човек е избрал пътя на злото, то 

ще се стовари върху него. Това означава, че злото е зло за този човек, 

който го е избрал, който го храни в себе си. По този начин Божията сила 

на злото определя нещастието на човека. Учителят казва, че на човека е 

определено да върви в пътя на доброто. От древността още това е, което му 

е определено. Сега, какво той е избрал, това е вече негов въпрос, който 

той плаща и досега. Но това, което е било определено е пътя на доброто - 

говорим за абсолютното добро, за което ще стане въпрос след малко. Значи 

човек, който е избрал пътя на злото няма никакъв шанс, защото ще се 

срещне със скрития Бог в злото. 

Един друг важен момент, че всеки, който служи на себе си, също ще 

бъде поразен от силата на злото, която е Божията сила скрита вътре, 

защото сам Бог ще се обърне срещу него. Тук само искам да кажа, че има 

едно изключение. Ако човек се усамоти, не е казано вече в манастир, това 

също е остаряло, примерно за няколко месеца, за една година, за да 

постигне своята Божественост, с която по-реално да помага на хората. 

Тогава Бог ще знае и този човек не може да бъде атакуван от злото, макар 

че някои хора може да го критикуват, че е егоист, че се скрива, че не 

помага на хората - обикновено така се случва, но това няма никакво 

значение, за този, който е пробуден и който е избрал. Тогава Бог няма да 

насочи злото към него, освен като изпитание. Но изпитанието си има своя 

благородна задача, за да го утвърди още повече в това отдаване на своята 
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Божествена природа, както ще разберем после в третата лекция. Ще разберем 

защо страданията атакуват някои хора и някои хора се облагородяват от тях 

и стават истински, а на други страданията се превръщат в разрушение. Това 

не е случайно, тези страдания, които се превръщат в разрушение, те 

атакуват нечистите, скрити желания в човека и ще го разрушават, докато 

той не се откаже - това са страданията, които са наречени мъчения. И след 

мъченията има и друга степен, после ще стане на въпрос.  

Никога не казвайте, че злото е тежка участ, защото Бог е допуснал 

злото, за да спаси човека от смъртта и да възкреси човека в своята 

Вечност. Това е целта на злото. Ето защо Учителят казва, че злото е 

добрата участ на света. Колкото и да изглежда неразбираемо, тъй като има 

хора, за които тук лекциите са на съвсем чужд език, но всякакви хора 

трябва да идват, аз съм отворил вратата. Злото е добрата участ на света. 

И Учителя на друго място казва, че невежеството е най-голямото 

благословение в този свят, защото ако хората с нечисти желания имаха 

огромни окултни знания, те щяха да донесат нещо по-тежко от Атлантида, за 

което преди време говорихме. Черната магия щеше да стане по-зловеща от 

всички книги, от всички учебници и щеше да надмине това, което беше в 

Атлантида и затова невежеството е голямо, мога да кажа даже и велико, 

благословение за този свят. 

Учителят казва нещо ново и по-дълбоко по този въпрос. То е много 

трудно за разбиране, особено за тези, които са закотвени в третото и 

четвъртото тяло. Учителя казва (това спада към висшата мистика): Злото, 

това е скритото име на Първичната душа. - (Един много дълбок въпрос, 

който тук накратко ще изнесем, без много коментарии.) - И никой не трябва 

да се произнася за нея, защото тя не е завършила своето развитие. Когато 

го завърши, тогава може да се произнесете, но сега тя е на път, тя не е 

стигнала своята свещена цел. 

За ученик, който е старателен, специално в пречистването, тъй като 

това е началото на учението, Бог му изпраща Учител и с това му отваря 

врата, към така наречената еволюция на човешката душа. Ако ученикът 

работи с усърдие и с благородство (една много важна дума) за 

пречистването на третото и четвъртото си тяло, тогава му се изпраща 

външен Учител, който е извървял този път. Но ако ученикът работи с 

устрема, със свещената жажда на душата, с постоянната жажда за Истина, му 

се изпраща вътрешен Учител. Значи според мярката на този устрем, му се 

изпраща вътрешен Учител. Вътрешният Учител може да бъде на много степени 

- има над осемстотин степени - така че тези неща са много дълбоки, но 

важното е, че ще му бъде изпратен Учител, който съответства на неговата 

душа. 

Устрем има само тогава (тук трябва да разберем откъде идва 

устремът), когато си поставил доброто, казва Учителя, като абсолютна 

основа на живота си. Ще обясня какво означава. Устрем има само тогава, 

когато си поставил доброто, като абсолютна основа на живота си. И затова 

Учителят казва, че който иска да познае Бога, трябва да има абсолютен 

устрем - той произлиза от огъня на Любовта. А който просто търси Бога, 

значи извън този устрем, така просто, както е третото и четвъртото тяло, 

той ще се натъкне на относителната реалност, той ще се ражда, ще умира и 

все ще пита. Значи, който няма свещена жажда за Истина, който не е 

запален и който няма такава основа - абсолютното добро - той все ще умира 
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и все ще пита. И Учителят казва така: Казвате: “Трябва да бъдем добри”. И 

Учителят сам отговаря, казва: Не, трябва да бъдете абсолютно добри. Това 

е голяма разлика. Накратко ще обясня. Ако си просто добър, това означава, 

че ще има изключения - изведнъж в един момент ще станеш лош. Тогава можеш 

да направиш всякаква поразия - едно хубаво духовно развитие може да 

пропадне само за няколко мига, една красива дружба с една душа може да 

пропадне само от една дума. Това е изключението, което злото го използва 

и в един миг казваш: този човек двадесет години беше ангел за мене, а 

сега дявол, сякаш не го познавам. Това е за тези, които не познават тези 

закони. Значи ще станеш лош. Но ако си в абсолютното добро, ако си го 

избрал, няма изключения. 

 

                                                      СВОБОДНИЯТ ИЗБОР 

                                                       (Идея за 

размишление) 

 

В момента, в който едно същество е приело свободния избор, то се е 

отдалечило от Бога. Тук също има някои тънкости, ще засегнем една от тях. 

Какво означава в момента? В миналото имало изключително духовно събрание 

на високо равнище на Всемирното Бяло Братство, където са били събрани 

душите. Там е бил и Христос - това е във времената преди Атлантида.  

През следващата година се надявам да издадем и истинският път на 

Бялото Братство, така наречените томове “Окултна история на Бялото 

Братство през всички векове” - историческият път на Бялото Братство през 

всички векове. Там има много неща за древните раси (според Учителя) - 

книги на Влад Пашов, най-дълбоката окултна история, която някога е 

излизала. Радвам се, че попаднаха в ръцете ми и след време тези, които 

наричат Бялото Братство секта, те ще заплатят с много, с много 

прераждания това изказване. Защото това е едно посегателство на 

съкровената област и това пречи на петото тяло да се развива, но не само 

на петото, а пречи даже и на третото. Така, че ученикът няма право да 

прави изказвания, а трябва да наблюдава и много да внимава за всяка своя 

дума. 

Тогава се е поставил въпросът дали да има свободен избор. И както ви 

казах в по-стари лекции Христос е гласувал всяка душа да има свободен 

избор. И ако тя е нарушила законите, Той след време е трябвало да слезе 

да изплаща. И както се оказва по-късно свободният избор се оказва за 

някои хора нещо много трудно, тъй като свободата е най-голямата 

отговорност и едновременно с това най-голямото благословение, ако бъде 

поставена в правилни ръце. 

В момента в който едно същество е приело свободния избор, то се е 

отдалечило от Бога, независимо дали ще използва свободния избор, за да 

изпълнява Божията воля. Но една част от съществата са останали на друго 

мнение. Само онези същества са останали в единение с Бога, които не са 

пожелали да имат свободен избор. Тези същества могат да произнесат 

великата окултна формула “Аз и Отец ми Едно сме”. Както ще видим по-

нататък, ако човек постигне света на хармонията, това не означава, че е в 

единение с Бога. Това е съвсем друг свят. Единението изисква абсолютна 

будност на много високо ниво, на позиция шесто тяло. Само там има 

единение, докато хармония има в пето тяло и понякога по-надолу. 
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Хармонията с Бога не означава единение, защото хармонията предполага две 

същества, а абсолютното единение при него няма две същества. Има само 

една воля, т.е. само едно същество. 

При свободния избор винаги има две същества. В единението съществото 

не се обезличава, а се осветява. Според окултната наука, ако искаш да 

отидеш при Абсолюта, на най високото ниво (тук вече не говорим за Бога) и 

да застанеш пред него, трябва да изгубиш и своя образ, и своето име, т.е. 

трябва да станеш подобен на Него. Това означава, че когато изгубиш себе 

си (това става в петото тяло, когато душата реши така), това не е загуба 

на будност, а е в друг смисъл казано. Значи, когато изгубиш себе си, 

можеш да намериш своя корен, но трябва да преминеш отвъд себепознанието. 

Това е преходът от петото тяло към шестото и ако успееш да преминеш към 

шестото тяло, после следва най-дълбокият преход, който се намира във 

вселената - преходът от шестото тяло към седмото. Извън вселената и в 

бъдеще вече ще се говори за преход (в седмата раса), от единадесетото 

тяло към дванадесетото, но това е въпрос на други раси е не влизат в 

нашия план. 

 

                                             ПЪТЯТ НА СТРАДАНИЯТА 

 

Според окултната наука източникът на страданията се намира в 

изгнанието на човека от неговата душа. На библейски език това е 

изгонването от рая. Душата се е отделила малко от човека. Но по дълбокият 

път на страданията и изпитанията ние ще се върнем в рая, според окултната 

наука по-добри и това е наистина така. После ще видим за кои страдания 

става въпрос - не за страданията, при които човек оглупява, а за съвсем 

друг род страдания. Значи ние ще се върнем в рая, но по-добри, защото ние 

сме излезли от рая, чрез познанието на дървото на скръбта, т.е. дървото 

за познанието на доброто и злото и ще се върнем с победа над злото, чрез 

Бог в себе си. 

Когато човек страда за една идея, говоря за свещена идея, тогава той 

придобива качествата на райската градина наречена душа - всъщност това е 

райската градина, това е петото тяло. За пробудената душа страданията са 

подготовка за придобиването на нова земя и ново небе, така нареченият в 

Библията “Новият Йерусалим” - това означава Новия Човек. 

Да умееш да страдаш (после ще видим кой умее да страда), това е 

много тънко изкуство. Всички страдат. Някои преди години мислеха, че аз 

не страдам, понеже нямал съм семейство, нямал съм деца. Също страдам, 

когато много трудно се раждат истински ученици, но вече има и това ме 

кара да продължа лекциите с две години най-малко, а даже е възможна 

трета, но двете години са сигурни. Заради тези няколко ученика, заради 

техният подход, аз съм решил още да кажа много неща през следващите две 

години. 

Този, който умее да страда се превръща в светлина и помага на 

другите да станат светлина. Умението да страдаш благородно е свързано 

винаги с една свещена идея. При тези страдания (става въпрос, когато имаш 

свещена идея поставена) се развива една много тънка способност на душата. 

Това е способност за Божествени откровения (не откровения от ума, а за 

откровения от Духа), когато страдаш благородно. Какво означава благородно 

да страдаш? Примерно някой ти направи една беля, някаква пакост, някакво 



 341 

зло. Първата ти мисъл, която мине, не втората, първата мисъл е какво 

добро да му направиш и ако може да е по-тайно, по-незабележимо. Тогава ще 

видите как после ангелите заставят тези хора да действат, макар и да ви 

мразят, макар и кармата между вас да е трудна, даже да ви правят услуги, 

да искат да ви видят, поне да ви поздравят. Правил съм много такива опити 

и те са много ценни. Всичко това е свързано с благородството, но то 

трябва да е скрито, защото ако излезе навън, може да се изгуби нещо 

съществено. 

Учителят казва, че никой ученик няма право да обича Бога за това, че 

е успял в живота си или за това, че ще бъде спасен. Бог трябва да се 

обича заради самия Него. Това разкрива много неща, но тук няма да се 

отклонявам. 

Примерно, ако обичаш един човек, никога не трябва да искаш и той да 

те обича, тъй като това е работа на Бога, никой не може да задължава 

Бога. Който се е опитал да задължи Бог да го обича, много скъпо е плащал. 

Ако правиш някаква услуга, никога не трябва да искаш обратна услуга. Тя 

може да се случи, но ти дълбоко в себе си, ако наистина си благороден 

(това е качество на петото тяло), никога вътрешно няма да поискаш. Може 

да ти дадат по някакви други причини, но ти вътрешно трябва да си точен 

към себе си. Бог се обича извън успеха и извън спасението, заради самия 

Него. Това се разбира най-вече от петото тяло. 

Причините за страданията най-общо казано са отделянето от Бога, а 

целта на страданията е възвръщането към Бога. Има страдания, които се 

изпращат за наказания, а има страдания, които не са наказания, а 

изпитания. Тук има една тънка разлика. Има страдания, които конкретно те 

наказват - това е атака на разумни същества, срещу твоите скрити желания. 

Има страдания, които не са страдания и не се изпращат като такива, а за 

изпитания. Може да не си виновен, примерно случаят с Йов в Библията. Той 

ги е приел, знаете там случаят, след време ще обясня нещо, което има да 

се каже от окултна гледа точка, но това е друг въпрос. Тези страдания, 

които са изпитания и то много тежки, те са окултна тайна в битието и са 

неразбираеми. Даже и за петото тяло не винаги са разбираеми, но някои, 

които се намират в петото тяло частично ги разбират. Кои са тези? Които 

ги приемат напълно. Без да задават въпроси “Защо такова страдание?” Те са 

дълбоки, мистични страдания, те са неразбиреми, не ти трябва и да ги 

разбереш, но след време, ако ги приемеш с Любов, част от Истината ще ти 

се разкрие. Това ще стане в шестото тяло. Целта на тези страдания е да те 

издигнат от петото тяло в шестото тяло и никога не трябва да задаваш 

въпроса: “Защо душата ми страда?” или “Защо изпитва голяма скръб?” Казвам 

всичко това, защото съм минал през този опит и защото той постепенно през 

тези близките години ще ви помогне на вас и да видите към кои страдания 

спадат вашите страдания. Целта на страданията от друга страна е 

обожествяване на човека и на всички същества в битието (не само на 

човека). 

Страданията имат много разумна цел и те я преследват. Никой не може 

да се отърве от тях. Но не винаги, както знаем, те обожествяват и 

облагородяват човека. Защо? Защото всичко това зависи от скритите желания 

в човека. Нечистите желания не носят благословията на страданията. 

Напротив, те носят тежката присъда на страданията. Така страданията се 

превръщат в мъчения за неразумните същества. Значи страданието се 
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превръща - отначало не е било мъчение, но тъй като човек е упорит в 

злото, страданието се превръща в мъчение, т.е. в разрушение. Това 

означава, че страданието може да се превърне и в благословение, зависи от 

самия човек, от неговия личен подход, а може и в проклятие, пак зависи от 

самия човек. 

Целта на страданията е Божествено пресътворяване на човека. И затова 

в окултната наука се казва, че колкото по-дълбока е скръбта на човека, 

колкото по-голямо е неговото страдание, толкова по-голяма е възможността 

да стане той истински добър и осъзнат, пробуден. Това са възможности, 

които човек може да използва, може и да не използва. Но той може да 

стане, при голямото страдание (но не вече в човешки смисъл, а в смисъла 

на петото тяло), добър за вечността. За хората може и да не е добър, но 

това е друг въпрос. 

Човек не е изгубил единението си с Бога, а е загубил осъзнаването на 

това единение. И в тази връзка искам да ви кажа за трите вида страдания. 

Първо има страдания безсмислени, неразумни, глупави страдания, за които 

ще стане въпрос след малко. Има страдания разумни, благословени и както 

казах има страдания неразбираеми. Неразбираемите страдания помагат на 

висшите тела да се пренасочват по-нагоре. Петото тяло вече се насочва към 

шестото, това е свързано с неразбираемите страдания. 

Има хора, които оглупяват от страданията, защото са се вкопчили в 

своите неразумни желания, това са безсмислените страдания - привързаности 

към грях, към слабости, жажда за пари, жажда за власт. Всичко това води 

до глупави страдания, които не само че не помагат на човека, не само че 

накрая смъртта му обира и парите, и всичко, което е постигнал, и се 

оказва това, което казва Учителят за такива хора: Цял живот се трудят, за 

да станат нещастни. Това е свързано с неразумните страдания и този 

неразумен път. 

Другият вид страдания. Да страдаш от Любов към Истината или от Любов 

към своя Учител, това е свещена благодат, това са разумните страдания. 

Разбира се има по-дълбоки и от разумните страдания и от неразбираемите, 

но за тях засега не съм решил да се спирам. След време, ако трябва ще 

говорим и за тях. 

Безсмислените страдания показват как не трябва да се живее, те са 

просто една мярка. И казах, че тези страдания не струват нито една сълза, 

но който страда за истинската Любов, той ще се преобрази най-малкото в 

блаженство. Това е качеството на петото тяло. 

Както знаете и преди в стари лекции казахме, че блаженството не е 

цел. Ако ученикът си постави такава цел, той ще направи посегателство. 

Той ще постигне петото тяло и ще влезе в застой. Учителят казва, че 

Любовта има по-дълбока мисия от блаженството, Любовта е по-дълбока от 

самото блаженство, а в някои йога учения това се смята за крайната цел. 

Но това никога не може да бъде крайната цел, защото от блаженството има 

три неща, които са по-дълбоки като степени навътре. Който страда за 

истинската Любов, той ще влезе в красотата на своята душа. Според 

окултната наука много ангелски йерархии завиждат на хората (не в човешки 

смисъл), защото на тях не е дадено да страдат за Бога и за Истината. 

Другият важен момент, който може да се случи на някои в близките 

години, даже и в близките месеци, че когато ви дойде неразбираемо 

страдание, най-хубавото, което можеш да направиш е да го приемеш тотално, 
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защото това страдание ще те извиси до Духа, а Духът е по-дълбок от всички 

разбирания. И там в Духа ще разбереш защо е трябвало да го приемеш. Ако 

приемеш едно неразбираемо страдание тотално, ще навлезеш в ново измерение 

на Любовта, така, както Христос прие Голгота. Учителят казва, че преди 

това имаше неща, които Христос не ги знаеше. Но точно на Голгота Той ги 

научи, когато прие тотално страданието. И после във възкресението Той 

научи неща, които иначе нямаше да получи. Иначе трябваше да се изпраща 

съвсем друг Учител и да се чака отново. Но това е силата на Христос, това 

е Неговото дълбоко разбиране, че в последния момент макар, че бяха много 

тежки страдания, Той веднага каза златната формула и се пренастрои: “Нека 

да бъде Твоята воля”. Това е велика формула и Той предаде Духа Си в 

съвсем други ръце, и с това отвори врата. Значи Любовта, това е жаждата 

за Истина и само тази жажда може да сътвори в човека съвсем нов възторг, 

съвсем нов род вдъхновение. 

Този, който е разбрал живота (това са области към висшата мистика, 

но са тясно свързани с учениците и те трябва да разберат), че този, който 

е разбрал живота, живее в пълната и постоянната радост на своята душа. 

Това е белега. Такъв човек има постоянна радост, независимо какви събития 

стават в света. Понякога тази радост е малка, вътрешна, микроскопична, но 

тя винаги е там и винаги е под ръка. Но Учителят отива по-надълбоко. 

Който е разбрал смъртта, а това означава и тайната на злото, заживява в 

своя дух, в шестото тяло, той надминава и живота, и смъртта, надминава и 

всяка радост. Той вече не се занимава с устрем, а с постоянно 

вдъхновение. Това е основното качество на шестото тяло. В петото тяло 

беше устрем, жажда, в шестото тяло вече е постигнато нещо по-дълбоко - 

постоянното вдъхновение. 

Придобиването на живота (петото тяло, рая), както казах, не е още 

единение с тайната на Бога. Защо? Единението според окултната наука е 

извън живота и смъртта, в една по-дълбока област, в това, което се нарича 

Вечност - не само пълнота и живот, а нещо по-дълбоко. Значи единението е 

извън живота и смъртта, то е в шестото тяло, а шестото тяло, това е 

Вечността на самия човек. А Учителят казва, че Вечността живее в мига и 

затова човек трябва да бъде смирен, защото вратата към Вечността е много 

малка. 

Това беше за днес и за тази година. Пожелавам на всички вътрешен 

успех. 

 

                                                                                                           

4 април 2000 година 

 

ПЪТЯТ НА БЛАЖЕНСТВОТО Е ОСВОБОЖДЕНИЕ 

ОТ ВЯРАТА И СЪМНЕНИЕТО 

 

Преди време говорихме как да се спасим от щастието и от светлината, 

също и от успеха. Днес ще засегнем въпроса и за вярата, тъй като вярата е 

също поляризирана: вяра и съмнение са една монета. Който избере едното 

избира и другото, те са тясно свързани, както доброто и злото. Не може да 

избереш вярата и да не стигнеш до съмнението и ако избереш съмнението ще 

стигнеш до вярата, но човек (специално ученикът) трябва да се освободи и 

от двете. 
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Човекът на петото тяло, ще припомня това беше висшата душа, има 

поглед, който е извън вярата и съмнението. Според окултната наука сърцето 

и умът на човека са две различни църкви, които трябва да се слеят и това 

може да стане единствено чрез Любовта и Мъдростта, за да се роди едно 

съвсем ново виждане. 

Съмнението е едно тънко заслепяване на човека, което постепенно го 

води до безумие, но вярата е още по-тънко заслепение (става въпрос за 

вярата, която произлиза от ума, а не от душата). Това е вярата, която е 

без Любов, без основа. Тази вяра не дава будност, а дава фанатизъм. 

Съмнението води до безумие, а вярата води към фанатизъм. Тази вяра не 

дава будност. Тя е наречена сляпа вяра и за нея в Библията се казва 

“когато слепия води слепия...” - вие знаете къде ще паднат и двамата. 

Тази сляпа вяра ограбва чистото духовно разбиране. Само Любовта към 

Истината прави човека блажен и това блаженство е самото око на виждането.  

Има много вярващи, които не са разрешили основни въпроси на живота си: 

въпроса за Любовта, за благородството, за смирението, за истинското 

смирение и т.н. Разбира се този въпрос е много дълбок, има и мъдреци, 

които не са го разрешили. Има мъдреци, които не са Посветени, такъв 

случай е Конфуций, такъв случай е Ману. Но след време ще ви говоря 

специално за мъдреците и за техните видове, те са на много нива, а някои 

мъдреци са опасни за хората, но все пак те имат някакво значение в 

развитието. Има много хора, които вярваха в Христос и станаха фанатици и 

убийци, това не е случайно, защото те не постигнаха Любовта. Те останаха 

на ниво вяра, а тя се превърна в съмнение, а съмнението дава убийци и 

престъпници и всичко в името на вярата. Има други хора, които пък вярваха 

в Хитлер. Това е друг род вяра, която също води до заслепяване. Те 

изостанаха в своето развитие. 

Пробуденият човек е който живее в петото тяло, т.е. в своята душа. Той 

живее без полюси, без съмнение и без вяра. Някой може да попита как 

живее. Ами с Любов, с пълнота, с чисто разбиране и това е достатъчно. Той 

люби, а това е повече от вяра и съмнение. Това е друго измерение, много 

по-дълбоко и много по-истинско. 

Окултната наука казва: Каква полза има да вярваш, ако нямаш будност, и 

каква полза да се съмняваш, ако нямаш благородство. Будният живее в 

душата си, което преведено означава в живота, в своя дом. Има ли по-

голямо евангелие от това? Няма. 

Съмнението отклонява човека, а вярата прави човека вярващ слепец. Само 

Любовта освобождава човека от тези пътища, защото само чрез Любовта човек 

намира душата си и това е “благата вест”. Значи, това което искам да ви 

кажа е, че не е необходимо нито съмнение, нито вяра. Необходимо е дълбоко 

разбиране. Например, ако имаш един проблем, достатъчно е само 

разбирането. В това разбиране проблемът изчезва. Защо? Защото всички 

проблеми идват от ума, а всички решения идват без усилия от духа и от 

душата. Николай Райнов казва: Има хора, които вярват в племена, вярват в 

камъни, в дървета и си решават въпросите на живота, а има хора, които 

вярват в Христос и си объркват живота. Както виждате вярата може да даде 

много различни резултати и понякога вярата в един камък, ако тя е 

чистосърдечна, Духът ще се яви и ще помогне на човека. Ако вярата е 

лицемерна няма значение дали тя е в Христос или в еди-какво си. Ако 



 345 

проблемът остава, това е защото хората нямат разбиране (говорим за 

какъвто и да е проблем). 

Извън вярата и съмнението има друго битие, друга реалност. Това е 

Любовта и тя решава, казва Учителя, всички въпроси. Същото се отнася и до 

вярата. Учителят казва, че когато вярата се превърне в Любов, тя решава 

въпросите. Ако не съумее да се превърне в Любов не може да разреши 

въпросите. Зависи от степента на вярата, да съумее да се превърне в 

Любов, защото нейната крайна точка е тя да изчезне и да се яви Любовта. 

Всичко това означава, че в петото тяло човек придобива друго качество, 

което е освобождаване от полярност, освобождаване от доброто и злото, 

освобождаване от вярата и съмнението, освобождаване от щастието и 

нещастието, освобождаване от здравето и болестите и това е наречено 

различаване. Там, където има различаване, противоречията са си отишли 

завинаги. Това е наречено петото тяло или себепознание. 

 

За малко ще направя едно отклонение преди да продължа, да ви кажа как 

и напреднали апостоли могат да бъдат заблудени. Всъщност почти всички 

апостоли на Христос са далече от Истината, като изключим само един, но 

той не е апостол, той е древен мъдрец и той има съвсем друга основа. Но 

тук ще дам един пример от тайното Евангелие на Юда (което все пак е 

излизало). Там има обръщение на Христос към трима ученици. Той казва: За 

кого ме смятате подобен? Те отговарят по три различни начина. Апостол 

Петър казва: Аз те смятам за праведен ангел. - Изглежда много логично, 

човек ще помисли, че е много точно. Разбира се няма нищо общо с Любовта 

към Истината. След време ще ви обясня съвсем подробно различните видове 

мъдреци, учители, посветени, непосветени и т.н. Следващият е Матей. Той 

казва че Го смята за мъдрец. Изглежда донякъде близко, точно, но също е 

проекция на неговото желание. Всъщност Христос ги изпитва чрез това как 

гледат и те гледат чрез желанията си, а когато човек гледа чрез желанията 

си, той не може да вижда ясно, защото желанията са неразумни, разумни са 

само нуждите, нуждата е нещо истинско, нещо разумно, но желанията не са. 

Следващият е Юда. Юда дава най-хубавия отговор. Той казва: Не може да се 

изкаже, Ти си неизразим, няма думи. Това е по-високо съзнание, мистично, 

много близко до Христос и същевременно голяма дистанция. Защо? Първо 

Апостол Петър казва праведен ангел, това означава, че в този човек има 

някаква скрита неправедност, някаква неморалност и той търси другия полюс 

да може да стане морален, да може да има някаква основа, и той стана 

основа на църквата, но тази църква съществува без да има живот в себе си. 

Матей, който казва мъдрец, иска да получи знания - друг род отклонение. 

Тъй като, когато задаваш въпроси на Христос, нямаш полза от въпроси, 

въпросите са преграда. Просто трябва да възприемеш Неговото блаженство, 

Неговото присъствие, ще получиш много повече. Когато Юда казва, че не 

може да се изрази. Има нещо вярно, има пак някаква логика и той е много 

близко до своя Учител, но и същевременно много далеч. Нещо подобно има и 

при Боян Боев - много близко до Учителя, голяма преданост, цял живот 

отишъл да служи на Учителя, много близко и много далече... и си остана 

далече. Защо? Защото той е отишъл само да служи и да бъде предан, а не, 

забележете тънкото явление, от Любов към Истината. Това е съвсем друго 

поле, съвсем друго изискване, но е достатъчно тънко като явление за да 

бъде разбрано. 
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След време с подробности ще ви обясня за всичките тези учители, 

посветени, мъдреци и т.н, които са объркали и много свои ученици. Това 

важи също и за Блаватска. Тя никога не е била посветена и в миналото. 

Това е един окултен ученик, който много е чел, много начетен медиум. 

Отначало е започнала с някакво хубаво чувство и е имало шанс да получи 

посвещение, тъй като нейният ръководител отначало е бил Християн 

Розенкройц от розенкройцерите, а той е бил от най-близките ученици на 

Христос. Но в един момент тя се отклонява и тръгва по пътя на Мория, а 

Мория според Учителя и според архивите на Бялото Братство е от стара 

школа, която е изостанала в развитието си. Тя е свързана със стария 

будизъм, стигнали са до едно хубаво ниво в миналото, но във всяка нова 

епоха, във всеки следващ век се иска ново посвещение, а те го нямат и тя 

тръгва назад. Скарват се със Щайнер и Щайнер се отделя, за да запази 

чистотата на теософското учение, променя малко името и успява да запази 

чистотата, тъй като Щайнер, знаете това, е прероденият Питагор, винаги е 

бил на ниво, и в миналото, и сега и успя донякъде да запази чистотата. 

Освен това в теософското общество дълго време не искаха и да става дума 

за Христос, а Христос е космически принцип и на физическото поле е много 

важен и като вътрешно поле е също много важен като идея. След време, за 

да коригират тази заблуда, тъй като видяха че обедняват в мъдростта, 

издадоха две книги “Християнското верую” на Ледбитер и “Езотеричното 

християнство”, но си останаха вътрешно на по-друга позиция и в мъдростта 

изостанаха, и затова Учителят казва, че цялото им учение е булгур (една 

българска дума). Много неща се казват, но в края на краищата същността я 

няма. Такова интересно нещо е Конфуций, много мъдрост, обаче не е 

посветен и няма живот. Дори и един негов ученик, когато искал да се 

откаже от него и да отиде при Лао Дзъ, Конфуций го е спрял, а този ученик 

е усетил, че търси по-висша Истина. Но това е друг въпрос. 

 

Петото тяло е връщане към вътрешната пълнота на битието. Важното в 

тази връзка за петото тяло, което искам да ви обясня, е следното. 

Мъдростта не обяснява, тя дава само едно безмълвно разбиране на петото 

тяло. Става въпрос за духа, когато слиза във петото тяло (духа е шестото 

тяло). Когато слиза, той не обяснява, тъй като в шестото тяло понятията 

нямат значение, той внася само едно безмълвно разбиране на душата и се 

скрива. Това което дава е наречено на еврейски “меворах”. “Меворах” 

означава блаженият, дава блаженство, а душата не иска нищо повече от 

блаженство. 

И така, ако приемеш пътя на вярата, тогава ти приемаш и пътя на 

съмнението. Както казах те са една и съща монета с две лица, но те са 

тясно свързани, но да се откажеш от двете е много тънко явление и който 

разбере това става свободен.  

 

Например едни писали писмо на Ошо, знаете по пощите изпращат писма, че 

Христос е жив и да отидат при живия Христос да им помогне. Ошо казва: Как 

може такова глупаво писмо да има, как може да се обявява, че човек е жив. 

Който е жив няма какво да се обявява, обявяват се само умрелите. Как 

може, ако някой е здрав, да обявим, да кажем, че той е здрав. За болестта 

се дава диагноза, но за здравето не се дава, то е единно, то е нещо 

цялостно, а болестите са множество, те са разединени. Казвам това, защото 
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тук има един ученик на Ошо, много се радвам, че и той дойде тук, даже го 

поздравявам, че е започнал да обича и Учителя, и Ошо, и всички учители. 

Аз лично Ошо го препоръчвам на всички. Този мъдрец е истински мъдрец, 

посветен от много висока степен. Особено неговата книга (тя още не е 

дошла тук на български), казва се “В търсене на прекрасното”, е една от 

най-дълбоките книги, които въобще са излизали в света, така че Ошо 

разкрепостява съзнанието, премахва ума, премахва егото, един изключителен 

мъдрец, за който някой път ще се спра да ви разкажа за неговата красота, 

тъй като тя, може да се каже е необятна и творчеството му е също нещо 

подобно: около 635 книги от хубави по-хубави, но това е друг въпрос. 

 

Докато човек вярва или се съмнява блаженството е невъзможно. Това 

означава, че блаженството е по-висше и то изисква абсолютно чисто духовно 

разбиране. Макар че блаженият човек в много случаи не му е необходимо и 

разбиране, тъй като той има такава пълнота, такава Любов, че няма нужда 

от понятия. Значи, блаженството не е вяра, нито съмнение, то не е нито 

религия, нито наука. Какво е то? Блаженството е Божествено наслаждаване 

на самия себе си, на Бог в себе си. Това е самопознание. 

И накрая, тъй като много хора се опитаха да ми задават въпроси... “Да 

бъдеш или да не бъдеш” (те мислят, че на този въпрос не е отговорено, 

както и на въпроса за кокошката и яйцето). Отдавна Учителят е отговорил, 

тук накратко ще ви кажа: Да бъдеш е его и смърт, а да не бъдеш е 

блаженство. Засега от този по-ясен отговор не мога да ви дам. Да бъдеш, 

това означава да изместиш Бог от себе си, много неща означава, но няма да 

коментирам, да бъдеш е его и смърт, да не бъдеш е блаженство, т.е. до 

такава степен да се смириш и да се пречистиш. Следващият път ще говорим 

за окултната чистота, защото думата чистота е тайна и Учителят казва, че 

тази наука за чистотата не е наука от този свят. Да станеш чист в окултен 

смисъл означава да изчезнеш и да остане само Бог. От това по-хубаво 

изчезване няма, обаче егото не обича да изчезва, винаги обича да пречи на 

Бога с най-различни неща. Будността в своята крайна степен се превръща в 

блаженство и това блаженство е подготовка за влизане в шестото тяло. 

 

                                                                   ХРАМЪТ 

(Идея за размишление) 

 

Ще кажа нещо за тази дума, а някой път ще се спра и специално на 

буквите. Ако нямаш чисто съзнание, ти не можеш да посетиш храма на своята 

душа. 

 

Тук само за малко ще се отклоня, тъй като много хора се занимават с 

храната. Искам да ви кажа, че крайната цел на чистата храна, на 

вегетарианската храна е, не да станеш здрав, а да постигнеш чистота. Ако 

стремежът ти е здраве, това означава, че не разбираш целта и че нямаш 

посока. Целта на чистата храна е не само да ти пречисти кръвта и да се 

успокоиш от някоя болест. Аз винаги съм го казвал, в нашето учение 

здравето не е най-важното нещо. Най-важното е мъдростта. Ако нямаш 

мъдрост, ще те излекуват от една болест, очаква те втора, после те очаква 

трета, докато постигнеш мъдростта и се откажеш от всички болести, защото 

те са ненужни, няма полза от тях, но трябва мъдрост. 
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Чистото съзнание определя дали ще влезеш в храма или не. Значи, ако 

нямаш чисто съзнание може да влезеш 99 пъти в църквата, мога да кажа 

даже, че можеш да си изтъркаш обувките, просто няма смисъл. Чистото 

съзнание определя дали да влезеш в храма или не. Когато човек е 

възкръснал в петото си тяло, т.е. в своята душа, тогава той може да внесе 

в храма на своето сърце нещо свещено, нещо, което е извън пределите на 

света. Разбира се нашето учение е отворено към всички учения, които носят 

в себе си мъдрост и в този смисъл тези учения са извън пределите на света 

и затова света не ги одобрява, дори и скоро тук имаше проблем дали да 

продължат нашите лекции (пак от държавна сигурност), тъй като били 

незаконни. Казват: Ти нямаш документ, не изнасяш законни лекции. Аз му 

казах, че от 18 години изнасям незаконни лекции и няма нужда просто да са 

законни, но така или иначе, както виждате продължаваме. Но това е друг 

въпрос. 

Само когато човек е възкръснал в петото тяло знае как да се моли, това 

не означава, че в трето и четвърто не трябва да се старае, напротив. Но 

само човек, който е възкръснал в своята висша душа, знае как да се моли, 

защото молитвата е най-чистият образ на висшата душа, а висшата душа 

според Учителя е самата Любов. Значи, само когато човек е влязъл в петото 

си тяло, може да излее Любов в молитвата си и да освети своя храм. 

За да влезеш в храма трябва да съумееш да предизвикаш една велика 

тишина. От друга страна трябва да знаем, че висшата душа в човека 

символизира Божествената жена, а шестото тяло символизира Божествения мъж 

или човешкия дух. Всеки има у себе си мъж и жена и който ги е намерил, не 

се нуждае отвън - както Христос, както Учителя, както всички светци и 

посветени. Те са намерили вътре в себе си всичко и всъщност това е 

Царството Божие за което се казва, че е вътре. Значи висшата душа 

символизира Божествената жена в човека, а шестото тяло символизира 

Божествения мъж или човешкия дух. (Тук думата мъж е в най-чистия смисъл 

казана). И само между тях може да се роди истинската женитба. Тук въобще 

не става въпрос за думата брак, вие знаете какво означава думата брак, 

бракуване и т.н. Тук става въпрос за истинска женитба на високо ниво, 

мистична женитба. Тази женитба означава познаването на храма в най-дълбок 

смисъл или познаването на тайната на живота, защото думата храм 

разгледана кабалистически означава да влезем в Тайната на живота. Това 

означава думата храм. Иначе аз съм влизал в човешки храмове, даже днес 

разговарях с един свещеник, малко отчаян, виждал съм там какво има. 

Разбира се не винаги там си носят шампанското, защото някои го носят, но 

гледат да го крият. Има няколко случаи, видях такива, когато за една 

риза, подарена, единият свещеник изкара нож на другия. Просто не е за 

описване. Но не искам да влизам в тези подробности, някой може да мисли 

че критикувам, а пък аз тези свещеници, които ги познавам много ги 

харесвам и не случайно им помагам, защото те имат по-нетрадиционно 

мислене, макар че и това засега не ги спасява. 

В храма на петото тяло, човек е блажен, защото тук той е видял чрез 

светлината на своята душа, че смърт няма. Наистина няма и да иска някой 

да умре няма шанс. Но това е друг въпрос. Смъртта се случва само в 

неразбирането. Блаженството се случва в храма. Ето защо блаженият живее в 

тайната на своята душа и това е неговият храм, неговият дом. 
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                                                              ИСТИНАТА 

 

Едно от важните неща, които искам да ви кажа е, че Истината винаги 

носи неудобство за хората, за всички обикновени хора тя е абсолютно 

неудобна. Тя разрушава удобната лъжа, егото и именно за това не е желана. 

Посветеният в Истината не е човек, който ви учи, той само ви пробужда за 

тънките неща, а вие сами трябва да учите, и това е неговият метод. 

Посветеният в Истината е Божествено явление. Моят съвет е, че когато 

отидеш при такъв човек, вслушвай се в него, остави си въпросите, защото 

те са преграда. Вслушвай се в него, в тайната на неговото невидимо битие, 

а не в неговите думи, макар че думите имат някакво значение, но неговият 

опит е извън думите и той може да ти говори по-дълбоко отвътре. А 

въпросите са преграда, даже има въпроси, които изпъждат Духа надалеч - 

неразумни въпроси, предизвикателни въпроси, макар че аз приемам всякакви, 

но все пак не са желани много въпросите. В мен лично няма въпроси, няма и 

отговори, но все ми се налага и скоро в София като бях, и може би още 

години ще ми се налага, така по малко да се нагаждам, да давам някакви 

отговори, някакви съвети, нещо, което аз не искам, но ще продължавам да 

правя компромиси. 

Пак искам да напомня, че въпросите са пречка. Например питаш за 

щастието. Пред теб стои нещо по-дълбоко от щастието, да кажем Христос, да 

кажем Учителя, да кажем Бабаджи, да кажем Ошо, Хермес, а ти питаш за 

щастие. Това означава, че който търси щастие, не може да стигне до 

Истината. Това е напълно погрешна цел, преди време я говорихме, сега пак 

ще кажа нещо за нея. Значи, който търси щастие не може да стигне до 

Истината. Запомнете, щастието е винаги вторично, а Истината е първична. 

Това означава следното: това означава, че ако намериш първичното, 

същественото, тогава вторичното идва от само себе си, то е слуга и идва 

от само себе си и не е необходимо да го търсиш. 

Пак ще повторя. Ако намериш първичното или същественото, тогава 

вторичното идва от само себе си, защото щастието следва Истината като 

сянка и без Истината никога не може да се говори за щастие. Търсачите на 

щастие и успехи са много, но устремените към Истината са винаги малко. 

Разбира се за това има дълбоки окултни причини, но е така. Щастието е 

винаги глупава цел, както и успеха, и наистина какво струват те без 

Истината. Те нямат никаква цена. А когато човек намери Истината в своя 

живот щастието идва автоматично, то идва без търсене, защото е слуга на 

Истината. 

Скоро при мен дойде един приятел от София, той ръководи фирмата 

“Шамбала”, издава много хубави книги, едни от малкото в България, които 

превеждат от тибетски, от най-дълбоките книги. Той ми говори за своето 

щастие, но аз знам отвътре, че това е наистина щастлив човек, когото 

познавам отдавна. Още преди време, когато се видяхме, аз го видях 

отвътре. Казва се Митко, но няма значение. Той е много щастлив, че е 

намерил своя учител тук на земята жив, това също има значение понякога, 

но всичко, което ми говори беше точно, беше Истина, той бликаше от 

блаженство, бликаше от радост и той от години наред е така. Но разбира се 

лично аз искам такива хора да стават все повече и все повече. Стояхме си 

до шадравана и каза: Сега мога да отида до шадравана да седна и да вляза 
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в медитация. Наистина той може по всяко време. Даже щях да му кажа, но не 

му го казах: Мите, не е необходимо да ходиш, навсякъде е медитацията. 

Значи искам да кажа медитацията е действие навътре и това е начин на 

живот, един Божествен начин на живот, при който тя е естествена, тя се 

случва навсякъде, една разходка може да се превърне в медитация. Има 

такива дзен разходки, има такива окултни разходки, зависи просто как се 

разхождаш и как наблюдаваш нещата отвътре. Разходката може даже и да 

умори човека, ако бърза или ако сбърка някой вътрешен ритъм и т.н. 

Фалшивият човек е човек на информацията и знанието. Ако видите, че 

човек търси много информация и знание, ще знаете, че той ще стане все 

повече фалшив, няма значение дали иска, за него това е важното, не 

Любовта, не чистия подход към живота, което аз наричам свещено 

благоговение към живота, а той търси информация и знание. 

Истинският човек е човек на Духа. Това означава, че търсенето на 

знание и информация е преграда срещу развитието. Само търсенето на 

Истината премахва преградите, то ще премахне ненужните знания и ненужната 

информация, която понякога обърква човека все повече и все повече. Има 

хора, които страдат от много знания и от много информация. Трябва да ви 

кажа, че от тези, които са мъдреци без да са посветени, освен Конфуций е 

и Ману. За тях ще ви говоря след време повече. Това са наистина много 

странни хора и това е едно много особено явление. Докато Лао Дзъ е съвсем 

друго нещо. Той също има мъдрост, но тя не идва от интелекта, забележете 

има няколко вида мъдрост. При Конфуций тя идва от интелекта, той е черпил 

от много авторитети и от собствения си авторитет, тъй като е имал почти 

истинско смирение, на една крачка е бил от истинското смирение и туй 

смирение му е помогнало донякъде да постигне мъдрост и той е мъдрец, не е 

философ, не е учен. Обаче при Лао Дзъ нещата са съвсем други. Неговият 

източник е шестото тяло. Това е източника на живота, оттам започва 

живота, оттам започва реалността. Това означава, че човек, който е 

преживял Истината той не може да живее повече със знания и информация, 

той живее с Любов, с мъдрост и с пълнота, с блаженство. Който е преживял 

Истината той има особен израз, той никога не се изказва чрез интелекта, 

духът е неговият израз и думите му са дух, това което е наречено “дух и 

истина”. В истината има необятен смисъл, но тя не говори за този смисъл 

чрез езика на словото. Хората на Истината, това по което се отличават от 

обикновените хора е, че те имат свещено благоговение пред живота. Вие сте 

чували Учителя да дава три професии като забранени: ловец, кръчмарин и 

касапин. Тези трите категории хора, примерно да кажем ловецът, това е 

човек, който няма никакво свещено благоговение пред живота и разбира се 

това след време се плаща. Това са хора, които нямат. 

Съществата на Истината, тъй като е малко трудно да ги наречем хора, но 

все пак са хора в условен смисъл, те имат духовното разбиране на шестото 

тяло, което е извън словото и извън знанията и даже нещо повече, извън 

предаността. След време ще ви кажа нещо повече в тази връзка. Казах ви за 

Боян Боев, много близко до Учителя, но разстоянието между тях е огромно, 

защото да си предан на Учителя е едно, а да имаш дълбоко духовно 

разбиране за Истината, да си я преживял е съвсем друго нещо. Предаността 

е близост до Учителя, но разстоянието остава, трябва да запомним това. 

Близко до своя Учител е само този, който е дошъл при него поради 

правилни Божествени причини. Ще обясня. Някои идват при Учителя за здраве 
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и изпускат, даже и да получат здраве, те изпускат нещо много по-дълбоко. 

И при мен са идвали много бездетни, за да имат деца. На някои им обясних, 

че да имат деца е по-опасно отколкото да нямат, но те бяха много упорити 

и продължават да страдат. Някои идват при Учителя, за да търсят щастлив 

живот и изпускат. Други идват, за да бъдат предани и да придобият знания 

и в двата случая изпускат. Понякога, вие сте виждали, знанията в 

окултизма също водят до много противоречия и когато човек не е постигнал 

тази чистота, тази своя душа, това пето тяло, тези противоречия се 

превръщат в разрушителни сили. 

Правилната причина е една: Да отидеш при Учителя заради Истината, от 

устрем, от жажда за Истина. Всички други причини отдалечават. Само чрез 

жаждата за Истина вие сте близко до своя Учител, но пак казвам, това е 

едно много тънко явление и то е за ученици, и аз го изнасям специално за 

ученици. Законите на света и законите на Учителя се различават. Примерно 

светът казва, да се осигуряваме. Така казват те. Учителят казва, че се 

осигуряват само умрелите. Както виждате законите се различават, затова 

това учение не е удобно, защото то не иска да влага парите си в хазната 

на света, а в банката на Бога. Тук вече не става въпрос за осигуряване, 

защото ако един човек вярва, как може да се осигурява? Тъй като как може 

Бог да живее в тебе и да търсиш осигуряване и има ли по-голямо 

осигуряване, ако Бог е в теб. Преди време ви бях казал колко е смешно - 

Христос и пенсия. Няма никаква връзка, никаква логика - нито божествена, 

нито човешка, нито ангелска, никаква логика. Но човешките неща са други и 

понякога се опитват с насилие да ни отклонят, разбира се в много 

отношения не са успели и ще губят все повече. 

 

                                                      ЗА ВАТАНСКИЯ ЕЗИК 

(Идея за размишление) 

 

Ватанският език е най-първичния език, който е съществувал. За 

ватанския език не може да има никакво външно обучение, защото според 

толтеките (миналата година говорихме доста за толтеките, за древните 

атланти и мъдреци) никакво външно обучение не може да даде Духът на 

Истината. Първичният език на древните атланти, най-висшите атланти, 

наречени толтеки е бил езикът на Светлината и с този език те са общували 

с невидимите напреднали космически братя. Този език е бил ватан. Оттук са 

произлезли пирамидите в Атлантида, които после се пренасят в Египет. 

Пирамидите са една много деликатна идея за чакрите. Следващият път ще ви 

кажа някои неща за чакрите, ще започнем с по-обикновените неща, ще ви 

обясня какво означава човека муладхара, човека свадхистана, аджна и 

сахасрара и т.н. Ще започнем по-простичко, на разбираем език и постепенно 

ще отиваме нагоре. 

От сянката на този език са се образували китайският, санскритският и 

еврейският. Друга сянка е есперанто, която се опита по някакъв външен 

начин да постигне някакво единство, но не можа. Но все пак опита е хубав, 

трябва да се правят опити. Ватан е, както казах, първообраза на 

Светлината и затова е наречен праезика. Иначе има около пет хиляди езика, 

но този е първичният, който обединява всичките. Ако този се научи, 

другите езици вече нямат значение, защото човек ще може да разговаря с 

животните, с дърветата, ще види Бог скрит в тях, ще Го вижда навсякъде. 
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Това е първообраза на Светлината и затова е наречен праезика, а 

останалото е просто езици. Едното е праезика, прасветлината, а останалото 

е просто светлинки, отблясъци, отражения и т.н. 

Ватан е бил древният език на единството за разлика от другите езици. 

Той е бил езикът на абсолютното единство, на абсолютното братство. Това 

означава, че ватан е вътрешният език на Духа. Например, ако ние с вас си 

говорим с езика на Духа и на душата винаги ще се разбираме, ако се намеси 

ума, ако се намеси интелекта ще стане малко по-трудно, а някой път става 

и много трудно. Значи въпроса тук не се свежда до вяра и съмнение, а до 

пълно доверие. Ако ние си вярваме с пълно доверие, а доверието е нещо по-

дълбоко от вярата, защото както ви казах преди има хора, които вярват в 

Христос, но не са си доверили живота изцяло, други вярват в Учителя, но 

не си дават живота за него, това изисква нещо по-дълбоко - пълно доверие, 

този въпрос вече решава други нива. 

Ватан е вътрешният език на Духа. Това означава, че всеки човек трябва 

лично да постигне праезика в себе си, т.е. единството със Светлината - 

става въпрос за вътрешната светлина. Всеки човек трябва лично да постигне 

праезика в себе си, т.е. всеки трябва да се превърне в Светлина. 

Друга дълбока окултна идея за този праезик е изразена чрез един 

символ, това е символът на пентаграма. Преди време ви говорих за 

посвещение в пентаграма в три степени и ако си спомняте имахме една друга 

лекция за посвещение в пентаграма в седем степени. Тук само ще кажа, че 

само чрез пентаграма Синовете на Светлината ще се обединят, ще се 

обединят в древния език, във величието на абсолютното първично единство и 

братство. Исках да кажа, че ватан се образува в човека само чрез вътрешно 

обучение. Ако човек жадува за Истината има кой да го обучава, този въпрос 

решава дали висше същество да се заеме с човека, като невидим помагач. 

Този език е пропит с дух, той не е думи, не е слово, той слиза от шестото 

тяло. По-надолу за него е много трудно, макар че понякога докосва душата 

с прозрения, със светлина, с интуиция - това е крайната му мярка на 

слизане, тъй като материята за него е гъста, даже интуицията е малко 

проблем, но все пак чрез интуицията, когато на една душа трябва да се 

помага той помага, а интуицията е винаги вярно ръководство. 

                                                                                                                        

2 май 2000 г. 

                                                  ВЪВЕДЕНИЕ В ЧАКРИТЕ 

 

Общи неща, за така наречената муладхара чакра, или човекът муладхара. 

При животните, сексуалната чакра е най-високата степен. При човека е 

обратно. При човека тя е поставена най-долу. Значи това е първата чакра 

от долу на горе. Ако човек овладее сексуалната енергия, с чистотата на 

своите желания, тогава човек ще победи най-силното качество на земята, 

което е привързаност, от което произлизат всички страдания, заслепявания, 

заблуждения и т.н. Ако човек овладее тази енергия (тази енергия се нарича 

още змията или духовният огън - това е все едно и също), неговата 

жизненост се покачва нагоре, към по-тънко опознаване на самата събудена 

змия. Искам да кажа, че колкото повече се изкачва енергията, толкова по-

тънко е опознаването, както ще видим после. Човек който е проникнал с 

Любов в муладхара чакра, сексуалния център, и е овладял напълно желанията 

си, се освобождава напълно от страха на смъртта.  
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Окултният закон гласи, че в чистотата на тези желания, злото и 

греховете изчезват. Това означава че е направена първата крачка по пътя 

към върховната чакра. Значи в чистотата на тези желания е направена 

първата крачка по пътя към върховната чакра.  

Втората чакра е наречена сватхистана. Човекът сватхистана е работещ, 

търсещ знания и информация, но той не е творец. Значи този човек работи, 

търси знания и информация, но той не може да твори, защото той не познава 

тайната на живота. Той не може да твори, защото не е влюбен цялостно в 

Истината. В тази връзка Учителят казва, че извън единението с Истината, 

ти имаш знания, но нямаш разбиране, нямаш живот. Само в единението ти 

живееш. Вън от него ти само проучваш. Това означава, че реалното учене 

започва след единението. Според Учителя под думата “учене” не се 

подразбира придобиване на знания, а приближаване до “духът” на нещата. И 

затова Учителят казва, че за да търсиш Истината, трябва да имаш 

безпределна Любов, защото само тази Любов е готова да пожертвува целия си 

живот за Истината, и нещо повече, и то -казва Учителя - без да я получи, 

просто жертва, без да искаш нищо. Тук става въпрос за абсолютно 

безкористна жертва. Да пожертвуваш целия си живот за Истината (това е 

един от най-силните методи) и то без да искаш да я получиш, без да 

изискваш. 

Що се отнася до началото на търсенето на Истината, то започва едва в 

четвъртата чакра. Значи, тук става въпрос за друго начало. Както ще видим 

по-нататък, в третото око има духовна любов, има овладяване на себе си, 

но няма Божествена Любов. Божествената Любов е една по-висока степен.  

Следващата чакра е наречена манипура. Тази трета чакра се отваря 

когато човек има постоянен стремеж към духовно творчество. Това е метода 

при който тази чакра се отваря. Тук енергията на духовния огън е по-

разредена от предните чакри, защото например в първата чакра (муладхара) 

енергията е най-сгъстена, най-земна и най-спяща. Затова в тази връзка 

стават най-много престъпления, на сексуална основа, на ревност, и т.н. 

Значи, колкото повече се разрежда енергията и се качва по-нагоре, толкова 

повече злото отпада. Такъв е пътят. Докато например енергията в третото 

око е чисто духовна, без примеси. А в седмата чакра, последната, 

енергията е вече освободена. В тази чакра - става въпрос за седмата - тук 

вече се явява свещеното явление на Истината, в най-дълбокия смисъл, тъй 

като в третото око още не може да се говори за познаването на Истината. 

Има частични прозрения, има намеса на интуицията, има просветления. Но, 

ще ви дам един пример, дори и Розенкройцерите имат някои методи, които 

дават грешки и отклонения. 

Само за малко ще се отклоня преди да продължа. Например те смятат, че 

вечер, преди човек да си легне, трябва да направи равносметка на целия си 

ден. Да си види грешките, да си открие грешките ако може и да се старае 

после да ги поправя. Този метод е остарял още преди хиляди години... Има 

една много дълбока школа, за която не съм ви говорил. Става въпрос за 

истинския будизъм, за истинския дзен. Още не сме говорили по тези 

въпроси. В истинския будизъм не са необходими такива методи. Според Буда 

целта е да бъдеш постоянно буден. И тогава всяка постъпка е правилна и 

няма какво да изследваш. Дори и когато една постъпка за хората е 

погрешна, ако ти си буден, не можеш да направиш погрешна постъпка. Така 

че будността ръководи нещата и много е късно вечер да мислим за 
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погрешките си, ако сме нямали будност. Значи, ние трябва да се насочим 

към съхраняването на будността, към своя молитвен дух във всеки миг, за 

да не чакаме вечерта, когато може да бъде късно.  

Значи, както казах, седмата чакра, това е свещено явление на Истината. 

И тук човек е предан само на Истината, а не на някаква религия, наука, 

общество, партия и т.н. Никакви отклонения няма тук в тази чакра.  

Да се върна към чакра три. Красивото в тази чакра е това, че ако човек 

твори с искреност и постоянство, той се освобождава от всички свои 

недостатъци, а те са грешки, болести, и т.н. Всяка болест означава 

определен недостатък. Но трябва да кажа, за разлика от Шивананда, тъй 

като той греши, като смята, че още в първата чакра човек може да е 

безсмъртен, но не е така. До третата чакра човек е смъртен. 

Четвъртата чакра която е централна, сърдечната, наречена “анахата”, 

затова тя е център. Три отгоре, три отдолу. Тя е център, който решава 

много неща. Дали човек да тръгне нагоре, или да слезе надолу. Защото 

тайната на живота според Учителя е, че има само Едно Същество, и Само 

Една Воля. Това означава, че само Любовта може да бъде сливане с Великото 

Едно. Освен това човекът манипура невинаги обича Истината. Но в окултната 

наука се казва, че горчивата Истина е за предпочитане пред незнанието. 

По-хубаво е човек да ти каже горчивата Истина в определен момент, даже 

малко да те нарани, но ако той обича, никога няма да те нарани, но това е 

друг въпрос, но горчивата Истина е за предпочитане. И така, до третата 

чакра, хората не знаят какво е Любов. Размишляват, говорят, понятия много 

имат, но те не знаят какво е Любов. Само при разцъфтяването на четвъртата 

чакра, т.е. “сърцето”, наречено още “анахата чакра”, започва да се 

осъзнава този въпрос на духовно ниво. Тук не говорим за Божествено, а за 

втория план, за духовно ниво. Докато Божествената, Безусловна и Неизменна 

Любов, се намира на друго ниво и тя се познава само в седмата чакра, 

наречена от Учителя “Любов към Бога”, и наречена още “Сахасрара”, после 

ще говорим за нея. За нея ще говорим повече следващия път. Анахата чакра, 

или както казах духовното сърце на човека, тук се намира началото на 

Любовта към човечеството, към хората, и началото и посоката към Бога. 

Значи в сърцето на човека се решават много важни неща, свързани с 

неговото освобождение. Ако човек е пречистил духовните си желания, той 

вече може да се занимава с всичко, дори и с наука и религия, защото по 

принцип те не са лоши неща. Но лошото идва от другаде. Когато лоши и 

нечисти хора се занимават с наука или религия. Когато чистият се занимава 

с науката, той може да се изпълни с Любов към живота, защото това е 

неизбежен закон. Чистотата води натам. Защото чистотата води до 

“жизнелюбие”. В книгата си “Наука за живота”, Учителят казва: “Любовта е 

наука за придобиване на живота”. И началото на тази наука е чистотата. 

Както казах, тази четвърта чакра, сърцето, е център и тя е по средата. 

Това не е случайно. Тя е чакра, която може да даде духовно равновесие на 

човека. Характерното за тази чакра, става въпрос за чистото сърце, е че 

този човек, или човека анахата, никога няма жажда за власт. Защо? Защото 

окултният закон гласи, че всеки човек, който има жажда за власт, той е 

против Любовта, т.е. той отрича живота. Той може да не вярва че е така, 

но няма значение. Само в чистотата на тази чакра може да се разбере този 

закон. Този закон “жажда за власт” е против Любовта. Човек, който има 

жажда за власт, няма благоговение към живота. Това е мярка. Може да е 
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прикрито, но това е мярка и тези в тази чакра разкриват пътищата на 

своите желания. Човек, който има нечисти желания, може да мисли че 

жаждата за власт е нещо правилно, защото тогава нечистотата, 

заблуждението става силно. И става нещо естествено, то съпровожда човека 

като спътник. Но в чистотата на сърцето това желание отпада, желанието за 

власт се разпада. 

В петата чакра, наречена вишудха (или гърлената чакра още както я 

наричат) човек има специална, специфична любов към словото. Този човек 

започва да живее по законите на духовната любов, тъй като чистото сърце 

му дава енергия. Така постепенно той винаги намира точните думи, а не 

както някой казват: Искам да кажа, но не мога да го кажа. Значи този 

човек, понеже започва да живее по тези закони, Любовта му дава начин на 

изразяване. Тя му разкрива Словото си, и човек започва да говори чрез 

езика на Словото. Но тук човек също може да бъде подведен, защото някои 

говорят от позицията на Мъдростта, но това не е Истина и има много такива 

които не са посветени, макар че говорят от тази позиция. Значи, много 

хора говорят от позиция на Мъдростта, много хора са заимствали, обикаляли 

много учители в миналото и сега, използуват тези насъбрани знания и почти 

говорят като мъдреци. Разбира се, този който е посветен в чакрите, може 

да види вътрешно, че положението е съвсем друго. Значи, те не са 

посветени, но могат да станат. Например Конфуций не е посветен, Шанкара 

не е посветен, Вивекананда не е посветен. Конфуций не е станал посветен. 

Води се мъдрец, но както ви казах и предния път, той не е посветен. 

Докато Шанкара е постигнал частично посвещение, а Вивекананда към края на 

живота си, в последните дни е постигнал. После ще ви кажа нещо за 

Вивекананда. Учителят казва, че само от позицията на сливането с 

Истината, може да се говори наистина мъдро и истинно. Само от позицията 

на сливането, не на търсенето, а на сливането, само тогава може да се 

говори мъдро и истинно. Но и тук има изключения. Например Рамакришна. 

Много от вас са чували за него. Специално към него аз имам много красиво 

отношение. Това е една рядко красива душа. Рамакришна - знае се че той е 

Учителя на Вивекананда. Рамакришна е посветен, пак повтарям, много 

красива и много любяща душа. Той прелива от Любов, обаче няма Мъдрост. 

Ето едно изключение. Той не може да говори мъдро и въобще много малко е 

говорил, защото не е искал даже да говори. Толкова пълен с Любов, че 

просто не иска и няма какво да каже. И за себе си той е прав. Има друга 

гледна точка от която не прав, но за себе си, за своето ниво на съзнание, 

а той е постигнал и себепознание, но погрешката му е че е останал в 

себепознанието, а не е отишъл по-нагоре. Останал е в петото тяло за което 

говорихме преди време. Малко говори, понякога казва по нещо и то е 

красиво, даже мъдро, но много рядко говори, и малко. Например, както ви 

казах и преди, той казва: “Блажен е този, който е безумен за Бога.” Той 

така е търсил Бога. Бил е безумен да намери Бога, да намери красотата на 

живота, пълнотата, и я намерил. Казал е още няколко изречения тук-там, 

така... мъдри и се изчерпва. Той е посветен, обаче не знае да говори. Не 

е работил в направлението на Словото, на Мъдростта, и на по-високите 

степени.  

Интересното е, че някой е трябвало да възвести неговото учение, тъй 

като се явил посветен в Индия, преди няколко века, и трябва да се каже 

нещо на хората, трябва да се предаде някакво послание, и невидимия свят 
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му изпраща един ученик, Вивекананда. Той не е посветен, обаче пък много 

може да говори. Много прераждания, много е чел, много е учил, не е 

посветен, обаче е пълен със знания, и наистина много говори. Не е 

посветен, обаче е знаещ. Както казах, на края на живота си той става 

частично посветен. Има негови книги за Адвайта веданта, хубави са, макар 

че малко са хубавите зрънца, обаче на моменти има и прозрения за Мъдрост. 

Тъй като е много волеви, много старателна душа, много жадуваща за Истина, 

макар че се е занимавал с някакви упражнения от които няма никакъв 

смисъл, но жаждата му е била толкова голяма, че не случайно е отишъл при 

Рамакришна. 

Рамакришна е прав в един момент, защото от една окултна гледна точка 

не е дадено животът да бъде разбран. В живота не може да се проникне със 

знание, даже и с разбиране. Учителят казва: Само единение, сливане и чак 

тогава има разбиране, но от съвсем друг род. И чак тогава освен 

посвещение има и Мъдрост. Тогава посветения може да изнесе това, което е 

постигнал до определена степен. Той ще има един начин на изразяване, 

който ще помогне на много хора, които търсят този начин на изразяване, 

който е близък до тяхната душа и ги подготвя. И тогава петата чакра може 

да говори вярно и да обяснява. Посвещението е сливане, т.е това е чисто 

духовно явление.  

 Шестата чакра или така нареченото трето око. По нататък ще говорим 

повече специално за шестата чакра и за седмата, тъй като хората трябва да 

имат някои позиции, някакви знания в тази връзка, за да може след време 

да им е по-лесно. Който има това око, той е овладял напълно ума, иначе не 

може да има отворено око. Тук става въпрос за едно трудолюбие в 

продължение на много години, на много животи понякога, за да се постигне 

овладяването на ума, тъй като това е най-хитрото нещо във Вселената. Там 

е скрит звяра, там са скрити страстите, там е скрита змията, всичко е там 

вътре. Затова умът може да обезценява всичко и да разваля нещата. Ако 

бъде овладян, може да стане един много добър слуга. И човек вече да няма 

карма, да не създава карма, да няма болести, защото всички болести 

произлизат от ума. Ако той не бъде излекуван, както и да бъде излекуван 

човека, пак ще боледува. Главната болест, най-голямата болест е ума. Ако 

той бъде овладян, от тук нататък вече няма да се говори за здраве и 

болести. Който е овладял ума той обяснява нещата с безмълвие, макар че 

понякога може като компромис и да говори, обаче той може да обяснява и с 

безмълвие. Защото е човек на духовната Мъдрост. Това означава, че когато 

срещнете такъв човек с отворено трето око, ако може по някакъв начин да 

разберете, че той има такова трето око, най-хубаво е да слушате неговия 

вътрешен говор. По-малко думите и повече между думите, повече неговия 

вътрешен свят, неговото вътрешно битие, неговата дълбочина. Ако задавате 

често въпроси ще създавате преграда и няма да чуете неговото вътрешно 

битие. Той малко говори външно и много вътрешно.  

В третото око човек вече не е нито българин, нито японец, нито китаец, 

нито индиец, нито англичанин, нищо. Всяка народност отпада в третото око. 

Нито християнин, нито будист, нито дъновист, нито мюсюлманин, и т.н. 

Защото тук духовната Любов е в своя разцвет. И в тази връзка Учителят 

казва, че когато отидете в другия свят никой няма да ви пита какви сте 

вие, дали си будист, дали си дъновист, дали си мюсюлманин, или дали си от 

някаква партия. Това вече няма никакво значение. Учителят казва: 
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същественото когато отидеш в другия свят е, дали си човек на Любовта, на 

Мъдростта и на Истината. Мярката се изменя. Третото око прави човека 

мълчалив, сияещ и духовен, това са качествата на отвореното трето око. 

Тук не говорим за обикновено мълчание на човека от другите чакри. Макар 

че и там има нещо приятно, ако човек стане мълчалив. Даже един обикновен 

човек, ако вземе повече да мълчи, много често да мълчи и той ще стане 

приятен. Но Учителя казва: това не означава, че рибата е мъдра. Това няма 

нищо общо с Мъдростта. 

Мълчалив, сияещ и духовен... Човекът на третото око, когато е насаме 

със себе си, той живее в абсолютно безмълвие. Пред хората живее частично 

в своето безмълвие, но насаме неговият живот, неговата дълбочина, 

неговата пълнота идват от абсолютното безмълвие. А това означава на 

окултен език (става въпрос за абсолютното безмълвие) “позволение”, да 

позволиш на Духа да ти говори. Без намеса, без участие, да позволиш 

сливането. Тук говори дълбочината на човешкия дух, или на така наречената 

“искра”, тук не говорим още за Божествения Дух.  

Докато в седмата чакра вече говори сам Бог, Абсолютното Същество. Тук 

Бог, в друг смисъл. Не Бог в обикновен смисъл както после ще разберем, 

защото както Учителя казва, има едно Същество което е над Бога. После ще 

стане малко на въпрос за Него. Нарича се още Небитие или Абсолюта. 

Понякога Го наричаме Абсолютно Същество. После ще видим как То излъчва 

Бога и Го превръща в Реалност. Но това Същество е по-дълбоко от 

Реалността. Човекът трето око е любящо мълчание. Най-вярната негова 

характеристика е любящо мълчание, макар че не винаги обикновените хора 

разбират това. Докато човекът Сахасрара, или седмата чакра, е над 

мълчанието и над говора. Той живее в едно скрито сияние, което извън 

мълчанието и Словото. Това сияние, което надвишава мълчанието и говора, 

не е познато на другите чакри. В третото око можем да наречем човека (и 

ще е правилно, няма да има никаква карма) “духовно същество”. Преди това 

е подготовката, в предните две чакри, но в тази чакра вече човека можем 

да го наречем духовно същество.  

В Сахасрара чакра, в седмата степен, човека вече е Божествено 

същество. Човек, който има отворена тази чакра, наречена още 

“хилядолистника”, този човек - казва Учителя - има постоянно неизменен 

свещен трепет. Това е най-точната характеристика. Постоянен свещен трепет 

към всичко. Той обича всичко: хора, животни, минерали, растения, 

абсолютно всичко без изключение, но рядко показва това. Защото винаги в 

показната любов има нещо което се губи. Човека на тази чакра не прави 

такива грешки. Ако показва, той постъпва правилно, защото има мярката, 

ако не показва, също е правилно. 

И накрая ще говорим някой неща за сахасрара чакра или човекът 

сахасрара. Тук се разкрива несътворената природа на човека в най-дълбок 

смисъл. В тази чакра, която е абсолютна Любов към Бога, т.е. безусловна, 

само тук се разкрива несътворената природа на човека. Затова Учителя 

казва в тази връзка нещо много специфично: “Когато аз работя, всички 

сътворени и несътворени светове се усъвършенствуват.” Разбира се тук не 

трябва да се разбира, че несътвореното не се усъвършенствува като 

сътвореното. Несътвореното се усъвършенствува по един начин. Сътвореното 

по друг. Но тук нямам за цел да коментирам този въпрос. Тъмните сили - 

става въпрос за черното братство, за нисшите сили на природата, за 
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демоните - не знаят абсолютно нищо за съществуването на върховната чакра. 

Защото Учителят казва, че в тази Абсолютна Любов те ослепяват напълно. 

Така и Сатана е изгубил силата си, изгубил е виждането си, тъй като е 

посегнал на тази най-съкровена Любов и от там той е станал звяр, звяр в 

три степени, т.е. заслепяване в три степени, на най-висши нива, докато се 

стигне до третата шестица - абсолютна слепота, за която преди време 

говорихме. Значи всички, които са посегнали на Любовта, са станали тъмни 

и някъде са наречени “хаос”. Хаоса е произлязъл от това посегателство на 

светостта, на това посегателство на съкровената област на Любовта. Този 

хаос се е случил, според Учителя, преди Атлантида. Преди време говорихме 

доста за Атлантида, сега няма да повтарям, но след време пак ще кажем 

някои неща. Другия път както ви казах ще кажа повече неща за върховната 

чакра. 

 

                                                    ОКУЛТНАТА ЧИСТОТА 

(Идея за размишление) 

 

Чистият и съкровен подход към живота, надминава всяка наука и религия, 

включително и магията. Но това е много трудно да се изрази и да се 

разбере, защото съвременните езици са изтощени, и те не могат да изразят 

новото слизане на Духа, тъй като Духът вече носи нов смисъл, а много от 

съвременните езици са остарели. И затова съвременните езици все повече 

обедняват. От друга страна, законите са създадени за тези - казва 

Учителят - които не могат да любят. И не случайно на едно място Учителят 

нарича законите тояги. Някой казва: закона ме хвана, тоягата ме хвана. 

Закона не хваща случайно, не притиска случайно. Той иска да те научи да 

обичаш и то не по човешки начин, защото Учителят казва: да те обичат по 

човешки, значи да те изядат. Това е човешката любов. Понеже на могат да 

любят, т.е понеже не познават Божествената Любов и нейната чистота, те ще 

се натъкват на закони. Ето защо говорим за чистотата. Много хора са 

кимали, много хора казват че това е ясно. Но всъщност науката за 

чистотата - казва Учителя - не е от този свят. Тя не принадлежи на този 

свят, а на друг свят и на друго измерение. В тази абсолютна чистота 

изчезват не само злото, но и доброто. Това е много дълбоко понятие. 

Изчезват даже на по-висока степен и Учителят и ученикът. Има вече само 

едно Същество. Това е едно велико окултно сливане. В тази чистота 

двойствеността е разтопена като сняг. Вече няма двойственост, няма 

условия. Няма добро, няма зло. Има Любов. По-дълбоката степен. И то 

Божествена Любов. Както казах, тази двойственост е разтопена като снега. 

Някои може да попитат, ами какво има? - Ами тече само животът... Пълнота 

и блаженство. Някои хора мислят, че този свят, извън доброто и злото, е 

скучен, даже и тук има такива, които се пазят от този свят, но не става 

въпрос за скука. Тече само животът. Това означава, че в чистотата има 

само едно Същество, и че тази чистота е в съзвучие с блаженството. Това е 

най-дълбокият път на душата. Това е блаженството. Докато пътят на Духа е 

по-дълбок. Пътя на човешкия дух не спира до блаженството. Затова Учителят 

казва, че Любовта има по-дълбока мисия. Някои хора са се застояли в 

блаженството, както казах Рамакришна и много други. След време ще ви 

говоря за разликата между много Учители и мъдреци. Тук няма да се спирам. 

Застояли са се. Но окултният ученик продължава напред, т.е. навътре. 
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Чистото сърце получава изобилна радост от душата. Но душата получава нещо 

по-дълбоко. Тя получава блаженство. Сърцето се радва и живее в радостта, 

когато е чисто. Душата живее в една по-висока степен, в блаженството. 

Всеки получава своето. Чистото сърце се радва на истинско познание, а 

душата предпочита да се слее с тайната на живота, който е произлязъл от 

Духа. Макар че и душата обича истинското знание, но тя предпочита дълбоко 

в себе си да се слее с тайната на живота, с тайната на Духа. И така, 

чистотата на петото тяло има един окултен опит, който е извън словото, и 

това е наречено блаженство. Чистотата в окултен смисъл означава да махнеш 

от себе си егото и да станеш душа, т.е. врата на Бога. Наистина човекът е 

препятствие за своята душа и ако той разбере това ще облекчи себе си на 

по-дълбок вътрешен план. Човек е препятствие за своята душа, но когато 

той успее да махне егото, остава висшата душа. А тя е самата Божествена 

Любов. Това означава висша душа. Това означава окултната чистота. Тази 

Божествена Любов, това пето тяло, означават окултната чистота. Само 

когато човек постигне тази чистота, може по свое желание да се отделя от 

тялото когато иска. Ако каже днес заминавам за Сириус, тръгва. Ако каже 

днес заминавам за Слънцето, тръгва. Оттук нататък вече няма опасности, 

тъй като изкушенията са победени и петото тяло, висшата душа, спокойно 

може да се излъчва и да съхранява тялото си без да има опасност. Защото 

Учителят казва, че астралният свят е пълен с цветя, които всъщност са 

мечешки капани, но изглеждат под формата на цветя. А има и достатъчно 

черни адепти, които могат да увлекат човека с полу-мъдрост и да му 

попречат. Но при петото тяло тази опасност отпада. 

 

                                                        ВИСША МИСТИКА 

 

Тази мистика е извлечена по Учителя. До около един месец трябва да 

излезе вторият том. Почти всичко е казано от Учителя. 

“В тайната на живота, си скрит ти самия и затова не ти трябва 

разбиране, а душа”. Трябва да се започне от душата. Трябва ти едно велико 

доверие в невидимия свят за всичко което става, не само за някои неща. 

Това означава да подхождаш с душа. Защото животът е проява само на едно 

Същество. Няма друга воля. И злото е Негова воля, и доброто е Негова 

воля, и Любовта е Неговата воля. Всичко е само една воля. Животът е 

проява само на едно Същество, тук това не означава, че животът е 

произлязъл от Бога. Животът е проява само на едно Същество, Което е 

(казва Учителя) по-високо от самия живот. И наистина Абсолютът, наречен 

на еврейски Древния или Святия по дни, или Абсолютното Същество от 

Учителя, е по-дълбоко от живота и от реалността, както ще видим после. 

Накратко ще обясня. Когато Древният, на еврейски както казах го наричат 

много често Древният, а Учителя го нарича Абсолютното Същество, когато 

Абсолюта, а не Бог, когато Абсолюта е слязъл надолу, Той се е превърнал в 

реалност. Но Той е извън тази реалност. Превръща се, обаче не е. 

Превърнал се е в реалност, но Той е отвъд тази реалност. Той е Абсолютно 

Небитие. Но веднъж слязъл надолу, понеже така е решил, Той вече се е 

превърнал в реалност и в реално Същество на един по-нисък план. Част от 

Него е станала реалност. И това Същество е наречено Бог. Има дори и 

разлика между думите Бог, Господ и т.н., но друг път ще се спирам. 

Условно това е наречено Бог. На това Същество е дадено да работи и със 
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светлината и с тъмнината, макар че те са ограничения. Но за да можеше да 

се създаде този свят, и световете въобще, трябваше да се наложат, да се 

създадат и тези ограничения. И те бяха допуснати. Всичко това не е въпрос 

на разбиране. Това се владее много добре в седмата чакра, но то няма нищо 

общо с разбирането. Но там тези неща се владеят отвътре по други закони. 

Защо? - Защото Учителят казва следното: Щом разбереш едно нещо, то вече е 

старо. Това означава - казва Учителя - че само неразбирането е ново. 

Винаги ново, винаги вечно, винаги бодро, винаги свежо, винаги дълбоко. 

Вие знаете и в случая с приказките, умът винаги обича приказката да има 

край. Ако му се представи една приказка без край той не я харесва или не 

я разбира, или бяга от нея. Има такива притчи, такива легенди, те не са 

писани за ума, те са писани за душата. Само душата може да ги разбере по 

свой си начин. Но те не са разкрити на ума. Така, неразбирането е ново и 

в него е животът, но после трябва да обясня точно това, тъй като не 

всеки, който има невежество и неразбиране, може да разбере живота. 

Неразбирането е ново и в него е животът, но това неразбиране за което 

говоря, няма нищо общо с невежеството, нищо общо с мрака. То е животът 

отвъд. Извън причини, извън последствия. Това е седмата чакра. Някакви 

малки частички от това неразбиране има и в петото и в шестото тяло, и 

най-вече в седмата степен. В седмата степен вече това неразбиране е 

дълбоко, но това неразбиране е пълнота от съвсем друг род. Както ви казах 

при Рамакришна, той стигнал до един извод и се отказал от разбирането. 

Защо му е разбиране при такава пълнота. И за себе си е прав. Душата му е 

толкова изпълнена с Любов, че за какво му е разбиране. Но има други 

мъдреци и посветени, които за тях това не е достатъчно, те искат да имат 

и пълнота, и Мъдрост, защото с тази мъдрост могат да внесат нещо даже и в 

неразбирането. Истината винаги е много проста, но човешкия път е много 

сложен и умът обича да усложнява постоянно този път. 

 Учителят казва: има три категории хора. Ще ги изредя и после накратко 

ще обясня. 

1) Тези, които не знаят, че знаят. 2) Тези, които знаят, че не знаят. 

3) Тези, които знаят, че знаят. 

За последната категория на земята Учителя казва: От последната 

категория на земята има едвам десет човека които са слизали. Тъй като тук 

изискванията са абсолютни и на много високо ниво. А на небето Учителя 

казва, че има само двадесет и четири старци от тази категория, които 

знаят, че знаят.  

По нататък ще ви говоря повече за тези старци. Те са наречени условно 

Мъдреци, но те са много повече, тъй като на земята е трудно да се каже, 

понякога даже и думата Учител не стига, но все пак, най - точните думи са 

Мъдреци или Учители. На руски има една дума “Мастер”, тя е в някои случаи 

още по-хубава, но зависи как ще бъде разбрана. За третата категория няма 

да говоря, но по-нататък ще кажем нещо. За втората ще кажа някои неща. 

Втората категория са тези, които знаят, че не знаят. Някой мисли, че това 

е лесно, но трябва да обясним някои неща. За да се стигне до това ниво се 

изисква много дълбоко ниво на Мъдрост и смирение. Защото само чрез тази 

Мъдрост и смирение, човек може да се срещне с Лицето на Истината, т.е., 

казва Учителя, с Незнайния, едно Негово друго Име, т.е. лице в Лице. И 

чак тогава той вече знае, че не знае. Това е втората категория. И чак 

тогава човек наистина разбира дълбоко, защото е видял нещо от тази 
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дълбока реалност на Незнайния. Да знаеш, че не знаеш, това е високо ниво 

на посвещение и няма нищо общо с общите приказки. И тези, които са в тази 

втора категория, те си имат своята мярка. Мярката е тази, че тези хора, 

които са постигнали тази степен, хиляди години не могат да допуснат в 

себе си и най-малката лоша мисъл. Тук става въпрос за такова благородство 

което е едно от най-висшите качества на Любовта. Друг път специално ще 

говоря за благородството. Това е такова благородство, че хиляди години не 

може да допусне и най-малката лоша мисъл. Защото Учителят казва, че в 

ангелския свят, а това се е случвало, има ангели които са допуснали една 

лоша мисъл. И Учителят казва: изпращат ги десет хиляди години на земята. 

Прераждат се докато изкупят тази уж малка грешка. Но знае се на небето, 

че малката грешка там е голяма. 

В Библията се говори за Дървото на Бога наречено дървото на живота. 

Говори се за едно друго дърво, дървото за познаването на доброто и злото, 

или дървото на скръбта, още наречено дървото на смъртта. Учителят казва, 

че има още едно дърво. То е премълчано. Това е дървото на Небитието. 

Дървото на Абсолютното Същество. То надминава и живота, и смъртта. То 

няма нищо общо с радостта и със словото. То е Абсолютно Небитие и това е 

най-великата Реалност. Но думата реалност разбира се не е съвсем точна. В 

това поле вече думата реалност малко изгубва своя смисъл, но понеже няма 

как да го кажа, още ми е трудно, и затова използувам понякога тази дума. 

Тук няма значение нито молитвата, нито смирението. Но тази тайна се 

отнася до нещо много велико и нечувано. Тя е свързана със съвсем друго 

начало, което някога ще се яви. В тази връзка Учителят казва: Който 

познава Бога като начало и край, той не Го познава. Защото отвъд Него е 

Древният, Който е винаги Вечно Начало и никога край.  

И именно от този Древен произлиза най-дълбоката Мъдрост и същевременно 

мъдростта на Учителя. Макар че понякога изглежда много простичка, но тя 

произлиза от този корен, несътворен корен, който няма нищо общо с дървото 

на живота, макар че Учителят обхваща и дървото на живота. Така както 

обхваща Всемирното Братство, така обхваща и Бялото Братство.  

Знанието принадлежи на учените и философите, то е тяхното забавление и 

в повечето случаи тяхното заблуждение. Религията принадлежи на вярващите. 

Но Мъдростта принадлежи на мистиците. И само те познават скрития пулс на 

Любовта и Вселената. Затова след време ще ви говоря за много мистици. По 

малко, доколкото мога, защото става въпрос за стотици, които са 

постигнали тази Абсолютна Божествена Любов в себе си, които са станали 

Синове на Бога, а по принцип според тайните архиви на Агарта, те са над 

четиридесет милиона. Но аз нямам такава възможност да ги опозная 

всичките, но няколкостотин имах тази възможност и след време ще ви говоря 

за тях. Това означава, че Мъдростта не е знание, а тя е свещено 

благоговение към абсолютно непознаваемото и неизреченото. И всеки, който 

е постигнал това свещено благоговение, той е постигнал възкресението в 

най-висш смисъл. А един такъв човек никога не казва: ти от коя религия 

си? Ти от кои си? Това е техника на ума да разделя и този ум си навлича 

страдания. Достатъчно е даже само един въпрос за няколко години и той да 

страда и да не може да разбере Истината, един малък въпрос, даже едно 

загатване. Мене също много хора ме питат, идват даже и от чужбина, 

намират ме по някакви пътища... и все ме питат. Очакват да срещнат един 

много стар човек който едвам върви. Все ме питат на колко години съм. Аз 
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им казвам, че възрастта няма години. Но някои толкова много настояваха, 

добре ще ви кажа, тук някои скоро май пак ме питаха: Наближавам петдесет 

години, обаче нямам нищо общо с годините, нямам нито идея да остарявам и 

никога няма да остарея, нямам идея и да се подмладявам. Предпочитам да 

живея в Любовта и то не в моята любов даже, а в Любовта на Учителя. Но 

това е друг въпрос, ако трябва някой път да говоря нещо за себе си, но 

така малко не ми е удобно.  

Тук ще ви кажа нещо за истинския Дзен, за който след време ще говорим 

повече, за да видите също неговата красота и дълбочина, тъй като всяко 

учение си има своята скрита красота. В истинския Дзен, в неговата по-

вътрешна чистота, се е стигнало до една идея която е много дълбока. 

Казано е следното: Всяка мисъл е неправилна, и отрицателна и положителна. 

Само безмълвието е правилно. Това е един много дълбок закон. И точно това 

е Дзен. Много хора питат какво е Дзен. Един мъдрец на Дзен отговаря, 

примерно, ако се срещнем на улицата и си кажем: Здравей... Това е Дзен. 

От това повече не може да искаш, но човека все иска нещо повече. Той не 

може да разбере, че едно Дзен е израз на душата. Душите си говорят на 

един език. Когато вложиш душата си в едно нещо, това вече е Дзен, това 

вече е себепознание, това вече е Любов. Но човек все иска да намери 

някаква тайна. А много изречения в Дзен са абсолютно безсмислени, за да 

може да ти премахнат ума и да влезеш в безмълвието на своята душа. Но 

понякога се изразява и Мъдрост. Ако безумието на Дзен не помага, поне 

Мъдростта да помогне. Но след време ще говорим по този въпрос.  

За да намериш пътя, търси Истината и безмълвието. Дълбокото вътрешно 

безмълвие е абсолютно чисто пространство, неопетнено. Наречено е още в 

Кабалата “Свещена земя” или “Обетованата земя”. Но както ви казах, друг 

път ще говоря за истинския Дзен. 

                                                         АДАМ И ЕВА 

(Идея за размишление) 

 

Учителят казва, че Адам сгреши още преди създаването на Ева. Какво 

означава Адам? Учителят казва: това е Духът в нас. Това е първичният 

Адам, човешкият дух. Какво е душата в нас. Това е първичната Ева. 

Първичната жена. И само между тях може да има истинска женитба. Те 

всъщност са сродните души. Но сродните души са на три степени и това е 

един много дълбок въпрос за който след време ще говорим. Тъй като има три 

вида сродство и някои бъркат, смесват нещата и все търсят сродната душа, 

и все така някои вярват, някои не вярват, но както и да е. Учителят 

казва: Това че ядоха от забранения плод, това беше външно нещо, това беше 

само повод греха да излезе навън. Защото още преди създаването на Ева, 

Адам носеше в ума си мисълта да се отдели от Бога. Той беше решил да се 

отдели от Бога и чакаше само повод. Когато му казаха, когато му забраниха 

да яде от дървото на смъртта, т.е от дървото на знанието, той използува 

случая, казва Учителя, да се отдели, защото искаше да стане 

самостоятелен. Но Учителят продължава:Човек може да стане самостоятелен, 

само когато стане Син на Бога. Няма никакъв шанс, т.е. трябва да стане 

Божествено Същество. Това е възкресението на шестото тяло. Преди време ви 

говорих, петото тяло, това е човешкият син. Шестото тяло, това е Синът на 

Бога.  
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Адам сгреши защото не беше се определил. Така казва Учителя. Разбира 

се Бог може да работи и със злото, но Той пребъдва в доброто. Докато се 

оказа, че Адам не може да работи нито със злото както трябва, поради тази 

самостоятелност, нито с доброто.  

Иска да прави услуги, но той не разбира закона даден от Учителя: че 

Любовта е свят на услуги, но не човешки. Любовта е наистина свят на 

услуги, но Любовта прави духовни услуги. Нещо по-дълбоко отколкото хората 

смятат за услуги.  

Адам не разбра че в злото, казва Учителят, има само интелигентност, но 

че в дълбочината си то няма разум, няма реална основа. И той избра 

погрешния път. 

И понеже Бог, в своята дълбочина навътре, не може да се познае, затова 

беше изпратен Неговия отблясък Синът. Това е човешкият Дух. Абсолютно 

чист, неопетнен, който се е определил за вечни времена на Бога. И този 

символ слезе на земята в най-чист вид. Този човешки Дух на Христос, 

никога не се е опетнил, и както казват архивите на Бялото Братство 

(първият том ще излезе скоро: “Окултна история на Бялото Братство от 

всички векове”), Христос никога не е живял в друга държава и не е слизал, 

както мислят някои, даже издадоха книги, че е живял на земята, в Индия, в 

Тибет и т.н. Архивите казват, че никога тази велика душа не е слизала на 

земята, никога в човешко тяло и никога не е била опетнявана. Абсолютно 

чиста душа и слиза само един път. Може да работи вътрешно в много души, 

но самият Той, самият Негов Дух не е слизал на земята в тяло.  

Както казах, това е Духът, Който не се е опетнил от желание за външен 

свят. После се явява и Словото, което е друго име на Прачовека. Става 

въпрос за абсолютно чистото слово. И това слово е наречено, както ви 

казах предния път “Ватан”. Ватански език, или езикът на светлината. Това 

е първичният език и е наречен още Праезика. Както казах, всички други са 

наречени езиците, а това е наречен Праезика. Езикът на светлината, езикът 

на древните Бели Братя, Космическите Братя и впоследствие станал език на 

третата раса в Атлантида, на толтеките, от които произлизат пирамидите в 

Египет и въобще всяка Мъдрост, която е слизала на земята. И сега в 

момента има толтеки на земята които работят, някои по-тихо, някои по-

явно. Дон Хуан е един от тях. Кастанеда - не. Той е ученик който 

анализира, който обърка малко учението, и затова толтеките, някои се 

обадиха, в книгите писаха, че той подведе много хора, но както и да е, 

някои неща коригират. Един от толтеките, който в момента работи в 

Америка, се казва Теун Маре. Излязоха три книги негови. За вика на орела, 

за възвръщането на воините мъдреци и т.н. Тези книги са много 

разпространени, още не са излезли на български, постепенно по-нататък 

може да ви запозная с тях. Но тук става въпрос за една истинска Мъдрост, 

за древните толтеки, за една дълбочина, която липсва при Кастанеда. И 

макар, че той е бил предупреден да се откаже от силата и да избере 

Мъдростта, той е избрал повече силата и магията и от тук неговия 

магнетизъм се заразява. И накрая на живота си той се опита да направи 

полу-разкаяние, но не се получи. Както и да е. Казвам това защото много 

хора са ме питали в тази връзка.  

Както казах, другото име на Прачовека - става въпрос за първичното 

слово - това е абсолютно чистото слово, словото на неродения Дух, 

наречено още както казах Ватан. Само това Слово има Божествена власт. И 
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ако то бъде облечено в Божествени думи пак има власт, но вече не толкова 

силна, защото думите са прегради и в много случаи се разбират погрешно. 

                                                                                                                           

6 юни 2000 г. 

                                                             ЗА РАБОТАТА 

 

Да обикнеш живота чрез работа, означава да се приближиш до най-

дълбоката тайна на живота. Значи тук казвам точно думата “работа”, тъй 

като те са три степени. Учителят казва: мъчение (най-ниската степен), 

труд и работа. Мъчението знаете за кого е, за най-упоритите, и за тези в 

които има зло, те нито се трудят, нито работят, те се мъчат. Тези, които 

се стремят към духовното, се трудят, а Божествените хора работят. Думата 

работа кабалистически отговаря на числото 10. Това означава, че работата 

е един дълбок окултен и вътрешен процес на създаване на Бога в 

собственото същество, в човешкото същество. В тази връзка Учителя казва, 

че добрия живот на човека се заключава в това, да се домогне до онзи 

момент на истинска работа. Казвам това, понеже някои мислят, че може с 

малко работа, с малко четене, с малко упражнения, всичко колкото може да 

е помалко, но нещата се постигат с много работа, и то много, много 

работа. Може, има неща които трябва да се правят малко. Например малко 

трябва да се яде. Обаче когато става въпрос за работа, трябва да се яде, 

трябва да се работи много. Също за предпочитане е малко да се говори. Ето 

още едно малко. Но когато говорим за работа, вече това е друг въпрос. Да 

работиш с Любов, означава да се съединиш с екстаза на своята висша душа 

(петото тяло). Ако работиш с Любов, постоянно ще се обновяваш. Тук 

отсъствува елемента еднообразие. Ако има еднообразие това означава, че 

човек не работи. Или се труди или се мъчи, едно от двете, но той не 

работи, това е друг процес. Всичко това означава, че работата, от окултна 

гледна точка, е процес при който се изгубваш в действието. До такава 

степен се поглъщаш! И в това изгубване ти оставяш мястото си на Духа да 

работи. Това е вечно обновяване. Такава работа никога не може да ти 

омръзне. 

Тук само за малко се отклонявам. Има някакво поглъщане при децата 

когато играят детските си игри. Техните родители обикновено мислят, че 

това е грешка. - Стига играйте! Много играете, прибирайте се! - Но детето 

е погълнато. След време това поглъщане, това изчезване, ще се превърне в 

поглъщане в Бога. Така че, ако ние разбираме правилно детската психика, 

ние ще съумеем да влезем по един много точен начин в него, да създадем 

един контакт с душата му и да го подготвим след време за поглъщане в 

Истината. 

Да се изгубиш в действието, това е благословението, защото егото 

изчезва. А когато егото изчезне, остава само блаженството. Истинският 

ученик работи в дълбоко вътрешно безмълвие. Какво означава това? - Това 

безмълвие е чисто пространство. И на окултен език означава свещена земя. 

Това е свещената земя. Ще обясня. Когато един човек цял живот се храни с 

положителни мисли, той ще си направи преграда по пътя към Мъдростта. Това 

е един от много тънките закони. Защото лошите мисли, казва Учителя, идват 

пак от Бога. Но е много деликатно да се разбере, защото трябва една друга 

будност която да гледа. Същото важи и за числото трите шестици. Миналата 

година говорихме много за това, за трите звяра. Но в края на краищата 
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Учителят казва, че трите шестици това е число на Слънцето, тъй като 

дявола и голямото зло са създадени от един специален закон на Любовта на 

Бога. Така че тук също има Любов на Бога, но е толкова скрита, че не може 

да се вижда. Хората виждат само жестокостта, обаче това не е жестокост, а 

строгост. Има голяма разлика. И когато Бог трябва да накаже някой, никой 

не може да Го спре, защото сам Бог казва: Аз съм който твори зло. Това е 

много труден закон за разбиране, но след време аз ще се спра на него, тъй 

като преди туй трябва да разберем други неща. Само будният може да 

направи прехода от положителните мисли към Мъдростта. Това е пътят на 

истинските ученици. Докато другите остават или в успеха, или в неуспеха, 

или в оптимизма, или в песимизма. Това означава, че те не са познали 

окултния смисъл на думата “работа”. Положителните мисли са необходими за 

успеха в този свят, а не за познаването на Истината. Там те не вършат 

работа. Там се иска нещо друго. Всичко това означава, че положителната 

мисъл (Учителят разграничава) не е още правата мисъл. Защото правата 

мисъл има абсолютно Божествен произход. Докато положителната мисъл има 

смесен произход. И само поддържането на правата мисъл е отношение към 

работата, а това означава и отношение към Учителя, отношение към 

Истината. 

В света и в живота противоречия не съществуват, не съществуват. 

Съществува само неразбиране. В работата с Любов и постоянство 

противоречията се изгубват. Защо? - Защото, когато работиш с Любов и 

постоянство, се придобива чистото съзнание. Само то може да тече във 

вечността на Духа. Човек работи, в истинския смисъл на думата работа, 

само когато има отношение към Истината, когато люби Истината. Когато не 

обича Истината, той или се труди, или се мъчи - ето още една мярка. И 

това което Учителят казва за обикновените хора: цял живот се трудят, за 

да станат нещастни. Цял живот труд, за да се постигне накрая нещастието. 

Думата “труд” отговаря на числото пет. В случая това означава, че с труда 

не можеш да свършиш цялата си работа. Петицата, това е половината, 

половината страна на въпроса. Едната ръка е пет пръста. Трябва да 

обединиш двете. Двете ръце са десет сефирота, цялостта на Творението, а в 

цялостта можеш да намериш Бог. Затова при молитвата се съединяват двете 

ръце. Те образуват цялото, но след време ще говорим специално за 

съединяването на двете ръце. Числото пет е наречено “косача” или число на 

смъртта. То прилича на сърп. Силовите линии на това число, приличат на 

сърп, и затова то е наречено косача. Разбира се то има и положителна 

страна свързана с пентаграма, но това е друг въпрос.  

Важното в труда е да оцелееш, това все пак е нещо, макар че понякога 

оцеляването не помага на човека да поумнее или да помъдрее. А важното в 

работата е, дали влагаш своята душа и своите Божествени качества. Защото 

давайки живот на работата си, т.е. ако я работиш с Любов и постоянство, 

един ден ти ще бъдеш изпълнен с живота на Бога. Думата мъчение отговаря 

на числото девет, но с знак минус. Защото човек се мъчи, когато е извън 

Духа. Когато няма Любов към Истината, човек се мъчи. Дали ще е външно, 

дали ще е вътрешно - все нещо го мъчи, все нещо го тормози. Той не може 

да живее дори в постоянната радост, а да не говорим за блаженството. Това 

означава, че той образува в себе си мързела, едно от опасните явления в 

живота. А мързела се знае, че е дете на хаоса, на обезличаването 

(обезличаването в лошия смисъл). Животът е скрит в процеса на работата, а 
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не в резултатите от работата. Животът е скрит в самия процес на работата, 

примерно в самия процес на молитвата, тъй като молитвата е висша работа. 

Според Учителя, молитвата е най-висш процес на работа. Значи, в самия 

процес на работата, а не в това да чакаш резултати, даже някои искат да 

задължат Бога да им отговори. Някои като обичат някой човек, искат той 

непременно да ги обича. Никой не може да задължи Бог да обича някого, тъй 

като Бог е Любов, и Той знае как да я разпределя. Той познава дълбокото 

минало и никой не може да настоява, защото винаги ще бъде губещ. 

Когато работата е свещенодействие, тя се освещава от Духа на живота. 

Както и преди ви казах, има само три вида работа, които Учителят 

забранява окултните ученици да ги работят. Всички други дейности могат да 

се работят, без тези три вида работа. Само накратко ще ги кажа: 

кръчмарин, ловец и касапин. Тези три професии са забранени в учението. 

Всички други професии помагат по някакъв начин чрез тях да се израсне. 

 

                                                         ЗА ИСКРЕНОСТТА 

(Идея за размишление) 

 

Искреността е нещо много важно. Нещо, без което не може да се навлезе 

в истинския път на развитие. 

Според китайския окултизъм, искреността е началото на пътя. 

Искреността според тях ще донесе овладяване на себе си. Овладяването ще 

донесе светлина. Светлината ще донесе вдъхновение. А вдъхновението, това 

е тоталния ритъм на живота. Това е всъщност истинският ритъм. 

Според китайския окултизъм, искреността е извор на духовни сили и на 

Божествена енергия. Човек може да получава енергия по този метод, ако е 

искрен преди всичко към себе си. Защото ако не е искрен към себе си, той 

не може да е и към другите и няма да има мярката с кой до колко, и може 

да обърка мерките. Преди всичко ще започнеш със себе си, към Бог в себе 

си и после вече и към другите - постепенно, за да бъдеш точен. 

На висшата искреност се дава да проникне в Духа на нещата. Постепенно 

искреността расте и когато тя стане плът и кръв, тогава вече на човек се 

дава да прониква в Духа на нещата. 

Всеки, който прави нещо без искреност, на него му липсва Истината и 

той няма да има благословение. Придобиването на Истината по пътя на 

искреността, според китайските мъдреци, е връщането в Дао. И затова, 

според един от китайските Учители (Чшу Джу Ци), стремежът към искреност е 

единственият път на човека. Същият Учител казва, че правилното съзнание е 

изградено от искреност към себе си. И всичко това се превръща в хармония. 

Този човек е наречен вътрешно, на символичен език, “пееща радост”. Това 

са тези, които са познали пътя на искреността.  

 

                                                   ВЪРХОВНАТА ЧАКРА 

 

Разбира се за нея много не може да се говори. След време ще се връщаме 

повече за по-малките чакри. Но тук ще кажем някои неща, така по малко, 

доколкото може да се изразява. 

Върховната чакра и чакрата на третото око са сътворени от две много 

дълбоки и много тънки степени на безмълвието. Тук безмълвието е много 
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дълбоко, за да може посветеният ученик да работи с духа си без тъмните 

сили да знаят нещо. 

Тези чакри са свързани с първичното слънчево тяло на човека  това е 

свързано с първата раса, за която не сме говорили. За втората казахме 

нещо, за третата и четвъртата (Лемурия и Атлантида) също, но за първата 

найтрудно се говори. Става въпрос, че най-дълбока е първата раса и някои 

остатъци от светлината на първата раса са се пренесли в Атлантида, после 

в Египет, в пирамидите и в цялата култура която е останала.  

Тези две чакри си остават скрити и невидими центрове. Това слънчево 

тяло в началото е било дадено на всички души, всички са го притежавали в 

първата слънчева раса. Но постепенно хората са изгубили това тяло и 

затова сега даже някои не знаят какви са тези чакри, къде се намират, 

каква работа вършат и въобще даже дали съществуват. А както ще видим 

понататък, те са по-реални даже от самия човек, така както Нищото е по-

реално от самия човек. Но е много трудно да се обясни на ума. Но тъй като 

аз тук говоря повече на душите, знам че и тези които не ме разбират, 

схващат за какво става въпрос. Повечето от вас схващат. 

В третото око е скрито възкресението на човека, а във върховната чакра 

е скрито възнесението. При влизането си във върховната чакра човек става 

нула. И ако той е останал на земята, той е Син на Истината в истинския 

смисъл на думата, защото той е стигнал до ново начало на своя живот. Тук 

ново начало е в най-висш смисъл на думата - не просто преобразяване, не 

просто човек от лош да е станал добър, а в мистичен смисъл, в смисъл на 

посвещение от висока степен. Тук се придобива абсолютно ново начало на 

живота, защото той е докоснат от Истината. А това означава, че е 

преобразен в съвсем друг смисъл  тотално. Не просто добър. Не просто 

стараещ се да бъде добър. Не просто проумял нещо или получил някакво 

озарение, а тотално преобразен.  

Именно в тази чакра се постига Нищото, но както казах то си има 

различни степени. Човек може да остане в света с Нищото, може да се 

пресели без завръщане, а може да се пресели с идея да се върне отново. 

Има три различни начина - или да остане да помага на хората, или да се 

разтвори тотално в Нищото, в Абсолютната, Специалната Светлина, която 

няма нищо общо с тази светлина, или да се разтвори с цел да се върне след 

време, да запази телата си с цел да помага на хората. Нищото е по-реално 

от човека, защото човекът изчезва, търпи много промени, а Нищото е 

абсолютно и вечно. Именно в него се намира великата пълнота на живота. 

Макар че тази дума плаши много хора, тя е великата реалност. И човек, 

който е придобил правото си да се върне във върховната чакра, той вече не 

се занимава с вяра и съмнение, с успех и неуспех, а той има абсолютно 

доверие в живота. Той не може да задава въпроси, защото абсолютното 

доверие в този висш смисъл означава абсолютно сливане. При абсолютното 

сливане с Истината, с Учителя, не можеш да задаваш въпроси. Дори и 

разумните въпроси, Божествените въпроси вече нямат място. Докато човек 

задава въпроси, все още не е постигнал абсолютното доверие. Може да е 

близко до него, може да смята че го има, но още не го е постигнал. В 

момента в който го постигне той вече получава, придобива сливането. 

Въпросите съществуват извън сливането с Истината, извън Единството. Но те 

не могат да разрешат, не могат да дадат отговор на живота, защото животът 

не е въпроси и отговори, животът е една велика пълнота. И ако човек 
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придобие Божествената Любов той ще бъде толкова пълен, че няма място за 

нищо излишно, включително и за разумен въпрос. Това е такава необятна 

пълнота, че няма място за нищо друго. 

Когато човек постигне третото си око (говорим за цялостно отваряне на 

трето око, а не за частично), когато се върне в него, той вече никога не 

изгубва своята духовност и своето благородство. При всички условия на 

живота, и външни и вътрешни, той е духовен и благороден. Това е мярката 

на третото око. 

А когато постигне върховната чакра, той вече никога не може да изгуби 

своята божественост. Разбира се хората могат да го принизяват, да го 

критикуват, някои да го хвалят, той отрича и двете, в смисъл, той приема 

всичко без да е зависим от това. Той не държи нито на похвалите, нито на 

критиките, тъй като живее в свят извън полюсите.  

В третото око е себепознанието, човек познава висшата си душа, а във 

върховната чакра е богопознанието. От позицията на третото око се вижда 

същността на нещата, на много неща, но не на всички. Има въпроси които са 

за други раси и затова третото око не може да прониква във всичко. Дори 

да е напълно отворено, то няма достъп до някои тайни въпроси на живота. 

От позиция на третото око се вижда същността на много неща и техния 

замисъл. Например (елементарни работи, но те имат някакво значение) тук 

се вижда ясно, че в този свят злото е по-добро за човека от доброто. Ще 

обясня, тъй като някои не могат да схванат този въпрос и все още се питат 

защо трябва да има зло. Но с въпроси и с отговори няма да разберат нищо. 

Злото е по-добро за човека от доброто, както скръбта, казва Учителя, е 

по-добра от радостта. Защо? - Защото чрез радостта и доброто човек остава 

привързан към външните неща и към илюзията. Радостта и доброто помагат на 

човек да се превърже към земни, към външни неща, към хора, към обекти, 

към манастири, към планина, към море и т.н., но това е привързаност. 

Дори има такива случаи, скоро ме питаха в Русе на събирането, може ли 

човек да е опасен, да е терорист и т.н., и това хубаво ли е или лошо, ако 

бъде предан на злото. Ами има случаи когато е по-хубаво да бъдеш такъв 

опасен човек  сега внимавайте, за да не ме разберете криво  отколкото да 

бъдеш светец. Светеца е до такава степен привързан към външните неща и 

Учителя дава една мярка, след време ще ви я изнеса и ще ви изтълкувам, че 

от всички православни и католически светци, нито един не влиза в тази 

мярка. Няма нито един без изключение, който да отговаря на тази дума 

“святост”, тъй като тя е извън шестото тяло, а повечето светци едвам-

едвам са на прехода между четвърто и пето тяло. Но понеже това е много 

дълбок въпрос друг път ще се спра на него, за да видите високата мярка в 

учението, тъй като човек не може да бъде свят. Свят е само Абсолютният и 

Той може да даде само частична святост на някой, но това е с друга цел и 

това е дадено на много малко хора в света, но не на така наречените 

светци. 

Както казах, чрез радостта и доброто човек си остава привързан към 

тези неща. Ако един човек, както обясних в Русе, е много предан на злото, 

в очите на Бога той има някаква цена, защото след време ще стане предан 

на Бога. Изпратен на едно специално страдание той ще се обърне и той има 

готовността, има качеството да бъде предан, да се отдава, докато 

мързеливият човек не може да служи нито на Бога, нито на дявола. И дявола 
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се отвращава от него, и Бог не го иска, а Учителят казва: Природата се е 

видяла в чудо, как да накара човека да работи. 

Има такива хора, накратко ще кажа и този пример, който обясних в Русе. 

Поточно един приятел го е чел от Учителя, но аз ще го кажа със свои думи. 

Става въпрос за най-мързеливите хора. Учителят изнася един пример какво 

означава наистина мързеливи хора, защото някои се представят за 

мързеливи, но не са. Те се наричат в Турция дембели и Учителя използува 

точно тази дума. Събрали се дембелите на едно място да си говорят, в едно 

помещение, говорили си и станало пожар. Пожара се разгорял, някои казали 

че трябва да бягат. Повечето избягали, останали двама, единият казва на 

другия: Стана пожар, ще изгорим! А другият казал: Тебе не те ли мързи да 

говориш... И си останали. Това са истинските дембели. Този мързел 

наистина природата се е видяла в чудо как да го подтикне да работи. 

Злото и скръбта разрушават връзката с външното, и те разрушават 

привързаността към илюзията, към външния свят. С това те са помагачи, 

макар че хората не осъзнават тази помощ. Искам да кажа, че едно голямо 

зло, една голяма скръб, една голяма мъка в твоя живот, може да те откаже 

от неразумните желания, които си натрупал от хиляди години. Примерно да 

обичаш някой човек и все да мислиш, че нещата ще бъдат в хармония. А 

Учителят казва, че найтрудното нещо в света е да намериш двама човека в 

хармония. Когато говорим за найтрудното нещо, говорим за пълнотата, тъй 

като първо човек трябва да постигне хармония със себе си, после хармония 

с Бога и чак тогава той ще бъде в хармония с който и да е. Но първо 

трябва да иска на другите нива, а не с хората и после с Бога и със себе 

си, защото така никога няма да постигне хармония. 

От позицията на третото око също се виждат и други елементарни неща. 

Например, ясно е, че над 90% от неуспехите в този свят са особено благо 

за човека, защото това е възможност за човека да се раздели със старите 

си разбирания. Докато успеха за обикновените хора е духовна смърт. Защо? 

- Защото човек се застоява и казва: Аз съм успял. Той се застоява в 

разбиранията си, въобразява си че е успял и няма устрем да търси новото. 

Това е духовна смърт. Чрез успеха човек се застоява в старото. 

Има някои пробудени, които разбират нещата по друг начин. За тези, 

които търсят Истината, и успеха и неуспеха са благо по пътя към Духа. И 

двете неща са помагачи. Те извличат светлината, извличат ползата от 

успеха и от неуспеха, и вървят нагоре без да се спират. 

Човек, който отвори окото даже частично, ще разбере че има неуспех, 

който е изпратен от Духа, а има и неуспех, който е изпратен от ума. 

Човекът ще може да различава кой неуспех от къде е изпратен, за да вземе 

различни мерки. Неуспехът, който е изпратен от Духа, е скрита благодат. 

Например сиромашията, Учителят казва: Това е лукс. Това е път по който 

може да се придобие мъдрост, качества, които при богатството не можеш да 

ги придобиеш. И ако един окултен ученик овладее сиромашията докрай, т.е. 

запази честността си докрай, истинолюбието си докрай, след време той ще 

овладее сиромашията и след време ще може да владее и богатството. И ще 

бъде свободен и от двете. Това е скрита благодат, когато неуспеха е 

изпратен от Духа. Има неуспех който е създаден от нисшия ум на човека. 

Това е нещастие, защото човек се залъгва и казва: Този път не успях, но 

другия път ще успея. Следва ново нещастие от ума. Умът винаги води към 

нещастие и винаги се надява. Надеждата е една от най-големите илюзии на 
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човека. От хиляди прераждания, от хиляди животи ума все се надява и 

винаги се изплъзва, винаги се отклонява и когато умре той продължава да 

се надява. Ако човек е успял по пътя на нисшия си ум, по пътя на 

материализма, това е още по-голямо нещастие, защото в този успех човек не 

е съгласен да скъса със старото. Той смята просто че е успял, това за 

него е достатъчно, той даже е доволен, докато при нещастието има малко 

по-голяма възможност, защото нещастието може да активизира човека и да го 

извади от тънкото заслепение. Нещастието е по-добър помагач, не винаги, 

но възможността е поголяма.  

Ще се върна пак на върховната чакра. Във върховната чакра човек вече 

не е човек, а Дух. Може да мислиш, че е човек, може да гледаш, че тялото 

му прави някакви движения, но той вече не е човек. Това означава, че 

истинският човек е Дух. И тук вече понятието човек се отделя. А душата 

той я обладава (в хубавия смисъл) като метод да се изрази величието на 

Любовта. Той обладава душата едновременно с това, за да може да се прояви 

величието на Любовта. В гърлената чакра, за която говорихме предния път, 

- вишудха - човек изразява нещата, и понякога даже много хубаво. Но в 

третото око човек постига нещо повече. Той не само изразява, но в третото 

око напълно осмисля духовния си живот, т.е. пътя на своята душа. Значи в 

третото око има вече не само хубаво изразяване, не само Божествено 

говорене, - защото то не винаги помага, понякога даже пречи човек да види 

отклонението си - но човек осмисля духовния си живот, пътя на своята 

душа. 

Във върховната чакра, човек нито се изразява, нито осмисля. Тук той 

вече е присъствие. И само който има благоговение, абсолютно свещено 

благоговение, за което говорих преди, само той може да разбере. Той може 

да получи от това безмълвие много повече отколкото своите въпроси или 

своите предразсъдъци. От тази чакра се раждат  според Учителя  най много 

цветя. Затова тя е наречена символично “хилядолистник”. Но тя не е 

ограничена - както някои мислят - от хиляда листа, от хиляда лъчи, а се 

раждат безбройни цветя. В бъдещето ще се говори за по-висша степен на 

тази чакра, но засега може да се нарича условно, - така е прието - 

хилядолистник. Но в тази чакра, Абсолютният Дух няма ограничение. 

Тези, които имат пета и шеста чакра, - отворени - те имат въздействие 

върху хората, но не могат да преобразяват. Дори и когато имат отворено 

трето око имат силно влияние, понякога се смятат за авторитети, но те 

реално не могат да преобразяват. Те само упътват, - къде успешно, къде 

неуспешно - но те просто упътват. Но все пак ако имаме любов към такива 

хора и ако сме будни те могат да ни помогнат. Става въпрос за хора които 

са отворили третото око и гърлената чакра. Както казах, имат някакъв 

авторитет, но нямат най-важното нещо: дълбочината на присъствието. Това 

се изработва с други изисквания и затова се върви по друг път.  

 

                                                       РЕАЛНАТА МУЗИКА 

(Идея за размишление) 

 

Учителят казва, че с музиката може да извървиш всички пътища. Но после 

Учителят добавя: Аз говоря за вътрешната музика, която се изразява чрез 

свещения трепет на душата. Тук става въпрос за музиката на петото тяло и 

затова Учителят казва: Трептиш за нещо, и ще го постигнеш.  
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Ако имаш свещен трепет за нещо, - точно това трептение - ще надминеш 

числото шестнадесет и ще постигнеш. Центърът на този трепет, казва 

Учителя, се намира в третото око. Защото там животът е осмислен и човек 

знае за какво да трепти, - кои Божествени трептения да храни и кои да не 

храни - той вече различава. После Учителят казва, че музиката е метод, 

чрез който се разрешават всички въпроси, но тя трябва да влезе вътре в 

човека. Тази музикалност в човека наричаме вечно добро. 

Както и преди време ви казах, че Учителят казва, че човек не трябва да 

бъде добър, а абсолютно добър - това е разликата. Ако му направят десет 

злини, той десет пъти ще благославя, а няма девет пъти да благославя и 

единият път да измисли някакво тънко отмъщение, и да мисли че има право. 

Тогава той ще разбере за тази музика, която се нарича още хармония на 

сферите. Значи... вечно добро! 

При реалната музика човек не става музикант, както се разбира от само 

себе си, а храм на Истината - това е нещо съвсем друго. При реалната 

музика човек познава себе си, защото този, който не познава себе си, на 

никого не може да служи. Оттук нататък може да се говори за служене, тъй 

като много хора искат да служат, но първо трябва да познаеш себе си и 

тогава вече можеш да служиш. А този, който не познава себе си, може да 

има желание, желанието е хубаво, но не може да служи. Неговото служене, 

казва Учителят, носи нещастие. Има хора, които се водят служители на 

Бога, но те носят нещастие. Те не познават още тайната на петото тяло, за 

което говорихме достатъчно много. 

При реалната музика човек не желае рая, нито даже Божествения свят, 

забележете. Той желае самия Бог. Това няма нищо общо с егоизма. Това е 

свещено желание на висшата душа. Тука тя постига именно реалната музика в 

най-дълбокия смисъл. Не желае нито рая, нито Божествения свят, а самия 

Бог, есенцията на нещата, есенцията на Истината. И само при тази реална 

музика, човек може да влезе в святостта на Бога и тогава неговата душа 

става музиката на Бога. 

                                                                                                                                

4.7.2000 г. 

 

ЗА СЪЩИНАТА 

 

Учителят казва: “За да бъде добър, докато е на земята, човек трябва да 

яде малко. Ако ядете много, вие никога няма да се освободите от злото.” 

Защото злото, казва Учителя, върви паралелно с яденето. Там, където има 

много ядене, ще има и зло. То може да не се появи веднага, обаче ще се 

появи. Това не означава, че самата храна е причина за злото. Но многото 

ядене, казва Учителя, създава условия на злото да вирее.  

Другият важен момент свързан със същината на учението. По свое 

собствено желание човек не може да прави зло. Нито може да прави добро. 

Човек е инструмент, орган на друго съзнание, което е вън от него. И после 

Учителя казва: “Едно трябва да имате впредвид. Ако слушате съзнанието, 

което седи по-ниско от вас, ще се изгубите в него. Ако слушате 

съзнанието, което седи по-високо от вас, ще познаете себе си и ще влезете 

във връзка с Бога.”  

Да повярваш, това е специфично положение, а да живееш, в това седи 

същината на живота. Това означава, че можеш да вярваш и да нямаш нищо 
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общо с Божествения живот, т.е. с Истинския живот. Ще обясня. Това 

означава, че вярата не може да бъде основа на живота, защото тя е само 

посока. Тя е само движение към Истината, но още не е сливане с Истината. 

Защото, казва Учителя, в момента, в който вярата направи връзка с 

Истината, тя вече не е вяра, тя изчезва, тя престава да действа и от този 

момент започва да действува Любовта. Именно Любовта решава въпросите и 

проблемите. Не вярата, а Любовта, съединението с Любовта решава въпросите 

и проблемите. Любовта се справя с противоречията. 

Другият важен момент свързан с вярата. Не е достатъчно човек само да 

вярва, той трябва да изпълнява. Отново прости думи, обаче крият дълбок 

смисъл, крият същината. Добрият живот, казва Учителят, подразбира 

изкуство което може да се изпита само при мъчнотиите. Там може да се види 

дали човек е в истинския живот, в добрия живот.  

Само когато придобиете Любовта, ще се домогнете до разрешението на 

въпросите. Тогава вече, казва Учителят, ако човек насочи Любовта си към 

злото, то променя своя характер, то вече не е зло. Това е така, защото с 

Любовта работи сам Бог. Затова Любовта няма противници, няма врагове.  

Само тези, които имат Божествени желания, ще получат това за което се 

молят. Защо казвам това?  Защото има хора, които се молят години наред за 

да получат нещо и не само че не го получават, но става по-лошо. Защо?  

Защото не знаят за какво да се молят. Окултният закон гласи: Човек ще 

получи не това за което се моли, а това което заслужава. Някой път, 

успоредно с молитвата, той може да стане разумен и да се изпълни нещо от 

това което иска, но преди това трябва да се постигне абсолютна разумност. 

Иначе това което получи може да бъде катастрофа и с това всъщност той да 

заплати за отклонението, за това за което се е молил. 

Тези, които нямат Божествени желания, т.е. тези, които нямат 

разумност, те ще получат това което заслужават. Това означава, че 

истинска сила има само този човек, който има Божествени желания. Тя му се 

дава, за да решава с нея други въпроси. 

После Учителят казва нещо важно за истинската сила: “Истинската сила 

се придобива от изкуството да прощаваш.” Учителят казва: “Да простите, в 

това се заключава Истината.” Даже казва за прошката  “истинската магия”. 

В това се заключава истинската наука. Докато не простите на онези, които 

не ви обичат и ви причиняват пакости, никаква наука, никаква магия, 

никакви стихове, никакви формули, никакво учение, никаква школа няма да 

ви помогнат. Учителят казва даже нещо повече: “Напротив, формулите ще се 

превърнат в нещастие за вас.” Значи ще дойде един момент, в който 

формулите ще се превърнат в нещастие. 

Никой няма право да пита как може да намери реалността, реалността на 

нещата. Защото който искрено търси тази реалност, той никога не пита как 

и къде да я намери. Тя го намира. Тази реалност сама го намира. 

Учителят казва: “Любовта е същественото нещо в живота, а всички други 

неща идват след нея.” Трябва да поставим живота си на основа, на канара и 

това е именно Любовта (говорим за Божествената Любов).  

Другият важен момент свързан със същността. Това е за тези които 

изгубват близки и т.н. Казано е много ясно. Учителят казва: “Ако загубиш 

сина си или приятеля си, това не е страшно (това не е мярка, че си 

загубил същността). Но ако загубиш Любовта си към Бога, това е вече 

страшно.” 
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Един друг важен момент, който също е свързан със същността. Всички 

тези закони са по Учителя. От това което даваш и от това което получаваш, 

ще познаеш доколко си изпълнил Божията воля. Ето една мярка за да 

разбереш по вътрешен път доколко изпълняваш Божията воля.  

Човек страда понеже се е отдалечил от Бога и не знае как да се върне. 

Понеже не знае вътрешния път, затова той страда. Не може да налучка оня 

вътрешен път, който е специален за него и който, по-нататък ще 

обясняваме, е свързан с благородството, с искреността и т.н. 

                                                               ЗА ДЯВОЛА 

(Идея за размишление) 

 

След време ще издадем цяла книга за него, защото хората трябва да 

знаят неговите ходове. Трябва да знаят, че е голямо безумие да се борят с 

него, тъй като той е част от Божията сила. Това е едно скрито лице на 

Бога и никой няма шанс. Включително и Христос не може да го победи, нито 

може да го изкорени, защото това е част от Божията сила и си има мисия.  

Защо съществува дявола, след като има само една Воля, Волята на Бога?  

Това е символичен въпрос. Волята на Бога, това е единствената Воля. Това 

означава, че дявола е една много дълбока привидност. Но тази привидност и 

тази много дълбока и тънка илюзия съществува чрез силата на Бога. Дяволът 

съществува, за да не намразят хората Бога пряко. Това означава, че дявола 

съхранява Бога. И наистина, по-хубаво е да мразиш дявола, защото ако 

мразиш и хулиш Бога, т.е. самата Истина, няма да ти се прости и през 

вечността. Затова този който може да мрази, който иска да мрази, за него 

е създадена една преграда, която е наречена дявола. Една черна служба, но 

тя си има своята тайна мисия. Дяволът опазва името на Любовта и Името 

Божие. Затова той е наречен “пазача на прага”. 

Например, аз задавам въпроса: Дяволът е голяма преграда, защо не можеш 

да минеш през тази преграда и да влезеш в Истината?  Защото в тебе няма 

Истина. Ако ти имаш Истина, ако ти имаш Любов, дяволът няма да бъде 

преграда. Ще минеш покрай него, ще го поздравиш и ще влезеш в Истината. 

Значи тази преграда е само за определени хора, за тези които не са 

придобили Любовта и Истината. Тогава те се блъскат в тази преграда, 

срещат се с жестокото лице на Бога, със строгото лице и се връщат обратно 

защото не са достойни.  

Окултната наука казва: “Не съществува дявол” (в дълбочина разбира се). 

Съществува само неразбиране, т.е. съществува само Бог и неразбраната 

свобода. Всичко това означава, че всичко което се случва в живота ни е 

само Бог. Става въпрос и за доброто и за злото. Тук искам да подчертая: 

даже и за най-тънките и опасни нещастия, пак е намеса на Бога с 

определена цел. Само че тайна цел. Всичко което се случва е само Бог. И 

доброто и злото, това е все Бог. Идеята за дявола е измислена, както 

казах, за да не намразят хората Бога, тъй като тогава кармата става 

вечна. Защото тогава хората ще се насочат към тайната на бездната. Ако 

насочат омразата си и критиката си към Бога, ще се насочат към тайната на 

бездната, която е свързана с третата шестица. Преди време говорихме за 

трите шестици, за звяра, който символизира бездната. Тук става въпрос за 

вътрешна бездна, а не за външен символ. Ето защо пак повтарям дяволът е 

наречен “пазачът на прага”. Всичко това означава, че ако ти наистина 

обичаш Бога, ще обикнеш действително и реално всичко което ти се случва в 
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живота, и най-доброто, и най-лошото, защото това е все Бог. Въпросът е 

дали можеш да Го видиш. Дали имаш тази будност, тази смелост и тази Любов 

към Истината. От друга страна, ако не обичаш всичко което се случва в 

твоя живот, това означава, че ти още нямаш неизменната Любов към Бога. 

Защото, пак повтарям, всичко, което се случва в живота ти, е Бог.  

Окултната наука казва: Дяволът е създаден по един таен закон на 

Любовта и затова той е врата по пътя към Бога. Той се явява врата по пътя 

към Бога. Ако имаш Истината в себе си ще преминеш през тази врата. 

В по-следващите лекции ще се спрем по-подробно, тъй като чрез дявола, 

ние също изучаваме тайните на Бога, тъй като дявола е непознатото лице на 

Бога. Това е незнайното, скритата проява, с която много хора се сблъскват 

и ако нямат разбиране, те ще се сблъскат с Неговата суровост и с Неговата 

строгост. 

Другият важен момент. Това което изпепелява човека не е дяволският 

огън или дяволският ад, а това което изпепелява човека е сам Бог, т.е. 

онази страна на Бога, която човек не може да понесе, понеже се е отказал 

от Истината. 

 

                                            ЗА ТАЙНИТЕ НА ПИРАМИДАТА 

 

Пирамидата е много по-дълбок символ отколкото е изнесено във всички 

книги. В бъдеще тя ще се изнася на друго ниво. За сега ще загатнем пътя 

към едно друго разбиране за тайните на пирамидата. Тя е била преди 

Атлантида и пирамидите произлизат не от Бялото Братство, а от Всемирните 

Братя. Те са произлезли от съвсем друг закон, както ще разберем накрая.  

Самият връх на пирамидата, символизира върхът на виждането. Тук става 

въпрос за виделината, а не за светлината. След време ще говорим за този 

закон. Това означава, че човек трябва да се издигне до това виждане. Ако 

има стремеж към върха, той трябва да се издигне до висотата на това 

виждане, което е виждане на Бога. Но това не е още виждане на Абсолюта. 

Абсолютът има друга позиция, както ще видим накрая в идеята, Абсолюта и 

Бога се различават. Затова Учителят казва, че има едно Същество Което е 

над Бога. Но това е опасна мисъл за тези които искат да я разберат с ума 

си. Накрая ще кажа нещо по този въпрос. 

Този връх символизира още неизвестното и непознаваемото. Окултната 

наука казва, че умът е влюбен в известното. Това означава, че умът няма 

никакъв шанс. Душата е влюбена в неизвестното, а човешкият дух е влюбен в 

непознаваемото. Това са три различни неща, три различни върха. Умът е 

влюбен в известното  това е застоя. Душата е влюбена в неизвестното  тя 

търси винаги новото и така се освобождава от застоя. Човешкият дух е 

влюбен в непознаваемото  така той се издига на по-висока степен, по-

висока позиция. Ако душата искрено търси, тя ще се домогне до 

неизвестното, което е съхранено в шестото тяло. Тогава шестото тяло ще 

изпраща послания на душата и тя ще се обновява, тя ще разбере и ще се 

домогне до неизвестното. Докато непознаваемото се намира в седмото тяло.  

Ако говорим по-дълбоко по този въпрос... Неща, които не са изнесени, 

но които имаме право да загатнем... Учителят казва, че непознаваемото е 

свързано с осмо, девето и десето посвещение, за които в учението не се 

говори, тъй като има причина. Но вече има право да се загатнат тези 

степени. Значи непознаваемото е свързано с три вида посвещение, които са 
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три степени различни: осма, девета и десета степен. Става въпрос за 

степени на посвещението. Разбира се, Учителя не е пожелал за тях да се 

говори, на както казах, ще кажем нещо във връзка с тях.  

Седмата степен е най-нисшата  това е възкресението. Значи тези степени 

започват след възкресението. Осмата степен е възнесението. Това е много 

дълбок космически въпрос, при който се постигат определени способности. 

Например, Учителят казва: “За десет минути, цялата вселена може да се 

обходи, и да се разбере скритата Мъдрост в нея.” Срокът е десет минути. 

Всичко може да се обходи и не само да се обходи, а да се обхване и да се 

проникне. Докато в девета и десета степен вече тази способност отпада и 

се говори за съвсем други неща. Но първо човек трябва да извърви пътя от 

известното към неизвестното, т.е. от ума към своята душа. И чак тогава, 

когато познае себе си, може да върви към непознаваемото. В тази връзка 

Учителят казва: “Аз създавам синовете на светлината.” 

И така, върхът на пирамидата, от друга гледна точка, символизира не 

Бога, а Абсолюта. Тук вече говорим не за видимия връх, а за невидимия. 

Върхът на пирамидата символизира от друга гледна точка Абсолюта. Но 

Учителят казва нещо особено за Него. Учителят казва, че даже Абсолютът не 

може да каже всичко за Себе Си. Защо?  Защото Той е нещо толкова тотално 

и необятно, и непознаваемо (става въпрос за четири степени непознаваемо), 

че затова Той не може да каже дори за Себе Си. И затова слизайки надолу, 

в по-нисшите светове, Той е казал, след като се е ограничил: “Аз Съм 

Този, Който Съм.” Просто не може да каже нещо повече. Това е един окултен  

израз: “Аз Съм Този, Който Съм.” Това е много дълбок израз, след време ще 

се спра да го коментирам. Това е чисто кабалистически израз, както и 

думата “Учител”. Думата “Учител” е една от най-дълбоките думи. Учителят 

казва: “Строго кабалистически и математически издържана.” В нея се 

разкриват най-дълбоките тайни на живота. Защото думата “Учител”  в най-

дълбокия смисъл  не принадлежи нито на Битието, нито на Небитието. Тя 

отива отвъд, защото и Небитието, дори и безграничната Любов, казва 

Учителят, е ограничение за Абсолюта. За Бог тя не е ограничение, но за 

Абсолюта тя е ограничение. После ще кажа нещо и по този въпрос. 

Пирамидата е абсолютен принцип. Това означава, че тези, които се 

занимават с фактите и законите свързани с пирамидата, никога няма да се 

докоснат до нейната мистерия. Защото фактите отговарят на идеята за 

загадки, загадката ще си остане загадка. Това означава, че този човек не 

може да познае Истината. Човек, който се занимава със загадки, той не 

може да познае Истината. Човек, който се занимава със закони, той може да 

стигне най-много до тайната, но тайната също не разкрива нещата. Защото 

има по-вътрешна тайна, която е скрита в принципа и тя се нарича вече 

мистерия. Значи, думата “тайна” отговаря на идеята за закони и най-много 

може да се домогнеш до някаква тайна. С фактите най-много ще се домогнеш 

до някаква загадка. А с принципа ще се домогнеш до мистерията на 

пирамидата. Затова казвам, че пирамидата е абсолютен принцип, т.е. 

принцип означава, че няма никакво изключение. При законите има 

изключения, затова там има правила, има методи. Но при принципите няма 

изключения.  

В Атлантида мъдрите толтеки са имали специално име за върха на 

пирамидата, което  тъй като не може да се каже ватанската дума  

приблизително се е превеждало “Врата към Зората”. Това е символизирала 
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ватанската дума за върха на пирамидата. Както по-нататък ще разберем 

“Вратата към Зората” и това ватанско име представляват скрито име, което 

засега Учителят не позволи да се изнася... Това е името на Учителя... 

След време ще стане въпрос, без да се разкрива името, като кратък 

коментар към този велик път. Това е пътят на другите раси. 

Всеки, който е могъл да стигне до прага на тази врата, той се е 

домогнал до силата на така нареченото “мерохим”. Една древна дума, която 

означава вечното вдъхновение. Тук става въпрос само до прага, не да 

влезеш, а просто ако стигнеш до прага. Има такава формула (ватанска) от 

Учителя, някои от вас я знаят, повтаря се думата мерохим три пъти: 

“Мерохим, мерохим, мерохим, али бехар, махатма аум”. Това е формула за 

вдъхновение. Става въпрос за вечното вдъхновение, което на кабалистически 

език е наречено “Зохар” (древното сияние). 

Във връзка пак с пирамидата и с вътрешния момент. Учителят казва, че 

Любовта е най-високият връх. Това е атлантски израз. И този символ има 

много значения. Едното е това, че в Любовта, мрака изгубва силата си. 

Затова Любовта е връх. Не всяко нещо е връх. Примерно, доброто не е връх, 

вярата не е връх, и т.н. В Любовта мрака изгубва силата си, защото 

Любовта е силата на Бога, която преобразява злото. И така впоследствие се 

е явила заповедта “Люби Бога повече от себе си.” 

Това означава, че пирамидата е методът срещу злото. Да разбереш 

тайните на пирамидата, значи да се домогнеш до абсолютния метод срещу 

злото. И когато в Библията се казва, че Бог е работил до шестия ден, това 

означава, че и човек трябва да работи до шестия ден. Шестият ден, това е 

шестото тяло. Сведенборг обяснява много дълбоко този въпрос в една от 

неговите тайни книги. След време ще ви запозная с това. В шестото тяло 

еволюцията свършва. 

По-нагоре вече е седмото тяло, в което човек се ражда в Небитието, 

т.е. Абсолютната вътрешна реалност. Но това в учението не е последната 

дума, тъй като при Учителя има още четири степени, които са от друго 

измерение. Тук вече е абсолютното сливане с върха на пирамидата в 

окултния смисъл. Значи в седмото тяло се намира абсолютното сливане с 

върха на пирамидата. Тук става въпрос за човешкия дух и за тайната която 

е скрита вътре в човешкия дух. 

Тук в седмата степен има две явления. Накратко ще обясня. В седмата 

степен, в седмото посвещение, в седмото тяло има две явления. Първото: 

човешкият дух, или шестото тяло, се сливат с мистерията на Абсолюта, 

който тук в случая е наречен Небитие. И тука духът изчезва във вечността, 

във вечното безмълвие. Това е единият вариант. Защото според окултната 

наука дълбочината на живота е абсолютно безмълвие. Това е мярка за най-

дълбокия живот. Дълбочината на живота отговаря на идеята за абсолютно 

безмълвие. Щом имаш нещо да питаш, щом имаш нещо да кажеш, още не си 

постигнал абсолютната дълбочина. Защото там изчезва звука, изчезва даже и 

мълчанието. След време ще говорим по този въпрос. Второто явление е 

следното. Второто явление е в това, че ученикът остава в шестото си тяло 

(преди говорихме подобни неща) и тук той придобива големи окултни сили и 

истинското си смирение. Тези неща са свързани едновременно, едното без 

другото не може. Именно тук се намира другото лице на Великата Реалност. 

Докато в седмото тяло е Абсолютната Реалност. Има и друга Реалност извън 

тази. 
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Всеки, който не може да се издигне до върха на Любовта, което означава 

символично върха на пирамидата, а това са тези, които не приемат 

Божествената Любов, това означава, че те ще се сблъскат с могъщата ръка 

на Бога, могъщата ръка на злото. Те ще се сблъскат с могъщата ръка на 

злото, което е ръката на Бога. Тази ръка е само за определени същества, 

за злите, за тези които отричат Любовта. Именно за тях е създадена тази 

ръка на Бога, която е наречена дявола, която е наречена злото, а всъщност 

дявола не е зло. Това е за тези, които са приели злото. За тях ще има 

зло, независимо дали те го крият и се представят за благородни. Те ще се 

срещнат със строгата ръка на Бога. Затова е създадено злото, за тези 

които го приемат. Тъй като има свободен избор, имат право да го приемат, 

но не могат да се спасят от последствията на ръката на Бога. 

                                                            ЗА АБСОЛЮТА 

(Идея за размишление) 

 

За Абсолюта аз подготвям цяла книга, специално по Учителя  за Нищото, 

за Небитието, за Битието  тъй като тези неща са различни, могат да се 

разгледат от много гледни точки. Тук ще се спра на една от гледните 

точки. 

 Абсолюта не е нито Отец, нито Баща, нито начало, нито край. Трябва да 

се знае, тъй като Бог е нещо друго. Той именно е създал Бога. Това е едно 

ограничение. Затова се казва, че Бог е алфа и омега  има начало, има 

край, има предели. Колкото и да е необятна тази реалност, тя има граници, 

има предели. И доброто има граница и злото има граница. Той е създал Бога 

и Той е преди началото, и ще бъде след края. Той ще бъде преди алфа и ще 

бъде след омега.  

Това означава следното. Битието  това е външната реалност. Небитието  

е вътрешната реалност. Докато Абсолюта е Нищото, извън тези две граници. 

Той не е нито външна реалност, нито вътрешна. Той ги храни, Той ги 

поддържа, но Той не е. Не е нито едното, нито другото. Нито това, нито 

онова.  

Учителят казва следното: “Ние сме създадени като същества с начало, но 

целта на моето учение е да ви направя безначални.” И той обяснява на едно 

място как може да се надрасне и човек да стане не Бог, а нещо повече от 

Бога, но това е много специално. След време ще говорим малко, защото е 

опасно за тези които работят с ума. 

“Ние сме създадени като същества с начало, а целта на учението е да ви 

направи безначални.”  Това е свързано с осмата, деветата и десетата 

степен на посвещение. Това е разбира се вътрешна тайна в учението и 

затова тя само може да се загатва, но понякога и загатването може да 

помогне много.  

Както казах, по-нисшата степен е възкресението, докато при другите 

степени се отива отвъд началото. Там вече човека нито има начало, нито 

има край. Той може да стане служител във вечността, а може да излезе и 

извън вечността. 

В таза връзка искам да ви кажа следното, по което също имаше много 

въпроси неразбрани в самото братство. Защото тази тайна е свързана с пътя 

на Всемирното Братство, а не с Бялото Братство. Става въпрос за осма, 

девета и десета степен на посвещение. Бялото и черното братство е 

създадено от Бога. То има начало има и край. Белите и черните братя са 



 378 

родени от Бога. Имат различни пътища и способности, но те имат край. 

Всемирните братя са родени от Абсолюта. Там се намират така наречените, 

чували сте ги, двадесет и четири старци. И, казва Учителят, сега се 

подготвя двадесет и петия. Точно там се намира тайната, тези мистериозни 

старци, за които понякога може да се каже нещо, но то няма да обясни, тъй 

като те са по-дълбоки от всяка тайна и от всяка загадка.  

И така, тайната на пирамидата е свързана с Всемирните Братя, понеже 

този символ е тяхна идея. Те са го предали в Атлантида, после от 

Атлантида е преминал в Египет. Този символ се намира вече и в наши дни, 

но зависи кой как ще го разбере.  

Можеш да се върнеш в Бога. Учителят казва: “Можеш с много усилия, с 

много Любов да се върнеш в Бога, но не можеш да се върнеш в Абсолюта. 

Това са също различия. Можеш да се върнеш в Бога, можеш да се върнеш в 

Христа, можеш в един момент и да придобиеш Любовта, Божествената Любов, 

но в Абсолюта не можеш да се върнеш. Там само можеш да проникнеш, да 

преживееш, но без да постигнеш абсолютно познание. Само можеш да направиш 

докосване, можеш да проникнеш, може да се докоснеш до този въпрос, може 

да преживееш нещо специално в тази връзка,  в осмо, девето и десето 

посвещение,  но няма да постигнеш абсолютно познание, защото там е 

Нищото. Просто няма нищо, но има всичко, което е по-дълбоко отколкото 

“око не е видяло и ухо не е чуло”. Учителят казва, че “там нито душа е 

видяла, нито дух е чул”. Нито душата може да има представа, нито духа. 

Там става въпрос за нещо съвсем друго.  

После Учителят казва, че ние включваме в себе си всички светове до 

Бога, но от там нататък нямаме достъп. Ние включваме в себе си всички 

светове  става въпрос за всички вселени, защото Учителят казва, че те са 

произлезли от Любовта. Значи, щом можем да се домогнем до Любовта, ще 

можем да се домогнем до всички вселени, до всяка вселена. Но от там 

нататък нямаме достъп. От тук нататък достъп имат само Всемирните Братя. 

Както казах, Всемирните Братя това са тези тайнствени двадесет и 

четири старци. Например един от тях е Мелхиседек. Не съм ви разкривал за 

неговия таен живот. След време, ако Учителят пожелае, ще кажа нещо за 

неговия таен живот, но той е един от тях. Те не са Бяло Братство, те са 

над него. Те го управляват, те го коригират, те го осмислят и когато 

трябва се намесват да му помогнат. 

Но да се върна към по-нисшите степени, които водят към възкресението, 

тъй като на нас ни стига, на много от нас, да постигнем възкресението, да 

постигнем познаване на себе си, пък даже и нещо по-малко, за да не отидем 

съвсем нагоре. 

Учителят казва: “Аз мога да уча само тези които имат неизменна любов” 

и после казва: “Защо ви е необходима ангелска любов и защо ви е 

необходима Божествена Любов?” И обяснява. Защо ви е необходима ангелска 

любов?  “За да имате огън. С този огън се излиза извън света.” Това е 

духовният огън на неизменната Любов, на чистата Любов. После казва: “Защо 

ви е необходима Божествената Любов?”  Това е вече нещо по-дълбоко от 

огъня. Учителят казва: “За да имате корен в абсолютния път на развитието 

си.” За да имате основа, става въпрос за духовен корен, за онова дърво, 

за което преди време говорихме, което няма корени, нито външни, нито 

вътрешни. Ако си спомняте преди време говорихме за дървото без корени.  



 379 

Това са двете най-важни начала за ученика засега  ангелската Любов и 

Божествената Любов. Именно Божествената Любов разкрива една от най-

великите тайни, че някога е било само ден. Атлантите са знаели за тази 

тайна, те са знаели, че преди във вечността е имало такива условия, 

когато е било само ден. Именно Божествената Любов, който се домогне до 

нея разбира тази тайна, че някога е било само ден. Това има тайно 

съотношение към първата раса, преди Атлантида и Лемурия. Първата слънчева 

раса... когато Всемирните Братя са били на много високо ниво и са успели 

да обучат някои Бели Братя, които после са влезли в третата раса, в 

толтеките, и от там е тръгнала културата на народите. 

                                                                                                                         

1 август 2000 г. 

 

ТАЙНСТВЕНОТО ЯВЛЕНИЕ  ВЪЗДУХ 

 

Много учени са наблюдавали това явление наречено въздух. Няма да 

изреждам имена, много дълъг е списъка. Все пак някой от тях заслужават, 

защото са били много постоянни. Например Лавоазие. Той е един от малкото, 

които са правили стотици опити, докато постигне някакъв резултат, но 

понеже и той няма свещена цел в живота, не може да разкрие тайната на 

въздуха, макар, че се е домогнал до някои неща от опит. Тук искам да кажа 

какво означава истинския учен. Истинският учен е: много наблюдения и 

малко разсъждения, за разлика от другия учен. Има истински учен и 

обикновен учен. Истинският учен действа така  много наблюдения и малко 

разсъждения. Обикновеният учен действа обратно  малко наблюдения и много 

разсъждения. За истинския учен началото на нещата започва с възхищение и 

благоговение пред Природата  едно много важно условие  за да може да се 

отвори врата в истинското проучване. Но окултната наука казва, че само от 

дълбок вътрешен опит може да се очаква успех. Но даже и тук, решението на 

въпроса, не е в опита, а в Духа. Например, има хора които петнадесет 

години са тренирали концентрация  казва Учителя  в пещерите в Индия, 

концентрация и молитви и никакви резултати. Нещо в техните скрити 

намерения ги е подвело. Те не са познавали себе си и своите намерения.  

Въздухът е много тънко явление. Той прониква навсякъде, има тегло и е 

неосезаем. Това означава, че той е духовно явление, както ще разберем по-

нататък. В него работят, в най-дълбоката му част, два вида скрити 

елементи. Това което учените не можаха да открият, а откриха кислород и 

други неща. Няма да обяснявам за кислорода  битката беше голяма докато се 

въведе тази дума, въглена киселина, флугистон, после кисловодород, после 

кисловод, и накрая  кислород. Но думата все пак не може да разреши 

въпроса, защото решението е в Духа. 

В най-дълбоката част на въздуха работят скритите елементи най-вече на 

живата светлина и на огъня. Това означава много неща. Едното от нещата, 

което много хора трябва да разберат, и особено учениците е, че при 

дълбоко дишане се вземат съвсем други решения в живота, съвсем други цели 

и избори. При плиткото дишане се вземат съвсем други решения, свързани 

със земното мислене, които нямат основа. При дълбокото дишане се навлиза 

в тази скрита светлина, в този жив огън, и на тази основа се взимат 

съвсем други решения в живота, по-правилни, по-дълбоки, по-изчистени.  
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Както и водата, така и въздухът  преди време говорихме за водата  е 

духовна материя, вещество на Духа. При дълбокото дишане в човека могат да 

проникнат, специално в кръвта му, особени духовни сили от тази скрита 

светлина. Те обновяват застоя в кръвта, но както казах, пак напомням, че 

тук същественото е, че човек може да вземе много верни и дълбоки решения 

в своя живот. Чрез дълбокото дишане въздухът прокарва нови пътища във 

вътрешния живот на човека. Тук говорим за съзнателното дишане, а не за 

механичното. Не за онази книга, която е написал Боян Боев. Написал книга 

по Учителя, извадки, без да практикува. И Учителят се чуди защо е написал 

тази книга, тъй като нещата трябва да са проверени и тогава да се 

изнасят, което е правилно и много по-честно, отколкото на сляпо доверие.  

Прокарват се нови пътища във вътрешния живот на човека, и това 

съдейства за неговата мисия, която е, разбира се окултно дело, а не нещо 

явно. Мисията на човека не е нещо явно, нещо показно, а това е дълбоко и 

окултно вътрешно дело.  

Във въздуха е скрита съкровена тайна на Духа. Например, има строго 

определено дишане, при което си в строго определен свят. Значи, чрез 

него, може да се преминават светове.  

За тези числа Учителят избягва да говори  конкретните числа, които са 

граници от един свят в друг  тъй като има причини. Ученикът, който има 

свещена цел, сам ще се домогне до тази мярка. Но който се старае истински 

в дишането, постепенно трябва да мине минимум две минути задържане, за 

което Учителят казва, че ще може да решава много от основните си въпроси 

си на земния живот. Макар, че две минути е малко, но от две минути 

нататък може да се решават много въпроси, които иначе не би могъл да 

реши. Това означава, че с дишането човек поема същества, невидими 

помагачи, които участват в разрешението на много въпроси. Но според мене, 

ученикът трябва да гони мярка най-малко шест минути, което не е трудно, 

ако се постарае една  две години да се упражнява.  

От въздуха могат да се извлекат съвсем нови методи за работа. Това е 

пак във връзка с невидимите помагачи. Преди време, когато аз тренирах 

няколко години, се домогнах до такива методи, които ги нямаше в книгата 

на Учителя, и особено когато постигнах двадесет и две минути, макар и 

един път, но много често между шест и десет минути, седемнадесет, 

шестнадесет и т. н. Искам да кажа: тогава се откриват съвсем други неща, 

неща, за които книгите не могат да кажат нищо. Но все пак книгите на 

Учителя загатват. Дълбокото дишане вкарва в човека повече жизнена 

енергия, което означава, че то може да усили здравето. Това не означава, 

че здравето е най-важното в учението, пак съм го казвал, както и преди, 

защото ако човек няма мъдрост, той пак ще се разболява, от една болест в 

друга. И ще се получи една игра на ума, един път се разболява, един път 

оздравява, после пак се разболява. Ученикът трябва да придобие мъдрост и 

да се отърве и от здравето, и от болестите, и да влезе в едно постоянно 

състояние на радост. То е нещо повече от тези неща, от полюсите на 

живота.  

Тази жизнена енергия може да се вкарва всеки ден в човека, и 

включително тя може да се справя и с неговите неразположения. Например, 

ако имате лошо неразположение, може да се опитате да дишате много бавно и 

дълбоко, със задържане на въздуха, като формулата се произнася съвсем 

бавно. Ако при другите формули бързате, в случая може да забавите и ще 
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видите, че някой път нещата стават само с две, три вдишвания. Някой път 

се иска повече време, но аз съм имал случаи само с две вдишвания, 

голямото напрежение, големия товар си отиват.  

Най-дълбокото дишане не може да произлезе от хората на науката или 

религията, тъй като техните цели са ограничени. Има си причини. То 

произлиза от Любовта. И затова е казано: „Само Любовта може да направи 

хората Божествени”. Не науката, не религията, а Любовта.  

Учителят казва, че без любов, никой не може да се усъвършенства, нито 

в науката, нито в религията, нито в която и да е област. Привидно може да 

върви към себепознание, докато в един момент ще се окаже, че няма нищо 

общо със себепознанието. Без любов никой не може да се усъвършенства, 

независимо дали прави много опити. Един от учените е правил хиляди опити, 

в това число е Лаплат  много опити, много опити, но без свещена цел в 

живота и без постигане на истинско разбиране.  

Една от малките тайни на дълбокото дишане е, че в сърцето на човека 

могат да се зародят висши същества и да започнат да направляват неговия 

живот. Те увеличават неговата дълбочина и могат да увеличат и живота му. 

Защото ако един човек наистина иска да учи, искрено да работи върху себе 

си, това което му е писано на ръката  казва Учителя  отпада. Явяват се 

невидими помагачи, нанасят нови линии и увеличават живота му. Познавам 

такъв човек, който имаше кратка линия на живота, но ще живее много дълго. 

На ръката му има втора линия която се яви само до няколко месеца. Но 

човекът се посвети на Учителя, има специфичната любов към него, има трите 

белега по които се познават учениците, и за него закона работи. За 

обикновените хора, каквото е писано на ръката, това става, и на едно 

място Учителя казва, даже и да знаеш, че е писано нещо, не можеш да го 

избегнеш, освен в много редки случаи, ако наистина някое същество ти 

подаде ръка, но то ще направи риск, защото ти трябва да оправдаеш после 

това удължаване на живота.  

Дълбокото дишане е окултен процес. То променя виждането на живота и на 

окръжаващата среда. Човек започва да вижда цялостно проявите на Бога. 

Другото важно е, че дълбокото дишане предпазва кръвта от загниване, 

застой и вмирисване. Значи, влиза обновяването, което предпазва кръвта. 

Въздухът има специално отношение към кръвта. 

Дълбокото дишане, когато се прави най-вече с любов, може да извлече от 

тази любов  ватанската дума на думата „любов” е  „девайра”  една дума 

която си я ползуват много народи в друг вид, но думата „дева” се е 

запазила. Но първичната дума, която е най-близка до произхода, която 

отговаря на първичния произход на любовта, се нарича „девайра”. Тук се 

намират най-тънките огнени послания на живота. Когато се диша по този 

начин, чрез изключително съзнателно дълбоко влизане, което е метод на 

любовта, тъй като любовта се отличава по това, че тя може да прониква във 

всичко. Може да ни донесе най-тънките огнени послания за душата и за 

нейния път. Защото в своята дълбочина, чистият въздух е съставен от най-

фините духовни елементи. Оттам започва обожествяването на човека. Докато 

плиткото дишане се състои от тежки и груби елементи на въздуха. Както 

виждаме, въздухът има две посоки, едната, все по-лека и по-чиста, а 

другата, все по-тежка и все по-груба. Колкото по-плитко е дишането, 

толкова по-плитки са решенията в живота, толкова повече имаме земно 

мислене, толкова повече имаме безпокойство. Докато дълбокото дишане 
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привлича онези духовни елементи които са сродни на душата. Това означава, 

че дълбокото дишане определя един съвсем друг начин на мислене и 

възприемане. Дълбокото дишане, на високо ниво, означава да получаваш 

чиста енергия, т.е. живот с по-друго качество.  

Според окултната наука въздухът е разреден огън. Ние знаем от Учителя 

и от Тибетската мистика, че когато Духа е слязъл надолу в по-ниски 

полета, се е образувал огъня. От огъня е слязъл надолу и се е образувал 

въздуха, после е слязъл във водата и в земята. Навсякъде има различни 

количества огън и човек може да ги извлече. На земята има такива 

магнетични места наситени с огнена атмосфера, дори понякога те не 

допускат човека да стъпи, освен ако той поиска разрешение и ако бъде 

допуснат. Във водата има такива места, определени видове води, определени 

извори, определени минерални извори и води. Такива области има и във 

въздуха. Такива области има и в огъня.  

Дълбокото дишане подготвя човека след време да навлезе в най-висшата 

област, на „Девайра”, което означаваше Първичната Любов. Когато се 

навлиза в Първичната Любов, идва един момент, когато дишането става 

невъзможно. Но именно тук, където дишането изчезва, както ще видим  преди 

време когато говорихме за седемте посвещения в пентаграма, за трите 

посвещения, и загатнахме за другите видове посвещения  казахме, че в 

самадхи, в седмата степен посвещение няма дишане, няма мислене, няма даже 

преживяване. Някой хора искат да кажат: И все пак какво?  Няма нищо. 

Виждаш Истината лице в лице и се променяш завинаги. Случва се 

изключителен преврат, коренна промяна на живота, но нищо не може да се 

каже по този въпрос. Това е изживяване, което е повече от изживяването. 

Условно е наречено преживяване, но то не е нито преживяване, нито дишане, 

нито мислене. Обаче умът винаги иска да може да се обясни, да може да го 

развали, да може да има някакъв край, или да може да си каже мнението и 

да каже: да, това го знам.  

Така, както казах дишането става невъзможно, но именно тук, отново има 

един ватански израз, който се казва: „Арана Мешая”. На ватански това 

означава „Поразяващата Истина”. Именно тук се раждат посвещенията в Духа. 

Това е областта, абсолютно огнена сфера, при която всичко низше изчезва. 

Не може да диша в тази атмосфера дори и пречистеният ум. Той едвам-едвам 

оцелява, колкото да стане слуга на Духа, слуга завинаги, напълно овладян, 

без вече да може да подвежда човека, без да може да се намесва в 

интуицията и да обърква човека и човек да си мисли, че интуицията го 

води, че желанията са разумни, а края да се окаже съвсем друг.  

Учителят казва в тази връзка една ватанска формула. Ватанската формула 

е следната. 

Между другото след около две-три години, тъй като няма да мога по-

скоро, ще подготвя една книга за ватански език, но тя няма да бъде 

голяма, тъй като много малко има материал по този език и Учителя малко е 

говорил. Но все пак има вече зрънца, събрал съм около тридесет страници, 

което е нещо, с малко коментар ще стане малка книжка. И се надявам след 

време още малко ще събера. Това е наистина Първичният език, най-великия, 

най-дълбокия, който има малко по-дълбоки значения от всички други подобни 

езици. Има подобни думи в иврит, има подобни в китайския, в санкритския, 

но те са на три-четири степени на по-ниско ниво като дълбочина, като 

идея. Но все пак се приближават до този език по някакъв начин. 
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Учителят казва следната формула:”Анах, анахера, вахана.”. 

Приблизителния външен превод е: ”Животът е Живот само чрез Тебе”. По 

нататък ще се спра на една друга специална дума на ватан която по своята 

дълбочина, лично аз също бях изумен, когато се домогнах до идейните 

вътрешни страни. Става въпрос за думата „Амин”. На ватански тя има най-

дълбок израз и има най-дълбоко тълкуване, има най-великия въобще първичен 

произход. Друг път ще се спрем специално на тази дума. Тука само ще я 

кажа накратко. Знаете „Амин”, това е от гръцки, „Аум”  се използува в 

Индия и в България също, а на еврейски е  „Омейн”, обаче на ватански е  

„Айхама”. Една от най дълбоките думи които съществуват и тя се оказа, че 

има в нея нещо даже по-дълбоко от Единството. Вярно е, че Единството е 

всичко, но във ватан има нещо което е по-дълбоко Айхама. Друг път ще се 

спрем специално на нея, и на нейните букви, като силови линии и като идеи 

на невидимия свят. 

Значи:”Животът е живот само чрез Тебе”. Другият вътрешен превод на 

ватански език във връзка с тази формула е: „Ти си жезъл на моята Истина”.  

И така, да се върна на въздуха. Морският въздух, влияе много добре на 

анахата чакра, на сърцето. Дава широта и свързва сърцето с подсъзнанието, 

т.е. душата. Както и преди ви казах, съзнание, самосъзнание, подсъзнание 

и свръхсъзнание, отговарят на четирите степени. Накратко ще ги повторя. 

Съзнанието  отговаря на сърцето, самосъзнанието  на ума, подсъзнанието  

отговаря на душата, и свръхсъзнанието  на Духа.  

Планинският въздух влияе най-много на вишутха чакра, гърлената чакра и 

помага най много за нейното развитие. Но това е пак свързано с дълбокото 

дишане, със свещената цел в живота.  

После следва нещо повече от въздуха. Това е чистото Божие Слово  

Първичното. То влияе за оформянето на третото око. Оттук се образува най-

добре. Това е най-силният инструмент за оформяне и образуване на третото 

око  изчистване на Словото. Човек започва да говори малко, точно, рядко 

да обещава и много да мисли като обещава, и да изпълнява, и ако се 

тренира в тези неща, дори и да прави известно време малки грешки, той ще 

израсне и това око ще се отвори от само себе си без никакви техники. 

Просто, чистотата на Словото, понеже това е нещо Първично, чистото Слово 

е свързано пряко с Първичното съзнание, а третото око означава именно 

една степен на чистото съзнание, при което  

човек започва да работи в по-висши измерения. Ще се отвори от само 

себе си.  

А Божествената Любов е тази, която влияе най-добре на висшата чакра, 

върховната, за която говорихме преди  сахасрара чакра. Това което най-

добре влияе на сахасрара чакра е потопяването в Божествената Любов. Онези 

скрити благородни постъпки, особено невидимите, винаги когато ти правят 

пакости, бела, да замисляш някакви благородни, може да го нарека 

„отмъщения”  условно в кавички. Значи благородни замисли. На ватански 

език, това е наречено „Анхея матара”. Нарича се още „Сияещият път”. Става 

въпрос за сахасрара чакра. Именно тази чакра, сахасрара чакра, Учителят я 

нарича ”центъра Любов към Бога”. Някои я наричат „хилядолистник”, на 

ватански език е наречена „Анхея матара”  означава „Сияещият път”. 

Символично, това е въздухът на най-дълбокото благоговение и безмълвие, 

тъй като в тази чакра, вече даже и за чистото Слово няма място. Любовта 

тук носи такава голяма пълнота, че няма нужда от Слово, даже и 
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Божествено. Тук вече има присъствие, има дълбочина, има докосване с 

присъствие. Има предаване на Дух и на Любов чрез присъствие. За този, 

който е отворил тази чакра много лесно може да предава,  стига да има 

условия, отворена врата  да предава вътрешно нещата.  

Да навлезеш в дълбокото дишане, това означава да навлезеш в аурата на 

висши същества, докато плиткото дишане е свързано с астрални същества от 

низшите области. Плиткото дишане е свързано с друг род същества, с друг 

род влияния. Точно затова, при плиткото дишане има много погрешни 

решения, погрешни цели, погрешни избори. Тежкия въздух на кръчмите и 

дискотеките влияе много добре за развитието на низшите чакри. Ако някой 

иска да развива низши чакри, да търси тежкия въздух на подобни заведения. 

Не зная, може и някой да има такава цел. Това е наречен болният въздух. 

Може да е проветрено, но вътрешната атмосфера, вътрешния въздух е 

заразен. Всички прозорци да са отворени в една кръчма, положението е 

същото.  

Дълбокото дишане, пак повтарям, внася нови разбирания в човешката 

душа. Тогава вече законът Любов към Бога, означава също дълбоко дишане. А 

според Учителя, дълбоко дишане означава дълбока връзка. Той ги дава като 

синоними. 

 Дълбокото дишане, Учителя казва, това е дълбока връзка и дълбоко 

мислене, синоним на дълбокото мислене. Не случайно затова и реших да ви 

говоря за дишането. Смятах го за странична тема, но все пак да ви дам 

една посока и по този въпрос. Да не се подценява този въпрос за дишането, 

тъй като той си остава важен въпрос.  

Петото тяло, става въпрос за висшата Душа, диша в аурата на Живата 

Светлина, наричана още Живата Вода. Докато шестото тяло, човешкият Дух 

диша Огън. Той се нуждае от огнена атмосфера. Седмото тяло диша Етер. 

Това са различни степени, различни нива. От човека зависи какво ще диша. 

Ако се старае, постепенно ще покачва степените и ще стигне до Етера. Това 

означава, че въздухът е една могъща река, едно духовно течение което може 

да извиси човека, защото въздухът изтича от Любовта. Любовта се е 

превърнала в Дух, и както казах, Духът се е превърнал в огън, във въздух, 

във вода и в светлина. Преди време говорихме много за водата.  

 

                                                       ЗА СЪЩЕСТВЕНОТО 

(Идея за размишление  продължение) 

 

Учителят казва: „Първо ще минете през страданията, а после през 

Любовта”. Защо?  Защото, който не може  една диагноза дава Учителя, много 

важна  да понесе страданията, той не може да издържи на изискванията на 

Любовта”. Затова се почва по този път, по пътя на страданията. Без 

Любовта, разбирането няма корени, няма основа. Ако всяко разбиране не 

изхожда от Любовта, то няма корени. Може да е интересно, може да е 

абстрактно, може да е всякакво, но то е без корени. Учителят казва, тъй 

като някой са го заглеждали с особени очи, и Учителят също се е 

заглеждал, но Учителят, по нататък ще говорим по този въпрос, има три 

вида поглед. И понеже е много специален въпрос за третия поглед, затова 

след време ще загатна малко, тъй като там ученикът трябва да се прости и 

с живота, и със смъртта, за да навлезе в една по-дълбока реалност, но 

постепенно ще обясня този въпрос как изглежда. 
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Сега ще кажа следното. Учителят задава един въпрос и отговаря. Питаш: 

„Защо ме гледаш?”  Някой погледнал Учителя и го попитал: Защо ме гледаш?  

Учителят казва: „Аз още не съм те погледнал, защото, ако те погледна, ти 

ще бъдеш спасен за вечни времена”. Това има отношение към третия поглед. 

Тука става въпрос за целостта на погледа, целостта на Истината, тъй като 

очите са символ на Истината. И когато Духът се насочи изцяло в очите, Той 

може да направи проекция на висшата Истина и да направи промяна на 

живота.  

Когато Бог ти говори и ти отговаря на молитвите  също е въпрос към 

същественото  това не означава присъствието на Бога в тебе. Това е само 

благоволението Му, желанието Му да ти помогне. Тези неща не трябва да се 

смесват. Но когато ти имаш неизменната Любов към Бога, това е Любовта 

като Принцип, тогава вече имаш присъствие. Дали то е забележимо, видимо 

или невидимо, това няма значение, но присъствието е винаги вътре. Това се 

определя от Принципа на Любовта, което е неизменната Любов.  

Учителят съществува на всички нива на живота. Той съществува 

едновременно във всички светове и съзнания  говорим за великите Учители  

и едновременно в Абсолюта. Той е мост. И постоянно, постепенно пренася 

тези, които се развиват на определена степен, на по-висока степен. От 

друга страна, за Учителя няма значение, колко знаеш. Каквито и знания да 

имаш, за Учителя няма значение. Значение има само твоята Любов. Дали тя е 

Божествена и неизменна, това е същественото. Знанията са за тебе. Те може 

да ти помогнат, може и да не ти помогнат, но същественото е дали имаш 

тази Божествена Любов. 

После Учителят казва: „Пътят в който сте влезли, не е за ходене, а за 

изпълнение”. Както виждате, с много прости думи се казва същественото. 

Този който е свързан с Любовта, той има вечната формула. С тази формула 

той придобива нови тела и също тялото за новия свят. Който има този 

корен, Любовта в себе си, който живее по тези закони, той има в себе си 

вечната формула. Затова Учителят казва, че Любовта е тайното учение на 

всички религии.  

Каквито и да са религиите, те имат една есенция до която трябва да се 

домогнат. Това е именно Любовта, науката за живота. Това е науката, чрез 

която се придобива живот. Любовта измества времето и разкрива Вечността. 

Това е нейната сила. Тя може да измести времето във всеки миг в който 

пожелае и да разкрие Вечността.  

 

                                                    ПОБЕДАТА НАД ЗЛОТО 

(или разбирането на злото) 

 

 

Предният път говорихме. Там обяснихме как дяволът е създаден по един 

специален закон на Любовта и той служи също на тази Любов, и няма избор. 

Днес ще говорим други неща.  

Учителят казва, че злото не е нещо което е създадено, то е нещо което 

е допуснато. Бог е допуснал злото, но Той не го е създал. И после Учителя 

казва: „ В света има два вида хора. Едните са крайно добри, а другите са 

крайно зли”. Между тях се намират средните, и Учителят казва за тях, даже 

и дяволът не ги иска, тъй като той не може да разчита на двойнствени 

хора. Той иска абсолютно отдадени, както и Бог иска абсолютно добри. 
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Проблемът се намира в средните хора, които са и добри, и лоши, които не 

могат да надраснат полюсите на живота. Или се занимават с добро, или се 

занимават със зло. Или имат болести, или оздравяват и после пак се 

разболяват. Или са щастливи и стават нещастни, после пак търсят щастие. 

Или успяват, за да постигнат неуспех. Преди време говорихме подробно как 

да се спасим от успеха, от щастието, от светлината, няма да повтарям 

днес.  

Щом имаш устрем, казва Учителя, щом имаш свещен идеал, никакъв дявол 

не може да те спре. Няма я тъмната сила. Въпросът е дали имаш устрем, 

дали имаш свещен идеал. Щом имаш, Учителят казва, никакъв дявол не може 

да те спре.  

После Учителят казва друг важен момент в тази връзка. Има едно нещо с 

което можем да победим дявола. То е  никога да не говорим лъжа, абсолютно 

никаква лъжа. Накратко ще обясня, ще коментирам. Тук някой преди време се 

опитаха да ми прокарват идеята за бяла лъжа. Няма бяла, няма синя, няма 

благородна лъжа. Лъжата просто е лъжа. В мига в който е произнесена 

лъжата, веднага химическият състав на кръвта се нарушава. Човекът ще 

плати психически, постепенно, с кризи, болести, депресии и т. н., по 

много начини. Но след време ще плати и духовно, защото Учителят казва 

следното: ”Лъжата е двоен грях и това е единственият грях, който никога 

няма да ви се прости”. Всички други грехове, казва Учителя, може да ви се 

простят малко или много. Лъжата никога. Някой казват: ”Господи прости ми  

и аз съм дал тази формула, поне да се утешат  сгреших пред Великата 

Истина”, но това е едно утешение. Но ти трябва така да се изправиш, и 

така да се пазиш особено от съзнателната лъжа. Несъзнателна някой път 

човек може да допусне, като грешка, да се изпусне. Примерно да каже: ”Ще 

дойда след няколко минути”, а да кажем дойде след един час. Понеже Духът 

не е с него и не знае как да го каже, не е преминал тънкостите на думите, 

да бъде винаги в Истината, и изпуска думи без да иска, и те натрупват 

една тъмнина, която пречи на човека. 

Учителят казва, че злото е осъдено на вечно безплодие. За него няма 

шанс да има плодове. В тази връзка Учителят казва нещо за змията. Преди 

време обяснихме как се движи змията. Както знаете, тя е без крака, но се 

движи много бързо. Тя се движи с енергия. Има причини. Но тук Учителят 

казва нещо друго. Когато змията е направила най-голямото престъпление, 

именно лъжата, ръцете и изчезнаха. Отначало тя е имала ръце. Тя е била 

адепт. Ръцете и изчезнаха, краката и се изгубиха. Това се дължи именно на 

лъжата.  

За Божествения свят, казва Учителя, че там злото и лъжата не 

съществуват. На земята злото го има, и лъжата я има, както знаете, така, 

доста, в изобилие. В астралния свят  също. Пълен, казва Учителя, с цветя, 

по-точно капани, мечешки капани, във вид на цветя. Астралният свят е 

пълен. Дори при мен са идвали много ясновидци, свещеници от църквите, 

много хора, които не могат вече да разберат кой им говори, ангел ли е, 

дявол ли е, архангел ли, нищо не могат да различат. Каквото и да им 

кажеш, даже и не искат да слушат. До такава степен, има някой така са 

оплетени, че вече са изгубили мерките. Това е начин на мислене. Има 

случаи когато може да се оправи. Учителят казва: ”Ако един абсолютно 

разумен човек от света те обикне, той може да ти помогне”. Но трябва да 

има дълбока причина. Трябва да пожелаеш един разумен живот, за да може да 
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има основа. Иначе помощта е много трудно явление. Много лесно се дава 

помощ, но истинската помощ, реалната помощ може да дойде само, когато 

човек започне да подобрява живота си. Може да чете каквито книги иска, 

по-хубаво е даже да се откаже, ако чете книги, а живее неблагородно, 

лъжата, книгите ще му попречат.  

Злото не съществува в Божествения свят. По друг начин казано. Когато 

се придобие разумният живот, злото ще изчезне  разумен отговаря на 

Божествен  защото то няма място във Вечността. Някой мислят, че във 

Вечността то ще продължи да изпитва хората, ще продължи да съществува, но 

то ще съществува само в друга вселена, в низши светове, за да помага на 

еволюцията. Но има свят в който то няма място. Учителят казва, че злото 

работи само с изостаналата материя и с изостаналите същества. По подобен 

начин работи и смъртта. И злото и смъртта имат отношение и връзка с 

изостанали същества и с изостанала материя. Учителят казва, че когато 

казваме, че светът лежи в лукавия, ние разбираме един много малък свят. 

Да не си въобразяваме, че когато кажем „целият свят”, това е нещо голямо, 

след като планета земя е една малка точка, точка която е проблем от някой 

позиции даже да се види, даже да бъде забелязана. Когато ние искаме да 

кажем много голям свят, целият свят, преувеличаваме. Така преувеличават 

някои, Учителят казва, има хора станали на шейсет години, скоро даже имах 

един такъв доктор при мене. Каза: ”Станах много възрастен, много 

остарях”. Учителят казва, има ангели на двадесет и пет милиона години, 

които се смятат за деца. Въобще за възраст не могат още да кажат нито 

една дума, но тука на земята шестдесет години се смята за старост.  

Всяко същество което не върви по Божествените закони постепенно се 

изражда. Това е абсолютен закон. Това важи за всички мравки, термити, 

демони, и т. н. С това изменя и своята форма. Това се е случило с много 

същества, в това число и с термитите, за които, както ви казах преди, ще 

ви кажа нещо. Преди говорихме за древните котки от Атлантида, днес ще 

кажем нещо за термитите.  

Окултната наука казва, че цивилизацията на термитите предшества с 

повече от тридесет милиона години човека. Значи много стара цивилизация, 

много стари същества. Те са произлезли от бездънната нощ на първия 

период, което означава, че те са били принудени и заставени да живеят при 

най-тежките, най-жестоките и мъчителни условия и гърчове на самата земя. 

Това е било в началото на земята и самата земя е изживявала най-тежките 

си състояния. Тогава са били изпратени тези същества, наречени термити. 

На ватански език те се наричат „Азуми лахара”. Преводът е  „бягащите от 

светлината”. Има около хиляда и петстотин вида термити. Почти всички 

живеят в гробище, което наричат жилище, под земята. Самото тяхно тяло е 

вид гробище и почти всички видове са слепи. Има и такива, малко видове, 

които живеят над земята. Те са малко, но те са също слепи. Живеейки в 

най-тежките условия на земята, в тях се е зародила изключителната идея да 

разрушават. Както ви казах и преди, те могат да изядат желязна къща за 

двадесет и четири часа. Не говорим за дървена и за пластмасова, говорим 

за желязо. Тук не става въпрос даже за здрави зъби. Тука става въпрос за 

нещо много специално. Докато при мишките, както преди говорихме, става 

въпрос за здрави зъби. Мишката много гризе, защото има, казва Учителят, 

пак ще напомня, много голямо его и тя гризе, защото зъбите и много бързо 

растат от егото, и да може да се спаси от големи зъби които и пречат, и 
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тя гризе много. При термитите въобще не става въпрос за такива зъби, а 

става въпрос за някаква скрита сила, наречена инстинкт. Инстинкт обаче 

означава скрит разум, няма значение дали той е черен или бял, това е един 

скрит разум, една изключителна сила на разрушение. Те са образували тази 

сила в себе си, когато са живели в най-тежките условия на земята, защото 

те не са приели тежките условия, а когато не ги приемат, те не могат да 

се развиват и тръгват в обратна посока, стават разрушители. Има и много 

такива хора от този род. Не приема малката си къща защото комшията има 

троен апартамент. Другият не е доволен от троен апартамент, защото еди 

кой си има три апартамента. И злото расте, омразата расте, развитието в 

обратна посока расте. И затова Учителят казва, че днес в новият свят, в 

новата епоха, има много животни които са кандидати за хора, и много хора 

които са кандидати за животни. Тъй като формите ще се сменят, човек ще 

бъде заключен и да не иска, душата му ще бъде заключена в животинско 

тяло, да научи своите уроци, защото егото може да расте само до една 

област, оттам нататък е катастрофа. 

Термитите имат два врага. Както котката има свой враг мишката, и 

обратно, мишката има за свой враг котката, така и термитите имат своя 

най-голям враг. Единият враг това е слънчевата светлина, на тази светлина 

те умират и това не е случайно. След време когато издам малката книжка за 

термитите и въобще за животните, за нашите малки братя, там ще говоря по-

подробно по тези въпроси. Тук ще бъда по-кратък. Другият най-голям враг 

на термитите са нашите обикновени мравки. Те знаят слабото им място и 

термитите са в почти всички случаи  над деветдесет процента  безпомощни. 

Термитите имат слабо място до корема и мравките знаят точно това. Много 

неща не знаят, но знаят това място. А това означава, че когато термитите 

видят мравки, бягат през глава. Те си имат своя организация, свои военни, 

свой социален строй, но това е много дълга история да ви обяснявам сега, 

в книгата по-нататък ще обяснявам. Предупреждават се, бягат, препъват се, 

падат, защото мравката е от една също много дълбока цивилизация, с много 

дълбоки корени, която знае някой неща, които термитите не знаят. В този 

свят на сегашния етап термитите не са опасни, защото има прекалено много 

мравки. Това е една от причините да няма много термити, макар че има на 

много места, учените ги изследват, но за момента те са затворени, не са 

опасни, Духът в тях не им дава да се разпръскват, пък и мравките чакат.  

Според Учителя, термитите са подземни насекоми и са сто пъти по-лоши 

от човека. Но Учителят казва, че по-надолу в земята има едни други 

същества, които са хиляда пъти по-лоши от тях. Значи, това е на степени, 

надолу в земята има все по-лоши същества. Учителят казва: „Вие ги 

наричате дяволи”. Те имат и други имена, но ще приемем общо приетото, 

наречени са дяволи. А някой дяволи, както знаем са малко излезли и над 

земята. Костюмирани, Учителят обяснява, с вратовръзка, с много хубава 

обхода, с много хубави маниери, и с изключителни обещания. Но крайният 

резултат, този който може да различава, ги различава от разстояние, даже 

някой път не е необходимо да ги видиш, можеш да ги помиришеш. Достатъчно 

е да пуснеш едно от чувствата си дълбоко в ход, в името на Любовта, и да 

разбереш дали има зло в този човек или няма. Но същевременно не трябва да 

осъждаш. Защото, който има Любов, той не осъжда, а само прониква, 

наблюдава и вижда къде може да помогне и къде не може.  
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Учените са изучавали живота на термитите, но повърхностно, защото те 

не са могли да проникнат в техните вътрешни центрове. Трябва да кажа, че 

преди време и аз се опитах да вляза в един техен вътрешен център, когато 

ги наблюдавах, но не успях. Останах отстрани да наблюдавам, тъй като те 

имат една техника, която има много страховито излъчване. И умрелите, и 

живите не могат да я понесат. Това е едно барабанене, едно тракане, което 

е по-лошо от смъртта и аз още не мога да си го обясня, но то е наистина 

такова. Някои учени също са го засекли и са избягали, макар, че 

предварително са били на разстояние, са избягали надалече, защото има 

нещо много зловещо в тази сила. Някакъв демоничен начин на барабанене, 

който не е като оня, индиянския начин, който е много по-благороден, дори 

и да е монотонен, дори и човек да обезумее от него, е по-хубаво, 

отколкото да попадне в този център, където е трудно да се опише. Ако 

някой човек проникне в този център, по моите изчисления, най-хубавото, 

което може да му се случи е да полудее. От туй по-хубаво не може да му се 

случи. Другото е да избяга, ако успее да избяга. Но влязъл един път в 

този център, нали, това е най-голямото щастие, просто да полудееш и да се 

отървеш с едно полудяване. Тъй като има полудели хора, които имат по-

хубава карма от хора, които лъжат, които са жестоки, които убиват и т. н. 

Така, че лудостта си има свои красоти. Те живеят, както казах в тъмни 

гробища наречени жилище. Има и такива хора, живеят в апартаменти, без да 

знаят, че това е пещера, без да знаят, че живота е по-лош от нормалното и 

че самите те развалят аурата на апартамента, и го превръщат в нещо по-

лошо от пещера, тъй като думата пещера, както говорихме преди, има нещо 

първично в нея. Тя е била идея за вглъбяване, където да се постигне нещо 

навътре, докато в много от апартаментите и това го няма. 

Термитите са ослепели, вътрешно те са слепи, тяхното зрение е 

затворено, почти всички от тях имат крила, но крилата са мъртви и те ги 

водят просто към гроба, не им дават нищо, с тези крила те не могат да 

летят, а очите им са затворени от една битка която се е състояла в една 

древна война, за която друг път ще говоря или в книжката която по-нататък 

ще посветя на нашите малки братя, тези същества, всички видове животни. 

Според окултната наука те са същества на волята и на разрушението, но 

не на разума и Любовта. Те са станали упорити във волята и в разрушението 

и оттам са изгубили в древната война, и са ослепели. И както казах, 

макар, че са много силни и разрушителни, те са много уязвими. Природата 

понякога си прави шега с някои същества. Дала им е едновременно голяма 

сила на разрушение, страхотен инстинкт и същевременно слабо, уязвимо 

място, което се намира близко до стомаха.  

Окултната наука казва, че едно същество е уязвимо, или за да бъде 

осъдено, или за да се преобрази, промени. За това му е дадена тази 

уязвимост. Според китайската окултна наука, се казва, че промените са 

същността на света. Те са най-важното нещо което става в света  

промените. В света промените означават развитие. Има светове в които 

промените ги няма. Няма нужда от промяна и няма нужда от развитие, има 

нужда от проява. Има други светове в които даже няма нужда от проява. 

Това са все различни степени. Но в този свят промените са на място. 

Голямото страдание е дадено на термитите, за да могат те да прогледат, да 

видят те лошите си качества. Това важи и за човека, ако той е буден. 

Защото ако в страданието човек не огледа себе си, в щастието е още по-
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трудно. Затова страданието върши нещо по-добро отколкото щастието. 

Щастието приспива, успехът приспива, но страданието и скръбта събуждат от 

съня, не винаги, но все пак по-често отколкото от щастието и успеха.  

В древността термитите, както и много други същества и самите демони са 

поискали да посегнат, да разрушат тайната на живота. Те са посегнали на 

съкровената област и оттам е тяхното падение. Но Учителят казва: 

„Неразбирането е винаги гибел”. Ето защо термитите днес са много 

ограничени и не случайно на земята са изпратени много мравки. Тези мравки 

по-точно охраняват една много стара тайна, за която те са на земята. 

Един от древните мъдреци  става въпрос за един от великите бели братя, 

който в този свят въобще не е представен в тази светлина, която 

заслужава, макар, че вече излязоха три книги на руски. Става въпрос за 

един от древните старци на друидите  Мерлин. Всичко досега, което се е 

говорело за него е толкова повърхностно, че аз се учудвам как може да се 

изнесат такива неща, но света ги изнася. Но това е един от най-великите и 

древни мъдреци и старци, който ръководи определена категория съзнания и 

хора, един от великите бели братя и който след време ще изведе тази раса, 

неговата раса към Бялото Братство. Той казва: ”Създавайте себе си докато 

сте в настоящето, докато има още време”.  

Победата над злото е в търсенето на изгубеното ученичество. Всеки, 

който може да намери правилния път на своето ученичество, той ще се 

справи със злото. Той ще може да го изтърпи. Защото, който е влязъл в 

ученичеството, Любовта му дава част от своята сила. Любовта е силата, 

която може да изтърпи злото, а това означава овладяване, т.е. ако можеш 

да изтърпиш едно зло, това означава, че ти го превъзхождаш, ти си над 

него и можеш да го овладееш. Ако не можеш да търпиш едно зло означава, че 

то те владее. Ето силата на търпението, а тази сила произлиза от Любовта. 

Изтърпиш ли  овладяваш.  

На ватански език има три степени на Пътя. Накратко ще ги кажа, след 

време ще говорим повече за тези степени. Във ватанския език се дават три 

степени. Първата степен се нарича „Анах матара”. Думата „матара” означава 

„път”. Втората степен е „Хира матара” и третата е „Анхея матара”. 

Означават следното. Първото означава  „Зовящият път”. Това са тези сили, 

които те зоват към разумния живот, по някакъв начин те призовават. Някой 

приятел те подканя, някой ти показва книга, някой ти дава приятелски 

съвет искрен, все добрите постъпки които имат чиста идея. Това е зовящият 

път, първите стъпки. Вторият път се нарича  „Приетият път”. Тук вече 

започваш да превръщаш пътя в кръв и плът. Тук вече започва ученичеството. 

И третият път се нарича „Анхея матара”  „Сияещият път” или сливането със 

Сиянието. Това е път, по който човек започва да образува в себе си това, 

което се нарича Храм. Тъй като много се говори за храма, има външен храм, 

има вътрешен храм, чували сте за тайната стаичка. Обаче Учителят говори 

за четири вида тайни стаички. След време ако трябва ще се спра. Така, че 

нещата са на много нива и в много светове. Когато говорим за ватански 

език, става въпрос за именно четвъртата, най-висшата степен. При Учителя 

тя има друга класификация, но това няма значение. Това е все едно и също  

истинският Храм, т.е. самият ти си вече храм и не е необходимо да търсиш 

нито външен храм, нито даже своята душа, защото ти си вече нещо повече от 

себе си, нещо за което преди говорихме, как ученикът трябва да надмине 

себепознанието, за да не остане в петото тяло, трябва да влезе в шестото 



 391 

тяло, именно там се намира този храм, за който става въпрос, в шестото 

тяло, т.е в човешкия Дух. 

Еврейският език е заимствал много от ватанския. Той е нарекъл Храма 

„Бет тефила”, някъде го наричат без „е”, само „тфила”. Но правилното е 

„Бет тефила”  означава „Молитвен дом”. Но думата „молитвен дом” още не 

разкрива същността на нещата. На ватански език идеята е много по-дълбока 

и в Атлантида един от храмовете е носил именно тази идея в себе си. И 

ватанската идея тогава е била наречена  става въпрос за първия храм на 

Атлантида  „Алат олам ацита”, и не означава както при иврит „Молитвен 

дом”, а означава „Дом на извиращото Сияние” и е имал по-друго значение. 

Защото е било задължително всеки, който влезе да внесе част от своето 

сияние, а не само да влезе, да се успокои и да използва тези, които са 

внесли чисти мисли, чиста атмосфера и той да използува като крадец едно 

успокояване, защото влиза и само взема без да дава. В този храм 

задължително е било да влезеш със свещено чувство, иначе ще стоиш отвън. 

Или влизаш със свещено чувство, или посещаваш другите храмове, които са 

свободни. Там може и по цял ден да стоиш, имало е пейки, каменни, може по 

цял ден да мислиш каквото си искаш, но има храмове в които не се влиза 

така. Имало е специално жрец който е наблюдавал хората вътрешно и ако 

някой се опита да влезе с нечиста мисъл, той му прегражда пътя тактично, 

извинително, и със съответните думи го изпраща на външна разходка. 

Учителят нарича това в своите лекции „Свещеното място”  има една такава 

лекция, която има своя произход от ватанския език и от древното време. 

Тази лекция има ватански корен  „Свещеното място”. И местността в която 

Учителят изнася своите лекции е също пренесена от ватански. Най-хубавата 

местност в която Учителят изнася своите лекции на планината също 

произлиза от ватански, има ватански корени и на ватански език думата е 

наречена „Аморея”  означава „Изгрев”. Така е бил образуван „Изгрева”, но 

това не означава, че Изгрева изпълнява напълно първичната ватанска мисия, 

защото „Изгрев” има много дълбоко тълкуване. Ватанската дума е нещо 

повече от „Извор на светлина”, както по-нататък ще разберем. Значи, 

„Свещеното място”, или „Изгрева”, това символично означава мястото, което 

е победата над злото. Ако всеки намери това място в себе си, ако всеки 

намери свещеното място в себе си, ако намери изгрева в себе си, ако 

намери този храм, ако намери тази тайнствена дума и нейния корен 

„Аморея”, той ще постигне победата над злото, чрез разбиране. 

 

                                                          МЪДРИЯТ СТРАХ 

(Идея за размишление) 

 

Преди време казахме нещо по този въпрос, днес ще прибавим малко. 

Да умееш как да се страхуваш, това е изкуство. Това е велико умение и 

се изисква голямо и дълбоко разбиране. Става въпрос да умееш как да се 

страхуваш от Бога. Това означава да постигнеш неговите качества. Това е 

първата заповед в Тора. В Тора има шестстотин и четиринадесет заповеди. 

Следващият път ще говорим за втората заповед. Днес ще се спрем на 

първата, която е: Страх от Бога. Значи, това означава да постигнеш 

неговите качества. Свойството страх, е съблюдаване на единството с Бога. 

Постоянно съблюдаване на единството с Бога. Това означава да разбереш 

какво означава думата страх. Свойството страх е  постоянно съблюдаване на 
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единството с Бога. То няма нищо общо със страхуването и с оня страх, 

който носи тъмнина. Защото този страх произлиза от Любовта, от 

разбирането на великата отговорност пред Бога. И затова той е наречен 

„мъдрият страх”. Докато другите видове страх разболяват. Значи, който 

разбере този страх, ще си донесе здраве, енергия и нещо повече, едно по-

дълбоко разбиране, докато другите страхове са болни. Ще стане въпрос и за 

тях. Който не се страхува от Бога, според една много древна ватанска 

поговорка, именно това е тя: „Който не се страхува от Бога, той ще се 

страхува от себе си”. Това е закон, хем е поговорка, хем е закон. И този 

страх ще бъде началото на неговото отчаяние, става въпрос за този, който 

не се страхува от Бога, от съвършеното Лице на Любовта. Значи, започва се 

със страх, но това води към съвсем други пътища на мрака. Но началото е 

неразбирането на страха. 

 Както казах, има три вида страх. Първият страх за който ви казах нещо 

има истински корен. Вторият и третият страх нямат основа. Първият страх, 

или истинският, е страх пред величието и отговорността пред Всемогъщото 

Начало, пред най-съкровените изисквания на Любовта. Ето защо хората, 

които са нарушили съкровените закони на Любовта, страдат все повече, 

отчайват се, самоубиват се. Всичко това е защото са направили 

посегателство по някакъв начин, или външен, или вътрешен, на съкровената 

област на Любовта. И всеки, който посегне на тази област той тръгва назад 

в развитието си. 

Първият страх, както казах, това е истинският. Вторият страх, това е 

неразумният страх. Кой е той?  Това е страхът от болести, от страдания, 

от неуспехи в живота, от това, че няма да си намериш място в колектива, в 

света, т. н., страх, че нямаш жилище. Всичко това е неоснователен страх. 

Изглежда логичен, но той няма основа понеже е неразумен. Защото, ако 

човек основаваше на първия страх, ако спазва закона на Любовта, той може 

да е беден, окъсан, без жилище, ще живее временно щастливо в някой кашони 

или в постройка развалена и после Бог ще се погрижи за него. Но този, 

който нарушава свещените закони на Любовта, може да живее във всички 

удобства, той постепенно ще ги изгуби и накрая, например, как ще си купи 

нервната система, ако да кажем, е милионер. Не случайно има милионери, 

които се самоубиват, които имат всички блага, басейни, големи къщи и 

вили, но се самоубиват. Не са разбрали от какво да се страхуват и как да 

се страхуват. Не владеят това умение и не познават какво иска Любовта. 

Страхът от всички неуспехи в света, по светска линия, са свързани с 

втория страх. Този страх, казва еврейската Кабала, той не е основа за 

познаването на Бога, той е отклонение. 

Третият страх, той е също неразумен. Това е страхът от ада и 

наказанията в бъдещето. При този страх, ти гледаш да изпълняваш 

заповедите на Бога, защото искаш Той да ти запази децата, искаш да запази 

къщата ти и с тази цел ти правиш някакъв бизнес с Бога, което е 

невъзможно. Искаш да Му служиш по някакъв начин, Той да запази здравето 

на децата ти, да мисли за децата ти, но това е неразумен страх. Тъй като 

щом подхождаш така, това означава, че нямаш първичната, чистата Любов към 

Бога. Тогава този страх ще се превърне в болест, постоянно безпокойство 

какво ще стане с децата ни, макар, че уж служиш на Бога, но това 

напрежение няма да се отървеш от него през целия си живот.  
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Хората от трите вида страх могат да изпълняват заповедите на Бога, но 

с различни вътрешни скрити намерения. Това означава, че има хора, които 

постоянно се стараят и изпълняват заповедите на Бога, десетте заповеди, 

но не растат духовно. Много изпълняват, но не растат. Няма как да растат. 

Да постигнеш тайната на истинския страх е въпрос на  във ватански език се 

казва „Алхот ацара”  вътрешното сияещо виждане. Само то може да постигне 

тайната на истинския страх. Можем да го наречем вътрешното виждане. 

Думата будност е близко до тази идея и ако тя се изтълкува правилно, ще 

бъде също подобна. Тези, които изпълняват заповедите на Бога заради 

егоистичните си желания, ще разберат следното, че егоистичното желание 

само си причинява смърт. Това е дадено и обяснено много добре в 

еврейската Кабала. Тези желания сами си причиняват смърт, защото  в 

Кабала се казва  забранено е на егоистичното желание да се дава светлина. 

Затова това желание е пусто и изоставено от светлината.  

Всичко това означава, че човек трябва да се стреми само към този 

страх, който ще го направи мъдър. Това е същността на първата заповед на 

Тора, която автоматично води до втората заповед. Както виждате, те са 

тясно свързани, но все пак тази е първата заповед. А втората заповед на 

Тора е: Съвършена Любов към Твореца. Не просто любов, а съвършена Любов 

към Твореца, за която ще говорим другия път. 

 

                                                                                                                   

5 септември 2000 г. 

ТАЙНАТА НА ИБЛИС 

 

Иблис - арабска мистична дума, известна, много хора я знаят, но 

вътрешния смисъл не се знае. Тайната на Иблис както казах, отговаря на 

идеята - Сатана. Той е един от най-ревностните търсачи на Божественото 

единство. Затова е поставен и на такъв жесток изпит, за да докаже. И 

трябва да покаже и да докаже, че има особена Любов към Бога. Преди 

пропадането си той се е наричал Азазил, в арабската мистика се е наричал 

Азазил. Както виждате винаги става смяна на имената. Така е при Сатана. 

Наричал се е Сатанаил, махат се буквите “ил”, което означава Божественото 

и става Сатана.  

Тайно, специално пред лицето на Бога, Иблис има красиво лице, а не 

както е известен. Но пред света, лицето му е друго. За света има едно 

лице, пред Бога има друго лице. Скритата окултна причина за така 

нареченото непокорство на Иблис към Бога е в същност скритата Божия 

любов. Тук въобще не става въпрос за непокорство, защото Бог в него е 

пожелал да бъде непокорен, а не самият той. Както ще видим няма вина и е 

приел тотално нещата, и самият той казва, че има само една власт. Той е 

приел скритата Божия воля - това е причината - а не своята воля и това 

той го е приел тотално. Вярно е, че е нямал избор. 

Иблис казва на Бога: “Докато си ми дал Дух и сила - после ще видим 

някои негови разговори с посветените и с Мойсей - ще ти служа”. Наистина 

неговата сила и неговият Дух идват от Бога. “Аз ще превърна във венец 

Твоето проклятие, докато всички други отбягват проклятието и искат само 

Твоята милост. Аз ще осветя проклятието в своя живот”. И наистина, както 

ще видим по-нататък, той чака възкресението повече отколкото всички 

вярващи. “Понеже толкова много искам да ти служа - Иблис казва на Бога - 
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ако искаш Господи, забрави милостта си за мен и след вечността”. Тук 

става въпрос за много специална Любов, за много дълбоко същество с 

изключителен разум и дълбока степен на посвещение, а не обикновено зло. 

Значи, пак ще повторя. “Понеже толкова много искам да ти служа, ако искаш 

Господи забрави милостта си за мен и след вечността.” Тук става въпрос за 

тоталното приемане, без разсъждение. “Аз съм готов да страдам и след 

вечността” - в арабската мистика това е наречено “Хемат”. Хемат означава 

- възвишен устрем, в най-дълбокия смисъл. 

Препитанието на Иблис, това са проклятията, които хората му изпращат, 

и всичко това той го възприема като милост, милостта на Бога. Забележете 

неговия подход колко е дълбок, тъй като всички тези извадки които ви 

говоря са извлечени от арабските посветени и мистици от най-дълбоко ниво. 

Бог е проклел Иблис, но Той не го е лишил от сила и поддръжка. Окултната 

мистика казва, че преди проклятието си, Иблис се е учил около сто хиляди 

години, за да се подготви, за да го приеме с разбиране и с пълнота. Около 

сто хиляди години той се е подготвял на тази особена мъдрост, за да може 

да го приеме с разбиране и с пълнота. И той накрая го е приел, приел е 

най-тежкото, проклятието на Бога, като особен род милост. 

Тук само за малко преди да продължа, ще ви кажа, че окултният ученик 

няма право да съди никого, нито хората, нито животните, нито себе си да 

критикува, нито Сатана, понеже не познава дълбоките причини и дълбокия 

замисъл на Бога. Точно за това е казано: “Не съдете, за да не бъдете 

съдени”, тъй като той служи на Бога по един много рядко предан начин, по 

един изключителен начин, както ще разберем. 

Бог е вселил голямо зло и коварство в душата на Иблис - Сатана. И 

точно от това зло ще произлезе единството на живота и на всички светове 

след време. В райската градина Бог казал вътрешно на Иблис: ”Ще те нарека 

велик лъжец и ще бъдеш проклет до възкресението си”. Иблис казал: “Ако 

моята участ е да бъда прокълнат, не се страхувам от това, защото близо до 

проклятието е Твоята милост”. Това са полярни светове и е така. Както 

близо до щастието е нещастието, близо до вярата е безверието, до успеха е 

неуспеха, и това е същият закон. “И проклятието, и милостта са от Тебе, 

защото има само един Бог и само една Власт - това си Ти”. 

И по-нататък, Иблис в един разговор с Мойсей, тъй като Бог е 

препоръчал на много посветени и на Мойсей, да проучат Сатана, за да го 

познаят. Първо трябва да минат през него, през пазача, през този, който 

съхранява Истината, и който може да мине през него ще отиде и при Бога. 

Иблис в един разговор казва на Мойсей - понеже Мойсей му казал, “защо 

имаш толкова лош образ” - Иблис му казва: “Моят зловещ образ е илюзия. И 

всеки, който има Истината в себе си знае, че външното е преходно и 

илюзия. Мойсей казва на Иблис: ”Защо си се отклонил от пътя? - Сатана му 

отговаря: “Мойсей, не бъди толкова глупав и самонадеян, защото има само 

една власт и ако Бог пожелае да се отклониш, ти нямаш никакъв шанс, нямаш 

никакъв избор”. И това е така. Ако Бог иска някой човек да се отклони от 

пътя ще го отклони и той може да търси много, но няма да намери правия 

път, защото Бог трябва да пожелае, за да намериш правия път. Ако Бог не 

пожелае всички усилия са напразни. “Ти Мойсей не знаеш, че истинската ми 

светлина е отвътре, и не се доверявай на формата, защото тя е изменчива и 

мами, докато неизменната Любов е реална.” 
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После Иблис казва на Мойсей: “В миналото си, в древността, аз служих 

на Бога за собственото си блаженство и удоволствие, а сега служа за 

Неговото доволство и за Неговата радост. Поради своето дълбоко възхищение 

към Бога аз му се противопоставих и станах голяма тайна за света. Но аз 

съм верен на Бога макар, че греша, защото съм едно с Него, а грехът ми е 

особено повеление. Защото самият Бог в мене сгреши по своя велик замисъл. 

Аз само избрах, без да имам вина. В дълбочината си аз не греша, защото 

сам Бог ми е предписал греха, отровата, и Той ще ми даде благодатта, 

противоотровата, т. е. възкресението и блаженството. Защото всичко е в 

Неговите всемогъщи ръце.Това, че имам лош вид не ме безпокои и ако Бог ме 

осъди на вечен огън, аз ще падна на колене и ще приема, защото Неговата 

воля е по-дълбока от моето разбиране и от моите възможности. Сред 

влюбените в Бога аз съм от най-чистосърдечните. От седемстотин хиляди 

години - няколко арабски мистици и посветени, повтарят това число в 

разговорите с него - аз величая само Единния Бог и казвам вътре в себе 

си: “Хвала на Всесвятия”. Аз съм двойнствен отвън, а предан отвътре, 

посветените ме познават, а Бог ме знае по-добре и от тях.” Но тук трябва 

да отворя една скоба - не всички посветени. Има посветени, които не 

познават още неговата тайна и неговата специална Любов към Бога. Такива 

от рода на Мойсей не знаят, става въпрос за други видове посвещения. “И 

тази двойственост не очерня предаността ми към Бога, защото Той ми е 

свидетел”. После Иблис казва на Мойсей: “Мойсей, ако Всесвятия ме разсече 

на части аз пак няма да дам сърцето си на никой друг освен на Него”.  

Аз тук не ви занимавам дълбоко с въпросите на Мойсей макар, че те 

повечето са глупави, обаче има значение какво казва Сатана. Така, че в 

тази връзка, Сатана е имал разговор с много посветени и накрая са е 

получило, че те са доста глупави, докато Сатана им е разкрил нещо много 

дълбоко. Но те са научили важни уроци и после са разбрали по-дълбокия 

замисъл на Бога. Така, че накрая всичко се осмисля и глупавите въпроси, и 

разумните въпроси, всичко накрая се осмисля, тъй като Бог в Сатана 

отговаря. 

Иблис казва: “Мойсей, ти искаше да видиш Бога, но виж мен и моята 

дълбока скръб и чак тогава ще съумееш да видиш Бога, ще можеш да видиш 

по-дълбокото, чак тогава ще видиш Бога, така както аз го виждам, защото 

аз съм в по-дълбоко единство с Всесвятия и сам Бог ми е свидетел и съдия 

за това”. 

После Иблис казал още: “Моето единство с Бога е извън всякакво 

съмнение. Хората се съмняват, но аз - никога. Аз съм обречен на самота и 

жажда за Бога, самота и очакване. Аз очаквам повече своя ден, с по-голяма 

жажда - става въпрос поради тежката участ - отколкото хората очакват 

своето възкресение, своето второ пришествие и т.н”.  

НАФАС 

(Идея за размишление) 

 

Всички тези думи са много дълбоко мистични макар, че са известни в 

арабския свят и в мистиката, и въобще, но те имат вътрешен смисъл, той не 

е още известен. Става въпрос за почти всички езици, включително и 

индианските свещени езици. Примерно след време може да се спрем и на тях. 

Един от дълбоките езици се казва “Кечуа”, другия се казва “Гуарани”, и 

всички те имат много свещени думи с първичен смисъл, с много дълбок 
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смисъл който, в съвременните езици в много от думите липсва, просто няма 

такова съдържание,защото в първичните езици се е запазило нещо по-

дълбоко. 

Както ви казах и сега се сещам за предния път, само искам да се извиня 

понеже съм направил една грешка в произношението. Древната ватанска дума 

за “Амин” и за древното Единство не е “Ахайма” както ви казах, а 

“Айхама”. Искам само да се извиня, след време ще я коментираме, тъй като 

в София се сетих за произношението и за точния израз. Бях забравил за 

един миг от многото думи с които се занимавам. Айхама - означава на 

ватански, на най-древния език “Амин”, древното Единство, но също след 

време ще разберем, че е нещо по-дълбоко, както и думата “Хада”. Думата 

“хада” на ватански означава действие, обаче това е абсолютно първично 

слънчево действие подобно на китайската дума “У вей”. Някъде се нарича “у 

уей”, някъде “у вей” и означаваше “недеяние”, т.е. абсолютно безкористно 

действие. Тук става въпрос даже за нещо по-дълбоко, думата е “хада”. След 

време ще се спрем и на тези думи. 

Нафас - мистична дума, външно известна но вътрешно - не много. 

Означава едновременно дишане и дихание. И двете идеи днес за размишление, 

ще разгледаме как го разбират арабските мистици и за техните три начина 

на дишане. Според арабските мистици, който владее дишането си той владее 

времето, владее събитията и явленията. Тук става въпрос, че той владее 

вътрешното, метафизичното време. Това е свързано с будността и от там той 

владее и външното време. Първо, който владее дишането си владее нещо 

дълбоко, метафизичното време, т.е. духовното време, духовните неща, 

духовните състояния. Щом ги владее, той владее и външното време, и 

външните събития. Това означава, че той владее духовните състояния.  

Нафас или дишането на чистото сърце, това са занимания с най-дълбокото 

Аз. Човек който се е посветил да изучава нафас, в неговите три степени, 

за които после ще кажем, той върши занимания с най-дълбокото Аз. 

Тук искам само да загатна и както според Учителя след време ще 

говорим, има много видове начини на дишане, не три, а повече от десет, 

тъй като не диша само сърцето или дробовете. Сърцето диша в атмосферата 

на чистотата, на благородната постъпка. Душата може да диша правилно и 

дълбоко само в атмосферата на Любовта, в аурата на Любовта. А очите дишат 

най-добре, техните клетки, техните скрити дробове на очите дишат в 

атмосферата на Истината. Така, че има много дълбоки много видове начини 

на дишане.  

Душите се утешават от Неговото нафас, т.е. от дишането на Бога в 

душата. Душите получават утешение от Неговото нафас, т.е. от дишането на 

Бога вътре в душата на човека, когато Той диша в тях и тогава те се 

уравновесяват. Не само утешение, а и равновесие. 

Дишането е молба за Божествено присъствие - става въпрос за искреното 

дишане, за чистото сърце - и поддръжка. В дълбокото и чисто нафас душите 

търсят, според арабските мистици, “Ер-Рахман”. Ер-Рахман - означава 

Милостивия, Милостта, т.е. прозренията, просветленията, озаренията, 

съзерцанията и т.н., защото с това, Той ги подготвя за посвещение, затова 

е наречено Милостивият. Той има много имена, но всяко име е строго 

специфично. Милост - означава първото излъчено сътворено дихание от 

скрития Аллах, и то е наречено, разпространеното дихание. В мистичния 

език, мистиците го наричат - разпространеното дихание. Това е 
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несътвореното дишане, т.е. начина по който диша душата, любящата душа и 

то е наречено - чисто Божествено нафас - дихание. Докато човешкото 

дихание е сътворено и облечено в звуци и букви. Думата “букви” на арабски 

означава “хоруф”, някой път може да се спра на тази дума. Засега ще кажа 

само, че означава родени послания. Разбира се вътре в буквите има и 

неродени послания, това са духовни други излъчвания, но това е друг 

въпрос. Значи, буквите са родени послания. Според арабските мистици 

искрено търсещите или искреното търсене на Аллах е чисто нафас, т.е. 

чисто дишане. Тук не става въпрос само за дълбочина на въздуха, а става 

въпрос за подход, това е чистото нафас и това дишане е най-благочестивия 

начин на поклонение.  

 

                                                       ТАЙНАТА НА ИБЛИС 

(Продължение) 

  

Иблис казва на Мойсей: “Мойсей, знаеш ли защо Бог пожела да ме отдели 

от Себе Си”? - И отговаря: “Защото исках винаги да съм с Него”. И после 

му казва: ”Аз не се боря срещу Бога” и обяснява откъде възниква 

противоборството. “Противоборството възниква от срещата на две 

противоположности, а Бог няма противоположности и аз знам това. Аз не съм 

му противник, защото Той има абсолютна власт. Бог няма противоположност, 

защото никой няма власт пред Него и аз нямам, само Той има власт”. 

И после Иблис цитира Бога. Бог е казал: “Моята милост ще обхване всяка 

вещ”. “И аз съм една такава вещ и чакам Неговата милост”. 

После Иблис казва: ”Ако един човек е допуснат до Божието присъствие, 

той ще узнае моята тайна и той ще види моята светлина. И после 

продължава. “Който разбере моята тайна, той изпепелява злото в себе си”. 

Иблис обяснява на Мойсей и казва: ”На Адам е дадено да съхранява чистото 

си състояние, а на мен е дадено да съхранявам нечистото си състояние”. Но 

той се обръща и към Адам и казва: “ Но Адаме не бъди самонадеян, защото 

аз познавам Бога по-добре и от тебе, и му служа предано в своята тайна”. 

И после му казва: “И още нещо Адаме. И ти и аз имаме един източник (в 

случая само един господар) и двамата пием от един и същи източник. Хората 

мислят, че аз съм прокълнатият, но аз живея в единство с Всесвятия. 

Хората не знаят, че Адам е сътворен от глина, а аз от огън и светлина, и 

то от чиста светлина. Те още не знаят моя произход. Но тайната сила на 

Всевишния избра аз да служа на съдбата и аз да бъда прокълнат. И стотици 

ручеи изтекоха от моите очи”. 

И после Иблис казва: “О, вие разсъждаващи в любовта, вие не знаете, че 

аз Иблис съм без грях и, че никой не може да намери пътя към Бога, без 

Неговата воля”. И после Иблис казва на Мойсей на поредния неразумен 

въпрос. Иблис му казва: “Без всякаква причина Бог ме отхвърли от своята 

власт, а срещу Бога аз никога не мога да споря, нито да говоря и беседвам 

с Него, защото той ми отне тази възможност. Аз не мога да беседвам с Бога 

Мойсей, но не се лъжи и не бъди зависим само от молитвата си, защото ако 

Той реши да се отклониш от пътя си, ти няма да имаш избор като мен. Само 

Той има власт”. И после Иблис обяснява на Мойсей. “Аз никога не забравям 

Бога дори и когато Неговия гняв расте в мен. Напротив моята Любов 

възраства към Него. Вярно е, че проклятието на Бога изпепели моето сърце, 

но това усили жаждата ми за Него”. И той обяснява на Мойсей: “Аз плача и 
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се мъча в черния поток на своята участ, но това няма отношение към Бога, 

защото аз съм в единство с Него и вечно ще Му служа. Кой в света е падал 

така както аз? Кой има като моята участ? На никой друг това не се е 

случвало, нито на Христос, нито на никой друг. На никой друг това не се е 

случвало и затова аз съм старшият брат”. 

После Иблис казва: “Иблис никога не е враг на човека. Човек е враг на 

себе си поради своето неразбиране. Истинският враг е самото неразбиране. 

Самото неразбиране е неговия враг, защото когато човек се освободи от 

злото в себе си и когато човек се познае, той няма да вини Иблис, защото 

ще е разбрал, ще е проникнал в самото свое неразбиране”. И после Иблис 

обяснява. Когато не си с Истината човеко - обръща се към хората - светът 

ще те смачка, защото светът това съм аз Иблис, другото име на Бога. И 

после Иблис казва: “Аз нанасям удар само на този, който е изработил и 

заслужил своето наказание, но хората не знаят, че в най-черната участ е 

скрито най-голямото благословение. Аз приех проклятието на Бога върху 

себе си като дълбоко съкровище, което скрих в душата си”. 

В момента когато Иблис е бил прокълнат от Бога, той е започнал да се 

моли и да хвали Бога - това означава, че той никога не е губил будност - 

и казал: “Да бъда прокълнат от Тебе Господи е сто пъти по-хубаво 

отколкото да се отвратя от Тебе. Щом проклятието е от Тебе, то е 

благословение, защото всичко което излиза от Тебе, от Всесвятия е 

единствено благословение”. 

 

 

 

НАФАС 

(Идея за размишление - продължение) 

 

Според арабските мистици има три вида дишане. 

Първото е наречено - обикновеното нафас. Това става въпрос за всички 

обикновени хора със земно мислене. Това е обикновеното нафас, това е 

когато човек няма за цел Истината и благородството. Това нафас или дишане 

е свързано с тъмнината и то произвежда следното: въздишки, съжаления, 

гняв, грубост и т.н. в този смисъл. Това дишане е наречено от арабските 

мистици “стоящия в мрака”. 

Второто нафас - второто дишане - при него човек има стремеж към учене 

и към някакъв по-добър живот. И тук човек получава озарения и 

просветления - това е средното междинно дишане - и започва постепенно да 

се насища със светлина и проницателност, т.е. будността му се увеличава, 

защото тук човека излиза от мрака, поради своите намерения и желания и 

затова второто нафас му дава яснота и будност. Понеже има по-друг род 

скрити желания второто нафас му дава яснота и будност.  

Третото нафас - при третото дишане човек е осветен от водата на 

святостта, наречено още Живата вода. Това е предвечното дишане, 

предвечното дихание и това нафас е днес наградата за тези, които са се 

завърнали в Ер-Рахман - Милостивият, в Неговата милост. Това още е 

наречено Великият замисъл, всъщност Милостта е крайния път и Великия 

замисъл. 

И така, първото дишане това са страданията, страдащите хора, както 

казах, земното мислене, хората на ума, които винаги мислят, че друг им е 
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виновен. Това са страдащите хора, това са страданията, които подготвят 

зараждането на светлината и подготвят пътя към второто дишане.  

Второто нафас, това е духовното възхождение на човека. Това е вече 

узряването в пътя, пътя към новия живот, уточняването на много неща и 

т.н.  

Третото нафас, третото дихание, това е венеца, наградата на извисения 

мистик, адепт, посветен и т.н. Един от тези, които са постигнали третото 

нафас, третата дълбока степен на дишане, преди време говорихме за него, 

след време сигурно пак ще говорим, един от най-дълбоките Учители, които 

са слизали в България - Боян Мага. Все още се знае малко за него макар, 

че тук - там има едвам, едвам писано, но архивите са скрити в Малта. 

Така, няма значение. Ще завърша с една негова мисъл. Боян Мага казва, че 

“без вечното търсене ние се превръщаме в хаос”. Разбира се и много неща е 

казал още, след време ще говорим за това. 

                                                                                                                      

3 октомври 2000 г. 

  

ИБЛИС - ТАЙНИЯТ ЖИВОТ НА САТАНА” (Продължение) 

 

Защо говорим за тези въпроси? - Защото, който не разбере неговия 

живот, той няма да разбере и Бога. Първо човек трябва да разбере по-

малките неща и постепенно да върви към големите, а не както някои искат 

да разберат Истината, да разберат Бога, без да са разбрали по-малките 

неща. Тези лекции създадоха малко напрежение в София, в Русе, даже в Русе 

казаха, “този демон пак идва да изнася лекции”. Както и да е няма 

значение. Половината духовни хора в Русе ме искат и понеже има много 

искрени души, заради тях ще ходя, макар и рядко, ще ходя, въпреки, че 

техните лектори се страхуват от конкуренция и не искаха да обявят по 

радиото, че ще изнасям там лекция, понеже съм бил конкуренция. Посмях се 

малко и на тази дума, защото един човек който иска да помага на хората 

въобще не може да говори по този начин и то такива неща, но все пак и на 

него ще му обясня, че не съм му конкуренция и няма да бъда на никой. 

Така, започваме с лекцията - продължение за Иблис. 

Иблис казва на Мойсей: “Само любящият може да завърши своя път, защото 

той се прекланя само на Бога”. И после му казва: “Аз, Иблис бях ангел и 

станах демон. Свойствата се менят, но същността остава. А моята същност е 

любов към Бога. И тази същност не се изменя”.  

Преди да продължа. Някой хора изпитват съжаление към дявола и към 

Сатана като много страдащ, като човек който се мъчи. Тука искам да ви 

напомня, че от вашето съжаление няма полза, тъй като това е скрития самия 

Бог. Все едно да съжаляваш тайното лице на Бога или част от Бога. От 

такива съжаления няма полза, ако искаме да разберем по-дълбоко въпроса.  

“Стотици свойства могат да идват и да си отиват, но моята същност е 

неизменна и неотделима от любовта ми към Бога” - това е продължение от 

разговора между Сатана и Мойсей. “И въобще, кой може да се отдели от 

Бога”. Всичко това означава, че падането на Иблис е замисъл на 

предвечната Воля на Бога. И това означава още, че в действията на Бога 

няма въпроси като: защо и за какво? Значи, защо стана грехопадането, за 

какво стана така? Как Бог е превърнал ангела в змия? И как е махнал 

краката на змията? По пътя на въпросите тези неща не се разбират. Преди 
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ви обяснявах нещо за науката за въпросите. Въпросите в почти всички 

случаи даже и когато са разумни правят прегради, прегради за истинското 

духовно разбиране. Затова Учителят казва какво е нужно - мълчание и 

работа. Мълчание, молитва и работа - дълбоки космически процеси. Тези 

въпроси са ненужни, защото тайната превишава всички въпроси и 

разсъждения. Това означава: “Следвай пътя на любовта и ще разбереш нещата 

отвътре”. Не въпроси, не разсъждения, последвай пътя на любовта и ще 

разбереш нещата отвътре.  

В тази връзка Иблис казва на Мойсей: “Аз изгубих влиянието си върху 

тези, които са изпълнени с любов, защото Истината е с тях”. После Иблис 

казва: “Аз не съществувам навсякъде”. Например: “Аз не съществувам в 

любовта. А тези, които съществуват в любовта са в присъствието на Бога”. 

И после казва нещо важно: “Но тези, които са в Бога са ми близки, а които 

не са в Бога аз ги отклонявам, за да се завърнат, защото аз съм верен на 

Божественото Единство. Аз съм създаден от огъня на Божия гняв и знам, че 

Божият гняв е разумен”. Наистина това е гняв, който излиза от 

Съвършенството. И този гняв е разумен, за разлика от човешкия гняв, който 

се дължи на слабости и на други неща. Хората не знаят, че когато аз съм 

жесток, това е повелението на Върховната Воля и това е Неговата 

строгост”. Всичко това означава, че Бог и Иблис живеят в абсолютно 

вътрешно единство, но това единство е незримо, то е на вътрешен план. Тук 

трябва да ви кажа, че то е незримо даже и за ангелите, не става въпрос 

само за хората, но дори и ангелите не разбират тяхната тайна, защото тя е 

на по-дълбок план. И ангелите не знаят този замисъл на Бога. Иблис казва: 

“И вярата и неверието са създадени от Бога, защото има само една Воля”. 

Защото Бог казал на Иблис, става въпрос за тези, които нямат любов към 

Истината: “Не допускай чуждите до Мен”. Това е условно казано разбира се, 

но тези които не обичат Истината стават чужди. И после Иблис казва: 

“Този, който люби само Милостта на Бога, а не Истината - един много важен 

закон - той е влюбен в себе си, а не в Бога”. В древността сам Бог е 

надарил Иблис с една висока степен на любов и знание, но не съвършената и 

абсолютната любов. Значи, съвършената и абсолютната любов са останали 

скрити. Но въпреки това тази висока степен на любов е породила от само 

себе си една гордост, защото да имаш такава любов към Твореца каквато той 

е имал, е нещо достойно в известен смисъл на думата, но не в абсолютния 

смисъл.  

Другият въпрос, който трябва да се разбере е, че Иблис не е тъмен, 

както го изкарват някой, но той е тъмен само когато се сравнява с Бога. 

Но това също е привидно. Сам по себе си той не е абсолютна тъмнина, 

понеже няма такава власт. Това означава, че черната светлина е символ на 

неверието, на неразбирането, а не на мрака. Ще обясня накратко. Когато 

един човек влезе в много дълбоко изпитание, примерно в изпитание за 

посвещение, той попада в един много дълбок мрак, но този мрак не е 

истински. Много е дълбок, много е черен, така изглежда,”но този, който 

носи Истината в себе си - Учителят казва - той осветява мрака, изведнъж 

вижда, че няма мрак. Но който няма Истината в себе си, който не страда за 

нея, а страда поради някакви други причини, той вижда само мрак и навлиза 

в мрак, макар и привиден за него в известен смисъл. Този мрак е реален, 

докато някога познае Истината и влезе в това голямо страдание с духа си. 
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Когато влезе с духа си, с шестото тяло ще види, че и в най-голямата 

агония се крие най-голямата светлина, но дотогава той ще попада в мрак.  

Иблис казва: “Понеже се покланям само на Твоето величие, затова ги 

съблазнявам всичките - после ще стане въпрос за съблазнението - и ако те 

се съблазняват, тогава те не се покланят на Твоето величие, а на своето 

неверие, на своето его.  

 

                                                            ЗА ХРАНАТА 

 

Мислех да направя една по-дълга лекция по този въпрос обаче ще засегна 

много хора и понеже някой продължават да не ме разбират, и затова, за да 

спестя на някои излишни страдания съм съкратил малко. Но тези, които са 

засегнати да знаят, че нямам такава идея, искам нещо да им помогна, в по-

вътрешен скрит смисъл. 

Първо ще кажа няколко общи неща и после ще загатна въпроса за 

ненаситното ядене и за липсата на апетит,”какво означават като символи.  

Първо, да споделиш храна с един човек означава да споделиш определени 

чувства. Затова всеки човек не може да се храни с всеки. С някой хора 

храненето не върви. Има си определени закони. Да споделиш храна с един 

човек значи да споделиш определени чувства. Това е метод за общуване на 

облагороденото астрално тяло, третото тяло, метод за общуване на 

чувствата.  

Различните храни, разрешават различни вътрешни въпроси. И ако някой не 

знае как да се храни, означава какви неща ще обърка, защото храната има 

връзка с духовните сили. Храната всъщност, това са духовните и свещените 

сили на ангелския свят, слезли под формата на така нареченото храна. 

Различните храни ще разрешат и разрешават различни вътрешни въпроси. 

Например, някой път ви се прияжда много лимон, това може да продължи и 

един месец, или лимон с мед - това е свързано с менталния свят, 

разрешават се умствени въпроси, а не сърдечни или въпроси на Мъдростта, 

точно конкретно умствени въпроси. Всяка храна си има свой вътрешен глас, 

но това е друг въпрос.  

От друга страна всяка храна е особен род лекарство. Който не може да 

овладее удоволствията си и желанията си във връзка с храненето, той не 

може да овладее истинското си здраве, той ще го изгуби. В тази връзка ще 

кажа нещо за голямото преяждане. Голямото преяждане символизира 

подсъзнателно желание за създаване на изкуствен рай. Понеже истинския рай 

е изгубен, т.е. Божествената природа е изгубена и човек подсъзнателно 

иска да си създаде заместител и изкуствен рай, и започва да яде много. 

Това неразумно желание иска да замести изгубения рай, но никога няма да 

го замести. Това огромно желание е произлязло от греха и неразбирането. 

Те са внесли ненаситното хранене. Преди години бях на гости на една 

сестра и когато си тръгвах я питах: Какво ще правиш зад гърба ми? - Ще се 

нахвърля върху яденето - това беше отговорът й. Значи някакво голямо 

нетърпение, голям глад. Грехът и неразбирането са внесли ненаситното 

хранене. Преди време ви бях казал какво казва Учителя в тази връзка: Един 

път на ден се хранят светиите. Два пъти на ден се хранят разумните хора, 

пробудените. Това е всъщност което най-много го препоръчвам, от два пъти 

към един път, значи най лошия случай трябва да е два. Три пъти се хранят 
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хората. Четири пъти - животните. И от четири пъти нагоре, по-хубаво да не 

казвам.  

Загубата на апетит символизира вътрешно отделяне от Истината и 

отделяне от жаждата за живот. Загубата на апетит означава постепенно 

възвръщане в тъмнината, постепенно пропадане в подземния свят. Това 

означава, че загубата на апетит е поражение, което означава също отдаване 

на илюзията и разпадането. Точно тук се заражда постепенно и отчаянието. 

Човек трябва да има приятно чувство към храната. Това приятно чувство е 

здравословно състояние, а вече мярката е друг въпрос. 

И преяждането и изгубването на апетит са попадане в дупка. Това 

означава, че човек не владе жизнените сили и желанията си. А това 

означава, че няма да овладее и здравето си. Въпросът за здравето е много 

по-дълбок, аз тук не се спирам, само ще ви загатна. На еврейски думата 

здраве отговаря на думата святост, което означава, че само който има 

святост може да бъде цял т.е. здрав. Там, където има недостатъци никой не 

може да ги излекува с лекарства. Недостатъка си е недостатък, ако бъде 

излекуван човека временно, чака го нова болест и нови проблеми. Докато 

човек има недостатъци, този недостатък показва къде точно и каква болест 

го очаква и как може да се справи, ако умее да слуша. След време ще 

говоря и по този въпрос. Здравето изисква святост и няма компромис. Само 

святия човек може да бъде здрав, защото той се е отдал изцяло на Бога и 

става цялостен. Когато човек е цялостен, можем да го наречем здрав. Лично 

аз се учудвам, това казах и скоро на последната лекция в Русе, как може 

въобще хората да боледуват, да не говорим и учениците, как може да се 

изкушават и как може да боледуват. Все още се чудя, особено тези които 

цитират Учителя, как може да се занимават даже с болести и с здраве, 

вместо с по-дълбоките нива, но това е друг въпрос. След време когато ще 

говоря за здравето ще бъда по-подробен.  

Загубата на апетит символизира още отричането на живота. Едно от 

телата на човека, но може да са две или три, от първото до петото отричат 

живота. Това е една много голяма мъка, за петото тяло, т.е. за висшата 

душа. И тази висша душа тъгува по изгубения път към живота, ето защо в 

душата се заражда тъга.  

Преяждането означава, че човек е изгубил пълнотата на своето скрито 

съществуване. И сега иска да замести тази празнота, понеже се е появила 

дупка и той иска да запълни тази дупка с храна. Така хората стават 

мечтатели по изгубени райски градини и си представят, че там ги очакват 

планини от ядене, от храна. Тези хора започват да искат да постигнат рая 

на друго място, понеже тук са го изпуснали и сега искат да го търсят на 

друго място и да го намерят. Понеже, както казах са изпуснали настоящето 

и започват да си измислят един друг по-хубав свят. Така те се отдалечават 

от петото тяло, от себепознанието, от своята душа, от своето истинско Аз. 

Това е все едно да искаш да изпъдиш злите духове с тамян. Вместо с любов 

и разбиране, да пръскаш тамян и да мислиш, че всичко е наред, че животът 

е устроен, че те са избягали надалече, без да знаеш, че те са вътре. 

Учителят казва, че някои хора са стигнали до там да отричат дявола, а 

дяволът ги е хванал за врата, толкова яко ги стиска, но те отричат 

неговото съществуване, понеже той е успял да ги убеди, и не разбират даже 

за какво става въпрос. Така е станало и с първичната радост. Тя също се е 

заместила с шеги и със смях. И сега шегите и смеха искат да се върнат при 
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първичната радост, но в почти всички случаи не успяват. Защото тази 

радост І- първичната радост, която е естествена за душата - изисква 

абсолютно възкресение в любовта.  

 

                                         ИБЛИС - ТАЙНИЯТ ЖИВОТ НА САТАНА 

(Продилжение) 

 

Иблис казва: “Щом в изкушенията хората губят своята власт, те губят и 

властта над себе си. Тогава кой е техният Бог”? Защо Иблис изкушава? 

Защото Иблис е наречен врата и праг, пазача на прага. И ако минеш през 

него, значи ти наистина обичаш Бога. Това е мярка. Тук вече оставяме 

всички теории и практики настрани, всички думи за Бог, за Христос, за 

молитва и т.н. Това е мярка, тук става въпрос за посвещението. Ако 

преминеш през тази врата, ако минеш през него ти наистина обичаш Бога и 

наистина се прекланяш само на Неговата Воля, а не на волята на Иблис или 

на себе си, или на някой измислен бог. Преминеш ли, оцелееш ли, постигнеш 

ли новата светлина, разбира се ще имаш и ново разбиране, и тогава вече 

това ще докаже, че ти наистина се прекланяш пред една Воля, пред един Бог 

и че имаш неизменна Любов.  

Иблис казва: “Чрез мен Бог изпитва кои се прекланят само на Истината и 

кои не. Аз съм само пробния камък”. Учителят казва в тази връзка: “Бог 

изпитва, Сатана изкушава”. Но Бог трябва да изпитва и затова допуска 

Сатана да изкушава, за да се види характера на човека и дали този човек 

може да служи на Истината или си въобразява. Вие знаете сега, че на много 

учители в България на много лекари не се изплащат заплатите, въртят ги 

болестите самите лекари, много е проста причината. Лекарите не лекуват 

хората, те не могат нито хората да лекуват нито себе си, станали са 

прекалено користни. Учителите не учат хората, не знаят даже на какво да 

ги учат. Самите те не са ученици. И това не зависи от някакво 

министерство да им плаща заплатите, защото когато Божията воля се намеси 

никакво министерство няма думата и никакви човешки закони нямат думата. 

Така, че целта е човек”да стане истински ученик на живота, на Истината, а 

не както е в земните училища, за които Учителя казва: “в земното училище 

влизаш с един дявол в главата, излизаш с десет”. Както виждате знания, 

дипломи, нямаш характер, нямаш любов и почваш после в живота да се учиш и 

ако си се отчаял достатъчно и си изгубил много енергия, няма да ти 

стигнат силите, защото енергията е определена. Ако не си разумен 

енергията се съкращава, ако си разумен енергията ти се увеличава.  

Едно от важните неща, които искам да ви обясня е, че злото по замисъл 

не е зло, а изпитание. Някои мислят, че е зло, но това не зло, а е 

уловка. Някои не могат да разберат, че не е така. Злото по Божия замисъл 

не е зло макар, че изглежда така. То е изпитание за Истината. И злото не 

идва да те мъчи, а идва да те задълбочи. Злото е изпитание за Истината и 

то не идва за да те мъчи, както някои мислят, а идва да те задълбочи и да 

станеш по духовен.  

Понеже Иблис има голяма любов към Бога, в предните лекции говорихме, а 

и след време ще става на въпрос, той се е превърнал в страж, наречен още 

както казах пазача на прага. Поради тази голяма любов има и в известен 

смисъл свещена ревност, и той пуска само тези, които имат любов към 

Истината, да го постигнат. Всички други нямат право да постигат това 
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величие, величието на Бога, величието на Неговата Красота и на Неговата 

Истина. Затова той е пазачът на прага, той съхранява, в Кабалата се 

казва, че Сатана съхранява Истината. Затова е поставен на пост и бди по-

зорко, отколкото архангелите. По-нататък ще ви обясня защо по-дълбоко, 

отколкото архангелите. Който мрази Сатана е в опасно положение, защото 

той, както казах е скритото лице на Бога и затова никой не може да го 

осъжда. Затова е казано в Евангелието на Матей: “Не съдете, за да не 

бъдете съдени”. 

 Иблис казва: “Моята участ е определена от Неговата любов, а не защото 

съм съгрешил. Защото ако има един единствен Бог, тогава как може да има 

грях?” После Иблис казва: “Докато Адам се изкушава, той не може да има 

пълнотата на живота и не може да постигне истинско съществуване, защото 

Истината няма да бъде с него”. Въпреки, че Иблис е имал голяма преданост 

към Бога, можем да кажем даже огромна, тайната наука казва, че той никога 

не го е виждал лице в лице. Той е нямал непосредствено виждане. Арабските 

посветени наричат това “моша хада”- арабската дума за липсата на това 

непосредствено виждане, една много дълбока дума. Това означава, че 

предаността е външно явление и че тя не се явява мярка за непосредствено 

виждане. Предаността не е достатъчна Бог да ти отвори своята врата. Преди 

време обяснявах, че предаността е само началото. Тя те сближава с Учителя 

но все още си далече от него. Предаността трябва да узрее успоредно с 

добродетелите, после трябва да се превърне в жертва. Жертвата вече е 

зрялата преданост. Тогава вече ставаш предан на друго ниво. Имаш какво да 

дадеш на хората, включително даже - както Учителя казва - и на ангелите. 

Защото думата ученик е много специална дума, след време ще я обяснявам. 

Ученикът може да учи и хората, и ангелите, и умрелите, зависи просто от 

неговото ниво.  

Както казах предаността е само подготовка, тя трябва да постигне 

жертвата и в тази жертва също има един малък период, в който трябва да се 

постигне нещо изключително. Жертвата трябва да постигне свещеното 

благоговение. Оттук нататък вече може да се постигне непосредствено 

виждане на Бога. Свещено благоговение. Тука не говоря само специално 

отношение към Сатана. Ние нямаме право да критикуваме, както разбрахме, 

не само Сатана, но нито един човек, нито едно учение, нито едно животно, 

нито един камък, нито едно растение - нищо. Можем понякога да правим 

някои забележки, но критика - не. Преди време ви обяснявах за разликата 

между критика и забележки.  

Предаността е само едно красиво желание да служиш на Истината, но 

пътят до сливането с Истината е много дълъг. За този път Учителят казва, 

че това е път, който е нож с четири остриета. Тука става въпрос за ума, 

сърцето, волята и душата. С тази четворка, всички те трябва да се 

постигнат на най-високо ниво, за да може оттам нататък вече, от петото 

тяло нататък ученикът да навлезе в истинско служене. 

 Ще обясня. Благоговението пред всички сътворени и несътворени неща, 

това е едно от най-дълбоките вътрешни окултни явления. И ако на една 

преданост и липсва благоговението, точно това благоговение, тази 

преданост ще се превърне в зло. Според Иблис изкушението идва, за да 

устоиш и за да се пребориш за Истината в себе си. Учителят отива много 

далеч по тези въпроси, тъй като след време ще говорим и за тайната на 

Христос. Засега ще продължаваме с тайната на Иблис, но след време ще 
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минем на тайната на Христос, след време ще кажем някой неща за тайната на 

Бога и чак тогава за тайната на Учителя, тъй като думата Учител се оказва 

с най-дълбоко измерение и не само че обхваща всичко в себе си, но 

предшествува и Вечността, и Светлината и много повече неща, отколкото 

може да си представим. Но към тази тема за Учителя ще вървим постепенно. 

Според Учителя Истината поразява и съществата на мрака, и съществата на 

светлината. В свещената книга Зохар е обяснен дълбоко този въпрос, което 

означава, че всички ще бъдат изпитани от Истината. Няма да остане 

същество, което няма да бъде изпитано от Истината, независимо от неговото 

ниво, независимо дали е ангел, архангел или т.н. Разбира се на земята са 

слизали архангели и в човешко тяло. Един от тях е Боян Мага, истинският 

ръководител на богомилите, спада към архангелска йерархия, а не към 

ангелски йерархии и затова той носи в себе си една много дълбока мъдрост. 

В един от томовете за мъдреци и мистици съм изнесъл какво говори Боян 

Мага.  

Според окултната наука всеки, който е неразумен ще се учи от Иблис, а 

който е пробуден ще се учи от Бога. Страданията, мъченията, земните 

училища, земните учители, проблемите ще го учат, много неща ще го учат, 

докато е неразумен. В момента, в който реши да живее абсолютно разумен 

живот, вече изпраща се помагач. Това може да стане постепенно, но човек 

може да го реши и тотално. Тогава вече се изпраща помагач, защото на 

базата на неговото пробуждане за един разумен живот, тогава вече той ще 

се учи от Бога. Неразумните ще се учат в земни училища и чрез земни 

учители от един на друг. Това може да продължи цял живот, може да 

продължи и десет прераждания, няма значение. А разумните ще се учат 

отвътре, по други закони и постепенно по свещени закони.  

Иблис казва на Мойсей: “Ако ти Мойсей изкажеш и най-малкия си намек, 

че съществуваш, ти си неверующ и неистинен, защото само Той съществува”. 

После Иблис казал на Мойсей: “Помни, помни Мойсей, само Той съществува 

реално, тъй като Той е реалността. Ти съществуваш нереално”. И после му 

обяснява: “Аз, Иблис обладавам много знания, но не обладавам любовта. Аз 

жадувам за любов, но не я притежавам. Ако аз имах дълбочината на любовта 

и целостта на любовта, т.е цялата любов, аз нямаше да оцелея - това са 

думи на Иблис към Мойсей. Само Всесвятия може да живее в целостта на 

любовта. Любовта е Неговата ослепителна сила”. Затова в Кабала се 

обяснява и в някои дълбоки индийски учения, че тя е мрак, понеже е 

толкова ослепителна, че хората не могат да я възприемат правилно, понеже 

не могат да издържат на нейните вибрации и те я виждат като тъмнина. Но 

който може да мине през тази тъмнина, това вече е друг въпрос, например 

двадесет и четирите старци. Тези старци живеят точно в тази любов, 

целостта на любовта. Тук само накратко ще ви кажа, че един Старец има 

вдъхновение колкото за един народ и за цялото човечество. Ако сложим на 

кантара вдъхновените хора и цялото вдъхновение на човечеството, на другия 

кантар ще натежи един само Старец. Тук става въпрос за много специални 

същества, след време ще говорим и за тях.  

Само Всесвятия може да живее в целостта на любовта и любовта е 

Неговата ослепителна сила. Хората могат да живеят в тази любов само за 

много кратки мигове. Това може да бъде няколко мига за целия живот. Но 

независимо, че тези мигове се явяват в човешкия живот, хората не познават 

тази любов. Иначе имат много определения, много мнения. Учителя казва: 
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Ако тръгнете в училищата да питате “какво ще кажете за любовта”, ще се 

дадат хиляди и милиони мнения. Обаче Учителят казва: Ако питат ангелите - 

пълно мълчание. Те предпочитат да се пожертват, но да не казват нищо. 

Разбира се това не им помага да познаят любовта на най-дълбоко ниво, но 

поне са разбрали един много важен закон на жертвата, който постепенно ги 

води по-нагоре.  

И Иблис обяснява: Така, както и хората не познават любовта, така и аз 

не я познавам. 

                                         АЙМАРА - ЕДНА ВАТАНСКА ДУМА 

(Идея за размишление) 

 

Доколкото си спомням, има един индиянски свещен език, който също се 

казва Аймара, но не съм сто процента сигурен. Но така, доколкото помня, 

мисля, че съществува такъв език от свещените индиянски езици, който се 

казва Аймара. После ще обясним какво означава тази дума.  

Майката ражда - всичко това е казано от Учителя - Духовният Учител - 

новоражда, Бог - освещава и най-накрая се явява Превъзхождащият всичко, 

така наречен - Немислимият и именно това е Аймара. “След като Бог си 

свърши работата, тъй като на едно място Учителят обяснява, че Той създава 

Синове на светлината и след време ще ги превърне в Синове. “После казва: 

“Господи ще ги дам в Твоите ръце, Ти да му мислиш”. И чак след време вече 

Учителят ще се намеси на друго поле, за да ги учи на други неща, които са 

извън сътворения и несътворения свят. Но понеже тези неща са много 

дълбоки и така трудно е да се изнасят, но аз съм решил във всяка лекция 

по една идея частично, за определени души, да се изнасят тези неща, 

защото специално за Иблис, ако той не е разбран, тези неща съвсем няма да 

бъдат разбрани. Затова аз започвам отдалече. Първо ще говоря доста за 

Иблис и за Христос, и за Бога, и чак след време ще говорим за Учителя и 

за Старците, тъй като това е дълбока вода. Някои хора, особено външни 

хора, като ми слушат лекциите за Иблис и за Сатана и започват да говорят 

излишни неща, започват да си правят карма - “какви неща говори този 

човек” и т.н., доста неща такива чух и в София, и в Русе, и във Варна и 

т.н. Но това няма значение всъщност, ще продължим в този дух. 

Бог освещава и най-накрая се явява Превъзхождащият всичко - 

Немислимият. На ватански това е наречено Аймара. Чак тогава Той започва 

да учи своите Синове на ония несътворени неща, които не са били изнасяни 

в нито една свещена книга. Той е наречен символично още Древния Старец, 

защото Той обобщава всички Старци и Той е тяхната глава. Учителят казва, 

че в сегашните времена се подготвя двадесет и петия старец. По-нататък ще 

ви обясня, тук става въпрос за Христос. Христос е кандидат да влезе между 

тези двадесет и четири, но има да извърви още второ и трето пришествие. 

Това ще стане след много хиляди години. Пътят е дълъг, но Той е тръгнал 

по този път и няма връщане.  

Според ватанския език Той не е тайна, защото тайната го ограничава. 

Той е, Който дава път на всички същества, но Той е извън пътя. Учителят 

казва: “От милиони години аз живея в храма на Аймара, но - забележете 

какво казва Учителя - аз не го познавам, Той ме позна”. Тука става въпрос 

за величието на смирението, където се крие всъщност и дълбоката област на 

Учителя. След време ще говорим специално за учението на Учителя на съвсем 

друго ниво, но поради това велико смирение той е стигнал до този 
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централен храм. Някой мислят, че това се намира на Алфиола, откъдето е 

слязъл Христос. Знае се, че Христос е слязъл от централно слънце в 

Галактиката - Алфиола, смалил се е седемдесет и пет милиона пъти, за да 

стане достъпен за хората, но Учителят не идва от това слънце, както някои 

мислят, а от едно друго слънце, за което друг път ще говоря и там нещата 

са вече много по-дълбоки, отколкото може да си представим. 

“От милиони години аз живея в храма на Аймара, но аз не го познавам, 

Той ме позна, и понеже ме позна, аз нося в себе си живота на милиони 

слънца. Когато застана до слънцето, то потъмнява, изглежда като сянка, 

благодарение на Аймара. И после Учителят казва великите закони на 

смирението. “Да не го познавам, това е моята най-голяма чест”. Такова 

нещо казва и Боян Мага, предния път казахме неговият закон, който гласеше 

следното, че “без вечното търсене ние се превръщаме в хаос”. На друго 

място казва, че “ние постоянно трябва да увеличаваме в себе си 

непознаваемото”, значи не това знаещото - егото, а непознаваемото, т.е. 

да разширяваме себе си до безкрайни хоризонти.  

Връщам се на Учителя и пак ще повторя. “Да не го познавам, това е 

моята най-голяма чест. Аз благоговея единствено пред Незнанието”. Преди 

да продължа накратко ще обясня, тъй като в Русе и някъде на други места 

се налагаше да обяснявам, че ако един ученик има вдъхновение и устрем за 

едно прераждане или за десет живота, или вдъхновение за шест хиляди 

години, както казва брат Михаил, това вдъхновение нищо не струва. Това 

означава, че този човек ако има такъв идеал след шест хиляди години, да 

кажем, той ще го постигне и после ще тръгне назад. Истинският идеал е 

вечно непознаваем и вдъхновението е вечно без прекъсване. Които имат 

накъсано вдъхновение, имат някакъв погрешен подход към Истината, защото 

единственият идеал е Истината и скритият Старец в нея. Тя е лице на този 

Древен Старец. Които имат друг идеал, примерно религия, учение и т.н., те 

ще сгрешат. Затова Ошо в своята Библия, Ошо има една осем томна Библия, 

там обяснява, когато го питат неговите ученици защо най-изостаналите хора 

са християните, той обяснява, че това е свързано с Библията и казва, че 

Библията не само че е безполезна, но тя е абсолютно вредна. Защо? Ще ви 

обясня. Ошо е прав, защото Библията създава осведомени хора, но не 

създава истински хора. Това е факт по целия свят, тръгвате наред по 

църквите и проверявате, който от вас може да вижда вътрешно, аз съм 

ходил, но пасторите бягаха от мен, не искаха да разговарят, пък и аз не 

исках много, но така случи се няколко пъти, няма значение. Значи, 

Библията създава осведомени хора, но не създава истински хора тъй като 

този път е съвсем друг. И наистина каква полза да цитираш Библията и 

Учителя, ако направиш - казва Учителя - една погрешна постъпка. Една 

неблагородна постъпка - казва Учителя - една лоша постъпка и цялата ти 

философия свършва. Значи цял ден може да си говорил за Христос, една 

погрешна постъпка решава въпроса, и казва - Учителя - цялата ти философия 

свършва. Почваш отново другия ден и ако можеш да се съживяваш и ако си 

буден да растеш на по-високи нива, няма да повтаряш тази грешка. В този 

смисъл Ошо дава един много хубав съвет на своите ученици, когато го питат 

за грешките. И Учителя дава подобни съвети, но тук се сещам за Ошо. Нямаш 

право да повтаряш една грешка, може да измисляш други грешки - казва Ошо 

- може да ги усъвършенстваш, но никога няма да повтаряш една и съща 

грешка, защото тогава се оглупява съвсем. Така ще усъвършенстваш грешките 
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си - казва Ошо - и накрая ще избягаш от тях. Целта на усъвършенстването 

на грешките е накрая да кажеш довиждане.  

Незнанието е силата, която образува нови вечности,”нови измерения и 

нови светове. Незнанието образува безпределни свещени пространства. И 

накрая Учителят казва: “Понеже толкова дълбоко не го познавам и затова 

Той ме е избрал.” 

 

                                                                                                                        

7 ноември 2000 г. 

                                   ИБЛИС - ТАЙНИЯТ ЖИВОТ НА САТАНА 

(продължение) 

 

 Иблис е син на Бога от стари цивилизации и той е бил избран  за път 

през който трябва да минат хората. Човек е заключен в света за да осъзнае 

своята отделеност от Бога. Тука става въпрос за осъзнаване, защото в 

осъзнаването отделеността изчезва. Затова Учителя казва по въпроса за 

спасението, че окултните ученици не търсят спасение а нещо съвсем друго, 

по-нататък ще стане въпрос - обожествяване. Това е нещо съвсем друго и 

Учителя казва, единственото нещо което желая е никога да не бъда спасен 

защото аз живея в Бога. Който живее в Бога въобще не се нуждае от 

спасение. Това е друг момент.  

Който обвинява Иблис за застоя на своя живот, или ако обвинява външния 

свят, той проиграва живота си. Иблис казва: “Ти човеко ако имаш слабости, 

ти си отворена врата за мен. Може да говориш за Библия и за свещени неща, 

за школи и учения,и какво ли не, но ти си един празен мечтател”. На друго 

място Иблис казва: “Не хитрувай човеко защото Иблис ще те надхитри и 

знай, че Истина която носи тежък живот е по-хубава от лъжа която те 

радва”. В разговора си с Мойсей Иблис му казва: “Аз имам най-

превъзходните ходове срещу всеки хитрец, и всеки който хитрува няма 

достъп до водата на живота. Всеки който хитрува удължава живота ми а с 

това и своите страдания”.  Значи Иблис предупреждава хората по свой 

начин. После обяснява пак на Мойсей: “Ако ти Мойсей наблюдаваш хората със 

лошо чувство тези възприятия са ти дарени от Иблис но поради твоята 

собствена нагласа. Ако Мойсей твоята нагласа е да мислиш лошо за хората 

ти вече ставаш дете на Иблис. Ето едно предупреждение. И с лошите си 

чувства никога не можеш да се освободиш от ограниченията на формата си. 

Докато имаш лоши чувства винаги ще бъдеш ограничен от различните форми на 

живота. Когато ти човеко имаш неразумна страст ти сам си посяваш 

изкушението и тогава аз Иблис само идвам за да ти я покажа. С това 

изкушение, с това поддаване ти правиш подло нападение на самия себе си. И 

затова е казано: Не съди, защото ще бъдеш осъден. И после казваш: “Това е 

от лукавия”. Да, но лукавия идва при лукавия. Но знай човеко, че аз Иблис 

ще дойда за да ти предам уроците на всички страдания”. Т.е. докато имаш  

такива желания, те съдържат в себе си страдания. После Иблис казва - той 

се обръща и към хората и към арабските посветени и към Мойсей и към Адам, 

и въобще към човека: “Знаеш ли човеко, че моите изкусни речи и проповеди 

които те обвиват като змия са основани  на твоята любов към 

самозалъгването”. Има такива изкусни проповеди, с жестове, с особени 

дрехи хората се обличат, произнасят - става въпрос за черните учители, те 

говорят много магнетично и привличат хората поради тяхното самозалъгване, 
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любов към самозалъгване. “И знай, че всичките ти нечисти желания са твоя 

Иблис, твоя Сатана, твоя застой. И затова човеко стреми се да държиш 

ръцете си по-далече от своята неразумност, защото ако си неразумен аз ще 

те ръководя, защото аз ръководя света”. И Учителят казва:”Света, това е 

черната ложа”. Тука Иблис се обръща към престъпниците и казва: “Какво 

знае земния престъпник за мен, защото Аз Иблис съм служил хиляди години 

на пътя на послушанието - преди да стане Иблис той е бил висше същество и 

стотици хиляди години той е служил на послушанието - и хиляди години аз 

съм пил от Божественото вино, от Божественото блаженство. Хиляди години 

аз бях в блаженството на Бога и моето сърце беше пълно с Неговата 

благодат, с Неговата милост. Хиляди години аз пия от Божественото 

Единство и продължавам да живея в единство с Бога. И всеки който е в 

единство с Бога аз за него съм духовен път и растеш”. Всеки който е в 

единство с Бога, т.е. в единство с Истината, никой не може да му пречи да 

се развива, включително и самия Сатана, пазача на прага. Сатана обяснява 

на хората следното: “Но в блаженството аз видях Неговата щедрост, а тя 

беше като океан”. Иблис обяснява на Мойсей: “Гневът на Бога е само 

външен, отвън, той засяга само външното  и външните светове, а отвътре 

Бог е любов. И аз Иблис и тези които бяхме около трона Му знаем това. От 

милостта си Бог сътвори света и когато човек се чувствува отделен от Бога 

то е за да оцени близостта”. Тука Иблис обяснява, че от милостта си Бог е 

сътворил света и когато човек се чувствува отделен от Бога то е за да 

оцени човек близостта. Отделянето е укор. После Иблис казва: “Този свят е 

свят на поражението, свят на големите страдания, на голямата скръб и 

никой не може да избяга от поражението, никой не може да избяга от 

големите страдания, преуспяващите също, посветените също. Но има един 

важен момент, ако човек приеме дълбокото поражение, дълбоката скръб с 

любов, тогава поражението ще избяга от него, т.е. ако може ученика със 

своята любов да погълне страданието, омразата, критиката, дълбоката 

скръб, дълбоката мъка, поражението вече ще бяга от него.  

 

                                          ПЪТЯТ ДО СЪВЪРШЕНИЯ МОМЕНТ 

(Идея за размишление) 

 

Хората търсят спасение, ученикът търси обожествяване. Учителят може да 

възкръсне само в Божествени същества. Това са тези които вечно се учат, 

те могат да правят някой грешки. Тука само за малко ще се отклоня. 

Истинският ученик знае какви грешки да прави и какви да не прави. Има 

грешки които го изключват и показват, че той не е ученик, а има грешки 

които са допустими. Някой път ще се спра по-подробно на този въпрос, тука 

специално само ще наблегна на лъжата. Едно от нещата което никога не се 

прощава на ученика, никакви молитви не могат да му помогнат, това е 

лъжата и Учителя я нарича двоен грях. Всичко друго казва Учителя малко 

или много може да бъде смекчено, може да ти се прости, но лъжата е 

космическа атрофия, духовно гниене, това е грях който нарича го Учителя 

двоен, за него никога няма прошка. Учителят казва: “Ако аз живея в Бога 

от какво трябва да се спасявам”? - И после казва: “При мене въпрос за 

спасение не съществува”. После Учителят казва: “Аз съм за естествените 

страдания на човека защото те ще го освободят от неговото минало и от 

неговия най-голям враг който е смъртта”. Според Учителя човек страда за 
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да се върне в съкровеното. После ще говорим за съкровеното, когато ще 

говорим за Серафимите, защото това е техния изключителен път. Човек 

страда за да се върне в съкровеното което е източника на живота. Думата 

“съкровено” и “съкровена природа” е по-дълбока от думата “дух”. В 

дълбоките архиви на Бялото Братство и на Агарта се казва, че духа и 

душата са произлезли от съкровеното което пък е качество на Древния или 

на Абсолютния Незнаен.  

Учителят казва: “Само  който прилага думите Ми може да се 

усъвършенствува, който само Ме слуша той е болен човек, той трябва да се 

лекува, той трябва да мисли и да се стреми към разумността за да оцелява. 

Който живее само за едното оцеляване той не може да бъде Мой ученик. 

Моите ученици се намират в приложението, а не в стремежа към оцеляване.” 

Една от книгите които подготвям, която ще излезе след няколко месеца е 

“Пътят към Учителя”- като съвършена мистерия, като съкровена мистерия. 

Там има много мерки, за кои са слушатели, кои са ученици, кои са избрани 

и т.н. Това е една по-вътрешна книга но е определено тя да излезе 

свободно.  

Учителят казва: “Аз меря всеки човек с една единствена мярка. Мярката 

е тази - носи ли човек Бог в себе си или не”. Това е мярката която решава 

всички въпроси. И после казва: “Какво ще бъде положението Ви ако 

застанете пред масата пред която са наредени двадесет и четирите Старци?” 

- това е казано в книгата Учителю благи. Това разбира се рядко се случва 

на ученика, по-точно на избраните ученици. “Тези почтени Старци са 

изпълнени със знание и любов от най-високо ниво.”  Ще обясня. Най-

съвършения момент в живота на ученика е когато застане пред двадесет и 

четирите лица на Абсолютната Мъдрост. Те са принципи на Мъдростта - 

съвършена Мъдрост. И ако там някой си позволи и най-малката хитрост, той 

вече губи за хиляди години своя път, връща се отново в нисши светове. Но 

разбира се човек с много труд стига до този съвършен момент, момент който 

Учителя го нарича съвършен. Значи, при двадесет и четирите лица на 

Мъдростта. Тези същества са принципи на Мъдростта. Те познават всички 

кътчета на душата. Те са пребродили абсолютно всички пътища и светове. 

Пред тях може да се говори само по един единствен начин - истинолюбиво. 

Всяко друго говорене означава детрониране от съвършения момент. А той 

някой път се случва на десетки хиляди години един път. Това са думите на 

Учителя.  

 

                                         ТАЙНИЯТ ЖИВОТ НА СЕРАФИМИТЕ 

 

Тази лекция ще има продължения, постепенно ще навлезем в техния живот, 

защото Учителя е дал практики, след време ще говорим и за тях, които 

правят връзка постепенно със Серафимите. 

 Първо някой общи неща. Серафимите са най-близките същества - извън 

двадесет и четирите Старци - до Древния Незнаен, може да го наречем 

Абсолютното Същество, някой път се нарича Древния Старец, едно и също. 

Учителят го нарича също Абсолюта, някъде го нарича Незнайното. Говорим за 

едно и също. Според мярката на Дървото на живота Серафимите са най-близко 

до Незнайния и пият от Неговото вечно блаженство пряко. Те пият от 

Неговата безкрайност и от Неговото вечно блаженство защото те се 

преливат, те влизат в Него и Той влиза в тях. Когато излязат на по-външен 
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план Серафимите, те вече се намират в така наречения Божествен свят, не в 

духовния, защото първите три йерархии - Серафими, Херувими и Престоли не 

живеят в духовния свят а в Божествения. Те се намират в най-висшата 

степен на Незнайното и когато слязат по-надолу, те слизат в Божествения 

свят  и от там предават на другите йерархии своята съкровена природа, 

т.е. съкровените неща. Серафимите  се възхищават от Неговата абсолютно 

безпределна и неизследима Любов, защото при Херувимите не е така. Те се 

възхищават от друго нещо, от Неговата Премъдрост, след време ще говорим и 

за тях. Различните йерархии търсят различни неща и различни пътища на 

вглъбяване. Славата и величието на тази необяснима любов ги поразява в 

дълбините. Докато при ангелите положението е друго. Те могат да се 

насладят най-много на чистотата, на абсолютната чистота, но те са още 

далече от тази съкровена природа за която после ще кажем нещо. В своята 

изключителна дълбочина Серафимите възприемат само Неговата Любов и я 

прославят в себе си като жива святост и неизразима слава. За Серафимите 

любовта е най-съкровеното нещо. Тя е свещената врата чрез която се 

пристъпва пред прага на Древния. И то както виждаме само пред прага. 

Серафимите пристъпват само до прага, защото знаят, че тази Любов е 

абсолютно непристъпна Светлина, дори и те биха ослепели. Те знаят, че 

тази Любов е абсолютно непристъпна Светлина, тя е неродена Светлина и 

както преди говорихме за непорочната Светлина, несътворена и те знаят, че 

в тази Светлина може да живее само Той, Този Който е наречен “Аз Съм Този 

Който Съм”. На едно място в лекциите си Учителя казва същото: Аз Съм Този 

Който Съм”. И в една от дълбоките книги които подготвям ще има коментар 

на тази идея. Защото Учителя е единствената мярка която свързва всички 

светове и едновременно е мост към Незнайния. Хем може да направи връзка с 

всички сътворени и несътворени светове и хем може да излезе. Даже има 

упражнения които Учителя дава и ако след време ми позволи, чрез тези 

упражнения ученика може да излезе извън вечността, има изход който е 

извън времето, извън пространството, извън вечността. Но понеже има 

опасност някой от техниките се задържат.  

Всички други същества могат само да се приближават до съкровения праг 

но не могат да влязат през него. Ще кажа някой неща за съкровеното. 

Съкровеното е Пра-Отец на всички неща. Там няма нито добро, нито зло, 

нито Бог, нито дявол. Там се надминава всичко. В една много по-дълбока 

степен няма даже и тази реалност която света познава като Дух. Но понеже 

е много опасно и дълбоко да се разкриват тези неща, но все пак след време 

в няколко специални книги, затова и догодина се надявам да спра лекциите, 

освен ако няма силно желание и да направя компромис за още една година, 

тъй като съм се отдал на Учителя отново и в момента правя около хиляда и 

двеста книги по всички въпроси от Учителя, за всяко цвете, за всяка 

билка, за всяка болест, за всяко животно, за Небитието, просто за всичко 

и отделно за другите Мъдреци и затова искам да прекъсна лекциите за да 

помогна на хората, да издам по-сгъстени книги. Разбира се аз няма да ги 

издам, тъй като не се занимавам с пари много, парите идват трудно при 

мене, пък и не искам да мисля за тях, но имам приятели които да ги 

издадат, тука и в София. Това е между другото, но става въпрос, че тези 

книги ще излязат постепенно и в тях всеки ще намери това което търси в 

най-сгъстен вид, като се почне от науката за делфините като бели братя, 

за акулите като демони, защо са демони, защо са станали, просто за всичко 
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за което може да се досетим. И затова една от идеите ми е да прекъсна 

лекциите макар, че е много трудно но все пак ще се постарая. Това между 

другото. 

Съкровеното е Пра-Отец на всички неща. То е родило Духът на Истината, 

и това Съкровено - според Учителя - е абсолютно Недосегаемо, и затова го 

наричат Тайна. Понеже няма как да го нарекат някой го наричат Тайна, 

някой го наричат Загадка, и двете думи не са точни, най-точната дума е 

Мистерия. Загадката е на външно поле, Тайната е свързана с духовния свят, 

а Мистерията е частично в Божествения свят и над Божествения свят. Това 

са степени, загадка, тайна, мистерия. Със загадки се занимават учените, с 

тайни се занимават духовните хора, а Божествените хора се занимават с 

мистерията и това което е извън нея. Съкровеното е бързо като мълния. То 

е светещата искра в бездната и всеки човек има тази искра която рано или 

късно ще го спаси от всички сътворени светове. Бездната - се поразбират 

всички сътворени светове. И именно това Съкровено ще изведе човека от 

сътворените светове чрез одухотворяване, не чрез бягство, а чрез 

одухотворяване. Съкровеното пребивава в скрит покой, неизявен покой, този 

покой още не е познат. Душевният покой е познат, той е много дълбок, 

покоя на душата, на петото тяло. Шестото тяло, Духа има нещо по-дълбоко 

от покой, докато вече от седмото тяло нататък е много трудно да се 

определя. Според китайския окултизъм, техните съкровени Мъдреци, те са 

над двеста, според тях се казва, че и най-твърдия метал не може да се 

сравни със съкровеното, и никой не може да превъзхожда мекотата на 

съкровеното. Значи, едновременно и в двете посоки съкровеното е най-

силно, подобно на водата. Вие знаете и  водата как пробива камъка, 

камъкът е твърд обаче капката пробива камъка. Капката има в себе си сила, 

има по-голяма твърдост от камъка, но тази сила е скрита.  

Небето получава своята висота от Съкровеното. Първият плод на 

Съкровеното това е безпределната Любов. И от тука е произлязъл закона в 

Библията - Люби Бога, и най-дълбоката заповед която някога е давана от 

Учителя - вие знаете Мойсей е дал десет заповеди, Христос две основни, а 

Учителя дава една за която съм Ви казал преди - “Люби Бога повече от себе 

си!” Това е заповедта която разрешава всички въпроси и който се домогне 

до нея на вътрешен план, той ще разреши всичките си въпроси, защото 

Съкровеното ще бъде с него. Първия плод на Съкровеното е безпределната 

Любов. Великото Начало на живота произхожда от Съкровеното. Когато 

Съкровеното е отделило една част от Себе Си, се е образувал така 

наречения Дух. После когато Духа е отделил една част от Себе Си, се е 

образувала така наречената Душа. И после вече има много причини да се 

образува нисша душа и т.н. Когато Съкровеното си отиде, Духът на живота 

погива, т.е. духът се оттегля, оттегля навътре, разтваря се в Съкровеното 

и човека сам по себе си погива, или се демонизира, или започва едно 

безпределно недоволство от живот в живот. Това е на символичен език 

казано погиване. Защото само Съкровеното може да дава живот, и на Духа и 

на Душата. Който не живее в Съкровеното, променя безпределната радост в 

скръб. Според Лао Дзъ, който познава Съкровеното, много лесно се скрива в 

уединението. Преди говорихме за тази дума, не усамотение а уединение. В 

усамотението има отклонение. А уединението означава да влезеш в Единния - 

у - Единния. Това са различни неща. Значи много лесно се скрива в 

уединението и се усъвършенствува без усилия. Просто постъпва благородно и 
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Съкровеното му разкрива нещата от живота. Такъв човек се усъвършенствува, 

който има Съкровеното и който го е познал просто без усилия. Постъпва 

естествено, благородно и се усъвършенствува без усилия. Който познава 

Съкровеното може да храни своята безгранична енергия. Според китайските 

мъдреци и даоси това което смущава тълпата - земетресения,  наводнения, 

потопи, кризи и всякакъв род неща -  никога не смущава Съкровеното. Това 

означава, че ако човек носи Съкровеното в себе си никога няма да се 

смути. Нищо не може да заблуди Съкровеното защото - според китайските 

даоси - то е висота без връх, вечна висота, вечна дълбочина но без връх, 

бездънна. Ще се върна за Серафимите защото те живеят най-много в 

Съкровеното. 

Когато Серафимите се вглъбяват в Неговата Любов, а те се интересуват 

само от това, това прилича на човек, който е застанал с благоговение пред 

лицето на океана. Тука искам само да подчертая думата благоговение, 

защото ако един ученик има уважение към Учителя той не може да се 

развива, обаче ако има благоговение, това води до смирение, до дълбочина 

и т.н. Ако някой път трябва ще се спра специално на тази дума, но тази 

дума е от съвсем друго измерение, от съвсем друг свят. Който уважава, 

който обича Учителя, просто той не разбира законите, но който има любов, 

не обич, тъй като между любов и обич има огромна разлика, Учителят казва, 

че Любовта - това е центърът на нещата, а обичта е - периферия. Не може 

да обичаш хората, т.е . в смисъла на любов, може да любиш само Бога, а 

хората можеш да ги обичаш, това е разликата в тези две думи. Така, че 

когато казваш, че любиш хората, не използуваш правилно думата, защото 

любовта е определена за Единствения, за Вечния, и по този път се 

придобива неизменна любов в самия човек. А когато обичаш, може да обичаш 

хората, може да обичаш животните, минералите и каквото искаш. Това е друг 

въпрос.  

Благоговение, не уважение, а благоговение, иначе изпускаш и вътрешните 

послания, и Учителя, и връзката с посветените, с техния Дух и т.н. и т.н. 

Значи, това прилича на човек който е застанал с благоговение пред лицето 

на океана, гледаш, гледаш и нещо безпределно те обхваща. Потопяваш се в 

нещо бездънно, в нещо неизразимо. Даже и в този свят човек може да 

преживее нещо ако застане пред лицето на океана макар, че неговата вода е 

ограничена като дълбочина. Най-дълбоката вода в най-дълбокия океан е 

около единадесет - дванадесет километра. В сравнение с Неизразимото което 

наблюдават Серафимите, тука вече няма такива граници с километри, а 

просто е бездънно. Когато говорим за Съкровеното, говорим за друга вода, 

вода която няма дъно. В тази вода на Съкровеното Серафимите утихват и се 

изпълват със абсолютен и свещен трепет. Именно от тях е произлязло 

благоговението, те са го предали на другите същества в Дървото на живота 

и именно от тях, който го е възприел правилно, той го има и го носи, и 

чрез това ще израсне. Серафимите утихват и се изпълват със свещен трепет. 

От това скрито величие, но това е само едно бегло описание и сравнение, 

тъй като аз не мога да го опиша използвам приблизителни сравнения. 

Разбира се това е бедно сравнение което Ви давам но все пак то е нещо. 

Серафимите са в непрестанно съзерцание на неизразимото море на Неговата 

безпределна Любов. Те даже не се интересуват от мъдростта Му както 

Херувимите.Те се интересуват единствено от Неговата Безпределна Любов. Те 

знаят, че тя е тайна и постепенно се приближават към нея, разбира се без 
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да я достигнат. Значи гледат, наблюдават, проникват в известен смисъл, 

съзерцават но край няма. И така благодарение на това постоянно съзерцание 

в любовта, в неизследимото, те се изпълват със свещения огън на живота. 

По този начин те се изпълват с огън, наречен “свещеният огън” и с това 

превъзхождат всички други йерархии. Затова Учителя казва, че любовта е 

основата на всяко развитие, че любовта превъзхожда всяко знание, че 

любовта превъзхожда съдбата и т.н. Основата на развитието е любовта. Имаш 

ли любов, имаш Бог, имаш и развитие. Нямаш ли любов, всичко се променя. С 

това те превъзхождат всички други йерархии и затова те са най-близко до 

Древния Старец - Древния Незнаен. Както казах, казвам това защото 

Херувимите се вглъбяват по съвсем друга причина. Те се интересуват 

изключително от Неговата Мъдрост и Пре-Мъдрост. Те също имат Съкровеното 

в себе си, също имат голяма любов, но те се интересуват повече от 

Неговата скрита Мъдрост. Думата Серафими поради това, че са изпълнени от 

този огън, в превод означава “свещен пламък”. Думата Серафим - от тука е 

произлязло тяхното название, тази дума означава “свещен пламък”. Означава 

още от ватански превод “огнен отломък” - от същността на Съкровеното. 

Затова те са наречени пламтящи огнени същества, пламтяща огнена любов, и 

още ги наричат живи святости, и това е точно така. Наречени са пламтящи 

същества, огнени същества, свещен огън, свещен пламък или живи святости. 

Това е тяхната същност, защото те горят само в любовта, в любовта си към 

Древния и с тази любов те се възпламеняват в самите себе си.  

                                                               УЧИТЕЛЯТ 

(Идея за размишление) 

 

Учителят казва: “Има само един Учител който заслужава да бъде познат, 

това е Древният - използува се точно тази дума, някой път Учителят 

използува и други думи , Незнайният - Който предшествува езиците, Който 

предшествува и всички велики Учители. Тези велики Учители говорят за Него 

и чрез Него, но Той никога не говори. Той никога не е обвързан със 

Словото и със сътворените светове. Той е извън говора и извън мълчанието. 

Той няма никакви мисли и чувства, с които може да бъде докоснат”.Ако 

някой има дори и съкровени мисли и чувства, той не може да го докосне. 

Може да докосне Учителя който да стане за него път към Незнайния в 

бъдеще, но  не и самия той да го докосне. “Той не може да бъде възприет”- 

според Учителя. Това ще стане ясно след време когато издам книгата 

“Устройството на интуицията”. Интуицията е също безпомощна в този висок 

план. “Той не може да бъде възприет. Ако някой успее да Го възприеме 

тотално, той ще бъде погълнат от Неговата Истина завинаги. Има няколко 

такива случая с велики кабалисти и Учители, той никога няма да се върне в 

сътворената и несътворената светлина а ще остане в Него, в Неговата 

Абсолютна Истина. Има такива същества които са се сляли с Него и са 

отказали да имат име, защото дори и духовното име, както е да кажем името 

на Лео Шайа който се е отказал от име, дори и неговото име е сътворяване 

и ограничение. Понеже тези същества искат да живеят в много високи нива 

те са се отказали от връзка дори и с хората, дори и с Мъдреците. Има 

такива изключения в окултната история. Който го е възприел той не 

съществува. Той нито живее, той нито умира, нито съществува. Той 

надминава преходното и непреходното. Това са много велики неща които 

Учителя подготвя и в около три книги аз ще ги изнеса след време, тъй като 
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не знам тука дали ще можем да се вместим. Нито умира, нито живее, нито 

съществува, надминава и преходното и непреходното и който Го е познал той 

изчезва завинаги в Неговата Мистерия. Ако някой се стреми към Него, със 

стремеж не може да го намери. Със стремеж може да намери Бога, може да 

намери своя Учител, но не и Него. В първия том на Висшата Мистика 

изнесохме това което казва Учителя, че има едно Същество Което е над Бога 

и Което е създало Бога. Това е именно Незнайния, именно Древния. И затова 

Бог е създаден като посредник и на Бог е дадена голяма реалност, на 

синовете на Бога също. Но Той надминава реалността защото не се 

ограничава от реалност и нереалност, това са полюси. Вярно е че е дал 

велика любов на Бога, на Неговите синове, но Той не се ограничава от 

това. Значи който се стреми към Него ще го изгуби, но който се довери 

напълно на Универсалното Единство на живота - в книгата която ще издам 

има специален отдел в “Аурата на абсолютното доверие”. Там чрез Учителя и 

чрез някой мои коментарии чрез Учителя, там става много ясно този въпрос 

за абсолютното доверие. Преди време Ви бях казал, че доверието е по-

дълбоко от знанието и от вярата. Може да вярваш на Бога но да не си 

довериш целия живот. Може да вярваш в Истината но да не се доверяваш 

изцяло, но който се довери изцяло, на него ще се даде едно виждане чрез 

святостта на словото и чрез духа. Хем чрез словото ще почне да вижда 

нещата много по-ясно ако си пречисти словото и хем чрез духа, който е 

скрит в мълчанието. Който се довери напълно на Универсалното Единство на 

живота той ще дочака вселенския миг някога в който ще бъде посветен и 

погълнат. Преди да продължа само накратко ще Ви кажа, в Египет има такъв 

символ на времето така наречения Минотавър, живял скрито в един лабиринт 

и за да върви реколтата в Египет, трябва да му представят жертва, 

абсолютно девствена жена. Той приема само девствено съзнание и ако му 

изпратят такава жертва той я поглъща в лабиринта, извиква я по вътрешен 

път и в Египет е имало големи реколти. Това е един много дълбок символ 

който говори именно за тези неща които са в други светове. Защото който 

иска да познае Абсолютното той трябва да се жертвува, не просто да вярва, 

а вярата както Ви казах и преди, вярата е на много ниско ниво. Тя помага 

само човек да си уреди някой земни въпроси, но от там нататъка тя не 

помага. Вярата трябва да се превърне в преданост, пак ще припомня, 

предаността трябва да узрей, добродетелите трябва да узреят и най-после 

тази преданост трябва да се превърне в жертва. Когато човек е готов за 

жертвата Истината ще го погълне, Учителят ще го погълне изцяло, Бог ще го 

погълне, ще се вкорени в него и ще го ръководи. От тук нататък започва 

това което аз наричам вдъхновение, Небесното вдъхновение което никога не 

прекъсва, нито смъртта, нито живота, нищо. Затова брат Михаил в една 

лекция казва: “Ако някой има вдъхновение за шест хиляди години, това 

вдъхновение не е истинско”. Ако идеалът се стига  до шест години и после 

да се чудиш какво да правиш, значи има нещо което, не си знаел какво 

търсиш. Но ако твоят идеал е Истината тогава вече ще се домогнеш по пътя 

на жертвата до това Небесно вдъхновение което никога не се прекъсва.  

Именно Учителят символизира Съкровеното, затова Учителя познава тези 

които идват при него дали могат да растат и как да им говори, дали имат 

уважение или дали имат благоговение. Като почнем от лицето, очите, 

изразите, думите, подхода и начина на говорене, всичко това показва дали 

има условия за съкровен разговор или просто разговора ще бъде  няколко 
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общи неща. Всички тези неща определят до колко един ученик е истински. 

Това са малки моменти но важни моменти в учението. Ще обясня. Само който 

живее в Съкровеното се одухотворява. Тука не говорим за вярата, защото 

вярата не е достатъчна. Значи … само който живее в Съкровеното, може да 

бъде наистина благороден, благороден - означава богат, защото не може да 

се измери дълбочината на Съкровеното, затова благородния е богат. Именно 

Съкровеното таи в себе си чистотата на истинското добро. Ако човек има 

Съкровеното в себе си, той винаги ще знае кога прави добро, няма да пита 

сгреших ли или не. Преди време както Ви казах Учителя каза един закон, 

пак ще го повторя. Учителят казва: “Вие не трябва да бъдете добри а 

абсолютно добри” - ето я разликата. Ако си добър - след време ще станеш 

лош, ако си вярващ - ще станеш съмняващ се, ако обичаш - ще мразиш, това 

са свят на полюси. Съкровеното не работи с тези полюси. Но ако откриеш 

съкровената си природа или поне най-малко душата си, което се нарича пето 

тяло или себепознание, по тези въпроси говорихме много, тогава вече ти ще 

изхождаш от Съкровеното и ще разбереш просто елементарен закон, ще кажа 

тука един елементарен закон. Например, когато правиш едно нещо с любов то 

е винаги добро, но все пак трябва да си дадеш отчет, да не е това човешка 

любов или Божествена. Защото човешката любов прави добро от което след 

време пострадва, докато при Божествената Любов няма такива неща, доброто 

е безкористно, необвързано, абсолютно чисто, в китайският окултизъм е 

наречено “у-вей”, говорихме преди време - недеяние, т.е. любовта прави и 

не иска нищо, нито външно нито вътрешно. Защото има хора които външно 

примерно лекуват и не искат пари, обаче отвътре искат, примерно казвам. 

Тука говорим за нито вън, нито отвътре, абсолютна чистота.  

Тези които не познават Съкровеното, те не знаят какво да желаят, 

винаги имат излишни желания, което означава, че ще подготвят страдания. 

Дори когато мислят за добри неща пак накрая стигат до задънена улица. В 

Съкровеното се таи изкуството на вътрешния покой и дълбочината на 

различаването, защото според Учителя Съкровеното се състои от абсолютно 

чиста и бяла енергия, тя е прекалено тънка и духовна, тя е безцветна. 

Затова Учителят казва, че Истината няма цвят, цветовете са ограничение, 

не е ограничена от цветове. Частица от Съкровеното е скрита даже и в 

цветята и затова е казано, че който откъсва цвете, наранява звездите. И 

който наранява Съкровеното изгубва своя път, защото само Съкровеното е 

път към Истината, не доброто а Съкровеното, това е една разлика. Само 

Съкровеното е път към Истината.  

Пак ще напомня, следващата лекция е на пети декември от седем и 

половина и другата година през април, първия вторник на месеца ще се 

срещнем тука около седем часа за да разберем в кое читалище ще продължат 

нашите лекции. 

 

Само да допълня едно нещо: ако има някакви промени ще оставим 

съобщение в книжарницата на Айда, знаете я всички, където е библиотеката. 

                                                                                                                      

5 декември 2000 г. 

                                                                    ИБЛИС 

(Продължение) 

       Първо искам само да уточня, преди да започна, за името му. Има 

много спорове. Някои наричат злото Луцифер, други го наричат Дявола. 
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Щайнер прави едно изчисление на тайното му име и го нарича Сорат. И трите 

имена са погрешни, включително и това изчисление. Най-правилното име на 

външен план, защото на вътрешен никога не се произнася и един посветен, 

който е посветен никога не го казва, е Сатанаил. Впоследствие Бог му маха 

сричката “ил”, което означава Божествената Природа. Обаче остава Сат. Сат 

означава, че силата му остава и единството му с Бога остава. Само 

Божественото е махнато, но Сат остава. Именно затова е Сатана, най-

точната дума на външен план. Идеята Иблис отговаря най-точно на Сатана, в 

най-широк смисъл. 

Той казва: ”Аз, Иблис, съм в единство с Бога, защото Бог не може да се 

раздели на части. Той е направил това невъзможно”. Ако някой въобще си 

въобразява, че може да се отдели от Него, просто трябва да знае, че няма 

никакъв шанс. “Бог е навсякъде, и отвън, и отвътре”. Както ще видим 

накрая, как се подчертава и от Лао Дзъ. “И никой не може да бъде отделен 

от Него”.  

Иблис казва: ”И да вярваш в Бога, и да не Му вярваш, ти принадлежиш на 

Него”. И после казва: ”Аз подвеждам този, който се подвежда и всеки, 

който се подвежда по злото, е достоен за своите страдания”.  

Преди да продължа, тъй като и днес ми зададоха въпроси, и в София в 

неделя ми зададоха един въпрос, който е костелив орех, тъй като в “Отче 

наш” се казва: “И не ни въвеждай нас в изкушения…”. Някои, като не са 

разбрали тази тема, искат да го променят, понеже не могат да асимилират, 

но идеята е правилна. Както съм ви казвал преди, Бог изпитва, а Сатана 

изкушава. Обаче Сатана е инструмент на Бога. Значи Сатана изкушава, 

когато Бог му нареди. Но това не означава, че Бог иска да изкуши човека, 

а иска да го изпита, за да види какъв характер има, какви задачи да му 

даде и как може той да бъде благословен. Но на едно по-тънко и скрито 

ниво, във вътрешен план този, който много обича злото, който се вкоренява 

в злото, Бог може да го изкуши и тогава той няма никакъв шанс. И затова 

молитвата е: “И не ни въвеждай нас в изкушение”, защото това вече 

означава разрушение, тъй като никой не може да устои на това изкушение, 

когато Бог направи голяма силата на Сатана. Тогава просто човека няма 

шанс. Затова тази молитва има идея да смекчава и тя води до това, Сатана 

да изкушава, а не Бог, самия Сатана. И в тази борба с него, човек да 

победи чрез Бог в себе си, да победи изкушението и просто да израсне в 

Бога. Но който е вкоренен в злото ще срещне изкушение, което не може да 

победи, а това означава разрушение.  

Иблис казва: ”Никой не може да ме победи с логика. Само с Истината аз 

съм победен. В мен има хиляди чарове, но Истината ме побеждава”. Тук само 

ще загатна, че Истината е дванадесетото тяло в човека, за което Учителят 

говори. После ще ви загатнем нещо, но другата година ще говорим по този 

въпрос, не за седем, а за дванадесетте тела. Има хора, които знаят много 

добре Библията, но не водят правилен живот. Иблис казва: “Те са мои и 

тяхното красноречие определя тяхната гибел. Красотата на живота се намира 

в Истината, а не в красотата или грозотата на нещата”. Трябва да разберем 

първо от къде произлиза тя. “Ако грозния човек е Истинолюбив, тогава той 

е красив и тогава въобще нещата са красиви”.  Красотата се определя от 

Истината. Самият Иблис казва какво иска Бог от нас. Една тайна, която той 

е прозрял. “Бог иска от нас да търсим и да намерим Истината, защото тя е 

аромата на живота”.  
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Сатана е специфичен служител на Истината. Чрез него Бог показва 

безпътицата на човека и я прави да бъде явна. Става въпрос за 

безпътицата. Тайната на Иблис е тази, че той е прокълнат от Любов, защото 

всичко, което излиза от Бога е Любов и затова е казано, че Той е Любов. 

Абсолютно всичко, което прави Бог е от Любов. Понякога тази Любов е явна, 

понякога е скрита, но понеже Той е неизменен, всичко е от Любов. 

Иблис казва: “Никой не може да ме опозори. Човек може да опозори сам 

себе си”. После Иблис казва: “Който се поглъща от Любовта, не се поглъща 

от света”. И Учителят казва: “Който е избрал Любовта е избран” - много 

кратко, с много простички думи. Който е избрал Любовта, като основа на 

своя път е избран. “Но който се поглъща от света или който избира света, 

не е за Божествената Любов. И чрез изкушенията аз го отделям от Бога. 

Тези, които имат любов към света и удоволствията, аз им повелявам да 

станат невярващи”. После Иблис казва в разговор с Мойсей: “Знаеш ли 

Мойсей, често аз отклонявам и посветените, а понякога и мъдреци, а също и 

много учени и гениални хора от техния път”. После ще кажа някои неща в 

тази връзка, тъй като в София се постави въпроса каква е разликата между 

посветени и учители, мъдреци и мистици, и т. н. Разбира се разликата е 

голяма, а истинската мярка се намира не в посветените, а в Святите и 

Великите Учители. Когато търсим мярка, трябва да я търсим на най-високо 

поле, за да не бъдем подведени. После ще кажем нещо по този въпрос.  

“Но това, което ме затруднява е простият човек, естественият човек, с 

неизменната вяра. Най-трудна е борбата ми с неграмотния човек, който е 

установен в своята вяра. С учения е много лесно”. После му казва: 

“Мойсей, аз не винаги успявам в изкушенията, защото когато зад един човек 

застане Бог, моите изкушения само го възвисяват и Бог в него расте”. 

Както виждате целта на изкушенията е човек да израства. “Там, където 

върху определен човек се спуска Бог, този човек става изключение и аз му 

ставам помагач”. Тук става въпрос за този човек, който обича Истината, 

който се вкоренява в Истината, който се установява в нея. “И тогава 

Мойсей, аз Сатана и Всесвятия, заедно с Бога, съграждаме Истината в 

него”. После казва: “Аз ще изкушавам хората докато те постигнат 

Божествената Истина. После нямам дял в техния път”. 

В неизменната Любов има скрита дълбока тайна на живота. И Иблис казва 

едно признание: “И аз, Иблис, не познавам тази тайна”. После Иблис 

обяснява на Мойсей: “Там, където е нужна суровост - някои го наричат 

жестокост, но в Кабала е по-точно казано и по-правилно, суровост или 

строгост, тъй като Бог не е жесток, а е строг, разликата е голяма - 

мекотата е неуместна. И който спори с живота, животът се отделя от него”. 

Който казва ”защо са тези страдания, на мене ли трябваше да дойдат, точно 

на мене ли, защо Бог е жесток, и т.н.”, той малко или много спори с 

живота. Който казва такова нещо, поне две тела от неговите или три са в 

спорна позиция. Такъв човек се отделя от истинския живот. Не можеш да 

спориш със страданията, защото целта на страданието е да се превърнеш в 

любов. И Учителят казва, че страданието произвежда разум. Това важи за 

тези, които обичат Истината. За тях страданието произвежда разум. И 

Учителят казва: “Целта на живота е не само да обичаш, а да се превърнеш в 

Любов. Страданието ще разруши всичко излишно във вас и вие ще разберете, 

че сте неразрушими, това е целта на страданието”. 
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                                                               ХАНАВАРИ 

(Идея за размишление ) 

     Една много дълбока ватанска дума. Тя има някакво сродство с думата 

Голгота, но е много по-дълбока. 

Както казах, това е ватанска дума, която е близка до идеята за Голгота 

и страданието, но е много по-дълбока. Голгота - означава място на 

страданието, лобно място, в някои случаи се тълкува като място на 

мъчението, което не е правилно, но става въпрос за концентрираното 

страдание. Тази дума показва - според ватанското и тълкуване - че 

страданието е свещеният път за душата, не просто път, а това е свещеният 

път на душата и затова този път е определен за всяка душа, включително и 

за посветените, за мъдреците и т. н. И Великите Учители също минават през 

това. Този път е определен за всяка душа, дали по-рано ще дойде 

страданието или по-късно, дали в следващия живот, няма значение, това е 

едно от сигурните неща. Този път е определен за всяка душа, защото който 

мине през “ханавари” - после ще обясня какво означава тази дума - 

придобива съвсем нов смисъл в живота си и в душата си. Обикновенно това 

се нарича Възкресение. Понеже при Словото на Учителя нещата са много по-

дълбоки, а Възкресението спада към седмата степен, при Учителя 

придобиването на истинския смисъл е в дванадесетата степен, за което след 

време ще говорим.  

Думата “ханавари” означава, мястото на съкровения мрак, т. е. 

съкровеният мрак. Именно тук се придобива Истината и истинската Любов. 

Който може да издържи, т.е. който влезе в това свръх концентрирано 

страдание със своята Любов, със своята съкровена същност, той влиза в 

съкровеното и вижда в мрака, в тъмнината, светлина. Защо? - Защото за 

Истината тъмнината е светла. Така е според ватанската мярка и според тази 

специална дума. Който влезе със съкровената си същност в дълбочината на 

страданието, просто мракът отпада. Той вижда, че мракът е бил скрита 

светлина, защото за Истината тъмнината е светла. Но който няма Любов, 

който не знае как да влезе в страданието или който пита защо страдам, той 

няма да може да влезе в дълбочината на страданието, и затова Учителят 

казва, че ако Христос не беше издържал на кръста, на нас такива Божества 

не ни трябват. Той щеше да отпадне, да бъде мярка, но силата на Христос е 

именно в това, че Той издържа. Но Христос има и една друга сила, един 

друг вид съвършенство, за което ще говорим друг път.  

Именно тук се придобива истинската Любов, защото тука се раждаш отново 

в една по-висока степен. И който е придобил Любовта, според тази дума, 

само той може да извършва деяния, а не действия и постъпки. Именно тук е 

истинското даване, защото истинското даване е от петото тяло. Човек, 

който е голям оптимист, който е много добър по душа, по мисли и по 

чувства, дава, обаче той не може да даде онази енергия, не може да даде 

онова присъствие, което е реално. Затова истинското даване произлиза от 

петото тяло, което, както знаете е висшата душа, наречена още 

себепознание, самопознание и т. н. Това даване е извън пределите на света 

и на земното разбиране, защото то произхожда от съкровеното, не от ума, 

няма никаква корист, а за съкровеното само Любовта е съществена и само 

Любовта знае как да дава, а не обичта. Не обичта, говорим за Любовта, а 

това са различни неща. Думата любов и думата обич се различават не само 

като кабалистически строеж и като букви, а по вътрешен смисъл. Учителят 
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казва, че ти не можеш да любиш хората. Любовта има отношение към центъра 

на живота. Можеш да любиш Бога, а можеш да обичаш хората. Значи, ще любиш 

центъра, а ще обичаш периферията - такъв е законът. Любовта - когато 

говорим за любов - тя се насочва изключително към центъра. Когато говорим 

за обич, вече това е между хората.  

Само голямата скръб разкрива същността на човека. Затова човек трябва 

да мине рано или късно през големи страдания и затова се изчаква той да 

бъде подготвен. И този, който носи любовта в себе си, той минава през 

съкровения мрак и израства в петото тяло и шестото тяло, и се подготвя за 

седмото. В пътя на това дълбоко и съкровено страдание, в пътя на 

“ханавари”, или съкровеният мрак, най-подхожда мълчанието. Значи, не да 

разказваш колко си страдал, как си страдал. Когато става въпрос за най-

съкровеното, най подхожда мълчанието, т. е. в мълчание трябва да изживееш 

дълбоката Истина.  

                                            

                                           ДВАДЕСЕТ И ЧЕТИРИТЕ СТАРЦИ 

(Идея за размишление) 

 

 Тъй като някой ги объркваха с мъдреци, други ги объркват  с 

посветени, някой ги наричат Велики Посветени, което не е вярно, и онази 

книга на Едуард Шуре за Велики посветени, също самото заглавие е 

погрешно, защото той не може да различи кои са Велики Учители, кои са 

посветени, а тези неща са много различни, и понякога са толкова различни, 

че става въпрос за невежество и мъдрост. Посветените, по отношение на 

Святите Учители, са в невежество. Разбира се има няколко вида посветени, 

както има няколко вида мъдреци. Преди да продължа, ще кажа няколко общи 

положения, тъй като и в София стана въпрос.  

Мистиците са една степен над посветените. Но трябва да кажа, че има 

три вида мистици. Има мистици на сърцето, мистици на волята, мистици на 

ума. Има съвършени мистици и в ума, и сърцето, и волята. Примерно, Ганди 

е мистик във волята, обаче в ума и в сърцето има много пукнатини. Някога 

ще придобие и там мистерията на Любовта, тъй като мистичната област е 

област на висшата Любов. Има някои, които са мистици в ума - Толстой. Има 

други, които са мистици в сърцето - има такъв мистик, казва се Егхарт, 

един от големите немски мистици. Има съвършени мистици, но те са две 

степени. Съвършен мистик е Сведенборг, за който ще говорим след време 

повече, и днес ще кажем нещо. Но и Учителят, и Христос, и Лао Дзъ са също 

съвършени мистици, но те са от по-високата степен. Както виждате има 

много различия. Има мъдреци, които са посветени, има мъдреци, които не са 

посветени. Преди време ви бях загатнал, Конфуций е мъдрец, но не е 

посветен в Тайната на живота. Има си причини. Лао Дзъ го наричат мъдрец, 

но той не е мъдрец, както ще видим накрая, ще завършим с него, той е един 

от двадесет и четирите Старци. Никой не може да нарече Старците - 

мъдреци. Те имат Мъдрост, те са Принципи на Мъдростта, но те са нещо 

много-повече, както ще разберем после. Те носят нещо друго, освен Мъдрост 

и Сила, тяхната сила се намира на друго място. След време аз подробно ще 

се спирам на тези неща. Има и мъдреци от друг род съвършенство. Съвършен 

мистик е Ал Газали. Той е писал два вида книги. Едната е за философите, 

да се забавляват, казва се “Опровержение на философията”, а другата е за 

Бога, за Скритият в скритото, но тази книга той я тълкува само пред свои 
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ученици, а на другите разкрива други неща. Има над триста арабски 

мистици. Мистиците за разлика от посветените живеят много дълбоко в 

сърцевината на Любовта. Те не са като поетите, които чакат, като ги 

вдъхнови нещо и пишат. Мистикът е самият той вдъхновение, понеже е 

постигнал сливане с Любовта, докато много посветени са на граница между 

четвърто и пето тяло. Някои от тях живеят в Любовта, но зависи от тяхната 

нагласа. Някои нямат за цел Любовта, а знанието и затова нямат пълнота. 

Всички мистици имат пълнота, но тя е на три степени. Както казах, пълнота 

някои имат на ума, други на сърцето, трети на волята. А съвършените 

мистици от първата степен, имат пълнотата на блаженството. Обаче най-

висшите мистици, като Учителя и Лао Дзъ, не се занимават с блаженството, 

тъй като, Учителят е дал една мярка, че блаженството е ограничение, 

особено когато блаженството се срещне с лицето на Истината, Учителят 

казва, че то е като сянка. После ще кажа нещо и по този въпрос.  

Двадесет и четирите Старци са стълбовете на нашата вечност. И никой не 

може да съзре - според окултната наука - нито основата им, нито върха им, 

защото според Учителя, те са истинският венец. Някой казват, че човек е 

“образ и подобие”, но Учителят казва: ”Не, истинският “образ и подобие” в 

най-висшия смисъл на думата са именно двадесет и четирите Старци”. Те са 

загадка и мистерия не само за посветените, но и за серафимите и 

херувимите. Тези двадесет и четири Старци живеят най-близко до Абсолютния 

Дух, познават Бога, като Духовна Истина и познават Абсолюта, като 

Абсолютна Истина - това са различни неща. Те имат свои ученици, които 

също познават Абсолюта, като Абсолютна Истина. После ще кажем нещо за 

тях. Те са вененца. На едно място Учителя казва: “Вие мислите, че сте 

венеца, но не, вие сте жаби - казва Учителя І- които крякат още в гьола”, 

т.е. да нямаме големи претенции, независимо какво постигаме, как 

израстваме, нека да бъдем много по-скромни и смирени, за да може наистина 

да растем, защото наистина кроткият и смиреният човек могат да му се 

разкрият много неща, и много жалко ако човек не е кротък и смирен, защото 

просто ще изпусне много неща, ако няма тези качества. А който е кротък и 

смирен, наистина ще научи много важни неща.  

Както ви казах, арабските Мистици са над триста,  между тях има святи 

Мистици, има еврейски Кабалисти, които са над триста, между тях има около  

четиридесет святи Учители. Тука не говорим за посветени, а за Мистици и 

Учители на високо ниво. Има над двеста Даоси, които ако се срещнат с 

посветени няма да се получи никакъв диалог, тъй като те живеят в много 

дълбоко измерение и за тях понятията Бог, Сатана, и т. н. добро, зло не 

съществуват. Ако на такъв човек кажеш, кръстен ли си в Бога, просто ще 

стане много смешно, тъй като те живеят в Дао, а Дао символизира 

Абсолютната Истина и Абсолютното Небитие. И както ви казах преди, за тях 

няма зло и добро. Ако се случи зло, те казват това е Дао, това е вътрешен 

път на развитие, ако се случи добро, пак казват, това е път. Никога не 

казват, че едно нещо е лошо или добро. После ще стане въпрос за даосите. 

В Япония също има много Мъдреци, Мистици и Дзен Учители - както виждате 

става въпрос за стотици, които са над посветените, но всички посветени, 

които са по-ниската степен от пробудени хора. При пробудените хора те са 

най-ниската степен, трябва да бъдат обичани и уважавани, поставени на 

своето място, защото те са вратички, те са път, малък път, не са 

абсолютна мярка, но те са път и малко или много те имат връзка с 
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ангелите, и понякога с архангелите, и помагат на хората. Но когато 

говорим за абсолютна мярка, който иска да постигне нещо по-дълбоко, не 

трябва да се застоява там.  

Двадесет и четирите Старци изразяват не толкова Мъдростта и Силата, а 

най-вече Величието на Незнайното. Преди всичко те са проводник на 

Незнайния. Те са Великите и скрити Учители на Любовта, Мъдростта и 

Истината. Тук искам да кажа, че те се различават от другите Учители. Има 

Учители, които са само Учители на Любовта. Има някои, които са Учители на 

Мъдростта, някои са само на Истината, някои са на Волята. Но истинският 

Учител е Учител на Любовта, Мъдростта, Истината, Правдата и Доброто. 

Много хора говорят за най-различни видове учения. Силата на Учителя е в 

това, че Той наистина дава нещо универсално за всички времена, т.е. става 

въпрос за Пентаграма. Пентаграма е вечният път на цялото човечество 

завинаги и това е план на Бога - Любовта, Мъдростта, Истината, Правдата и 

Доброто. Извън тези неща никой не може да се развива правилно и не може 

да расте в тези степени на Любовта, Мъдростта и Истината. Където и да 

ходи, в каквото и учение да ходи, винаги се иска това - Любов, Мъдрост, 

Истина, Правда и Добродетел. Без тях всичко се обесмисля и затова казвам, 

че това е универсален план, план от самия Бог и спуснат към Бога от 

Абсолюта. Това е план за цялата вечност, затова идеята за Пентаграма е 

универсална.  

Както казах, двадесет и четирите Старци, те са великите и скрити 

Учители на Мъдростта. Но ние не можем да ги наречем Мъдреци, защото те 

надминават и всяко слово, и всеки израз. Те са повече присъствие. Може да 

изразят Мъдрост, но не са само Мъдрост, те са винаги нещо повече.  

Според окултната наука видението на Самадхи е само една подготовка за 

видението в бъдеще на един Старец. Всички категории ученици в света, 

малко или много, дали знаят или не знаят, дали е пряко или несъзнателно, 

а има и посветени които не знаят, са свързани и се подкрепят с един от 

двадесет и четирите Старци. 

Двадесет и четирите Старци, според Учителя, са смисъла на нашата 

вечност, а ние знаем от Учителя, че думата “смисъл” превъзхожда всички 

светове, т.е. всички ограничения, защото думата “светове”, означава 

ограничение. Според Учителя има два веда Вселени: пределни и безпределни. 

Двадесет и четирите Старци помагат и на Бялото Братство и на Вселенното 

Братство, но живеят отвъд. Тяхния истинския живот е в Абсолюта, а не в 

Бялото и Вселенното Братство. Те не са ограничени. Двадесет и петия 

Старец, който се подготвя е Христос. Учителят казва, че Той ще мине още 

през две Голготи и две Пришествия. Ще има и трето Пришествие и чак 

тогава, ако Той издържи, ще влезе в това свято число и ще докаже по един 

абсолютен начин, както Старците са доказали, абсолютния принцип на 

Любовта, Мъдростта и Истината. Затова Учителя казва за Него, че Той дойде 

на земята на Голгота, за да научи нещо, което не знаеше. Това още не 

означава, че е постигнал абсолютната Мъдрост, пък и Той е достатъчно 

смирен и след време ще я постигне. Затова Той не приема да го хвалят. 

Дори и когато му казват “Учителю благи”, Той казва: ”Как така ме наричате 

благ?”. Докато Учителя казва, че тази формула за Него самия може да се 

прилага, след време ще говорим по този въпрос, и тя е много важна. Друг 

път ще говорим за ватанската идея на “Учителю благи”.  
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Смисълът, според Старците и според окултната наука, означава вечното 

тържество на живота. Тук не говорим за съдържание на нещата, нито за 

форма, а за смисъл. Смисълът символизира вечното тържество на живота. 

Според Учителя Абсолютът може да се огледа не в Творението, а само в 

двадесет и четирите Старци, говорим за пълнотата за пълното огледало, за 

най-висшия проводник, за най-висшата врата. В Абсолюта Той се оглежда 

частично, тъй като Творението не може да Го побере. Както ще видим после 

и Учителят казва нещо за Творението. Колкото и да се проявява, и през 

цялата вечност Той не може да се побере и не може да се изяви напълно. 

Абсолютът, както казах, може да се огледа не в Творението, а само в 

двадесет и четирите Старци, т.е. в тяхната велика Любов, защото, както 

казах, те са “образа и подобието” в най-висш смисъл, в най-висша мярка. 

Те са именно “образа и подобието”. Двадесет и четирите Старци познават 

Бога като чиста Духовна Истина, но те познават и Незнайния като Абсолютна 

Истина. В Библията се говори за трима младежи Седрах, Мисах и Авденаго, 

които царя Новохудоносор ги хвърля в огнената пещ, но казва се, че те не 

са изгорели. За тях се знае, че са ученици на един от двадесет и четирите 

Старци и че са научени да познават Абсолюта като Абсолютна Истина, т. е. 

Незнайния, не като Духовна Истина, не като относителна Истина, а като 

Абсолютна Истина. Затова огънят не ги е докоснал. 

 

                                                             ЗА ЛЮБОВТА 

(Идея за размишление) 

 

Според арабските мистици Любовта е Божествен начин на живот. Кратко е 

казано - Любовта е Божествен начин на живот. Според Учителя, Любовта има 

всякога стремеж към Мъдростта и Истината. Има ли в един човек наистина 

Любов - това е белега. Учителят казва, че Истината е единственото 

изцеление на всяка душа. Тук говорим за изцеление в най-вътрешен и дълбок 

план, не просто оздравяване, тъй като здравето е нещо елементарно. Тук 

говорим за придобиване на Мъдрост, за вкореняване в Истината, и за едно 

изцеление което се превръща в светлина, а не просто в здраве. 

Учителят казва: “Постъпваш ли разумно, Бог те изпълва с Любов, това е 

правилото”. И Учителят дава мярка за виждане, тук не говорим за 

ясновидство, а за един друг род виждане. Казва простичко: “Любящият вижда 

Бога”. Ако наистина имаш Любов, ще Го виждаш, отвън, отвътре и т.н. 

Любящият вижда Бога. 

Друга мярка дава Учителят за правото, кой е прав, тъй като много хора 

спорят, кой е прав. Учителят пак отговаря много простичко: “Който люби 

правото е на негова страна”. Ако в един спор с някого, било за имоти, за 

документи, какви ли не спорове има, ако ти обичаш повече, ще отстъпваш, 

ще даваш, няма да се обвързваш, и правото ще бъде на твоя страна, защото 

Бог работи в Любовта, не в споровете, не в разговори за материални неща и 

т. н. Духовният човек винаги отстъпва. Дори и понякога когато е прав, той 

трябва да е мек и да отстъпва, и да обича без вътрешна критика. Тогава 

правото е на негова страна и след време той ще си получи благословението. 

Другият важен момент, който е казан в учението, в окултната наука е 

следният: ученикът може да се отплати на своя Учител само с любовта си 

към Бога. 
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Другият важен въпрос. Любовта задава всякога свещени въпроси и 

получава винаги своя съкровен отговор. Това означава, че истинските 

въпроси произлизат от петото тяло, т. е. от висшата душа. Когато 

въпросите се задават от ума, от четвъртото тяло, никога този човек не 

може да получи истински отговор. Ще получи някакъв отговор, но не е това. 

После ще се родят нови въпроси и нови отговори и играта няма край. Има 

дори наука за въпросите. Ако знаеш как да зададеш един въпрос, защото 

истинският въпрос се поставя пред небето, пред Учителя, пред Бога и 

всички те виждат, и ако въпросът е безкористен и чист, а това може да 

произлезе само от висшата душа, тогава ти ще получиш външен или вътрешен 

отговор, съкровен отговор. Не е казано, че отговорът веднага ще дойде, но 

обикновено отговорът идва бързо, в най-лошия случай до втория ден идва, 

ако човека има молитвено разположение и възприемане.  

Какво означава отговорът от окултна гледна точка? Какво означава да 

получиш отговор на такъв въпрос, т. е. ако си задавал истински въпрос? 

Отговорът е, че ще имаш възхищение от живота, ще имаш възторг. Разбира се 

това е малкият отговор, след време ще имаш и по-дълбок, но с това се 

започва. Отговорът - това е възхищението от живота, това е възторга от 

живота, това е любовта към живота. След време ще дойде и по-дълбоката 

степен, която се нарича “Мерохим” - означава “Небесно вдъхновение” т. е. 

вдъхновение, което идва от шестото тяло, вече от човешкият дух.  

Любовта е съградена от съкровени желания, това е нейният белег, че 

говорим за истинска Любов. Ако говорим за желания, ако говорим за любов, 

трябва да разберем това правило - Любовта е съградена от съкровени 

желания. 

Другият важен момент, който искам да ви кажа -  търпимостта. Някои 

хора казват, че трябва да бъдем търпими към други учения, към религии и 

т. н., което разбира се е погрешно. Защо? - Защото търпимостта означава 

нагаждане, а търпението е Любов - това са две различни неща. Това е 

особен род лицемерие, дали човек го разбира или не, ако ти просто 

изтърпяваш, за да се нагодиш и да уважиш човека, това е неправилно, тъй 

като пред Бога трябва да бъдеш търпелив. Искам да кажа, човек трябва да 

бъде търпелив, а Бог е дълготърпелив, но има един такъв закон: Бог не е 

безкрайно търпелив, защото ако беше, светът щеше да бъде разрушен. Не 

може да се търпи един убиец, който започва да убива всичко наред и Бог, 

не означава, че трябва да го остави, безкрайно да търпи. Не че Бог няма 

безкрайно търпение, Той има нещо повече от търпение, но в случая това ще 

доведе до много лоши последствия. Затова Бог се ограничава и дава уроци. 

Търпимостта е нагаждане, а търпението е Любов. Към другите учения ние 

трябва да имаме любов, а не търпимост, не да имитираме или да се 

представяме, че сме в единство с тях, а просто трябва да обичаме душите в 

един дълбок вътрешен план. Дали те ни разбират, това е друг въпрос.  

Всичко, което търсиш е в Божествената Любов. Понеже хората все търсят 

нещо и не знаят къде трябва да се установят, затова казвам това. Това е 

една друга мярка в учението. Всичко което търсиш, ще го намериш в 

Божествената Любов. Някои казват: “Знам”. Знам, но щом търсиш и още нямаш 

мистиката в себе си, или пълнотата, или съвършената мистика, значи все 

още не си в тази Любов. Защото, когато постигнеш тази мистерия, когато 

станеш съвършен мистик, това не означава, че спираш да търсиш, тогава се 

насочваш вече към съвършената Истина и към съвършената Мъдрост. Това е 
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друг момент. Всичко, което търсиш е в Божествената Любов, останалото са 

празни усилия. В Любовта формата изчезва. Ако ти обичаш един човек, ти ще 

виждаш душата му, а не тялото му и няма да искаш тялото, да използваш 

тялото, а ще виждаш душата. И ако направиш връзка с душата, ще видиш и 

Бога, защото човешката душа е просто самата Любов. Душата, това е самата 

Любов. Ако ти обичаш тази душа, ще видиш Бога в нея, ще направиш връзка в 

един много дълбок вътрешен план. И Бог ще ти разкрие красота, която не си 

виждал. Това може да стане и ежедневие, защото когато обичаш неизменно, 

Бог ще ти разкрива неизменно тази красота на душата.  

Да кажеш “познавам Библията”, е много бедно, но ако кажеш “познавам 

Любовта”, това е вече нещо съществено. Разбира се, да кажеш “познавам 

Любовта”, трябва да можеш да го кажеш с пълнота. Но ако не можеш, поне 

трябва да се стремиш. Трябва да различаваме кое е съществено и кое не. 

Ако кажеш, че познаваш Библията, това не означава още, че си истински 

човек. В света има много школи ръководени от посветени, но нито тези 

посветени , нито техните ученици стават истински същества. Има дълбоки 

причини. Затова казвам, че посветените трябва да ги обичаме, да ги 

уважаваме, но те не трябва да стават наша мярка. Единствените посветени, 

които са прави, са тези които водят хората към Великия Учител, а не 

просто към себе си или към някакви други посветени. Когато искаме висшата 

мярка, трябва да се стремим към истински Великото, към истински Святото, 

т. е., към Святите и Великите Учители. След време ще говорим по-подробно 

за тях и в сгъстен вид за тяхното велико учение, тъй като някой още не 

могат да разберат, че към тази категория спада и Мохамед. Просто не са го 

проучвали с любов, срещнали са някакви противоречия,и не могат да 

разберат, че става въпрос за една дълбока мистерия, за един съвършен 

мистик, но скрит. Такива има много като него, които са останали 

неразбрани. Обикновено християните не обичат Мохамед, даже и в братството 

не го познават и всеки държи за своя Учител. Обаче ние трябва да сме 

отворени към всички учения и то с Божествена Любов, за да можем да 

проникнем в красотата, в Мъдростта, която произлиза изцяло от Бога във 

всички тези учения.  

 

                                             НАУКАТА ЗА МЪЛЧАНИЕТО 

 

Първо някой общи неща за мълчанието. Мълчанието е ценно от много 

гледни точки. Разбира се не всеки мълчалив човек е мъдър. Защото Учителят 

казва, че и рибите мълчат, но нямат нищо общо с мъдростта.  

Първо - мълчанието е духовно лекарство срещу много беди и болести. 

Затова Учителят казва, че за мълчание никога не можеш да се разкайваш, 

обаче за една изпусната дума, някой път, дълго време можеш да се 

разкайваш, но даже и това може да не ти помогне. Мълчанието е метод, 

който съхранява душата и научава човека да говори правилно, разумно и 

будно. Затова в древните школи е имало период на мълчание, три години, 

пет години, десет години, и ако сте чували за исихастите, те са 

посвещавали по един цял живот на мълчание. В това число и в тази форма са 

слизали Велики Учители и Посветени, Мъдреци и Мистици - целият живот в 

мълчание, нито връзка с ученици. Познават някои хора, поздравяват се, но 

техният живот се ограничава много, а някои даже са избягвали поздравите, 

тайно са живеели в пещери и на особени места, и са останали непознати за 
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хората, за да научат в дълбочината на мълчанието езика на духа. Защото, 

когато устата е затворена душата работи. Така казва Учителят. Когато умът 

мълчи, душата работи, тя мисли на едно по-дълбоко поле, започва да схваща 

тънкостите на живота, Божествените неща, духовните неща, обогатява се и 

след време започва да говори Божествено. Затова в Талмуда се казва, 

еврейските мъдреци са казали, че имаш право да говориш само тогава, ако 

можеш да кажеш нещо повече от мълчанието - една мярка.  

Който може да овладее дишането си, той може да овладее и своя живот, 

своите желания. Това става също в областта на мълчанието. 

Мълчанието е метод за разреждане на ума и кармата, т.е. съдбата - една 

друга гледна точка. Мълчанието е метод за разреждане на ума, на неговите 

хитрости и планове, понякога даже и хубави планове, но и те объркват 

човека, а в мълчанието човек се научава да различава. Мълчанието е един 

от духовните пътища към вдъхновението - друг закон, който е свързан с 

мълчанието. Духовната сила и енергия расте в мълчание. Човек, който иска 

да се справи след време с болестите си, с проблемите си, с противоречията 

си, трябва да научи науката за мълчанието, защото тук се натрупват големи 

капитали: енергия, жизнени сили и след време можеш да посрещнеш 

болестите, проблемите и противоречията. Ако нямаш енергия и ако те са 

много силни, тези духове внушават, и когато дълго време ти внушават, и ти 

не можеш да посрещнеш с енергия, с молитви и с разбиране тези неща, 

постепенно болестите и противоречията ще те обсебят. Затова човек трябва 

да има капитал. Така както, когато на външен план иска да си купи 

материални неща и трябва да има някакви пари, така трябва да има нещо и в 

духовната си каса, в подсъзнанието, т.е. в душата си, трябва да има 

енергия. Човек без енергия може да има много красиви идеи, много планове, 

но той нищо не може да постигне, ще си остане мечтател. Все пак по-хубаво 

е да мечтае, отколкото да се отчае, но това е друг въпрос.  

Любовта в своята дълбочина е мълчание, защото е неизразима, тя поглъща 

всяко слово, защото е тотална. Съкровеното в нас е мълчаливо - това 

означава, че любовта живее в дълбините на святото мълчание. Според 

окултната наука, мълчанието учи човека първо да обича Истината, а после 

себе си. То преподава важни уроци, вътрешни, духовни уроци. И именно в 

чистотата на това мълчание се създава животът, т. е. явява се шестото 

тяло, духът, а това е съкровеното в най-висш смисъл. Учителят казва, че 

оттам произлиза животът, от съкровеното. В чистотата на това мълчание се 

създава животът, т. е. шестото тяло слиза при петото, духът влиза в 

душата и я изпълва с нещо съкровено от една по-висока степен, която не 

може да се изрази с думи. Всички хора се връщат в мълчанието, наречено 

още в китайския окултизъм  “Всевиждащато Небитие” и наречено още “Дао”. 

После ще стане въпрос и за Дао.  

Но ти можеш да мълчиш и без да си мълчалив, защото умът обича да играе 

игри. Ти можеш да мълчиш без да си мълчалив и без да наблюдаваш с любов 

нещата. Защото истинското мълчание принадлежи на Любовта, а не на ума. 

Умът го налага като дисциплина, но при любовта то е естествено, то е 

дълбоко и там душата започва да вижда. Истинското мълчание принадлежи на 

любовта. Човек, който е видял истинското лице на Любовта, той замлъква и 

онемява, постепенно става все по-мълчалив. Човек, който е видял 

истинското лице на Любовта, от това видение той замлъква, той занемява 

пред Неизразимото, т. е. пред величието на Бога, защото Любовта е едно от 



 427 

лицата на Бога - първото лице. Първото лице на Бога - е Любовта. Той 

замлъква и онемява от възторг, от величието на Любовта. И затова казвам, 

че истинското мълчание произхожда от Любовта. То е извън пределите на 

ума. Умът може да играе игри с мълчанието, например, може да спира 

мислите си, емоциите си, но това е подтискане, а не истинско мълчание. С 

контрол над ума се постига външно мълчание, а с любов към Истината се 

постига вътрешното, дълбокото мълчание на душата, където тя проглежда. 

Това мълчание позволява да се докоснеш до Безкрайното. То е една 

подготовка за срещата с Безкрайното, която среща е много неизгодна за 

ума. Много хора са полудели, понеже не могат да навлязат в Безкрайното и 

ако са били много упорити, при тази среща те изгубват ума си, тъй като са 

ограничени, умът е ограничен, умът обича да живее в граници. А душата 

обича Безпределната Любов, тя обича всички хора, всички животни, всички 

раси, всички народности. Това е качество на висшата душа, на петото тяло. 

Обаче умът обича да ограничава, умът обича границите, в границите се 

чувства сигурен, а Любовта се чувствува сигурна в Безпределното и висшата 

душа винаги ще търси Безпределното. И ще го намери. 

Само в пречистения и духовен ум - тук вече говорим за друга гледна 

точка на ума, когато е напълно пречистен и овладян - има мълчание, в този 

ум няма мисли, няма ментална дейност. Този ум е изключително духовен и 

духът използува чистия ум, но без неговата ментална дейност. Духът 

използува чистия ум като слуга, защото неговата роля е да бъде слуга на 

човека, а не господар. Менталната дейност е оставена настрани. При това 

положение умът работи, действа като слуга, но не съществува, защото 

работи духът. При пречистения ум вече се явява духът. И духът става 

ръководител на човека и вече човек се освобождава от всички заблуждения, 

груби, духовни, астрални, фини, и всякакви. Тук вече заблуждения няма. 

Тук вече работят петото и шестото тяло.  

Истинското мълчание е синоним на чистото съзнание. И Учителят казва: 

“Само чистото съзнание може да създаде истинско ученичество - новият 

човек”. Всичко преди това е подготовка. Този, който иска да открие 

Царството Божие, което е едно друго име на свободата, той трябва да 

намери своето истинско мълчание, т. е. своето вътрешно уединение, защото 

Истината е нещо безмълвно и абсолютно. Мълчанието изработва - според 

арабските мистици - правилния поглед за живота. Ето защо е много важно, 

тук бих казал, че е много по-важно от златото, защото златото не може да 

изработи тази идея и това качество. Мълчанието изработва правилния поглед 

за живота. А според арабските мистици, и специално според Ал Газали, той 

казва, че правилно насоченият поглед, побеждава кармата, побеждава 

съдбата. Той казва така: “Съдбата не е реалност, ако се насочиш изцяло 

към Истината”. И това е наистина така.  

 

 

МАЛКИТЕ ПРАВИЛА В ЖИВОТА НА УЧЕНИКА 

(Идея за раздмишление) 

 

Ще дам шестнадесет правила.  

Първо правило: 

Ученикът е зает само с доброто. Какво мисли, какво прави, какво крои, 

какво замисля, това е мярката - ученикът е зает само с доброто.  
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Второ правило: 

Ученикът е свободен, когато нищо не го отклонява от пътя му. Той не 

позволява на професия, на интимни отношения да го отклоняват. Може да ги 

допуска, но те не трябва да посягат на свободата му, на израстването му 

отвътре.  

Трето правило: 

Когато ученикът минава през трудно място - става въпрос за тежко 

страдание, нещастие, приближаващо нещо, защото нещастията хвърлят сянката 

си предварително за учениците - той се насочва изцяло само към най-

същественото (друго важно правило). 

Четвърто правило: 

Учителят казва: “Учениците на Всемирното Братство са души, а не мъже и 

жени”.  

Пето правило: 

Ученик, който познава Бога в себе си, намира своя Учител. 

Шесто правило: 

Ученикът разрешава най-мъчните въпроси в абсолютна тишина. Не отива да 

се допитва, да каже: ”Помогни ми”. И това е допустимо, и това е разумно, 

но казвам кое е най-разумното.   

Седмо правило: 

Обикновените хора изучават всичко, което им е угодно, от което имат 

полза, а ученикът изучава тайната на Пътя.  

Осмо правило: 

Ученикът различава второстепенните неща и знае, че те образуват 

отклонението от Пътя. 

Девето правило: 

Ученикът знае, че истинското разбиране идва от Любовта, а не чрез 

методи, техники и размишления.  

Десето правило: 

Ученикът знае, че който спазва съкровеното, Истината го защитава, и 

който не спазва съкровеното Истината го руши, т. е. хармонията го руши, 

доброто го руши, защото те показват другото си лице. Истината показва 

строгото си лице и човек не може да издържи.  Тука не става въпрос за 

дявола или някакви други същества. Тука работи Истината. 

Единадесето правило: 

Ученикът знае, че само който живее в Любовта, лесно разрешава всичките 

си въпроси - това е мярка. Значи има една лекота, независимо дали 

изпитанието е голямо, сложно, дълбоко, и т. н. 

Дванадесето правило: 

Ученикът знае, че Любовта е нещо духовно и Божествено, и че в Любовта 

никога няма раздяла. 

Тринадесето правило: 

Ученикът държи мисълта си високо и всякога над земните неща, над 

земните проблеми и работи.  

Четиринадесето правило: 

Ученикът винаги има съдействието на невидимия свят.  

Петнадесето правило: 

Законите и правилата на ученика са писани вътре в него. И Учителят 

казва: “Отвън той няма писани  закони”. Преди време един от държавна 

сигурност ми показва конституцията и казва: “И твоите лекции, и всичко 
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трябва да се съобразява с конституцията”. Аз му казах: Хвърли я, защото 

ако искам да правя добро, твоята конституция може ли да ме спре? И той 

разбра, че в конституцията някой неща липсват, а то се знае, че липсват. 

Но той разбра, че не може да ми показва конституцията и да ми чете 

закони. Даже искаше някои и да ги чета. Аз му казах той да си ги чете. 

Правилата са писани отвътре. Всеки трябва да знае кога трябва да е 

благороден и кога постъпва благородно. Не е необходима конституция, нито 

Библия, нищо, просто душата знае. Човек трябва малко да се вглъби, малко 

да е буден, даже и без да е много буден, с малко будност, пак ще разбере.  

Шестнадесето правило: Ученикът слуша Духа. Не духовете, не астрални 

същества. Ученикът не е медиум, медиумите слушат всичко и оглупяват, 

слушат всякакви гласове. Даже и от църквите са идвали хора при мене да ме 

питат, Бог ли им говори, дявола ли им говори, не могат да различат нищо.      

 

                                       И БЛАЖЕНСТВОТО Е  ОГРАНИЧЕНИЕ 

(Идея за размишление) 

 

Учителят казва: “Никой не помни кога е излязъл от Бога и не знае кога 

ще се върне. Щом нищо не помни и нищо не знае, как ще реши задачата си”? 

- това е въпрос. Може ли ученика да разреши една задача, ако не я 

разбира? - пак въпрос.  

Ще обясня и ще отговоря накратко. 

Човек не помни кога е излязъл от Бога и докато е човек, той никога не 

може да си спомни, защото са изминали милиарди години. В това безкрайно 

време - думата време е условно казано, в кавички, защото вечността можем 

да я наречем условно време, даже Заратустра така я нарича “вечно време” - 

паметта е изгубила своя ключ и има само един начин човек да си спомни. 

Това е когато самият той стане истина. Тук не говорим за Абсолютна 

Истина, говорим за шестото тяло. Преди това той дълго време трябва да се 

слива с Истината, на степени, за да може да се подготви за сливането със 

своето шесто тяло.  

Преди да продължа с идеята, какво казва Учителя, ще ви кажа какво 

означава подготовка. Например: отиваш при един лекар и той ти казва: 

“Имаш рак” - с убеждения, с внушения и т. н. Който е ученик, казва: 

грешиш, каквото и да имам, ще изляза от тази ситуация, защото грешиш. 

Ученикът вярва в нещо по-дълбоко. Не се поддава на внушението, дори и 

когато е вярно, защото любовта може да се справи с всичко. Отиваш при 

астролог и ти казва, че звездите са лошо съчетани в твоя живот. Отново: 

“Грешиш.” При всякакви ясновидци, каквото и да кажат, а и хубавите неща 

също са грешка в почти всички случаи, над деветдесет процента са грешка. 

Значи, ученикът слуша само Духа. Слуша една вътрешна разумност и Учителят 

е дал много такива примери, как такива хора са се освободили, не са 

повярвали на лекарите. Преди време имах случай в Аспарухово с една 

сестра, някаква пъпка на ръката, на дланта отгоре. Лекарят и казал, че 

ръката и трябва да се реже. Обаче, както знаете, човек не си дава лесно 

ръката, защото все пак е нещо. И тя идва и ме пита: какво да правя? Дадох 

и една проста техника от Учителя, с едно химикалче да си начертае кръг 

около пъпката. Да начертае един кръг, и да казва “Господи, Ти си справи с 

тази моя пъпка” - която била някаква тежка болест. Значи, силите се 

групират от периферията към центъра и излизат, пъпката се пукна, дойде да 
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благодари, казах и разбира се, че няма нужда от благодарност, но идеята 

ми е тази. Понякога много просто и много лесно могат да отрежат на човека 

и ръката и главата, и особено лекарите, те обичат да дават такива рецепти 

и да подвеждат, но ученикът работи на друго поле. Значи всички тези малки 

подготовки водят след време до едно сливане с петото и с шестото тяло. 

Има друг пример. Една жена - казва Учителя - е била на смъртно легло. 

Попитала мъжа си: “Ако умра ще ходиш ли с друга жена и ще се ожениш ли?” 

Той искал да бъде откровен пред нея. Мислил, мислил и казал: “Ще се 

оженя”. Лекарите, всички очаквали да умре, но тя казала: “тогава няма да 

умра.” И разбира се оживяла и живяла доста години. Дали е от инат, дали е 

от някакво разбиране, обаче тя не могла да понесе нещо и се връща отново. 

Много такива примери има, няма да се спирам. 

Учителят казва: “И когато ученикът стане Истина - става въпрос за 

себепознание и шестото тяло - тогава той ще се озове сам извън миналото, 

извън бъдещето, извън настоящето и извън древността. Това важи най-вече 

за шестото тяло. И когато ученикът стане Истина - говорим за сливане на 

по-високо поле и в случая най-вече за шестото тяло, тогава той ще се 

озове извън миналото, извън бъдещето, извън настоящето и извън 

древността, той ще се озове сам, така както е сама Истината. И само 

тогава може да си спомни, защото той е излязъл от ограничените светове, 

от ограничените съзнания, които са го спъвали и извън всички тези 

ограничения там, където живее Истината, той може да си спомни, няма да си 

въобразява, както онези от четвъртото тяло, или от третото, а просто ще 

си спомни спонтанно и ясно и безусловно. Значи само тогава може да си 

спомни, защото ще бъде извън световете на ограниченията. Всички светове 

са ограничения, колкото и да са хубави, колкото и да са духовни и 

Божествени, малко или много те са ограничения. Това е мястото, според 

Учителя, където, всички пътища свършват. Това е мястото в което няма дори 

и блаженство, защото и блаженството е сянка и ограничение пред Неговото 

Лице. Пред лицето на Истината блаженството е ограничение. И който търси 

Истината, няма да се ограничи от блаженството. Пред Неговото Лице и 

блаженството е ограничение. И той няма да се ограничи, защото 

блаженството е ограничение пред Истината.  

 

 

ЗА ИСТИНАТА 

(Идея за размишление) 

 

Истината не може да се каже. За нея може да се загатва, но за нея не 

може да се каже. Тя се живее. За нея само се загатва. Учителят казва: 

“Истината включва цялата вечност, - тука говорим за безпределната вечност 

- тя е края на всички неща”. Любовта е началото, а Истината е краят. 

Който мрази Истината, обича смъртта, обича по някакъв начин злото, той 

вече няма избор. И да иска и да не иска, ще бъде привързан, смъртта ще 

бъде прикачена към него.   

Истината е в най-висшия смисъл самият Абсолют. И Учителят казва: 

“Истината - това е самият Абсолют”. Учителят казва, че Абсолюта изпълва 

всички светове и остава непроявен. Значи, няма място, където да се 

побере, включително и безпределната Вселена. Учителят казва, че така ще 

бъде през цялата вечност, винаги, за Него няма да има място за пълна 
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проява. Значи, в цялата вечност няма да може да се прояви напълно. Ще си 

остане Непроявен и завинаги Незнаен. Според Учителя, досега Той се е 

проявил в триста и петдесет милиона форми, но всички те са ограничение. 

После Учителят казва: “Сам по Себе Си Той не е нито светлина, нито 

слово”, защото всичко го ограничава. Но Учителят казва: “Ако Великият 

Непознат или Великият Незнаен реши да ни се изяви  по особен начин, 

тогава ние Го разбираме като Светлина без сенки, като Живот без 

прекъсване и като Любов без промени, и като Знание без грешки - става 

въпрос за истинското знание, което е без грешки. Когато Истината е 

слязла, Тя се е превърнала в Любов, а Любовта, казва Учителя, е най-

великата реалност, тъй като Истината е нещо повече от реалност, но това е 

друг въпрос. За Него Любовта не е най-великата реалност, защото за Него 

всичко е ограничение. Дори и безпределната реалност е за Него 

ограничение. 

 

                                   ЕДИН ОТ ДВАДЕСЕТ И ЧЕТИРИТЕ СТАРЦИ 

(Идея за размишление) 

 

Ще кажа нещо за един от двадесет и четирите старци - в случая за Лао 

Дзъ. Ще кажа нещо за неговото учение, което подобно на Учителя е много 

простичко. Той е слязъл под формата на бял брат, казва Учителя, но в 

същност той е тайнствен Учител, от много дълбоко измерение. Според 

окултната наука, учението за Дао е мистично учение за мъдреци. Дао - това 

са тайните на дълбините, които присъствуват във всяко същество. Лао Дзъ 

казва: “Самото Дао не произвежда действия и въпреки всичко, всичко в 

света се извършва благодарение на Него, и действа заради Него”. Според 

Стареца, думата “добродетел” означава висша духовна енергия, в която 

обитава Дао”. Дао е за тези, които следват мистичния път на живота. 

Следващата година ще говорим за даосите, така постепенно, по малко, за да 

разберем. И преди говорихме за тайното учение на Дао, ще имаме 

продължение. Дао - според Лао Дзъ е многозначно, а това означава 

неизчерпаемост. И в Кабала, и при Учителя тези неща се потвърждават. Ще 

ви обясня. Многозначност - означава неизчерпаемост. В Кабала Лео Шайа 

казва, че всяка дума има седемдесет и седем искри, седемдесет и седем 

степени на светлината и на тълкуване. Всяка дума има много високи степени 

на тълкуване и означава на вътрешен план нещо по-друго и по-дълбоко. 

Учителят говори за деветдесет и девет степени.  

Дао е многозначно, а това означава неизчерпаемост. Само даосът, т. е. 

Мъдрецът може да си служи с многозначното, защото той никога не изменя на 

Дао. Дао според Лао Дзъ означава две думи. Едната е Небитие, Абсолютно 

Небитие, а другата е Истината. Това означава символично Дао - Абсолютното 

Небитие и Истината.  

После Лао Дзъ казва: “Дао е Небитие.” То е пасивно, както водата, 

както говорихме за тайните на водата, водата е пасивна, мека, знаете, 

капката е мека, обаче побеждава твърдия камък. Оказва се, според Лао Дзъ, 

според тайното учение на даосите, че капката е по-твърда от камъка. 

Камъка символизира тялото на човека, символизира злото, капката 

символизира онази първична Божествена роса, за която Учителят говори. 

След време когато говорим за ватанците ще кажем, какво означава думата 

първична роса. Капката означава, че когато постоянно капката капе, ще 
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пробие камъка, означава, че когато човек постоянно поддържа молитвен дух 

и свещени мисли, той ще пробие злото и ще възкръсне в своята Божествена 

природа, ще стане Божествено същество. Капката ни показва пътя, по който 

трябва да постоянстваме. Постоянство в доброто, постоянство в 

благородството, постоянство в Истината и в молитвата, и накрая камъкът ще 

бъде пробит.  

Дао е пасивно, но То едновременно е Първопричина на всяко действие. 

Едновременно е две неща и няма противоречие.  

После Лао Дзъ казва: “Дао е пустота, но пустота, пълна със свещени 

възможности, съвършеният потенциал”. После казва: “В пустотата на Дао е 

заключен дълбокият смисъл на живота”. При Учителя, както загатнах, този 

смисъл се намира в дванадесетото тяло, това е тялото на Истината и 

означава тялото на Абсолютното Небитие. Тук вече човекът не е човек, а 

една велика реалност и даже, според Учителя е нещо повече от дух. Сега 

това е трудно да се обясни, но все пак след време ще кажем някои неща. 

Лао Дзъ казва: “Който е обладал Дао може да бъде наречен свят и както 

Дао, той придобива свобода, и в тази свобода, той постига неизразимата 

пустота, т. е. Неизразимата Любов”. Именно затова е дадена свободата, по 

друг начин казано, за да познаем дълбочината на Любовта. А според 

Сведенборг, това е съкровеното, пустотата. Сведенборг го разбира като 

равнозначно на съкровеното и това е точно така. Сведенборг казва: “Всичко 

което произлиза от Любовта, се нарича добро.” - едновременно много висша 

мярка, той изнася един много красив и дълбок закон. “А всичко,  

което произлиза от Мъдростта, се нарича Истина”. Ще се върна пак към 

идеята за Лао Дзъ. Лао Дзъ казва: “Връщайки се в пустотата на Дао, човек 

става дете. Той придобива своята първична естественост. Той придобива 

своето първично състояние”. Той го нарича още “природна естественост”, и 

това е вярно. Това дете е едно състояние, при което човек изгубва страхът 

си от смъртта и от живота.  

Детето на даоски език, символизира съществото, което има постоянна 

добродетел. Това означава още постоянна радост. Това е символ. Говорим за 

първичното дете, за естественото дете. Такива деца са и Мъдреците, и 

децата, които са естествени. Значи, символизира същество, което има 

постоянна добродетел и постоянна радост. А това е състоянието на Дао - 

първичното, извечното, коренното състояние. 
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